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Leto LI, št. 525, 29. april 2024

Izhaja za občine Vrhnika, Borovnica, Horjul, Dobrova - Polhov Gradec in Log - Dragomer

Naslednja številka bo izšla v 
ponedeljek, 27. maja.

Gradivo bomo zbirali do 12. maja. 

50

Horjul

Aladin in arabske noči v novi čudoviti predstavi
Nov muzikal
S premiero na odru Prosvetnega doma Horjul v torek, 16. aprila, je domačemu občinstvu Ala-
din z vsem svojim spremstvom pričaral čudovito pravljico iz Tisoč in ene noči. Tisti večer smo 
lahko sanjali in uživali v kulisi Bližnjega vzhoda, v orientalskem blišču, petju in glasbi. Muzikal 
so v celoti pripravili učenci Glasbene šole Vrhnika – enota Horjul, ki so bili na koncu deležni 
bučnega aplavza. 
Več v reportaži na horjulskih straneh.

Dobrova - Polhov Gradec

Naročilnic in 
pogodb za šest 
milijonov
Popoplavna obnova
Z aprilom se je na terenu začelo intenzivno 
odpravljanje posledic lanskih poplav. Dela 
na več projektih že potekajo, z drugimi pa 
bodo začeli kmalu. Doslej je občina z izva-
jalci sklenila pogodbe ali izdala naročilnice 
v skupni višini šest milijonov evrov. 
V pripravi pa je še en projekt, prav 
tako v višini šest milijonov evrov. --> 46

--> 42

Borovnica

Varnostne 
razmere
Analiza
V luči nedavnega vandalizma je Občina Bo-
rovnica pridobila analizo varnostnih razmer 
v občini za zadnjih pet let. Na borovniških 
straneh zato objavljamo poročilo Policijske 
postaje Vrhnika za področje kaznivih dejanj, 
splošnih policijskih nalog, varnosti cestnega 
prometa ter mejnih zadev in tujcev. Poroči-
lo ugotavlja, da so varnostne raz-
mere dobre, stabilne in obvladljive.

Po enem letu se počasi končuje zgodba obnove 
državne ceste in gradnje kolesarske steze med 
Horjulom in Vrhniko. Komunalni delavci so v 
drugi polovici aprila asfaltirali cestišče med Ve-
liko Ligojno in Vrhniko, medtem ko na delu med 

Veliko Ligojno in Razpotjem še vedno brnijo stro-
ji. Po načrtih naj bi bila dela končana do začetka 
julija. Na predelih, kjer je kolesarska steza že zgra-
jena, so jo kolesarji že vzeli za svojo. Ko bo poleti 
vzpostavljena celotna povezava med Horjulom 

in Vrhniko, bo to odlična relacija za družinske 
kolesarske izlete, saj bo nudila veliko varnostno 
udobje, ki je bilo doslej ob količini prometa na re-
gionalki samo pobožna želja. 

--> 30

--> 4

Cankarjeva misel: 

Uredba družbe, tista uredba, 
ki je dodelila vse bogastvo zemlje in vse sadove 

človeškega uma kapitalu brez imena ter zasužnjila 
človeštvo, 

je izvirek vsega hudega …

Ivan Cankar, Kako sem postal socialist 

Novi metri asfalta
Konec aprila so delavci asfaltirali del povezave med Vrhniko in Horjulom.

--> 63

Foto: Občina Vrhnika

Peter Perše, urednik

Log - Dragomer

Srčnost 
prostovoljcev
Za čisto okolje in solidarnost
V občini sta že drugo leto zapored sočasno po-
tekali čistilna akcija in akcija pomoči starejšim 
ob sezonskih opravilih, ki sta združili lokalne 
prostovoljce v prizadevanju za čistejše okolje in 
medgeneracijsko pomoč. Letošnja akcija pomoči 
starejšim je presegla pričakovanja, saj je pobudo 
za pomoč sprejelo več starejših kot lani. Po koncu 
akcije so bili zadovoljni vsi – prosto-
voljci in starejši. 

Smetenje

Priznam, nemalokrat se 
zjezim sam nase, ko zvečer 

ali pa že čez dan pospravljam za svojimi 
otroki. Gotovo sta kdaj za to kriva tudi 
utrujenost in prepričanje, da bo veliko 
prej in bolje narejeno, če bom naredil 
sam, kot pa če bom težil in nadziral delo 
svojih otrok. Vem, gre za napako, ki jo 
starši pogosto delamo, ko opravljamo 
delo namesto otrok, zaradi česar nikoli 
ne razvijejo določenih, za samostojno 
in odgovorno življenje potrebnih veščin. 
Podobno se dogaja v družbi. Še vedno 
se najdejo posamezniki, ki se požvižgajo 
na čisto okolje. Tako kupi smeti namesto 
v košu končajo kar v naravi. Hvala vsem, 
ki ste zavihali rokave in tudi letos počistili 
za drugimi. Naj vaša skrb ne bo potuha, 
ampak zgled, ki bo pomagal spremeniti 
slabe navade. V zadnjih letih so postala 
veliko smetišče tudi družbena omrežja. 
Primerom blatenja, nestrpnosti do 
drugačnosti, žaljenja in posmehovanja 
smo žal pogosto priče tudi v komentarjih 
na strani Facebook Našega časopisa. 
Smeti, ki jih razpiha veter sovraštva, je 
žal nemogoče spraviti nazaj v vrečo, 
zato trikrat premislimo, preden javno ali 
anonimno na spletu odvržemo svojo 
negativno ali celo neresnično pripombo. 
Kljub vsemu je Naš časopis 
tudi tokrat poln lepih in 
pozitivnih zgodb. Hvala 
vsem, ki se trudite za 
dobro skupnosti. 

Bralcem želimo, da prvomajske 
praznike preživite obdani s svojimi 
najbližjimi. Izkoristite jih za zaslužen 
počitek in predah pred novimi izzivi, 
ki nas čakajo v prihodnosti. 
S hvaležnostjo se spomnite tudi tistih, 
ki bodo praznike preživeli v službi.

Uredništvo Našega časopisa
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Avtohiša Sever
Sinja Gorica 112, 1360 Vrhnika
Tel.: 01 750 6 330
www.opel-sever.com

Kombinirana poraba goriva (po WLTP-ciklu): 4,4–6,0 l/100 km, poraba električne energije: 15,8–6,2 kWh/100 km ter izpusti CO2: 0–135 g/km. Emisijska stopnja: EURO 6. Specifične 
emisije dušikovih oksidov (NOX): 0–0,0460 g/km. Trdi delci: 0,00052 g/km in število delcev: 0,0900 *1011/km pri dizelskih motorjih. Ogljikov dioksid (CO2) je najpomembnejši 
toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije onesnaževal iz prometa prispevajo k poslabšanju zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam 
ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov. Več informacij je na voljo na www.opel-sever.com. Pridržujemo si pravico do spremembe ponudbe. Slika je simbolna.

NOVA

OPEL ASTRA
NAJBOLJŠA OD VSEH

 Značilni Vizor® z najnovejšimi IntelliLux® LED matričnimi žarometi
 Pure Panel® digitalna armaturna plošča
 Ergonomski aktivni sedeži s certifikatom AGR1

Zapeljite jo na testno vožnjo v Avtohiši Sever.

NOVA

OPEL ASTRA
NAJBOLJŠA OD VSEH

 Značilni Vizor® z najnovejšimi IntelliLux® LED matričnimi žarometi
 Pure Panel® digitalna armaturna plošča
 Ergonomski aktivni sedeži s certifikatom AGR1

Zapeljite jo na testno vožnjo v Avtohiši Sever.

NOVA

OPEL ASTRA RADA IMAM SVOJ AVTO,
ZATO DOBRO SKRBIM ZANJ

NOVANOVA RADA IMAM SVOJ AVTO,NOVANOVANOVA

VARNOST NAJ BO VEDNO NA PRVEM MESTU. 
ZATO NE SKLEPAJTE KOMPROMISOV IN 
OBIŠČITE POOBLAŠČENI OPEL SERVIS.

 Avtohiša SEVER, pooblaščeni serviser in prodajalec vozil Opel.

 Pogodbeni partner zavarovalnic: Triglav, Sava, Generali, Allianz.

 Nudimo cenitve škod in kleparska ter ličarska popravila vseh vrst vozil.

OČESNA ORDINACIJA 
IN OPTIKA BREZOVICA

VELIKA UGODNOST
DO NOVIH OČAL OBČUTNO CENEJE

25 % POPUST

BREZPLAČEN 
PREGLED VIDA

BREZ ČAKALNIH VRST

064 292 274 
brezovica@o-o.si
www.o-o.si

Kratkoviden ali daljnoviden?

Razlaga je sila preprosta. Oseba, ki je kratkovidna, ne vidi na daleč,
torej na tablo ali ima težave pri vožnji. Daljnovidna pa je oseba, ki ne
vidi na blizu; ko roke postanejo prekratke in se megli predvsem
pogled na blizu in računalnik. Obe napaki se odražata v meglenem
in neostrem vidu na daljavo, bližino ali pa kar oboje, kar imenujemo
presbiopija. 
Mi imamo rešitve za prav vse neštete težave. Najslabše za vaše oči
je, da ne storite ničesar.
Predlagamo vam, da opravite kvaliteten in strokoven pregled
vida in oči. 
Pregled vida je veliko več kot le izmera dioptrije, pregled vida
pomeni celovit pregled vidne ostrine in vseh očesnih struktur. Na
podlagi opravljenega pregleda si ob pomoči izkušenega optika
izberite kvalitetna očala, s katerimi se boste dobro počutili in
izgledali.

(25% popust se obračuna na okvir in stekla) (velja ob nakupu  očal)
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Prve novice
Gradnja garderobnega objekta v športnem parku
Lani sta Občina Vrhnika in podjetje Arol, d. o. o., podpisala pogodbo in začela se je 
gradnja garderobnega objekta v Športnem parku Vrhnika. Zaključka gradnje se zagotovo 
veselijo predvsem najmlajši uporabniki, otroci in mladi iz različnih športnih društev in 
klubov, ki bodo imeli ustrezne razmere za svoje delovanje. Objekt bo skoraj ničenergijska 
stavba z ustrezno izolacijo in prezračevalno napravo z vračanjem toplote odpadnega 
zraka. Objekt bo končan predvidoma do poletja.

Nove ideje o biomasi
Borovniški svetniki so obravnavali študijo o možnosti daljinskega ogrevanja na lesno 
biomaso v ožjem središču Borovnice. Občani se boste verjetno spomnili, da gre že za 
tretji poskus takšnega projekta. Prvi, v kompleksu nekdanje tovarne Liko, je bil neuspešen 
zaradi spora s ceno energije, pri drugem poskusu, v bližini zdravstvenega doma, so bile 
težave s samo lokacijo. Kaj so se tokrat odločili, preberite na borovniških straneh.

Dinamiti osvojili naslov prvakov in navdušili v Španiji 
HK Dinamiti Horjul so postali novi (stari) državni prvaki Slovenije. V izjemnih dveh 
finalnih tekmah so si priborili dve trdo prisluženi zmagi in najvišje dvignili trofejo. A 
to še ni vse. Za horjulskimi inline hokejisti je tudi odličen mednarodni turnir, kjer so z 
odličnimi igrami pustili izjemen vtis in domov prišli bogatejši za dragocene mednarodne 
izkušnje. 

Na čistilni akciji smo občani zopet izkazali skrb do našega okolja 
Letos je bilo vreme kot naročeno  – morda celo malce pretoplo – za tradicionalno 
vseobčinsko čistilno akcijo, ki je potekala v soboto, 6. aprila 2024. Čisto, zdravo in 
trajnostno okolje je naša pravica, a obenem tudi dolžnost. Odgovorno ravnanje z 
odpadki je vsakodnevna skrb, enkrat na leto pa se kot skupnost povežemo, da bi naša 
občina ostala okolje, v kakršnem si želimo bivati. Tokrat je organizacija čistilne akcije 
potekala v sodelovanju med Javnim zavodom Polhograjska graščina in Občino Dobrova - 
Polhov  Gradec, rokave pa je zavihalo še več prostovoljcev kot lani. 

Gradnja avtocestnega priključka Dragomer
Gradnja novega avtocestnega priključka na meji med občinama Log - Dragomer 
in Brezovica poteka kot po maslu. Na gradbišču potekajo dela na vseh štirih krakih 
priključka pa tudi na slopih krožišč. Na povezovalni cesti do Vnanjih Goric je na 
območju obremenilnega nasipa mirno, saj je le-ta v fazi konsolidacije oziroma počitka, ki 
je za gradnjo na območju Barja nujen. 

Pridite na prireditev Dan zdravja na Vrhniko!
Zdravstveni dom Vrhnika vabi v petek, 17. maja, v vrhniški Park samostojnosti, kjer 
bo potekala prireditev Dan zdravja. Organizirali bodo številne predstavitve, meritve in 
testiranja, poskrbljeno bo tudi za telesno vadbo. Obisk je brezplačen, dogajalo pa se bo od 
9. do 18. ure. Podrobnejši program si oglejte na Skupnih straneh. 

Šestinpetdeseta Območna revija odraslih pevskih zborov
Na velikem odru Cankarjevega doma je v organizaciji vrhniške JSKD potekala že 56. 
Območna revija odraslih pevskih zborov občin Vrhnika, Borovnica in Log - Dragomer. 
Udeležilo se je je devet zborov. Več na straneh Kulture. 
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» Brez besed «
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FRIZERKA
META

Meta Keršmanc s.p.
Cankarjev trg 3,
Vrhnika@frizerkameta

Maturatntski plesi,
svete birme in obhajila
so dogodki kjer želimo blesteti.

Da bodo dogodki še bolj čudoviti,
vam v našem salonu ponujamo

urejanje pričesk in ličenje za dame,
fantje in moški pa ste dobrodošli na striženje.

Naj bodo vaši posebni trenutki popolni
z lepo pričesko.

Svoj termin si pravočasno zagotovite

na 031-219-541

ali pa se osebno oglasite na
Cankarjevem trgu 3 na Vrhniki.
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Županova beseda 

Ob prihajajočem 
občinskem prazniku
Kmalu bomo 
praznovali rojstni 
dan našega velikega 
rojaka, pisatelja Ivana 
Cankarja in hkrati 
občinski praznik naše 
občine. 

Občina Vrhnika
Telefon: 01 755 54 10
El. pošta: obcina.vrhnika@vrhnika.si

Uradne ure za poslovanje s strankami
Ponedeljek: od 8.00 do 12.00 ure 
in od 13.00 do 15.00 ure
Sreda: od 8.00 do 12.00 ure 
in od 13.00 do 17.00 ure
Petek: od 8.00 do 13.00 ure

Uradne ure sprejemno – informacijske pisarne
Ponedeljek, torek in četrtek: 
od 8.00 do 12.00 ure 
in od 13.00 do 15.00 ure
Sreda: od 8.00 do 12.00 ure 
in 13.00 do 17.00 ure
Petek: od 8.00 do 12.00 ure

Z izrazom “onesnaženi” so 
opisani ekološki otoki, preveč 
obremenjeni z nepravilno odlo-
ženimi odpadki, ki so pogosto 
kar zloženi ob zabojnike. Po-
gled na takšne otroke ni samo 
estetsko moteč, temveč je tudi 
higienska težava. 

Odlaganje zraven zabojnikov 
terja od Komunalnega podje-
tja Vrhnika »ročno« pobiranje 
odpadkov, ki ga komunalno 
podjetje zaračuna občini, v 
končni fazi pa ga plačamo ob-
čani. »Strošek čiščenja ekolo-
ških otokov (odpadki odloženi 
zunaj zabojnikov) je v letu 2023 
(dec. 2022 – vključno nov. 2023) 
znašal 28.045,84 evra. Strošek 
od decembra 2023 – vključno 
marca 2024 znaša 12.157,73 
evra.  Lani (2023) smo kupili 
tudi rezervne dele za zaboj-
nike (lopute, ki so jih vandali 
poškodovali) ter dva zabojnika 
za embalažo, strošek je znašal 
6.046,32 evra. Delno je bil stro-
šek poravnan letos,« so nam 

sporočili z občine. Zneseki so 
torej zelo visoki in zagotovo 
ni prav, da lenobo ali neznanje 
plačujejo vsi občani – tudi tisi, 
ki skrbijo za skrbno odlaganje 
odpadkov na ekoloških otokih.  
Na nas se je obrnil tudi bralec, ki 
priznava, da je krivda na strani 
nekaterih nevestnih odlagalcev 
smeti, a da bi nemara bilo manj 
takšnih prizorov, če bi Komu-
nalno podjetje Vrhnika večkrat 
izpraznilo zabojnike. Na komu-
nali so zagotovili, da zabojnike 
praznijo dovolj pogosto. »Lah-
ko se kdaj zgodi, da je kakšen 
zabojnik poln, a načeloma so 
praznjenja dovolj pogosta. Na 
najbolj obremenjenih lokacijah 
zato praznimo, na primer em-
balažo, celo trikrat na teden, ki 
jo sicer dvakrat. Sicer pa smo se 
ravno te dni dogovarjali z med-
občinskim inšpektoratom, da 
bomo maja na najbolj kritičnih 
ekoloških otokih izvedli akcijo 
ugotavljanja kršitev.« 

Na komunali pravijo, da so v 

letu 2023 z 240 lokacij ekoloških 
otokov odpeljali neverjetnih 107 
ton različnih odpadkov, ki ne 
spadajo na ekološki otok, ki to-
rej niso pravilno odloženi. To je 
skoraj 450 kg napačno odlože-
nih odpadkov na leto na vsakem 

od ekoloških otokov v občinah 
Borovnica, Log - Dragomer in 
Vrhnika. »Rešitev« za posame-
znike, ki si upajo to početi, je 
globa štiristo evrov. Žal so med 
njimi tudi pravne osebe, regi-
strirane v naših občinah, zanje 
znaša globa najmanj osemsto 
evrov. 

»Sicer pa je za neodgovorno, 
nespoštljivo in predrzno odla-
ganje odpadkov na napačnem 
mestu premajhna vsaka kazen. 
Ne, tako ravnanje ni posledica 
nevednosti. To se dogaja, ker 
neodgovorni posamezniki raz-
mišljajo: »Samo ne na mojem 
pragu, čim dlje stran od njega 

…« Ampak novi »prag« je od nas 
vseh. Zato vas vse vljudno prosi-
mo, da spoštujete pravila in od-
padke, ki ne spadajo na ekološki 
otok, pripeljete v Zbirni center 
Vrhnika, ki je odprt vse dni v te-
dnu, od ponedeljka do sobote,« 
še dodajajo na komunali. 

Gašper Tominc

Gradnja garderobnega 
objekta se počasi 

zaključuje.

Občina je pridobila tudi 
sklep Ekosklada o sofinancira-
nju investicije, dodelili so nam 
210.893 evrov nepovratne fi-
nančne spodbude. Za gradnjo 
smo sicer uspeli pridobiti tudi 
sredstva Fundacije za šport v 
znesku 55.157 evrov. Zaključ-
ka gradnje se zagotovo veselijo 
predvsem najmlajši uporabni-
ki, otroci in mladi iz različnih 
športnih društev in klubov, ki 
bodo imeli ustrezne razmere za 
svoje delovanje. Objekt bo sko-
raj ničenergijska stavba z ustre-
zno izolacijo in prezračevalno 
napravo z vračanjem toplote 
odpadnega zraka. Objekt bo 

končan predvidoma do poletja. 
Stavba je že priklopljena na ele-

ktriko in zaključujejo z obrtni-
škimi deli in urejanjem okolice 

objekta.
Občina Vrhnika

Obvestilo

Naročanje na Upravni enoti 
Vrhnika z novo aplikacijo 
eSamonaročanje

Obveščamo vas, da je od 15. 4. 2024 naročanje na ter-
min obiska na Upravni enoti Vrhnika mogoče tudi prek 
aplikacije eSamonaročanje, ki je dostopna na elektron-
skem naslovu: http://eSamonarocanje.gov.si

Z aplikacijo želimo strankam omogočiti lažji in bolj or-
ganiziran dostop do javnih storitev, vključno z opomniki 
pred dogovorjenimi termini. Trenutno je eSamonaroča-
nje mogoče samo za nekatere upravne postopke, kot so 
npr. področje prometa, GERK-i. Postopke bomo dopolnje-
vali oz. prilagajali dejanskim potrebam.

Upravna enota Vrhnika

Kazen za smetenje na ekoloških 
otokih je štiristo evrov

Gradnja garderobnega objekta v športnem parku

Na družbenih omrežjih, ki spremljajo dogajanje 
v lokalni skupnosti, pogosto naletimo na 

živahne razprave, kako so nekateri ekološki 
otoki v občini onesnaženi. 

Na slavnostni akademiji 
bomo podelili Cankarjeva 
občinska priznanja ter se tako 
poklonili občankam in obča-
nom, ki s svojim delom boga-
tijo naš prostor. 

Letošnji program občinske 
prireditve bodo oblikovali in 
izvedli učenci Osnovne šole 
Ivana Cankarja Vrhnika. Nji-
hov prispevek ni brez pomena. 
Letos namreč praznujemo 
120-letnico dograditve nove 
osnovne šole na Vrhniki. Prva 
šola je bila sicer v župnijskih 
prostorih in to že leta 1796. 
Po stoletju razvoja šolstva je 
dozorel čas, da so se Vrhni-
čani z županom Gabrijelom 
Jelovškom na čelu, odločili za 
gradnjo nove šolske stavbe. 
Še danes ta objekt sodi med 
najlepše objekte na Vrhni-
ki. Predstavlja arhitekturo in 
družbeno klimo tistega časa 
ter pogum takratnih veljakov, 
ki so se odločili za gradnjo 
tako velikega objekta. Na roko 
jim je šlo tudi to, da takrat ni 
bilo zavoda za varstvo kul-
turne dediščine, krajinarjev 
in ostalih organov, ki danes 
podajajo razna soglasja pri 
gradnjah. Danes namreč ne bi 
bilo mogoče zgraditi na Vrh-
niki tako velikega objekta na 

kmetijskem zemljišču.
Tako kot je bila pomembna 

nova zgradba osnovne šole za 
izboljšanje izobrazbe takra-
tnih in zdajšnjih otrok, so po-
membna tudi vsakoletna pri-
znanja, ki jih podeljujemo na 
občinski praznik. Na Vrhniki 
imamo veliko posameznikov 
in organizacij, ki bodisi po-
klicno, še večkrat pa prosto-
voljno ustvarjajo in delujejo v 
našem okolju. Nekateri skrbijo 
za našo požarno in ostalo var-
nost, drugi za vzgojo in razvoj 
mladine, tretji pa prispevajo k 
kulturni obogatitvi nas samih 
in našega kraja. Sama prizna-
nja nimajo finančne vredno-
sti, imajo pa veliko simbolno 
vrednost. S priznanjem se kot 
skupnost iskreno zahvalimo 
za prispevek posameznika ali 
organizacije in tudi potrdimo, 
da je njihovo delo opaženo ter 
da jih cenimo in spodbujamo 
za nadaljnje delo.

Ob slavnostni akademiji 
bomo v sklopu Cankarjevih 
dni, skupaj z Zavodom Ivana 
Cankarja, organizirali vrsto, 
predvsem kulturnih, priredi-
tev. 

Vljudno vabljeni!
Daniel Cukjati, župan
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Krajinskoarhitekturna 
ureditev parka 

ob Tržaški obsega 
oblikovno in 

funkcionalno ureditev 
poti, ureditev travnatih 

površin ter umestitev 
urbane opreme in 
javne razsvetljave. 

Ob novo zasnovanih pe-
ščenih poteh bodo umeščene 
klopi, ki bodo obiskovalcem 
omogočale posedeti v parku 
pod zelenimi krošnjami viso-
kih dreves. Poti v parku bodo 
smiselno nakazovale vhod v 
park in bodo tudi povezova-
le južni in severni del parka 
ter stranski vhod v osnovno 
šolo na vzhodnem delu parka.  
Za krajinsko arhitekturo je po-
skrbel Arboretum Volčji Potok, 
ki je na podlagi smernic veljav-

nega odloka OPPN za prenovo 
mestnega jedra Vrhnike, kon-
servatorskega načrta za pre-
novo mestnega jedra Vrhnike, 
smernic in priporočil ZVKDS 
za urejanje vrtnoarhitekturne 
dediščine parkovnih površin v 
Občini Vrhnika pripravil načr-

tovano ureditev. Tako bo kon-
čana prenova vse treh glavnih 
parkovnih površin v mestnem 
središču ob Tržaški cesti. Pred 
nedavnim smo namreč preno-
vili tudi park pri Mlečni in Park 
samostojnosti.

Občina Vrhnika

Oddaja vlog podaljšana 
do 15. maja 2024.

Namen revitalizacije degra-
diranega območja opuščenih 
glinokopov nekdanje Kotni-
kove opekarne in preureditev 
v turističnorekreacijski center 
– okrepitev turistične ponudbe 
(na območju, kjer je to izključ-
no dovoljeno), spodbujanje 
ohranjanja narave, športnega 
ribolova, oddiha in rekreacije. 
Javno-zasebno partnerstvo. 

Lokacija in mikrolokacija
Območje, na katerem je 

predviden turističnorekrea-
cijski center, obsega območje 
velikosti 233.050,00 m2. Spod-
bujamo potencialne investitor-
je, da predstavijo lastne idejne 
zasnove, vključno z ocenjeno 
vrednostjo projekta, finančno 
konstrukcijo in časovnim načr-
tom izvedbe.

Obstoječa dokumentacija, 
priprava vloge in rok za prejem 
vlog

V dokumentacijo, ki jo ima 
javni partner, lahko potencialni 

promotorji vpogledajo po pred-
hodni najavi pri osebi za stik Ja-
smini Spahalić (E: jasmina.spa-
halic@vrhnika.si). Javni partner 
bo pred rokom za oddajo vlog 
o zainteresiranosti na podano 
zahtevo potencialnega promo-
torja organiziral ogled lokacije 
z vsakim promotorjem ločeno, 
v okviru katerega bo promo-
torjem dana možnost prido-
bitve podrobnih informacij o 
projektu. Udeležba na ogledu 

ni pogoj za oddajo vloge o za-
interesiranosti. Javni partner 
pričakuje  oddajo vloge do 
15. 5. 2024 do 13. ure  na na-
slov Občina Vrhnika, Tržaška 1, 
1360 Vrhnika. Na ovojnici naj 
bo navedeno: »Ureditev turi-
stičnorekreacijskega centra na 
bajerjih v Verdu« – s pripisom 
NE ODPIRAJ!

Celotna dokumentacija jav-
nega poziva je dostopna na sple-
tni strani Občine www.vrhnika.si

Lani in deloma tudi 
letos je potekala 
energetska obnova 
starega dela OŠ Ivana 
Cankarja Vrhnika 
s telovadnico in 
nekdanjo knjižnico. 

Nova pridobitev, ki zmanjšu-
je energetsko porabo in omo-
goča prijetnejše bivanje, je sicer 
v uporabi že nekaj časa, župan 
Daniel Cukjati in ravnateljica 
šole Polonca Šurca Gerdina 
pa sta z rezom slavnostnega 
traku energetsko prenovlje-
no šolo tudi uradno predala 
svojemu namenu. Kot je de-
jala slednja, svetli, lepi, topli 
in prijetni prostori nudijo »… 
neprecenljiv občutek udobja 
in prijetnosti. Sedaj vsi še bolj 
uživamo v procesu poučevanja 
in učenja, saj imamo optimal-
ne pogoje za delo.«

Naj spomnimo, da je ome-
njeni del šole dobil povsem 
novo, ustrezno izolirano fasa-
do in streho, nova okna, z ener-
getsko učinkovitim prezrače-
vanjem učilnic pa je za učence 
zagotovljen svež zrak. Končno 
sta bila urejena tudi ustrezna 
povezava šole s telovadnico 

in s prostori nekdanje knji-
žnice ter vhod v telovadnico. 
Vrednost izvedenih del je bila 
dobrih 2,5 mio evrov, pri če-
mer je občina več kot 800.000 
evrov pridobila iz sredstev EU 
in države. Izvajalec del je bilo 
podjetje Arol, d. o. o., arhitekt 
g. Tomaž Jelovšek ter nadzor-
nik Jernej Drašler. »Letos na 
Vrhniki praznujemo 120. oble-
tnico prve šole. Spodobi se, da 
za tako visok jubilej šola dobi 
novo preobleko,« je ob odpr-
tju dejal župan Daniel Cukjati 
in dodal, da je vprašanje časa, 
kdaj bodo pri šoli znova zabr-
neli delovni stroji. Če bi ob-
čini uspelo pridobiti sofinan-
ciranje države, bi se namreč 

(najverjetneje prihodnje leto) 
lotila še gradnje nove šolske te-
lovadnice, prenoviti pa bi bilo 
treba tudi preostali del šole. 
Kulturni program ob slovesni 
prenovi šole so izvedli učenci 
osnovne šole, in sicer pevski 
zbor Drumlca pod mentor-
stvom Nejca Mikoliča, recita-
torja Marcel Špelič in Nia Ma-
ksimović ter Manca Bogataj na 
citrah.

Gašper Tominc, foto: GT

Park pred OŠ Ivana Cankarja

Turističnorekreacijski center 
na bajerjih v Verdu

Nova preobleka za šolo
ob njenem visokem 

jubileju

V sklopu Barjanskega kolesarskega omrežja 
(BKO) bo vzpostavljenih 6,6 km kolesarskih 
poti. Na Občini Vrhnika želimo skupaj z Re-
publiko Slovenijo rekonstruirati dotrajan odsek 
državne ceste Vrhnika–Borovnica in hkrati 
vzpostaviti tudi kolesarsko pot do Borovnice.

Projekt gradnje BKO Vrhnika–Ligojna je tako 
rekoč končan. Rok za izvedbo same rekonstruk-
cije državne ceste je 30. junij 2024. Vrednost 
vseh del (kolesarka + cesta) znaša približno 
10,328 mio EUR (z DDV). Občina Vrhnika v vre-
dnosti 2,34 mio EUR (z DDV) pokriva gradnjo 
kolesarske steze od Sinje Gorice do Ligojne, pri 
čemer naložbo sofinancirata Evropskai sklad za 

regionalni razvoj (ESRR) in Republika Slovenija 
v skupni vrednosti 1,6 mio EUR. Republika Slo-
venija bo s sredstvi v višini 7,98 mio EUR porav-
nala obnovo državne ceste in kolesarsko stezo 
od Ligojne do meje z Občino Horjul.

Občina bo tako imela urejenih približno14 km 
kolesarskih stez in poti, od tega 6,6 km Barjan-
skega kolesarskega omrežja, 6,2 km ob Tržaški in 
Ljubljanski cesti, 0,8 km ob Tankovski cesti, 0,4 
km ob Voljčevi cesti ... Samih površin, namenje-
nih kolesarjem, je v občini še več, saj je na ob-
močju občine po obstoječih cestah in kolovozih 
vzpostavljenih več tematskih kolesarskih poti.

Občina Vrhnika

Barjansko kolesarsko omrežje
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Kot že vrsto let je Krajevni svet 
Blatna Brezovica organiziral 
spomladansko čistilno akcijo v 
krajevni skupnosti. 

V soboto, 13. 4., smo se kraja-
ni vseh generacij ob 8.30 zbrali 
pred prostori krajevne skupno-
sti – tudi letos precej čez dvaj-
set. Še posebno smo bili veseli 
velikega odziva naših najmlajših 
krajanov, saj se zavedamo, da 

naš pregovor »Kar se Janezek 
nauči ...« še kako velja in da je 
treba že mladim vcepiti misel-
nost za skrb za čisto okolje.

Razdelili smo si rajone in se 
zapodili po glavni cesti in ko-
lovozih v vse štiri smeri neba. 
Najmlajši so nam bili v veliko 
pomoč, ko je bilo treba pobirati 
smeti iz grabnov, zlasti nam sta-
rejšim, ki se že malo težje pla-

zimo po bolj strmih bregovih 
osuševalnih kanalov in ravno 
tam se smeti najraje zadržujejo.

Lahko rečem, da se kup sme-
ti, ki ga zberemo pred KS, vsako 
leto vztrajno manjša. Tako smo 
še pred štirimi ali petimi leti 
nabrali več kot sto pločevink 
(praznih, na žalost) v osuševal-
nem jarku na cesti med Zrnico 
in Pekovim grabnom, letos le 
tri! Po eni strani se vsem počasi 
v podzavest useda skrb za čisto 
okolje in smeti mečemo v za 
to pripravljene kontejnerje, po 
drugi strani pa marsikateri so-
krajan na sprehodu po okolici 
pobere smeti in jih odnese do 
najbližjega smetnjaka.

Po dveh urah smo se s svojimi 
»trofejami« vrnili pred krajevno 
skupnost in nekateri (»ta stari«) 
v prijetnem sončnem dnevu še 
malo poklepetali. Naj pri tem 
še apeliram na tiste, ki odme-
tavajo smeti v naravo: nismo 
tu za to, da za vami pobiramo 
smeti, tu smo, ker si želimo le 
čisto okolico!         Milan Selan

Na območju celotne Slovenije se 
pojavljajo kazniva dejanja drznih 
tatvin iz stanovanjskih hiš. 

V minulem letu smo tri kazniva dejanja dr-
znih tatvin iz stanovanj obravnavali tudi na 
območju tukajšnje policijske postaje (Vrhnika, 
Drenov Grič, Blatna Brezovica), letos pa eno 
(Velika Ligojna). 

Na tem mestu velja opozoriti, da storilci to-
vrstna dejanja izvršujejo na zelo prefinjen in 
pretkan način, oškodovance pa zavedejo do 
take mere, da preteče kar nekaj časa, preden 
ugotovijo, da so bili okradeni. Ker so ljudje, po 
navadi gre za starejše občane, še vedno premalo 
previdni ali pozorni do neznancev, ki pridejo na 
njihove domove in jih ogovorijo, svetujemo, naj 
imajo svoje nenapovedane »obiskovalce” ves čas 
pod nadzorom in naj jih brez potrebe ne vabijo 
v stanovanjske prostore. Ob odhodu od doma, 

četudi “stopijo samo za vogal”, naj hišo vedno 
zaklenejo, ključ pa vzamejo s sabo.

Zaznavamo, da se osebe izdajajo za serviser-
je, izvajalce raznih del ipd., zato svetujemo, naj 
občani vedno zahtevajo na vpogled identifika-
cijsko izkaznico ali delovni nalog. Ob tem naj 
bodo pozorni tudi na videz oseb (njihova obla-
čila, govor, morebitne posebnosti) in na vozilo, 
s katerim so se osebe pripeljale (znamko, barvo, 
tip in registrske številke vozila). Sumljiva ravna-
nja pa naj čim prej prijavijo na interventno šte-
vilko 113. Tatovi največkrat delujejo v skupinah, 
pogosto dopoldne, njihove žrtve pa so veliko-
krat starejše osebe na osamljenih krajih.

Več o tem si lahko preberete na povezavi: 
https://www.policija.si/svetujemo-ozavescamo/
varnost-osebnega-premoenja/100133-policisti-
-opozarjamo-na-drzne-tatvine-v-vasih-domo-
vih

Vladimir Adam, mag.,

Iz matične enote 
DU Vrhnika so 19. 

marca 2024 preselili 
stanovalce z demenco 
v novo enoto na Stari 

Vrhniki, kjer sedaj 
terapevtsko preživljajo 

življenje.

V ponedeljek, 25. marca, so v 
novih enotah na Stari Vrhniki 
sprejeli prav poseben in zani-
miv obisk. V prostoru jedilnice 
so se zbrali vsi stanovalci z de-
menco in osebje, ki skrbi zanje. 
Obiskala sta jih soprog pred-

sednice Republike Slovenije, 
dr. Aleš Musar, in svetovalka 
predsednice Republike Slove-
nije za družbene dejavnosti, Bi-
serka Marolt Meden. Dr. Aleš 
Musar je stanovalcem podaril 
posebno darilo, in sicer so v 
dar prejeli interaktivno robot-
sko mačko. Le-ta se odziva na 
dotik, prede, mijavka in pome-
žikne z očmi. Stanovalcem bo 
delala družbo in terapevtsko 
vplivala na njihovo počutje ter 
osebam z demenco omogoči-
la vzpodbujanje in ohranjanje 
psihofizičnega počutja.

Ob predaji darila je bilo sta-

novalcem na obrazih videti 
nasmeh, srečo in tudi slišati 
navdušenje nad novim hišnim 
ljubljenčkom. Dr. Aleš Musar 
je stanovalce prijazno nagovo-
ril in jih povabil, naj novemu 
hišnemu ljubljenčku izberejo 
tudi ime.

Obisk dr. Aleša Musarja in 
njegovo darilo sta stanoval-
cem zagotovo polepšala dan. 
Zagotovo jim bo tudi v priho-
dnjih dneh nov član prinesel 
veliko veselja.

Dr. Aleš Musar je podelil že 
pet robotskih mačk, ki stano-
valce v domovih vzpodbujajo 
in jih navdušujejo za nadaljnje 
življenje. 

Zbrane je nagovorila tudi di-
rektorica DU Vrhnika Milena 
Končina in predstavila dobro-
tnika podarjenega darila. Ob 
koncu je obema obiskovalce-
ma razkazala in predstavila 
nove prostore za dementne 
stanovalce. Prav tako se je dr. 
Alešu Musarju iskreno zahva-
lila v imenu stanovalcev in za-
poslenih za prejeto darilo, za 
čas in poslanstvo, ki ga name-
nja ob takih dogodkih.

Simon Seljak

Vzdušje je bilo polno energi-
je in veselja, saj smo se v akciji 
združile predvsem družine z 
otroki, pripravljene na delo za 
skupno dobro. Predstavnik kra-
jevne skupnosti nam je zjutraj 
na avtobusnih postajah pustil 
rokavice in vrečke, če je kdo 
želel, pa mu jih je tudi osebno 
dostavil. 

Ob 9. uri smo bili že vsi pro-
stovoljci v akciji.  Kdor se je do-
poldan vozil po naši krajevni 
skupnosti, je lahko ob cesti in 
ob poteh opazil več skupinic, 
ki smo z rokavico v eni roki ter 
vrečo v drugi bili na preži za 
vsem odvrženim, kar ne spada v 

naše lepo okolje.  Otroci so bili 
posebno navdušeni nad sodelo-
vanjem. Med seboj so tekmova-
li, kdo bo imel bolj polno vrečo. 
Njihovo navdušenje je bilo na-
lezljivo, saj so ga prenašali tudi 
na odrasle. 

Po dobrih dveh urah zavze-
tega dela se je čistilna akcija 
prevesila v prijetnejši del. Ude-
leženci smo se zbrali v Gostilni 
Jurca, kjer nas je čakalo zaslu-
ženo okrepčilo – pica in pijača. 
Odrasli smo si med seboj de-
lili izkušnje in občutke, mlajši 
udeleženci pa so se okrepčani 
družili na igralih. Vsi smo bili 
ponosni na opravljeno delo in 

zadovoljni, da smo prispevali 
k lepšemu in čistejšemu okolju. 
Skupno spoznanje je bilo, da 
največji delež smeti v naravi pri-
stane zato, ker jih tja odvržejo 
neodgovorni posamezniki kar 
iz svojih avtomobilov. Nekdo 
izmed njih je ob cesti pustil celo 
svoj naslov, ko je brezvestno od-
vrgel ovoj neke prejete pošiljke.

Čistilna akcija je bila uspeh na 
več ravneh. Poleg čistejše okoli-
ce so se okrepile medsebojne 
vezi in občutek odgovornosti za 
naše okolje. Zahvala velja vsem 
prostovoljcem, ki s(m)o svoj čas 
in trud namenili za skupno do-
bro našega kraja. Skupaj smo 
dokazali, da lahko sodelovanje 
prispeva k pozitivnim spre-
membam.

M. L.

Pojav drznih tatvin

Redna pomladanska čistilna akcija 
v Blatni Brezovici

Prostovoljci očistili 
KS Podlipa - SmrečjeDr. Aleš Musar 

poklonil
robotsko mačkoDr. Aleš Musar je podaril in 

predstavil interaktivno robotsko 
mačko.

Treba je spoznati, kako muca deluje.

Stanovalci so z veseljem sprejeli darilo.

V soboto, 13. aprila 2024, je sončno jutro pozdravilo 
prostovoljce, ki smo se udeležili čistilne akcije v 
Krajevni skupnosti Podlipa - Smrečje. 
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Zdravstveni dom 
Vrhnika je v pomlad 
zakorakal z uvedbo 
digitalizacije. 

Kot je pojasnila Ana Rem-
škar, direktorica zdravstvenega 
doma, uvedba digitalizacije pri-
naša izboljšanje učinkovitosti 
obravnave pacientov, omogoča 
hitrejši dostop do pomembnih 
zdravstvenih informacij ter za-
gotavlja boljšo sledljivost in va-
rovanje podatkov. »S procesom 
digitalizacije smo začeli že lani 
z uvedbo elektronskega karto-
na pacienta in aplikacije za ne-
odgovorjene klice. Letos nada-
ljujemo z našimi načrti, v maju 
z uvedbo nove spletne strani, 
spletne aplikacije doZdravnika 
ter vrstomatom, s katerimi že-
limo izboljšati izkušnjo naših 
pacientov in optimizirati delo 
zdravstvenega osebja.«

Nova spletna stran
Nova spletna stran je zasno-

vana preprosto, logično in z 
bogato vsebino, s čimer bodo 
uporabnikom omogočili eno-
staven in informativen pregled 
vseh naših storitev. »Navigaci-
ja in uporabniška izkušnja sta 
bili premišljeno oblikovani, da 
omogočata hitro iskanje in-
formacij ter dostop do želenih 
vsebin v le nekaj klikih. Pose-
ben poudarek na novi spletni 
strani bo namenjen preventiv-
nim vsebinam, ki jih ponuja 
naš Center za krepitev zdravja. 
S ponosom lahko izpostavimo, 
da je naš center po merilih, ki 
jih spremlja Nacionalni inštitut 
za javno zdravje (NIJZ) najboljši 
v Sloveniji,« pojasnjuje sogovor-
nica. 

Z novo spletno stranjo želi-
jo te vsebine še bolj približati 
njihovim obiskovalcem in jih 

spodbuditi k aktivni skrbi za 
svoje zdravje.

Uvedba spletne aplikacije 
doZdravnika

Poleg predstavitve nove sple-
tne strani se v Zdravstvenem 
domu Vrhnika v maju pripra-
vljajo tudi na uvedbo spletne 
rešitve doZdravnika. Gre za 
aplikacijo, ki predstavlja nov, 
enostaven in varen način ko-
munikacije med pacientom in 
zdravnikom in bo nadomestila 
dosedanji obrazec za komuni-
kacijo, ki je še na trenutni sple-
tni strani. »Pacienti bodo prek 
doZdravnika naročali recepte, 
bolniške staleže, napotnice ali 
poslali sporočilo zdravniku. Te 
funkcionalnosti bodo uporabne 
v vseh ambulantah družinske 
medicine in otroško-šolskih 
dispanzerjih. Za vse ostale 
ambulante in službe, kot so pa-

tronažna nega in fizioterapija, 
bo komunikacija prek sporočil 
prav tako potekala prek doZ-
dravnika. Tako bomo pacien-
tom ponudili enostaven, varen 
in transparenten način komu-
nikacije, ki bo nadomestil poši-
ljanje sporočil prek elektronske 
pošte.«
 
Kako uporabljati aplikacijo 
doZdravnika?

Pred prvo uporabo spletne 
rešitve doZdravnika bo moral 
pacient opraviti registracijo; gre 
za kratek in enostaven postopek 
z jasnimi navodili. Dokler paci-
entova registracija ne bo potrje-
na oz. verificirana iz Zdravstve-
nega doma, bo pacient lahko s 
svojim zdravnikom komunici-
ral izključno prek sporočil, po 
potrditvi zdravstvenega doma 

pa bo pacient lahko uporabljal 
vse funkcionalnosti spletne re-
šitve (naročanje receptov, napo-
tnic in oddajo bolniškega stale-
ža). Vse potrebne informacije in 
teme pomoči so pacientom na 
voljo na spletni strani doZdrav-
nika, pa tudi stiki v primeru 
vprašanj ali težav. 

Kaj to pomeni za starejše, ki 
niso tako vešči digitalnih 
pripomočkov?

Remškarjeva odgovarja, da 
bodo starši ali skrbniki lah-
ko dodali v doZdravnika tudi 
svoje varovance ali svojce in v 
njihovem imenu komunicirali 
z zdravniki in službami. »Sploh 
za starejše se nam zdi ta mo-
žnost ključnega pomena, saj se 
zavedamo, da so nekateri sta-
rejši slabše elektronsko pisme-
ni. Poudariti je treba, da bodo 
ambulante še naprej dosegljive 
tudi po telefonu za vse, ki jim je 
tak način komuniciranja z am-
bulantami bližji.«

Obeta se tudi Vrstomat
V maju bodo uvedli še novost, 

in sicer vrstomat, ki bo posta-
vljen na vseh treh vhodih v ZD 
Vrhnika. »Zaenkrat bo posta-
vljen le na lokaciji na Vrhniki, 
v nadaljevanju pa verjetno tudi 
na dislociranih enotah. Gre za 
enostavno uporabno napravo, 
v katero pacient ob prihodu v 
zdravstveni dom vstavi zdra-
vstveno kartico, kar samodejno 
javi v ambulanto, da je pacient 
prišel na dogovorjen termin, 
hkrati pa že odpre obravnavo. 
Tako bomo sestram olajšali 
administrativne naloge in jim 
omogočili večjo razpoložljivost 
za paciente.«

Kot še dodaja sogovornica, z 
digitalizacijo procesov v Zdra-
vstvenem domu Vrhnika ne 
želijo le slepo slediti trendom 
sodobne dobe, ampak želijo 
predvsem aktivno skrbeti za iz-
boljšanje izkušnje pacientov in 
delovnega okolja zaposlenih. »S 
prehodom na digitalne rešitve 
krajšamo in poenostavljamo 
naloge, kar razbremenjuje naše 
zaposlene in nam omogoča, da 
lahko več časa namenimo ne-
posredni oskrbi in podpori na-
šim pacientom. To pa ni le korak 
naprej v digitalno prihodnost, 
ampak tudi izraz naše zaveza-
nosti kakovostni zdravstveni 
oskrbi in zadovoljstvu vseh, ki 
se obrnejo na nas po pomoč.«

Gašper Tominc

V marcu se je iztekel 
eden najlepših tednov 

kulture na naši šoli. 
Naši učenci in učitelji, 
mentorji so ponovno 

pokazali, kaj vse 
zmoremo in znamo.

Namen letošnjih kulturnih 
dogodkov v tednu kulture je 
bilo ozaveščanje, da nas prav 
drugačnost, ki je je dandanes 
vse več med nami, pravzaprav 
bogati.

Predavanji humanista Toma 
Križnarja, ki ga je s svojimi 
učenci predstavil učitelj zgodo-
vine Marko Močnik,  in naše 
učiteljice geografije Tanje Voj-
ska sta nam približali drugač-
nost različnih narodov in ljud-
stev, moških, žensk in predvsem 
otrok. Tomo Križnar je povedal 
zelo preprosto, da je glavno gi-
balo našega sveta ljubezen in da 
je bistvo vsega lepega v drob-
nih rečeh. Učiteljica Tanja pa je 
bodočim mladim popotnikom 
svetovala, naj po svetu hodijo z 
odprtimi očmi in naj bodo do 
vseh ljudi prijazni in spoštljivi.

Raziskovanje severnoameri-
ških Indijancev, ki ga je pripra-
vila knjižničarka gospa Vesna 
Jereb za delo učencev v skupi-
nah, nas je spomnilo na kultu-
ro staroselcev Amerike, ki so 
v svoji zgodovini doživeli eno 
izmed najbolj tragičnih usod. 

Učenci so proučevali različna 
indijanska plemena in njiho-
vo mitologijo. Na začetku so si 
ogledali kratek posnetek o Indi-
jancih, na koncu pa so poročali 
o svojih novih spoznanjih.

Mlajši učenci so s pomočjo 
posebne gledališke predsta-
vitve – kamišibaja – spoznali 
pravljico Janje Vidmar z naslo-
vom V puščavi in se seznanili, 
kako pomembna je voda –  za 
ljudi, živali, za pridelavo hrane. 
Dejavnost je vodila in izvedla 
učiteljica Martina Kokelj, ki je s 
svojo pripovedovalsko in risar-
sko veščino pritegnila najmlajše 
v pogovor o drugačnih življenj-
skih razmerah in navadah.

V dopoldanskem času je naše 
učence na povabilo učiteljice 
angleščine Saše Stošič obiskala 
gospa Elise Westhafer, gostja 
iz Amerike, ki je predstavila 
raznoliko Ameriko z vidika 
vsakdanjega življenja – izposta-
vila je ameriški način življenja, 
šolski sistem, kulturo. Predsta-
vitev je potekala v angleščini, 
naši učenci pa tudi niso imeli 
nobenih težav s postavljanjem 
vprašanj v angleščini.

Veliko pohval in občudujočih 
vzklikov je bila deležna likovna 
delavnica pod vodstvom uči-
telja likovne umetnosti Davida 
Pirnata, ki se je s svojimi učenci 
lotil poustvarjanja slik znanih 
slovenskih umetnikov. Postalo 
nas je kar malo strah, saj ima-

mo med učenci izredno uspe-
šne »plagiate«.

Glasovi vseh naših pevskih 
zborov pod vodstvom učitelji-
ce glasbene umetnosti Metke 
Tramte in učiteljice Tamare 
Jerina so privabili največ obi-
skovalcev. Kot vsako leto so se 
tudi letos izkazali naši folklo-
risti, plesalci ljudskih plesov, ki 
so pod mentorstvom učiteljice 
Tanje Zupan prikazali pestrost 
naše kulturne dediščine in ve-
dno znova poudarjajo, kako 
pomembno je, da negujemo 
naše stare običaje in mlade 
ljudi vzgajamo v duhu sloven-
stva. Pevski zbor naših izbranih 
učiteljic in učitelja je pokazal in 
potrdil, zakaj učenci radi sode-
lujejo z nami učitelji.

Posebno omembo in pohva-
lo si zaslužijo naši učenci in-
strumentalisti, ki so pokazali 
svoje znanje in veščine prav na 

vsakem večeru, za kar velja po-
sebna zahvala tudi profesorjem 
Glasbene šole Vrhnika. Letos 
se je prvič predstavila skupina 
osmošolcev, ki obiskujejo izbir-
ni predmet ansambelska igra. 
Nemško-španski-slovenski ve-
čer so zaključili z domačo noto 
– zadonela je »frajtonarca« ob 
spremljavi klavirja in tolkal.

Jezikovno obarvano popol-
dne – Malo po španemško – je 
obiskovalcem ponudilo izje-
mno Rdečo kapico v domiselni 
mešanici španskega, nemškega 
in slovenskega jezika. Dekla-
macije v nemščini in španščini 
so ustvarile skrivnostnost. Za 
izvirnost se moramo zahvali-
ti učencem izbirnih predme-
tov španščina in nemščina ter 
mentoricama, učiteljicama Urši 
Govekar in Lei Tori. Od nekdaj 
je znano, da je učenje skozi igro 
najboljše učenje! Razstava z na-

slovom Različnost nas bogati, ki 
sta jo s svojimi učenci pripravili 
učiteljici Vesna Jurač in Simona 
Zrinski Trajkovski, izpričuje-
ta, kako pestra je množica naši 
učencev: prihajajo iz različnih 
držav in skupaj z nami sou-
stvarjajo pisano mavrico naro-
dnosti, jezikov in kultur. Učen-
ci so raziskovali svoje korenine, 
navade, običaje in kulinariko. 
Ugotavljali so podobnosti in 
razlike med nami ter kako nas 
to bogati. Otroci so ustvarjali v 
slovenščini in v svojih maternih 
jezikih na literarnem in likov-
nem področju. V svoje razisko-
vanje so nekateri vključili celo 
starše in stare starše. Upoko-
jencem naše šole, ki so vsako 
leto tudi naši gosti, so podarili 
zbirko izdelkov v obliki knjižice.

Prireditev Skupaj v različnosti 
in Magic Hummingbird, ki jo je 
organizirala učiteljica Alenka 

Nikšič, smo imeli v četrtek, 21. 
marca, ki ga je Unesco razglasil 
za svetovni dan poezije. Namen 
tega dneva je, da podpiramo je-
zikovno raznolikost s pesniških 
izražanjem.

V prvem delu prireditve, Sku-
paj v različnosti, smo s pomočjo 
poezije pokazali na raznolikost 
narodov otrok priseljencev na 
naši šoli. Recitirali smo hrva-
ško, bosansko, srbsko, make-
donsko, albansko, ukrajinsko 
in rusko poezijo. Pri nekaterih 
pesmih smo recitirali tudi pre-
vod, pri drugih smo povedali 
samo obnovo pesmi. Poezija 
pokaže jezik in s tem določen 
narod v lepi luči, ker je jezikov-
no spretna in zato tudi nekako 
vzvišena.

V drugem delu z naslovom 
Magic Hummingbird smo s 
petjem in glasbo predstavili 
legendo severnoameriških In-
dijancev plemena Hopitu. Pri 
njih je bila tako huda suša, da so 
se izselili vsi, razen ene družine. 
Deklica in deček, ki sta bila brat 
in sestra, sta iz ostankov slame 
ustvarila čarobnega kolibrija, ki 
jima je pomagal priklicati dež in 
rešiti njihovo skupnost.

V prvem delu so z recitacijami 
sodelovali učenci od tretjega do 
osmega razreda. Drugi del pa 
so predstavili učenci 7.c razre-
da. Učenci 7.c razreda so peli 
pod mentorstvom učiteljice 
glasbe, gospe Metke Tramte, ki 
jih je tudi spremljala na pianino. 
Sami pa so zaigrali še na preč-
no flavto, trobento, saksofon 
in harmoniko. Za boljše razu-
mevanje smo zgodbo podprli s 
fotografijami in videom v teh-
niki stop motion, ki je pokazal, 
kako ptica oživi. Video je na-
stal pod mentorstvom učitelja 

Novosti v Zdravstvenem domu Vrhnika

Nova spletna stran,
spletna aplikacija doZdravnika
in uvedba vrstomata

»Mi med 
drugimi, drugi 
med nami«
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Petra Purga. Poleg tega smo 
ob poteku zgodbe na platno 
projicirali tudi  po eno kitico 
vsake pesmi, prav tako zaradi 
jasnejšega razumevanja. Učen-
ci, ki so sodelovali pri Magic 
Hummingbird, so bili obleče-
ni v pisane majice. Predstavljali 
so barvitost kulture severnoa-
meriških Indijancev. Prireditev 
je bila dobro obiskana in lepo 
sprejeta. Prejeli smo številne 
navdušene komentarje.

Na prireditvi nas je obiskal 
tudi Radio Prvi RTV SLO. 
Prišla je novinarka Tjaša Sta-

nić Gjorgjievska. Reportažo 
prireditve lahko poslušate na 
podcastu Sami naši: https://
prvi.rtvslo.si/podkast/sami-
-nasi/173250728/175033112  
(od 29:10 naprej), 298 epizoda.

Za lepo okrašeno avlo sta po-
skrbeli učiteljici Ana Janša in 
Nina Koritnik s svojimi učenci 
in domiselno kreacijo – boga-
stvom svetovnih jezikov. Za 
lepo besedo in pravilno izreko 
sta poskrbeli učiteljici Martina 
Fajdiga in Lidija Lenarčič, za 
brezhibno tehnično pomoč in 
podporo pa učitelja Peter Purg 
in Branko Ocvirk. Zavetnik 
naše šole je zapisal: »Narodi 

so kakor veje enega drevesa 
in ne smejo ovirati drug dru-
gega. Vsak narod naj ima svoj 
prostor, v katerem se najlepše 
razvija in prinaša največ sadu.« 
Učitelji smo učencem postavili 
vprašanje, ali je res tako. Ob 
koncu tedna so učenci spozna-
li, da so mnoga ljudstva mora-
la sprejeti kulturo močnejšega, 
da so lahko preživela in obstala, 
nekaterih pa tudi ni več. 

Ali zdaj vemo, kaj je naša 
naloga?

Učenci in učitelji OŠ 
Antona Martina Slomška 

Vrhnika

Z otroki iz Zvezdne sobe 
smo na lep pomladni 
dan obiskali kmetijo na 
Vrhniki. 

Vedno, ko smo usvojili »našo« 
Trojico, so otroci z zanimanjem 
in veseljem opazovali različne 
živali, konje, koze, ovce in pujsa 
Kena ter pokazali veliko zani-
manje za spoznavanje domačih 
živali. Tako sva se dogovorili za 
obisk kmetije Verbič na Vrhniki. 
V vrtcu smo se veliko pogovar-
jali, gledali knjige, peli pesmice 
o živalih, tako da so otroci po-
znali že veliko domačih živali. 
Obisk kmetije je bila še dodatna 
izkušnja za otroke, da so nekaj 
»novih« domačih živali videli v 
živo in nekatere lahko tudi po-
tipali oz. pobožali. 

Do kmetije smo odšli peš. 

Sprehodili smo se mimo OŠ 
Antona Martina Slomška, nato 
pa pot nadaljevali po pešpo-
ti. Na kmetiji nas je pričakala 
gospa Verbič, ki nas je najprej 
povabila v hlev, kjer smo vi-
deli krave in mačkona Murija. 
Otroci so opazovali krave pri 
hranjenju, lahko so potipali tudi 
seno. V drugem prostoru hleva 
pa nam je gospa Pavli pokazala 
nekaj dni stare piščančke, ki so 
bili po večini še puhasto mehki. 
Ker otroci tega še niso videli oz. 
tega ne vidijo pogosto, je bilo 
zanje prav posebno doživetje in 
dragocena izkušnja. Otroci so 
naju zelo presenetili, saj so bili 
do puhastih piščančkov izje-
mno nežni in prijazni. Nato nas 
je gospodarica kmetije povabila 
še v kaščo, kjer imajo shranjeno 
moko. Pokazala nam je različne 
vrste moke in otroke vprašala, 

kaj naredimo iz nje. Na kmetiji 
Verbič (po domače Pr’ Andrej-
čet) prodajajo različne vrste 
mok, kaš ter domače sončnično 
olje. 

Ob koncu našega obiska nas 
je gospa Pavli vse lepo prese-
netila s toplim sveže pečenim 
hlebcem domačega kruha, ki 
ga je spekla prav za naš obisk. 
Veselje je bilo opazovati otroke, 
kako so z navdušenjem jedli 
sveže pečen kruh. No, pa tudi 
midve z Nadjo se nisva brani-
li domačega kruha. Na koncu 
smo se gospe Pavli vsi skupaj 
prav lepo zahvalili za ogled 
kmetije in za odličen kruh ter 
polni novih spoznanj in vtisov 
odšli proti našemu vrtcu.

Nadja in Barbara ter otroci 
iz Zvezdne sobe, enota 
Žabica, Vrtec Vrhnika

Pomlad je že v polnem 
razcvetu in čas je za delo 
na vrtu. 

Z otroki smo zavihali rokave, 
si obuli škornje in se odpravili na 
vrtčevski ekovrt. Naša skupina 
je v tem šolskem letu zadolžena 
za sajenje krompirja. Krompir 

smo morali najprej nakaliti in si 
pripraviti gredo. Na pomoč smo 
poklicali Gašperja,  ki je zemljo 
strojno prekopal, nato pa smo z 
motikami izkopali vrste, v kat-
ere smo posadili krompir.  Pri 
opravilu sta nam pomagala tudi 
kokoška in petelin, ki sta urno 
brskala po zemlji in nas s tem 
neizmerno zabavala.  Ko je bilo 

delo končano, je napočil čas za 
igro v blatni kuhinji. 

Sedaj redno obiskujemo našo 
gredico in opazujemo,  kaj se 
dogaja s krompirjem. Lahko 
se pohvalimo, da so iz zemlje 
pokukali že prvi listi. 

Gozdna soba z Natašo in 
Petro, Vrtec Vrhnika

Otroci iz Zvezdne sobe
so obiskali kmetijo Verbič

Na ekovrtu

Delavnice za prijavo na 1. javni poziv 
V mesecu juniju je predvidena objava 1. javnega poziva LAS Barje z zaledjem. Z namenom lažje priprave projek-

tov vas vabimo na delavnice za potencialne prijavitelje, ki bodo potekale v mesecu maju, in sicer: 

-  v četrtek, 9. 5., od 18.30 do 20.00 ure, v sejni sobi občine Log - Dragomer, Loška cesta 12, 1358 Log pri Brezovici.
-  v torek, 14. 5., od 18.30 do 20.00 ure, v Modri dvorani, Podpeška cesta 2, 1351 Brezovica pri Ljubljani.
-  v četrtek, 16. 5., od 18.30 do 20.00 ure, v OŠ dr. Ivana Korošca Borovnica, Paplerjeva 15, Borovnica
-  v torek, 21. 5., od 18.30 do 20.00 ure, v OŠ Horjul, Šolska ulica 44, Horjul.
-  v četrtek, 23. 5., od 18.30 do 20.00 ure, v Polhograjski graščini, Polhov Gradec 61.
-  v torek, 28. 5., od 18.30 do 20.00 ure, v Grabeljškovi dvorani Cankarjeve knjižnice Vrhnika, Tržaška cesta 32, 

Vrhnika.

Na teh delavnicah bomo podrobno predstavili pravila izvajanja projektov v novem obdobju za Evropski kmetijski 
sklad za razvoj podeželja in Evropski sklad za regionalni razvoj. 

Udeležba na delavnici je brezplačna. 
Število udeležencev na delavnici je omejeno, zato je obvezna prijava na e-mail: info@lasbarje.si

OBČINA VRHNIKA

Dan varne vožnje 2024
ob 20. letnici delovanja kluba, 

ki bo v Športnem parku Vrhnika, 

v soboto, 18.5. ob 9.00

POLIGON VARNE VOŽNJE
PRIKAZ REŠEVANJA PROMETNE NESREČE

POLIGON ZA NAJMLAJŠE
UČENJE TEMELJNIH POSTOPKOV OŽIVLJANJA
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Kot vsako leto smo 
se tudi letos spomnili 
na dan 12. marca ko 
praznuje god sv. Gregor. 

Po ljudskem izročilu je to dan, 
ko se ptički ženijo. Je pa to tudi 
dan zaljubljencev. Skratka, ta 
dan  zaznamuje kar tri lepe do-
godke. Po Sloveniji ta običaj pra-
znujemo na predvečer, in sicer 
je običaj, da po potokih spušča-
mo doma domiselno narejene 
ladjice. Pri izvedbi so največkrat 
udeleženi otroci, ki s svojimi 
izvirnimi izdelki neizmerno 
uživajo. Ta stari ljudski običaj 
je tudi letos potekal v Občini 
Vrhnika na potoku Bela. Spust 
ladijc smo organizirali v soboto, 
16. 3. 2024 . Društvo ljubiteljev 
narave in običajev Notranjske 

je ob pomoči domačinov potok 
Bela okrasil in ga pripravil za va-
ren spust prihajajočih gregorčk-
ov. Zavod Ivana Cankarja je ob 
pomoči Turističnega društva 
Blagajana kot že nekaj let orga-
niziral izdelavo ladijc v Starem 
malnu. Na prireditvenem  pro-
storu ob potoku Bela vsako leto 
za popestritev dogodka nasto-
pa ansambel Big band Vrhnika. 
Ansambel je poskrbel, da so 
otroci v spremstvu staršev ob 
zvokih glasbe z velikim in tež-
ko pričakovanem spustu spu-
stili svoje ladjice. Veselje je bilo 
neizmerno. Ja, lepo je bilo videti 
otroke, kako z veseljem spre-
mljajo plavanje svojih izdelkov. 
Za varen spust ladjic in njihovo 
plavanje  so poskrbeli člani ga-
silskih društev z Vrhnike, Stare 
Vrhnike  in Verda. V  času prire-

ditve smo številnim obiskoval-
cem  ponudil čaj, cviček, žganje, 
odlične kranjske klobase, ki so 
jih skuhali v gostilni Pri Kranj-
cu. Za sladokusce so poskrbeli 
v Društvu kmečkih in podežel-
skih žena Vrhnika s pecivom, ki 
je šlo hitro v promet.  S svojo 
prisotnostjo je poskrbel tudi 
naš Damjan, ki uspešno upo-
dablja Ivana Cankarja in je kot 
Cankar  zakon Vrhnike. Glede 
na to, da smo tudi letošnji dan 
zaljubljencev oz. gregorjevo 
uspešno pripeljali do konca, se 
naše društvo zahvaljuje vsem  
sodelujočim pri tem že tradi-
cionalnem  starem običaju.  Za 
nami je še ena lepa predstava na 
potoku Bela. 

Ker bo leto hitro naokoli, upa-
mo, da bomo to aktivno druže-
nje Vrhničanov doživeli tudi v 

letu 2025. Kako pa je gregorje-
vega sploh nastalo? Leta 2006 
se je v lokalu Žemljica na Stari 
cesti, kjer so se zbirali domačini 
ob klepetu, porodila misel, da bi 
za otroke na gregorjevo po po-
toku Bela organizirali spuščanje 
gregorčkov. Ob pomoči  doma-

činov in članov Društva ljubite-
ljev narave in običajev Notranj-
ske /Tine Ogrin, Franko Križaj, 
Jesenko Tone - Korenčk, žal že 
vsi pokojni/ so potok Bela okra-
sili, osvetlili s svečami – bakla-
mi in tako začeli s spuščanjem 
gregorčkov. Odziv je bil velik in 

spodbuden, tako da ni bilo dvo-
mov, ali bi ga naslednje leto po-
novno organizirali. V začetku je 
bilo društvo organizator, sedaj 
pa je med soorganizatorji. 

Sonja Bevk in 
Marija Dolenc

V vrtcu nas je obiskal 
oče deklice, ki opravlja 
poklic vojaka Slovenske 
vojske. 

Otrokom iz Sobe sivke in 
Sobe pehtrana je pripravil zelo 
zanimivo in poučno dopol-
dne. Otroci so z zanimanjem 
opazovali, poslušali in aktivno 
sodelovali pri vseh aktivnostih. 
Za otroke je pripravil različne 
aktivnosti, ki jih je razporedil 
čez celotno igrišče vrtca. Na 
vsaki točki je otroke čakalo 
presenečenje oziroma darilce, 

ki so jih zbirali v nahrbtnike.  
Najprej so se otroci postavili 
v dve koloni in se naučili ko-
rakati, dobili so tudi slovensko 
zastavo. Sledila je predstavitev 
vojaške opreme. Otroci so lah-
ko preizkusili težo neprebojne-
ga jopiča, si na glavo poveznili 
čelado, poskušali dihati s plin-
sko masko, si ogledali vojaški 
nahrbtnik itn. Nato je Kajin oči 
otrokom postavil enostaven 
šotor, skozi katerega so otroci 
lahko plezali. Pri postavljanju 
šotora so otroci pomagali z 
nabiranjem lesenih palčk, ki 
so služile pritrditvi šotora. Za 

zaključek so otroci lahko pre-
izkusili poljski telefon, s kate-
rim so se lahko pogovarjali z 
ene strani igrišča na drugo. Po 
končanih aktivnostih so otroci 
nahrbtnike, napolnjene z raz-
ličnim promocijskim materia-
lom Slovenske vojske, odnesli 
domov. Vojaka so pozdravili 
s salutiranjem, v igralnicah pa 
narisali risbice, ki smo jih Kaji-
nemu očetu podarili v zahvalo 
za prijetno dopoldne v njegovi 
družbi.  

Otroci iz Sobe sivke in 
pehtrana z Alenko, Natašo 

in Sašo

Na pomoč je bila v 
Mavrični sobi v začetku 
aprilu velikokrat 
izrečena beseda. 

Pogovarjali smo se o poklicih, 
ki nam priskočijo na pomoč in 
so pomembni za družbo. Po-
klic policista in zdravnika je 
otroke zelo pritegnil, povedali 

so, kaj že vse vedo, prek zani-
mivih zgodb pa so izvedeli še 
veliko več. Nadaljevali smo s 
poklicem gasilca. Imeli smo 
poučne in zanimive delavni-
ce na temo požarne varnosti. 
Otroci so poklice podoživlja-
li v igri vlog (policist, gasilec, 
zdravnik …) in prek gibalne 
igre Potres, poplava in požar. 
Z vsem pridobljenim znanjem 

smo zaključili z evakuacijsko 
vajo, ki je potekala po načrtih. 
Prijazni gasilci so otrokom 
razkazali gasilski tovornjak, 
gasilsko opremo, pripomoč-
ke in prijazno odgovarjali na 
otroško radovednost. Otroci 
so spoznali, da se možev v uni-
formah zagotovo ni treba bati. 

Doris Bezjak Matijević, 
Mavrična soba, Vrtec 

Z izvajanjem različnih vaj je 
otroke ogrela in pripravila na 
gibanje ob pripovedovanju sim-
patične pravljice Rada te imam 
takšnega, kot si. S preprostimi 
jogijskimi položaji so se spre-
minjali v pravljične junake iz 
knjige (zajček, jež, žaba, veve-

rica, račka) ter učili preprostih 
dihalnih tehnik, prilagojenih 
otrokom. Skupaj so se sprostili 
prek zanimive masaže, ki jo je 
poimenovala »peka pice«. Za 
zaključek prijetne, zanimive, 
zabavne, poučne ure druženja 
so se posedli na tla, se prijeli 

za roke in igrali igro potovanje 
elektrike prijateljstva. Otroci 
so jo zelo lepo sprejeli in v nje-
ni družbi uživali ter jo želeli za 
slovo objeti. Njenega obiska je 
bila, razumljivo, najbolj vesela 
hčerka Zarja, midve s sodelavko 
Katarino pa se ji iskreno zahva-
ljujeva za izvedbo dejavnosti in 
popestritev dopoldneva. 

Slavica Bjelobrk, Vrtec 
Vrhnika, enota Žabica

Joga za otroke
z Nejo

Na pomoč!

Obisk vojaka v enoti Komarček

Gregorjevo na Vrhniki

Mamica Neja Malavašič Šurca se 
je prijazno odzvala povabilu, da v 

Vijolični sobi predstavi jogo za otroke. 
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Zavod Ivana Cankarja Vrhnika 
obuja pohod, posvečen 
našemu Ivanu Cankarju. 

V soboto, 18. maja 2024, vas na 
Cankarjevem pohodu od glavnega me-
sta do rojstnega kraja Ivana Cankarja 
čaka 25 kilometrov. Pa vendarle ne bo 
tako naporno. Na poti vas bodo spre-
mljali sam »Ivan Cankar« in vodniki 
Planinskega društva Vrhnika. Poskrbe-
li bomo za razvajanje vaših brbončic, 
med potjo vas čakajo kulinarične točke 
z vrhniškimi dobrotami. Pohod bo do-
brodelno obarvan, saj bo del prijavnine 
namenjen dobrodelni organizaciji Otro-
ški nasmeh. 

Zbor bod 7.30 do 8.00 pri Gostilni Ro-
žnik, kjer si lahko brezplačno ogledate 
Cankarjevo spominsko sobo. Na začetni 
infotočki boste dobili brošure in kar-
tončke, saj vas na trasi čakajo kontrolne 
točke. S seboj imejte pijačo in malico, 
mi pa bomo na postojankah poskrbeli 
za Cankarjevo kavo, ledeni čaj lokal-
nih zeliščark, Cankarjevo čokoladico in 
še in še ... Na koncu poti vas čaka večji 
obrok, točno tak, kot ga je oboževal Ivan 
Cankar. Na koncu se lahko ustavite še v 
Cankarjevi spominski hiši.

Na stari železniški trasi pri Športnem 
parku Drenov Grič bo ob 13. uri začetek 
Malega družinskega Cankarjevega po-
hoda, ki je dolg 5 km. 

PREVOZ: Na dan dogodka, s kuplje-
no VSTOPNICO (ali voucherjem moje-
karte), bosta  LPP, linija 47, in celotni 
mestni ljubljanski promet za pohodni-
ke BREZPLAČNA.

PRIJAVNINA: Vstopnica velja kot 
prijavnina na pohod. Vstopnice lahko 
kupite prek spletne strani www.moje-
karte.si ali v TIC Vrhnika. Število poho-
dnikov je OMEJENO! 

VSTOPNICE:
1. Cankarjev pohod + poseben prevoz 

Vrhnika–Rožnik (cena: 20,00 evrov)
 Zbor ob 6.45, odhod avtobusa ob 7. 

uri, Športni park Vrhnika, Tržaška 
cesta 2a, Vrhnika.

 Jutranji prevoz od Vrhnike do Ro-
žnika je omogočen za tiste z vsto-
pnico Pohod + poseben prevoz!

2. Cankarjev pohod (cena: 15,00 evrov)
 Zbor 7.30 do 8.00, odhod pohodnikov 

ob 8. uri, Gostilna Rožnik, Cankarjev 
vrh, Ljubljana.

 Prevoz do Rožnika ni vključen! Na 
dan dogodka imate z vstopnico 
brezplačen javni prevoz LPP, št. 47, 
ter celotni mestni ljubljanski pro-
met!

3. Mali družinski Cankarjev pohod 
(cena: 10,00 evrov)

 Zbor in odhod pohodnikov ob 13. uri, 
asfaltna ploščad ŠD Dren, Drenov 
Grič 25, Vrhnika.

Zavezujemo se, da bomo poskr-
beli za ukrepe za preprečevanje in 
zmanjševanje količin odpadkov v 
skladu s konceptom ZERO WA-
STE. 

S prireditvijo Cankarjev pohod 
2024 si prizadevamo za naziv PRI-
REDITEV Z MANJ ODPADKI. 
Zato vse pohodnike pozivamo, da 
s seboj nujno prinesejo bidone oz. 
steklenice za vodo. Plastenke za 
vodo niso dovoljene!

Na pohodu bo mogoče kupiti oz. 
najeti nov izdelek – simpatičen ko-
vinski lonček, ki ga pripnemo na 
pas. Z njim bomo trajnostno na-
ravnani na samem pohodu, upo-
rabili pa ga boste lahko tudi na 
drugih prireditvah Zavoda Ivana 
Cankarja. 

Več informacij na www.visi-
tvrhnika.si ter FB strani Visit 
Vrhnika.

Prireditev na poti 

Vrhnika

Cankarjev pohod – 
25 km okusnih zgodb

Topli poletni 
dnevi prinašajo 

v Cankarjev 
kraj tudi 

tradicionalni 
Argonavtski 

festival z Nočjo 
na Vrhniki. 

Letošnje 
dogajanje bo 
ujeto med 13. 

in 16. junij, z 
vrhuncem v 

soboto, 15. 
junija.

Gledališče Ane Monro bo že 
v četrtek odprlo Argonavtski fe-
stival s predstavo, ki nas bo po-
peljala na epsko potovanje skozi 
čas in prostor, v daljno zgodo-
vino argonavtov na Vrhniki. 
Uradni otvoritvi z Argonavti, 
županom Vrhnike, Danielom 
Cukjatijem in predstavniki po-
bratenih mest Volos in Gonars, 
bo v Športnem parku sledila za-
bava s skupino Kvatropirci. 

Stara cesta ostaja rezervirana 
za Dionizov petek, kjer bo do-
gajanje za vse, ki uživajo v dobri 
glasbi, hrani, pijači in druženju 
s prijatelji. Na štirih lokacijah 
bo poskrbljeno za zabavo za vse 
starosti in okuse, od trubačev in 
študentskega rock odra do na-
rodno-zabavne glasbe in disko 

ritmov. V sobotno jutro nas bo 
prebudil Hermesov dan špor-
ta, kjer se bomo lotili športnih 
podvigov, od Argotlona, najbolj 
odštekanega teka z ovirami, do 
kolesarskih izletov. 

Vrhunec celotnega festival-
skega dogajanja se obeta v so-
boto. Vrhunsko ozvočenje, im-
pozanten svetlobni park, veliki 
video zasloni, pestra gostinska 
ponudba in zabava do jutra … 
to je Noč na Vrhniki. Po tako-
rekoč razprodani »Prepovedani 

turneji« in po nekajletnem 
premoru, se bo na veliki oder 
osrednje zabavne prireditve 
vrnila ena najbolj kultnih 
slovenskih glasbenih skupin, 
Siddharta. 

Po desetih posnetih studij-
skih albumih in devetindvaj-
setih letih delovanja ne izgu-
blja svoje rockovske ostrine in 
energije, ki jo z odra prenaša 
med publiko na živih nasto-
pih. Za uvod v sobotno do-
gajanje bodo poskrbeli mla-

di plesalci in plesalke Plesne 
šole 5ka. Kot ponavadi pa bo 
vročica sobotne noči pripadla 
glasbenikom s programom za 
različne okuse in starosti. Oder 
bodo namreč zavzeli še multi-
disciplinarni Čuki, ki se bodo 
predstavili vsaj v dveh izvedbah, 
legendarni Miran Rudan InDe-
sign z junijsko izvedbo Božične 
noči, Youtube senzacija Gojko 
Hitmacher Ajkula in skupina 
Vzrock, ki na odru kombinira 
narodnozabavno harmoniko s 
svetom rokenrola. 

V sklopu festivala pripravlja-
mo še marsikaj, kot so brez-
plačna vodenja po turističnih 
točkah, otroške aktivnosti na 
pravljično-doživljajskih poteh 
in mnogo drugih presenečenj. 
Argonavtski festival bomo za-
ključi z večernim koncertom 
vrhniškega Big Banda v sprem-
stvu Uroša Buha, Roka Šinkov-
ca in Neishe. 

Vse prireditve v sklopu Argo-
navtskega festivala bodo tudi 
letos s pomočjo zvestih podpor-
nikov in sponzorjev popolnoma 
brezplačne.

Da pa ne bi ostali prikrajšani 
tisti najmlajši in mladi po srcu, 
bo tudi letos vse dni festivala v 
Športnem parku obratoval za-
baviščni park.

ZIC Vrhnika

Siddharta se junija vrača na Vrhniko

15. 6. 2024

13.-16. 6. 2024
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Vrhnika, 6. april – 
Podelitev certifikata 

kakovosti Odlično 
je, vrhniško je! 

je v sproščenem 
vzdušju potekala 

na zelenici pred 
Cankarjevim 

domom. 

Razveseljivo je, da se na razpis 
vsako leto prijavi več vrhniških 
ponudnikov, je dejala Lina Ce-
larc iz Zavoda Ivana Cankarja 
Vrhnika, ki je organiziral ome-
njeni dogodek. »Letos se je pri-
javilo največ ponudnikov doslej, 
zato smo veseli, da je projekt 
zaživel. Na novo smo ocenje-
vali kategorijo rokodelskih iz-
delkov in izdelkov unikatnega 
ter industrijskega oblikovanja. 
Prijavljene prehranske izdelke 
smo poslali na analizo na bio-
tehniško fakulteto, preostale pa 
je ocenila komisija.«  

Na prehrambnem področju so 
certifikat prejeli: 
Hišna mešanica Skodelica 
kave oz. Cankarjeva kava – 
Escobar, pražarna vrhunskih 
kav, d. o. o. 
Brinovec – Žganjekuha Rok 
Šušteršič, s. p.  
Triglavski dohtar – Žganje-
kuha Rok Šušteršič, s. p. 
 
Pekoča omaka Lintvern 
dragon – Benchili, pridelava 
in predelava čilijev, Benjamin 
Buh, s. p.
Medeni liker s čilijem – Žga-
njekuha Kržič, d. o. o. 
 
Zeliščni čaj 5 minut razvaja-
nja – Bajc gostinstvo, d. o. o. 
  
Hišni sirup meta – Bajc go-
stinstvo, d. o. o.  
 
Certifikat za jedi postrežene na 
gostinski način:
Vrhniški štruklji - Planina 
nad Vrhniko
Rebrca s Povžarije - Akidin 
d.o.o., gostinske storitve in sve-
tovanje, PE Pizza S Hriba
Piškoti Cankarjevi brki - 
Bajc gostinstvo d.o.o.
Cankarjev burger - Bajc go-
stinstvo d.o.o.
Štruklji s suhimi slivami - 
Bajc gostinstvo d.o.o. 
 
Kornetek - Stories by Lea, Lea 
Grom s.p. 

Certifikat za unikatne 
izdelke 
Kavna svečka – plesoči pla-
men – Escobar, Naravoslovno-
tehniška fakulteta 
Unikatna rezalno servirna 
deska – Slavko Armič, d. d.  
  

 
Kot je bilo slišati na prireditvi, 
kjer sta zbrane nagovorila pod-
župan Mirko Antolović in Lina 
Celarc, certifikati niso samo 
papir, ampak priznanje lokalne 
skupnosti, da ceni inovativnost 
ter zdravo, domače in tisto pri-
stno, kar prihaja z naših vrtov, 
polj in kmetij. O kakovosti na-

grajenih izdelkov so se lahko 
prepričali tudi obiskovalci, ki 
so lahko po koncu prireditve na 
stojnicah nagrajencev še dolgo 
razvajali brbončice in se zibali 

v ritmih glasbene skupine Ma-
nouche. 

Gašper Tominc,
 foto: Tim Kovač

Radovljiški Zavod  
za turizem in 
kulturo Radovljica 
je organizator 
vsakoletnega festivala 
čokolade, ki ga vsako 
leto obišče od 20.000 
do 40.000 obiskovalcev 
iz vse Slovenije in tudi 
iz tujine.  

Na vrhniškem TIC-u (Zavod 
Ivana Cankarja Vrhnika) smo 
festival prepoznali kot prilo-

žnost za promocijo Vrhnike 
prek ponudbe kavnih in čoko-
ladnih izdelkov.  

V sodelovanju s čokoladnico 
Rajska ptica in z vrhniško žga-
njekuho Šušteršič, ki izdeluje 
prvovrstno hruškovo žganje, 
smo razvili praline Tepko, ki 
smo ga prijavili na tekmo-
vanje za naj praline. Na 
tekmovanje se je z dvanajsti-
mi pralineji prijavilo šest slo-
venskih čokoladnic. Prvi krog 
ocenjevanja je potekal v Rado-
vljici, kjer sta mojster slaščičar 

Naser Gashi iz La Ganash in 
urednica revije Pet Zvezdic 
Urša Cvilak okušala in ocenila 
vseh dvanajst pralinejev. Izbra-
la sta šest najboljših, ki so v po-
nedeljek, 8. aprila, odpotovali v 
Avstrijo v čokoladnico Zotter. 
Tam sta jih ocenili tehnologi-
nji Julia Zotter in Beate Hörzer 
iz znamenite čokoladnice in 
izbrali prve tri.

Na tekmovanju je prvo me-
sto dobil  Crunchy yuzu (čoko-
ladnica Lucifer), drugo pa Mak 
& malina (čokoladnica Rajska 
ptica). Tretje mesto je dobila 
vrhniška Tepka, ki je po njiho-
vih besedah presenetila »z zelo 
prefinjenim okusom«. Tepka je 
narejena z odličnim domačim 
hruškovim žganjem, v njenem 
okusu pa prevladujeta okusa 
temne čokolade in tepke. 

Vse tri najbolje ocenjene 
pralineje bodo na posebnem 
mestu v Radovljiški graščini 
lahko okušali tudi obiskovalci 
enajstega Festivala čokolade, 
Vrhničani pa jih lahko kupite v 
TIC-u na Vrhniki. 

TIC Vrhnika 

Vrhniški praline Tepka osvojil
tretje mesto na čokoladnem festivalu

Žganjekuha Rok Šušteršič, s. p. 

Bajc gostinstvo, d. o. o., je tudi letos prejelo certifikat za Cankarjev burger.

Benchili, pridelava in predelava čilijev, Benjamin Buh, s. p.

V koči na Planini nad Vrhniko strežejo odlične vrhniške štruklje. 

Odlično je, prihaja z vrhniškega konca!
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Petek, 26. april
CANKARJEVA HRUŠKA
Kulturni dogodek ob saditvi drevesa v spomin na Ivana Cankarja v Šiftarjevem Vrtu spominov in 
tovarištva 
Petanjci – Prekmurje, ob 11. uri.
Občina Vrhnika, ZB NOB Vrhnika, Muzejsko društvo Vrhnika in Zavod Ivana Cankarja Vrhnika

Sreda, 1. maj
PRVOMAJSKA BUDNICA
Po ulicah Vrhnike, ob 6. uri.
Pihalni orkester Vrhnika

Ponedeljek, 1. maj in torek, 2. maj
ŽIVEL 1. MAJ!
Praznični piknik
Star maln, od 10. ure dalje.
Turistično društvo Blagajana

Ponedeljek, 6. maj
POLAGANJE VENCA PADLIM BORCEM ZA SVOBODO
Na Drči, ob 17. uri.
ZB NOB Vrhnika

79. OBLETNICA OSVOBODITVE VRHNIKE
Proslava s Mešanim pevskim zborom Mavrica
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki, ob 20. uri.
ZB NOB Vrhnika, Občina Vrhnika in Zavod Ivana Cankarja Vrhnika 

Torek, 7. maj
BOBRI
Premiera uprizorjene zgodovinske povesti
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki, ob 19.30.
Mah teater in Zavod Ivana Cankarja Vrhnika

Petek, 10. maj
DAN ODPRTIH VRAT CANKARJEVE SPOMINSKE HIŠE NA KLANCU
Z dišečo kavo, piškoti in Cankarjevo čokolado. 
Cankarjeva spominska hiša, od 9. do 18. ure.
Zavod Ivana Cankarja Vrhnika

CANKARJEVA KNJIŽNICA VRHNIKA
Brezplačen vpis za nove člane na Vrhniki (od 9. do 19. ure) in v Borovnici (od 8.15 do 13. ure)
Cankarjeva knjižnica Vrhnika

PO POTEH CANKARJEVE MLADOSTI
Brezplačno vodenje po Vrhniki
Cankarjeva spominska hiša, ob 16. uri.
Zavod Ivana Cankarja Vrhnika

PETKOVŠKOVA LIKOVNA KOLONIJA
Likovna razstava
Galerija in Avla Cankarjevega doma na Vrhniki 

SLAVNOSTNA AKADEMIJA OB PRAZNIKU OBČINE VRHNIKA
Podelitev občinskih priznanj s kulturnim programom
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki, ob 20. uri.
Občina Vrhnika in Zavod Ivana Cankarja Vrhnika

Sobota, 11. maj
POD JASNIM NEBOM RDEČA ROŽA
6. mednarodni festival pevskih zborov in kulturnih društev Ivana Cankarja
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki, ob 20. uri.
Mešani pevski zbor Ivana Cankarja Vrhnika in Zavod Ivana Cankarja Vrhnika.

Ponedeljek, 13. maj
POJ Z MENOJ
Nastop šolskih glasbenih skupin 
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki, ob 18. uri.
Osnovna šola Ivana Cankarja Vrhnika in Zavod Ivana Cankarja Vrhnika.

Torek, 14. maj 
ENA SAMA LJUBEZEN
Koncert vokalne skupine Kvintêtke 
Mala dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki, ob 19.30.
Zavod Ivana Cankarja Vrhnika

Jernej mu je razložil svojo pravdo, potepuh pa se je smejal, da je bil 
ves solzen. Strmel je v Jerneja z debelimi očmi, kakor v zamorca na 
semnju, zibal se je v životu in se je tolkel z dlanmi po kolenih.

„Kadar te izpuste, Jernej, kar z menoj! Razkazoval te bom po svetu, 
po semnjih te bom vodil, po žegnanjih bova hodila, pred cerkvijo te 

bom kazal. In dobro se nama bo godilo, Jernej! Morda se nama še 
pripeti, da srečava pravico, tisto, ki jo zalezuješ; tudi jaz bi jo rad 
videl. In kadar jo srečava, pojde z nama, na semenj in na žegna-
nje. Komedijantje bodo razdejali šotore, Talijan pojde z opico v tuje 
dežele, kamela bo osramočena, medved zaničevan. Ali mi trije, ti, 

Jernej, tvoja pravica in jaz učenjak, mi trije si bomo nabrali cekinov, 
da bomo živeli bolj veselo, kakor je živel sam Kurent!“

Jernej pa je gledal mrko in žalostno, nobena guba se ni ganila na 
njegovih licih.

Ivan Cankar: Hlapec Jernej in njegova pravica, 1907.

Sreda, 15. maj
RIMARAJA
Zaključek 13. festivala otroške poezije
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki, ob 18. uri.
Uroš Vošnjak, Osnovna šola Ivana Cankarja Vrhnika, Cankarjeva knjižnica Vrhnika, 
Glasbena šola Vrhnika in Zavod Ivana Cankarja Vrhnika.

Petek, 17. maj 
FESTIVAL VRHNIKA
Koncert učencev Glasbene šole Vrhnika
Cerkev sv. Trojice nad Vrhniko, ob 19. uri.
Glasbena šola Vrhnika in Zavod Ivana Cankarja Vrhnika

Sobota, 18. maj
CANKARJEV POHOD OD ROŽNIKA DO VRHNIKE – 25 km okusnih zgodb
Zbor na Rožniku (Ljubljana) ob 7.30 uri. Pohod s kulinaričnimi postanki in vodičem »Ivanom Can-
karjem«. Prihod k cerkvi sv. Trojice (Vrhnika) po 13. uri; pogostitev.
Brezplačen vstop v Cankarjevo spominsko sobo na Rožniku in Cankarjevo spominsko hišo na vrh-
niškem Klancu
Zavod Ivana Cankarja Vrhnika, Turizem Ljubljana, Mestni muzej Ljubljana, Planinsko društvo 
Vrhnika, Občina Dobrova – Polhov Gradec, Občina Vrhnika 
Informacije: www.visitvrhnika.si in turizem@zavod-cankar.si

FESTIVAL VRHNIKA
Koncert učiteljev Glasbene šole Vrhnika
Cerkev sv. Trojice nad Vrhniko, ob 19. uri.
Glasbena šola Vrhnika in Zavod Ivana Cankarja Vrhnika

Nedelja, 19. maj 
FESTIVAL VRHNIKA; SAPICE MAJA
Koncert ob 40-letnici Mešanega cerkvenega pevskega zbora sv. Pavla Vrhnika
Cerkev sv. Trojice nad Vrhniko, ob 19. uri.
Društvo cerkvenih pevskih zborov Vrhnika in Zavod Ivana Cankarja Vrhnika

Torek, 21. maj
ŽUPANČIČEVA FRULICA
Predizbor mladih deklamatorjev in pripovedovalcev
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki, ob 9. uri.
Zavod za izobraževanje in kulturo Črnomelj in Zavod Ivana Cankarja Vrhnika

MULTIKULTI
Prireditev ob dnevu Evrope
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki, ob 18. uri.  
Osnovna šola Ivana Cankarja Vrhnika in Zavod Ivana Cankarja Vrhnika

Četrtek, 23. maj
62. REGIJSKO LINHARTOVO SREČANJE 
Izbrane gledališke skupine iz osrednje Slovenije
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki, ob 19.30.
JSKD območna izpostava Vrhnika in Zavod Ivana Cankarja Vrhnika

Torek in sreda, 28. in 29. maj
KONCERT ORKESTROV
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki, ob 18. uri.
Glasbena šola Vrhnika in Zavod Ivana Cankarja Vrhnika

Četrtek, 30. maj
KITARSKI VEČER
Dvorana v Glasbeni šoli Vrhnika, ob 18. uri.
Glasbena šola Vrhnika

Četrtek, 30. maj
5. PODELITEV CANKARJEVE NAGRADE 
ZA NAJBOLJŠO IZVIRNO LITERARNO DELO MINULEGA LETA V SLOVENSKEM JEZIKU
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki, ob 19.30.
Upravni odbor Cankarjeve nagrade, Slovenski center PEN, Slovenska akademija znanosti in umet-
nosti, Univerza v Ljubljani, ZRC-SAZU, Občina Vrhnika, Cankarjeva knjižnica Vrhnika in Zavod 
Ivana Cankarja Vrhnika

petek, 26. april
CANKARJEVA HRUŠKA

Kulturni dogodek ob saditvi drevesa v spomin na Ivana Cankarja  
v Šiftarjevem Vrtu spominov in tovarištva.  

Petanjci – Prekmurje, ob 11. uri.
Obèina Vrhnika, ZB NOB Vrhnika, Muzejsko društvo Vrhnika 

in Zavod Ivana Cankarja Vrhnika

sreda, 1. maj
PRVOMAJSKA BUDNICA

Po ulicah Vrhnike, ob 6. uri. Pihalni orkester Vrhnika

Sreda, 1. maj in četrtek, 2. maj
�IVEL 1. MAJ!

Praznièni piknik. Star maln, od 10. ure dalje.
Turistièno društvo Blagajana

ponedeljek, 6. maj
POLAGANJE VENCA PADLIM BORCEM ZA SVOBODO

Na Drèi, ob 17. uri. ZB NOB Vrhnika

79. OBLETNICA OSVOBODITVE VRHNIKE
Proslava s Mešanim pevskim zborom Mavrica

Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki, ob 20. uri.
ZB NOB Vrhnika, Obèina Vrhnika in Zavod Ivana Cankarja Vrhnika

torek, 7. maj
BOBRI

Premiera uprizorjene zgodovinske povesti
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki, ob 19.30.

Mah teater in Zavod Ivana Cankarja Vrhnika

petek, 10. maj
DAN ODPRTIH VRAT CANKARJEVE SPOMINSKE HIŠE  

NA KLANCU
Z dišeèo kavo, piškoti in Cankarjevo èokolado.
Cankarjeva spominska hiša, od 9. do 18. ure.

Zavod Ivana Cankarja Vrhnika

CANKARJEVA KNJI�NICA VRHNIKA
Brezplaèen vpis za nove èlane na Vrhniki od 9. do 19. ure 

in v Borovnici od 8.15 do 13. ure.
Cankarjeva knji�nica Vrhnika

PO POTEH CANKARJEVE MLADOSTI
Brezplaèno vodenje po Vrhniki

Cankarjeva spominska hiša, ob 16. uri.
Zavod Ivana Cankarja Vrhnika

PETKOVŠKOVA LIKOVNA KOLONIJA
Likovna razstava v Galeriji in Avli Cankarjevega doma na Vrhniki

SLAVNOSTNA AKADEMIJA OB PRAZNIKU OBÈINE VRHNIKA
Podelitev obèinskih priznanj s kulturnim programom

Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki, ob 20. uri.
Obèina Vrhnika in Zavod Ivana Cankarja Vrhnika

sobota, 11. maj
POD JASNIM NEBOM RDEÈA RO�A

6. mednarodni festival pevskih zborov in kulturnih društev Ivana Cankarja
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki, ob 20. uri.

Mešani pevski zbor Ivana Cankarja Vrhnika in Zavod Ivana Cankarja Vrhnika.

ponedeljek, 13. maj
POJ Z MENOJ

Nastop šolskih glasbenih skupin
Velika dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki, ob 18. uri.

Osnovna šola Ivana Cankarja Vrhnika in Zavod Ivana Cankarja Vrhnika.

torek, 14. maj
ENA SAMA LJUBEZEN

Koncert vokalne skupine Kvintêtke
Mala dvorana Cankarjevega doma na Vrhniki, ob 19.30.

Zavod Ivana Cankarja Vrhnika

>>
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CANKARJEVI DNEVI 2024
(26. april – 30. maj 2024)

27. april
DAN UPORA PROTI OKUPA-
TORJU

1. maj
PRAZNIK DELA

6. maj 
DAN OSVOBODITVE VRH-
NIKE

9. maj
DAN EVROPE

10. maj
ROJSTNI DAN IVANA CAN-
KARJA; PRAZNIK OBČINE 
VRHNIKA
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20. aprila je v Ormožu 
potekal prvi plenum 
Gasilske zveze 
Slovenije, kjer so med 
drugim podeljevali 
tudi najvišja 
odlikovanja za delo v 
gasilstvu. 

S ponosom smo spremljali 
našega člana, mag. Matjaža 
Klariča, ki je prejel priznanje 
Matevža Haceta za svoje dol-
goletno delo in bogat prispevek 

v gasilstvu. Njegova gasilska 
pot se je začela 1980 kot pro-
stovoljni gasilec, pet let kasneje 
je začel delovati kot strokovni 
delavec GZ Slovenije. 

V vseh teh letih je pripravljal 
izobraževanja, poučeval, sode-
loval pri izdelavi informacij-
skega sistema gasilcev, pripravi 
zakonskih aktov in dokumen-
tov nove države ter se posvečal 
pripravi gasilskih reprezentanc 
za gasilske olimpijade. 15 let je 
uspešno vodil GZS, sodeloval 
pri največjih intervencijah v 

državi in vedno bil pripravljen 
pomagati pri operativnih in 
organizacijskih vprašanjih v 
našem društvu. Iskreno česti-
tamo Matjažu in se mu zahva-
ljujemo za vse, kar je storil za 
nas gasilce. Hvala, ker si vedno 
na voljo, ko te potrebujemo, in 
nas podpiraš pri številnih izzi-
vih, s katerimi se srečujemo kot 
prostovoljni gasilci. 

Petra Dolinar,
predsednica 
PGD Bevke.

V petek, 5. aprila, 
smo se v prostorih 

PGD Log in v okviru 
organizacije GZ 
Vrhnika srečale 
gasilke članice 

iz prostovoljnih 
okoliških gasilskih 

društev. 

Pričakala sta nas topel spre-
jem in program. V uvodnih 
nagovorih  so nas pozdravili: 
predsednica GZ Vrhnika, tov. 
Andreja Lenarčič, predsedni-
ca PGD Log, tov. Marina Ko-
kalj, predsednica komisije za 
članice notranjske regije, tov. 
Alenka Božič, ter podžupana 
Občine Log - Dragomer, g. Vili 
Kosednar in g. Simon Strgar.

V prvem delu srečanja smo 
poslušali predavanje ga. Car-
men Rajh, dipl. socialne delav-
ke, doktorske študentke soci-
alne gerontologije, strokovne 
delavke za področje dolgotraj-
ne oskrbe na CSD Posavje, zu-
nanje predavateljice na višji šoli 
v Brežicah in na Socialni zbor-
nici Slovenije. Osrednja tema 
predavanja je bila čustvena in-
teligenca in skrb zase. Vsi smo 
jo navdušeno poslušali. Dobili 
smo napotke za manj stresno 
življenje in kako se spopadati z 
vsakodnevnim stresom. Preda-
vanje je bilo zelo poučno.

V drugem delu srečanja smo 
članice pod mentorstvom ga-
silcev bolničarjev Občine Log 
- Dragomer aktivno sodelo-
vale pri vajah iz prve pomoči. 
Spoznale smo uporabo AED, 

temeljne postopke oživljanja, 
kako ravnati ob nevarnosti za-
dušitve in načine, kako oskrbe-
ti rane. Nikoli namreč ne vemo, 
kdaj nam bo prišlo prav znanje 
prve pomoči.

Po končanih vajah sta sledila 
prijetno druženje in pogostitev, 
ki so jo pripravile članice PGD 
Log.

Večer je bil zelo prijeten, saj 
smo zdužili prijetno s kori-
stnim.

Hvala vsem, ki so sodelovali 
pri izvedbi srečanja, in vsem 
udeleženkam, ki so se ga ude-
ležile v tako velikem številu.

Z gasilskim pozdravom: Na 
pomoč!                                                        

Barbara Friškovec, 
predsednica Komisije za 

članice GZV

100 let 
PGD Drenov Grič - Lesno Brdo

Koledar dogodkov

24.5.  Slavnostna seja 
     19:00 Slavnostna seja ob 100 letnici društva - Gasilski dom

25.5.  Prikaz gasilske intervencije za krajane
     17:00 Prikaz gašenja poslovnega objekta DG69
          18:00 Ogled gasilskih vozil
                 Panoramski razgled z gasilsko avtolestvijo
                 Razstava gasilstva od leta 1924 do 2024 - Gasilski dom

26.5.  Dan odprtih vrat
           14:00 Prikaz mladinske vaje
           14:30 Gasilske igre brez meja, palačinke, napihljiv grad
           15:30 Gašenje požara s staro brizgalno
                        Prikaz gašenja začetnih požarov
                      Prikaz temeljnih postopkov oživljanja
                       Razstava gasilstva od leta 1924 do 2024 - Gasilski dom
                      Pogostitev - Gasilski dom

23.6.  Praznovanje 100-letnice
        14:30 gasilska parada
        16:00 gasilska veselica

25. - 27.7. Gasilska olimpijada - Trentino, Italija

MAJ

JUNIJ

JULIJ

Srečanje članic
GZ Vrhnika v PGD Log

Matjažu Klariču
priznanje Matevža Haceta

Poleg priprav na ta jubilej, je 
kar 8 ekip članic in članov so-
delovalo v zimski ligi v spajanju 
sesalnega voda GZ Vrhnika. 

V skupni razvrstitvi pokalne-
ga tekmovanja so se članice A1 
uvrstile na 4. mesto, člani A1 na 
3. mesto, člani A3 na 2. mesto, 
člani A4 na 10. mesto, člani A5 
na 13. mesto, članice B1 na 2. 
mesto, članice B2 na 5. mesto 
in člani B2 na 1. mesto. 

Ekipi mladincev in mladink 
se že pridno pripravljata na iz-

birno tekmovanje za gasilsko 
olimpijado, ki bo konec aprila v 
Slovenski Bistrici. 

Operativci se usposabljajo na 
tedenskih srečanjih, v marcu pa 
smo gostili tudi Skupščino GZ 
Vrhnika. 

Med prazniki smo sodelo-
vali pri pripravi dvorane v ga-
silskem domu za tradicionalen 
blagoslov Velikonočnih jedi in 
v slovesni Velikonočni vstajenj-
ski procesiji, 12. marca pa smo 
skupaj z ostalimi krajani pobi-

rali smeti in tako pripomogli k 
čistejšemu kraju. 

Ob stoletnici društva v pri-
hodnjih mesecih pripravljamo 
več dogodkov za krajane in 
ostale podpornike, da si lahko 
ob druženju pobližje ogledajo 
delovanje našega društva in se 
kaj novega naučijo. 

Vljudno vabimo vse, da se 
nam pridružite in se že veseli-
mo skupnega druženja. 

PGD DG-LB

Gasilci PGD
DG-LB

od 1924 do 2024
V letu, ko mineva 100 let od ustanovitve prostovoljnega 

gasilskega društva Drenov Grič – Lesno Brdo, pripravljamo 
več različnih dejavnosti, s katerimi želimo delo gasilcev na 

preprost način in za otroke skozi igro približati tudi širši 
javnosti.
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Konec marca je bil 
v gasilskem domu 

Vrhnika jubilejni, 
20. Občni zbor MK 

Nauportus Vrhnika, 
kar pomeni 
tudi dvajset 

let aktivnega 
delovanja. 

Zbora se je udeležilo 32 članov 
od 37 in naslednji gostje: Franjo 
Čretnik, ZŠAM in predsednik 
Sveta za preventivo Občine 
Vrhnika, Nataša Čož, predstav-
nica Civilne zaščite Vrhnika, 
Albin Vidrih, predsednik PGD 
Vrhnika, poveljnik Jure Jakopič, 
PGD Vrhnika, Irenka Štefan-
čič, predstavnica Rdečega križa 
Vrhnika, in Matevž Snoj, pred-
stavnik Javnega podjetja Komu-
nala Vrhnika. Poročilo o delu za 
leto 2023 je prebral predsednik 
kluba Tomaž Remškar in izpo-
stavil najpomembnejše in zani-
mive akcije:
– na velikonočni ponedeljek, 10. 

4. 2023, se je štirinajst članov 
udeležilo vseslovenskega bla-
goslova v Mirni Peči,

– na Vrhniki, pri cerkvi sv. Pav-
la, je bil 23. 4. 2023 blagoslov,

– udeležili so se tudi blagoslova 
27. 4. 2023 v Novi Štifti in 
blagoslova 21. 5. 2023 v Ko-
baridu,

– 18. 6. 2023 so sodelovali pri 
spremstvu kolesarskega Ar-
gonavtskega maratona na 
Vrhniki,

– 24. 6. 2023 so se odpeljali na 
izlet po avstrijski Koroški,

– 12. 8. 2023 se je štirinajst 
članov odpeljalo na Primor-
sko, kjer so si ogledali vinsko 
fontano v Marezigah,

– 26. 8. 2023 so se odpeljali na 
izlet na sever Istre, pot nad-
aljevali proti Vrsarju, Kastelu 
in skozi Koper na Vrhniko,

– 16. 9. 2023 pa na Gorenjsko, 
Soriško planino, Bohinj in 
Bled,

– sezono pa zaključili že na de-
vetnajstem pikniku pod Ha-
betovim kozolcem.
Predsednik je prebral tudi 

program dela za leto 2024. 
Udeleženci so se seznanili še z 
drugimi poročili in načrti delo-
vanja. Vse so soglasno sprejeli. 
Izvolili so tudi novo vodstvo 
društva: predsednik: Tomaž 

Remškar, podpredsednik: Boris 
Šukalo, tajnica: Helena Bobnar, 
blagajničarka: Marjetka Artnik, 
člani: Janez Garafolj, Nadja Ko-
govšek in Zdravko Kogovšek. 

Ob koncu so ob dvajseti 
obletnici obstoja Moto kluba 
Nauportus podelili plaketo ča-
stnega člana Danilu Kralju, ki 
je bil ustanovitelj in prvi pred-
sednik kluba. Plaketo je prejel 
tudi Danilo Leskovec kot drugi 
predsednik društva, kateremu 
je predsedoval osem let in ga 
odlično vodil, ter PGD Vrhni-
ka za podporo in sodelovanje 
in njihovo pomoč pri projektu 
Varna vožnja. 

Sledile so številne zahva-
le posameznikom, podjetjem, 
društvom in klubom za dobro 
in prelepo sodelovanje. Kot sem 
že omenil, letos MK Nauportus 
praznuje 20.obletnico delovanja. 

Ob tej priložnosti bodo izdali 
priložnostni zbornik, katere-
ga urednik Boris Šukalo ga je 
na kratko predstavil. Nato sta 
sledila pogostitev in družabno 
srečanje. 

Simon Seljak

Prvo delavnico oziroma obrt 
je pričel pod kozolcem v svoji 
rodni vasi na Drenovem Griču. 
Sedaj pa Avtotrade že veliko let 
deluje v Sinji Gorici, kjer sta zra-
sla sodobno servisno podjetje in 
prostor za registracijo vozil. 

V spomin na takratnega obr-
tnika in serviserja Jelka Bajca na 
njegov rojstni dan, 5. aprila, že 
več let organizirajo dan odprtih 
vrat – Avtotrade Vrhnika. 

Tudi letos so v petek, 5. apri-
la 2024, odprli svoja vrata za 
vse obiskovalce od 15. do 20. 
ure. Vse popoldne se je zvrsti-
lo veliko poslovnih prijateljev, 
ljubljencev številnih njihovih 
prodajnih znamk avtomobi-
lov, mlajših in starejših ljudi ter 
stanovalcev sosednjih krajev 
in občin. Ob tej priložnosti so 

jim številni zaposleni in tudi 
gostje predstavili svoje storitve, 
ponudbe in dejavnosti ter jih 
pogostili s svojo gostinsko ku-
linariko. 
Kaj se je dogajalo vse popoldne?
– Testi vožnje atraktivnih vozil 

znamk Fiat, Alfa Romeo, Jeep 
in Kia.

– Panoramski ogled okolice z 
dvigalom – Dvig, d. o. o.

– Virtualni poleti z VR-očali – 
Zavarovalnice Triglav.

– Reševanje ponesrečenca z 
goreče strehe poslopja PGD 
Sinja Gorica.

– Poligon vinjenosti – ZŠAM 
Vrhnika.

– Aanimacija z XXL igrali za 
majhne in velike.

– Pogostitev hrane in pijače – 
Bajc gostinstvo.

Poskrbljeno je bilo za odra-
sle in otroke. Aktivnosti so se 
dogajale in izvajale vseskozi 
ter bile namenjene tudi mimo-
idočim. Dogodek je povezovali 
DJ iz Šentjošta ob prisotnosti 
animatork ob posameznih de-
javnostih. 

Ob tem dogodku je treba še 
posebno poudariti, da ni name-
njen samo predstavitvi podjetja, 
ampak je za vse zaposlene po-
seben dan. Na ta dan je namreč 
pokojni direktor Jelko Bajc 
praznoval svoj rojstni dan. Vsi, 
ki smo ga poznali, pa se ga spo-
mnimo kot dobrovoljnega Jelka, 
ki je bil zelo rad v družbi dobrih 
ljudi. Prav take je imel okoli sebe 
tudi, ko je dobro vodil podjetje.

Ob koncu še sporočilo o 
edinstveni zgodbi inovativnos-
ti in tradicije.

»Tudi za podjetje Avtotrade 
je bilo obdobje polno izzivov. 
Pravijo, da se je pri njih potr-
dilo to, kar že od začetka vedo: 
veliko lažje se prepleza ovire s 
pravo ekipo, s sodelovanjem, 
povezovanjem in zrenjem v 
prihodnost. Tako so v tem čas 
vpeljali kar nekaj novosti in se 
odločili za investicije. V času, ko 
je bil obseg dela zmanjšan, niso 
razmišljali o odpuščanju in kr-
čenju kadra, temveč so ta čas 
namenili okrepitvi delovne sile, 
raziskovanju tržnih smernic in 
razmišljali o izboljšani in dopol-
njeni ponudbi za svoje stranke. 
To obdobje so izkoristili za ob-
novitvena dela, za opremo po-
polnoma novega prostora za 
registracijo vozil z željo, da se 

bodo njihove stranke pri njih 
ob urejanju vsega za svojega 
jeklenega konjička še bolje po-
čutile, saj je prostor s svojo so-
dobno zasnovo že sam po sebi 

prijeten.« Prav tako razmišljanje 
in dejavnost sta dvigovala Avto-
trade, ga obdržala in pripeljala 
do sedanjih uspehov. Tradicija 
odprtih vrat Avtotrade Vrhni-

ka se bo zagotovo nadaljevala 
in privabljala mlade in stare 
ljubitelje spoznavanja uspehov 
podjetja.

Simon SeljakStarejši so zamenjali gume v čim krajšem času.

Dan odprtih vrat v 
Avtotrade

Avtotrade z višine 50 metrov z dvigalom Dvig, d. o. o.

Zbor je vodilo delovno predsedstvo. 

Dvajseti Občni zbor MK Nauportus v gasilskem domu PGD Vrhnika

Najmlajši na različnih igricah

Dvajset let Moto kluba Nauportus Vrhnika

Letos mineva že štirideset let, odkar je Jelko Bajc 
začel z obrtjo popravil avtomobilov in drugih 

raznovrstnih prevoznih sredstev. 
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V Tehniškem muzeju 
Slovenije v Bistri je 

bil ob svetovnem 
dnevu voda, 22. 

marca, tradicionalni 
dogodek Moja reka 

praznuje, kjer je bila 
tokrat osrednja nit 

Voda za mir. 

Osrednji govorec je bil dr. 
Pavel Gantar, član Upravne-
ga odbora Slovenskega društva 
za zaščito voda, ki je dejal, da 
sta voda in naš odnos do nje 
nemalokrat medij družbenih 
sporov, konfliktov in javnih 
razprav. »Pravzaprav ne be-
ležimo niti enega resnejšega 
posega v vodo, ki ne bi naletel 
na različna mnenja, odobra-
vanja in nasprotovanja, pa naj 

gre za protipoplavne ureditve, 
oskrbo s pitno vodo in odva-
janje odpadnih voda, gradnjo 
hidroelektrarn, vzdrževanje 
vodotokov, vodovarstvena ob-
močja ter zaščito in ohranjanje 
vodnih ekosistemov. In to je 
dobro, čeprav marsikomu pov-
zroča težave. Vse večje zani-
manje javnosti in različnih ak-
terjev prinaša jasno sporočilo 
politiki, da mora reorganizirati 
in demokratizirati upravljanje 
z vodami na način, ki bo omo-
gočil vključevanje prebivalcev, 
lokalnih skupnosti v procese 
odločanja. Tudi pri nas doma 
je lahko voda priložnost za 
konflikte in spore ali pa za so-
delovanje. Izbira je naša.«

V luči pomena vode so iz 
svojih različnih perspektiv 
za govornico opozorili tudi 

direktor Javnega zavoda Kra-
jinski park Ljubljansko Barje 
Janez Kastelic, direktorica 
Tehniškega muzeja Slovenije 
dr. Barbara Juršič, poslanec 
Državnega zbora Bojan Čebela 
in Ervin Vivoda iz direktorata 
za vode. Kulturni del progra-
ma so obogatili Karlo Vizek in 
Lado Jakša.

Dogodek je organizirala Lo-
kalna akcijska skupina Barje 
z zaledjem v sodelovanju z 
Občino Vrhnika, Krajinskim 
parkom Ljubljansko Barje, 
Humanitarnim društvom Ka-
rel Barjanski, Tehniškim mu-
zejem Slovenije, Slovenskim 
društvom za zaščito voda ter 
Zvezo kulturnih društev Vrh-
nika. Prireditev je povezovala 
Sanja Rejc.

Gašper Tominc

V Gostilni in pizzeriji Boter na Vrhniki 
smo bili priča resnično edinstvenemu 

kulinaričnemu doživetju, ki ga je 
ustvarila študentka Vesna Kačanski 

Badmus pod mentorstvom Lavoslave 
Benčić. 

Dogodek, imenovan Okusi 
materinskega dne, je bil organi-
ziran kot del predmeta Priprava 
in izvedba zahtevnega projekta 
na Visoki šoli za multimedije 
IAM v Ljubljani, a je presegel 
vsa pričakovanja.

Priprava in izvedba zahtev-
nega projekta na Visoki šoli za 
multimedije IAM v Ljubljani, a 
je presegel vsa pričakovanja.

Pod vodstvom chefa Marka 
Pavčnika smo se prepustili vr-
hunskemu pethodnemu meniju, 
ki je bil pravo kulinarično raz-
vajanje za vse naše čute. 

Vsaka jed je bila skrbno pri-
pravljena in izbrana, da je go-
stom ponudila nepozabno ga-
stronomsko izkušnjo. 

Vinska spremljava s posestva 
Ferjančič je dodala pravo mero 

razkošja in izredno harmonič-
no dopolnila okuse jedi.

Vendar kulinarična izkušnja 
ni bila edini vrhunec večera. 

Obogatitev večera z instrumen-
talno glasbo violinista Klemena 
Bračka je napolnila prostor s 
čarobnim vzdušjem, pesniški 
slam nastop Neže Prah pa je do-
godku dodal čustveno globino. 

Skupaj sta ustvarila sijajno 
vzdušje, ki je presenetilo in oča-
ralo navzoče ter jih popeljalo na 
potovanje skozi okuse, zvoke in 
besede, kar je prineslo dodatno 
razsežnost.

Poleg tega je bilo prizorišče, 
ki je bilo premišljeno predruga-

čeno, kot nalašč za ustvarjanje 
prijetnega razpoloženja. 

Gostje so se lahko sprostili in 
uživali v vsakem trenutku ve-
čera, cvetje za matere pa je bilo 
lepo darilo, ki je poudarilo spo-
štovanje in hvaležnost do vseh 
mater za njihovo prisotnost in 
ljubezen.

Dogodek je potekal s profe-
sionalnostjo in pozornostjo do 
najmanjših podrobnosti, tako 
da je bil večer res nepozaben. 

Okusi materinskega dne so 

nedvomno dokaz, kako lahko 
združimo kulinarično ustvar-
jalnost, umetnost in glasbo v 
enkratno doživetje, ki navduši 
vse čute in nas popelje v čarobni 
svet okusov in kulture.

Vsem se zahvaljujemo za iz-
jemno izkušnjo in upamo, da 
se bomo kmalu spet razveselili 
podobnih dogodkov!

Vesna Kačanski Badmus, 
vodja projekta /

 foto: Uroš Abram

Osrednji govorec je bil dr. Pavel Gantar, član Upravnega odbora Slovenskega društva za zaščito voda. 

Svetovni dan voda

»Izbira je naša«

Nepozaben 
kulinarični večer 

ob materinskem 
dnevu
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V marcu smo člani Komisije 
za lepše okolje na občnem 
zboru TD Blagajana  
predstavili poročilo o delu v 
letu 2023 in si postavili cilje 
za letos. 

Naše delo se začne v pomladnih 
mesecih z opazovanjem naše okoli-
ce, kjer budno spremljamo urejenost 
okolice Vrhnike. Naš namen ostaja 
enak: opaziti lepo, kar nas obdaja, na-
graditi in spodbujati vse občane, da 
skrbijo za prijetnejše bivanje v našem 
kraju.

Letos bomo opazovali:
1. najlepše urejene hiše, 

2. najlepše urejene ulice, 
3. najlepše urejen skalnjake ter 
4. kako v občini ohranjamo naravno 
in kulturno dediščino.

Spoštovani občani Vrhnike, vabi-
mo vas, da nam pomagate pri opa-
zovanju naše občine. Prijave zbiramo 
do 1. julija  2024. Svoja opažanja in 
predloge lahko z izpolnjenim gla-
sovalnim lističem ali po elektron-
ski pošti pošljete na naslov: drustvo.
blagajana@gmail.com. Že vnaprej se 
vam zahvaljujemo za sodelovanje in 
pozdravljamo vse ljubitelje lepega in 
čistega okolja. Uživajte v pomladi.

Predsednica Komisije za lepše 
okolje, Anita Čretnik

V tisti čas seže tudi moj spomin. Vsa-
ko leto smo ob potoku Bela našli svoj 
kotiček in nemalokrat bosi tekali po 
travi in bredli po vodi, zadišalo je po 
jedeh z žara. Podoba tega spomina je 
umeščena v lep sončen dan, koča pa v 
zavetišče.

Nekje vmes moj spomin na praznik 
zbledi, a v polni meri zasije leta 2016, ko 
je Turistično društvo Blagajana 1. maja 
v svoje roke vzelo upravljanje  tega bi-
sera in z ekipo Star maln pognalo vodo 
na mlin urejenega, prijaznega in po do-
mačih jedeh dišečega pribežališča pred 
mestnim hrupom in hitenjem.

Delo članov TD Blagajana, ekipe Star 
maln  in pomoč prostovoljcev, prijate-
ljev, sodelavcev,  društev, podpornikov, 
donatorjev, ustvarjalcev se odraža v 
sveži podobi turističnega bisera s čisto 

vodo, v pesmi mlinskega kolesa, obje-
ma čarobne podobe narave v vseh le-
tnih časih, v vabljivi  domači kulinariki, 
ki je prerasla „taborniško kuhinjo ob 
potoku“, v tistem „živjo“ rednim obi-
skovalcem in „pozdravljeni, ali poznate 
zgodbe Starega malna?“ obiskovalcem 
od vsepovsod.

Praznik dela je za nas delovni pra-
znik. Uvod v poletno sezono je Zelišč-
ni dan v Starem malnu, 27. aprila, Živel 
1. maj pa traja kar dva dni, 1. in 2. maja 
ves dan. Prvim dvestotim obiskoval-
cem tradicionalno, s pomočjo župana 
Občine Vrhnika, podarimo simbol 
delavstva, nagelj. Program ustvarjamo 
skupaj. Vabljeni ste tudi vi, če igrate 
na kakšen instrument, ga prinesite s 
sabo, če  pojete, se nam predstavite, 
če poznate kakšno staro družabno 

igro, bomo sodelovali; bodimo skupaj 
ustvarjalci praznika. 

Vse najmlajše pa čaka naše zmajevo 
vadbišče ob koči, zmajeva pot do Lint-
verna Zavoda Škrateljc, in urejena pot, 
ki so jo pred nedavnim obnovili mar-
kacisti Planinskega društva. Pomlad in 
poletje bomo popestrili s prireditva-
mi in dogodki pod naslovom Tu smo 
doma, Poletje v Starem malnu.

Od 27. aprila bo veljal poletni delov-
ni čas od četrtka do nedelje od 10. do 
19. oz. 20. ure, koča bo odprta tudi vse 
praznike, za organizirane skupine pa 
po dogovoru.

Nadaljevali bomo z investicijskimi 
deli v prizidku in bili pozorni, da boste 
obiskovalci kljub temu imeli svoj mir 
v naravi. O poteku del vas bomo ob-
veščali na strani Facebook Star maln.

Hvala vsem, ki ste in še pomagate 
z delom, pri popustih izvedbenih del, 
z denarno pomočjo in ste nam trdna 
opora na poti do cilja:

Delavnica, d. o. o.,  Gradbeništvo 
Matjaž Jereb, Dušan Mlinar, Rajko 
Mivšek, Jernej Drašler – OGD inženi-
ring, d. o. o., Okna Petrovčič, d. o. o., 
Logatec,  d. o. o., Mirko Marolt, Tomo 
Dormiš;   

z denarnimi prispevki na društveni 
račun in s poimensko beleženimi pri-
spevki v Starem malnu: Planinsko dru-
štvo Vrhnika, Siliko, d. o. o., Fortrade, 
d. o. o., DG 69, d. o. o, VR Elektronika,  
Avtotrade, d. o. o., Dvig, d. o. o. , Metrel, 
d. o. o., Horjul, Dekor senčila, d. o. o., 
Klub vrhniških študentov, Žganjekuha 
Kržič, Sonet, d. o. o., Štirn, d. o. o., Ja-
dranka Markelj, Damjana Vrenjak, Pol-
de Oblak,  Roman Novak, Jože Šušter-
šič, Jelka in Andrej Podbregar, Mirjam 
Suhadolnik in Stane Zalar, Justinova, 
Janko Vidmar, Irena Rossi, Lado in 
Darja Horvat, Cirila Markič,  Marinka 
Kupec,  Majda Gostiša, Boštjan Kopri-
vec, Marjeta Žnidaršič ter za vaše pri-
spevke  na prireditvah v organizaciji 
TD Blagajana in drugih organizatorjev, 
kjer nas zastopa ekipa Star maln. 

Pot do cilja ste nam skrajšali tudi z 
nakupom stenskih koledarjev za leto 
2024:  Iskrena hvala Cankarjevi knji-
žnici Vrhnika, Občini Vrhnika, PRO 
SAF, D. O. O., Gradbeništvu Jereb 
Matjaž, s. p., Bajc – Skrivnostna Bistra, 
Planinskemu društvu Vrhnika, Elmer 
elektronika, d. o. o., Kulturnemu dru-
štvu Raskovec, Pekarni Baškovč, d. o. 
o., Jožetu Šušteršiču, krajanom Podlipe, 
Trčkovega in Krošljevega Griča, stano-
valcem Betajnove, Lošce in številnim 
posameznikom.

Prostovoljne prispevke lahko naka-
žete tudi na Turistično društvo Bla-
gajana Vrhnika, Cankarjev trg 4, TRR 
SI56 0202 7025 4167 166. Veseli smo 
vsakega evra,  kot pravi pregovor „zrno 
na zrno pogača, kamen na kamen pa-
lača“.

Vabimo vas, da se včlanite v naše 
društvo! S plačilom članarine, ki jo je 
v višini 15 evrov na letni ravni potrdil 
občni zbor in velja od 14. 3. 2024 naprej, 
ter s sodelovanjem v naših aktivnostih 
bomo zmogli več turizma, povezova-
nja  in dobre volje.

Za zbiranje sredstev za investicijo 
smo potiskali tudi majice »Gradimo 
Star maln« v omejeni količini. Potisk 
majice je oblikoval Peter Bulovec, so-
delavec Delavnice, d. o. o., ki je tudi 

avtor celostne podobe Starega malna 
in internetne strani. Majice so na voljo 
v koči Star maln.

Za vsem pa stojijo prizadevna ekipa 
Star maln,  člani TD Blagajana in od-
bor za izvedbo investicije,  prostovoljci, 
ki vedno znova najdete čas za pomoč 
pri izvedbi dogodkov, predstavitvi in 
promociji društvene dejavnosti. Hvala.

Hvala za zaupanje.
Predsednica TD Blagajana, 

Mirjam Suhadolnik

Biciklanc 
sistem izposoje  
koles na Vrhniki

Pridružite se uporabnikom.

=
NAVADNO  

KOLO
Sezonski  

najem  

10 €=
Sezonski  

najem  

15 €
NAVADNO  

KOLO
ELEKTRIČNO

KOLO

+ =
Registracijo uredite v TIC Vrhnika.
www.visitvrhnika.si

Stanovanjska hiša (vpišete naslov):

Najlepše urejene ulice (vpišete naslov): 

Najlepše urejen skalnjak (vpišite naslov): 

 Ohranjanje naravne in kulturne dediščine
 (vpišite naslov oziroma lokacijo): 

Moj naslov: 

Glasovnico do 1. julija 2024 pošljite na naslov: Turistično društvo Blagajana, Cankarjev trg 4, 
1360 Vrhnika. Glasovnica je tudi na internetni strani TD Blagajna /www.blagajana.si/, lahko jo pošljete 
tudi po e-pošti na naslov: drustvo.blagajana@gmail.com.

IZJAVA: Turistično društvo Blagajana izjavlja, da bo podatke, zbrane na  obrazcu, uporabljalo izključno za potrebe 

organizacije in izvedbe akcije Blagajana.

G L ASOVALNI  LISTIČ

Komisija za lepše okolje 
TD Blagajana

Živel 1. maj!
S tradicijo praznovanja praznika dela v Starem malnu je 
Turistično društvo Blagajana Vrhnika začelo 1964. leta v 

sodelovanju z vrhniškimi  taborniki. 
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Skupščine se je v polni dvo-
rani udeležilo skoraj petdeset 
članov in številnih gostov z 
Vrhnike in sosednjih ZB za vre-
dnote NOB. Zbrane je ob odpr-
tju nagovoril predsednik Miran 
Štupica in predlagal imenova-
nje organov zbora za potrditev 
dnevnega reda. Tako je zbor vo-
dilo delovno predsedstvo. Prvi 
so besedo dobili gostje skupšči-
ne, ki so pohvalili delo ZB NOB 
Vrhnika. Spregovorili pa so:
– predsednik ZB za vrednote 

NOB Borovnica in član 
predsedstva ZB NOB Slo-
venije Matjaž Ocepek

– predstavnik OE Veteranov 
Vrhnika – Borovnica Jože 
Zorman

– podpredsednik PVD Sever 
Ljubljana Ivan Škulj

– podpredsednica ZB NOB Lo-
gatec Nada Čamernik

– predsednica DU Vrhnika 
mag. Fani Al Mansour

– v imenu župana Občine Log - 
Dragomer pa Andrej Jerman 
Blažič
Poročila o delu združenja je 

podal predsednik Miran Štupi-
ca in še posebno poudaril:

– Osmega januarja smo orga-
nizirali izlet članov na pro-
slavo bojev Cankarjevega 
bataljona v Dražgošah.

– V času praznovanja 102. oble-
tnice rojstva našega partiza-
na Viktorja KIRNA smo v so-

delovanju z družinskimi člani 
in Jožetom JERAMOM iz ZB 
NOB Cerkno organizirali 
pred DU Črni Vrh nad Idrijo 
slovesen postroj praporšča-
kov.

– V preddverju Cankarjeve-
ga doma na Vrhniki smo 16. 
4. 2023 organizirali odprtje 
mobilne razstave Slovenija v 
NOB 1941–1945, ki jo je slo-
vesno odprl avtor dr. Martin 
PREMK, hkrati tudi pod-
predsednik ZZB NOB. 

– Na praznični dan 27. 4. 2023 
smo pri partizanski javki na 
TV-17 organizirali proslavo v 
počastitev 78. obletnice osvo-
boditve Vrhnike izpod naci-
fašizma. Slavnostni govornik 
je bil prvi predsednik Slove-
nije Milan KUČAN.

– 13. maja smo organizirali 
izlet članov v Jelenov žleb in 
ogled partizanske bolnišnice 
Ogenjca.

– 22. maja je naša delegacija 
položila venec na grobnici 
umrlih taboriščnikov v po-
bratenem Gonarsu.

– 8. julija smo se udeležili že 
kar tradicionalne proslave na 
Pokljuki in v ta namen orga-
nizirali izlet.

– Pri spomeniku I. Tankovske 
brigade na Stari Vrhniki smo 
17. junija organizirali spomin-
sko slovesnost ob 79. obletnici 
ustanovitve Prekomorske bri-

gade, v kateri se je borilo kar 
nekaj Vrhničanov.

– Ob 80. obletnici prvega na-
pada (14. oktobra) brigad 14. 
divizije na Štampetov most 
smo organizirali slovesnost 
pri spomeniku. Na slovesno-
sti so sodelovali pevci Parti-
zanskega pevskega zbora ob 
spremljavi Vrhniške godbe. 

– Ob gozdni poti proti železni-
ški postaji Verd smo položili 
cvetje pri spomeniku ubite-
mu Francu RODETU, ki so 
ga tam ubili četniki s Stare 
Vrhnike točno pred osemde-
setimi leti.

– Ob dnevu mrtvih smo na 
Drči v sodelovanju z Občino 
Vrhnika organizirali tradici-
onalno komemoracijo v pri-
sotnosti praporščakov PVD 
Sever in OZVVS in kar nekaj 
praporov PGD ter drugih 
društev.

– Vse leto smo skrbeli za ureje-
nost obeležij in spomenikov 
NOB.

– Kot predsednik sem se ude-
ležil občnih zborov ZB NOB 
v Logatcu in Borovnici, PVD 
SEVER Vrhnika – Logatec in 
OZVVS Vrhnika – Borovni-
ca, spominske slovesnosti ZB 
NOB Logatec pri spomeniku 
ubitih osmih talcev v Ljubgoj-
ni pri Horjulu, koncerta PPZ 
na Golem.

– Vse leto so člani socialne ko-
misije obiskovali starejše čla-
ne ob rojstnih dnevih pa tudi 
pred novim letom.

– Redno smo objavljali v lo-
kalnem glasilu Naš časopis, 

posledica česar je tudi žaljivo 
in anonimno pisanje našemu 
članu Simonu Seljaku.«
Predstavili so tudi program 

dela, ki so ga že polno začeli 
izvajati.
– ZB NOB Vrhnika bo prek 

svojih organov uresničevalo 
naloge v javnem interesu pri 
ohranjanju vrednot NOB.

– Celoletna skrb za partizan-
ska obeležja in obeležij žrtev 

NOB. Sodelovanje z ZIC Vrh-
nika.

– Ponovna izdelava spominske-
ga obeležja na t. i. Mizi – Log 
pri Brezovici, na mestu, kjer 
se je zadrževala Rašiška četa 
in kasneje bataljon Dolomit-
skega odreda. Obeležje je bilo 
uničeno že leta 1991.

– Socialna komisija bo vse leto 
obiskovala starejše člane, ki 
bodo letos praznovali okrogle 
obletnice.

– Sodelovanje s Pokrajinskim 
svetom ZB za Notranjsko in 
drugimi veteranskimi zdru-
ženji ter domoljubnimi or-
ganizacijami, združenimi v 
t. i. KODVOS in delujejo na 
območju Vrhnike.

– V okviru možnosti udeležba 
na prireditvah, ki jih organi-

zirajo sosednje organizacije 
ZB NOB in veteranska zdru-
ženja.
Vsi prisotni so soglasno spre-

jeli vsa poročila in programe 
delovanja združenja. V pred-
sedstvo ZB NOB Vrhnika so 
izvolili dve novi članici, in si-
cer: Vero Šmajderk in Katjo 
Klobučar. Sam zbor je večkrat 
popestril harmonikar Tone 
Stanovnik s priljubljenimi par-
tizanskimi skladbami. 

Po končanem zboru je sledilo 
prijateljsko druženje, kjer so se 
obujali spomini na lanske do-
godke, ki so člane še bolj zdru-
žili in tako pridobili skoraj dvaj-
set novih mlajših Vrhničanov.

Simon Seljak

Ignac Voljč - Fric, 
slovenski komunist 
in narodni heroj, se 

je rodil na Vrhniki 
4. avgusta 1904, kot 

partizan pa je 4. aprila 
1944 padel v boju z 
nemškimi enotami 
v bližini Trobelj na 

Štajerskem. 

Ob 80. obletnici njegove 
smrti je ZB za vrednote NOB 
Vrhnika pri njegovi spomin-
ski plošči, ki je na rojstni hiši 
v Kurji vasi – Notranjska cesta, 
pripravila kratko slovesnost. 
Ob položitvi spominskega 
venca in počastitvi s prapor-
jem ZB NOB Vrhnika je spre-
govoril predsednik združenja 
Miran Štupica, ki je predstavil 
njegovo 40-letno življenjsko 
pot. 

»Osnovno šolo je obiskoval 
med letoma 1910 in 1916 na 
Vrhniki, kasneje pa se je v Gor-
njem Logatcu izučil za kovača. 
Do leta 1930 je bil zaposlen 
kot kovač pri svojem mojstru, 
nato pa je odprl svojo delav-
nico v Cerknici. Leta 1932 je 

na Vrhniki vstopil v KPJ in 
postal komunistični zaupnik 
za Notranjsko. Leta 1933 so ga 
aretirali in ga na t. i. notranj-
skem procesu obsodili na štiri 
leta zaporne kazni v Sremski 
Mitrovici. Leta 1937 je bil iz-
puščen. Po vrnitvi v Slovenijo 
je leta 1938 postal voznik av-
tobusa v Ljubljani. Po izbruhu 
druge svetovne vojne je začel 
med šoferji organizirati preva-
žanje komunistične literature 
po Notranjskem. 

Že spomladi 1941 se je vklju-
čil v NOB kot politični aktivist. 
Sodeloval je z OF pri organiza-
ciji odpora na Notranjskem in 
Dolenjskem. Poleti 1941 je po-
stal sekretar rajonskega komi-
teja KPS za Loško dolino, spo-
mladi 1942 pa je bil premeščen 
na območje Velikih Lašč. Tam 
je bil organizator in vodja ile-
galne tehnike v Kališčih. Okto-
bra istega leta je postal sekretar 

okrožnega odbora OF in član 
okrožnega komiteja KPS Rib-
nica - Velike Lašče. Od junija 
1943 do novembra 1943 je bil 
sekretar okrožnega komiteja 
KPS Vrhnika. Oktobra 1943 se 
je udeležil Zbora odposlancev 
v Kočevju. Novembra 1943 je 
postal član okrožnega komite-
ja KPS za Notranjsko. CK KPS 
ga je nato februarja 1944 ime-
noval za sekretarja oblastnega 
komiteja KPS za Štajersko, kjer 
je nato deloval do aprila 1944, 
ko je padel v spopadu z nem-
škimi enotami. Za narodnega 
heroja je bil razglašen 27. no-
vembra 1953.«

 V prostorih ZB za vrednote 
NOB Vrhnika je tudi doprsni 
kip našega narodnega heroja 
Ignaca Voljča - Frica. Dva do-
prsna kipa pa sta na Štajerskem, 
kjer je Fric padel.

Simon Seljak

Ignac Voljč - Fric

Ignac Voljč – Fric, narodni heroj

Ob spominski plošči tudi sorodnici ga. Cvetka Terezija in ga. Pavla Voljč

Skupščina ZB 
za vrednote 
NOB Vrhnika

Polna Grabeljškova dvorana

Delovno predsedstvo in predsednik združenje Miran Štupica

V Grabeljškovi dvorani Cankarjeve 
knjižnice Vrhnika je bila v sredo, 27. marca 

2024, skupščina Združenja borcev za 
vrednote NOB Vrhnika. 
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V organizaciji ZB za vre-
dnote NOB Vrhnika je pote-
kal tematski večer o aktualnih 
meddržavnih odnosih v svetu, 
predvsem o vojni v Ukrajini in 
Gazi. Gost večera je bil dr. Uroš 
Lipušček, upokojeni novinar, 
dopisnik RTV Slovenije iz New 
Yorka, Moskve in Pekinga. Večer 
je vodil in povezoval nekdanji 
Vrhničan in upokojeni novinar 
Drago Bulc. Drago Bulc je na 

začetku predstavil dr. Uroša Li-
puščka: 

»V Idriji rojeni dr. Uroš Li-
pušček, politolog, novinar, 
urednik, publicist in zgodo-
vinar je tudi avtor številnih 
del, posebno iz obdobja prve 
svetovne vojne. Med drugim 
je bil dolgoletni dopisnik RTV 
Slovenija iz ZDA, odgovorni 
urednik informativnih pro-
gramov TV Slovenija, ekspert 

UNESCA, član uredniškega 
odbora informativnih progra-
mov Evrovizije (EBU) v Ženevi 
in njenega programskega odbo-
ra, svetovalec misije UNMIK-a 
in OVSE na Kosovu ter rektor 
največje zasebne univerze na 
Kosovu AAB. Zadnjih osem let 
je bil dopisnik Radia Slovenija iz 
Pekinga. Je tudi avtor številnih 
analiz s področja mednarodnih 
odnosov in novejše zgodovine, 
posebno iz obdobja pred, med 
in po prvi svetovni vojni. Do-
gajanje v iraško-iranski vojni je 
obdelal v delu Vojna za Šat el 
Arab«(1980), islamsko revoluci-

jo v Iranu pa v knjigi Iran proti 
Iranu (1982). Njegova najbolj 
obsežna dela iz diplomatske 
zgodovine Slovenije in prevra-
tnih časov med prvo svetovno 
vojno in po njej sta Ave Wilson: 
ZDA in prekrajanje Slovenije na 
konferenci v Versaillesu 1919 – 
1920 (2003) in Sacro Egoismo: 
Slovenci v krempljih tajnega 
londonskega pakta 1915 (2012). 
Ob stoti obletnici priključitve 
Prekmurja matični domovini 
je izdal prvo slovensko mono-
grafijo o Prekmurju pred, med 
in po prvi svetovni vojni z na-
slovom Prekmurje v vrtincu pa-

riške mirovne konference 1919. 
(2019).«

Nato so sledila vprašanja mo-
deratorja in zelo zanimivi do-
govori ter mnenja obeh gostov 
v svetovnem mednarodnem 
položaju.

Razprava v napolnjeni mali 
dvorani doma, v kateri sta raz-
pravljala o vojni v Ukrajini, po-
kolih v Gazi in odnosu naših 
politikov do teh vprašanj, je 
pokazala, da je javnost pomanj-
kljivo obveščena o tem dogaja-
nju, po drugi strani pa se veča 
zaskrbljenost zaradi stopnje-
vanja mednarodne napetosti. 

Skupna misel tematskega veče-
ra je bila, da moramo za vsako 
ceno ohraniti mir in preprečiti 
napovedano novo militarizaci-
jo Evrope, ki bo, če ne drugega, 
uničila socialno državo in dra-
stično zmanjšala naš življenjski 
standard.

Po več kot dvourni razpravi 
so vsi prisotni z zadovoljstvom 
in zaskrbljenostjo zapuščali te-
matski večer. Vsak s svojimi mi-
slimi, da se to ne sme zgoditi in 
da potrebujemo mirno in stanje 
brez vojne. 

Simon Seljak

V predverju 
Cankarjevega doma na 

Vrhniki je bila v torek, 16. 
aprila, otvoritev razstave 

»Okupacijske meje« 
med drugo svetovno 

vojno, ki so delile 
takratno Slovenijo. 

Razstava je bila prikazana 
na dvajsetih panojih in je le 
del večletne raziskave v sliki in 
besedi o dogodkih na začetku 
II. svetovne vojne. Ob tem je 
treba poudariti, da te zgodo-
vinske dogodke iz tistega časa 
raziskuje Filozofska fakulteta 
Ljubljana. Ob otvoritvi razstave 
sta predavanja in odgovore na 
vprašanja prisotnim izvedla in 
pripravila dr. Božidar Flajšman 
in dr. Bojan Balkovec. Priredi-
tev je organiziralo Združenje 
borcev za vrednote NOB Vrh-
nika s pomočjo ZIC Vrhnika in 
Muzejskega društva Vrhnika. 
Zbrane je prvi nagovoril predse-
dnik ZB NOB Vrhnika, Miran 
Stupica, ki je predstavil preda-
vatelja in glavna organizatorja 
mobilne razstave »Okupacijske 
meje«, ki že oblikuje takratne 
obmejne kraje Slovenije. Vod-
ja Cankarjevega doma Tatjana 
Oblak Milčinski pa je povezo-
vala celotno prireditev, ki sta 
jo na kitarah popestrila učenca 
glasbene šole Rok Sodja in Jurij 
Lekšan. Predstavitev je izvedel 
dr. Božidar Flajšman, ki se je 
pred vsakim panojem osredoto-

čil na razmere v krajih, ki so bili 
pod pritiskom takratnih gospo-
darjev meja: Nemcev, Italijanov, 
Madžarov in ustaških Hrvatov. 
O samem večletnem projektu 
pa je spregovoril na začetku 
predavanja. Na koncu so sledila 
zanimiva vprašanja in mnenja, 

ki so nakazovala tudi današnja 
razmišljanja in dogodke, kaj 
lahko prinese vojna v Ukrajini 
in Izraelu, zato je potreben mir, 
mirno življenje brez vojn in so-
vraštva.

Simon Seljak

Vabilo!

Razstava Okupacijske meje
Do osmega maja si lahko v predverju Cankarjevega doma 
na Vrhniki ogledate razstavo Okupacijske meje med drugo 
svetovno vojno.

Vabljeni!

Zanimiv večer v polni dvorani

Tematski večer o mednarodnem položaju

Razstava »Okupacijske meje«

Gosta tematskega večera je predstavil Miran Štupica.

Mala dvorana Cankarjevega 
doma na Vrhniki je bila v torek, 9. 
aprila, zopet polno zasedena. 
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VZDRŽEVANJE IN SERVISIRANJE  
OSEBNIH VOZIL IN AVTODOMOV
(mehaniki, izkušnje so zaželene, samostojnost pri delu)

SERVISIRANJE AVTODOMOV,  
MOBILNA ENOTA
(mehaniki, izkušnje so zaželene, samostojnost pri delu,  
terensko delo po Slovenji in občasno v tujini)

LIČARSKA POPRAVILA
(ličar z izkušnjami, samostojnost pri delu)

SERVISNI SVETOVALEC
(sprejem strank na servis, izdelava kalkulacij Eurotax, 
poznavanje garancijskih popravil)

DELO NA PODROČJU RAZVOJA, KVALITETE, 
TEHNOLOGIJE AVTODOMOV
(zaželena smer univ.dipl. strojnik, izkušnje, vključenost v timsko 
delo, samoiniciativnost, odgovornost)

MARKETING
(samostojno delo, poznavanje orodij za izdelavo vsebin (Youtube, 
Instagram, …), obvezno znanje tujih jezikov, obiskovanje sejmov)

VZDRŽEVALEC ELEKTRIČAR
(zaželena smer elektrotehnik, inženir elektrotehnike; 
vzdrževanje opreme in naprav, vzpostavitev sistem vzdrževanja, 
sodelovanje pri inštalaciji nove opreme)

VZDRŽEVANJE IN SERVISIRANJE  
OSEBNIH VOZIL IN AVTODOMOV
(mehaniki, izkušnje so zaželene, samostojnost pri delu)

SERVISIRANJE AVTODOMOV,  
MOBILNA ENOTA
(mehaniki, izkušnje so zaželene, samostojnost pri delu,  
terensko delo po Slovenji in občasno v tujini) 

SERVISNI SVETOVALEC
(sprejem strank na servis, izdelava kalkulacij Eurotax, 
poznavanje garancijskih popravil)

Če se želite pridružiti naši ekipi v Avto lev d.o.o. pošljite prijavo 
in življenjepis na zaposlitev@avtolev.si. V prijavi navedite, za 
katero delovno mesto se prijavljate. Vaše prijave sprejemamo 
do 31/05/2024.

V kolikor vas zanima delovno mesto v proizvodnji avtodomov 
Tourne mobil d.o.o., pošljite prijavo in življenjepis na 
zaposlitev@tourne-mobil.com. V prijavi navedite, za katero 
delovno mesto se prijavljate. Vaše prijave sprejemamo do 
31/05/2024.

W W W.TO U R N E- M O B I L .CO M

Tourne mobil d.o.o. | Ljubljanska 16,1360 vrhnika

W W W. AV TO L E V. S I

AVTO LEV d.o.o. | Ljubljanska 16a, Vrhnika

N U D I M O  dinamično delo v uspešnem in rastočem podjetju, 
organizirano, urejeno in čisto delovno okolje, pozitivno naravnan 
kolektiv usmerjen k skupnemu doseganju ciljev, možnost 
napredovanja in osebnega razvoja, dobro plačilo in stimulativne 
dodatke.

NA LOKACIJAH PIVKA IN VRHNIKA 
POVEZANI PODJETJI IŠČETA NOVE 
SODELAVCE/KE NA PODROČJIH:

TOURNE (PIVKA): AVTO LEV (VRHNIKA):

Iščemo
MONTERJE ZA DELO NA TERENU

Širimo ekipo monterjev na terenu za postavljanje
odrskih konstrukcij za dogodke. Možnost redne

zaposlitve in občasnega sodelovanja študentov in
dijakov preko študentske napotnice.

Če si tehnični tip in te veseli dinamično delo, te
vabimo, da se nam pridružiš.

Organizirate dogodek, koncert, službeno zabavo ali
veselico?

Iščete najem koncertnega odra in kocertne strehe?

Morda vas zanima najem varnostnih ograj?

Se obeta slabo vreme in iščete najem šotora v
zadnjem hipu?

Ali pa samo iščete pohištvo za najem?

NAJEM IN IZPOSOJA

Več informacij in prijave na info@prozvok.com ali na številki
041 798 116.

Informacije in naročila na info@prozvok.com ali na številki
031 364 000

Naše projekte si lahko ogledaš na www.prozvok.com Našo ponudbo si lahko ogledate na www.prozvok.com
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Vrhnika, 20. april – Skupina Možje sv. 
Jožefa je na sobotno jutro organizirala 

»Moški zajtrk«, na katerega je v 
goste povabila dr. Petra Gregorčiča, 

predavatelja s Fakultete za strojništvo 
in političnega analitika. 

Pogovoru, ki ga je z gostom vodil Boštjan Debevec, je pri-
sluhnila polna dvorana moških, ki so se pred tem okrep-
čali s kavo in rogljičkom. Pogovor se je uvodoma dotaknil 
gostove priljubljene rekreacije, to je kolesarjenja, in se nato 
prelevil v »resnejše« teme, ki so se dotikale njegove aktivne 
državljanske vloge. 

Poznamo ga kot enega od treh staršev, ki so leta 2012 vlo-
žili na ustavno sodišče vsak svojo pobudo za oceno ustavno-
sti drugega odstavka 86. člena Zakona o financiranju vzgoje 
in izobraževanja, še bolj pa kot predsednika Programskega 
sveta RTV SLO. V luči slednjega je predstavil svoja videnja 
omenjenega javnega zavoda, spregovoril pa je tudi o uravno-
težnesti medijskega prostora nasploh. Občinstvo je po za-
ključku razprave postavilo številna vprašanja, ki so se nana-

šala na aktivno državljansko držo, odnos države do družin z 
več otroki, razumevanje zelenega preboja in blaginje, ki nam 
sicer olajšuje življenje, hkrati pa predstavlja tudi nevarnost 
za sodobno družbo. 

Poldrugo uro trajajoči pogovor so kulturno obogatili Ok-
tet Raskovec, Milan Kobal in Franci Bozovičar. Dogodek se 
je zaključil z okrepčilnim zajtrkom v Gostilni pri Kranjcu, 
kjer tem za pogovore zagotovo ni zmanjkalo.

Gašper Tominc

Dejavnosti bodo sofinancirane tudi s strani RS, Ministrstvo za delo, družino, socialne 
zadeve in enake možnosti, Direktorat za družino; EU, Evropski socialni sklad, Naložba v vašo 
prihodnost in Občine Vrhnika.

PROGRAM ZA MAJ

V  MAJU vam nudimo kar nekaj zanimivih delavnic oz. predavanj, si-
cer pa smo za obisk in izvedbo različnih aktivnosti dostopni vsak dan v 
delavniku, izjemoma tudi ob koncu tedna. Prav tako nudimo VSAKO-
DNEVNO UČNO POMOČ ter BRALNI KOTIČEK in UPORABO RA-
ČUNALNIKA. Vse naše delavnice so BREZPLAČNE, vabljeni pa ste vsi 
– od najmlajših do najbolj zrelih. Veseli smo tudi vsakršnega dodatnega 
vašega predloga oz. ideje.

Naš novi prostor je prilagojen za igro, dojenje in previjanje, mamica pa 
ob tem lahko spije kavico.

VGC Skupna točka  Vrhnika PON–PET 8.00–16.00  na Cankarjevem 
trgu 4 (prvo nadstropje)

Oseba za stik: koordinatorica aktivnosti Eva Ličof, e-naslov: eva.licof@
zpmmoste.net in  tel: 064 259 033.

* Čas za osnovnošolce:  ob pomoči prostovoljcev pisanje domačih  
nalog  in druženje – od PONEDELJKA do PETKA ob 12.00 do 16.00.

* Skupna kvačkarija: PONEDELJEK, 6., 13., 20. in 27. MAJ, ob 9.00 
do 12.00. Ustvarjalna delavnica za vse nove in stare udeležence, ki radi 
kvačkate, pletete ali kako drugače ustvarjate.

* Rastemo skupaj: igralnica in druženje za mamice in malčke – NE-
FORMALNO DRUŽENJE  – od PONEDELJKA do PETKA ob 9.00 do 
12.00.

*NOVO – SKUPINA ZA PODPORO DOJENJU z Valentino Syla 
– TOREK, 9., 23. APRILA, ob 17.00.  Obvezne prijave  na: eva.licof@zpm-
moste.net ali pa na 064 259 033.

* Tečaj računalništva in uporaba pametnega telefona – SREDA, 
8., 15., 22. in 29.  MA,J ob 9.00 do 10.30. 

*Nadaljevalni tečaj kitare – SREDA, 8., 15., 22. in 29.  MAJ, ob 18.00, 
Obvezne prijave  na: eva.licof@zpmmoste.net ali pa na 064 259 033.

* Igralne urice s starši za otroke od 0 do 6 let  – ČETRTEK, 9., 16., 
23. in 30. MAJ, od 16.00  do 17.30.

* Pogovorna delavnica – Otroci, starši in vrtec s strokovno delavko 
Lenko Trpin. Torek,  14. MAJ, ob 17.00.

* Gong kopel z Romanom – TOREK, 21. MAJ, ob 17.00.
* Delavnica ustvarjanja z glino – Izdelaj si tablico – TOREK, 7. MAJ, 

ob 17.00.
* Ustvarjalna delavnica za osnovnošolce s Teo – ČETRTEK, 16. 

MAJ ob 16.00.
Prijave so zaželene na: eva.licof@zpmmoste.net ali pa na 064 259 033.
Program dodatnih aktivnosti lahko spremljate na Facebook strani: 

VGC Skupna točka Vrhnika.

• Brezplačne
  delavnice, tečaji
   in predavanja
     Večgeneracijski center

     Skupna točka

sobota, 11. maj 2024, ob 18. uri  

Športna dvorana  
OŠ Antona Martina Slomška  

Vrhnika

SLAVILNI VEČER
S SKUPINO SVETNIK IN PRIČEVALCI

Materinski dan ima v 
koledarju prav posebno 
mesto in ga praznujejo 
povsod po svetu. 

Pri nas in drugod v Evropi se z njim 
končuje mesec, v katerem nam sonce 
privošči daljšo svetlobo, ko so gozdne 
in travnate potke ozaljšane s pomla-
dnimi cvetlicami in nas pevski pogo-
vori ptic spremljajo na sprehodih. S 
tako intonacijo smo v ponedeljek, 25. 
3. 2024, ponesli vzdušje in veselje v 
Dom upokojencev Vrhnika, društvo 
Nauportus Viva. 

Z omembo del nekaterih naših pe-
snikov in pisateljev smo na poseben 
način obeležili dan vseh mater. V pra-

zničnem ambientu so nam z nežnimi 
melodijami citer pomagali Klara in 
Manca Bogataj, plesna para Ogrin in 
Pišek ter harmonikarji Patricija, An-
draž in Branko. 

Ob pesmih od uspešnice Cvetje v 
jeseni do Slakove V dolini tihi in še 
mnogih drugih so se navzoči skupaj z 
nastopajočimi zavrteli na plesišču in se 
prepustili prijetnim domačim zvokom. 
Po veselih ’štiklcih’ smo vse prisotne 
obdarili z ročno izdelanimi vazicami, 
da bodo lahko z njimi ponesli pomla-
dne cvetlice v svoj bližnji prostor.

Vsem, ki ste pomagali in sodelovali 
na dogodku, se iskreno zahvaljujemo!                                                                                     

Društvo Nauportus Viva

Moški zajtrk
z dr. Petrom Gregorčičem 

Materinski dan v Domu upokojencev Vrhnika
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Trenutno je v DI Vrhnika 
včlanjenih 486 rednih in 44 čla-
nov, ki nimajo urejenega statusa 
invalida (odločbe ZPIZ). 

Zbor je pričel predsednik 
društva invalidov Ciril Podbre-
gar, ki je pozdravil vse prisotne 
člane in goste. Pozdrav je veljal 
tudi predstavnici ZDIS, članici 
upravnega odbora Majdi Škro-
bec, in predsednici Društva 
upokojencev Vrhnika mag. Fani 
Al Mansour, ki sta proti koncu 
zbora pozdravili vse prisotne, 
pohvalili delo društva in zaže-
leli še naprej uspešno delovanje. 
Prisotni člani, bilo jih je petin-
šestdeset, so soglasno izvolili 
delovno predsedstvo in sprejeli 
vsa poročila ter načrte za letos. 
Začetek zbora je pozdravil tudi 
Mešani pevski zbor Društva 
invalidov Vrhnika. Poročilo o 

delu društva v letu 2023 je pre-
bral predsednik Ciril Podbregar 
in med drugim še posebej pou-
daril: »Delo v društvu je pote-
kalo po sprejetem programu. 

Vse aktivnosti, sprejete s pro-
gramom kot tudi sodelovanje 
članov društva na prireditvah, 
katerih nismo prevideli s pro-
gramom dela, je izvršni odbor 
na svojih sejah sproti obrav-
naval in spremljal predloge ter 
pobude za njihovo uresničitev. 
Izvršni odbor je imel dve redni 
in eno korespondenčno sejo. Na 
vseh sejah izvršnega odbora sta 
bili prisotni tudi predsednica 
nadzornega odbora in pred-
sednica komisije za socialne 
in zdravstvene programe. Vsi 
sklepi, sprejeti na izvršnem 
odboru, so bili realizirani. Ob 
tej priložnosti bi pohvalil čla-

ne izvršnega odbora, ki so se 
sej udeleževali v polnem števi-
lu, tako da nikoli ni bila težava 
sklepčnost. Zahvalil bi se jim 
tudi za aktivno sodelovanje pri 
uresničevanju programa. Naj-
bolj aktivni so bili v poletnih 
mesecih naše balinarke in bali-

narji, saj so sodelovali na osmih 
balinarskih turnirjih v organi-
zaciji društev invalidov in DU 
Vrhnika. Domov so prinesli kar 
nekaj pokalov.

Zelo aktivna je bila tudi komi-
sija za zdravstvene in socialne 
zadeve. Pripravila je izlet za tež-

ke invalide, in to drugi četrtek 
v juliju. Prednovoletnih srečanj 
težkih invalidov in starejših od 
sedemdeset let se je udeležilo 
dvainosemdeset invalidov. Na 
domu in v domu starejših obča-
nov smo obiskali petinštirideset 
članov in jih skromno obdarili. 
Pevci so po skoraj dvoletnemu 
koronskemu premoru začeli z 
rednimi vajami in nastopi: na 
našem zboru članov, na reviji 
pevskih zborov ZDIS, na tabo-
ru pevskih zborov v Šentvidu, 
na reviji invalidskih pevskih 
zborov ZDIS v Murski Soboti. 
Imeli so tudi štiri koncerte v 
Zalogu, Logatcu, v Ljubljani in 
na Vrhniki. Prek naše zveze se 
izvaja posebni socialni program 
– psihosocialna rehabilitacija, ki 
je namenjena brezposelnim in 
zaposlenim, osebam s telesno 
okvaro in osebam s statusom 
invalida po ZZRZI. Sedem-
dnevne rehabilitacije v Dolenj-
skih Toplicah sta se udeležili 
dve invalidki. 

Vsekakor je bistvo in velik 
poudarek delovanja društva na 
osmih posebnih socialnih pro-
gramih ZDIS, ki so z zveze tudi 

finančno podprti, ne pa tudi 
v celoti pokriti. S finančnimi 
sredstvi, ki jih društvo pridobi 
na osnovi javnih razpisov občin 
Vrhnika, Borovnica in Log – 
Dragomer, uspešno dopolnjuje 
postavljene cilje in naloge.«

Predsednik društva je pred-
stavil tudi celoten načrt za leto 
2024, ki ga že uresničujejo. Po-
udaril je še: »V letu 2024 bomo 
izvajali osem posebnih social-
nih programov. 

Z delom programa za tekoče 
leto (termini za ohranjevanje 
zdravja v objektih ZDIS in la-
stnih objektih, izleti in letova-
njem) so bili člani seznanjeni 
z letnim koledarjem, z drugimi 
aktivnostmi pa so bili seznanje-
ni na zboru.«

Tako se je končal uradni del 
štiridesetega rednega zbora čla-
nov DI Vrhnika. 

Nadaljevalo pa se je z družab-
nim srečanjem, kjer so jih po-
stregli z dobro jedačo in pijačo.

Simon Seljak

MePZ DI Vrhnika

Zbrani na štiridesetem občnem zboru

Štirideseti redni 
zbor članov
DI Vrhnika

Člani Lions kluba 
Vrhnika imamo svojo 

vlogo in odgovornost, 
da sodelujemo in se 

povezujemo z ljudmi 
na dobrodelnih 

pogozditvah v našem 
ožjem in širšem 

okolju. 

Tako vsaj nekoliko omogo-
čimo razumevanje okoljevar-
stvene problematike. Moralna 
dolžnost vsake generacije bi 
morala biti ohraniti čim boljše 
pogoje bivanja in ohranjanja 
biotske raznovrstnosti. Tudi 
naša dobrodelna dolžnost se 
zdaj, neposredno za človeštvo, 
vse bolj boleče sooča s procesi 
kriznega stanja globalnega one-
snaževanje našega življenjskega 

okolja, hkrati pa s pretresljivimi 
oblikami družbene neenakosti, 
relativne in absolutne revščine. 
Naša Lions akcija je do danes že 
posadila in podarila občanom 
cca 1.700 sadik. Naš klub kliče 
k biološko eksistenčni nujnosti 
ne le sočutja, temveč tudi eko 
humanističnega dobrodelnega 
prebujanja in udejanjanja torej 
jutrišnjega upanja. Naše klubsko 
sodelovanje je potekalo z Zavo-
dom za gozdove, enota Vrhnika, 
ki nam je priskrbel sadike dre-
ves, da smo jih skupaj z našimi 
člani, s člani Leo kluba Vrhnika 
in vrhniškimi gasilci, zasadili 
letos v gozdove naše občine na 
površine, kjer so bila drevesa 
uničena zaradi žleda v minu-
lih letih. Po mnenju svetovalne 
organizacije za varstvo narave, 
pa smo hkrati prva generacija, 
ki ima pred seboj jasno global-

no sliko: uničevanja narave in 
bistvu zadnja generacija, ki še 
lahko preusmeri tveganje glo-

balne trende okoljskih pritiskov.  
Bodimo aktivni med globalni-
mi cilji za zaščito okolja, ki jih 

človeštvo ne izpolnjuje. Potreb-
ne so spremembe, vzemimo to-
rej to žalost, pa tudi jezo, in ju 

spremenimo v nekaj dobrega za 
reševanje planeta. 

mag. Bojan Mavsar

Jutrišnje upanje

V gostišču Cankarjev hram na Vrhniki je bil 
v soboto, 23. marca, že štirideseti redni zbor 

članov Društva invalidov Vrhnika. 
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Spoštovane upokojenke 
in cenjeni upokojenci,

21. marca smo uradno zakorakali v pomlad. 
Pomladni dnevi so vse daljši in nas vabijo v nara-
vo na sprehode ali pa vsaj na posedanje zunaj, da 
nam sončni žarki pogrejejo od zime ohlajene ude. 
Kot pravi Haruki Murakami: »Pomlad je čas leta, 
ko je zelo dobro začeti nekaj novega.« 

V okviru Društva za naše člane organi-
ziramo razne aktivnosti, zato vas vabimo, 
da se nam pridružite. Ne le zaradi druženja 
in ohranjanja psihične ter fizične kondicije. Pred-
vsem zato, da nas v aprilskih deževnih dneh in še 
hladnih majskih večerih grejejo spomini na sku-
pna doživetja. Za člane, ki so se udeležili aprilske-
ga letovanja na Lošinju ali izleta na Dolenjsko, je 
lepih spominov vsekakor zelo veliko. 

V ponedeljek, 25. 3. 2024, je bil  v mali dvorani 
Cankarjevega doma Vrhnika zbor članov dru-
štva. Na zboru smo poleg opravljenega dela v letu 
2023 in načrtovanja za leto 2024 predstavili tudi 
spremembo Pravil društva, ki je usklajeno z 
zakonodajo in v posameznih členih dopolnjeno. 
Po potrditvi občinskih organov bodo objavljena 
tudi na naši spletni strani. 

Naše prostovoljke v okviru projekta Starejši za 
starejše izvajajo prve in ponovne obiske pri sta-
rejših od 69 let (tudi če niso člani DU Vrhnika). 
Skupaj s socialno komisijo so v marcu razdelile 
petdeset humanitarnih paketov. 

V organizaciji društva tudi v tem obdobju po-
tekajo načrtovani pohodi in druge aktivnosti: 
sestanki posameznih komisij, redna vadba pev-
skega zbora, splošna telovadba,  različne tehnike  
izdelovanja in pisanja voščilnic, klekljanje, trenin-
gi igralcev in igralk pikada, treningi šahistov in 

balinarjev ... V okviru Bralnega kluba enkrat na 
mesec razpravljamo o tematiki prebranih knjig 
in o vtisih, ki so jih v nas pustila prebrana dela.  
Enkrat na mesec organiziramo tudi predavanja 
s področja zdravja, ki ga izvajajo strokovnjaki 
iz Centra zdravja ali Doma upokojencev Vrhni-
ka. V aprilu je bilo predavanje na temo Motnje 
spanja. Naslednje predavanje Premagaj-
mo temne dneve bo v ponedeljek, 20. 5. 
2024, ob 9. uri v prostorih društva. Izvaja-
li ga bodo strokovnjaki iz ZD, Centra zdravja.  
Za naše člane 16. 5. organiziramo izlet v 
Italijo (Devin, Gradež in Oglej). Prijavite se 
lahko na sedežu društva. 

V maju bomo ponovno organizirali za-
četno in nadaljevalno individualno uspo-
sabljanje za uporabo pametnega telefona 
ali/in računalnika. Tudi na to se lahko po 
prvomajskih praznikih prijavite na sedežu 
društva. 

Dragi upokojenci, ponovno vas vabim, da 
se nam pridružite (če še niste naši člani) in 
izberete katero od naših aktivnosti, ki jih lahko 
spremljate tudi na naši spletni strani www.upo-
kojenci-vrhnika.si/, kjer so predstavljene s foto-
grafijami.

Lahko nam tudi pišete prek elektronske po-
šte duvrhnika@gmail.com in tako sodelujete pri 
oblikovanju naših prihodnjih aktivnosti ali  nas 
obiščete v času uradnih ur v društveni pisarni, ki 
so ob sredah in petkih od 9.00 do 12.00. 

Več informacij o delovanju društva in o aktiv-
nostih v tem obdobju dobite v Našem časopisu 
ter na spletnih straneh (na naši spletni strani 
www.upokojenci-vrhnika.si ali na spletni strani 
MojaObcina.si).

Lep pomladni pozdrav, 
Fani Al-Mansour, 

predsednica DU Vrhnika 

Justina Babič, Poštna ul. (1926)
Zdenek - Emil Mohar, Sinja Gorica (1930)
Ivanka Jereb, Betajnova (1930)

Ana Količ, Lošca (1931)
Stanislava Mole, Stara Vrhnika (1931)

Smiljan Ogorelec, Delavsko naselje (1932)
Alojz Sedej, Kuclerjeva (1932)
Gabrijela Lenarčič, Delavsko naselje (1933)
Jože Dolenc, Dom upokojencev Vrhnika (1934)
Marija Mesec, Stara Vrhnika (1939)
Rado Boh, Sinja Gorica (1939)
Pavel Bavdek Ognjen, Na Klancu (1939)
Jurij Kratochwill, V Zatišju (1939)
Nagode Stanislav, Ob Beli, (1944)
Janez Jesenovec, Sinja Gorica (1944)

Naše člane obveščamo, da objavljamo imena članov, ki praznujejo 80, 85, 90 
in več kot 90 let. 

Vsem jubilantom iskreno čestitamo za visoki jubilej. 
Čestitke pa tudi vsem, ki so aprila praznovali rojstni dan.

Okrogli
jubileji v

aprilu

Zbor članov društva
Vrhnika, 25. marec – Na materinski dan je v 

veliki dvorani Cankarjevega doma potekal občni 
zbor  največjega vrhniškega društva – društva 
upokojencev, ki združuje dobrih tisoč članov. 
Pregledali so  opravljeno delo, se zazrli v priho-
dnost, podelili priznanja in potrdili spremembe 
statuta društva. 

Kot je povedala predsednica društva Fani Al-
-Mansour, društvo šteje 1004 člane, od katerih 
je tri četrtine žensk, preostalo so moški. Približno 
polovica članov in članic se udejstvuje različnih 
programov, ki jih pripravlja sedem društvenih 
komisij. Predsednica je še dejala, da dobro sode-
lujejo z vrhniškimi društvi, ustanovami in orga-

nizacijami, »… vse to pa je mogoče le ob podpori 
prostovoljcev in prostovoljk društva in širše sku-
pnosti. Hvala vsem.« 

V nadaljevanju so opravljeno delo predstavile 
posamezne komisije. Milena Svenšek iz social-
ne komisije je med drugim povedala, da so lani 
obiskali številne jubilante in razdelili 150 huma-
nitarnih paketov. 

Znotraj komisije od leta 2007 deluje tudi pro-
jekt Starejši za starejše, ki ga vodi Vesna Stare. 
Vključuje osem prostovoljk, ki so lani opravile 
1056 obiskov starejših občanov in zabeležile nji-
hove potrebe. 

Na novo je začela delovati zdravstvena komisija, 
ki je lani obudila znanje iz prve pomoči. Metka 
Krašovec, ki vodi komisijo za kulturne dejavno-
sti, pa je predstavila kulturne aktivnosti društva: 

razstave v društvenih prostorih in nastopi dru-
štvenega zbora, ki ga vodi Majda Smrke Kos 
(omenjeni zbor je poskrbel tudi za »kulturni« 
uvod v občni zbor). 

Med drugim so lani oktobra začeli z »bralnim 
klubom«, kot vsako leto pa so bili tudi zelo pridni 
pri izdelavi novoletnih voščilnic. Dušan Sterle-
kar iz komisije za izlete in družabna srečanja je 
predstavil lanski program, ki je minil v znamenju 
plesa, izletov in družabnih srečanj. Karol Jurjev-
čič iz komisije za volitve, imenovanja in prizna-
nja pa je dejal, da so se lani sestali trikrat, rezultat 
srečanj pa so priznanja, »… ki jih bomo danes po-
delili.« Iz poročila komisije za šport in rekreacijo 
izhaja, da so lani v društvu namenjali pozornost 
šahu, balinanju, pikadu, splošni telovadbi, pred-
vsem pa pohodništvu – pet pohodniških skupin 
je lani opravilo 64 pohodov. 

Od lani jeseni deluje nova komisija za digitalno 
opismenjevanje, ki jo vodi Juso Islamović, ki je 
opravila brezplačno delavnico za uporabo pame-
tnih telefonov. 

Posebnost tokratnega zbora občanov je bilo 
glasovanje za spremembo društvenega statuta, ki 
so ga uskladili z aktualno zakonodajo in potreba-
mi časa. Zbor je predlagane spremembe soglasno 
potrdil. 

Predsednica je v zadnjem delu zbora članov 
društva predstavila še program, ki bo vsebinsko 
sledil lanskemu, od novosti pa izpostavila projekt 
E-oskrba na daljavo, ki poteka v sodelovanju med 
Telekomom Slovenije in ZDUS-om. 

To je socialno-varstvena storitev elektronske 
oskrbe na daljavo, ki zagotavlja  stalno povezavo 
z asistenčnim centrom in medicinskim osebjem, 
ki organizira potrebno pomoč.

Na zboru so podelili tudi priznanja. Srebrno 
priznanje so prejeli Sonja Repnik, Mili Jurca, 
Janez Cerk, Jože Vogrinc, Karli Mesarič, 
Anka Kavčič, Minka Žgavec, Vanda Rafaela 
Kržmanc ter Franci in Mari Zorc. 

Zlato priznanje sta prejela Janez in Nataša 

Medic. Zbrane so nagovorili tudi predstavni-
ki sosednjih in domačih društev, ki so pohvalili 
opravljeno delo. Med drugim sta za govornico 
stopila Miha Bogataj in Franjo Čretnik, ki 
sta predstavila projekt Prostofer in pozvala mo-
rebitne kandidate, da bi v projektu sodelovali kot 
šoferji. 

Vsa poročila zbora občanov so člani in članice 
soglasno potrdili, potem pa je sledila družabna 
zakuska, ki je nudila obilo priložnosti za izmenja-
vo novih idej.

Gašper Tominc

Predsedstvo zbora članov društva je tradicionalno vodil Igor Novljan. 

Prejemniki priznanj

Predsednica Fani Al-Mansour
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Mali Lošinj 2024
Udoben Kompasov avtobus s prijaznim 

šoferjem nas je odpeljal na že tradicionalni 
dopust na otok Mali Lošinj, ki ga je organiziralo 
Društvo upojencev Vrhnika, letos od 3. do 8. 
aprila; tokrat je bilo šestindvjaset udeležencev. 
Z nami je bila tudi Ivanka – žal samo v naših 
mislih. Občutenje udobja, ko se pripelješ prav 
pred hotel, kot bi sedel v dnevni sobi, je bil lep 
začetek; popoldne tistega dne je bilo namenjeno 
namestitvi in večerni dobrodošlici predstavnice 
hotela Aurora. Naslednje štiri dni smo se družili 
na skupnih poteh ali šli vsak po svoje; kdor pozna 
Lošinj, ve, da so poti ob razčlenjeni obali otoka 
božanske, mesti Mali in Veli Lošinj pa bisera 
na Kvarnerski obali, kjer občutiš sredozemsko 
vzdušje in samega sebe v polni meri; zato smo 
bili tam večkrat. Manjša skupina je šla tudi do 
Sv. Ivana, razgledne vzpetine na 251 metrih nad 
morjem. Izlet s turistično ladjico na otok Susak 
pa je bil nadvse zanimiv za tiste, ki so ga obis-
kali prvič. Posebnost tega otoka je v sestavi tal: 
zbita mivka na otoški skali. Zanimivosti ne man-
jka: avtomobilov ni – prevozno sredstvo sta kolo 
in traktor, prtljago turistov na otoku prevažajo 

s samokolnico; na pokopališču so grobnice v 
večini in ne grobovi, kot jih poznamo v Sloveniji. 
Tudi izseljevanje prebivalcev otoka se kaže v za-
pisih priimkov na ploščah grobnic; npr. rodbinski 
priimek je zapisan v angleščini pri tistih, ki so se 
vrnili na Susak iz države, kjer so živeli del svojega 
življenja. Jutranja telovadba, lepo vreme, razkošje 
cvetočih rastlin in njihovih vonjav, raznovrstna 
ponudba hotelske hrane, kopanje v bazenu z 
vodo, ki je imela kar nekaj stopinj premalo, hoja 
in počitek, medsebojna strpnost in ljubeznivost 
so pestrili naše bivanje v času sončnega mrka, ki 
smo ga mi porabili in usmerili v razvedrilo ter 
počitek, odmaknjen od vsakodnevnih skrbi. Vsa 
doživetja so lepa naložba v spomin – Mali Lošinj 
2024! Zahvala za organizacijo dopustovanja velja 
skupini članov DUV, za koordinacijo bivanja 
in aktivnosti v tistem času pa članu komisije 
za izlete Janezu Cerku. Jutrajo telovadbo je lju-
beznivo ponudila in vodila Dolores Islamović, 
obisk Malega in Velikega Lošinja ter Sv.Ivana pa 
Frenk Petrič. Nasvidenje naslednje leto in povab-
ilo članom Društva upokojencev Vrhnika, da se 
pridružijo in načrtujejo bivanje ob čudoviti obali 
lošinjskega arhipelaga.

Zapis: Marta Rijavec, foto: Janez Cerk

Sončki od Mizen Dola 
prek Rajne Peči do 
Podlipe

Jutro je bilo obsijano s soncem, tako kot je v 
povabilu na tokratni pohod napovedala vodnica 
Sonja.  Na poti proti izhodišču nas je Sonja opo-
zorila na rastišče Blagajevega volčina, ki ga lahko 
najdemo tudi v naših koncih, a na žalost si je na 
enem od njih nekdo postavil prikolico in začasno 
bivališče, kar ni ravno zgled varovanja narave. Pe-
ljali smo se mimo nekdanje spodnje postaje smu-
čišča na Ulovki in z nostalgijo obujali spomine 
na mladostno smučanje, prvomajska kresovanja 
in poletna druženja. 

Iz Mizen Dola proti Rajni Peči nas je pot vodila 

po kolovozu in nato po stezi, kjer smo spotoma 
opazovali posamezne vrtače,  saj smo hodili po 
kraškem svetu.  Gozdna pot nas je pripeljala na 
rob Vranjih Peči, kjer stoji velik križ s spomisko 
ploščo Jožetu Geogheliju, župniku iz Zaplane, 
ki so ga ubili  leta 1942. Vračali smo se po drugi 
strani v smeri proti Miznem Dolu po poti, kjer 
so na debla pritrjeni križi križevega pota in videli 
precej ostankov nedavne sečnje ter pašnik s kra-
vami. Usmerili smo se na cesto proti Smrečju in 
ves čas v daljavi lahko opazovali zasnežene vrho-
ve Kamniško-Savinjskih Alp in posameznih de-
lov grebena Košute v Karavankah. Na Podpesku, 
križišču poti proti Rovtam, Smrečju in Podlipi, 
smo se odločili za gozdno cesto, kar se je izkaza-
lo za dobro izbiro, saj smo bili obdani z naravo, ki 
je hitela zeleneti. Še posebno zanimivo pa je bilo 
opazovati nekaj ogromnih douglasovih smrek ali 
duglazij, ki so jih gozdarji pred stoletjem sadili v 

naših gozdovih. To je tujerodna vrsta hitrorasto-
če smreke iz zahodnik delov Severne Amerike, 
gospodarsko zelo zanimive, ki pa se v naših krajih 
ne more sama razmnoževati. Postanek za malico 
smo imeli pri lovski koči LD Rovte, kjer smo tudi 
zapeli v čast rojstnega dne dveh pohodnic.  Mimo 

kmetije Jereb smo se po istoimenskem  hribu  in 
malce spolzki potki spustili proti Podlipi, na Bo-
štjanovem  griču naredili še skupinsko fotografijo 
s cerkvijo sv. Brikcija v ozadju in v Podlipi pri av-
tobusu sklenili naš pohod. 

Tatjana Krašovec, fotografija: Sonja Z. B. 

Svizci na Toškem čelu
Toško čelo je 590 metrov visoka vzpetina med 

posavsko ravnino in dolino Gradaščice, pod ka-
tero leži razloženo naselje z enakim imenom. Je 
znana izletniška točka, ki privablja obiskovalce 
predvsem iz Ljubljane, nam Vrhničanom pa je 
manj znan. Ker Svizci še nismo bili na Toškem 
čelu, je bila odločitev lahka. Avtobus nas je za-
peljal na Topol, da smo si prihranili strm vzpon 
iz Žerovnikovega grabna. Do Toškega čela vodi 
makadamska gozdna cesta prek zakrasele plano-
te Ravnik, polne vrtač in plitvih jam. Razgleda 
zaradi gozda ni bilo, zato smo se bolj posvetili 
pomladanskim cvetlicam, ki cvetijo pred olista-

njem drevesnih krošenj. Nad cesto na prisojnem 
pobočju je bilo vse vijoličasto od rese, med kate-
ro se je mešal žanjevec. Na gozdnih tleh in pod 
grmovjem pa je bilo vse polno tevja, pljučnika, 
zimzelena, podlesne vetrnice, jetrnika, črnega te-
loha, belih in gozdnih vijolic, žafranov, polžarke 

… Pri lovskem domu nad vasjo smo pomalicali, 
nato pa nas je čakal spust v Podutik.  Navzdol 
vodi več stez, po eni od njih smo se spustili mimo 
Brezarjevega brezna  v slepo Kucjo dolino, kjer je 
grobišče več kot osemsto vojnih ujetnikov, zunaj 
sodno pobitih maja 1945. Od tistega kraja tragič-
nega dogodka smo imeli še nekaj sto metrov do 
avtobusne postaje v Podutiku, kjer nas je čakal 
avtobus. 

Besedilo in fotografija: Sonja Zalar Bizjak

Barjani iz Žirov na Vrh 
Svetih Treh Kraljev

 
Za prvi pohod v marcu se Barjani nismo odpravili 
prav daleč. Ob običajni uri se nas je zbralo enain-
trideset in odpeljali smo se v Žiri. Tam je bil naš 
štart, cilj pa Vrh Svetih Treh Kraljev. Dobro ozna-
čena pot je potekala pretežno gori, malo tudi doli, 
po različnih pešpoteh, od asfalta in makadama 
pa do mehkih gozdnih in travniških kolovozov. 
Med prijetnim kramljanjem, lepimi razgledi na 
pomladno cvetoče travnike in v vse odtenke ze-
lene odeto gozdno podrast je bila pot zanimiva in 

je minila presenetljivo hitro. Vrh Svetih Treh Kra-
ljev je raztresena hribovska vas na pobočjih 884 
m visoke vzpetine. Na vrhu stza le cerkev s po-
kopališčem in župnišče. Župnijska cerkev Svetih 
Treh kraljev je prvič omenjena že v letu 1560. V 
17. in 18. stoletju je bila to sloveča božja pot. Zdaj 
na idiličen vrh vodijo številne planinske in kole-
sarske poti. Razgled z Vrha Svetih Treh Kraljev 
je res edinstven, o čemer smo se lahko prepričali 
tudi Barjani. Po skupinskem fotografiranju smo 
se odpravili nazaj do Planinske koče, kjer se je naš 
pohod končal. Hvala vodniku Jožetu in Barjanom 
za prijetno druženje ter lepe spomine. 

Zapisala: Jožica
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Barjani na Debenjem in 
Žagarskem vrhu

Devetega aprila smo se Barjani odpravili proti 
vzhodu Ljubljane, do Zaloga. Pohod smo začeli 
ob železniški progi skozi podhod z napisom cilja, 
kamor  smo se namenili, in sicer na Debenji in 
Žagarski vrh. Pot je bila dokaj strma, a suha, saj že 
nekaj časa ni deževalo. Med prijetnim klepetom 
smo kmalu prispeli na greben Kašeljskega griča, 
kjer smo imeli kratek počitek. Okoli nas je bilo 
veliko borovničevja, ki je že nakazovalo plodove. 
Če le ne bo pozebe, bo letos veliko borovnic. Od-
pravili smo se naprej in kmalu prispeli do Debne-
ga vrha (530 m), kakor mu tudi pravijo, kjer stoji 
lesen razgledni stolp. Z vrha stolpa ni posebnega 

razgleda, saj so drevesa že kar visoka. Po krajšem 
postanku smo se spustili do sedla, ki povezuje 
Sostro z dolino Besnice, nato pa spet navzgor 
proti Žagarskemu vrhu (626 m), kjer stoji Dom 
radioamaterjev. Malce smo posedeli, si privoščili 
kavico in se razgledali po Dolenjskem gričevju, 
Ljubljanskem barju, Polhograjskem hribovju pa 
Julijskih Alpah.  Sledilo je še obvezno fotografi-
ranje in počasi smo se odpravili nazaj. Spotoma 
smo pogledovali še na Kamniško-Savinjske Alpe, 
potem pa zavili z grebena na zahod in se čez ve-
liko poseko pod daljnovodom spustili v Sostro. 
Tam smo se obilno okrepčali z dobrotami naših 
slavljencev, ki jih je bilo tokrat kar pet. Še enkrat 
vsem želim vse najboljše.

Hvala Sonji za lep pohod in seveda tudi Jelki, ki 
je omenjeno smer predlagala, preden ji je bolezen 
spremenila življenje.

Cvetka

Zimzeleni iskali sonce 
na Primorskem

12. marec – Željni pomladanskega sonca, ki so 
ga napovedovali na Primorskem, smo se odpeljali 
proti Kozini, kjer je po navadi naš prvi postanek. 
Že smo zadihali drugačen zrak in jasnina proti 
morju je naznanjala, da bomo deležni sonca. Ko 
smo se bližali našemu največjemu obmorskemu 
mestu Kopru, nas je že navduševal s soncem ob-
sijan Koprski zaliv z zaledjem. 

Ustavili smo se v Žusterni, kjer smo se priklju-
čili  lepo urejeni pešpoti ob obali, koder je včasih 
peljala obalna cesta proti Izoli. Le-ta je bila zgraje-
na leta 1837, a je postala občutno preozka, širitev 
pa ni mila mogoča, zato so speljali novo traso do 
obmorskih mest, staro pa uredili za pešce, rolkar-
je in kolesarje. Ob obali  so postavili nekaj lesenih 
klopi, ki kar vabijo, da se umirimo, se prepustimo  
morski  terapiji in pozabimo na vse.

 Na eni strani ceste se razprostira širjava sinje 
modrega morja in če je jasno vreme, lahko ob-
čudujemo celo tja proti severu Julijske Alpe z 

očakom Triglavom, na drugi strani pa so nasadi 
mogočnih borovcev, pravi parkovni nasadi in ve-
liko sence. Nad cesto se prikazuje razpotegnjeno 
novo naselje Semedela. Urejevalci so poskrbeli 
tudi za dva pitnika vode in WC na poti. Obalo 
so zasuli z mogočnimi skalami, na katerih smo si 
tudi mi privoščili počitek in velike količine mor-
skega zraka z vsemi zdravilnimi primesmi. Vemo, 
da  hoja ob morju  in vdihavanje slanega morske-
ga zraka dobro vplivata na zdravje. 

Ko smo prišli v mesto, nekoč znano ribiško  Izo-
lo, smo se odločili, da si bomo ogledali še marino 
in se sprehodili mimo Hotela Marina do svetilni-
ka. Občudovali smo urejenost sprehajalnih poti 
in otroškega igrišča ter velikanske lonce, v katerih 
so posajene palme.

Nato smo si privoščili kratek počitek na gostil-
niškem vrtu in se tudi tam nastavljali soncu.

Kar smo iskali, smo tudi imeli; torej prijetno 
toplo sonce  in mnogo dobre volje,  zato smo še 
z večjim veseljem čestitali »Sladkemu Jožku« za 
visoki jubilej, saj je vstopil v  skupino »bisernih«.

»Še večkrat bi morali na podoben način preži-
veti naše pohodniške dneve!« je bil dober napotek 
za organizatorje in vodnike. 

Zapisala: Elica Brelih, foto: Željko J.

Vandrovke in naših 
šestnajst let

Že prvi torek v marcu je postregel s sončnim 
vremenom. Pomlad je že dodobra zakorakala v 
vsej svoji cvetoči lepoti in počasi, a vztrajno po-
staja vse bolj zelena.

Čeprav smo spoznali veliko poti in stezic v oko-
lici Vrhnike, se najdejo delno tudi take, po katerih 
še nismo hodili. Zato je vsak torek drugačen in 
poseben.

V torek, 11. marca, smo Vandrovke praznovale 

šestnajst let skupnih druženj in zanimivih poho-
dov. Ob skodelici kave in sladici smo se spomnile 
ter obujale spomine na nešteto pohodov in tudi 
na tiste, ki so se opogumile ter se udeležile prvega 
pohoda leta 2008.

Zelo smo vesele pohodnic, ki se po različnih 
izostankih ponovno vračajo v Skupino, in vseh 
tistih, ki se nam pridružijo na novo. Upokojenke 
in upokojenci, zberite pogum in pridite ob torkih 
pred društvene prostore, kjer se zbiramo. Ne bo 
vam žal, vedno je zabavno in veselo.

Vandrovke, vse najboljše za lep jubilej, vztraj-
nost in pogum, da se vsak torek odpravite od 
doma.

Vesna Stare

Zimzeleni s Križne gore 
do vasice Crngrob

9. april – Na pretopel aprilski dan smo se od-
peljali na Križno goro nad Škofjo Loko, kjer smo 
izstopili iz Špikovega lepotca. Že med potjo je 
tlela želja, da bi bili lepi razgledi in kakšne zna-
menitosti, pa je bilo vsega v izobilju. Najprej smo 
ogreli mišice s sprehodom do cerkve sv. Križa, 
lepotice, ki stoji na čudoviti razgledni točki, od 
koder smo občudovali Škofjeloško hribovje in del 
Kamniških Alp, nato smo se po isti poti vrnili v 
vas. Ker nam je bilo dano stopiti v cerkev, smo 
nekateri ob pogledu bogatih fresk opazili tudi 
tisto, ki predstavlja legendo o življenju sv. Korbi-
nijana: prikazuje medveda, ki je ubil svetnikovo 
mulo in za pokoro moral nositi tovor na poti v 
svet. Hvala cerkvenemu ključarju, da je prihitel za 
nami. Mimo kmetije, ki nosi spominsko tablo na 
tragične dogodke, smo nadaljevali še malo po as-
faltu, nato po gozdni poti, ki se spusti strmo nav-
zdol proti zaselku Planica, a ne tista, Planica, ki je 
znana po smučarskih skokih. Ker je bila pot suha, 
je bilo nadaljevanje po gozdni poti proti idilični 
vasici Crngrob prijetno med živahnim klepetom.

Kdaj pa kdaj smo pogledovali za spomladan-
skim cvetjem in marsikje so nas presenečale bla-

zinice nebeško modrih spominčic, pa blagodišeči 
teloh, bele preproge drobnih marjetk, pa množica 
podlesnih vetrnic … Vmes smo si privoščili tudi 
kratek počitek v senci blizu spomenika padlim. V

pričakovanju, kako je videti mogočna cerkev v 
Crngrobu, smo se kmalu spustili na vzpetino, kjer 
le-ta stoji. To je rob Sorškega polja med Kranjem 
in Škofjo Loko s čudovitimi pogledi na še zasne-
žene vršace. Cerkev Marijinega oznanjenja je 
spomenik državnega pomena zaradi arhitekture, 
stenskih poslikav in zlatih oltarjev. Med razpa-
dajočo »mežnarijo«, ki kvari čudovito vetudo, in 
cerkvijo stoji lepo obnovljen vodnjak na vreteno, 
ob glavnem vhodu pa star kropilnik. Že zuna-
njost je zanimiva, saj lahko opazujemo freske sv. 
Krištofa in druge poslikave ob glavnem vhodu. 
Posebno pozornost pritegnejo gotski oboki in 
gotska okna. Nismo pa Iieli sreče, da bi bila cer-
kev odklenjena, kjer bi lahko občudovali bogato 
in zanimivo notranjost z več oltarji in mnogimi 
poslikavami.

Naša pričakovanja so bila več kot izpolnjena, 
saj smo se nagledali hribov in gora ter spoznali 
sakralno bogastvo kar dveh cerkva. Tudi nahodili 
smo se čisto dovolj za »naša zlata« leta. Vodnik 
Jože nas je varno vodil do avtobusa, Miha pa sreč-
no pripeljal na Vrhniko. Obema smo se zahvalili 
in polni optimizma krenili vsak na svojo stran.

Elica Brelih

Četr tek,   30.  5.  ob 10.00

RADIKAL

FILMSKO DOPOLDNE 
V KINU VRHNIKA

Vsak zadnji četrtek v mesecu. Po filmu druženje ob kavi in čaju.

Učenci osnovne šole v obmejnem mehiškem mestu sodijo med 
najslabše v državi. Njihov svet je poln nasilja, revščine in 
korupcije, v razredu pa vlada vzdušje strogosti in discipline. 
Toda novi učitelj Sergio se odloči poskusiti nekaj povsem 
drugačnega. Da bi prebudil radovednost učencev in 
pomagal uresničiti njihov potencial, vpelje radikalno novo 
metodo poučevanja. Rezultati presenetijo vse … Festivali, 
nagrade: Sundance (glavna nagrada občinstva); Mill Valley 
(nagrada občinstva); nagrada CANACINE za najboljši film, 
najboljšega igralca; Sydney; Zagreb; Liffe.

Za več informacij obiščite www.kino-vrhnika.si ali pišite na info@kino-vrhnika.si 
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Sončki smo bili v 
Pokljuški soteski

Pokljuška soteska je naravni spomenik na ob-
močju Triglavskega narodnega parka. Skozi vas 
Krnica smo šli čez travnato ravnico, rečno teraso, 
na robu katere v Radovno pod površino odtekajo 
hudourne vode Ribščice, ki priteče iz Pokljuške 
soteske. Tako je po navadi, tokrat pa je bila prek 

travnika vidna površinska kamnita struga, posle-
dica lanske avgustovske ujme, ki je hudo prizadela 
tudi bližnji Blejski vintgar. 

Pri parkirišču smo namesto na široko stezo 
stopili v hudourno strugo  na  dnu soteske in se 
podali navzgor med strme  stene, visoke tudi do 
150 m. Najprej smo krenili v slepo dolino  po-
gledat, če je dovolj vode, da čez previsno steno 
pada slap, tokrat ga ni bilo. Povzpeli smo se tudi 
v Pokljuško luknjo, nato pa mimo možicev pod 
previsnimi stenami do vrtca z galerijami. Tišina 

Zimzeleni raziskovali 
znamenitosti v Občini 
Šmarješke Toplice

26. marec – Zimzeleni smo se tokrat odpravili 
proti Dolenjski. Na sveže zasnežene, s soncem 
obsijane Kamniške planine nas je ob pozdravu 
opozoril vodnik Frenk. Naš cilj so bile Šmarješke 
Toplice, kamor smo prispeli hitro med prijetnim 
klepetom.

Po jutranji kavici smo se peš odpravili od 
zdraviliške stavbe mimo jezerca, v katerem uspe-
va indijski lotos. Zdaj se nad gladino tople vode 
pozibavajo le veliki povoščeni listi, v jezercu se 
skriva množica rdečih ribic in želvic. V poletnih 
mesecih pa se bodo več kot meter visoko nad 
vodo bohotili čudoviti veliki cvetovi.

Mimo zunanjih bazenov smo se povzpeli do 
ruševin gradu Štrlek. Olga nam je prebrala zgod-

bo enega od številnih dolenjskih gradov, ki je bil 
prvič omenjen leta 1247. Zanimivo je, da sta grad 
že takrat na črno postavila dva viteza iz Mokro-
noga. Frajzinški škof je zahteval rušenje, a se je po 
dolgih letih premislil. Leta 1306 se je spet na črno 
vanj vselil vitez Bartold, a že konec 15. stoletja je

omenjena le ruševina.
Potem smo se odpravili proti Brezovici v 

smeri Šmarjete in nazaj do izhodišča. Na suhem 
travniku ob poti smo opazili vijolične kosmate 
cvetlice, ki so bile podobne velikonočnici, vendar 
so bili cvetovi temnejši in povešeni kot pri našem 
močvirskem tulipanu. To so navadni kosmatinci, 
sorodniki velikonočnice. Tudi novo vrsto teloha 
smo spoznali, in sicer temno škrlatni teloh.

Med  klepetom je pohod hitro minil. Z avto-
busom smo se zapeljali še do vasi Bela Cerkev, od 
koder smo imeli lep razgled v dolino reke Krke 
z Gorjanci v ozadju ter griče z vinogradi in zi-
danicami na drugem bregu reke Krke. Vreme je 
zdržalo do vrnitve na Vrhniko.

Mojca Podvratnik, foto: Željko J. 

Marčevski turnir v 
pikadu

 
V Logatcu se je na marčevskem turnirju zbralo 

kar šestnajst ženskih in šestnajst moških upoko-
jenskih ekip, ki so tekmovale v pikadu. Navajeni 
smo že, da se vsaj ena od naših ekip uvrsti med 
prva tri mesta. Tokrat je bila ženska ekipa Dru-

štva upokojencev Vrhnika druga, za kar jim če-
stitamo. Moški so bili na desetem mestu. Najbolj 
pa se je izkazala naša Nada Borić, ki je na tekmi 
posamično osvojila največ točk od vseh ženskih 
ekip, na kar so bile sotekmovalke še posebno po-
nosne.

Vsem nastopajočim iskrene čestitke in še mno-
go druženj na športnih prireditvah. 

Milena in Andrej Velkavrh, 
foto: Milena Velkavrh

v divji fosilni soteski, kamor človek ne posega več,  
lega na človeka kot tihi šepet narave;  kaj je človek 
v primerjavi z močjo narave! In  narava ima vselej 
prav. Kolikšna je bila moč vode tajajočega  lede-
nika, da je konec ledenih dob pred deset tisoč let 
izdolbla in oblikovala  te stene, naravne mosto-
ve, luknje v ostenju in prehodov naših prednikov 
skoznje na Pokljuko, izoblikovala je tudi vrtec 
pod galerijo, kjer smo občudovali visoko ostenje 
z  galerijo kraljeviča Andreja, ki vodi v najožji  del 
Pokljuške soteske. 

V sotesko se je ujela megla, a ne tista barjan-
ska, tam se je dalo dihati, galerija je bila utrjena in 
varna. Še zadnje stopnice in ožina v steni pa smo 
prešli  v drugi del soteske in prečili  še en vrtec, 
kjer uspeva praprot peruša. Nadaljevanja steze 
proti Zatrniku ni bilo, bila je uničena od vode, 
zasuta s skalovjem in podrtim drevjem. Iz megle 
je pričelo rositi; zatopljeni v iskanje varnih pre-
hodov  smo se dvigali po grapi  navzgor. Megla je 

ovijala drevesa pred nami. Končno se je na levem 
pobočju prikazal gozdna pot, po kateri smo se 
povzpeli navzgor do asfaltne ceste  proti Zatrni-
ku. Navzdol je šlo, da bi skoraj potrebovali zavore 
in toplota koče nas je objela s toploto prostora  in 
prijazne oskrbnice.

Sončki smo nekaj posebnega;  pokojni Vojko 
nas je občasno preimenoval v deževnike,  mi  pa 
smo se tisti dan prepričali, da smo tudi graparji, 
saj vztrajamo, zadovoljni  za vsako novo  izkušnjo.  
Adrenalin je naredil svoje, prinesel je dobro voljo, 
veselje, da smo premagali sotesko in njene galerije 
ter po dolgem času  imeli pod nogami spet prave 
skale. 

Zmagali smo tudi v bitki z vremenom;  med vo-
žnjo z Gorenjske proti domu se nam je skozi okna 
avtobusa smejalo sonce. Vremenu res ni mogoče 
ukazovati.

Marija Dolinar, 
fotografija: Tatjana Rodošek

Na podlagi 29. člena Zakona o lokalni 
samoupravi (Uradni list RS, št. 94/07 
– uradno prečiščeno besedilo, 76/08, 

79/09, 51/10, 40/12 – ZUJF, 14/15 – 
ZUUJFO, 11/18 – ZSPDSLS-1 in 30/18) in 
22. člena Statuta Občine Vrhnika (Naš 

časopis, št. 430/15) je Občinski svet 
Občine Vrhnika na 10. redni seji 
dne 25. 4. 2024 sprejel naslednji

SKLEP 
O IZBRISU JAVNEGA DOBRA 

I.
Pri nepremičninah z ID znaki: par-
cele 1997 422, 2185, 2456, katerih 
izključna lastnica je Občina Vrhnika, 
status javnega dobra preneha. 

II.
Pri nepremičninah z ID znaki: parcela 
1998 1854/10, 1854/9, 1854/8, 1854/7, 
katerih izključna lastnica je Občina 
Vrhnika, status javnega dobra pre-
neha.

III.
Ta sklep začne veljati naslednji dan po 
objavi v občinskem glasilu Naš časo-
pis.

Številka: 478-32/2024 (6-03)
Datum:   25. 4. 2024

Župan Občine Vrhnika
Daniel Cukjati l.r.

Na podlagi 13., 17. in 50. člena 
Zakona o spodbujanju razvoja turizma 
(Uradni list RS, št. 13/18, v nadaljeva-

nju: ZSRT-1), 29. in 65. člena Zakona o 
lokalni samoupravi (Uradni list RS, št. 
94/07 – uradno prečiščeno besedilo, 

76/08, 79/09, 51/10, 40/12 – ZUJF, 14/15 
– ZUUJFO, 11/18 – ZSPDSLS-1, 30/18, 
61/20 – ZIUZEOP-A in 80/20 – ZIUOO-

PE) in 95. člena Poslovnika Občinskega 
sveta Občine Vrhnika (Naš časopis, 

št. 430/15 in 491/21) je Občinski svet 
Občine Vrhnika na 10. redni seji 
dne 25. 4. 2024 sprejel naslednji

ODLOK 
O SPREMEMBAH IN 

DOPOLNITVAH ODLOKA
O TURISTIČNI IN 

PROMOCIJSKI TAKSI V 
OBČINI VRHNIKA

1. člen
S tem odlokom se sprejmejo spre-
membe in dopolnitve Odloka o tu-
ristični in promocijski taksi v občini 
Vrhnika.

2. člen
Besedilo 3. člena se spremeni tako, da 
se glasi:
(1) Višina turistične takse za pre-
nočitev na osebo na dan se določi v 
znesku 2,00 eurov, na osnovi slednje 
znaša promocijska taksa 0,50 eurov, 
skupna višina obeh taks znaša 2,50 
eurov na osebo na dan. 
(2) V primeru, ko je zavezanec za 
plačilo turistične takse upravičen 
do plačila turistične takse v višini 50 
odstotkov, le-ta znaša 1 euro za pre-
nočitev na osebo na dan, na osnovi 

slednje znaša promocijska taksa 0,25 
eurov, skupna višina obeh taks znaša 
1,25 eurov na osebo na dan.

3. člen
Turistično takso v višini določeni s 
tem odlokom se začne obračunavati 
od 1. junija 2024 dalje.

4. člen
Ta odlok začne veljati petnajsti dan 
po objavi v uradnem glasilu Občine 
Vrhnika, Našem časopisu.

Številka: 007-4/2018 (2-08)
Datum:  25. 4. 2024

DANIEL CUKJATI
Župan Občine Vrhnika
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Na podlagi tretjega odstavka 98. člena Zakona o javnih financah  (Ur. list RS, št. 
11/11-UPB, 14/13-popr.,101/13, 55/15-ZFisP, 96/15-ZIPRS16/17, 13/18, 195/20 – odl. 

US, 18/23 – ZDU-1O in 76/23) in 35. člena Statuta občine Vrhnika (Naš časopis 
430/2015) je Občinski svet Občine Vrhnika na 10. redni seji, dne 25. 4. 2024 sprejel

ZAKLJUČNI RAČUN 
PRORAČUNA OBČINE VRHNIKA ZA LETO 2023

1. člen
Sprejme se zaključni račun proračuna Občine Vrhnika za leto 2023. 

2. člen
Zaključni račun proračuna Občine Vrhnika za leto 2023 sestavljata splošni in po-
sebni del. V splošnem delu je podan podrobnejši prikaz predvidenih in realizira-
nih prihodkov in odhodkov oziroma prejemkov in izdatkov iz bilance prihodkov 
in odhodkov, računa finančnih terjatev in naložb ter računa financiranja, v po-
sebnem delu pa prikaz predvidenih in realiziranih odhodkov in drugih izdatkov 
proračuna Občine Vrhnika za leto 2023. Sestavni del zaključnega računa je tudi 
načrt razvojnih programov, v katerem je podan prikaz podatkov o načrtovanih 
vrednostih posameznih projektov, njihovih spremembah tekom leta 2023 ter o 
njihovi realizaciji v tem letu.

Prihodki in drugi prejemki ter odhodki in drugi izdatki proračuna Občine Vrh-
nika so bili v letu 2023 realizirani v naslednjih zneskih:

A. BILANCA PRIHODKOV IN ODHODKOV      v EUR
Skupina/Podskupina kontov                                                                             Zaključni račun 2023
I SKUPAJ PRIHODKI (70+71+72+73+74+78) 20.465.388,00

TEKOČI PRIHODKI (70+71) 16.050.005,46
70 DAVČNI PRIHODKI (700+703+704+706) 13.727.755,94

700   DAVKI NA DOHODEK IN DOBIČEK 11.672.831,00
703   DAVKI NA PREMOŽENJE 1.811.691,80
704   DOMAČI DAVKI NA BLAGO IN STORITVE 242.217,02
706   DRUGI DAVKI 1.016,12

71 NEDAVČNI PRIHODKI (710+711+712+713+714)            2.322.249,52
     710   UDELEŽBA NA DOBIČKU IN DOHODKI OD PREMOŽENJA 1.543.197,74

     711   TAKSE IN PRISTOJBINE 24.610,85
     712   GLOBE IN DRUGE DENARNE KAZNI 100.642,46

713   PRIHODKI OD PRODAJE BLAGA IN STORITEV 5.910,48
714   DRUGI NEDAVČNI PRIHODKI 647.887,99

72 KAPITALSKI PRIHODKI (720+722) 1.228.171,50
     720 PRIHODKI OD PRODAJE OSNOVNIH SREDSTEV 1.150.000,00
     722   PRIHODKI OD PRODAJE ZEMLJIŠČ IN NEOPREDMETENIH DOLGOROČNIH 

SREDSTEV
78.171,50

74 TRANSFERNI PRIHODKI (740+741) 3.187.211,04
740   TRANSFERNI PRIH. IZ DRUGIH JAVNOFINANČNIH INSTITUCIJ 1.465.514,88

     741   PREJETA SREDSTVA IZ DRŽAVNEGA PRORAČUNA IZ SREDSTEV PRORAČUNA 
EVROPSKE UNIJE

1.730.696,16

II SKUPAJ ODHODKI (40+41+42+43+45) 23.151.258,66
40 TEKOČI ODHODKI (400+401+402+403+409) 5.438.354,11
     400   PLAČE IN DRUGI IZDATKI ZAPOSLENIM 1.204.986,82
     401   PRISPEVKI DELODAJALCEV ZA SOCIALNO VARNOST 188.055,91
402   IZDATKI ZA BLAGO IN STORITVE 3.962.671,89
403 PLAČILA DOMAČIH OBRESTI 50.282,44

409   REZERVE 32.357,05
41 TEKOČI TRANSFERI (410+411+412+413) 7.822.179,50

410   SUBVENCIJE 45.503,34
     411   TRANSFERI POSAMEZNIKOM IN GOSPODINJSTVOM 4.257.258,22

412   TRANSFERI NEPROFITNIM ORGANIZACIJAM IN USTANOVAM 920.554,63
413   DRUGI TEKOČI DOMAČI TRANSFERI 2.598.863,31

42 INVESTICIJSKI ODHODKI (420) 9.711.714,54
420   NAKUP IN GRADNJA OSNOVNIH SREDSTEV 9.711.714,54

43 INVESTICIJSKI TRANSFERI (431+432) 179.010,51
     431   INVESTICIJSKI TRANSFERI PRAVNIM IN FIZIČNIM OSEBAM, KI NISO 

PRORAČUNSKI UPORABNIKI
111.000,00

     432   INVESTICIJSKI TRANSFERI PRORAČUNSKIM UPORABNIKOM 68.010,51
III PRORAČUNSKI PRESEŽEK

(PRORAČUNSKI PRIMANJKLJAJ) (I-II)
-2.685.870,66

B. RAČUN FINANČNIH TERJATEV IN NALOŽB
Skupina/Podskupina kontov                                                                    Zaključni račun 2023
IV PREJETA VRAČILA DANIH POSOJIL IN PRODAJA KAPITALSKIH DELEŽEV (750+751+752) 0,00
75 PREJETA VRAČILA DANIH POSOJIL IN PRODAJA KAPITALSKIH DELEŽEV 0,00

751   PRODAJA KAPITALSKIH DELEŽEV 0,00
V DANA POSOJILA IN POVEČANJE KAPITALSKIH DELEŽEV (440+441+442) 0,00
44 DANA POSOJILA IN POVEČANJE KAPITALSKIH DELEŽEV 0,00

441 POVEČANJE KAPITALSKIH DELEŽEV IN FINANČNIH NALOŽB 0,00
VI PREJETA MINUS DANA POSOJILA IN SPREMEMBE KAPITALSKIH DELEŽEV (IV-V) 0,00

C. RAČUN FINANCIRANJA
Skupina/Podskupina kontov                                                                   Zaključni račun 2023
VII ZADOLŽEVANJE (50) 5.000.000,00
50 ZADOLŽEVANJE 5.000.000,00

500   DOMAČE ZADOLŽEVANJE 5.000.000,00
VIII ODPLAČILA DOLGA (55) 330.000,00
55 ODPLAČILA DOLGA 330.000,00

550   ODPLAČILA DOMAČEGA DOLGA 330.000,00
IX SPREMEMBA STANJA SREDSTEV NA RAČUNU (I+IV+VII-II-V-VIII) -1.984.129,34
X NETO ZADOLŽEVANJE (VII-VIII) 4.670.000,00
XI NETO FINANCIRANJE (VI+X-IX) 2.685.870,66
XII STANJE SREDSTEV NA RAČUNIH NA DAN 31.12. PRETEKLEGA LETA 931.216,73

3. člen
Zaključni račun proračuna Občine Vrhnika za leto 2023 se objavi v uradnem 
glasilu občine Naš časopis in na spletnih straneh Občine Vrhnika.

Številka:    410-17/2024 (4-01)
Datum:       25. 4. 2024 

OBČINA VRHNIKA
Župan

 Daniel CUKJATI, l. r.

Na podlagi 122. in 129. člena Zakona 
o urejanju prostora – ZUreP-3 (Ur. l. 

RS, št. 199/21, 18/23 – ZDU-1O, 78/23 – 
ZUNPEOVE in 95/23 – ZIUOPZP) župan 

Občine Vrhnika javno naznanja

JAVNO RAZGRNITEV IN 
JAVNO OBRAVNAVO

DOPOLNJENEGA OSNUTKA 
OBČINSKEGA PODROBNEGA 
PROSTORSKEGA NAČRTA ZA 

STANOVANJSKO SOSESKO GA-
BRČE NA VRHNIKI

1. PREDMET OPPN GABRČE
Predmet načrtovanja je ureditev stano-
vanjske soseske Gabrče na Vrhniki, ki 
obsega obstoječe stanovanjske objekte, 
predvidene že načrtovane stanovanjske 
objekte in 9 novih stanovanjskih objek-
tov. V OPPN se:
- povzame obstoječe legalno zgrajene 

objekte,
- povzame načrtovane objekte iz vel-

javnih zazidalnih načrtov, ki še niso 
zgrajeni,

- načrtuje zasip vrtač, glede na izdelano 
strokovno podlago,

- načrtuje nove enostanovanjske 
prostostoječe objekte,

- načrtuje vso potrebno GJI (promet, 
kanalizacija, vodovod, plin, telekomu-
nikacije).

2. JAVNA RAZGRNITEV
Javna razgrnitev bo potekala 30 dni, od 
8. 5. 2024 do vključno 6. 6. 2024. Do-
polnjen osnutek OPPN Gabrče bo v tem 
času (v poslovnem času Občine Vrhnika) 
na vpogled v prostorih Občine Vrhnika, 
Oddelka za prostor, Tržaška cesta 1, Vrh-
nika ter na spletni strani Občine Vrhni-
ka www.vrhnika.si pod zavihkom Za 
občane/Prostor/Prostorski izvedbe-
ni akti v pripravi/9. OPPN za stano-
vanjsko sosesko Gabrče na Vrhniki.

3. JAVNA OBRAVNAVA
Javna obravnava bo v sredo, dne 22. 5. 
2024, ob 17. uri v prostorih KS Vrhnika - 
Vas, Tržaška cesta 11, Vrhnika.

4. PRIPOMBE IN PREDLOGI JAVNO-
STI
V času javne razgrnitve ima javnost mo-
žnost podati pripombe in predloge na 
dopolnjen osnutek OPPN Gabrče.
Pripombe in predlogi se podajo v pisni 
obliki na predpisanem obrazcu (obja-
vljen je na spletni strani občine) ter se:
- pošljejo na naslov Občina Vrhnika, 

Tržaška cesta 1, 1360 Vrhnika ali
- pošljejo na elektronski naslov: obcina.

vrhnika@vrhnika.si ali
- oddajo v sprejemni pisarni Občine 

Vrhnika ali
- zapišejo v Knjigo pripomb in predlo-

gov na mestu javne razgrnitve.
ŽUPAN

Občine Vrhnika
Daniel Cukjati, l. r.

Na podlagi 125. člena Zakona o 
urejanju prostora - ZUreP-3 (Ur. l. RS, št. 
199/21, 18/23 - ZDU-IO, 78/23 - ZUNPE-

OVE in 95/23 - ZIUOPZP) ter 22. člena 
Statuta Občine Vrhnika (Naš časopis, št. 
430/15) je Občinski svet Občine Vrhnika 
na 10. redni seji, dne 25. 4. 2024 sprejel 

Odlok
o spremembah in dopolnitvah 

Občinskega prostorskega načrta 
Občine Vrhnika 

(SD OPN 7) – kratek postopek

I. Uvodne določbe
1. člen

(predmet odloka)
(1) S tem odlokom se sprejme Odlok o 

spremembah in dopolnitvah Odloka o 
Občinskem prostorskem načrtu Občine 
Vrhnika (v nadaljevanju: SD OPN 7). 
(2) SD OPN 7 so izvedene po kratkem 
postopku.
(3) SD OPN 7 so v prostorskem informa-
cijskem sistemu objavljene pod identifi-
kacijsko številko: 3987.
(4) SD OPN 7 se nanašajo na spremembe 
namenske rabe prostora zaradi:
- uskladitve namenske rabe prostora s 

pravnomočnimi ugotovitvenimi od-
ločbami za krčitev gozda do 0,5 ha v 
skladu s predpisi, ki urejajo gozdove; 

- uskladitve z izdanimi sklepi o loka-
cijski preveritvi za namen ohranjanja 
posamične poselitve;

- prevzema ali razveljavitve veljavne 
izvedbene regulacije prostora zara-
di izvede spremembe meje občine v 
skladu s predpisi, ki urejajo kataster 
nepremičnin.

(5) SD OPN 7 so izdelane na ZKP sep-
tember 2018, ki je katastrska osnova 
zadnjih sprememb in dopolnitev OPN, 
ki določajo namensko rabo prostora 
(Odlok o spremembah in dopolnitvah 
Odloka o Občinskem prostorskem na-
črtu Občine Vrhnika (Uradni list RS, št. 
60/19).  

II. Spremembe in dopolnitve

2. člen
(uskladitev namenske rabe prostora z 

odločbami o krčitvi gozda)
Na osnovi pravnomočnih ugotovitvenih 
odločb za krčitev se na 12 lokacijah iz-
vedejo  spremembe namenske rabe gozd 
(G) v namensko rabo najboljša kmetijska 
zemljišča (K1) in druga kmetijska zemlji-
šča (K2). Spremembe namenske rabe so 
na kartah D0504, D0507, D0517, D0523, 
D0535, D0536 in D0408.

3. člen
(uskladitev namenske rabe prostora z 
izdanimi sklepi o lokacijski preveritvi)

Namenska raba stavbnih zemljišč v EUP 
ZA_6350 in EUP PO_997 se uskladi z 
namensko rabo določeno v skladu s skle-
pi o potrditvi lokacijske preveritve za ob-
močje posamične poselitve. Spremembe 
namenske rabe so na kartah D0515 in 
D0523.

4. člen
(uskladitev namenske rabe prostora z 

mejo občine Vrhnika) 
(1) Namenska raba prostora se uskladi z 
mejo občine Vrhnika kot je določena v 
skladu s predpisom o evidentiranju ne-
premičnin med Občino Vrhnika in Ob-
čino Borovnica, Občino Cerknica, Obči-
no Horjul, Občino Logatec ter Občino 
Log-Dragomer. Potek meje je povzet iz 
Registra prostorskih enot Geodetske 
uprave RS. 
(2) Na območjih občine Vrhnika, na ka-
terih se namenska raba dodaja do nove 
meje občine, se izvede prevzem namen-
ske rabe v enakem obsegu in podrobni 
namenski rabi, kot je določena v veljav-
nih prostorskih aktih mejnih občin. 
 

5. člen
(spremembe grafičnega dela OPN) 

Spreminjajo se grafični prikazi iz 3. od-
stavka 2. člena OPN:
- pregledna karta občine Vrhnika z raz-

delitvijo na liste (M 1:40.000)
- pregledna karta občine s prikazom 

osnovne namenske rabe in ključnih 
omrežij gospodarske javne infrastruk-
ture (M 1:40.000),

- prikaz območij enot urejanja pro-
stora, osnovne oz. podrobnejše na-
menske rabe prostora in prostorskih 
izvedbenih pogojev (M 1:5000) – listi 
02 - D0504, 03 - D0505, 04 - D0507, 
08 - D0515, 09 - D0516, 10 - D0517, 
11 - D0518, 13 - D0523, 16 - D0526, 21 
- D0534, 22 - D0535, 23 - D0536, 25 - 

D0538, 30 - D0406, 31 - D0407 in 32 
- D0408,

- prikaz območij enot urejanja prosto-
ra in gospodarske javne infrastruk-
ture (M1:5000) -  listi 02 - D0504, 
03 - D0505, 04 - D0507, 08 - D0515, 
09 - D0516, 10 - D0517, 11 - D0518, 
13 - D0523, 16 - D0526, 21 - D0534, 22 
- D0535, 23 - D0536, 25 - D0538, 30 - 
D0406, 31 - D0407 in 32 - D0408. 

III. Končna določba

6. člen
(veljavnost odloka)

Ta odlok začne veljati osmi dan po objavi 
v Uradnem listu Republike Slovenije.

Številka: 3503-7/2023 (5-08) Vr h n i k a , 
dne 26. 4. 2024
 

Župan Občine Vrhnika
Daniel Cukjati, l.r.

Na podlagi 3. odstavka 19. člena 
in 108. člena Zakona o cestah (UL RS, 
št. 132/22, 140/22 – ZSDH-1A, 29/23 

in 78/23 - ZUNPEOVE), 1. odstavka 
3. člena Zakona o prekrških (UL RS, št. 

29/11 – UPB, 21/13, 111/13, 74/14 – odl. 
US, 92/14 – odl. US, 32/16, 15/17 – odl. 
US, 73/19 – odl. US, 175/20 – ZIUOPDVE 

in 5/21 – odl. US) in 22. člena Statuta 
Občine Vrhnika (Naš časopis, št. 430/15), 

je Občinski svet Občine Vrhnika na 
10.  seji dne 25. 4. 2024 sprejel

ODLOK
o občinskih cestah

I. SPLOŠNE DOLOČBE

1. člen
(vsebina odloka)

Ta odlok določa in ureja:
- občinske ceste in nekategorizirane ob-

činske ceste, ki se uporabljajo za javni 
promet na območju občine Vrhnika;

- projektiranje, graditev, upravljanje, 
vzdrževanje ter varstvo cest in pro-
meta na njih.

2. člen
(pomen izrazov)

Izrazi, uporabljeni v tem odloku, pome-
nijo enako kot izrazi, opredeljeni  v pred-
pisih, ki urejajo ceste in pravila cestnega 
prometa ter graditev objektov.

II. KATEGORIZACIJA OBČINSKIH 
CEST

3. člen
(kategorije občinskih cest in nekategori-

zirane ceste)
(1) Občinske ceste se kategorizirajo na 
lokalne ceste (LC) oziroma dalje na pod-
kategorije in javne poti (JP), medtem ko 
se občinske kolesarske poti kategorizira-
jo kot javne poti za kolesarje (KJ).
(2) Lokalna cesta (LC) je občinska jav-
na cesta, ki povezuje naselja v občini z 
naselji v sosednjih občinah ali naselja 
in dele naselij v občini med seboj in je 
pomembna za navezovanje prometa na 
javne ceste enake ali višje kategorije.
(3) Zbirna krajevna cesta (LZ) je name-
njena zbiranju in navezovanju prome-
tnih tokov iz posameznih delov naselij 
na ceste višje kategorije.
(4) Krajevna cesta (LK) je namenjena na-
daljevanju cest višje kategorije, namenje-
nih dostopu do zaključenih prostorskih 
enot (stanovanjske soseske blokovne in 
individualne gradnje, industrijske cone, 
nakupovalni in rekreacijski centri ipd.) v 
posameznih delih naselij.
(5) Javna pot (JP) je občinska javna cesta, 
ki ne izpolnjuje meril za kategorizacijo 
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kot lokalna cesta in je namenjena nave-
zovanju prometa na javne ceste enake ali 
višje kategorije.
(6) Javna pot za kolesarje (KJ) je name-
njena prometu kolesarjev v občini in 
med njimi.
(7) Nekategorizirana občinska cesta, ki 
se uporablja za javni cestni promet, je 
zasebna cesta, po kateri poteka promet 
na način in pod pogoji, kot jih v skladu s 
tem odlokom in zakonom, ki ureja pravi-
la cestnega prometa, določi lastnik ali od 
njega pooblaščeni upravljavec.
(8) Gozdna cesta je grajena gozdna pro-
metnica, namenjena predvsem gospo-
darjenju z gozdom in omogočanju pre-
voza gozdnih lesnih sortimentov in je 
vodena v evidenci gozdnih cest.

4. člen
(nekategorizirane občinske ceste na 

območju občine Vrhnika)
(1) Na nekategorizirani občinski cesti, ki 
se uporablja za javni cestni promet, je 
promet dovoljen le na način in pod po-
goji, kot ga določi Občina Vrhnika.
(2) Določbe tega odloka se ne uporablja-
jo za gozdno cesto. Gradnjo, vzdrževanje, 
označitev in uporabo gozdnih cest ureja 
zakon, ki ureja gozdove.
(3) Nekategorizirane novozgrajene ce-
ste, ki so začasno prevzete v upravljanje 
občine se urejajo na način, kot ga določa 
ta odlok. Novozgrajeno občinsko cesto 
lahko pristojni občinski upravni organ še 
pred kategorizacijo začasno prevzame v 
upravljanje, če je s tehničnim pregledom 
ugotovljeno, da izpolnjuje pogoje za var-
no odvijanje prometa.
(4) Nekategorizirane občinske ceste se 
vzdržujejo tako, da jo lahko ob upošte-
vanju prometnih pravil in vremenskih 
razmer za odvijanje prometa varno 
uporabljajo vsi uporabniki cest, ki jim je 
namenjena.

5. člen
(postopek kategorizacije občinskih cest)
(1) Občinske ceste določi in kategorizira 
Občinski svet Občine Vrhnika z odlo-
kom na predlog župana.
(2) Predlog kategorizacije občinskih cest 
mora biti predhodno strokovno usklajen 
s pristojnim državnim organom, ki je do-
ločen v predpisu o merilih za kategoriza-
cijo javnih cest.

6. člen
(spremembe kategorizacije občinskih 

cest)
(1) Spremembe kategorizacije občinskih 
cest se določijo po postopku iz prejšnjega 
člena tega odloka.
(2) Pobudo za spremembo kategorizacije 
obstoječih občinskih cest oziroma vklju-
čitev novih cest lahko poda posamezna 
pravna oziroma fizična oseba ali organ 
Občine. Postopek spremembe kategori-
zacije občinske ceste se začne na predlog 
župana. Predlogi sprememb morajo biti 
utemeljeni v skladu z merili za kategori-
zacijo javnih cest.
(3) O predlogu za prenos občinske ce-
ste med državne ceste po predhodnem 
soglasju pristojnega državnega organa, 
odloči Občinski svet Občine Vrhnika na 
predlog župana.
(4) Občinska cesta, določena s sklepom 
Vlade Republike Slovenije o prenosu dr-
žavne ceste med občinske ceste, pridobi 
kategorijo, določeno s tem odlokom po 
potrditvi občinskega sveta.

7. člen
(opustitev občinske ceste)

Občinska cesta ali njen del se lahko opu-
sti, če se zgradi nova cesta ali del ceste, ki 
nadomesti prejšnjo oziroma njena upo-
raba ni več v javnem interesu.

8. člen
(prenos nekategorizirane ceste med 

občinske ceste)

(1) Za nekategorizirano cesto lahko la-
stnik ali njegov pooblaščenec predlaga 
Občini prenos med občinske ceste.
(2) Nekategorizirana cesta se prenese 
med občinske ceste brezplačno, če ob-
staja javni interes in je geodetsko od-
merjena.
(3) O prenosu nekategoriziranih cest 
med občinske ceste odloči Občinski 
svet Občine Vrhnika, njena kategoriza-
cija pa se opravi po postopku iz 5. člena 
tega odloka.
(4) Nekategorizirana cesta iz 1. odstavka 
tega člena mora izpolnjevati najmanj na-
slednje pogoje:
- cesta vodi najmanj do treh stalno na-

seljenih objektov oziroma do aktivne-
ga kmetijskega ali drugega gospodar-
skega objekta,

- širina vozišča je najmanj 3,5 metra, 
vključno s potrebnimi izogibališči,

- utrditev s predpisi dopustno utrditvijo,
- zagotovljeno obračališče za vozila go-

spodarskih javnih služb,
 razen, če občinski svet s sklepom ne 

odloči drugače.

III. PROJEKTIRANJE GRADNJA 
OBČINSKIH CEST

9. člen
(projektiranje občinskih cest)

(1) Elementi za projektiranje občinske 
ceste se določijo v skladu s predpisi o 
projektiranju javnih cest in njihovih ele-
mentov s stališča zagotavljanja prometne 
varnosti in ekonomičnosti njihove gradi-
tve in vzdrževanja.
(2) V projektni dokumentaciji za gradnjo 
ali rekonstrukcijo občinske ceste se do-
ločijo tudi prometna ureditev občinske 
ceste in ureditev navezav na obstoječe 
ceste ter pristopov do objektov in ze-
mljišč ob cesti ter predvidijo površine 
zunaj vozišča ceste za parkirišča, avtobu-
sna postajališča in druge prometne po-
vršine, površine za opravljanje spremlja-
jočih dejavnosti, za gradnjo objektov za 
vzdrževanje cest in za nadzor cestnega 
prometa.
(3) Projektna dokumentacija lahko od-
stopa od predpisov, če zakonodaja tako 
dopušča in utemeljitev temelji na stro-
kovnem gradivu in če tako odloči župan.

10. člen
(obveznost usklajenega projektiranja in 
gradnje ali rekonstrukcije gospodarske 

javne infrastrukture)
(1) Če se hkrati z gradnjo ali rekonstruk-
cijo občinske ceste na cestnem zemljišču 
predvideva tudi gradnja druge gospodar-
ske javne infrastrukture, ki ne služi cesti 
ali njeni uporabi, projektna dokumenta-
cija vsebuje tudi rešitve te gospodarske 
javne infrastrukture.
(2) Usklajenost projektiranja in gradnje 
objektov gospodarske javne infrastruk-
ture iz prejšnjega odstavka je v pristojno-
sti upravljavca občinske ceste.
(3) Stroške projektiranja in gradnje 
objektov posamezne gospodarske javne 
infrastrukture iz prvega odstavka tega 
člena krije njen upravljavec.

11. člen
(obveznost obveščanja o posegih v 

občinsko cesto)
(1) Upravljavec občinske ceste v fazi 
načrtovanja gradnje ali rekonstrukcije 
občinske ceste obvesti upravljavce dru-
ge gospodarske javne infrastrukture v 
cestnem telesu ali ob njem najmanj 90 
dni pred začetkom del, da ti lahko svoja 
dela uskladijo z gradnjo ceste.
(2) Upravljavec občinske ceste da upra-
vljavcu druge gospodarske javne in-
frastrukture iz prejšnjega odstavka na 
razpolago tehnične in druge podatke, 
potrebne za uskladitev del.
(3) Določbe tega člena veljajo smiselno 
tudi za upravljavce gospodarske javne 
infrastrukture v cestnem telesu ali ob 

njem, kadar nameravajo graditi svoje 
objekte in naprave v občinski cesti.

12. člen
(pridobitev zemljišč za gradnjo ali 

rekonstrukcijo občinske ceste)
Zaradi pridobitve potrebnih zemljišč za 
gradnjo ali rekonstrukcijo občinske ce-
ste se lahko skladno z veljavno zakono-
dajo lastninska pravica na zemljišču ali 
drugi nepremičnini odvzame ali omeji, 
če ni mogoče skleniti ustrezne pogodbe 
med Občino in lastnikom te nepremič-
nine.

13. člen
(gradnja in vzdrževanje občinskih cest)
Občinske ceste se morajo načrtovati, 
projektirati, graditi in vzdrževati na na-
čin in pod pogoji kot to določajo predpisi, 
ki urejajo projektiranje javnih cest, pro-
metno signalizacijo in prometno opre-
mo, način označevanja in zavarovanja 
del in ovir v prometu, cestne priključke, 
avtobusna postajališča, ter predpisi, ki 
urejajo vrste vzdrževalnih del na cestah 
ter nivo rednega vzdrževanja javnih cest 
in tehnične smernice, katerih uporaba je 
obvezna.

14. člen
(gradnja gospodarske javne infrastruk-

ture v območju občinske ceste)
(1) Objekte in naprave gospodarske javne 
infrastrukture je dovoljeno v območju 
občinske ceste graditi le pod pogoji in na 
način, določenim s soglasjem upravljavca 
občinske ceste. V soglasju za opravljanje 
del iz prejšnjega odstavka se določijo na-
čin, pogoji in nadzor nad opravljanjem 
teh del.
(2) Soglasje iz prvega odstavka tega člena 
ni potrebno, če so s poškodbami objek-
tov, naprav ali napeljav, vgrajenih v ob-
činsko cesto, neposredno ogroženi varen 
promet oziroma življenja in zdravje ljudi 
in živali ali bi lahko nastala večja go-
spodarska škoda. Upravljavec objektov, 
naprav ali napeljav mora takoj odstrani-
ti neposredno nevarnost in o tem brez 
odlašanja po elektronski poti obvestiti 
upravljavca občinske ceste. Upravljavec 
objektov, naprav ali napeljav mora takoj 
odpraviti poškodbe na njej, vzpostavi-
ti cesto v prvotno stanje in o končanih 
delih po elektronski poti obvestiti upra-
vljavca občinske ceste.
(3) Če se mora zaradi del iz prejšnjega 
odstavka omejiti uporaba občinske ce-
ste, mora upravljavec objektov, naprav 
ali napeljav, vgrajenih v občinsko cesto, 
o omejitvi uporabe občinske ceste in o 
njenem prenehanju po elektronski poti 
obvestiti policijo, občinsko redarstvo in 
upravljavca občinskih cest ter vzdrževal-
ca cest, da na njegove stroške vzpostavi 
zaporo ceste.

IV. UPRAVLJANJE OBČINSKIH 
CEST

15. člen
(upravljavec občinskih cest)

Upravljavec občinskih cest je Občinska 
uprava Občine Vrhnika (v nadaljevanju: 
upravljavec).

16. člen
(naloge in pristojnosti upravljavca 

občinskih cest)
Upravljavec občinskih cest opravlja stro-
kovno tehnične, razvojne, organizacijske 
in upravne naloge za gradnjo, vzdrževa-
nje in varstvo občinskih cest.
Te naloge obsegajo zlasti:
- izdelavo strokovnih podlag za plane 

vzdrževanja in razvoja občinskih cest 
ter izdelavo osnutkov teh planov;

- naloge rednega vzdrževanja občin-
skih cest, ki se izvajajo v organizacijski 
obliki, skladni z zakonodajo s podro-
čja gospodarskih javnih služb;

- naloge nadzora nad stanjem občinskih 

cest;
- naloge nadzora nad prometno uredi-

tvijo občinskih cest;
- naloge upravljanja, vodenja in nadzora 

prometa;
- izvajanje postopkov javnega naročanja 

za izvajanje del rednega vzdrževanja 
občinskih cest, ki niso predmet izbra-
ne oblike gospodarske javne službe, 
ter za izvajanje gradnje, investicijskih 
vzdrževalnih del v javno korist na ob-
činskih cestah;

- naloge v zvezi z investicijami v občin-
ske ceste;

- vodenje evidenc o občinskih cestah in 
zbirne evidence o javnih cestah;

- pridobivanje podatkov o prometnih 
obremenitvah na občinskih cestah in 
o prekoračitvah dimenzij (višina, širi-
na in dolžina) in mas vozil;

- naloge v zvezi z organizacijo obvešča-
nja javnosti o stanju občinskih cest in 
prometa na njih;

- pripravo strokovnih izhodišč za smer-
nice in mnenja k državnim prostor-
skim aktom;

- izdajo smernic in mnenj k občinskim 
prostorskim aktom;

- izdajo soglasij, dovoljenj in odločb v 
skladu s tem odlokom oziroma aktu-
alno zakonodajo s področja cest ozi-
roma mnenj ali projektnih pogojev v 
skladu z zakonom, ki ureja graditev 
objektov;

- izvajanje drugih nalog, določenih s 
tem odlokom in drugimi predpisi.

17. člen
(financiranje občinskih cest)

(1) Sredstva za graditev in investicijsko 
vzdrževanje kategoriziranih in nekate-
goriziranih občinskih cest se zagotavlja-
jo v proračunu občine oziroma z dru-
gimi sredstvi ob predhodno sklenjeni 
pogodbi o opremljanju ali javno-zaseb-
nem partnerstvu.
(2) Vzdrževalec občinskih cest predlaga 
upravljavcu cest za tekoče oziroma pri-
hodnje leto plan vzdrževanja občinskih 
cest, upravljavec občinskih cest ga potrdi 
in predlaga občinskemu svetu v sprejem 
v okviru proračuna za prihodnje leto.
(3) Upravljavec občinskih cest zagotavlja 
sredstva za vzdrževanja tistega dela dr-
žavnih cest, ki so namenjene delovanju 
naselij in so določene s področno zako-
nodajo.

V. VZDRŽEVANJE OBČINSKIH 
CEST

18. člen
(javna služba vzdrževanja občinskih 

cest)
(1) Vzdrževanje kategoriziranih občin-
skih cest je obvezna gospodarska javna 
služba lokalnega pomena, ki obsega re-
dno vzdrževanje cest v stanju, ki zagota-
vlja varnost in prevoznost cest ter vzpo-
stavitev prevoznosti cest ob naravnih in 
drugih nesrečah (v nadaljevanju: redno 
vzdrževanje javnih cest).
(2) Način izvajanja gospodarske javne 
službe rednega vzdrževanja občinskih 
cest določi občinski svet na podlagi za-
konodaje s področja gospodarskih javnih 
služb.

19. člen
(vzdrževanje križišč in križanj)

Za vzdrževanje križišč občinskih cest z 
nekategoriziranimi cestami, po katerih 
je dovoljen javni promet, v območju ce-
stnega zemljišča občinske ceste je pristo-
jen vzdrževalec občinskih cest.

20. člen
(vzdrževanje cestnih objektov na ne-

kategoriziranih cestah nad občinskimi 
cestami)

(1) Za vzdrževanje premostitvenih 
objektov na nekategoriziranih cestah, 
ki potekajo v območju občinske ceste, 

je pristojen lastnik oziroma upravljavec 
nekategorizirane ceste.
(2) Če upravljavec ceste iz prejšnjega od-
stavka v okviru izvajanja vzdrževalnih 
del na premostitvenem objektu ne izve-
de nujnih ukrepov, ki so v javnem intere-
su in jih ni mogoče odlagati, jih izvede na 
njegov račun upravljavec občinske ceste.

21. člen
(vzdrževanje občinskih cest ob preu-

smeritvah prometa)
(1) Upravljavec občinske ceste lahko 
zaradi zapore občinske ceste začasno 
preusmeri promet na državno cesto ali 
nekategorizirano cesto, po kateri je do-
voljen javni promet.
(2) O preusmeritvi prometa z občinske 
na državno cesto, ki bi bistveno povečala 
prometno obremenitev te ceste, se mora 
upravljavec občinskih cest predhodno 
uskladiti s pristojnim državnim orga-
nom.
(3) Za preusmeritev prometa z občinske 
ceste na nekategorizirano cesto, po ka-
teri je dovoljen javni promet, mora upra-
vljavec občinskih cest predhodno prido-
biti soglasje lastnika te ceste ali od njega 
pooblaščenega upravljavca ceste. Če je 
med preusmeritvijo prometa z občinske 
ceste na nekategorizirano cesto, po ka-
teri je dovoljen javni promet, treba pove-
čati obseg vzdrževanja te ceste ali pa jo 
je treba pred tem usposobiti za prevzem 
dodatnega prometa, krije stroške teh 
ukrepov predlagatelj preusmeritve pro-
meta. Pred preusmeritvijo prometa na 
nekategorizirano cesto se ob prisotnosti 
lastnika te ceste ali od njega pooblašče-
nega upravljavca izvede monitoring ob-
stoječega stanja.

VI. VARSTVO OBČINSKIH CEST 
IN PROMETA NA NJIH

22. člen
(prometna signalizacija in prometna 

oprema na občinskih cestah)
(1) Postavitev, zamenjavo, dopolnitev ali 
odstranitev prometne signalizacije in 
prometne opreme na občinskih cestah 
odredi upravljavec občinske ceste.
(2) Na občinski cesti se sme postavljati 
turistična in druga obvestilna prometna 
signalizacija v skladu s predpisom, ki 
ureja prometno signalizacijo in prome-
tno opremo na cestah. Postavitev in od-
stranitev turistične in druge obvestilne 
prometne signalizacije odreja upravlja-
vec občinske ceste, ki ima pravico do 
povrnitve stroškov za njeno postavitev, 
vzdrževanje in odstranitev.
(3) Izvajalec rednega vzdrževanja 
občinskih cest lahko spreminja prome-
tno signalizacijo in prometno opremo 
le na podlagi internega akta upravljavca 
občinskih cest.

23. člen
(varovalni pas ob občinski cesti)

(1) Da se preprečijo škodljivi vplivi po-
segov v prostor ob občinski cesti na ob-
činsko cesto in promet na njej, je ob teh 
cestah varovalni pas, v katerem je raba 
prostora omejena.
(2) Gradnja in rekonstrukcija gradbenih 
objektov ter postavljanje kakršnih koli 
drugih objektov in naprav ter sajenje 
živih mej v varovalnem pasu občinske 
ceste, so dovoljeni le s soglasjem upra-
vljavca občinskih cest. Nasipavanje ma-
teriala, s katerim bi se višina terena ob 
cesti izenačila ali dvignila nad nivo ce-
stnega telesa je prepovedano.
(3) Upravljavec občinskih cest izda so-
glasje iz prejšnjega odstavka, če s predla-
ganim posegom v varovalnem pasu niso 
prizadeti interesi varovanja občinske 
ceste in prometa na njej, njene širitve 
zaradi prihodnjega razvoja prometa ter 
varovanje njenega videza.
(4) Upravljavec občinskih cest in izvaja-
lec rednega vzdrževanja občinskih cest 
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lahko v roku šestih mesecev po izdaji so-
glasja preverita pravilnost izvedenih del 
v varovalnem pasu občinske ceste.
(5) Predlagatelj nameravanega posega v 
varovalni pas občinske ceste nima pravi-
ce zahtevati izvedbe ukrepov za zaščito 
pred vplivi ceste in prometa na njej.

24. člen
(izdaja dovoljenj za zaporo občinske 

ceste)
(1) Dovoljenje za delno ali popolno zapo-
ro občinske ceste izda upravljavec občin-
skih cest. O izdanih dovoljenih upravlja-
vec občinskih cest obvesti najkasneje v 5 
dneh pred izvedbo zapore policijo, ob-
činskega inšpektorja za ceste in izvajalca 
rednega vzdrževanja občinskih cest.
(2) Z dovoljenjem za zaporo občinske ce-
ste se določijo pogoji za izvedbo zapore 
ceste, preusmeritve prometa zaradi za-
pore ceste in čas njenega trajanja.
(3) Vloga za zaporo občinske ceste mora 
biti vložena najmanj 15 dni pred predla-
ganim rokom zapore ceste in če za pre-
dlagano zaporo ni predpisan elaborat za-
pore ceste v skladu s predpisom, ki ureja 
označevanje in zavarovanje del na občin-
skih cestah in ovir v cestnem prometu, 
mora vloga vsebovati podatke o lokaciji, 
vrsti in obsegu del, zaradi katerih se pre-
dlaga delna ali popolna zapora ceste, o 
načinu in času trajanja njihove izvedbe 
ter prometno tehnično dokumentacijo 
začasne prometne ureditve (navedbo 
tipske sheme začasne prometne uredi-
tve) v času delne ali popolne zapore ce-
ste. Izdajatelj dovoljenja za zaporo ceste 
lahko spremeni čas in trajanje zapore 
ceste, zlasti če se ta predlaga med prire-
ditvami, predvidenimi s koledarjem ve-
čjih športnih prireditev, med turistično 
sezono ali med povečanimi prometnimi 
obremenitvami ceste.
(4) Določba prejšnjega odstavka o vsebi-
ni vloge za zaporo občinske ceste zaradi 
del na cesti se smiselno uporablja tudi za 
športne in druge prireditve na občinski 
cesti.

25. člen
(oglaševanje ob občinski cesti)

(1) Objekti za oglaševanje ob občinskih 
cestah so lahko reklamni stolpi, stebri 
(npr. totemi, piloni), plakatni panoji, 
oglasne deske, nosilci in drogovi nadce-
stnih transparentov in zastav, svetlobne 
vitrine kot del nadstrešnic avtobusnih 
postajališč ter drugi nepremični in pre-
mični namenski nosilci.
(2) Postavljanje oziroma uporaba objek-
tov za oglaševanje je v območju občinske 
ceste zunaj naselja prepovedano.
(3) Ne glede na prejšnji odstavek je v ob-
močju občinske ceste zunaj naselja do-
pustna postavitev objekta za oglaševanje:
- če ima objekt za oglaševanje funkcijo 

usmerjanja in se namešča tik ob ali na 
stavbi gospodarskega subjekta, ki ima 
sedež v tej stavbi, in je ta v varovalnem 
pasu občinske ceste z neposrednim 
cestnim priključkom na to cesto;

- kot reklamni steber (npr. totem, pilon) 
v območju kompleksa gospodarskega 
subjekta, na katerem je lahko le logo-
tip gospodarskega subjekta in druge 
nujne informacije (npr. cene derivatov 
na postajah za oskrbo vozil z gorivi, 
delovni čas postaje oziroma drugega 
gospodarskega subjekta).

(4) Objekti za oglaševanje se lahko ob 
občinskih cestah v naselju postavljajo in 
uporabljajo izven:
- preglednega polja in pregledne berme 

ceste;
- preglednostnega prostora prehoda ce-

ste čez železniško progo v isti ravnini;
- območja vzdolž vozišča ceste, predpi-

sanega za postavitev prometne signa-
lizacije in prometne opreme.

(5) Postavljanje in uporaba elektronskih 
prikazovalnikov v območju občinske 
ceste je prepovedano. Svetlobne vitrine 

z neto oglasno površino do vključno 2,1 
m2, če gre za enostransko oglaševanje, 
ali 4,2 m2, če gre za obojestransko ogla-
ševanje, in osvetljene z notranje strani v 
skladu z zakonom, ki ureja varstvo oko-
lja, se lahko ob občinskih cestah v naselju 
postavljajo in uporabljajo zunaj vozišča 
občinske ceste.
(6) Soglasje za postavitev objektov za 
oglaševanje iz tretjega, četrtega in petega 
odstavka tega člena v območju občinske 
ceste izda upravljavec ceste na podlagi 
načrta za postavitev objekta za oglaše-
vanje, če je oglaševanje v tem območju 
dovoljeno s prostorskim aktom občine.
(7) Z globo 1.250 eurov se kaznuje za pre-
kršek posameznik, ki ravna v nasprotju 
z drugim, tretjim, četrtim ali petim od-
stavkom tega člena ali brez soglasja po-
stavi oziroma uporablja objekt za ogla-
ševanje v območju občinske ceste ali ga 
postavi oziroma uporablja v nasprotju s 
pogoji iz soglasja.
(8) Z globo 500 eurov se kaznuje za pre-
kršek posameznik, ki stori prekršek iz 
prejšnjega odstavka in je površina ogla-
snega sporočila manjša od 5 kvadratnih 
metrov.
(9) Z globo 8.000 eurov se kaznuje za 
prekršek pravna oseba, samostojni pod-
jetnik posameznik in posameznik, ki 
samostojno opravlja dejavnost, ki stori 
prekršek iz sedmega odstavka tega čle-
na, njihova odgovorna oseba pa z globo 
2.000 eurov.
(10) Z globo 2.000 eurov se kaznuje za 
prekršek pravna oseba, samostojni pod-
jetnik posameznik in posameznik, ki 
samostojno opravlja dejavnost, ki stori 
prekršek iz sedmega odstavka tega člena 
in je površina oglasnega sporočila manj-
ša od 5 kvadratnih metrov, njihova odgo-
vorna oseba pa z globo 500 eurov.

26. člen
(pritožbeni organ)

Zoper dovoljenja, soglasja in odločbe, 
katera po določbah tega odloka izdaja 
upravljavec občinskih cest, je dovoljena 
pritožba na župana Občine Vrhnika.

VII. NADZORSTVO OBČINSKIH 
CEST

27. člen
(opravljanje nadzorstva)

(1) Nadzor nad izvajanjem tega odloka 
in določb predpisov o javnih cestah, ki 
se neposredno uporabljajo za občinske 
ceste, izvajata inšpektorat, pristojen za 
občinske ceste in občinsko redarstvo.
(2) Nadzor nad določbami 25. člena tega 
odloka izvaja pristojni občinski inšpek-
tor za ceste.

28. člen
(splošni inšpekcijski ukrepi)

Poleg inšpekcijskih ukrepov, ki jih dolo-
ča področna zakonodaja, lahko pristojni 
občinski inšpektor za ceste z opozori-
lom, če oceni, da je to zadosten ukrep, 
ali z odločbo odredi odstranitev objekta 
za oglaševanje, ki je v območju občinske 
ceste postavljen brez soglasja ali v na-
sprotju s pogoji izdanega soglasja ali se 
uporablja v nasprotju s pogoji iz izdanega 
soglasja.

VIII. KONČNI DOLOČBI

29. člen
(prenehanje veljavnosti)

Z dnem uveljavitve tega odloka preneha 
veljati Odlok o občinskih cestah (Naš ča-
sopis, št. 415/14 in 443/16).

30. člen
(začetek veljavnosti odloka)

Ta odlok začne veljati naslednji dan po 
objavi v glasilu Občine Vrhnika, Naš ča-
sopis.
Št. 007-2/2024  
Vrhnika, dne, 25. 4. 2024

                                                                                      
Občina Vrhnika

ŽUPAN
Daniel CUKJATI

Na podlagi 35. člena Statuta Občine 
Vrhnika (Naš časopis, št. 430/15) je 

župan Občine Vrhnika sprejel

SKLEP
o pripravi Odloka o urejenosti 

naselij in krajine Občine Vrhnika 
za področje oglaševanja in označe-
vanja mestnega središča Vrhnika

1. člen
(izhodišča za pripravo OUNK)

(1) S tem sklepom se prične postopek 
priprave Odloka o urejenosti naselij in 
krajine Občine Vrhnika za področje 
oglaševanja in označevanja mestne-
ga središča Vrhnike (v nadaljevanju: 
OUNK).

2. člen
(območje načrtovanja)

(1) Območje obsega naslednje enote 
urejanja prostora: VR_465 (CD), 
VR_1366 (SSv), VR_481 (SSv), VR_461 
(CU), VR_1355 (CU), del VR_2068 
(ZS), del VR_1957 (CD), VR_2029 
(CU), VR_1313 (ZD), VR_457 (CU), 
VR_1412 (ZP), VR_460 (CU), VR_1329 
(PC), VR_2025 (ZD), VR_459 (PC), 
VR_458 (PC), VR_1893 (CU), VR_473 
(CU), VR_1774 (CU), VR_472 (ZP), 
VR_1872 (ZP), VR_470 (CD), VR_2026 
(CD), VR_1871 (ZP),  VR_1875 (CU), 
VR_1874 (ZP), VR_471 (CU), VR_1859 
(CU), VR_469 (ZP), del VR_468 (CD), 
VR_1773 (ZP), VR_462 (PC), VR_463 
(CD), VR_1873 (CU), VR_467 (CU), 
VR_464 (CU), VR_2051 (ZP), VR_2052 
(CU) in VR_1680 (SSea), VR_474 
(CU), VR_1846 (SSea), VR_1390 (ZP), 
VR_1391 (VC), VR_2104 (VC),  VR_1367 
(SSea), VR_1368 (CD), VR_1369 (SSea), 
del VR_1373 (VC), VR_1878 (ZD), 
VR_2060 (SSea), del VR_1985 (PC) do 
krožišča pri Sinji Gorici, ter ožji pas 
ob Ljubljanski cesti, od priključka na 
avtocesto do krožišča pri Sinji Gori-
ci, ki zajema dele enot urejanja pro-
stora VR_1766 (CU), VR_1325 (SSea), 
VR_2177 (CU), VR_2055 (ZD), VR_1852 
(CU), VR_1444, VR_2046 (SSea), 
VR_1316 (SSv), VR_1317 (SSv), VR_1326 
(SSea), VR_1310 (CD), VR_1866 (SSv), 
VR_2757 (K1), VR_1307 (CD), VR_1853 
(CU), VR_2107 (CU), VR_1445 (SSea), 
VR_1313 (ZD), VR_1468 (CU), VR_2029 
(CU).

(2) Območje urejanja se lahko tekom 
postopka priprave OUNK tudi spremeni 
z namenom, da se zagotovi celovita ure-
ditev obravnavanega območja.

3. člen
(predmet OUNK)

(1) Namen OUNK je določitev pro-
storskih izvedbenih pogojev glede 
umeščanja, velikosti in oblikovanja pose-
gov v prostor, da se ti izvajajo in vzdr-
žujejo tako, da se ustvarjajo, ohranjajo in 
krepijo kakovostne prepoznave značil-
nosti prostora in njegovo identiteto.
(2) Prostorsko izvedbeni pogoji se 
določijo za objekte in premične el-
emente za obveščanje in oglaševanje 
(označevalne in obveščevalne table, table 
in izveski na fasadah, A table, izložbe ipd) 
vključno z obveščanjem in oglaševanjem 
na tendah in senčnikih.
(3) Z OUNK se lahko določi  tudi ob-
veznost priglasitve posega v prostor ter 
kazenske/prekrškovne določbe. 

4. člen
(način pridobitve strokovnih rešitev)

(1) Strokovne rešitve se pripravijo na 
podlagi:
- strokovnih podlag izdelanih za namen 
OUNK;
- predpisov s področja varovanja kultur-
ne dediščine ter mnenja pristojnega za-
voda za varstvo kulturne dediščine;
- usmeritev in strokovnih podlag hierar-
hično nadrejenih prostorskih aktov.
(2) Na območju načrtovanja so velja-
vni naslednji prostorski akti, ki jih je 
treba upoštevati pri pripravi strokovnih 
rešitev:
- Odlok o Občinskem prostorskem 

načrtu Občine Vrhnika (Uradni list 
RS, št. 27/14, 50/14 – teh. popr., 71/14 
– teh. popr., 92/14 – teh. popr., 53/15, 
75/15 – teh. popr.,  9/17, 9/17 – teh. 
popr., 79/17 – teh. popr., 12/18 – teh. 
popr., 60/19, 81/19 – teh. popr., 83/21 – 
obv. razl.; v nadaljnjem besedilu OPN 
Vrhnika);

- Odlok o Občinskem podrobnem 
prostorskem načrtu za prenovo mest-
nega jedra Vrhnike (del Tržaška cesta - 
Cankarjev trg) (Naš časopis, št. 449/17, 
452/17 - teh. popr., 457/18 - teh. popr., 
496/21 - OPPN športni park);

- Odlok o Občinskem podrobnem 
prostorskem načrtu za prenovo mes-
tnega jedra Vrhnike (del Stara cesta 
- Vas) (Naš časopis, št. 448/17, 496/21 
- OPPN Sv. Trojica);

- Odlok o Občinskem podrobnem pro-
storskem načrtu za prenovo mestnega 
jedra Vrhnike (del Hrib – Gradišče) 
(Naš časopis, št. 463/18).

- Odlok o občinskem lokacijskem 
načrtu za Trgovski center Spar na 
Vrhniki (del območja urejanja V3S/6-
Kralovše in Mokrice, morfološka eno-
ta 3C/1) (Ur. l. RS, št. 107/05, 77/06, 
Naš časopis, št. 330/06 – teh. popr., 
453/17);

- Odlok o občinskem lokacijskem 
načrtu za trgovino z živili Hofer 
na Vrhniki (Ur. l. RS, št. 54/07, Naš 
časopis, št. 471/19);

- Odlok o občinskem lokacijskem 
načrtu za javno prometno, energetsko, 
vodovodno, komunalno, vodno in 
drugo gospodarsko infrastrukturo v 
industrijski coni Sinja Gorica na Vrh-
niki (Ur. l. RS, št. 75/05, Naš časopis, št. 
338/07 – teh. popr.);

- Odlok o občinskem lokacijskem 
načrtu Kočevarjev vrt (del območja 
urejanja V1O/1 z deli morfoloških 
enot 4A/1 in 4A/3) (Ur. l. RS, št. 71/05, 
Naš časopis, št. 462/18)

 
(3) Tekom priprave OUNK bodo rel-
evantni nosilci urejanja prostora 
zaprošeni za posredovanje podatkov in 
strokovnih gradiv iz svoje pristojnosti. V 
pripravo osnutka OUNK bo vključena 
laična in strokovna javnost. 

4. člen
(vrsta postopka)

OUNK se pripravlja v skladu s 133. 
členom Zakona o urejanju prosto-
ra (Uradni list RS, št. 199/21, 18/23 – 
ZDU-1O, 78/23 – ZUNPEOVE, 95/23 – 
ZIUOPZP in 23/24).

5. člen
(roki za pripravo OUNK in faze postop-

ka priprave)

Faza postopka priprave in 
sprejema prostorskega akta

Okvirni 
termin 

Sklep župana o začetku priprave april 2024

Izdelava osnutka OUNK 60 dni 

Javna razgrnitev z javno 
obravnavo 30 dni

Stališča do pripomb 30 dni

Izdelava predloga OUNK in 
sprejem na OS 30 dni 

Predvideni roki so okvirni.

6. člen
(nosilci urejanja prostora)

(1) Ureditev vključuje območja in objek-
te varovane po predpisih o varovanju 
kulturne dediščine, zato se bo pred 
sprejetjem pridobilo mnenje pristojnega 
zavoda za varstvo kulturne dediščine. Po 
potrebi se vključi tudi druge državne in 
lokalne nosilce urejanja prostora. 

7. člen
(načrt vključevanja javnosti)

(1) Javnost se z namero o pripravi OUNK 
seznani z javno objavo in javno obravna-
vo izhodišč za pripravo OUNK. 
(2) Z objavo sklepa o pripravi OUNK se 
javnost seznani s pričetkom priprave 
tega prostorskega akta.
(2) Osnutek OUNK se javno objavi za 
najmanj 30 dni z namenom pridobitve 
mnenj in pripomb javnosti. V tem času 
se izvede tudi javna obravnava osnutka 
OUNK.
(4) S sprejetimi stališči do pripomb se 
javnost seznani z objavo na spletni stra-
ni občine.
(5) Občinski svet občine sprejme OUNK 
z odlokom, ki se po sprejetju objavi v Na-
šem časopisu in na spletni strani občine.

8. člen
(seznam podatkov in strokovnih podlag 
ter obveznosti udeležencev pri urejanju 
prostora glede njihovega zagotavljanja)

(1) Potrebni podatki za izdelavo OUNK 
so zbrani v GIS Sistemu Občine Vrhnika, 
iObcina oz. jih zagotovijo nosilci ureja-
nja prostora.

(2)  Izdelane strokovna podlage so:
- Elaborat označevanja in oglaševanja 

mestnega središča Vrhnike, Delavnica 
d.o.o.;

- Konservatorski načrt za prenovo me-
stnega jedra Vrhnike - Analitični del z 
usmeritvami za načrtovalski del KNP 
za območja OPPN s KNP Tržaška ce-
sta – Cankarjev trg, Stara cesta – Vas, 
Hrib - Gradišče, ki sta ga izdelala Inšti-
tut Villa Sancti, junij 2010 in LUZ d.d., 
Ljubljana, september 2016;

- Konservatorski načrt za prenovo Hrib 
- Gradišče za OPPN Hrib - Gradišče 
- načrtovalski del, ki ga je izdelal Po-
pulus Prostorski inženiring d.o.o., št. 
projekta 411-09-15;

- Konservatorski načrt za prenovo me-
stnega jedra Vrhnike (del Stara cesta 
- Vas) - načrtovalski del, ki ga je izdelal 
Krajinska arhitektura, Miran Krivec 
s.p., št. proj. KNP 01/2015;

- Konservatorski načrt za prenovo me-
stnega jedra Vrhnika (del Tržaška ce-
sta – Cankarjev trg) – načrtovalski del, 
izdelal Krajinska arhitektura, Miran 
Krivec s.p.,, št. Proj. KNP 01/2014.

9. člen
(obveznosti v zvezi s financiranjem 

priprave OUNK)
Investitor priprave OUNK je Občina 
Vrhnika, Tržaška cesta1, 1360 Vrhnika. 

10. člen
(začetek veljavnosti)

Ta sklep se objavi v Našem časopisu in 
začne veljati naslednji dan po objavi. 
Objavi se tudi na spletni strani Občine 
Vrhnika in v državnem prostorskem in-
formacijskem sistemu.

Št. spisa: 3503-4/2023     
Vrhnika, dne 22. 4. 2024  

Župan
Občine Vrhnika

Daniel Cukjati, l.r.
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Čestitka ob 1. maju 
– mednarodnem 
prazniku dela

 Vsem, ki živijo predvsem od dela svojih 
rok in/ali možganov čestitamo ob Med-
narodnem prazniku dela. Klasični indu-
strijski delavski razred, ki si s stavkami in 
tudi drugače izboril pravice do časovno 

omejenega delavnika, plačane bolniške 
odsotnosti in dopusta, pravice do dela v 
zdravem okolju itd. sicer tudi pri nas že 
dolgo vse bolj izpodrivajo stroji, avtoma-
tizacija kibernetizacija proizvodnje na 
eni ter selitev delovno intenzivnih panog 
v industrijsko manj razvite države na 
drugi strani. V zadnjih dveh desetletjih 
se vse bolj uveljavljajo tudi fleksibilne 
oblike dela, ki pa v veliki meri tistim, ki 
ga opravljajo, pa naj gre za manualno ali 
intelektualno delo, ne omogočajo zado-
stne socialne varnosti. Vse več je tudi pri-
silnega dela in dela v suženjskih pogojih, 
ki so mu izpostavljeni predvsem tisti, ki 
so šli s trebuhom za kruhom v širni svet 
iskat lepše življenje in so končali v krem-
pljih organiziranega kriminala. 

Ob 1. maju, ki je tudi državni praznik 
in skupaj z dnevom, ki mu sledi, tudi 
dela prost dan, vsem občanom želimo, 
da si v prijetni družbi odpočijejo od 

delovnih naporov. In da se ob tem tudi 
spomnimo, da delamo za to, da bi živeli 
in živimo za to da bi delali. In da je po-
trebno prednosti novih, bolj fleksibilnih 
oblik dela in zaposlovanja, uravnoteži-
ti tudi z novimi oblikami zagotavljanja 
socialne varnosti in dostojnega življenja. 
Za kar si moramo solidarno prizadevati 
vsi delovni ljudje, ne glede ali je naše delo 
še uokvirjeno po pravilih nekoč standar-
dnega rednega delovnega razmerja ali 
pa po bolj fleksibilnih okvirjih začasnih 
samozaposlitev in pogodbenega dela. 

Lepo torej preživite prvomajske pra-
znike pa naj si bo to ob tradicionalnih 
kresovih, zvokih prvomajskih budnic ter 
na pohodih in piknikih ali pa ob spro-
ščenem preživljanju prostih trenutkov 
kjerkoli stran od vsakdanjega vrveža in 
obveznosti. 

Župan Peter Črnilogar s sodelavci

Kontaktni podatki
Stacionarni telefon: 01 75 
07 460
Elektronska pošta: obci-
na@borovnica.si

Poslovni čas
Ponedeljek: od 8.00 do 
15.00
Torek: od 8.00 do 15.00

Sreda: od 8.00 do 17.00
Četrtek: od 8.00 do 15.00
Petek: od 8.00 do 13.00

Uradne ure
Ponedeljek: od 8.00 do 
10.00 in od 11.00 do 14.30
Sreda: od 8.00 do 12.00 in 
od 13.00 do 16.30
Petek: od 8.00 do 12.00

Županova beseda

Spoštovane občanke 
in občani 
V zadnji kolumni Našega 
časopisa sem pisal, da 
železnica že dolgo časa 
kroji podobo in razvoj 
Borovnice. 

Javni poziv
 

Javni poziv za zbiranje predlogov za podelitev 
občinskih priznanj občine Borovnica za leto 2024

Občina Borovnica podeljuje naslednja priznanja:
-  Zlata plaketa Občine Borovnica, ima pomen zahvale in priznanja za 

dolgoletno uspešno delo na različnih področjih,
-  Priznanje občine Borovnica, ima pomen priznanja za izredne dosežke 

v zadnjem letu dni.
• Zlata plaketa Občine Borovnica: 

Je drugo najvišje občinsko priznanje in ima pomen zahvale in priznanja za 
dolgoletno uspešno delo na različnih področjih. Podeljuje se tistim posame-
znikom, organizacijam in skupinam, ki so dosegli izjemne uspehe in dosežke 
na svojih področjih delovanja v daljšem časovnem obdobju na vseh področjih 
ustvarjalnosti in dela. Letno se podeli največ dve tovrstni priznanji.
• Priznanje občine Borovnica: 

Je tretje najvišje občinsko priznanje in ima pomen priznanja za izredne 
dosežke v zadnjem letu dni. Podeljuje se tistim posameznikom, organizaci-
jam in skupinam, ki so dosegli izjemne uspehe in dosežke na svojih področjih 
delovanja v obdobju zadnjega leta na vseh področjih ustvarjalnosti in dela. 
Ima značaj vzpodbude prejemnikom za takšno nadaljnje tvorno delo, ki ima 
poseben pomen za razvoj in napredek občine Borovnica. Letno se podeli naj-
več dve tovrstni priznanji.

Kandidate za priznanja občine lahko predlagajo občani, skupine občanov 
in organizacije. Predlagatelj in kandidat za priznanje ne moreta biti ista oseba. 

Predlog se posreduje v pisni obliki na obrazcu, ki so na voljo na Občini 
Borovnica in na spletni strani Občine Borovnica. Upoštevani bodo 
predlogi, ki bodo prispeli na Občino Borovnica do 7. 6. 
2024 do 12. ure. 

O podelitvi priznanj odloča Občinski svet na predlog Komisije za mandatna 
vprašanja, volitve in imenovanja. Slavnostna podelitev priznanj bo ob občin-
skem prazniku.
Številka: 094-0001/2007-79 
Datum: 22. 4. 2024

KOMISIJA ZA MANDATNA VPRAŠANJA, VOLITVE IN IMENOVANJA
PREDSEDNIK Jože Korošec, l.r.

27. aprila praznujemo 
državni praznik 

– Dan upora proti 
okupatorju. 

Med leti 1944 in 1951 smo 
27. april uradno praznovali kot 
Dan osvobodilne fronte, po-
tem se ga ni praznovalo do leta 
1968, ko je dobil svoje novo ime 
in spet postal državni praznik 
in dela prost dan. Pri temu je 
ostalo tudi po spremembi poli-
tične ureditve in osamosvojitvi 
Slovenije kot neodvisne države. 

Danes ga sicer praznujemo 
predvsem v spomin na upor 
proti okupaciji Slovenije v času 
II. svetovne vojne, vendar nas 
lahko spomni tudi na to, da smo 
bili podvrženi poskusu okupa-
cije tudi takrat, ko smo hoteli 
dokončno postati samostojna 
in mednarodno priznana naci-
ja. Lahko se strinjamo vsaj glede 
tega, da brez prvega ne bi bilo 
drugega, ne glede na to ali dru-
go razumemo kot nadaljevanje 
prvega ali kot prelom z njim. V 
politično in vojaško mednaro-
dno vse bolj negotovem okolju 

se res ne kaže pričkati ali je bolj 
res eno ali drugo, temveč je po-
trebno aktivno kot država in kot 
državljani predvsem podpreti 
vsa prizadevanja proti okupaciji 
tujih ozemelj. Tako oboroženi 
odpor kot diplomatska prizade-
vanja, da se vojne vsaj končajo, 
če že ni mogoče vzpostaviti pra-
vičnega miru. Dokler kdorkoli 
okupira ozemlja, ki mu po med-
narodnem pravu ne pripadajo, 
pravičnega miru ni mogoče do-
seči ne s sklicevanjem na »de-
nacifikacijo« in obrambo pred 
po lastnem prepričanju ogroža-

jočim vojaškim zavezništvom, 
ne s sklicevanjem na boj proti 
terorizmu, v katerem so civilne 
žrtve le z računalniški algoritmi 
v naprej vkalkulirana kolateral-
na škoda. V času hitrega razvoja 
t. i. »umetne inteligence« dobi-
va tudi dan upora proti okupa-
torju dimenzije, ki si jih v času 
odpora proti okupatorjem v II. 
svetovni vojni ni bilo mogoče 
niti predstavljati. Upreti se bo 
potrebno tudi temu, da vojne 
operacije s ciljem okupacije tu-
jih ozemelj vse bolj vodijo raču-
nalniški algoritmi. (ob)

Časovni zamik objave javnega razpisa 
za ohranjanje in spodbujanje razvoja 
kmetijstva in podeželja v občini

 
Običajno je javni razpisa za ohranjanje in spodbujanje ra-

zvoja kmetijstva in podeželja v občini Borovnica objavljen v 
prvi tretjini leta. Obstoječi občinski pravilniki za kmetijstvo 
so zaradi zaključka programskega obdobja EU v lanskem letu 
prenehali veljati. Občine morajo sprejeti nove osnutke pra-
vilnikov za novo programsko obdobje in jih dati v potrditev 
na Ministrstvo za kmetijstvo gozdarstvo in prehrano in 
Ministrstvo za finance. Po uskladitvi oz. potrditvi osnutka 
pravilnika s strani obeh omenjenih ministrstev ga mora po-
trditi še Občinski svet. Javni razpis bo tako letos predvidoma 
šele jeseni. (OB)

Občina Borovnica je 22. apri-
la 2024 na svoji spletni strani 
objavila Javni poziv za zbira-
nje predlogov za podelitev 
občinskih priznanj občine 
Borovnica za leto 2024, in 
sicer za priznanji:
• Zlata plaketa Občine Borov-

nica in
•  Priznanje občine Borovnica.

V maju bo občina Borovnica 
na svoji spletni strani objavila 
tudi razpisa za dodelitev sred-
stev:
• Javni razpis za sofinanci-

ranje programov in pro-
jektov s področja kulture 
v letu 2024, 

• Javni razpis za sofinan-
ciranje izvajanja letnega 
programa športa v letu 

2024.
Višina razpisanih sredstev bo 

enaka kot je bila v letu 2023, pri 
čemer bo rok za prijavo na po-
samezni razpis predvidoma 30 
dni. Prosimo, da upoštevate, da 
sta bila pravilnika za razpisa na 
področju športa in kulture letos 
nekoliko spremenjena.

V juniju 2024, pred začetkom 
šolskih poletnih počitnic, bo 
občina Borovnica objavila Jav-
ni poziv za sofinanciranje 
udeležbe osnovnošolskih 
otrok v programih aktiv-
nih poletnih počitnic v letu 
2024. Vse zainteresirane vabi-
mo k spremljanju spletne strani 
občine in k prijavi na objavljene 
razpise.

Dan upora proti okupatorju

Objava razpisov občine

V preteklem mesecu je vlada 
sprejela sklep o pripravi držav-
nega prostorskega načrta za 
nadgradnjo železniške proge 
na odseku Borovnica–Loga-
tec. 

Za osvežitev spomina, tre-
nutna idejna zasnova predvi-
deva potek nove proge preko 
Platov v dvocevni predor. Kot 
smo izvedeli na direkciji, je 
država projekt uvrstila na 
prioritetno listo. O časovnici 
projekta lahko trenutno samo 
ugibamo, veliko bo verjetno 
odvisno od lokalnih kadro-
vskih, kot tudi evropskih 
finančnih virov. Trajnostna 
mobilnost in prehod v niz-
koogljično družbo je še ve-
dno visoko na prioritetni listi 
Evropske unije kljub temu, da 
se globalna politična situacija 
hitro in nepredvidljivo spre-
minja, kar lahko vodi k spre-
membi zastavljenih prioritet. 

V preteklem mesecu smo 
zopet bili na sestanku na di-
rekciji za železniški promet v 
Mariboru. Tema sestanka so 
bile predvsem protihrupne 
ograje in njihov odgovor na 
naše predloge, kot tudi sana-
cija poškodb na lokalni infra-
strukturi tekom rekonstruk-
cije proge. Odgovor direkcije 
lahko preberete na borovni-
ških straneh Našega časopisa. 

V april smo bili tudi sicer 
zelo aktivni. Imeli smo čistil-
no akcijo in ob tej priložnosti 
se zahvaljujem vsem sodelu-
jočim. Predvsem smo lahko 
zadovoljni, da se je akcije že 
v petek udeležilo precejšnje 
število otrok. Hvala vzgojite-
ljicam, učiteljicam in ostalim 
članom kolektiva, da razumejo 
in podpirajo vsakoletno akci-
jo. Prav tako gre zahvala gospe 
Špeli iz zavoda TRI-NITI, ki s 
srcem in dušo bdi nad orga-
nizacijo dogodka. To so do-
bri obeti, da že pri najmlajših 
ozavestimo odnos in skrb do 
okolja kot tudi do sokrajanov.

Na dan čistilne akcije je 
potekala tudi gasilska vaja v 
podjetju Fenolit. Zbrala so se 

vsa tri lokalna društva vključ-
no s poveljnikom Poveljstva 
Vrhnika. Vaja je bila uspešno 
izvedena, vodje posameznih 
oddelkov so podrobno poro-
čali o poteku vaje. Poudarek 
je bil predvsem na področjih, 
kjer so še možnosti za izbolj-
šave. Pri tem je pomembno, 
da se podjetje vse bolj aktivno 
vključuje v lokalno okolje kot 
sponzor dneva Borovnic, kot 
sponzor festivalske dejavnosti 
v organizaciji društva Adriars, 
poleg tega je sofinancer naku-
pa novega vozila za potrebe 
gasilskega društva Borovni-
ca. Podjetje pospešeno vlaga 
v nove tehnologije in obnovo 
svoje infrastrukture, kar je 
pomembno za njihovo poslo-
vanje in konkurenčnost kot 
tudi lokalno okolje.  

V tem mescu je bila redna 
seja občinskega sveta. Obrav-
navali smo poročilo za leto 
2023, ki je bolj obsežno in 
podrobno kot prejšnja leta. 
Na prihodkovni strani smo 
realizirali 96 % načrtovanih 
prihodkov, pri investicijah pa 
realizacijo v višini 80 %. Kljub 
večjim investicijam v kole-
sarske povezave in vodovod 
Borovnica – Breg in obnovo 
knjižnice Borovnica, dodatno 
zadolževanje ni bilo potrebno. 
Tudi to je rezultat vestnega in 
odgovornega dela, zato se za 
doseženo zahvaljujem vsem 
sodelavcem v občinski upravi, 
saj vsak po svojih najboljših 
močeh prispeva svoj delež v 
mozaiku doseženega.

Zadnji aprilski teden bo pre-
težno počitniški, zaključili ga 
bomo tradicionalno s kreso-
vanjem na predvečer praznika 
dela. Želim vam, da prvomaj-
ske praznike preživite v dobri 
družbi in da se napolnite z 
ustvarjalno energijo. Proste 
dneve izkoristimo za zaslu-
žen počitek in za predah pred 
novimi izzivi, s hvaležnostjo 
pa se spomnimo tudi tistih, 
ki bodo praznike preživeli v 
službi.

Peter Črnilogar, župan

Občina Borovnica 
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Na podlagi poročila 
Policijske postaje 

Vrhnika z željo 
po vzpostavitvi 

soodgovornosti v lokalni 
skupnosti objavljamo 

izbrane  podatke o 
varnostni problematiki 

na območju občine 
Borovnica, na področju 

kaznivih dejanj, splošnih 
policijskih nalog, 

varnosti cestnega 
prometa, ter mejnih 

zadev in tujcev.
 

1. Kriminaliteta:
Število kaznivih dejanj na 
območju občine Borovnica 
se je v letu 2023 povečalo, v 
primerjalnem obdobju je bilo le 
leta 2019 več zaznanih kaznivih 
dejanj. (Grafikon 1) 
Največ zaznanih in obrav-
navanih kaznivih dejanj je 
iz področja splošne krimi-
nalitete, medtem ko je delež 
gospodarske kriminalitete 
vseskozi majhen. V okviru 
splošne kriminalitete je priča-
kovano največ kaznivih dejanj 
zoper premoženje, slednja so 
v porastu, porast pa pripi-
sujemo več gradbiščem na 
območju občine. Največ ka-
znivih dejanj je bilo tatvin, 
ter poškodovanj tuje stvari. 
Za slednje velja, da so največ-
krat posledica vandalizma in 
objestnosti storilcev kaznivih 
dejanj. V zadnji četrtini leta je 
bil beležen porast vandaliz-
ma na območju občine. 

S pomočjo lokalne skupnosti, 
povečanim nadzorom, z pre-
ventivnim svetovanjem, ter z 
podano kazensko ovadbo zoper 
znanega storilca se je stanje na 
področju vandalizma umi-
rilo. Tudi v letu 2023 je bila 
posebna pozornost posvečena 
preiskovanju kaznivih dejanj 
vlomov v stanovanjske objekte 
in drznih tatvin iz stanovanj-
skih hiš. Tovrstna kazniva deja-
nja predstavljajo za oškodovan-
ce stres, nelagodje, saj storilec 

občutno poseže v njihovo za-
sebnost. Policisti so v tej zvezi 
opravljali kontrole na relaciji 
Vrhnika — Podpeč, ter izvajali 
preventivne aktivnosti za osve-
ščanje občanov o pomenu in 
načinu samozaščitnih ravnanj.

2. Splošne policijske naloge — 
javna varnost

Na podlagi Zakona o var-
stvu javnega reda in miru, je 
bilo glede na strukturo največ 
obravnavanih kršitev z ele-
menti nasilnega in drznega 
vedenja, kršitev z elementi 
nasilja v družini ter nedo-
stojnega vedenja. Pri tem je 
večina kršitev na istem nivoju, 
rahlo so se povečali prekrški 
nasilnega in drznega vedenja. 
Na podlagi lastnih zaznav, kot 
tudi pobud lokalne skupnosti, 
predvsem zaradi pojava van-
dalizma, je bilo delo policistov 
bolj intenzivno usmerjeno v 
predel naselja Ob Borovniščici, 
ter območja železniške postaje 
in igrišč.

Glede obravnave drugih kr-
šitev je šlo večinoma za kršitve 
Zakona o osebni izkaznici, ter 
Zakona o ohranjanju narave. 
Število ugotovljenih vseh prej 
omenjenih kršitev je majhno in 
ne izstopa.(Grafikon 1) 

Stanje na področju jav-
nega reda in miru ter splo-
šne varnosti ljudi v občini 
Borovnica ocenjujemo kot 
dobro. V zadnji četrtini leta 
je bilo zaznati več vandalizma, 
z pomočjo lokalne skupnosti, 
nadzori, ter preventivnim de-
lovanjem pa se je stanje tudi na 
tem območju nato umirilo. V 
preteklem letu ni bilo zaznati 
večje problematike v gostinskih 
lokalih.

3. Stanje prometne varnosti
V letu 2023 se je na območju 

občine zgodilo manj pro-
metnih nesreč, oz. najmanj 
v analiziranem obdobju. Kot 
najpogostejši vzrok prometnih 
nesreč so bili nepravilen pre-
mik z vozilom, ter nepravilna 
stran in smer vožnje. V obdo-

bju 5 letih ni bilo prometne 
nesreče z smrtnim izidom, 
nedvomno je to tudi odraz 
aktivnega dela Sveta za pre-
ventivo in vzgoj v cestnem 
prometu, ter tudi ostalih su-
bjektov. V lanskem letu ni bilo 
hudo telesno poškodovanih, kot 
tudi ne lahko telesno poškodo-
vanih. Policisti so na območju 
občine izvedli oz. ugotovili 
nekaj manj ukrepov, se pa le ti 
izvajajo skladno z problematiko, 
ter pobudami občanov. Ugoto-
vljeno je bilo malenkost več vo-
žnje pod vplivom alkohola ter 
vožnje v rdečo luč (pri enosmer-
nem prometu zaradi delnih za-
por cest). Največ prijav je bilo 
zaradi nepravilnega parkiranja 
pred lokalom na Paplerjevi uli-
ci. Stanje na področju pro-
metne varnosti na območju 
Borovnice ocenjujemo kot 
zelo dobro. (Preglednica 1) 

4. Mejne zadeve in tujci 
V letu 2023 problematika 

tujcev na območju občine Bo-
rovnica ni izstopala. Števil-
ko ugotovljenih kršitev je 
vseskozi majhno. Na podlagi 
razveljavljenih odločb upravnih 
enot je bilo bistveno več prever-
janj t.i. fiktivnih prijav prebi-
vanja. Skupaj z delavci FURS 
so bili opravljeni posamezni 
nadzori nad zakonitostjo biva-
nja, ter opravljanju dela skladno 
z izdanimi dovoljenji. Manj je 
bilo tudi obravnavanih oseb 
na podlagi Zakona o začasni 
zaščiti razseljenih oseb, ki so 
se naselile na območju občine 
Borovnica. Tudi v prihodnje bo 
delo policistov usmerjeno 
na območje železniške pro-
ge v smeri Ljubljane, saj so 
v preteklosti iz smeri Pokojišča 
in Zabočeva ilegalni prebežni-
ki uporabljali pot do azilnega 
doma v Ljubljani.

Zaključek 
Varnostne razmere v ob-

čini Borovnica so tako na po-
dročju javnega reda, prometne 
varnosti in tujske problematike, 
dobre, stabilne in obvladlji-

ve. Tako subjekti občine, kot 
tudi policija, skrbijo za hitro 
in odločno odzivanje na var-
nostne dogodke, ki se pojavlja-
jo. Malenkost se je poslabšalo 
stanje na področju kaznivih 
dejanj, predvsem premoženjske 
kriminalitete. V cilju zmanjša-
nja slednje bodo aktivnosti 
policistov tudi v prihodnje 

usmerjene predvsem na ob-
močje gradbišč. Še naprej pa 
bo potrebno osveščati občane, 
ter organizacije in jih opozarjati 
na samozaščitno ravnanje. 

Ocenjujemo, da je odzivanje 
vseh služb hitro, učinkovito, 
strokovno ter podkrepljeno 
z veliko mero partnerske-
ga sodelovanja, saj je skrb za 

varnost na pomembnem mestu. 
Sodelovanje je tako na formal-
nem, kot tudi na neformalnem 
nivoju, s takim delom in dobrim 
sodelovanjem med službami pa 
bodo policisti tukajšnje policij-
ske postaje nadaljevali tudi v 
bodoče.

Občina Borovnica

Vabilo

ZB Borovnica vabi na 

Dan upora proti okupatorju
pri spomeniku talcev na Belem potoku,
sobota, 27. 4., ob 10. uri

Spominska svečanost ob ustanovitvi 
faškarske čete
Mali Sebotnik, sobota, 4. 5., ob 10. uri (zbor na Breznu)

Ura spomina ob obletnici smrti 
dr. Ivana Korošca
Laze, petek, 17. 5., ob 11. uri

Cepljenje pacientov opredeljenih 
v Zdravstvenem domu Vrhnika 
je možno v katerikoli enoti 
Zdravstvenega doma Vrhnika 
(ZP Borovnica, ZD Vrhnika ali 
ZP Log-Dragomer). Občani 
občine Borovnica bodo   deležni 
subvencije v višini 10 eur. 

Cepljenje je tako kot vsa leta do sedaj mo-
žno v zasebni ambulanti splošne medi-
cine dr. med. Majda Žagar. 

Ker je cepljenje relativno drago (okoli 30 
€ na osebo), obolevnost za KME pa v pora-
stu, je Občina Borovnica tudi v letošnjem 

proračunu ponovno zagotovila 2.000 evrov 
za zagotovitev kritja stroškov cepljenja ob-
čanov proti KME. 

V Evropi sta registrirani dve in aktivira-
ni cepivi proti KME, obe sta varni in zelo 
učinkoviti. Sheme cepljenja so podobne pri 
obeh cepivih: priporočljivo je, da se ceplje-
nje s prvima dvema odmerkoma opravi v 
zimskih mesecih z enomesečnim presled-
kom, da se vzpostavi zaščita pred boleznijo 
še pred aktivnostjo klopov. Tretji odmerek 
sledi čez 9-12 mesecev. Zaradi postopnega 
upadanja zaščite po osnovnem cepljenju, so 
pri obeh cepivih potrebni poživitveni od-
merki, prvi po treh letih, naslednji pa na pet 
let. Zaradi slabšega imunskega odziva so pri 
starejših osebah priporočljivi poživitveni 

odmerki na 3 leta. Kadar je potrebna čim 
hitrejša zaščita se lahko uporabijo “pospe-
šene sheme cepljenja”.

Slovenija spada med države z najvišjo 
obolevnostjo za klopnim meningoencefa-
litisom (KME) v Evropi, občina Borovnica 
pa med območja, kjer je tveganje za okužbo 
zelo visoko. Gre za virusno bolezen osre-
dnjega živčevja, ki je v Sloveniji endemična 
in ima lahko zelo hude posledice kot so vi-
soka vročina s hudim glavobolom, včasih s 
slabostjo in bruhanjem, lahko se pojavi celo 
nezavest in smrt. V Sloveniji NIJZ cepljenje 
priporoča vsem osebam od enega leta staro-
sti naprej, ki se gibljejo ali živijo v območju, 
kjer se pojavlja KME. S cepljenjem se lahko 
pred KME učinkovito zaščitimo. (OB)

Občina tudi letos finančno podpira
cepljenje proti klopnemu meningoencefalitisu

Analiza varnostnih razmer na območju 
občine med leti 2019 in 2023

Grafikon 1: Število zaznanih kaznivih dejanj v obdobju

Grafikon 2: Delež najpogostejših kršitev ZJRM-1 v letu 2023

Preglednica1: Najpogostejši vzroki prometnih nesreč v obdobju od leta 2019 do 2023
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Občina Borovnica se je  
20. marca 2024 v zvezi 
s problematiko hrupa 
železniškega prometa 
na območju občine 
Borovnica ponovno 
obrnila na DRSI 
-Sektor za investicije v 
železnice s predlogom 
za postavitev dodatnih 
protihrupnih ograj 
(PHO) ob železniški 
progi v občini s 
priloženimi skicami 
predlaganih lokacij. 

Dne 15. 4. 2024 smo s strani 
DRSI - sektor za investicije v 
železnice prejeli odgovor na naš 
dopis, ki ga v delu, ki se nanaša 
na naše predloge, objavljamo 
spodaj.

 
1. Predlog za postavitev 
PHO med naseljem Breg in 
Borovnico.

Ugotavljate, da so bile v okvi-
ru nadgradnje odseka proge 
Preserje–Borovnica, PHO po-
stavljene na večini od za to 
predvidenih lokacij. Sprašuje-
te glede izvedbe protihrupne 
ograje med naseljem Breg pri 

Borovnici in Borovnico, kjer naj 
bi bila PHO predhodno prav 
tako predvidena.Za omenjeno 
območje, ki je prikazano tudi 
na Sliki 1, je bila v Študiji obre-
menitve s hrupom in predlo-
gom protihrupnih ukrepov (Epi 
Spektrum d. o. o., št. 2019-003a/
PHZ, oktober 2019, dopolnitev 
februar 2020, v nadaljevanju 
študija) predlagana rezervacija 
prostora (PHO-Rez_1, desno) 
dolžine 340 m med ograjama 
PHO-Bo7 in PHO-Bo9. Študi-
ja je bila podlaga za izdelavo 
projektne dokumentacije za iz-
vedbo PHO na odseku Preserje–
Borovnica. Na obravnavanem 
območju trenutno ni stanovanj-
ske pozidave. Rezervacija je bila 
predvidena za morebitno zašči-
to enot urejanja prostora EUP 
BO 1/4 in BO 1/7, ki sta v OPN 
občine Borovnica opredeljeni 
kot površini za šport, oddih in 
rekreacijo (raba ZS). Če bi se v 
prihodnje izkazala potreba po 
izvedbi ukrepov tudi na tem 
območju, bi bilo zato kot ukrep 
načeloma mogoče izvesti tudi 
PHO. V okviru rezervacije pro-
stora je bila predvidena pred-
vsem zagotovitev ustreznih 
odmikov vodov in ostale žele-
zniške infrastrukture za mo-
žnost postavitve potencialne 

ograje. Skladno z usmeritvami 
iz študije izdelava projektne do-
kumentacije in izvedba ograje 
v okviru nadgradnje proge na 
tem območju ni predvidena.

2. Predlog za postavitev 
dodatnih PHO na območju 
železniške postaje Borovnica 
in predlog za izvedbo 
transparentne PHO ob naselju 
Jele. 

Navajate, da so prebivalci v 
okviru predstavitve Študije 
hrupa s predlogom protihru-
pnih ukrepov ob glavni žele-
zniški progi št. 50 na območju 
občine Borovnica predlagali, 
da se postavi PHO od poslo-
pja železniške postaje v smeri 
Divače (mimo trgovine Spar in 
industrijske cone do predvidene 
PHO-1 Pot v Jele). Dodatno na-
vajate, da prebivalci naselja Jele, 
levo od proge v smeri Divače 
zahtevajo, da se v študiji pre-
dlagana PHO postavi v okviru 
nadgradnje železniške postaje 
Borovnica, ki je trenutno v iz-
vedbi. Prav tako predlagajo, da 
se PHO izvede v transparentni 
obliki. 

Obveščamo vas, da so vam 
bila pojasnila v zvezi s predla-
ganimi dodatnimi PHO na 

območju železniške postaje Bo-
rovnica in v zvezi s predlogom 
transparentne PHO ob naselju 
Pot v Jele podana v odgovoru 
Direkcije RS za infrastrukturo 
št. 43002-828/2022/29/606 z 
dne 7. 3. 2024. V odgovoru so 
bila podana pojasnila na pri-
pombe prebivalcev, ki jih je Ob-
čina posredovala po predstavi-
tvi Študije hrupa s predlogom 
protihrupnih ukrepov ob glavni 
železniški progi št. 50 na obmo-
čju občine Borovnica (A-projekt 
d. o. o., št. A-projekt_07/2023, 
oktober 2023, v nadaljevanju 
študija), ki je potekala pri vas 17. 
1. 2024. 

Kot ste že bili seznanjeni, iz 
študije izhaja, da ob koncu plan-
ske dobe na obravnavanem ob-
močju, od postajnega poslopja v 
smeri Divače, ne bo čezmerno 
obremenjenih stavb. Ukrepi se 
načrtujejo samo za čezmerno 

obremenjene stavbe, zato na 
tem območju protihrupni ukre-
pi niso potrebni. 

Stanovanjske stavbe v delu 
naselja Pod Goro, na območju 
predlaganega podaljšanja PHO, 
ki je trenutno v izvedbi v okvi-
ru nadgradnje železniške proge 
na odseku Preserje - Borovnica, 
ležijo precej višje kot železniška 
proga. Podaljšanje PHO zato 
ne bi prispevalo k ustreznemu 
znižanju obremenitve s hru-
pom pri teh stavbah. PHO mo-
rajo nuditi ustrezno znižanje 
obremenitve s hrupom pri čez-
merno obremenjenih stavbah 
in hkrati biti tudi ekonomsko 
upravičene. V študiji je za to 
območje predlagana preveritev 
potrebe po izvedbi ukrepov pa-
sivne protihrupne zaščite, ki je 
predvidena v naslednji fazi.

V zvezi s predlogom, da se v 
študiji predlagana PHO2, ob 

naselju Pot v Jele levo od proge 
v smeri Divače, izvede v delno 
transparentni izvedbi, vam 
sporočamo, da bo predlog pro-
učen v okviru izdelave projek-
tne dokumentacije za izvedbo, 
ki je trenutno v teku v okviru 
projekta nadgradnje železniške 
postaje Borovnica. Možnost 
izvedbe delno transparentne 
ograje v zgornjem delu (1–2 m) 
bo preverjena na območju, kjer 
se PHO najbolj približa stav-
bam, torej ob parcelah 1572/16 
(delno), 1572/20 in 1572/21. 

Izvedba obeh PHO na tem 
območju (PHO1 in PHO2) je 
predvidena v okviru projekta 
nadgradnje železniške postaje 
Borovnica.

mag. Dejan JURKOVIČ, 
vodja Sektorja za investicije 

v železnice

Tretji poskus biomase
Svetniki so uvodoma obrav-

navali študijo o možnosti da-
ljinskega ogrevanja na lesno 
biomaso v ožjem središču Bo-
rovnice. Občani se boste verje-
tno spomnili, da gre že za tretji 
poskus takšnega projekta. Prvi, 
v kompleksu nekdanje tovarne 
Liko, je bil neuspešen zaradi 
spora s ceno energije, pri dru-
gem poskusu, v bližini zdra-
vstvenega doma, so bile težave 
s samo lokacijo. Župan Peter 
Črnilogar je spomnil, da se tre-
nutno občinski objekti ogrevajo 
pretežno s kurilnim oljem, ki ga 

bo treba zamenjati z bolj traj-
nostnim energentom. “Ker plin 
postaja rizičen energent, se kot 
alternativa kaže lesna biomasa. 
V kakšni obliki, ali v obliki se-
kancev ali peletov, bi prepustili 
stroki.”

Poročevalec študije Peter 
Petrovčič je pojasnil, da ima 
projekt dve fazi. Prva vključu-
je zgolj stavbe, ki so v občinski 
stavbi, torej osnovno šolo, vrtec, 
morebitno bodočo telovadnico, 
občinsko stavbo, v drugi fazi pa 
bi se sistem širil tudi na stavbe 
občanov. “Ljudem se na tej fazi 
nič ne vsiljuje, ampak se izvede 

zaradi prikaza dobre prakse.” 
Pomisleki so v PM delcih, je raz-
pravo odbora za prostorsko pla-
niranje, ki sicer podpira projekt 
tako z ekonomskega kot ekolo-
škega vidika, povzel predsednik 
Aljoša Žerjav, zato so pozvali k 
ustreznim filtrom naprave in 
ustreznemu merjenju. »Študija 
je podlaga za potencialni pro-
jekt. Ključno je, da se izgradnja 
izvede kvalitetno.« Tudi sicer 
so svetniki podprli projekt in 
pohvalili občino, da je znova 
pristopila k ogrevanju na lesno 
biomaso. Gre v tretje rado?
Celostna prometna strategija 
znova v razpravi

Tudi o celostni prometni stra-
tegiji je bilo v naši občini v pre-
teklosti že veliko govora, zopet 
pa je tema aktualna zaradi stra-
teškega dokumenta, s katerim 
so se svetniki seznanili in ga 

pripravlja podjetje PNZ. Vodja 
za strateške projekte na občini 
Andrej Klemenc je pojasnil, da 
se rok veljavnosti stare strate-
gije izteče letos, zato morajo 
pripraviti nov dokument, ki je 
pogoj za pridobivanje sredstev 
na državnih in evropskih razpi-
sih. “Dokler pa ne bo obvozne 
ceste do Kotov, so naše roke bolj 
ali manj zvezane,” je pripomnil 
Klemenc. Predstavnica podjetja 
PNZ Lea Rikato Ružić je po-
jasnila, da je namen strategije 
opredelitev ukrepov na podro-
čju prometa s ciljem boljše ka-
kovosti življenja. Pri tem se bo 
vključilo tudi širšo javnost, zato 
je že sedaj vse povabila k sodelo-
vanju na javnih razpravah. 

Turistična taksa
Občina pripravlja tudi odlok 

o turistični taksi. Kot je dejal 
Andrej Klemenc, pred leti, ko so 
oblikovali razvojne strategije na 
področju turizma, praktično v 
občini skoraj ni bilo prenočitve-
nih kapacitet. Takrat turistične 
takse niso odvajali, saj je bil to 
eden od ukrepov za spodbuja-
nje turizma v naši občini. Zdaj 
so se po besedah Klemenca 
stvari spremenile in je “števi-
lo nočitev postalo statistično 

prepoznavno”. Predlaga uvedbo 
turistične takse v višini 1,25€, 
ta sredstva pa bi bila porablje-
na tudi za promocijske namene 
turizma. Svetniki so predlog 
potrdili, odlok je v 30-dnevni 
obravnavi.

Novo gasilsko vozilo bo 
sofinanciralo tudi podjetje 
Fenolit

Pri točki o nakupu gasilskega 
vozila sta se svetnikom pridru-
žila predstavnika PGD Borov-
nica Jaka Mihevc in Peter Žitko, 
ki sta pojasnila, da je njihovo 37 
let staro vozilo ujel zob časa in 
stvari ne sledijo tehniki, tudi 
varnost ni zagotovljena. “Borov-
nica je postala velik kraj in tudi 
kompleksnih intervencij je vse 
več. Poleg naše strokovne spo-
sobnosti je potrebno imeti tudi 
ustrezno tehniko.” Vrednost 
investicijskega projekta je oce-
njena na 300.000€ z DDV, levji 
delež bosta prispevala Občina 
Borovnica in Fenolit d.d. Vozilo 
želijo v garažo zapeljati vsaj do 
leta 2026, saj to pričakuje tudi 
inšpekcijski pregled. Svetniki so 
pohvalili napor, da so k sofinan-
ciranju prepričali tudi podjetje 
Fenolit in da bo nadgradnja vo-
zila izvedena preko javnega raz-

pisa, da bo zadeva kompletno 
transparentna. Svetniki so so-
glasno sprejeli sklep, Mihevc in 
Žitko pa sta se zahvalila za pod-
poro in obljubila, da se bodo še 
naprej trudili v dobro krajanov.

Svetniki soglasno potrdili 
Zaključni račun proračuna

Svetniki so pohvalili delova-
nje občinske uprave, ki je na pri-
hodkovni strani dosegla indeks 
96%, na odhodkovni strani pa 
80%. Kljub večjima investicija-
ma v letu 2023 (kolesarska po-
vezava in vodovod Borovnica 
- Breg ter nova knjižnica Borov-
nica) se občina v letu 2023 ni 
zadolžila.

Nova ulica “Struge”
Svetniki so nadalje potrdili 

spremembe pravilnika sofi-
nanciranja športa in kulture ter 
imenovanje nove ulice Struge. 
Zanimalo jih je še, kako obči-
na komunicira v zvezi z obno-
vo ceste proti Vrhniki, kako je 
s prestavitvijo igral na igrišču 
na Dolu, predlagajo pa celovito 
ureditev področja plakatiranja, 
ljudem prijaznejši delovni čas 
lekarne in uporabo Prostoferja 
tudi za ljudi s terapijami. 

Rok Mihevc

Slika 1: Situacija v študiji predlaganih PHO s prikazom območja predlaganega za rezervacijo prostora PHO-
Rez_1, desno (IZN Nadgradnja odseka železniške proge Ljubljana – Divača 

za medpostajni odsek Preserje – Borovnica). 

Pojasnila DRSI v zvezi s 
predlogom za postavitev 
dodatnih PHO 

Nova ulica in nove ideje
o biomasi

Svetniki so podprli projekt in pohvalili občino, da je znova pristopila k ogrevanju na lesno biomaso

Ogrevanje na lesno biomaso, nakup 
gasilskega vozila, turistična taksa in prometna 

strategija so bile glavne teme 9. redne 
občinske seje, na kateri so se svetniki in 

občinska uprava zbrali v sredo, 17. aprila 2024.
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Aprila smo Borovnicani zavihali 
rokave in pocistili Borovnico.

V sklopu cistilne akcije nas je cistilo 
kar 300 malih in velikih obcanov! Tradi-
cionalna cistilna akcija, ki jo organizira 
Obcina Borovnica in Zavod TRI-NITI, 
v sodelovanju z JP KPV d.o.o. je potekala 
v soboto, 13. aprila 2024. Tudi lepo sonc-
no vreme je zelo pozitivno vplivalo na 
razpolozenje in udelezbo, saj je v sklopu 
celotne akcije skupaj cistilo 300 otrok in 
odraslih. Ze v petek je skoraj 200 otrok in 
vzgojiteljev borovniskega vrtca ter vrtnar-
ski krozek OS Borovnica cistilo sredisce 
in zeleznisko postajo. Župan Peter Črni-
logar, občinska uprava in Zavod Tri-niti 
se vsem, ki ste sodelovali, najlepše zahva-
ljujemo!

Na lokaciji 18. licitacije vrednejših 
sortimentov na Podgorski cesti 
v Slovenj Gradcu je 27. februarja 
2024 potekal dan odprtih vrat in 
razglasitev rezultatov licitacije. 

Na licitacijo je prispelo 6854 hlodov v lasti 
760 lastnikov gozdov, ki so skupaj merili 7153 
m3. Med zbranimi hlodi je bilo veliko visoko-
kakovostnih hlodov gorskega javorja, enega od 
hlodov so pripeljali iz Bosne in Hercegovine, iz 
sosednje Avstrije, Hrvaške, sicer pa se je na lici-
tacij zbrala hlodovina pretežno iz Slovenije, iz 
čisto vseh regij. Licitacija je postregla z presežki. 
Udeležilo se je je 56 kupcev, največ iz Sloveni-
je (18), sledijo kupci iz Avstrije (13), Italije (11), 
Nemčije (3), Madžarske (3), Švice (2), Hrvaške 
(2) ter Češke, Poljske, Portugalske in Srbije po 1. 
V primerjavi z 1. licitacijo, ko je nanjo prispelo 
890 hlodov v skupni izmeri 618 m3, za katere 
se je zanimalo 16 kupcev, so letošnji rezultati 
zavidanja vredni. Najvišjo ceno je na letošnji 
licitaciji dosegel gorski javor (rebraš) iz Bosne 
in Hercegovine, katerega cena po m3 je dosegla 
6.500 eur/m3. Za cel hlod bo moral kupec od-
šteti 9.961 eur in pravi, da tako lepih hlodov, kot 
so bili razstavljeni leta 2022, letos ni bilo. Drugi 

najdražji hlod, prav tako gorski javor (rebraš), 
je dosegel 8.400 eur na hlod iz okolice Trbovelj, 
na 3. mesto pa hlod smreke iz okolice Slovenj 
Gradca, ki je bil prodan za 6.919 eur. Najvišjo 
ceno na m3 so poleg gorskega javorja dosegli še 
oreh (2677 eur), dob (2179 eur) in graden (1751 
eur) eur. Najvišje povprečne cene so dosegli dob 
(595 eur/m3), gorski javor (464 eur/m3), črni 
oreh (464 eur/m3) in graden (442 eur/m3). Po 
količini je bilo največ prodanega gradna (2018 
m3) in smreke (1525 m3). Prodajalci pa so pri-
peljali največ hlodov gradna (1911), smreke (977) 
in macesna (604).

Neprodanih je ostalo 893 hlodov, ki gredo 
v 2. krog prodaje. Med ostalimi vrstami so le-
tos prednjačili po ceni oreh, dob in graden, ki 
so prav tako dosegli visoke cene. Hlodi, ki so 
dosegli najvišje cene, pa so bili hlodi smreke, 
macesna in kvalitetnejšega hrasta. Po količini 
hlodovine je to 2. največja v zgodovini dogodka. 
Ocenjuje se, da je letošnja licitacija po kvaliteti 
najboljša doslej, kar ocenjujejo poleg organi-
zatorja tudi kupci. Cene hlodovine na letošnji 
licitaciji tega sicer niso podkrepile, saj se trg na 
tem področju nekoliko ohlaja. Posebnost leto-
šnje licitacije je zagotovo hlod marelice, ki je bil 
zelo dobro prodan.

Tudi na območju občine Borovnica s širšo 

Rekordni znesek 
za borovniški brest

Od sobote, 13. 
aprila, je Borovnica 
zopet lepša in 
čistejša. 

Za to je zaslužnih več kot 300 
občanov, ki so se pridružili tra-
dicionalni čistilni akciji, ki sta 
jo v sodelovanju z Komunalnim 
podjetjem Vrhnika organizirali 
občina Borovnica in Zavoda 
TRI-NITI.

 
Toplo in sončno vreme

K pozitivnemu razpolože-
nju in dobri udeležbi je veliko 
pripomoglo sončno in toplo 
vreme. Že dan prej, v petek, je 
skoraj 200 otrok in vzgojiteljev 
borovniškega vrtca ter vrtnar-
ski krožek osnovne šole čistilo 
središče mesta in železniško 
postajo, je v imenu zavoda po-
ročala Špela Grohar. 

Tradicionalno sodelujejo 
številna društva 

V soboto dopoldan pa so se 
prostovoljci dobili na Molko-
vem trgu, kjer je vsak dobil 
vrečo, rokavice, navodila ter 
zasluženo malico. Skupaj so 
počistili še del središča Borov-
nice, Dol, Laze, Mavčevo dolino, 
Staro postajo, Malence, Oho-
nico, Dražico, Podgoro, Breg, 
Pako. Počistili so tudi brežino 
Borovniščice, Otavščice in del 
Prušnice. “Akcije se je poleg 
omenjenih otrok, šolarjev in 
njihovih vzgojiteljev ter učite-
ljic, udeležilo nekaj družin in 
posameznikov. Tradicional-
no so k akciji pristopili člani 
DPŽ Ajda, Kulturno društvo 
Adriars, Čebelarsko društvo 
Borovnica, Društvo dolanskih 
fantov in deklet, Prostovoljno 
gasilsko društvo Breg-Pako, 
Jamarski klub, Šahovski klub, 
TVD Partizan.”

Med odpadki tudi dimnik
Med najbolj pogostimi od-

padki so bili zopet cigaretni 

ogorki (predvsem v središču 
Borovnice), pločevinke, pla-
stenke, ovitki hrane. Med od-
padki smo našli tudi dimnik, 
nekaj tesktila, čevlje, zabojni-
ke, posode, cevi. Veliko je tudi 
gradbeno-kmetijskih vezic ter 
polivinila ter nekaj večjih kosov 
(kolesa). Najdene so bile zopet 
salonitke ob bregu Borovnišči-
ce med Jelami in Dražico.

‘’Čisto kot doma’’
Kot je še povedala Špela 

Grohar, je z odpadki najbolj 
onesnažen del v Borovnici že-
lezniška postaja, veliko odpad-
kov se najde na priljubljenih 
zbirališčih npr. okoli razgledne 
točke. Tudi okoli ekoloških oto-
kov »mrgoli« veliko drobnih od-
padkov, zato so s tega naslova v 
sklopu akcije počistili tri otoke 
v središču Borovnice in najbolj 
vidnega tisto soboto spremenili 
v »malo dnevno sobo«. »S tem 
smo želeli ponazoriti, da je 
narava naš dom in naj tako 
za njo tudi skrbimo. Zato naj 
bo ‘’Čisto kot doma’’.« Pobrane 

odpadke je odpeljalo Komunal-
no podjetje Vrhnika. 

Vključevanje v lokalne 
trajnostne projekte

Letošnjo čistilno akcijo oce-
njujemo kot zelo pozitivno, je 
naglasila Špela Grohar in na-
vrgla še nekaj idej. »Pomemb-
no je vključevanje mladine, 
zato menim, da bi bilo zelo 
koristno bolj pogosto vključe-
vanje OŠ Borovnice v lokalne 
trajnostne projekte. Letos se 
je v akcijo že vključil vrtnarski 
krožek in naj bo to pozitivno 
izhodišče, da se vključi še več 
osnovnošolskih otrok.« Pre-
dlaga tudi kreativne akcije za 
ekološke otoke, ki delujejo kot 
mentalni izziv in primer dobre 
prakse za vse občane, ter oza-
veščanje glede nevarnosti ciga-
retnih ogorkov. »Naj bo čisto,« 
še zaključi vodja tradicionalne 
čistilne akcije Špela Grohar. 

Rok Mihevc, 
foto: Špela Grohar

V lepem vremenu lepo uspela tradicionalna 
pomladanska akcija čiščenja okolice

Toplo vreme k čistilni akciji 
privabilo kar 300 občanov 

K pozitivnemu razpoloženju in dobri udeležbi je veliko pripomoglo sončno in toplo vreme.
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okolico (Primorska, Vrhnika, Logatec, Turjak, 
od Brezovice pri Ljubljani do Črnega vrha, Ve-
likih Blok, okolica Podpeči do Rakitne) sode-
lujemo že 11. leto na licitaciji lesa z začetnimi 
skromnimi količinami do zadnjih let z cca. 300 
m3 pripeljanega lesa. Lahko smo ponosni, da 
tudi v teh koncih raste zelo visoko kvaliteten les, 
kar kažejo rezultati vsako leto z posameznimi 
visokimi cenami. V dveh sezonah smo že imeli 
zmagovalce iz Pakega pri Borovnici in Gorenje 
Brezovice pod Rakitno, kjer smo dosegli naj-
višjo ceno pri gorskem javorju rebrašu, in sicer 
6200 eur/m3 ali 11.884 eur za hlod in 9.350 eur/
m3 ali 13.500 eur za hlod. Letos pa se lahko po-
hvalimo, da smo imeli v občini Borovnica v Bo-
rovnici zopet zmagovalca, in sicer najvišjo ceno 
odkar poteka licitacija pri hlodu gorskega bresta, 
ki je dosegel ceno 1828 eur/m3, kar je za hlod 
zneslo slabih 3.200 eur. Drevo je rastlo v predelu 
Grede nad sotesko Pekel. Do sedaj je bila najvišja 
dosežena cena gorskega bresta 1.666 eur/m3 iz 
leta 2022.

Žal pa je letos prvič po 18 letih prišlo do re-
snega zapleta, namreč v januarju jih je obiskala 
kmetijska inšpekcija, ki je organizatorja opozo-
rila, da njihova dejavnost ni v skladu z namen-
sko uporabo zemljišča. Kmetijska inšpekcija jim 
je dala ultimat, da odstranijo hlodovino ali pa 
bodo dobili še dodatno globo.

Če do naslednjega leta ne najdejo nove lo-
kacije, se lahko zgodi, da licitacije pač ne bodo 
mogli izvesti. Kljub temuda kupci na licitacijo 
prihajajo iz celega sveta tudi iz Kitajske in ZDA, 

pa ostaja možnost, da je bila polnoletna 18. lici-
tacija tudi zadnja.

Jani Bolarič

Člani Lovske družine Borov-
nica beležijo lepe in zavidljive 
uspehe. 

Svoje talente so na 13. Med-
narodnem sejmu lovstva in ribi-
štva v Gornji Radgoni pokazali 
tako na področju “kulture” kot 
pri kulinariki.

 
Nejc Kos državni prvak

Najprej velja omeniti izjemen 
dosežek mladega in nadebu-

dnega lovca Nejca Kosa, ki je 
postal državni prvak v opona-
šanju jelenjega ruka. Že nekaj let 
je to posebna lovska disciplina, 
ki zahteva dober posluh, kajti 
oponašalci morajo čim bolje 
zadeti oglašanja rukajočih jele-
nov v različnih okoliščinah. Na 
17. državnem prvenstvu je Nejc 
Kos pometel z vso konkurenco. 
Da gre za dober dosežek, kaže 
tudi dejstvo, da se je na tovr-
stnem tekmovanju predstavil 

prvič, s to lovsko dejavnostjo pa 
se ukvarja šele pol leta. Priprave 
so se namreč začele novembra 
lani pri mentorjih Pavlu Na-
redu in Urbanu Koširju, ki sta 
tudi sama oba nekdanja držav-
na prvaka. Disciplin tovrstnega 
oponašanja je več vrst, za vsako 
velja kriterij, ki ga je treba dose-
či za določeno število točk. Nejc 
je tekmoval v disciplinah opo-
našanje mladega jelena, ki išče 
košute, stari jelen, ki išče ko-
šute in dva jelena enakih moči 
v borbi. Zaradi enakih točk s 
sotekmovalcem je prišlo do do-
datne discipline, glavni jelen s 
tropom košut. Pri oponašanju 
je uporabljal alkateno cev, sicer 
pa se uporablja razna rukala, ki 
so lesena, plastična, lahko tudi 
kravji rog.

Za to moraš imeti pogum
Za to moraš imeti pogum, 

pravijo njegovi stanovski kolegi, 
ki so ga z udeležbo podprli tudi 
v Gornji Radgoni. Tam je Nejc 
spoznal tudi veliko lovskih to-
varišev. Kako pa sploh izgleda 
rukanje? “Navaditi se moraš, 
da daš glas iz predpone, potem 
spreminjaš glasove,” je skušal 
to zanimivo dejavnost razložiti 
Nejc, ki ga vse to zanima že od 
mladih let. Lovska družina Bo-
rovnica je tako edina, ki ima do 
sedaj že dva državna prvaka v 
oponašanju jelenjega ruka. Tega 
po borovniški dolini sicer na je-
sen kar dobro slišimo. V prete-
klosti pa ga nismo slišali samo 
v naravi, pač pa tudi v večna-
menski šolski dvorani, pred leti 
je tudi pri nas namreč potekalo 
podobno državno tekmovanje, 
mogoče pa ga bomo sedaj še 
kdaj. 

Zlata in bronasta medalja 
Gabrijela Koširja

Tudi lovec Gabrijel Košir se 
lahko pohvali z lepim uspehom. 
Na 4. mednarodnem ocenje-
vanju divjačinskih salam, prav 
tako v Gornji Radgoni, je pre-
jel kar dve priznanji za svoje 
salame. Zlato medaljo za div-
jačinsko salamo in bronasto 
medaljo za divjačinsko salamo 
z žlahtno plesnijo. Na ocenjeva-
nju je sodelovalo 35 prijaviteljev, 
komisija je ocenila 62 izdelkov. 

Sodniki so ocenjevali izgled sa-
lame, notranjost, razmerje med 
špehom in mesom, okus, barvo 
in še kaj ... 

Največ točk je prejela jeleno-
va špehkovka. Gabrijel se je na 
tovrstno mednarodno tekmo-
vanje prijavil prvič in dolgole-
tna prizadevanja za čim boljšo 
salamo so tako obrodila sadove. 

Sedmo mesto divjačinskega 
golaža

To pa še ni vse, z mednaro-

dnega sejma omeniti velja tudi 
sodelovanje nekaterih članov 
Lovske družine pri tekmovanju 
kuhanja divjačinskega golaža. 
Zoran Subotič, Rok in Jože Ko-
rošec ter Franci Treven so si z 
lovskimi pomočniki prikuhali 
sedmo mesto. 

Pekli so tudi palačinke na lo-
pati, kar je prav tako vzbudilo 
veliko pozornosti in zanimanja. 

Rok Mihevc

SLOVESNA OTVORITEV KOLESARSKE POVEZAVE 
BOROVNICA – BREG

(odsek ob Borovniščici)
sobota, 25. maj 2024

Ob sofinanciranju Evropskega sklada za regionalni razvoj in RS smo v občini ob 
rekonstrukciji odseka regionalne ceste med Borovnico in Bregom-odcep za gasilski 
dom, dobili prvo sodobno kolesarsko povezavo. Gre za pomembno pridobitev za bolj 

varen promet in trajnostno mobilnost. Ob Svetovnem dnevu kolesarjenja slovesno 
odpiramo odsek, ki ga je samostojno izvedla Občina Borovnica.

10.00 – 11.00
Slovesna otvoritev in vožnja s kolesi

Lokacija: Začetek kolesarske povezave pri P+R Borovnica

10.00 – 10.10
Nastop Pihalnega orkestra Vrhnika

10.10 – 10.15
Slavnostni nagovor župana Petra Črnilogarja 

10.15 – 10.30
Vožnja s kolesi do Gasilskega doma Breg – Pako v spremstvu kolesarjev 

starodobnikov iz društva Rovtarji
(vozilo se bo na lastno odgovornost skladno s prometnimi predpisi)

10.30 – 10.40
Nagovor predstavnika vaške skupnosti Breg-Pako in manjše okrepčilo

10.45 – 11.00
Vožnja s kolesi po stari štreki v Borovnico: 

skozi Pako, vzpon na Paški viadukt, vožnja po opuščeni trasi odseka Južne železnice, spust na Ulico bratov 
Debevec, priključitev na kolesarsko stezo ob Borovniščici in kolesarjenje do P+R Borovnica.

10.30 – 12.00
Poligon spretnostne vožnje z (E)-kolesi

Lokacija: P+R Borovnica
Poligon spretnostne vožnje s kolesi in usposabljanje starejših za vožnjo z električnimi kolesi    v izvedbi 

LJUBLJANSKE KOLESARSKE MREŽE  in sodelovanjem trgovine NEW BIKE

10.00 – 13.00
Brezplačni osnovni servis koles

(JP KPV d. o. o. projekt »Zero waste«)

PROGRAM

Kos državni prvak v rukanju, 
Košir z zlato in bronasto salamo

10.10 –  12.00
Družinski kolesarski izlet na “Mah”

Trasa: P+R Borovnica – Breg – Pako – Goriški mah – odsek opuščene trase Južne železnice – Ulica bratov 
Debevec  – P+R Borovnica (15 km, cca 70 m višinske razlike) 

vodi Matjaž Ocepek, univ. dipl. biolog

10.20 – 13.30
Gorsko-kolesarski izlet 

Start: P+R Borovnica
Trasa: P+R Borovnica  – Brezovica pri Borovnici – Kožlješki graben – Beč – Pikovnik – razgledna točka pod

 Krimščkom  - Rakitna –  Lovski dom Rakitna  – okoli Planine – Kim Vi -  P+R Borovnica 
(srednje zahtevna, 35  km,  cca.1.100  m višinske razlike, primerna za gorska, makadamska in treking kolesa)

Vodijo stari gorsko-kolesarski mački TVD Partizan Borovnica

10.30 –  11.45
Vodeni kolesarski ogled železniške dediščine

Trasa: P+R Borovnica – Breg – Pako – Paški viadukt – Ulica bratov Debevec  – Obrtniška – Dol  -  Miklavičeva – 
razgledna ploščad – Ramovševa – Molkov trg – Mejačeva; 9  km, cca 100 m višinske razlike) 

vodi Ivana Drakulić, univ. dipl. etnologinja

15.00 – 18.00
Družinski kolesarski izlet do TMS z ogledom muzejske zbirke koles

Trasa:  Molkov trg – kolovoz mimo Jelenovega viadukta – lokalna cesta na Dolu do bifeje Škorpijon – 
makadamska cesta do TMS - vodeni ogled muzejske zbirke koles  in nazaj v obratni smeri (okoli 13 km) 

vodi Andrej Klemenc

20.00 – 21.30
Ogled filma “Zakaj kolesarimo”

Lokacija: Gasilski dom Breg – Pako
Nizozemski dokumentarni film izpostavlja pogosto prezrte vidike prednosti kolesarjenja: razvoj in ohranjanje funkcij 
možganov, opolnomočenje otrok za razvoj medvrstniških stikov ter samostojnost v prometu, socialna interakcija in 

komunikacija, odkrivanje novih prostorov in socialnih stikov
Ogledu filma bo sledil razgovor, ki ga bo moderiral Andrej Klemenc

V primeru obilnih padavin v času prireditve ta odpade! 

Investicijo  »Ureditev kolesarske povezave »Barjansko 
kolesarsko omrežje«  na območju občine Borovnica, 
odsek Borovnica – Breg » sta poleg Občine Borovnica 
sofinancirala Evropski sklad za regionalni razvoj in 
Republika Slovenija.

Državni prvak Nejc Kos in Gabrijel Košir z zlato ter bronasto salamo
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V kakšni »kolesarski kondiciji« je naša občina?
Vprašanje je, s kom naj se primerjamo? Če s ka-
kšno podobno veliko in urbanizirano občino na 
Nizozemskem, Danskem ali v Avstriji, potem 
smo v precej slabi kondiciji. V precej boljše so 
tudi številne občine v vzhodni kohezijski regiji 
v Sloveniji, ki so lahko za infrastrukturo izkori-
stile veliko več evropskih nepovratnih sredstev. 
Če se primerjamo z barjanskimi občinami, pa na 
splošno nismo v nič slabši kondiciji kot ostale. Z 
veseljem pa opažamo, da se tudi na območju naše 
občine število kolesarjev povečuje, tako domači-
nov kot obiskovalcev. 

Kakšno vizijo ima občina glede kolesarske infrastruktu-
re?
Občina je pravkar začela proces priprave nove 
celostne prometne strategije, pri kateri bo so-
delovala večina članov Sveta za preventivo in 
vzgojo v cestnem prometu Občine Borovnica ter 
strokovnjaki podjetja PNZ d. o. o., ki imajo ve-
liko izkušenj tudi s kolesarsko infrastrukturo in 
kolesarjem (in pešcem) prijaznimi prometnimi 
režimi. Prometno-mobilnostno vizijo bomo obli-
kovali skupaj z občani, tako da je kolesarska vizija 
občine v veliki meri odvisna od njih. Vemo, da si 
vsi želimo vzpostavitve sodobne cestne povezave 
z Vrhniko, na kateri bodo tudi ustrezne površine 
za kolesarje in pešce. Enako velja za nadaljevanje 
posodobitve regionalne ceste od Brega – odcep 
za gasilski dom do meje z občino Brezovica. 
Verjamemo, da velika večina občanov podpira 
tudi izgradnjo brvi za kolesarje in pešce čez Lju-
bljanico pri Kaminu, s čimer bi se odprle povsem 
nove perspektive, ne le za rekreacijsko kolesarje-
nje, temveč tudi za razvoj kolesarskega turizma. 
Ko pa pridemo do vprašanja umirjanja prometa v 
naselju Borovnica, predvsem v njegovem vaškem 
jedru, pa ukrepi za izboljšanje varnosti kolesar-
jev in pešcev pogosto naletijo na nasprotovanja 
voznikov motornih vozil, seveda predvsem tistih, 
ki sta jim Rimska in Zalarjeva »tranzitni cesti« 
za čim hitrejšo pot v službo in nazaj domov. Po-
dobno velja za nadaljevanje ceste proti Kotom. 
Kolesarji, predvsem družine in starejši občani, 
tudi zelo radi uporabljajo makadamske ceste in 
kolovoza na »mahu«, lastniki kmetijskih zemljišč 
pa nanje pogosto gledajo kot na motnjo pri čim 
hitrejšem dostopu s kmetijsko mehanizacijo do 
svojih njiv in travnikov in nazaj. Verjamemo pa, 
da se da, če se vživimo v kožo oz. položaj drugač-
nih od nas in z malo uvidevnosti do drugih, priti 

to dogovorov, ki bodo omogočili tudi bolj varno 
kolesarjenje na površinah, ki so sicer prvenstve-
no namenjene motornim vozilom. Je pa res, da 
nas na področju prometne kulture v občini čaka 
veliko dela. 
Oblikovati moramo torej vizijo, ki bo poleg bolj-
še infrastrukture dala večjo težo tako prometnim 
režimom kot prometni kulturi. Otroci gredo npr. 
v šolo zelo radi s kolesom. V velikem delu občine 
ni prostora, da bi lahko uredili povsem ločeno 
kolesarsko infrastrukturo, pa tudi sredstev za kaj 
takega ne bi bilo dovolj. Ali bodo lahko otroci na 
bolj zdrav in zabaven način prihajali v šolo ter po-
stali prej mobilnostno samostojni (in v perspek-
tivi bolj »trajnostnomobilni«) ni odvisno le od 
posodobitve cestne infrastrukture, temveč tudi 
od prometnih režimov in njihovega upoštevanja s 
strani voznikov. Omejitve hitrosti niso namenje-
ne temu, da bi »oblast« oteževala življenje avto-
mobilskemu ljudstvu, temveč predvsem varnosti 
otrok in starejših kot pešcev in kolesarjev. 

Kako urejena je trenutna infrastruktura? In kaj še lahko 
pričakujemo na tem področju?  
Na osnovi sedanje celostne prometne strategije, 
ki ji rok za črpanje evropskih in državnih sredstev 
poteče letos, smo pridobili nepovratna sredstva 
(622.000 €) za našo novo ter edino sodobno kole-
sarsko povezavo med Borovnico in Bregom, poleg 
tega pa še za P+R pri železniški postaji (250.000 
€), na katerem je tudi pokrita kolesarnica za 50 
koles ter še dodatna nepokrita stojala za 54 ko-
les. Z lastnimi sredstvi smo uredili tudi povezavo 
med Dražico in Niževcem, ki je seveda bolj rekre-
ativno-turističnega značaja in zaenkrat primerna 
predvsem za gorska kolesa. Od prej praktično 
nismo imeli nič razen kolesarnice pri železniški 
postaji in šoli ter ceste na »stari štreki«, ki je tudi 
priljubljena rekreacijska pot. In seveda »barjan-
skih« cest in kolovozov. Kaj lahko pričakujemo v 
tem trenutku, še ni mogoče reči, saj še niso skle-
njeni dogovori za razvoj regij niti še niso objavlje-
ni razpisi za podporo lokalnim skupnostim na 
področju trajnostne mobilnosti. 

Kaj Borovnica lahko ponudi pri kolesarskem turizmu?
V kontekstu kolesarskega turizma smo mi pred-
vsem »počivališče« na poti iz Ljubljane proti 
Notrajnski (in potem naprej proti morju) ter na 
izletniško-turistični trasi okoli Ljubljanskega 
barja in do soteske Pekel. Tem kolesarjem mora-
mo bolj približati oz. promovirati, da zavijajo na 

»staro štreko, obiščejo tematski park borovniške-
ga viadukta, se povzpnejo na razgledno točko ter 
kolesarijo čez »mah«, tako do TMS kot do narav-
nega spomenika Goriški mah. S promocijo dobre 
dostopnosti z vlakom se lahko pozicioniramo na 
regionalni kolesarski zemljevid. In na tej osnovi 
ter solidni ponudbi prenočišč in gostinskih sto-
ritev lahko postanemo ne le »prehodna destina-
cija« temveč ciljna destinacija za tiste, ki bi želeli 
kolesariti po Ljubljanskem barju in njegovem JZ 
hribovitem zaledju. 

Katere so tiste zanimive lokacije, ki so dostopne kolesar-
jem?
Po eni strani »mah«, saj nudi redke užitke kole-
sarjenja po kmetijsko, industrijsko in poselitveno 
neintenzivni in krajinsko mozaični ravnici, s ši-
rokim odprtim pogledom na hribovja in gorovja. 
To je v Sloveniji velika redkost. In seveda soteska 
Pekel, seveda ne kot lokacija za kolesarjenje, tem-
več kot destinacija za izletniško in športno-rekre-
ativno kolesarski prihod do vhoda v sotesko. Po 
drugi strani pa je za gorske kolesarje in »makada-
marje« zelo privlačna mreža hribovskih gozdnih 
cest na Menišiji in v Krimskem pogorju. 

Kako pri urejanju infrastrukture za kolesarje sodelujete 
s sosednjimi občinami?
Z Občino Vrhnika sodelujemo pri obnovi mostu 
čez Bistro ter pri projektu povezave med Borov-
nico, Bistro, Bevkami in Vrhniko prek brvi za ko-
lesarje in pešce čez Ljubljanico pri Kaminu. Ker 
gre za finančno precej zahtevno povezavo, zlasti 
zaradi izgradnje brvi, si skupaj z RRA LUR in 
Krajinskim parkom Ljubljansko barje prizadeva-
mo, da bi bil to sestavni del državne kolesarske 
povezave R 10 (Polhov Gradec–Horjul–Vrhnika–
Borovnica–Podpeč–Ig). Le v tem primeru na-
mreč lahko v pogojih sedanje evropske finančne 
perspektive pridemo do sredstev za neprekinjeno, 
varno, udobno in privlačno kolesarsko povezavo 
med Borovnico in Vrhniko – ter do rekonstruk-
cije regionalke med Bistro in Borovnico. Ali bo to 
povezavo sploh mogoče umestiti v novi Dogovor 
za razvoj Ljubljanske urbane regije, pa je odvisno 
od tega, ali se bo DRSI strinjala, da povezave R 10 
med Vrhniko in Bistro ne gre ob regionalni cesti, 
temveč »naokoli« čez Blatno Brezovico–Bevke 
in brv pri Kaminu. Na DRSI so ravno zamenjali 
odgovornega za investicije v infrastrukturo, tako 
da v tem trenutku težko rečem, ali bo šla zadeva 
skozi. 
Z Občino Brezovica pripravljamo skupni projekt 
označitve, izboljšanja in trženja povezave Borov-
nica–Breg–Pako–Goriški mah–Prevalje–Pre-
serje (in obratno), z varianto krožnih kolesarskih 
povezav do Goriškega mahu z obeh železniških 

postaj (Borovnica in Preserje) kot izhodišč za 
kolesarski izlet, primeren predvsem za družine, 
starejše in ljubitelje narave. Zna se zgoditi, da bo 
to del večjega projekta označitve vseh rekreacij-
sko-turističnih kolesarskih poti na območju LAS 
Barje z zaledjem ali celo celotnega Ljubljanskega 
barja. 
Kar se Občine Cerknica tiče, pa se o sodelovanju 
na tem področju še nismo pogovarjali, čeprav si 
skupaj z njo in občino Vrhnika delimo Menišijo 
in preko Strmca in Kožlješkega grabna poteka za 
kolesarje, ki so kolikor toliko v kondiciji (ali po-
ganjajo e-kolesa) in hočejo z Ljubljanskega barja 
na Notranjsko, zelo privlačne povezava po malo 
prometnih gozdnih cestah. 

Pri novi kolesarski cesti na Bregu je slišati nekaj kritik na 
račun številnih »klančin« zaradi dovoza do hiš. Zakaj ta 
cesta ni urejena podobno kot je v Črni vasi, kjer je rešitev 
veliko boljša?
V Črni vasi imajo za kolesarje in pešce ločene 
površine, ki so ločene od ceste. Tako je širina od 
za motorni promet nivojsko dvignjenih površin 
vsaj dvakrat širša kot med Borovnico in Bregom, 
kjer to zaradi prostorskih omejitev ni bilo mogo-
če. Zato je bilo v Črni vasi mogoče urediti blažje 
klančine. Ampak, kdor tako kot je treba previdno 
zapelje na cesto in s ceste, temu tudi »naše« klan-
čine ne bi smele preveč greniti življenja. 

Ocenjujete, da je za varnost kolesarjev pri nas dobro 
poskrbljeno?
Žal samo na novi kolesarski povezavi Borovnica–
Breg, na »stari šreki« in še kar tudi na cestah na 
»mahu«. 

Tudi sam ste velik ljubitelj kolesarjenja. Kakšne predno-
sti vidite pri tem prevoznem sredstvu?
Bolj kot ljubitelj kolesarjenja sem »vsakdanji« 
kolesar in potepuh, Ježek bi rekel »vandrovc« na 
kolesu. Kolo je tiho kot miš, ne onesnažuje okolja, 
namesto nafte »kuri« maščobo, se zlahka izogne 
prometni gneči oz. prebije skoznjo, nima težav s 
parkiranjem (če izvzamemo pogost izziv kje in 
kako ga prikleniti, da ne bo prelahek plen tatov), 
se ga da obrniti na mestu ter prenesti čez kakšno 
oviro. Omogoča neposredno doživljanje okolice, 
celo z vonjem. Z njim se lahko v hipu iz popotni-
ka spremeniš v opazovalca in obiskovalca, ne da 
bi, če to storiš na primeren način, s tem ogrožal 
druge udeležence v prometu ali povzročal pro-
metne zastoje. Kolesarjenje ohranja ne le fizično 
kondicijo temveč tudi možgane. Poleg tega smo 
kolesarji baje boljši ljubimci. 

Rok Mihevc

Kolesarji so baje
boljši ljubimci

V kakšni kolesarski »kondiciji« je občina Borovnica, kakšno vizijo 
ima glede kolesarske infrastrukture in katere so zanimive kole-

sarske lokacije? Na vsa ta vprašanja je za tokratno temo meseca 
odgovoril višji svetovalec za razvoj in razvojne projekte pri 

občinski upravi Andrej Klemenc. 
 

Andrej Klemenc je velik ambasador kolesarstva.

T E M A  M E S E C A
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Po drugi strani pa si tudi vse 
več prebivalcev barjanskih ob-
čin, predvsem šolskih otrok na 
eni in upokojencev na drugi 
strani, želi čim več vsakdanjih 
poti (v šolo oz. na izobraže-
vanje, do športnih parkov in  
igrišč, knjižnic, trgovin, uradov 
itd.) opraviti s kolesom. Ker jim 
to daje večjo svobodo in mo-
bilnostno avtonomijo, je bolj 
zabavno in zdravo ter navseza-
dnje tudi okolju bolj prijazno. 
V pretekli finančni perspektiv 
so v občinah Borovnica, Dobro-
va-Polhov Gradec, Horjul,  Log-
-Dragomer in Vrhnika preko 
Dogovora za razvoj ljubljanske 
urbane regije« s pomočjo ko-
hezijskih sredstev EU in DRSI 
zgradili več odsekov »Barjan-
skega kolesarskega omrežja  
(gradnja nekaterih delov se še 
zaključuje). 

Ob tem je v večini primerov 
prišlo tudi do rekonstrukcije dr-
žavnih cest, saj brez nje ne bi bilo 
mogoče skladno z zahtevanimi 
tehničnimi standardi zgraditi 
varnih, neposrednih in udobnih 
kolesarskih povezav. Gradnja 
kolesarskih povezav je tako v 
večini primerov prispevala tudi 
k boljšim in varnejšim cestam.  
Občina Borovnica je tako do-
bila 2 km dolgo povezavo med 
železniško postajo in gasil-
skim domom na Bregu, pri 
čemer 1,3 km poteka ob regio-
nalni cest, ki je bila sočasno re-
konstruirana. Med Horjulom 
in Vrhniko  bo do konca junija 
s sredstvi DRSI zaključena re-
konstrukcija  6,6 km dolgega 
odseka regionalne ceste, po ka-
teri bo potekala tudi kolesarska 
povezava. Oboje je sestavni del 
tako Barjanskega kolesarskega 
omrežja kot državne kolesarske 
povezave R9 Polhov Gradec-
-Horjul – Vrhnika – Borov-
nica – Podpeč – Ig. Občina 
Vrhnika bo dobila še 2 km  od-
sek  omrežja  med Ligojno in 
Sinjo Gorico, ki je sofinanciran 
s sredstvi Evropskega sklada 
za regionalni razvoj.  V obči-
ni Dobrova – Polhov Gradec 
ob pomoči evropskih sredstev 
zaključujejo izgradnjo  3,7 km 
dolgega odsek kolesarske po-
vezave med Šujico in Cesto na 
Ključ, kjer naj bi se v prihodnje 
preko rekonstruiranega nadvo-
za za avtocesto ali preko ločene-
ga nadvoza za kolesarje in pešce 
preko AC povezala  z Ljubljano 
oz. Cesto Dolomitskega odreda. 
Z Ljubljano se naselje Dobrova 
že je povezalo preko Stranske 
vasi in ceste ob Gradaščici, na-

črtuje pa tudi povezavo po Poti 
čez Gmajno do Tržaške ceste. 

V občini Log-Dragomer ob 
gradnji občinskega kanalizacij-
skega omrežja DRSI ob državni 
cesti Ljubljana – Vrhnika do-
končno uredila 2,5 km dolg 
manjkajoči odsek državne 
kolesarske povezave D1, ki 
povezuje Šentilj s Koprom in je 
tudi del evropskega kolesarske-
ga koridorja E 9 Baltik – Jadran. 
Ta odsek sicer ni bil sofinanci-
ran z evropskimi sredstvi iz na-
slova Dogovora za razvoj LUR.  
Skupaj bomo tako do operativ-
nega zaključka prejšnje finanč-
ne perspektive v naših občinah 
tako dobili okoli 17 km novih 
varnih in udobnih kolesarskih 
povezav.

V ostalih barjanskih občinah 
večjih investicij v kolesarsko in-
frastrukturo ni bilo, z izjemo 
zelo pomembne ureditve 2,7 
km dolge kolesarske povezave v 
Črni vasi in ureditve površin za 
kolesarje in pešce ob Ižanski ce-
sti v Mestni občini Ljubljana v 
dolžini 3 km. V kratkem bo od-
prt tudi dolgo pričakovani most 
za kolesarje in pešce (t. i. »Vo-
dovodni most«) pri Lipah, ki bo 
omogočal povezavo s parkom 
Rakova Jelša in prek Barjanske 
ceste s centrom Ljubljane. 

Na vprašanje zakaj se tovr-
stne kolesarske povezave gra-
dijo je odgovor enostaven – ker 
omogočajo lokalnemu prebival-
stvu varen, neprekinjen, nepo-
sreden in udoben dostop do lo-
kalnih in regijskih središč brez 
uporabe avtomobila. S trem pri-
spevajo h krepitvi zdravja in va-
rovanju okolja, ne nazadnje pa 

tudi k zmanjševanju prometnih 
zastojev in potreb po parkirnih 
mestih. Seveda so občine favo-
rizirala predvsem gradnjo od-
sekov, ki so  zahtevali tudi bolj 
ali manj nujno sočasno rekon-
strukcijo državnih cest. 

Tu pa se za zataknilo, saj na 
državni ravni načrtovanja in z 
evropskimi sredstvi podprta 
gradnja kolesarskih povezav ni 
bila usklajena z državnim na-
črtom rekonstrukcije cest. Re-
konstrukcija slednjih je seveda 
finančno še bolj zahtevna kot 
sama gradnja kolesarske infra-
strukture. 

Tako dolgo ni bilo znano do 
gradnje katerih odsekov bo 
dejansko sploh prišlo, kar je 
ob zahtevni projektni doku-
mentaciji vodilo do tega, da so 
se je gradnja začela v zadnjem 
trenutku in posledično vsi 
odseki tudi niso dokončani.  
Da se ta težava nebi ponovila 
se bodo v sedanji finančni per-
spektivi iz naslova dogovorov 
za razvoj regij gradile le držav-
ne kolesarske povezave, ključno 
vlogo pri odločanju o tem, kate-
ri odseki se bodo gradili, pa bo 
imela Direkcija RS za ceste. 

Ta zaenkrat vztraja, da mora 
biti za morebitno odobritev 
zahtevna projektna dokumen-
tacije (na ravni PZI) oddana že 
do konca junija prihodnje leto 

– kar praktično pomeni, da se 
bodo lahko gradila le kolesarske 
povezave, ki so že sprojektirane 
in umeščene v državne načrte 
financiranja pripadajočih od-
sekov regionalnih cest.  Pri tem 
pa zaradi reorganizacije na rav-
ni DRSI trenutno sploh nimajo 

opredeljenih pristojnosti glede 
potrjevanja poteka tras novih 
kolesarskih povezav, brez česa 
projektne dokumentacije seve-
da ni mogoče pripraviti.   Prak-
tično tako ne bo moglo priti do 
gradnje povezav, za katere še ni 
pripravljena projektna doku-
mentacije, tudi takšnih, ki bi 
bila za regijo strateško izredne-
ga pomena za razvoj kolesar-
stva.  Svet in vodstvo RRA LUR 
sta proti temu ostro protestirala 
in upajmo, da bo mogoče rok za 
oddajo vlog za potrditev novih 
odsekov državnih kolesarskih 
povezav podaljšati vsaj za eno 
leto.

Z vidika razvoja različnih 
vrst kolesarstva, tako tistega 
za dnevno mobilnost kot tudi 
rekreacijsko-turističnega je na 
območju LAS Barje z zaled-
jem, predvsem pa na območju 

občin Borovnica, Log – Dra-
gomer in Vrhnika, ključnega 
pomena kolesarska premostitev 
reke Ljubljanice med Vrhniko 
in Podpečjo. V sklopu projekta 
plovnost Ljubljanice je bila  pri 
Kaminu, od koder tako iz Bevk 
kot iz Bistra na drugi strani reke, 
že vodita cesta oz. kolovoz, ki 
omogočata navezavo na cestno 
povezavo Vrhnika – Bevke in  
Bistra – Borovnica. 

Občina Vrhnika je že pred 
dvema letoma izdelal idejno 
zasnovo za premostitev Ljublja-
nice pri Kaminu z brvjo za kole-
sarje in pešce. Z Občino Borov-
nica je tudi usklajen dostop do 
kolesarske povezav in navezava 
na cestno omrežje, vse je pri-
pravljeno tudi za pridobivanje 
soglasij lastnikov za pridobitev 
služnosti oz. zamenjavo ali od-
kup zemljišč. 

Poleg tega, da bi omogoča-
la varno kolesarsko povezavo 
za vsakodnevno kolesarjenje v 
službo, na izobraževanje in po 
opravkih za prebivalce Bevk, 
Blatne Brezovice in Pijave Go-
rice ter za prebivalce Bistre in 
Dola do Borovnice, bi bila ta-
kšna kolesarska povezava izre-
dnega pomena tudi za razvoj 
kolesarskega turizma na celo-
tnem z in JZ delu Ljubljanskega 
barja, saj bi omogočala dostop 
iz glavnih urbanih središč do 
nekaterih glavnih turističnih 
znamenitost, predvsem do 
Tehniškega muzeja Slovenije, 
pa tudi do bogate železniške 
tehniške dediščine in sote-
ske Pekel v občini Borovnica 
in naravnega spomenika Go-
riški mah v občini Brezovica.  
Vodstvi obeh občin sta predno-
sti te povezave konce lanskega 
leta že predstavili vodstvu RRA 
LUR. 

Ker je v sedanji finančni per-
spektivi sredstev za izgradnjo 
kolesarske infrastrukturo bi-
stveno manj, je še toliko bolj 
pomembno, da se pri vzposta-
vljanju novih kolesarskih pove-
zav v čim večji meri upoštevajo 
lokalne neprometne ceste in 
kolovozi, katerih nadgradnja na 
ustrezen nivo kakovosti povr-
šin za kolesarje ne zahteva ve-
likih sredstev ter da kolesarske 
povezave, čeprav prvenstveno 
namenjene dnevni mobilno-
sti, v čim večji meri služijo tudi 
kolesarski rekreaciji in razvoju 
kolesarskega turizma.

Andrej Klemenc
Foto: Simon Koblar

Kolesarjenje na ljubljanskem barju

Zakaj in za koga 
ter kako najprej?
Ljubljansko barje ima zaradi bližine slovenske prestolnice, 
privlačne krajinske podobe, bogate kulturne dediščine, biotske 
pestrosti in številnih naravnih vrednot in spomenikov ter zaradi 
svoje ravninske lege in dobro razvejane mreže manj prometnih 
cest, poti in kolovozov za vsakdanjo kolesarsko rekreacijo 
lokalnih prebivalcev in še posebej prebivalcev Ljubljane, skupaj s 
svojim zaledjem pa tudi izredne možnosti za razvoj različnih vrst 
kolesarskega turizma in rekreacije. 
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Združeni folklorni 
skupini Šumnik iz 

Borovnice in Klas iz 
Horjula tudi v letošnji 

sezoni nadaljujeta 
z uspešno zgodbo 

sodelovanja. 

Svoje združene moči sta sku-
pini pod vodstvom Marije Čipić 
Rehar, Eve Grmek in Luke Švi-
glja predstavili tudi na Marolto-
vem srečanju folklornih skupin 
Ljubljana okolica na Dolskem 
in to kar z dvema spletoma. S 
prvim so se predstavili mlajši 
člani, ki so plese iz Prekmur-
ja začeli z živahnim cotišem, 
nadaljevali pa s stopnjevanim 
plesom po zelenoj trati. Sledil 
je poskočen točak, nato bolj 
umirjena šamarjanka, kasne-

je še trojke, iz katerih so prešli 
v drmač, končali pa z udarno 
tkalečko. Približno pol leta vaj 
pod taktirko Eve Žakelj in Ja-
nje Stanovnik se je izkazalo za 
zelo plodovitih, saj so mladinci 
»dobro zavzeli oder« in prika-
zali vse, kar znajo.  Starejša sku-
pina pa se je vrnila v čas prve 
svetovne vojne. Ta je bila dolga 
in težka za vse, mlada dekleta 
so pogrešala svoje brate, očete 
in fante, po svojih močeh so 
pomagale s pripravljanjem po-
vojev in drugih potrebnih pri-
pomočkov. S trentarskimi plesi 
»Podegajga, Ples iz Trente, Ko 
na guardo pridimo, kapucinar-
jeva polka, pajeriš« in pesmimi 
»Kaj ti je deklica« ter »Oblaki so 
rudeči«, so fantje in dekleta pri-
kazali povratek vojakov, ki je bil 
težko pričakovan, poln sreče in 

veselja. Tudi naslov spleta »Véli-
ka vojna se je končala« je zelo 
poveden in bi lahko v aktualnih 
svetovnih razmerah nagovoril 
še marsikoga. 

Na srečanju »Hitro zasuč se 
okol« so se predstavile tudi Fol-
klorna skupina Dolsko, Senior-
ska folklorna skupina Rožmarin 
iz Vnanjih Goric in Mladinska 
folklorna skupina KUD Oton 
Zupančič Sora. 

Skupine je strokovno ocenil 
Saša Kranjec, prireditev pa vo-
dil Tomaž Simetinger. 

Rok Mihevc

Kužki v vrtcu
Kužki so že dolgo ob nas, so 
del družine, del naših življenj. 

Še vedno pa je veliko otrok, ki se kuž-
kov bojijo, ne vedo, da se v kužke ne 
laja, ne vedo, kako jim pristopiti, kako 
skrbeti za njih in kaj vse znajo. Združi-
la sem ljubezen do živali in svoj poklic 
in tako je nastal projekt Kuža ni igra-
ča. V naš vrtec sem povabila kužke s 
svojimi vodniki, ki opravljajo različne 
službe, s katerimi pomagajo ljudem. 
Žal to premalo cenimo in prav je, da se 
otrokom že od malih nog privzgoji ta 
odnos do živali. 

Prvi obisk smo imeli iz Skupine K9 
za iskanje pogrešanih živali in lju-
di. Gospa Sabina in Maša sta s seboj 
pripeljali Piksi in Yotto. Predstavili 
so svoje delo in izvedeli smo cel kup 
zanimivosti iz njihovih iskalnih akcij. 
Že naslednji dan sta nas obiskala vo-
jak gospod Urban in kuža Miks, ki je 
treniran za odkrivanje eksplozivnih 
sredstev. Otroci so bili navdušeni, kako 
ubogljiv je Miks, a hkrati zelo nežen in 
potrpežljiv, saj so ga otroci božali in se 
stiskali k njemu. 

Naslednji obisk je bil policijske nara-
ve, saj so nas obiskali policist gospod 
Janez, vodnik policijskih psov in po-
licistka iz Policijske postaje Vrhnika. 
Gospod Janez je imel s seboj Oro in 
Skya. Izvedeli smo, kakšna je njihova 
naloga in se na lastne oči prepričali, 
kako ubogljivi so njegovi kužki. Dvi-
govala sta tačke, sedela na stolu in celo 
stala na zadnjih tačkah, iskala žogice 
in celo skakala skozi obroče. To je bila 
prava predstava. Na koncu pa nam je 

gospa Andreja podala še par praktič-
nih nasvetov o varnosti med vožnjo in 
o tem, kaj storiti, če se izgubimo in kdaj 
poiskati pomoč policije. V dar smo do-
bili tudi varnostne jopiče in vsak otrok 
odtis štampiljke.

Gostili smo tudi gospo Majo s svojo 
terapevtsko psičko Friggo. Gospa Maja 
je prostovoljka v društvu Ambasadorji 
nasmeha in s Friggo obiskujeta otroke 
v šoli ter jim pomagata pri branju. Tudi 
onidve sta nam predstavili svoje delo. 
Očarani nad njuno mirnostjo smo ju 
z veseljem poslušali. Frigga je otrokom 
delila poljubčke, otroci pa so pomaga-
li gospe Maji natočiti vodo za Friggo, 
nekateri so ji dali pasje piškotke, ji ka-
kšnega tudi skrili in jo pobožali nežno 
kot rožico.

Tisti dan smo imeli na obisku tudi 
reševalne pse Goofyja, Noro in Gali z 
vodnikoma gospo Alenko in gospoda 
Zvonka iz Enote reševalnih psov, Kino-
loškega društva Ljubljana. Povedala sta 
nam, kako izgleda reševalna akcija in 
pokazala vso opremo, ki jo pri svojem 
delu uporabljata. Gospa Alenka se je 
tudi skrila v igralnici, psička jo je uspe-
šno našla in na svoj uspeh opozorila z 
glasnim lajanjem. 

Povabilu se je odzval tudi gospod 
Sebastjan in njegov kuža Šark, ki je vo-
dnik slepih. Ker je Sebastjan popolno-
ma slep, nam je povedal, kako mu Šark 
pomaga v vsakdanjem življenju. Poučil 
nas je, da je zelo pomembno, ko vidi-
mo kužka, ki spremlja slepega, da ga 
pustimo čisto na miru, ga ne kličemo 
in ne božamo, saj ga tako zmotimo pri 
svojem delu.

Tako kot ljudje tudi kužki zbolijo 
in zato smo v vrtcu gostili tudi vete-
rinarko gospo Urško iz Veterine Noe. 

S seboj je prinesla veliko torbo z vete-
rinarskimi pripomočki za prvo pomoč 
in svojo psičko Runo. Runa obožuje 
otroke in tako so otroci lahko s steto-
skopom poslušali njen srček in pljuča. 
Urška jim je prinesla tudi brizge in pa 
pobarvanke na temo veterine. 

Projekt Kuža ni igrača je imel tudi 
dobrodelno noto, saj smo vseh teh 14 
dni tudi zbirali hrano, priboljške, igra-
če, opremo in pa odrabljene brisače, 
odeje in posteljnino za kužke in muce. 
Vse to smo namenili društvu Wet no-
ses. Zadnji dan so nas tudi oni obiskali, 
in sicer gospa Gordana in gospa Mile-
na s psičko Pikico. Tudi Pikica obožuje 
otroke in je delila poljubčke vsem po 
vrsti, medtem ko sta Milena in Gor-
dana otrokom povedali, da ni vsem 
kužkom lepo in kako jim pomagata. 
Navdušeni in hvaležni za vse zbrane 
stvari sta otrokom razdelili bonbonč-
ke in s tem obiskom se je projekt tudi 
zaključil. 

Za podporo bi se rada zahvalila naj-
prej svojim sodelavkam, ki so z navdu-
šenjem sprejele to mojo idejo. Hvala 
vsem staršem, ki so prav tako projekt 
podprli s soglasji, predvsem pa z vse-
mi doniranimi stvarmi, s katerimi so 
polnili škatle po vhodih vrtca. Hvala 
lepa trgovini Doget, ki nam je donirala 
priboljške, s katerimi smo obdarili naše 
pasje obiske in nam prišla naproti z 
velikodušnim popustom za dobrodel-
ni namen tega projekta. Nenazadnje 
pa tudi vsem našim gostom, ki so bili 
pripravljeni nameniti svoj čas, nekateri 
celo dopust, da so lahko s svojimi kuž-
ki prišli v naš vrtec, se nam predstavili 
in mi pomagali uresničiti svoj cilj. 

Otroci so v teh dveh tednih pridobili 
toliko znanja, izkušenj, tudi ljubezni in 
še veliko več. Bal se ni nihče. Zdaj vedo, 
da kuža ni igrača, moj cilj je dosežen in 
moje srce polno.

Barbara Grom

Združeni folklorni skupini Klas in Šumnik

Klas in Šumnik na 
Maroltovem srečanju z 
dvema spletoma
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Dvorano osnovne šole 
je v petek, 5. aprila, 

preplavila tradicionalna 
irska glasba. 

Gostila je namreč skupino 
D BRINCL BEND, ki deluje že 
več kot desetletje. Med njenimi 
ustanovnimi člani je tudi Bo-
rovničan, Jure Preglau, ki je za-
služen, da so domačini začutili 
tudi to zvrst glasbe. 

 
Razkrivanje dejstev o zelenem 
otoku

Skupina že skoraj petnajst let 
preigrava tradicionalno irsko 
glasbo. Ugotovili so, da se živah-
nost in poskočnost irske glasbe 
dobro pokriva z nekaterimi slo-
venskimi ljudskimi pesmimi, 

zato jih nemalokrat združijo. 
Katere pesmi bodo združili, se 
odločijo bodisi zaradi tematike 
bodisi zaradi ritma in melodije. 
Ker večino pesmi pojejo v an-
gleščini, pred posamezno pe-
smijo večkrat razložijo vsebino, 
nastanek ali pomen besedila, da 
lahko poslušalci lažje razumejo 
bistvo pesmi, tudi če jim angle-
ški jezik ni tako domač. Na ta 
način svoj nastop popestrijo z 
razkrivanjem bolj ali manj zna-
nih dejstev o zelenem otoku. 

Na potovanju po Irski kupil 
bodhrán

Jure Preglau je član skupine 
od vsega začetka in ostal je edi-
ni ustanovni član. »Naše sode-
lovanje se je začelo tako, da 
sem si leta 2009 na potovanju 

po Irski kupil tradicionalni 
irski boben, bodhrán, ki ni bil 
ravno poceni, zato mi je žena 
(takrat še punca) zabičala kot 
malemu otroku: »Zdaj pa glej, 
da ga boš igral, če si že toli-
ko zapravil zanj!« Torej mi ni 
preostalo kaj drugega, kot da 
ustanovim skupino.« Na irski 
piščalki se mu je takrat pridru-
žila sestra Mojca, na preostalih 
inštrumentih pa njene prijate-
ljice, ki so se načrtno ali po na-
ključju znašle v skupini. »Tako 
se je začelo in kasneje so se 
članice iz takšnih in drugač-
nih razlogov menjale, dokler 
se nismo po »koronskem pre-
moru« dobili v trenutni za-
sedbi, kjer kitaro igra Simona 
Bevk, kontrabas Sašo Debelec, 
irske piščali in orglice Flo-

rence Gacoin-Marks, violino 
Mateja Klavžar, na bobnu pa 
še vedno vztrajam in ropotam 
jaz.«

Na »štopu« sta v dar dobila 
kaseto irske glasbe

Irska kultura mu je zelo blizu. 
Prvič sta z ženo »na štop« od-
potovala na Irsko v študentskih 
letih. Takrat so se jima prikupile 
njihova odprtost, prijaznost in 
ljubezen do glasbe. »Da o na-
ravi sploh ne govorim! Ko sva 
tako štopala po Irski, nama 
je ustavila violinistka, ki je v 
avtu poslušala irsko glasbo. 
Ker nama je bila glasba všeč, 
nama je tisto kaseto (ja, to je 
bilo še v času kaset) podarila. 
Kasneje naju je lastnik ene-
ga od kampov, kjer sva spala, 

povabil na irski večer, kjer 
sva prvič spoznala res pravo 
irsko vzdušje in glasbo v živo. 
Od takrat naprej sem sanjal 
o tem, da bom igral bodhrán. 
Na zeleni otrok sva se vrnila 
še leta 2017, takrat že v troje 
in še enkrat leta 2021, takrat 
že v četvero.«

Slovensko in irsko kulturo 
združuje tudi ljubezen do piva

Irska kultura je slovenski po-
dobna predvsem po ljubezni do 
glasbe in plesa, še pojasni Jure. 
»In piva :). Druži nas tudi 
dejstvo, da smo bili tako eni 

kot drugi večkrat pod okupa-
cijo, kar je pri obeh narodih 
okrepilo narodno zavest in 
poseben odnos do lastne zgo-
dovine. Irska kultura je, tako 
kot drugod po svetu, tudi v 
Sloveniji lepo sprejeta, ljudje 
radi poslušajo irsko glasbo, 
gledajo ali plešejo (v Ljublja-
ni obstaja Šola irskega plesa) 
irske plese, kar nekaj pa nas 
tudi praznuje irski praznik St. 
Patrick’s Day.« Upa še, da bo v 
prihodnosti v Borovnici še ka-
kšna priložnost, da se predsta-
vijo in »skupaj zapojemo pesem 
ali dve.«

Rok Mihevc

Vabilo

Kulturno društvo Borovnica, ŽPZ BARJANKE, vabi na 
letni 

Koncert Barjank
 

ŽPZ Barjanke vas vabi na letni koncert, ki bo potekal 
v nedeljo, 19. maja 2024, ob 17. uri v večnamenskem 
prostoru OŠ dr. Ivana Korošca v Borovnici.

Lepo vabljeni,
ŽPZ Barjanke

118 pevk 
in pevcev

Revije pevskih zborov imajo 
v Borovnici že lepo in bogato 

zgodovino. 

Tokrat se je v soboto, 6. aprila, v borovniški osnov-
ni šoli v organizaciji Kulturnega društva Borovnica 
in Moškega pevskega zbora Štinglci odvila že 27.  

 Številne pesmi in misli o pomladi, ki je bila tisti 
čas že v polnem pogonu, so krojili potek večera, ki 
ga je spretno povezovala Marjeta Debevec. Zelo do-
bro je bila zastopana naša osnovna šola, in sicer s kar 
tremi pevskimi zbori, vse pa je vodila Alja Repnik 
s klavirsko spremljavo Tine Vahčič. Otroški pevski 
zbor 1. in 2. razred OŠ, Otroški pevski zbor 3. do 
5. razred OŠ in Mladinski pevski zbor OŠ Borovni-
ca. Revije pa si seveda ne moremo predstavljati brez 
Ženskega pevskega zbora Barjanke pod vodstvom 
Rudija Cerka, Ženskega pevskega zbora Tonja, ki 
jih po novem vodi potomka Slovencev iz Argentine 
Mariana Cecilia Grohar in Moškega pevskega zbora 
Štinglc z Lilijano Stepic. Na odru se je tako zvrstilo 
kar 118 pevcev in pevk. 

Takšni glasbeni dogodki ne prinašajo le glasbenih 
užitkov za ljubitelje zborovske pesmi, ampak tudi 
spodbujajo kulturo sodelovanja in povezovanja. 

Rok Mihevc, foto: Vesna Sever Borovnik

»Glej, da ga boš igral, če si že toliko zapravil zanj«

D BRINCL BEND, foto: Tina Mazi
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Županova beseda 

Cesta je naša 
povezava in možnost 
za kolesarjenje
 Spoštovane občanke in 
občani, lepi spomladanski 
dnevi so ugodno vplivali na vse 
aktivnosti. 

 Gasilci bodo to priložnost 
izkoristili tudi za panoram-
sko trening vožnjo po celotni 
občini iz dveh razlogov. Prvi 
je seveda, da prinesejo nekaj 
dobre volje v vse dele občine, 
drugi pa, da vozniki gasilskih 
avtomobilov, kombijev in 
tovornjakov preizkusijo teh-

niko, kako deluje in seveda 
tudi sami malo potrenirajo za 
volanom. Po končanem ura-
dnem delu bo sledilo druženje 
in pogostitev pred gasilskim 
domom na Vrzdencu. 

Besedilo in foto: 
Peter Kavčič

Na naših cestah smo lahko 
opazili veliko število kolesar-
jev, ki so izkoristili prijetno 
vreme in ugodne temperature. 
Seveda z izjemo ohladitve, ki 
je prišla sredi aprila. 

No vseeno, z veseljem ugo-
tavljam, da je naš del preno-
vljene ceste in vzporedne ko-
lesarske ceste od Horjula proti 
Vrhniki že praktično končan. 
Sedaj vse skupaj že dobiva 
končno podobo in z veseljem 
lahko spremljamo, kako se po-
samezniki in pa tudi družine z 
majhnimi otroci veselo vozijo 
po kolesarski stezi. Za to, da 
sedaj lahko uživamo v tej ko-
lesarski idili, so izvajalci mo-
rali trdo delati dve leti. Teren 
je bil zelo zahteven, saj je bil 
na določenih odsekih izredno 
neutrjen in razmočen. S pra-
vilnimi sistemi odvodnjava-
nja in pripravo terena pa smo 
to uspešno uredili. Nenaza-
dnje želimo, da bo sedaj tudi 

cesta na tem delu tako ure-
jena in utrjena, da na njej ne 
bo potrebnih dodatnih del ali 
popravkov v naslednjih dese-
tletjih. Ta cesta je sicer precej 
obremenjena tudi zaradi to-
vornjakov, ki vozijo po njej in 
je s tem pomembna prometna 
povezava z avtocesto. Veseli 
pa me, da tudi dela na vrhni-
škem odseku lepo napredujejo 
in bo cesta v kratkem zaklju-
čena. Glede prometne varno-
sti v občini Horjul pa lahko 
povem, da je Občina pristopi-
la k izdelavi celostne prome-
tne strategije v Občini Horjul. 
Tako glede pešcev, kolesarjev 
in vse ostalih udeležencev v 
prometu z motornimi vozili. 
Upam, da bomo skupaj s sode-
lavci in zunanjim izvajalcem v 
sodelovanju z ministrstvom 
za okolje, podnebje in energijo 
zaključili to strategijo do mar-
ca 2025. 

Župan Janko Prebil

Vaški odbor Vrzdenec je 
v letu 2023 ob gasilskem 
domu Vrzdenec uredil 
večnamenska igrala. 

Z ureditvijo igral so svoj 
prostor dobili malčki, pa tudi 
nekoliko večji otroci, ki se radi 
zadržujejo pri gasilskem domu. 
Otvoritev z manjšo pogostitvijo 
je potekala 23. marca 2024. 

Odločitev za ureditev več-
namenskih igral je bila sprejeta 
konec leta 2022 na zboru va-
ščanov Vrzdenca, na predlog 
staršev mlajših otrok. Izdelan 
je bil projekt, ki je vključeval 
ureditev podlage pod igrali z 
namenom zagotavljanja varno-
sti in zmanjševanja hitrosti med 
igro, nasut je bil prodec, ki sam 
po sebi predstavlja igralni ele-
ment za mlajše otroke. Sledila 
je namestitev novih igral, ki so 
zasnovana tako, da služijo kar 
se da največjemu starostnemu 
razponu otrok: gugalnice, to-
bogan in gasilska plezalna hiška 
so namenjeni mlajšim otrokom, 
nameščena pa so tudi orodja, 
ki spodbujajo vadbo starejših 
(otrok) in omogočajo raztezne 
in spretnostne vaje. 

Ob robu igralne površine je 
sedalna površina za starše in 
vse druge obiskovalce različnih 
dejavnosti v gasilskem domu. 
V nadaljevanju je predvidena 
tudi poslikava talnih iger na as-
faltnih površinah ob gasilskem 
domu (kot je na primer ristanc), 
ki pa je začasno odložena zaradi 
načrtovanega projekta ureditve 
košarkarskega igrišča (več o 
načrtih za košarkarsko igrišče 

si preberite v ločenem član-
ku). Celotna ureditev igralnih 
površin je stala dobrih 20.000 
evrov, od tega je 12.600 evrov 
prispevala Občina Horjul prek 
javnega razpisa. 

Otvoritev je potekala 23. 
marca 2024. Pečenih palačink 
na otvoritvi ni bilo moč prešte-
ti, saj so jih zadovoljni uporab-
niki igral prehitro tlačili v svoja 
usta. Za približno predstavo 
količine naj velja podatek o ce-
lem vedru porabljene mase za 
ta slasten priboljšek. 

Stara kovinska igrala bodo 
odpeljana v zaselek Graben, v 
zameno za dobrote na otvoritvi. 
Tako bodo ostala na Vrzdencu, 
nekoč pa bodo morda predsta-
vljala tehnično dediščino naše-
ga kraja.

VO Vrzdenec

Zaradi neporabljenih sredstev na proračunski 
postavki 1640 – Objekti za rekreacijo občanov, 
namenjenih za Javni razpis nakupa in postavitve 
opreme za otroška igrišča na območju občine 
Horjul v letu 2024, ponovno objavljamo Javni 
razpis nakupa in postavitve opreme za otroška 
igrišča na območju Občine Horjul v letu 2024. 

Informacije in pojasnila lahko zainteresirani dobijo do 26. 4. 
2024 v času uradnih ur Občine Horjul na tel. 01 759 11 23 ali po 
elektronski pošti na naslov ursa.remskar@horjul.si.

Javni razpis je odprt do srede, 15. 5. 2024.
Foto: Peter Kavčič

Javni razpis
nakupa in postavitve 
opreme za otroška 
igrišča za leto 2024

V začetku aprila je bil na spletni 
strani Občine Horjul objavljen 
razpis za podelitev priznanj 
Občine Horjul za leto 2024, ki 
bodo podeljena na slovesnosti 
ob občinskem prazniku.
Občina Horjul podeljuje nasle-

dnja priznanja:
- naziv častni občan
- plaketo
- priznanje
Pisni predlogi se pošljejo do 
vključno 10. maja 2024 na na-
slov Občine Horjul.

Začetek zbiranja prijav
za podelitev priznanj 
Občine Horjul

Na 1. maj vas 
bo zbudila 

tradicionalna 
budnica

Nove igralne površine
ob gasilskem domu na Vrzdencu

Tradicionalna prvomajska budnica bo potekala 
1. maja z začetkom ob 6.00 uri. Godba Dobrova 

- Polhov Gradec bo v spremstvu horjulskih 
mažoret in gasilcev igrala koračnice po glavni 

cesti, ki pelje skozi Horjul in Vrzdenec.
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Tudi pri nas bodo njen pri-
hod počastili naši športniki.

 S tem pri Olimpisjkem ko-
miteju Slovenije tudi krepijo 
zavedanje o pomenu olimpij-
skih iger v javnosti.

Seveda skozi pot bakle po 
naših krajih želijo zopet pre-
nesti dobro voljo ter veliko po-
zitivne energije na slovenske 
olimpijce in paraolimpijce na 

poti do njihovih olimpijskih 
sanj, ki bodo tokrat zaživele v 
Parizu konec julija. 

Slovenska bakla je svojo pot 
začela 17. aprila, torej točno 
100 dni pred slavnostno otvo-
ritvijo v Parizu in zaključila 12. 
julija, 14 dni pred začetkom 
olimpijskih iger. Vsak dan bo 
obiskala tri slovenske občine, 
na svoji poti pa se bo povzpe-

la tudi na Triglav in obiskala 
številne znamenitosti Slove-
nije. Bakla bo obiskala občino 
Horjul 6. maja ob 11 uri. Zato 
ste vsi ljubitelji športa in pod-
porniki naših predstavnikov 
na tem izjemnem dogodku 
vabljeni na občinski trg, kjer 
bo za nekaj trenutkov gorela 
slovenska olimpijska bakla. Ta 
bo prišla iz Občine Log - Dra-
gomer, nato pa bo svojo pot 
nadaljevala v občino Dobrova 
- Polhova Gradec.

Besedilo in foto: 
Peter Kavčič

Od letošnje pomladi 
naprej vas, če se 
pripeljete iz Vrhniške 
strani v Horjul, tako po 
levem ovinku poleg 
športnega parka 
pozdravi velik logotip 
občine Horjul. 

Gre za novo pridobitev, ki 
vsem mimoidočim sporoča, da 
ste prispeli v horjulsko dolino. 

Župan Janko Prebil je ob 
tej priložnosti pojasnil, kako 
je sploh prišlo do zamisli in 
same izvedbe poslikave: ‘’Grb 
na zbiralniku čistilne naprave 
smo naslikali z namenom, da 
na nek način popestrimo nje-

gov izgled in sporočimo vsem, 
ki se peljejo tu mimo, da so pri-
speli v Horjul. Prav je, da smo 
ponosni na našo občino, na 
naš kraj in to smo tudi želeli 
povedati s to poslikavo.’’ 

Po pobudi, dani s strani žu-
pana, so svetniki in svetnice 
to pobudo podprli in lahko 
rečemo, da je prišlo hitro tudi 
do izvedbe. Delo so na Občini 
zaupali slikopleskarju Dejanju 
Rošerju, ki je zahtevno nalogo 
tudi dobro opravil. Mojster je 
s temi besedami opisal svojo 
nalogo: ‘’Že dvajset let delam 
takšne poslikave, zato mi kljub 
temu, da ni bilo enostavno 
naslikati tako velik grb, to ni 
predstavljalo ovire. Še najbolj 
zahtevno je bilo delo na visoki 

lestvi, saj sem moral delati se-
dem metrov nad tlemi. Moral 
sem biti tudi malce iznajdljiv, 
da sem tako veliko sliko pra-
vilno umestil na objekt. S po-
močjo projektorja sem večer 
pred začetkom barvanja logo-
tip projeciral na zid in potem 
naslednji dan nanesel barvo. 
Še prej sem seveda ustrezno 
pripravil podlago z vsemi pre-
mazi oziroma emulzijami.’’ 
Poslikava je trajala vse skupaj 
4 dni. Barva, ki jo je slikople-
skar uporabil, je namenjena za 
intenzivne odtenke in bi mo-
ral zadržati vsaj 10 let, da ne bi 
prej zbledela. 

Peter Kavčič, Foto: Peter 
Kavčič, 

Dejan Rošer

Ponovno je 
nastopil čas, 

ko nam lepo 
pomladansko 

vreme omogoča 
izvajanje opravil 

na njivah, travnikih, 
poljih in v 
gozdovih. 

Pogosto lahko opažamo, 
da pri obdelavi tal in drugih 
kmetijskih opravilih, praktič-
no skoraj ni primera, da ne bi 
s traktorji ter prikolicami ali 
drugimi stroji na cesto nanesli 
vsaj nekaj zemlje ali blata, včasih 
celo gnoja in ostalega materiala. 
Predvsem zemlja, blato in gnoj 
se pogosto zlahka oprimeta 
pnevmatik in iz njih odpadeta 
šele po nekaj metrih vožnje s 
strojem po cesti. 

Tako onesnažena cesta pred-
stavlja še povečano nevarnost 
za druge udeležence v prometu.

Onesnaženje cest v celo-
ti obravnava Zakon o cestah 
(ZCes-2), ki v podrobneje v 6. 
členu prepoveduje nanašanje 
zemlje in blata na ceste, po dru-
gi strani pa postavlja zahteve 
po takojšnji odstranitvi one-
snaženja s ceste, če je do tega že 
prišlo. Pred vsako vključitvijo 
vozil v promet s kolovozne poti, 
nekategorizirane ceste, indivi-
dualnega priključka, območja 
izvajanja del ali druge kmetijske 
površine kot npr. njive, travnika 

ali gozda, mora voznik odstra-
niti z vozila zemljo ali blato, ki 
bi lahko onesnažilo vozišče. 
Blato in zemljo, pogosto pa tudi 
gnoj, silažo in ostali material, je 
potrebno v primeru onesnaže-
nja takoj odstraniti s ceste, če 
pa to ni mogoče, je onesnaže-
ni del ceste potrebno čimprej 
označiti skladno s predpisi in 
nemudoma obvestiti pristojne-
ga vzdrževalca ceste, da poskrbi 
za ustrezno odstranitev. V pra-
ksi to pomeni, da je potrebno 
cesto očistiti vsakič, ko s koles 
odpade zemlja, blato, gnoj ... 
oziroma vsakič, ko je do one-
snaženja ceste prišlo. Povzroči-
telja onesnaženja ceste, ki ravna 
v nasprotju s 6. členom Zakona 
o cestah (ZCes-2) se za storjeni 
prekršek lahko kaznuje s pred-
pisano globo od 500 eurov za 
posameznika do 2000 eurov za 
pravno osebo. Cilj nadzora nad 
stanjem cest s strani nadzornih 
organov nikakor ni izrekanje 
visokih kazni temveč poskrbeti 
za varnost vseh udeležencev v 
cestnem prometu.

Vsi se dobro zavedamo, da se 
onesnaženju v praksi praktično 
ni mogoče izogniti. Truditi se 
moramo, da se kar najbolj pri-
bližamo zahtevam predpisov, 
predvsem pa poskrbeti, da za-
radi onesnaženja ceste ne pride 
do nesreče. Nujno je, da se pred 
onesnaženi del ceste postavi 
vsaj varnostni trikotnik ali drug 
prometni znak, ki bo ostale 
udeležence v prometu opozoril, 
naj vozijo predvidno in naj bodo 
pozorni na morebitno oviro na 
cesti. Cesto je v primeru one-
snaženja potrebno očistiti v 
najkrajšem možnem času. 

Če delo poteka ves dan, je 
potrebno cesto očistiti tudi 
večkrat tekom dneva. Vsekakor 
bo ta napor za povzročitelja 
onesnaženja še vedno cenejši, 
kot pa če bo cesto na poziv po-
licije ali pristojnega inšpektorja 
očistil vzdrževalec ceste, račun 
pa izstavil povzročitelju one-
snaženja.

Tekst in foto – 
Občina Horjul

Občinski grb na
poslopju čistilne naprave

Onesnaženje javnih 
in lokalnih cest ter poti

Spoštovani fotografi, 
fotografinje in ljubitelji 
fotografije: vljudno vas 
vabimo k sodelovanju 
na nagradnem 
fotonatečaju »LEPOTE 
HORJULSKE DOLINE«. 

Namen natečaja je pridobiti 
v fotografski objektiv ujeto ra-
znolikost krajev, zaselkov, vasi, 
ki so del Občine Horjul. Iščite 
posebnosti, ki so navdih kra-

jem, povezovalne elemente za-
selkom, prvine, ki so po vašem 
mnenju tvarina identitete neke 
vasi, skupnosti.

NAJBOLJ ZAŽELENI MOTIVI
- Utrinki kotičkov iz celotne 
horjulske občine v vseh letnih 
časih. Lahko je živa narava 
(drevo, nasad, vrt … ).
- Doživetja v urbanih središčih, 
ki vključujejo različne kulturne, 
športne, glasbene in druge po-
dobne dogodke.

- Ulični utrip, ki vključuje ljudi, 
njihovo delo, njihovo ustvarja-
nje.
- Arhitektura in zgodovinske 
kulturne točke, ki izražajo po-
sebnosti in tradicijo naših kra-
jev (kip, trg …).
- Naravna oz. zgodovinska da-
nost (voda, cesta …).

Natečaj bo potekal do 
vključno 30. septembra 
2024.

Foto: Peter Kavčič

Opomnik za natečaj 
‘’Lepote Horjulske doline’’

Obiskala nas bo
slovenska olimpijska bakla

S potovanjem bakle po vseh slovenskih 
občinah na Olimpijskem komiteju Slovenije 
povezujejo navijače in podpornike 
slovenskega športa. 
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V mesecu marcu smo 
v vrtcu Horjul izvedli 
srečanja s starši. 

Nekatere skupine so se od-
ločile za ustvarjalne delavnice. 
Čmrlji so izdelovali ropotulje, 
ki so jih okrasili z lepilnimi tra-
kovi. Pri Gosenicah so izdelali 
papirnate šopke v vazah in pir-
he iz mase za oblikovanje, ki so 
jih otroci okrasili s perlicami. 
Murni so izdelovali pisanice 
iz vatiranih jajčk in volne ter 
papirnate leteče metulje, ki so 
pričarali občutek prave pomla-
di. Žabice so iz okrasnega pa-
pirja ustvarile ladjice in ptičke, 
Metulji pa pomladni travnik z 
živalmi, kokošmi. 

Otroci skupine Mravlje so si 
s starši privoščili spomladansko 
druženje v naravi. Peš so se od-
pravili preko bližnjega travnika, 
preskočili potoček in se po pre-
progi pisanih pomladnih cve-
tlic sprehodili do gozdne jase, 
kjer so imeli piknik.

Pikapolonice so skupaj z 
vzgojiteljicama pripravile pred-
stavo z naslovom Šal za vrabčka. 
V telovadnici si jo je ogledalo 
veliko staršev in drugih soro-
dnikov otrok.

V skupini Kresnice so otroci 

ob materinskem dnevu v vrtec 
povabili svoje mamice in babice 
ter dopoldne preživeli v njihovi 
družbi. Skupaj so pojedli zajtrk, 
potem pa se igrali z materiali iz 
različnih področij dejavnosti 
in izdelovali piščančke na pali-
čicah. Za mamice in babice so 
izvedli tudi kratek nastop, nato 
pa se posladkali s sladkimi ptič-
ki, ki so jih spekli prejšnji dan.

Pri Čebelah so izvedli večer 
z mamami. Sprva so se druži-
li v igralnici, kjer so se otroci 
igrali z različnimi didaktičnimi 

materiali. Medtem je potekala 
ustvarjalna delavnica, kjer so 
izdelovali košarice iz papirja. 
Druženje so nadaljevali v telo-
vadnici, kjer so se najprej malo 
razgibali, nato pa odigrali dra-
matizacijo Čarovnica Mica in 
severna zvezda.

Otrokom so taki dogodki še 
posebej všeč, saj lahko v vrtec 
pridejo njihovi najdražji. Vsem 
udeleženim se zahvaljujemo za 
udeležbo in se že veselimo na-
slednjih skupnih trenutkov.

Š. M.

V mesecu aprilu smo se 
otroci iz skupin Murni, 

Metulji in Čebele, s 
svojimi vzgojiteljicami, 

z avtobusom odpeljali v 
Ljubljano. 

Že sama stavba, kjer se naha-
ja filharmonija, se nam je zdela 
zanimiva, ko pa smo zakoraka-
li vanjo, so nas prijazno sprejeli 

in nam predali nekaj informa-
cij, kako tam potekajo dnevi in 
koncerti. Nato smo si ogledali 
vajo zbora, ki je bila za nas ne-
kaj čisto posebnega. 

Povabili so nas tudi na vajo 
orkestra, kjer smo se srečali 
s klasično glasbo, ki se nas je 
ob zvokih instrumentov, na 
katetre so glasbeniki igrali, 
popeljala v prav poseben svet. 
Po koncu smo se zahvalili za 

gostoljubje in se odpravili na 
sprehod po starem delu Lju-
bljane. 

Ob opazovanju samega 
mesta in pogovoru smo šli do 
Prešernovega spomenika, si 
ogledali Robov vodnjak in Če-
vljarski most. Pot nas je potem 
vodila nazaj v vrtec, kamor 
smo se vrnili polni zanimivih 
vtisov.

E. M.

Obvestilo

Ukinitev digitalne info točke
Zaradi premajhnega zanimanja s strani občanov in 

občank se je z aprilom letos ukinila Digitalna Info Točka 
Območno obrtne podjetniške zbornice Ljubljana Vič. 

Ta je bila nekaj časa prisotna tudi v Horjulu, njen na-
men pa je bil brezplačno izobraževanje in informiranje 
o digitalnih storitvah, ki jih ponuja država za občane. V 
osnovi je bila namenjena vsem, ki bi se želeli izobraziti na 
področju digitalizacije v vsakdanjem življenju in pri tem 
kako si lahko s pomočjo računalnikov, pametnih telefonov 
in aplikacij olajšamo življenje. 

Peter Kavčič

Gosenice

Murni

Tokrat je občina investirala v 
motorno žago in nosila za po-
nesrečence. 

 Vsako leto občina nameni 
določena sredstva za delovanje 
Civilne zaščite. Župan Janko 
Prebil: ‘’Letos smo se odločili, 

da gremo v nabavo motorne 
žage, ki jo bo imela v uporabi 
Gasilska enota Koreno in no-
sila za ponesrečence, ki so jih 
prejeli pri PGD Vrzdenec. Vsa 
oprema se preda v uporabo 
gasilskim društvom, saj so v 

primeru nezgod ali naravnih 
nesreč prvi, ki so aktivirani 
s strani štaba CZ v Ljubljani. 
So tudi ustrezno usposoblje-
ni in je tako tudi prav, da jim 
omogočimo dovolj kakovostne 
opreme za delovanje, seveda 
nekako v sklopu naših zmo-
žnosti,’’ še dodaja župan.
Peter Kavčič, foto: občinski 

arhiv

Srečanje s starši
v Vrtcu Horjul

Župan je predal novo opremo 
predstavnikom lokalnih eno
Civilne zaščite

Obisk Slovenske filharmonije
in sprehod po Ljubljani

V torek, 9. aprila je Župan Janko Prebil uradno 
predal novo opremo, ki jo bodo uporabljali pri 
aktivnostih Civilne zaščite v naši občini. 
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Občina želi oživeti Turistično društvo Horjul, 
zato vabi vse, ki imate znanje in bi z veseljem 

prispevali svoje ideje in čas za še lepšo 
ureditev našega kraja, da pristopite in podate 

svoje predloge. 

 Glede na povečano števi-
lo aktivnosti in predlogov, ki 
prihajajo s strani občanov, je 
na občini Horjul ponovno za-
živela zamisel, da naredimo 
nekaj več za ohranitev lepote 
horjulske doline. 

Turistično društvo je v pre-
teklosti sicer že delovalo, am-
pak, saj veste, kako je to, z me-
njavo generacij pride tudi do 
trenutkov, ko ni več pravega 
motiva, da bi aktivnosti zaži-
vele, tako kot so v preteklosti. 
Glede na vse skupaj je sedaj 
morda res pravi trenutek za te 
aktivnosti, ki so sicer v dolgo-
ročnih načrtih občine. ‘’Pozi-
vam vse, ki imajo voljo in željo, 
da bomo lahko skupaj začeli 
pisati novo zgodbo.’’ Župan je 
ob tem še dejal, da so na Ob-
čini pripravljeni na različne 
načine sodelovati in podpreti 

dobre predloge. V Horjulu je 
veliko lepega, imamo zanimi-
vo zgodovino in lepe kraje, ki 
so žal včasih malo potisnjeni 
v stran in gredo počasi v po-
zabo. 

Na občini sicer kljub temu 
da trenutno ni delujočega dru-
štva, ki bi spodbujal turizem 
neprekinjeno dela na projek-
tih, ki so pomembnega pome-
na za naravno in kulturno de-
diščino, kar je vsekakor eden 
od pomembnih dejavnikov, ko 
se pogovarjamo o turizmu. 

Poleg tega pa smo ravno v 
aprilu lahko preizkusili tudi 
novo kolesarsko cesto, ki bo 
privabila še več kolesarjev v 
naše kraje. 

Tudi šport je pomemben del 
turizma. 

Besedilo in foto: 
Peter Kavčič

Med mlajšimi gasilkami se je že nekaj časa 
premlevala ideja o ustanovitvi nove ekipe 

članic A, pa se nikakor niso mogle zbrat v takem  
številu, da bi lahko sestavile ekipo, kaj šele 

tekmovale. 

Lansko leto pa so nekatere 
dopolnile najnižjo dovoljeno 
starost 16 let in tako poskrbele, 
da so članice lahko oktobra pri-

čele z vajami. Ekipa je med mlaj-
šimi v svoji kategoriji, a vseeno 
ne manjka zagretosti. V januar-
ju so se udeležile prijateljskega 

tekmovanja v Žažarju, kjer so 
bile edine članice, dosegle pa 
so čas 25,44s, kar pa na žalost 
ni konkuriralo moškim ekipam. 
Končale so na zadnjem mestu 
in to jim je dalo še nov zagon, 
da se izkažejo na naslednjem 
tekmovanju, ki se je hitro pri-
bliževalo. Že teden kasneje se 
je začelo pokalno tekmovanje 

v spajanju sesalnega voda (SSV), 
in sicer v Podlipi. Med sedmimi 
ekipami članic A, so horjulske 
gasilke dosegle 2. mesto, kar je 
bil dober povod za naprej. 

Slab mesec kasneje je bilo na 
vrsti drugo tekmovanje izmed 
treh, ki so se odvijala v sklopu 
pokalnega tekmovanja v or-
ganizaciji GZ Vrhnika. Tokrat 
je gostovalo PGD Log, kjer pa 
sreča ni bila na strani članic in 
se niso uvrstile na stopničke.

Zadnje v tem ciklu tekmovanj 
pa je potekalo 16. 3. 2024 v Bre-
zovici pri Borovnici. Članice so 
bile malo pod pritiskom, saj je 
za zmago bil potreben zelo do-
ber čas brez kazenskih točk. To 
jim je uspelo in sicer so s časom 
20,77s premagale svojo največjo 
konkurenco: članice A iz Brezo-
vice pri Borovnici. Skupno so se 
tako zavihtele na prvo mesto in 
za pod mentorstvom Boštjana 
Trčka osvojile pokal, ki sedaj 
krasi polico v horjulskem gasil-
skem domu.

Zmaga ni bila samoumevna, 
za njo so redne in resne vaje, s 
katerimi že pridno nadaljujejo 
in se tako pripravljajo na nasle-
dnja tekmovanja.

Več si lahko preberete na dru-
štveni spletni strani. 

Irena Čepon

Horjul ima marsikaj za pokazati, veliko, ko tema nanese na prikaz 
življenja na podeželju.

Šport je pomembni del turizma. 

Vabljeni, 
da oživimo 

Turistično društvo Horjul

Komaj se je zaključila 
prejšnja tekmovalna 
sezona, smo horjulski 
gasilci začeli že s 
pripravami na novo-
letošnjo. 

V mladinskih vrstah se je 45 
otrok pozimi pripravljalo na 
občinski gasilski kviz. Nekateri 
izmed njih so si s svojim zna-
njem prislužili nastop tudi na 
regijskem tekmovanju.

 Gasilski kviz je sestavljen 
iz pretežno teoretičnega dela, 
malo pa tudi iz praktičnega. Če-
prav učenje ni ravno priljublje-
na točka pri otrocih, to tekmo-

valcem ni vzelo veselja do vaj, ki 
so se jih redno udeleževali. Za 
nekaj mladih gasilcev je to bilo 
prvo tekmovanje, zato so imeli 
še toliko bolj pristno željo po 
dobrem rezultatu. 

V soboto, 2. 3. 2024 se je av-
tobus poln zaspanih, a vendar 
nasmejanih otrok odpravil 
proti Preserju, kjer je potekalo 
občinsko tekmovanje. Udele-
žili smo se ga z devetimi eki-
pami pionirjev in petimi eki-
pami mladincev. Konkurenca 
je bila kar velika, vendar se je 
dvema horjulskima ekipama v 
pionirskih vrstah in dvema v 
mladinskih vseeno uspelo uvr-
stiti naprej. Nadaljnje vaje pod 

mentorstvom Petra Marolta 
(enota Koreno), Irene Čepon in 
Tinkare Burjek so potekale bolj 
intenzivno, saj je pričakovano 
regijsko tekmovanje bilo težje 
od občinskega. 

Regijsko tekmovanje je bilo 
16. 3. 2024 v Zgornjih Pirničah. 
Topel pomladni dan je pripo-
mogel k dobremu vzdušju, ki se 
ni pokvarilo niti po razglasitvi 
rezultatov. Ti namreč niso na-
kazali nobene uvrstitve naprej, 
kar so pa otroci zelo dobro 
prenesli. Pionirji Lovro Trček, 
Anže Trček in Tilen Sedej so 
končali na 19. mestu ter Peter 
Pavel Bastarda, Ažbe Marolt in 
Andrej Marolt na 20. mestu. Pri 

mladincih pa so Urška Hriber-
nik, Maruša Stanovnik in Lana 
Gabrovšek osvojile 12. mesto 
ter Sara Rožmanec, Gabriela 
Burjek in Ela Burjek 16. mesto. 

Kljub temu, da kviz letos ni 
prinesel uvrstitve na državno 
tekmovanje, smo na vse ekipe 
zelo ponosni, saj so »poraz« vsi 
tekmovalci zelo dobro sprejeli, 
kar odraža njihovo zrelost. Mi 
se že veselimo naslednjega tek-
movanja v orientaciji, vaj pa še 
toliko bolj.

Več si lahko preberete na dru-
štveni spletni strani.

Irena Čepon

Preizkus znanja mladih gasilcev
na gasilskem kvizu

Nova ekipa osvojila
pokal na prvem tekmovanju

Članice A s pokalom, Foto: Tereza Burjek
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S premiero na odru 
Prosvetnega doma 

Horjul, v torek 16. aprila, 
je domačemu občinstvu 

Aladin z vsem svojim 
spremstvom pričaral 
čudovito pravljico iz 

tisoč in ene noči. 

Ta večer smo lahko sanjali in 
uživali v kulisi bližnjega vzho-
da, v orientalskem blišču, petju 
in glasbi. Muzikal so v celoti 
pripravili učenci glasbene šole 
Vrhnika – enota Horjul.

 Nastopajoče in njihove men-
torje so po končani predstavi z 
bučnim aplavzom ter stoječimi 
ovacijami nagradili vsi obisko-
valci. Otrokom, mentorjem 
in seveda staršem, ki so spod-
bujali in pomagali, da je lahko 
prišlo do takšne predstave, se 
je v uvodnem pozdravu zahva-
lila tudi ravnateljica Dominika 
Naveršnik in čestitala za nov 
projekt, ki povezuje generacije 
in dokazuje, kako neverjetno 
čudovite reči lahko s skupnimi 
močmi naredimo. 

Tudi župan občine Horjul 
Janko Prebil je izrazil navdu-

šenje in ni skoparil s pohvala-
mi na račun vseh sodelujočih. 
‘’Lahko smo ponosni na to, kar 
delajo v glasbeni šoli in kako 
dobro se pripravijo vsako leto. 
V tak projekt je potrebno vložiti 
veliko energije in truda. Iskrene 
čestitke vsem, ki so na kakršen 
koli način pripomogli k temu, 
da smo v dvorani Prosvetnega 
doma ponovno lahko uživali v 
tako dobri predstavi.’’ 

Po koncu predstave smo o 
tokratnem muzikalu poklepe-
tali tudi z mentoricama Ilonko 
Pucihar in Kristino Smrke. Na 
vprašanje, od kje ideje za Aladi-

na, sta obe mentorici odgovo-
rili: ‘’Doslej smo imeli že vrsti 
različnih priredb od Matilde, 
Levjega kralja, potem pa je bil 
lani Tajno društvo PGC, ki je 
bil spet malo drugačen mjuzi-
kal, bolj siv. Tako da smo rekli, 
naj bo tokrat nekaj, kar bo vse-
bovalo veliko barv. Nekaj, kjer 
se bo vse bleščalo in pa seveda 
tudi zato, ker so si punce tako 
želela biti lepe in čarobne. Zato 
smo rekli, naj bo nekaj bolj pra-
vljičnega.’’ 

Ker ustvarjanje tako komple-
ksne predstave, kot je otroški 
muzikal, zahteva ogromno časa, 
sta mentorici začeli s priprava-
mi skoraj eno leta nazaj. ‘’Midve 
sva s pripravami začeli v začet-
ku lanskega poletja. Tudi tisti, ki 
so delali glasbene priredbe, so z 
delom začeli že pred poletjem. 
Ja, lahko rečeva, da se je veliko 
delalo že med počitnicami in 
ob začetku šolskega leta. To je 
zdaj že nekako ustaljen ritem. 

Letos je sodeloval tudi naš bivši 
učenec, sicer pa zdaj študent na 
akademiji za glasbo, ki je vzel 
muzikal za svojo magistrsko 
nalogo. Torej, kot projekt, v ka-
terem opisuje celoten proces 
za svojo magistrsko nalogo na 
akademiji za glasbo, na peda-
goškem oddelku. Ves čas je 
delal z nami in vadil vsak petek 
na vseh vajah. Otroci ga majo 
izjemno radi in krasno nam je 
pomagal.’’

Muzikal je tako zahteven, da 
vsaka pomoč pride še kako prav. 
Pri projektu je tokrat pomagala 
tudi Iza Škof, ki je sicer vrsto 
let sodelovala v raznih vlogah 
na odru. Letos pa se je odločila, 
da pomaga pri organizaciji in 
dramskih vložkih in je poleg že 
prej omenjenega Vida Čadeža 
in mentoric Kristine Smrke ter 
Ilonke Pucihar sestavljala po-
memben člen mentorske ekipe. 
Prav tako si predstave ne pred-
stavljajo brez pomoči Mojce 

Kozjek in Mateje Petkovšek, ki 
sta sodelovali med drugim tudi 
pri pripravi rekvizitov in kostu-
mografiji ter Janka Jerebica, ki je 
poskrbel za izdelavo scene. Za 
ozvočenje je poskrbel Andrej 
Černetič, za osvetlitev pa Ma-
tevž Seliger. 

S tokratno predstavo je pri-
šlo tudi do menjave generacij, 
kar pa se ni spremenilo je to, 
da so se spet povezali mlajši in 
starejši otroci. Tokrat so mladi 
dobili tudi pomembnejše vloge 
in sami sebi dokazali, kaj vse 
zmorejo, če vztrajajo in sode-
lujejo med seboj. To je seveda 
odlična šola za celo življenje, 
zato je tak muzikal projekt, ki 
povezuje mladino, v resnici iz-
redno pomemben za naš kraj. 

Kaj bo na sporedu naslednje 
leto, pa zaenkrat še ostaja skriv-
nost.

Besedilo in foto: 
Peter Kavčič

Ekipa mentorjev.

Aladin in arabske noči
v novi fantastični predstavi
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V soboto, 7. januarja 
2024, smo se 
sorodniki zbrali, da to 
prenovljeno prelepo 
okno-zvezdo vsem 
na ogled postavim, ki 
jo je moj oče Matevž 
leta 1937 izdelal in je 
bila potem posvečena 
leta 1938 na otvoritvi 
kulturnega hrama, 
ki je bil namenjen 
za širjenje kulture in 
zavednosti Slovenstva 
v takratnih časih. 

Ta zvezda je predvsem spo-
min na očeta Matevža. Zami-
slila in zasnovala sta jo skupaj 
s tedanjim župnikom Francem 
Nastranom in jo je potem oče 
umetelno in ročno izdelal. Žu-
pnik Nastran je bil leta 1941, na 
začetku vojne, s strani takratne 
fašistične komande zaradi tega 
okna odpeljan na zaslišanje 
na Vrhniko. Očitno je s svojo 
bistrostjo in argumenti znal 
prepričati celo okupatorja, kaj 
je resnični pomen tega simbola. 
Njega so spustili in okno je pre-

živelo vojno. Preživelo je burno 
vojno obdobje, burne povojne 
čase in tudi tako težko priča-
kovano osamosvojitev. Pa ven-
dar, ker vsi ne razumejo bistva 
pomena in nastanka zvezde in 
okna, so ga morali novi politiki 
v svoji kratkovednosti odstra-
niti in s tem Horjul osiromašiti 
za zgodovinsko umetelno stva-
ritev. 

Peterokraka zvezda je eden 
izmed najbolj osnovnih, arhe-
tipskih simbolov, ki se skozi 
zgodovino pojavlja že od megle-
nih dob davnine. V stari asirski 
kulturi je bila simbol boginje 
Ištar, personifikacija planeta 
Venere. Skozi zgodovino so pe-
terokrako zvezdo velikokrat 
uporabljali kot simbol duhovne 
ali vojaške nadmoči, zato jo še 
danes srečujemo na uniformah 
policije ali vojaštva širom sveta. 
Vedno pa je ta simbol predsta-
vljal pozitivno sporočilo.

Pentagram, kakor je zasnovan 
v oknu, nikakor ni isto kot rdeča 
peterokraka zvezda, ampak je 
pravzaprav čisti univerzalni ge-
ometrijski lik. Njegova odlika je, 
da se ga da narisati z eno potezo 
in v razmerjih njegovih stranic 

in presekov dobimo posebno 
razmerje, tako imenovani zlati 
rez, ki je ključ do klasične este-
tike in se neštetokrat pojavlja 
v razmerjih v stvarstvu, naravi 
in posledično tudi v umetnosti 
in arhitekturi. Pentagram tudi 
ponazarja človeško telo (glavo 
in štiri ude), torej človeka, vpe-
tega v Kozmos, njegovo Zvez-
dno pokolenje. In to, če rečemo 
duhovno, kot božjo iskro, ali 
znanstveno, kot bitje, narejeno 
iz zvezdnega prahu. 

Zaradi svoje izjemne sim-
bolne povednosti je bil in je 
uporabljan v premnogih obre-
dih in okultizmu kot zaščitni 
simbol, ključ za komunikacijo 
z duhovnimi sferami, božji lik. 
Visoko ga je cenil grški mislec 
in matematik Pitagora, ki ga je 
imenoval “higieo”, kar je pome-
nilo isto kot zdravje in celovi-
tost. Predstavljal mu je poroko 
Zemlje in Nebes. 

Današnji izraz higiena izhaja 
od tam.

V času naših prednikov je bil 
pentagram poznan kot Zvezda 
Mora, ki so ga risali na stavbe 
in še raje na zibelke, da so s tem 
klicali zaščito pred zlimi silami. 

Trdovratno se je ohranjal v sen-
ci prihajajočega pokristjanjenja 
kot znak verovanja v sile duhov-
nega sveta, ki jih nova religija ni 
pokorila.

Pentagram v okroglem obo-
du je združitev dveh likov, ki 
skupaj sporočata univerzalno 
dobrohotno enost, v sveto do-
bro, h kateremu mora težiti 
človeški duh. Kot taka sta bila 
sijajna, vizionarska in brezčasna 
kombinacija, izbrana za dekora-
cijo v oknu kulturnega doma.

A žal se je zgodilo, kar se je. 
Hvala bogu sem to okno rešil 
in s tem del zgodovine Horjula. 
K sreči je sedanje vodstvo Pro-

svetnega društva Horjul, pred-
vsem predsednik Klemen Čer-
nigoj, razumelo pobudo in mi 
je dovolilo to okno-zvezdo, ki 
je ležala na podstrešju kultur-
nega doma, vzeti k sebi. Potem 
sem zaprosil prijatelja Primoža 
Bizjana, da je s svojim vedenjem 
in videnjem temu mizarsko ste-
klarskemu izdelku mojega oče-
ta dal nek brezčasni pomen, kar 
mu je tudi zelo dobro uspelo. 
Zvezda je v novi podobi dobila 
nov obraz in novo sporočilno 
moč. Kraki predstavljajo štiri 
svete strani neba: vzhod, jug, 
zahod in sever. S tem se spo-
gleduje s šamanskim, pogan-

skim uvidom prostora oz sveta. 
V krakih so upodobljene štiri 
osnovne živalske skupine: riba, 
ptica, sesalec in plazilec in v po-
končnem kraku človek. Barve: 
rumena, črna, bela in rdeča pa 
predstavljajo štiri rase. Celotna 
misel umetnine govori, da smo 
vsi otroci istega izvira in si deli-
mo isti planet, isto zgodbo.

Želim si in sem prepričan, da 
bo očetova mojstrovina v novi 
podobi krasila to pročelje večno 
in bodo moji zanamci znali ce-
niti ter ohraniti delo in pomen 
te prekrasne zapuščine.

DZ

V Horjulu je bilo 14. marca v župnijskih prostorih 
predavanje oziroma delavnica, ki jo je vodil Aleš 

Čerin, ki je v svojem nagovoru oziroma predavanju 
predstavil svoj pogled na sobivanje dveh generacij 

pod isto streho. 

To je vedno aktualna tema, 
zato tudi tak naslov: ‘’Na obisk 
k ta mladim v copatih.’’

 Aleš Čerin, ki se predstavi 
kot mož, oče štirih otrok, de-
dek, predavatelj, upokojenec, 
prostovoljec v Družini in Življe-
nju, skavt in bloger je to temo 
načel z dejstvom: V Sloveniji se 

je desetletja nazaj gradilo ogro-
mne hiše. Tudi 400 m2 velike 
hiše niso izjema. Pred gradnjo 
so namreč razmislili, dvignili 
hišo od zgornje plošče naprej 
še za nekaj vrst “ceglov” in že 
je bila na razpolago – namesto 
podstrehe – bivalna mansarda. 
Lepo izkoriščen prostor in seve-

da finančno ugodno.
Mnogi so računali, da se bo-

sta “stara dva”, ko jima bodo 
noge opešale, preselila v pritli-
čje, v nadstropjih pa bodo lepo 
“pospravljeni” otroci z družina-
mi. Zdelo se je sanjsko. A niso 
računali na možnost slabega 
sožitja. 

Poudarek na predavanju je bil 
predvsem na reševanju medse-
bojnih odnosov, ki najpogosteje 
privedejo do medsebojnih spo-
rov. 

Predavanje je potekalo v pri-
jetnem vzdušju, saj je gost iz-

zval zbrane in jim postavil čisto 
konkretne izzive. In kar je naj-
bolj pomembno, je to, kakšna so 
pravila za dobro sobivanje pod 
isto streho, a v drugem gospo-

dinjstvu. 
Vsekakor pa je eno od glavnih 

sporočil, da mlad par najprej 
vsaj dve leti živi na svoje, četudi 
je to v najemniškem stanovanju. 

Hudomušno se je izrazil, da je 
to najbolje naložen stran vržen 
denar.

Peter Kavčič
Foto: Marko Bogataj 

Od sredine maja pa 
vse do konca junija 
si boste ljubitelji 
umetnosti in vsi, ki 
vam je blizu knjiga, 
uživali v razstavi, ki 
jo bodo pripravili 
v preddverju 
občinske stavbe v 
Horjulu. 

 Pobuda za razstavo je na-
stala ob jubileju, saj najboljši 
ilustratorji že dve desetletji 
ustvarjajo in se potegujejo za 
prestižno priznanje. V Mestni 
knjižnici Ljubljana že vrsto let 
pripravljajo razstave nomini-
ranih in nagrajenih slikanic 
za nagrado Kristine Brenkove 

za izvirno slovensko slikani-
co. Poimenovanje nagrade po 
legendarni urednici, pisate-
ljici, prevajalki oziroma kar 
vsestranski ustvarjalki je bil 
poseben poklon, Brenkova je 
namreč vse življenje posvetila 
nastanku in izdajanju kakovo-
stnih del za otroke in mlade. 

Nagrada je tako postala tudi 
spomin na njeno predanost in 
izjemen prispevek k slovenski 
literarni dediščini, hkrati pa 
ostaja pomembna spodbuda za 
ustvarjalce in ljubitelje otroške 
književnosti ter opomin, da je 
kakovostna literatura za naj-
mlajše ključnega pomena za 
njihov celostni razvoj.

Nagrado že dvajset let po-
deljuje Zbornica knjižnih za-
ložnikov in knjigotržcev pri 
Gospodarski zbornici Sloveni-
je, zato so letos pripravili izbor 
ilustracij iz vseh dvajsetih do 
sedaj nagrajenih slikanic.

Razstavo si boste lahko 
ogledali med obratovalnim 
časom Občine Horjul od 9. 
maja do 27. junija. 

In za konec še vabilo na uro 
pravljic, ki je namenjena naj-
mlajšim in njihovim staršem. 
Vsi, ki se radi družite ob pripo-
vedovanju pravljic, ste vabljeni, 
da obiščete horjulsko knjižni-
co z vašimi otroki v torek, 18. 
junija, ob 17. uri. Na uri pravljic 
bodo otroci lahko prisluhnili 
nagrajeni slikanici, po pravljici 
pa si bomo skupaj ogledali še 
razstavo v preddverju občinske 
stavbe. 

Peter Kavčič, foto: ZBDS

Vabljeni na razstavo ilustracij
ob 20. obletnici podeljevanja nagrade Kristine 
Brenkove za izvirno slovensko slikanico

Odnosi med generacijami
in stran vržen denar

Očetova mojstrovina 
zopet na ogled postavljena
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V izjemnih dveh finalnih 
tekmah so si priborili dve trdo 
prisluženi zmagi in najvišje dvi-
gnili trofejo. A to še ni vse. Za 
horjulskimi inline hokejisti je 
tudi odličen mednarodni tur-
nir, kjer so z odličnimi igrami 
pustili izjemen vtis in domov 
prišli bogatejši za dragocene 
mednarodne izkušnje.

 A gremo lepo po vrsti. Dr-
žavno prvenstvo je za prvo eki-
po glavna prioriteta. Končnica 
je bila izjemno napeta. Prvo 
tekmo so naši hokejisti dobili 
z rezultatom 5:4 v podaljšku in 
tako povedli 1:0 v seriji zmag. 
Teden kasneje je sledila druga 
finalna tekma. Kapetan Lončar 
je povedal: ‘’Vedeli smo, kaj nas 
čaka. Na drugi tekmi smo se so-
očali z odsotnostjo nekaj ključ-
nih igralcev v naši ekipi, vendar 
nas to ni ustavilo. Nastopili 
smo tako kot še nikoli do sedaj 
in pokazali, kaj znamo. 

Tako smo drugo tekmo finala 
dobili z rezultatom 10:3 in po-
novno postali Državni prvaki 
Slovenije.’’

Premagati takšno ekipo s ta-
kšnimi igralci, kot so Cadiz J., 
Sotlar J., Sotlar N., Simšič, Ko-
blar, Cvetek, Povše in še bi lah-
ko naštevali, je res zlata vredna. 
Še bolj navdušujoče pa je to, da 
si je horjulska ekipa po naporni 
sezoni pošteno priborila naslov 
pred polno domača horjulsko 
dvorano. Vsem navijačem in 
podpornikom se hokejisti na 
čelu z vodstvom kluba iskreno 
zahvaljujejo za izkazano pod-
poro skozi celotno sezono.

Uspešen mednarodni turnir v 
Španiji

A kot rečeno to še ni vse. Za 
našimi hokejisti je izjemno pe-
ster mesec. V torek, 26. 3., sta 
se ekipi U14 in U22 odpravili na 
mednarodni turnir Sparta Cup 
Kids, ki je letos potekal v Iguala-
di, mestecu kakšnih 30 kilome-
trov od Barcelone. Prvi dan, v 
sredo je v večernih urah sledila 
otvoritev turnirja in predstavi-
tev vseh ekip. V četrtek pa so se 
začele prve tekme. Prva izmed 
naših ekip je nastopila ekipa 
U14, ki se je pomerila proti re-
prezentanci Namibije U14. Žal 
je bila ta afriška reprezentanca 

prevelik zalogaj in so jim morali 
priznati premoč. Nato je na vr-
sto prišla ekipa U22, ki je nasto-
pila proti španski ekipi Sparta-
nas, od katerih so bili naši fantje 
boljši z neverjetnim rezultatom 
10:0. V večernih urah četrtka je 
ekipo U22 čakala nova tekma 
proti izjemni francoski ekipi 
FMT, od katerih je bila naša 
ekipa kljub temu boljša po ka-
zenskih strelih z rezultatom 2:1. 

Petkov dan se je začel s tekmo 
U14, ki se je pomerila z angle-
ško ekipo Mooseheads, v kateri 
so bili naši boljši z 2:0 in s tem 
prišli do prve zmage na turnirju. 
V večernih urah je čakala fante 
še tekma proti ekipi Igualade 
(reprezentanca Katalonije). Na 
tribunah je imela naša ekipa 
neverjetno podporo starejših 
fantov in ekipe iz Dolenjski To-
plic, ki so pričarali prav neverje-
tno navijaško vzdušje. Na krilih 
navijačev je naša ekipa prišla do 
izvajanja kazenskih strelov, po 
katerih pa so žal morali priznati 
premoč nasprotnikom. 

Ekipa U22 je imela na ta dan 
na sporedu dve tekmi. V prvi 
tekmi dneva so morali priznati 
premoč španski ekipi Flow Ro-
ses z rezultatom 2:1, v večerni 
tekmi pa so premagali angleško 
ekipo Mooseheads z rezulta-
tom 7:0. Tako se je sobotni tek-
movalni dan ponovno začel s 
tekmo ekipe U14. 

Tekmo proti španski ekipi je 
naša ekipa dobila z rezultatom 
4:3, temu je sledilo prosto po-
poldne, kar je naša ekipa U14 
izkoristila za ogled Barcelone. 
Medtem se je ekipa U22 pome-
rila s špansko ekipo Spartans. 
Kljub dobri, borbeni predstavi 
je bila španska ekipa boljša z re-
zultatom 5:3. V večernih urah 
je našo ekipo čakal polfinalni 

dvoboj proti ekipi FMT, ki so 
ji morali žal priznati premoč. 
S tem so horjulski hokejisti iz-
gubili možnosti boja za prvo 
mesto.

Zadnji nedeljski dan se je za-
čel v zgodnjih jutranjih urah za 
ekipo U14, ki je že zjutraj kazala 
zobe in se pomerila proti ekipi 
angleške reprezentance U14, ki 
je bila za las boljša z rezultatom 
5:4. Že dve uri kasneje pa je za 
končno razvrstitev na turnir-
ju potekala tekma med našimi 
U14 in ekipo Kapibaras, ki je 
bila tokrat boljša z rezultatom 
2:0. Tako je naša ekipa U14 za-
sedla končno 8. mesto v moč-
ni mednarodni konkurenci na 
največjem inline hokejskem 
turnirju na svetu.

Ekipo U 22 je čakala tekma za 
3. mesto proti ekipi Flow Roses. 
Na tekmo se je naša ekipa do-
bro pripravila in skozi celotno 
tekmo narekovala tempo. Na 
koncu so osvojili 3. mesto z re-
zultatom 5:2.

Glavni trener Tim Fink je po 
predstavi obeh ekip na turnir-
ju povedal: ‘’Z ekipo U 14 smo 
pokazali in dokazali, da delamo 
dobro. Igra, kakršno so fantje 
prikazali na turnirju, je bila res 
neverjetna. 

Žal mi je fantov, saj so se v 
tekmi proti Igualadi borili kot 
levi nato pa izgubili v športni 
loteriji. S tem nam je bilo one-
mogočeno napredovanje v pol-
finale. Vendar tako pač v športu 
je, enkrat dobiš, drugič izgubiš. 
Do konca se niso predali in od-
igrali odlično.

Za ekipo U22 ne bomo skri-
vali, da so bili naši načrti dobiti 
zlato kolajno. Žal kljub močni 
zasedbi Horjulske ekipe tokrat 
ni bilo dovolj za finale. Naredili 
smo nekaj ključnih napak, kar 
nas je stalo napredovanja. Po-
hvalil bi fante za prikazano igro 
za tretje mesto. Morda sedaj 
lahko začnemo razmišljati, da 
se naslednjo leto s starejšo eki-
po udeležimo članskega turnir-
ja Sparta Cup, bomo videli, eki-
pa si to zasluži,’’ še dodaja Fink. 

Peter Kavčič, foto: HK 
Dinamiti

Dinamiti osvojili naslov prvakov
in navdušili v Španiji

Državni prvaki Slovenije

Mlada ekipa v Španiji

Ekipa U 22 v Španiji##

HK Dinamiti Horjul so postali novi (stari)
državni prvaki Slovenije. 
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Pa je le prišel dan, ko 
smo lahko sedli na 

avtobus in se odpeljali 
v veliko mesto, mesto 

Ljubljana. 

Za otroke iz skupine Pikapo-
lonice in del skupine Kresnice 
je bil ta dan 28. februarja. Lut-
kovno predstavo z naslovom 

Palčica smo si ogledali v prije-
tni mali dvorani v Kulturnici 
Lutkovnega gledališča Lju-
bljana. Starejši otroci, otroci 
iz skupin Murni, Čebele in 
Metulji, pa so si predstavo 
z naslovom V dobrih rokah 
ogledali 25. marca v Lutkov-
nem gledališču. Z uporabo 
barvitih in igrivih lutk sta obe 

predstavi otroke popeljali v ča-
robni svet, poln glasbe, smeha 
in zanimivega doživetja. Pri-
jetno vzdušje se je nadaljeva-
lo na sprehodu po ulicah ob 
Ljubljanici, ogledu zanimivih 
kipov in pomembnih stavb ter 
opazovanju utripa mesta.

T. J. Š.

Ogled lutkovne predstave
in sprehod po prestolnici

Mažoretna in twirling 
skupina Prosvetnega 
društva Horjul v 
sodelovanju z VVE 
Horjul je v nedeljo, 
24. marca, pripravila 
tradicionalni Pozdrav 
pomladi, ki je potekal v 
Športni dvorani pri OŠ 
Horjul.

 
Na jubilejnem – že 25. poz-

dravu pomladi smo lahko uži-
vali v nastopih skupin v raz-
ličnih starostnih kategorijah. 
Nastopajoči so poskrbeli za 
prijeten program, ki je vseboval 
kar 12 nastopov. Ob tej prilo-
žnosti so lahko vsi nastopajoči 
na parketu pokazali, kaj znajo 

in s tem navdušijo svoje najbliž-
je. Za mlade je to tudi odlična 
motivacija za sodelovanje na 
treningih in vseh pripravah, 
ki so potrebne za tak nastop. 
Twirling zahteva dobro koor-
dinacijo in obvladovanje palice, 
da je nastop tekoč in brez napak. 

Pred domačim občinstvom 
so se s svojimi točkami pred-
stavili tudi tisti najmlajši. Torej 
otroci, ki še obiskujejo vrtec. 
Videli pa smo tudi predstave 
cicibank, kadetinj in juniork. 
Poleg skupinskih nastopov je 
bilo tudi kar nekaj zanimivih 
duetov kakor tudi posameznic, 
ki so nastopile v ‘’freestyle’’ pro-
gramu. 

Tudi letos se je pokazalo, da 
so dekleta in njihove mentori-

ce dobro trenirale čez zimo. Za 
vse skupaj jim lahko le česti-
tamo. Prireditev je vodila Nur 
Živa Kranjec, ki je v mlajših 
letih prav tako nastopala v tej 
dvorani. Za popestritev progra-

ma so poskrbeli tudi otroci pev-
skega zborčka vrtec Horjul in za 
svoj nastop poželi velik aplavz 
vseh zbranih, saj v tako veliki 
dvorani in pred tako številnim 
občinstvom ni kar tako nasto-

pati. Čestitke! Ob koncu so je 
sledilo še podelitev pohval in 
zahval vsem, ki so s svojo požr-
tvovalnostjo in dobro voljo pri-
pomogli k temu, da lahko naše 
mažoretne in twirling skupine 

redno trenirajo in nastopajo. 
Predsednica Kinda Kranjec se 
je vsem skupaj zahvalila za vso 
pomoč in podporo.

Peter Kavčič, foto: arhiv 
Pozdrav pomladi

Pozdrav pomladi
in častitljiv jubilej

ŠD Vrzdenec je po krajšem premoru 
13. aprila organiziralo prvi športni 
dogodek na prostem v temu letu. 

Igral se je mali nogomet oziroma futsal na 
igrišču pred OŠ Horjul. Pomerilo se je šest ekip, 
sestavljenih pretežno iz igralcev naše občine, z 
nekaj izjemami, predvsem po sorodstvenih ko-
reninah. 

V polfinale so se prebili: Horjul&Lesno Brdo 
proti ŠD Vrzdenec in ŠD Prvaki 1 proti ŠD Prva-

ki 2. Za tretje mesto je potekal zelo izenačen boj, 
kjer so zmagovalca odločili šele kazenski streli. 

V tem so bili uspešnejši Vrzdenčani in tako 
osvojili tretje mesto. Finalni dvoboj je postregel 
z zmago ŠD Prvaki 1 s 4:1. Ekipa Horjul&Lesno 
Brdo se je morali torej zadovoljiti z drugim me-
stom. 

Zmagovalec našega turnirja je tako postala eki-
pa ŠD Prvaki 1. Najboljši strelec dneva je postal 
Timotej Šubic iz zmagovalne ekipe, ki je dosegel 
sedem zadetkov. Anže Zdešar si je prislužil naziv 

Horjulski futsal 2024

Gregorjev pohod
Gregorjevo je dan, ko se po 
ljudskem izročilu “ptički ženijo” in 
ko pozdravljamo pomlad z daljšimi 
dnevi. 

V nedeljo, 17. marca 2024, je ŠD Vrzdenec orga-
niziralo prvi Gregorjev pohod. Na dvorišču pred 
gasilskim domom se nas je zbrala pisana drušči-
na, željna popoldanskega pohoda. Krožna pot nas 
je vodila skozi gozd proti Gradišču nad Žažarjem. 
Kljub prijetnim sončnim žarkom nas je z vrha po-
spremil hladen spomladanski veter in kmalu smo 
nadaljevali pot skozi vas ter zelene travnike nazaj 
na Vrzdenec. 

Med pohodniki je bilo slišati sproščen klepet 
o vsakdanjih izzivih. Otroci, ki so dobro poznali 
zastavljeno pot, so se med prvimi vrnili na izho-
dišče, ostali pa smo se jim kaj kmalu pridružili. 
Ob zaključku se je bilo treba še malo posladkati 
ob misli, da še ponovimo tovrsten pohod. 

Mateja Bogataj, 
predsednica sekcije Prosti čas

najboljšega igralca.  Na koncu, če potegnemo črto, 
je bil športni dogodek v prvi vrsti prijetno sreča-
nje, predvsem vseh ljubiteljev rekreativnega špor-
ta, a hkrati tudi družabno srečanje v naši občini. 
Zahvala ob tem naj gre Občini Horjul za posluh 
pri organizaciji, Studiu Enost, ter DG 69, za prak-

tične nagrade in sadje, Sebastjanu iz Sebs Bake-
ry-a, da je na samem kraju poskrbel za pizze. Če 
strnemo cel dan, organizatorji brez dvoma takoj 
zaključimo z besedami: »vidimo se drugo leto«.

ŠD Vrzdenec 
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Zlati kamen je sistem za 
spodbujanje in spremljanje 
razvoja na ravni lokalne 
samouprave, ki združuje 
konferenco Zlati kamen, 
informacijski sistem ISSO in 
različna priznanja, kot so ISSO 
certifikat in Zlati kamen, ki jih 
prejmejo najuspešnejše občine. 

Letošnja osrednja konferenca je potekala 
19. marca 2024, na njej pa so bile podeljene 
nagrade najbolj prodornim slovenskim obči-
nam. Kriterij za njihovo podelitev je indeks 
ISSO, ki je sestavljen iz večjega števila kazal-
nikov, izvedenih iz statističnih, finančnih in 
gospodarskih podatkov o občini. Meri dose-
ženo stopnjo razvitosti občine.

Med nagrajenci je bila tudi naša 
občina, saj smo prejeli srebrni ISSO 
certifikat za uspešni razvojni položaj 
občine. Certifikat je priznanje, ki odraža 
predanost in uspešnost občine na podro-
čju razvoja v dobro občanov in podjetij. 
Najvišje se uvrščamo na področju demo-
grafije in izobrazbe, ter tako skupno do-
segamo 85. mesto med vsemi slovenskimi 
občinami.

Ključni aspekti demografije kažejo, kako 
ugodna je občina za priseljevanje, kakšna 
je starostna struktura prebivalstva in ali 
število prebivalcev narašča. Občina Do-
brova - Polhov Gradec je izmed 212 slo-
venskih občin na področju demografije na 
visokem 10. mestu.

Indeks izobrazbe pa vključuje kazalni-
ke, povezane z izobrazbeno strukturo, s 
študijskimi aktivnostmi prebivalstva in 
spodbudami občine za izobraževanje na 
terciarni stopnji. 

Na področju izobrazbe se uvrščamo na 
22. mesto.

Občina 
Dobrova - Polhov Gradec 

Županova beseda 

V občini se dogaja 
veliko – dogodki, 
participativni 
proračun in investicije
Ogromno aktivnosti v 
naši občini me spodbuja, 
da se vozim po različnih 
krajih naše občine in 
vsakokrat spoznavam 
različnost naših krajev, 
ki bogatijo našo 
občino, in predvsem 
naravno lepoto naše 
občine. Dostikrat se ne 
zavedamo, da živimo 
v mirnem in prelepem 
kraju, ki še vedno 
ohranja svojo lokalno 
podobo in neokrnjeno 
naravo, obenem pa 
bližino glavnega mesta 
in dostopnosti do vseh 
storitev.

Dela na več projektih že po-
tekajo, druga pa se bodo pričela 
v kratkem.

Plaz pri OŠ Črni Vrh
Sanacija plazu se je pričela v 

začetku aprila. Izvajalec del je 
podjetje Komunalne gradnje 
Grosuplje d.o.o. Izvedena bo pi-
lotna stena, ki bo zaščitila cesto 
pod osnovno šolo, in ustrezno 
odvodnjavanje. Projekt mora 
biti zaključen do konca junija. 
V času izvajanja del bo vzposta-
vljena polovična zapora ceste. 

Plaz Zalog
Za sanacijo plazu na cesti Za-

log–Črni Vrh je bila podpisana 
pogodba s podjetjem Hidroteh-
nik d.o.o., s katerim je že bila iz-
peljana tudi uvedba v delo. Dela 
se bodo pričela po 1. maju 2024, 
skladno s pogodbenimi določili 

pa bodo zaključena do konca 
avgusta. Zgrajena bo pilotna 
stena, ki bo zavarovala cesto, 
urejeno bo ustrezno odvodnja-
vanje, odliv viška vode zaradi 
padavin pa bo speljan v vodotok. 
Zaradi izvajanja del bo na odse-
ku vzpostavljena tudi polovična 
zapora.

Plaz Črni Vrh (Sovov grič–Frjan)
Velik del plazu je bil saniran 

že v sklopu intervencijskih del v 
lanskem letu, ko je bila zgraje-
na daljša kamnita zložba. Sedaj 
sledi nadaljevanje del, ki bodo 
zaradi obsežnosti projekta iz-
vedena v dveh fazah. V kratkem 
se bodo pričela dela za naveza-
vo nove zložbe na obstoječo (v 
smeri proti Črnem Vrhu). Tudi 
ta dela, ki bodo prav tako pred-
vidoma zaključena do konca av-
gusta, so bila zaupana podjetju 
Komunalne gradnje Grosuplje 
d.o.o. Ko se bodo dela pričela, 
bo tu potrebna vzpostavitev 
polovične oziroma popolne za-
pore.

Plaz Osredek
Po prvomajskih praznikih se 

bo pričela tudi sanacija plazu, 
ki se nahaja ob cesti LC Žirov-
nik–Osredek–Topol. Izvajalec 
del podjetje NG nizke gradnje 
d.o.o. bo poskrbel za utrditev 
brežin s kamnito zložbo in ure-
ditev ustreznega odvodnjavanja.

Cesta Polhov Gradec–Zalog 
Naslednji večji projekt je sa-

nacija lokalne ceste od Polho-
vega Gradca do Zaloga, ki bo 
prav tako potekala v dveh fa-
zah – prva se bo pričela izvajati 
v začetku maja, končana pa bo 
predvidoma do konca avgusta. 
Izvajalec del bo podjetje Trgo-
grad d.o.o., s katerim je pogod-
ba že podpisana. Najprej bomo 
poskrbeli za sanacijo najbolj 
poškodovanih odsekov – zgra-
jene bodo nove kamnite zložbe, 
izvedena bo sanacija vozišča 
z menjavo asfalta, propusti pa 
bodo obnovljeni. Dela bodo v 
prvi fazi tako potekala na treh 
odsekih. O zaporah cest bomo 
pravočasno obveščali, predvi-
dena pa je tudi popolna zapora 
ceste v poletnem času. 

Potrebuježev in Petačev 
graben

V Potrebuježevem in Petače-
vem grabnu bo sanacija najob-
sežnejša in verjetno tudi naj-
zahtevnejša, saj se cesta nahaja 
v neposredni bližini vodotokov. 
Izdelava projektne dokumen-
tacije je v zaključni fazi, pri 
čemer smo vezani na Direkcijo 
RS za vodo (DRSV). Zaradi ob-
sežnosti obeh projektov, tako s 
finančnega vidika kot tudi z vi-
dika vseh gradbenih del, ki jih 
je potrebno izvesti, bodo dela na 
teh dveh območjih potekala fa-
zno oziroma prioritetno po naj-
bolj poškodovanih odsekih. Ko 
bo dokumentacija izdelana in 
potrjena še s strani državne teh-
nične pisarne in DRSV, bomo 
izbrali izvajalca del in pričeli s 
sanacijo tudi na tem predelu.

Drugo
V začetku aprila se je pričela 

rekonstrukcija poškodovanega 
cestnega odseka na cesti Butaj-
nova–Pusti vrh v dolžini 400 
metrov. Dela prav tako potekajo 
na cesti Škandrov graben–Veli-
ki vrh, kjer bosta rekonstrukcija 
in sanacija ceste izvedeni soča-
sno. Na obeh cestnih odsekih 
je promet zaradi kratkotrajnih 
zapor občasno moten. Vse je 
tudi pripravljeno že za asfalti-
ranje ceste Žnidar–Bradeško in 
ceste Butajnova–Planina, ki bo 
predvidoma izvedeno že v maju. 

V kratkem pa se bo pričelo 
tudi urejanje poškodovanih 
makadamskih cest na območju 
celotne občine. Dela bodo izva-
jali Tijo d.o.o, Storitve s TGM 
Andrej Trobec s.p. in GS Dole-
nec d.o.o. 

Za Jernejčkov in Škandrov 
graben je popis del, ki jih je po-
trebno izvesti, dokončan. Na 
enem odseku je bila kamnita 
zložba že zgrajena, sanacija pa 
bo potekala postopoma. V za-
ključni fazi izdelave projektne 
dokumentacije je tudi most 
Hruševo. Nadzor nad projekti 
izvajajo podjetja Projekt Nova 
Gorica d.d., PUZ d.o.o. inIB 
Vojska d.o.o. Vsi izvajalci, tako 
gradbenih del kot nadzora, so 
bili izbrani kot najugodnejši po-
nudniki na podlagi evidenčnega 
zbiranja ponudb. 

Z vsemi navedenimi izvajalci 
del smo do sedaj sklenili po-
godbe oziroma naročilnice v 
skupni višini 6 milijonov evrov. 
V pripravi pa je še projektna do-
kumentacija in razpisi za izbiro 
izvajalca del v višini prav tako 6 
milijonov evrov.

Kot obljubljeno, je pomlad s 
seboj prinesla pospešeno sana-
cijo in izvajanje del na številnih 
območjih. O poteku del in za-
porah cest vas bomo pravoča-
sno in ažurno obveščali, zato 
vabljeni tudi k spremljanju naše 
spletne strani www.dobrova-
-polhovgradec.si

Občina Dobrova - Polhov Gradec

Plaz pri OŠ Črni Vrh

Ker želimo spodbujati razvoj 
podeželja, s tem pa omogočiti 
kmetijam razvoj in prodajo 
pridelkov, je bila vzpostavljena 
tržnica na Dobrovi, ki je vsako 
soboto dobro obiskana. Naši 
kmetje pa lahko svoje proizvo-
de prodajajo tudi na tržnici na 
Viču. Po odpovedi pogodbe s 
strani Komunalnega podjetja 
Ljubljana, na parkirišču kate-
rega je vrsto let delovala tržni-
ca Vič, smo se v sodelovanju z 
domačimi ponudniki, zapo-
slenimi na Občini ter ekipo 
Centra Vič uspešno dogovorili 
za novo, še boljšo lokacijo pred 
Intersparom Vič. Obe tržnici 
delujeta pod znamko Dobrote 
Blagajeve dežele. Zahvaljujem 
se vsem, ki na njih sodelujete, 
saj tako dokazujemo, da si me-
sto in podeželje lahko uspešno 
podata roko sodelovanja. Na 
vseh nas pa je, da vsako sobo-
to dopoldne obe tržnici pod-
premo z nakupom ter s tem 
prispevamo k nadaljnjemu 
razvoju lokalne pridelave.

Za ohranjanje našega lepega 
in čistega okolja je v začetku 
aprila potekala čistilna akcija. 
Sčasoma bi si želeli, da teh ak-
cij ne bilo treba več organizi-
rati, saj bi morala biti skrb za 
čisto okolje in skrb za naravo 
naša vsakodnevna odgovor-
nost. Na področju družabnih 
dogodkov pa se je v aprilu 
uspešno izvedel košarkarski 
turnir v organizaciji TD Pol-
hov Gradec in turnir v nami-
znem tenisu v organizaciji ŠD 
Setnik. 

Veseli me, da je bilo v leto-
šnjem letu v okviru participa-
tivnega proračuna »ZA LJUDI 
OD LJUDI« s strani občanov 
predlagano veliko dobrih pro-
jektov. Izbrani štirje projekti 
bodo še v letošnjem letu rea-
lizirani.

V občini Dobrova - Polhov 
Gradec smo pričeli s pripravo 

nove občinske celostne pro-
metne strategije, za katero smo 
dobili tudi EU sredstva. V pri-
pravi je tudi celovita prometna 
študija Dobrove, z umestitvijo 
obvozne ceste, parkirišč in 
avtobusnih postajališč, v pri-
pravi povpraševanja pa je tudi 
prometna študija za Šentjošt, s 
katero želimo urediti promet v 
središču kraja. 

Pestro je tudi na področju 
gradnje in sanacije. V mesecu 
marcu je bilo podpisano veli-
ko pogodb z različnimi izbra-
nimi izvajalci, ki so – oziroma 
bodo v kratkem – pričeli z deli 
na poškodovani infrastrukturi 
po vseh krajevnih skupnostih, 
tudi na cestah Butajnova–Pla-
nina, Žnidar–Bradeško in 
Škandrov graben–Veliki Vrh. 
V zaključni fazi izdelave pro-
jektne dokumentacije je tudi 
most Hruševo, Petačev gra-
ben, Jernejčkov graben in Po-
trebuježev graben.

Na zadnji seji občinskega 
sveta je bil potrjen investicij-
ski projekt izgradnje Centra 
Dobrove, I. faza, ki je podlaga 
za vse nadaljnje aktivnosti na 
tem strateškem projektu, s 
katerim želimo urediti center 
Dobrove in v naši občini zago-
toviti sodoben servis javnih in 
drugih storitev.

Občina je v mesecu marcu 
prejela tudi srebrni certifikat 
Zlati kamen, ki je priznanje, ki 
odraža predanost in uspešnost 
občine na področju razvoja v 
dobro občanov in podjetij. 

Pred nami so prvomajski 
prazniki in praznik dela. Vsa-
ko delo mora biti spoštovano 
in naj bo vrednota. Vsem kra-
janom želim lepo prvomajsko 
praznovanje, katerega bo z 
budnico ponovno popestrila 
Godba Dobrova - Polhov Gra-
dec. 

Vaš župan 
Jure Dolinar

Prejeli srebrni certifikat
Zlati kamen v letu 2024

Pričela se je intenzivna
sanacija po lanskoletnih poplavah

Z aprilom se je na terenu 
pričelo intenzivno 

odpravljanje posledic 
lanskoletnih poplav.
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V novembru 2023 je 
bil s strani Ministrstva 

za okolje, podnebje 
in energijo objavljen 

javni razpis za 
sofinanciranje izdelave 

Občinske celostne 
prometne strategije 

(OCPS) preko 
kohezijskih sredstev. 

S strani občine smo prepo-
znali primernost in pomemb-
nost navedenega razpisa, ki je 
smiselno nadaljevanje nadgra-
dnje naše obstoječe celostne 
prometne strategije, ki je bila 
izdelana v letu 2021. Uspešno 
smo oddali vlogo, ki je bila s 
strani Ministrstva tudi potrje-
na. Občina Dobrova - Polhov 
Gradec se zaveda pomembnosti 

razvoja optimalnega, varnega in 
predvsem vsem občanom do-
stopnega prometa, katerega cilj 
je med drugim tudi izboljšati 
kakovost življenja. V skladu z iz-
hodišči smo pripravili povpra-
ševanje za vključitev zunanjih 
strokovnjakov, saj je to eden od 
pogojev za izdelavo OCPS. Na 
povpraševanje se je odzvalo kar 
nekaj podjetij, pri čemer bo kot 
zunanji strokovnjak, na osnovi 
izpolnjevanja vseh pogojev, so-
delovalo podjetje PZN, ki ima 
bogate izkušnje pri izdelavi ce-
lostnih prometnih strategij in je 
tudi potrjeno s strani Ministr-
stva. 4. aprila 2024 smo izvedli 
prvi delovni sestanek, katerega 
namen je bil predstavitev vse-
bine projekta OCPS in načina 
dela ter časovnice, tako županu 
kot preostalemu vodstvu obči-

ne in celotni občinski upravi. 
Seveda pa pri izdelavi ne 

bomo sodelovali zgolj s strokov-
njaki iz domače občine – ključ-
no je, da sodeluje tudi širša jav-
nost, tako strokovna, kakor tudi 
vsi občani in občanke. Le na tak 
način bomo lahko dosegli naš 
cilj, da v sodelovanju med stro-
ko in občani v novo prometno 
strategijo zajamemo vse kritič-
ne točke. Zato bomo v priho-
dnjih mesecih zbirali predloge 
in mnenja preko anket, delavnic 
in javnih razprav, kamor boste 
vabljeni in kjer bomo pod stro-
kovnim vodstvom lahko zbrali 
čim več informacij. Zato že zdaj 

vabljeni k sodelovanju. Cilj je, 
da s pomočjo OCPS naslovi-
mo izzive na področju prome-
ta, hkrati pa tudi zagotovimo 
zmanjšanje emisij izpušnih 
plinov ter s tem boljšo kakovost 
zraka in bolj kakovostno življe-
nje občank in občanov. OCPS 
bo služila tudi kot podlaga za 
kandidiranje na javnih razpi-
sih, ki bodo namenjeni izvedbi 
ukrepov na področju trajnostne 
mobilnosti. 

Projekt sofinancira Evrop-
ska unija.

Občina 
Dobrova - Polhov Gradec

Gradnja kolesarske 
povezave v naši občini 

trenutno poteka na 
dveh odsekih. 

Gabrje–Šujica 
Na odseku Gabrje–Šujica 

poteka gradnja kolesarske po-
vezave v sodelovanju med Mi-
nistrstvom za infrastrukturo in 
Občino skladno s predvidenim 
terminskim planom izved-
be. Med drugim je bil zgrajen 
oporni zid ob objektih Šujica 
21c–21f in kamnita zložba ob 
Jarčjem potoku. Dela se sedaj 
nadaljujejo v smeri proti Pol-
hovem Gradcu – kolesarska 
povezava bo namreč potekala 
do naslova Gabrje 16. Na desni 
strani cestišča (gledano proti 

Polhovem Gradcu) bo zgrajena 
površina za pešce in kolesarje, 
na drugi pa zgolj kolesarske po-
vršine. Poleg gradnje kolesarske 
povezave bo na odseku od ŠRC 
Gabrje do Gabrja 16 izvedena 

tudi prestavitev osi ceste, pri 
ŠRC Gabrje pa bosta urejeni še 
avtobusni postaji. Po prvomaj-
skih praznikih se bo pričela tudi 
gradnja premostitvenega objek-
ta čez Jarčji potok na regionalni 
cesti, zato bo vzpostavljena po-
lovična zapora ceste in obvoz 
pri ŠRC Gabrje. 

Dela na celotnem odseku 
bodo zaključena najkasneje do 
oktobra.

Dobrova–Razori 
Gradnja pa poteka tudi v Raz-

orih. Na odseku od Dobrove do 
brvi pri spodnjih Razorih, kjer 
trenutno potekajo gradbena 
dela, bo zgrajena dvosmerna 
enostranska površina za kole-
sarje. Rekonstrukcija križišča z 
ureditvijo avtobusnih postaja-
lišč v Razorih je prav tako že v 
teku. V križišču je bila izvedena 
tudi prestavitev osi ceste. 

Dela potekajo skladno s pred-
videnim terminskim planom, 
saj je bilo sredi aprila že izve-
deno asfaltiranje v območju 
križišča. 

Projekt bo na celotnem od-
seku zaključen najkasneje letos 
jeseni. Kolesarska povezava bo 
sicer potekala vse do Tržaške 
ceste, preko Poti čez Gmajno. 

Zaradi gradbenih del je na obeh 
odsekih vzpostavljena polovič-
na zapora ceste. Vse voznike 
pozivamo k strpnosti in upošte-

vanju začasne prometne signa-
lizacije ter cestno-prometnih 
predpisov. Nadzor nad upošte-
vanjem poostreno izvajata tudi 

Medobčinski inšpektorat in re-
darstvo ter Policija.

Občina 
Dobrova - Polhov Gradec

Obvestilo 

Javni razpis za 
podelitev občinskih 
priznanj v letu 2024

 Občina Dobrova - Polhov Gradec podeljuje priznanja 
zaslužnim občanom, drugim posameznikom, podjetjem, 
zavodom, društvom in skupinam, združenjem in drugim 
pravnim osebam za dosežke na področju gospodarstva, 
šolstva, kulture, športa, znanosti, ekologije, zaščite in reše-
vanja ter na drugih področjih človekove ustvarjalnosti, ki 
prispevajo k boljšemu, kvalitetnejšemu in popolnejšemu 
življenju občanov in ki imajo pomen za razvoj in ugled 
občine Dobrova - Polhov Gradec. Priznanje je lahko po-
deljeno tudi posmrtno. 

Pisni predlogi za občinska priznanja morajo biti posla-
ni v zaprti ovojnici na naslov: Občina Dobrova - Polhov 
Gradec, Komisija za mandatna vprašanja, volitve in ime-
novanja, Stara cesta 13, 1356 Dobrova in sicer najkasneje 
do petka, 31. 5. 2024. 

Več podrobnosti kako predlagati in kam poslasti predlo-
ge si preberite na koncu dobrovsko-polhograjskih strani, 
kjer sta objavljeni besedili razpisa in kriterijev. (gt)

OBVESTILO
 

Upravna enota Ljubljana obvešča, da bo Krajevni urad 
Dobrova zaprt v torek, 30. aprila 2024. 

Zapore cest
Občina Dobrova - Polhov Gradec obvešča vse občane in 
druge uporabnike cest o spodnjih zaporah cest. Vabljeni 
k spremljanju občinske spletne strani www.dobrova-pol-
hovgradec.si za najaktualnejše informacije. 
ZAPORA REGIONALNE CESTE LJUBLJANICA–
LJUBLJANA ZARADI GRADNJE BARJANSKE 
KOLESARSKE POVEZAVE 
• na odseku Gabrje-Šujica: POLOVIČNA ZAPORA do 

31. 5. 2024
• v Razorih: POLOVIČNA ZAPORA do 31. 5. 2024

Občina pričela s pripravo nove 
občinske celostne prometne strategije

Gradnja trenutno poteka tudi na odseku Dobrova-Razori

V Gabrju bo kolesarska povezava potekala do označene točke

Kolesarska povezava
se gradi v Razorih in v Gabrju
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Vreme je bilo letos 
kot naročeno – 

morda celo malce 
pretoplo – za izvedbo 

tradicionalne 
vseobčinske čistilne 

akcije, ki je potekala v 
soboto, 6. aprila 2024. 

Čisto, zdravo in trajnostno 
okolje je naša pravica, a ob 
enem tudi dolžnost. Odgovor-
no ravnanje z odpadki je vsa-
kodnevna skrb, enkrat letno 
pa se kot skupnost povežemo 
z namenom, da bi naša občina 
ostala okolje, v kakršnem si želi-
mo bivati. Organizacija čistilne 
akcije je tokrat potekala v sode-
lovanju med Javnim zavodom 
Polhograjska graščina in Ob-
čino Dobrova - Polhov Gradec, 
rokave pa je zavihalo še več pro-
stovoljcev kot v preteklem letu. 

Največ parov rok so našteli v 
Črnem Vrhu. Po poročanju pri-
dnih pomočnikov se je čistilni 
akciji tam pridružilo kar 42 oseb. 
Očistili so Petačev graben, Po-
trebuježev graben od Loga pro-
ti Pasji ravni, pot mimo Snovja 
do Koče ter nazaj proti Črnem 
vrhu, vse vmesne povezovalne 
ceste in končno območje same-
ga središča vasi. Ker se je nekaj 
prostovoljcev na delo odpravilo 
že pred dogovorjenim časom in 
so pokrili precejšni del terena, 

so se v soboto nekateri lotili še 
obnove kozolčka pri domu kra-
janov v Črnem Vrhu. Udeležen-

ci poročajo, da so problematični 
večji kosi odpadkov; plastični in 
kovinski kanali, ovoji za bale in 

druga plastika ob grabnih, ki so 
verjetno še posledica lanskole-
tnih poplav. 

Z udeležbo v letošnji vseob-
činski čistilni akciji so zadovolj-
ni tudi pri Planinskem društvu 
Blagajana, kjer so našteli 27 pro-
stovoljcev. Očistili so Lovrenc, 
na Pasji ravni odstranili dve 
podrti drevesi ter prečesali vse 
poti na Grmado. Tudi v dolini 
pod omenjenimi hribi je bila 
udeležba boljša kot lani. Začeli 
so pri Polhograjski graščini in 
nadaljevali po poti Polhovega 
doživljajskega parka, čez novo 
naselje, pa vse do središča Pol-
hovega Gradca. Zadovoljni pra-
vijo, da smeti navsezadnje ni 
bilo veliko, je pa problematičen 

ekološki otok, saj so nekateri 
izkoristili priložnost in pripe-
ljali odpadke, ki so primerni 
za kosovni odvoz. Večja koli-
čina smeti pa je bila odvožena 
iz zbirnega mesta v Šentjoštu – 
kar dva kesona tovornjaka – če-
prav po mnenju koordinatorja, 
ki se mu je pridružilo okvirno 
15 ljudi, ni bilo toliko odpadkov 
kot lani. 

Na Dobrovi je opremo pre-
vzelo 30 ljudi, kar je lepa ude-
ležba, hkrati pa na območju 
Brezja, Dobrove in Hruševa ni 
bilo najdenih presežnih količin 
odpadkov. Za nekoliko proble-
matično se je izkazala relacija 
od Hruševa do Dvora, kjer je 
ob cesti opaziti številne odvr-

žene pločevinke, še posebno na 
delih, ki so peš manj dostopni 
(graben pred mostom Hruševo, 
kamnolom na Hrastenicah ter 
jarek pod brežino med Logom 
in Dvorom). 

Letošnja čistilna akcija je po-
novno osvetlila nekatere šibke 
točke pri ravnanju z odpadki, še 
bolj kot to, pa je pokazala pozi-
tivno naravnanost skupnosti, ki 
se s čutom za naravo in domače 
okolje vsako leto loti reševanja 
problematike. Ob tem se zahva-
ljujemo organizatorjem, koordi-
natorjem in vsem udeležencem, 
zaradi katerih je bila izvedba 
akcije ponovno uspešna.

JZ Polhograjska graščina

Kolesarjenje je 
ena izmed najbolj 

priljubljenih 
rekreacijskih dejavnosti, 
ki jo lahko v naši občini 

uživajo tako mladi kot 
tudi izkušeni kolesarji.

 
S pestro ponudbo cestnih in 

gorskih poti ter lepimi razgledi, 
ki jih ponujajo, je ta regija prava 
oaza za ljubitelje kolesarjenja. 

Polhov Gradec in okolica 
ponuja kar 40 kilometrov ko-
lesarskih poti, ki so primerne 
za kolesarjenje in raziskovanje 
okoliških krajev. Te poti po-
nujajo raznolike možnosti, od 
mirnih podeželskih cest do 
bolj zahtevnih klancev, primer-
nih za tiste, ki si želijo izzivov. 
Mlajši kolesarji lahko uživajo 
v sproščenem kolesarjenju po 
ravnih cestah, medtem ko se 
bolj izkušeni lahko preizkusijo 
v premagovanju zahtevnejših 
vzponov.

Za tiste, ki si želijo bolj adre-
nalinskega doživetja, so na vo-
ljo številne gorske poti tako na 
sv. Lovrenc, Grmado, Črni Vrh, 
Pasjo ravan, Koreno, Gonte, To-
ško čelo in še mnoge druge. Te 

poti so lahko krajše in daljše, 
brez težav si jo prilagodimo gle-
de na naše zmožnosti. Te poti 
nudijo kolesarjem priložnost, 
da raziskujejo naravne pokraji-
ne in se preizkusijo v vožnji po 
raznolikem terenu. Od strmih 
spustov do izzivov na skalnatih 
poteh, gorske poti v okolici Pol-
hovega Gradca zagotavljajo ne-
pozabne kolesarske avanture za 
vse okuse. Med raziskovanjem 
kolesarskih poti se lahko kole-

sarji ustavijo v eni izmed mno-
gih koč in okrepčevalnic, ki se 
nahajajo v okolici. Te ponujajo 
priložnost za počitek, osvežitev 
in okusne lokalne dobrote. 

Ne glede na to, ali gre za hi-
tro malico ali sproščen obed, so 
koče idealen kraj za druženje in 
regeneracijo med kolesarskim 
izletom. Če ste začetniki ali se 
želite začeti ukvarjati s kolesar-
jenjem, pa je tukaj nekaj nasve-
tov, ki vam bodo pomagali lažje 

zažeti pot kolesarstva. Med ko-
lesarjenjem je pomembno, da 
ste dobro vidni drugim udele-
žencem v prometu, zlasti v sla-
bih svetlobnih pogojih. Nosite 
svetla in odsevna oblačila, tudi 
če to ni najnovejši modni trend. 
Tako boste povečali svojo var-
nost na cesti. Med kolesarje-
njem porabljate veliko energije, 
zato je pomembno, da si med 
vožnjo privoščite ustrezno pre-
hrano. Ogljikovi hidrati, sladka-

rije, energijske ploščice in sadje 
vam bodo dali potrebno energi-
jo za premagovanje razdalj. 

Izberite kolo, ki ustreza va-
šim potrebam in slogu vožnje. 
Ne glede na to, ali gre za cestno, 
gorsko kolo, bodite pozorni na 
geometrijo okvirja, materiale in 
komponente, ki ustrezajo vašim 
ciljem. Če potrebujete pomoč 
pri izbiri, se posvetujte z ekipo 
v specializirani kolesarski trgo-
vini. Pravilna nastavitev kolesa 
je ključnega pomena za udobno 
in učinkovito kolesarjenje. Bo-
dite pozorni na svoj položaj na 
kolesu in se prepričajte, da je 
kolo pravilno nastavljeno gle-
de na vašo višino in anatomijo. 
Nastavitev kolesa je lahko kori-
stna, da se izognete nelagodju 
in poškodbam med vožnjo. Če 
se med vožnjo znajdete v dežju, 
bodite še posebej previdni, saj 
so ceste lahko spolzke. Upoča-
snite vožnjo in bodite pozorni 
na morebitne nevarnosti na 
cesti.

Ne pozabite, da je kolesarjenje 
predvsem zabavna dejavnost, 
zato uživajte v vsakem trenutku 
vožnje. Pomembno je, da vozite 
tako, kot vam ustreza, in upora-
bljate opremo, ki vam omogoča 
udobno izkušnjo na kolesu. Ne 
smemo pa pozabiti na varnost. 
Pri kolesarjenju je varnost ve-
dno na prvem mestu. Obstaja 
nekaj ključnih stvari, na katere 
morajo kolesarji paziti, da bi za-
gotovili varno izkušnjo. Upora-
ba zaščitne opreme je vsekakor 

ena izmed prvih najpomemb-
nejših. Vedno nosite čelado in 
primerne kolesarske oblačila. 
Kolesarji morajo upoštevati 
prometne predpise in biti po-
zorni na druge udeležence v 
prometu. Redno vzdrževanje 
kolesa je prav tako pomembno 
za varno kolesarjenje. Preverite 
zavore, gume in prestave pred 
vsako vožnjo. 

Bodite pozorni na morebi-
tne nevarnosti na poti, kot so 
ovinki, pesek, korenine dreves 
in drugi kolesarji ali pešci, vse 
to so dejavniki, ki lahko vpliva-
jo na našo vožnjo. Velikokrat pa 
pozabimo, da je zelo pomemb-
no, da poznamo pot, kamor se 
želimo odpraviti, da se slučajno 
nebi zgubili. Pomagamo si lah-
ko z navigacijami na pametnih 
telefonih. S spoštovanjem teh 
varnostnih smernic lahko ko-
lesarji uživajo v vseh lepotah 
in izzivih kolesarjenja, ne da bi 
ogrozili svoje zdravje ali var-
nost sebe in drugih.

Polhov Gradec ponuja bo-
gato paleto kolesarskih poti, ki 
zadovoljujejo različne okuse in 
stopnje izkušenosti. Ne glede 
na to, ali gre za sproščen dru-
žinski izlet ali za adrenalinsko 
avanturo, je ta regija idealna 
destinacija za vse ljubitelje kole-
sarjenja. Pomembno pa je, da se 
kolesarji zavedajo in spoštujejo 
varnostne smernice, da bi zago-
tovili prijetno in varno izkušnjo 
na dveh kolesih. 

Petra Cankar

 Pot prti Ravneku

Kolesarjenje, varnost in
začetki na kolesu

Na čistilni akciji smo občani zopet 
izkazali skrb do našega okolja
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Lokalni ponudniki 
v občini Dobrova 

- Polhov Gradec so 
zbrani pod blagovno 

znamko Blagajeva 
dežela, igrivo zaledje 

Ljubljane, ki poudarja 
pomen lokalno 

pridelane hrane. 

En del ponudnikov vsako 
soboto svoje izdelke prodaja 
na Viču, kjer se nahaja Tržnica 

dobrot Blagajeve dežele.
Tržnica dobrot Blagajeve 

dežele že skoraj 20 let vsem 
obiskovalcem ponuja lokalno 
pridelano hrano in izdelke. 
Tržnica je namreč začela obra-
tovali leta 2005 na pobudo Ob-
čine Dobrova - Polhov Gradec 
in lokalnih kmetov, ki so svoje 
pridelke želeli prodajati. 

Vse od tedaj, vsako sobo-
to kmetje z območja občine 
Dobrova - Polhov Gradec in 
bližnjih krajev, med 8. in 12. 

uro, prodajajo svoje izdelke na 
tržnici. Od 13. 4. 2024 dalje 
se bo tržnica nahajala na novi 
lokaciji, in sicer na parkirišču 
Centra Vič (makadamski del). 
V ponudbi Tržnice Blagajeve 
dežele lahko najdete sadje, ze-
lenjavo, meso in mesne izdelke, 
mleko in mlečne izdelke, kruh 
in pekovske izdelke, med, sa-
dike in še več – vabljeni, da jo 
obiščete. 

Občina Dobrova - Polhov 
Gradec

Maj
DATUM DOGODEK LOKACIJA ORGANIZATOR

Zeliščarska delavnica Šentjošt Študentsko društvo Silaq

celo leto, vsak delovni dan 
ob 7.30 Šola zdravja – vadba ŠRC Gabrje Šola zdravja, DU Dobrova

1. 5. 2024–31. 5. 2024 Polhov doživljajski park Polhov Gradec JZ Polhograjska graščina

1. 5. 2024–31. 5. 2024 Zven zaklete grofice Podsmreka JZ Polhograjska graščina

1. 5. 2024 Prvomajska budnica Kraji po občini Godba Dobrova - Polhov Gradec

3. 5. 2024, od 17.00 dalje Večer družabnih iger AP Polhov Gradec JZ Polhograjska graščina

4. 5. 2024, od 8.00 do 12.00 Tržnica Dobrova Dobrova Občina Dobrova - Polhov 
Gradec, KZ Dolomiti - Dobrova

4. 5. 2024, ob 10.00 Florjanova maša, blagoslov 
novega obzidja

Cerkev sv. Andreja, 
Planina nad Horjulom Župnija Šentjošt, domačini

5. 5. 2024, 
od 16.00 do 18.00

Voden ogled po cerkvi sv. Petra 
v Dvoru Dvor JZ Polhograjska graščina

7. 5. 2024 Pohod Bevkov vrh DU Dobrova

8. 5. 2024 Pohod (po dogovoru) po dogovoru DU Polhov Gradec

8. 5. 2024, 
od 15.45 do 17.00 Potujoča knjižnica Dvor Mestna knjižnica Ljubljana

8. 5. 2024, 
od 17.30 do 19.00 Potujoča knjižnica Zalog Mestna knjižnica Ljubljana

9. 5. 2024, ob 9.00 Nordijska hoja ŠRC Gabrje DU Dobrova

9. 5. 2024, ob 17.30 Dihamo z naravo – vadba ŠRC Gabrje Šola zdravja, Dihamo z naravo

10. 5. 2024, ob 20.00 Polhograjski odklop z 
Ansamblom dveh dolin

Prireditveni prostor pri 
Pograjskem domu TRNE d.o.o.

11. 5. 2024, ob 20.00 Polhograjski odklop z Zvito 
feltno

Prireditveni prostor pri 
Pograjskem domu TRNE d.o.o.

11. 5. 2024, 
od 8.00 do 12.00 Tržnica Dobrova Dobrova Občina Dobrova - Polhov 

Gradec, KZ Dolomiti - Dobrova

11. 5. 2024 Vodenje po Zvenu zaklete 
grofice Podsmreka JZ Polhograjska graščina

12. 5. 2024, ob 16.00 Turnir v namiznem tenisu Kulturna dvorana 
Dobrova Sekcija ŠUS KUD Dobrova

15. 5. 2024 Pohod (po dogovoru) po dogovoru DU Polhov Gradec

16. 5. 2024, ob 9.00 Nordijska hoja ŠRC Gabrje DU Dobrova

16. 5. 2024, ob 17.30 Dihamo z naravo – vadba ŠRC Gabrje Šola zdravja, Dihamo z naravo

17. 5. 2024 Svetovni dan telekomunikacij 
in informacijske družbe

Muzej pošte in 
telekomunikacij, 

Polhograjska graščina
Muzej pošte in telekomunikacij

18. 5. 2024, 
od 8.00 do 12.00 Tržnica Dobrova Dobrova Občina Dobrova - Polhov 

Gradec, KZ Dolomiti - Dobrova

18. 5. 2024 Mednarodni muzejski dan
Muzej pošte in 

telekomunikacij, 
Polhograjska graščina

Muzej pošte in telekomunikacij

18. 5. 2024 Cankarjev pohod Zavod Ivana Cankarja za kulturo, 
šport in turizem Vrhnika

18. 5. 2024 8. Blažev nogometni turnir 
trojk Polhov Gradec ŠD Setnik

22. 5. 2024 Izlet mladih po srcu po 
Sloveniji DU Dobrova

22. 5. 2024 Pohod (po dogovoru) po dogovoru DU Polhov Gradec

23. 5. 2024, ob 9.00 Nordijska hoja ŠRC Gabrje DU Dobrova

23. 5. 2024, ob 17.30 Dihamo z naravo – vadba ŠRC Gabrje Šola zdravja, Dihamo z naravo

24. 5. 2024, 
od 15.15 do 16.30 Potujoča knjižnica Dvor Mestna knjižnica Ljubljana

24. 5. 2024, 
od 17.00 do 18.30 Potujoča knjižnica Zalog Mestna knjižnica Ljubljana

25. 5. 2024, 
od 8.00 do 12.00 Tržnica Dobrova Dobrova Občina Dobrova - Polhov 

Gradec, KZ Dolomiti - Dobrova

25. 5. 2024 Dan odprtih vrat vremenskega 
radarja Pasja ravan TD Črni Vrh, KD Črni Vrh, KS 

Črni Vrh

25. 5. 2024 Vodenje po Polhovem 
doživljajskem parku Polhov Gradec JZ Polhograjska graščina

25. 5. 2024–26. 5. 2024 Vikend dvorskih pic Gasilski dom Dvor PGD Dvor

26. 5. 2024 247. Mozartovi družinski dnevi Polhograjska graščina KUD Serafin

29. 5. 2024 Pohod (po dogovoru) po dogovoru DU Polhov Gradec

29. 5. 2024, ob 14.00 Piknik Pr‘ Prek DU Dobrova

30. 5. 2024, ob 9.00 Nordijska hoja ŠRC Gabrje DU Dobrova

30. 5. 2024, ob 17.30 Dihamo z naravo – vadba ŠRC Gabrje Šola zdravja, Dihamo z naravo

Kontaktni podatki
Dosegljivi smo na telefonski številki 031/776-259 ali prek 
maila info@grad-polhovgradec.si. Naše aktivnosti, pakete 
in ponudbo lahko spremljate na spletih straneh www.
visitpolhovgradec.si in www.grad-polhovgradec.si 

Sledite nam lahko tudi na Facebook strani Blagajeva dežela, 
igrivo zaledje Ljubljane in Instagram profilu @polhograj-
ska_grascina. 

Avtobusna postaja Polhov Gradec
Kavarna, turistično-informacijski center, pro-
dajalna vstopnic, izposojevalnica e-koles, tr-
govinica lokalnih izdelkov, čitalnica, igralnica, 
družabni in prireditveni prostor in še kaj bi ji 
lahko rekli. Do pomadi smo med tednom odprti 
od 8.00 do 16.00, med vikendi, prazniki ter za 
počitnice pa od 10.00 do 18.00.

Poroke v Polhograjski graščini
Edinstven ambient za sklenitev civilne poroke. 
Vonj vrtnic in žuborenje vodnjakov poskrbi za 
nepozaben dogodek. Nudimo celostno storitev; 
pomoč pri izbiri glasbenikov, floristov, dekoraci-
jo, prevoz, catering itd. Uradne ure za poroke so 
ob sredah med 12.00 in 17.00 ob obvezni pred-
hodni najavi.

Polhov doživljajski park
Polhu Rogoviležu pomagajte poiskati novi dom! 
Dogodivščina, primerna za naše najmanjše. 
Vstopnice za Polhov doživljajski park lahko ku-
pite na dveh lokacijah; avtobusni postaji Polhov 
Gradec in v Muzeju pošte in telekomunikacij 
po navedenem urniku. Vstopnica znaša 7 € na 
otroka.

Zven zaklete grofice
Prva planinska zvočna pot v Sloveniji. Spoznajte 
zgodbo o Zakleti grofici prek zvokov gozdnih 

zvočil. Vstopnice za Zven zaklete grofice lahko 
kupite na recepciji G Design Hotela (Tržaška ce-
sta 330) vse dni in ure v letu. Vstopnica znaša 
7 € na otroka.

Prireditveni prostori 
Iščete primeren prostor za svoj dogodek? Ponu-
dimo vam lahko prireditveni prostor ob gosti-
šču Pograjski dom, na voljo so tudi prostor ob 
avtobusni postaji Polhov Gradec in park Polho-
grajske graščine.

Oglasna panoja na krožišču na Dobrovi
Lokalnim društvom in organizatorjem poleg 
promocije lastnih dogodkov prek naših kanalov 
omogočamo lepljene jumbo plakatov na dveh 
panojih v krožnem križišču na Dobrovi. Za re-
zervacije in dodatne informacije nas kontakti-
rajte prek elektronske pošte. 

Knjižnica Polhov Gradec
Najdete jo v pritličju Polhograjske graščine. 
Obratuje ob četrtkih od 17.00 do 19.00 in sobo-
tah od 10.00 do 12.00.

Muzej pošte in telekomunikacij 
Dosegljivi na 01/3640-083 ali muzejpt@tms.si
Odpiralni čas od maja do septembra: torek–nedelja od 
10.00 do 17.00. 
Odpiralni čas od oktobra do aprila: torek–petek, nedelja od 
10.00 do 17.00.
Zadnji vstop v muzej 1 uro pred zaprtjem muzeja.
Obratovanje med prazniki in ostale informacije najdete na 
spletni strani www.tms.si

Dogodki in novosti v maju

Tržnica Vič od 13. aprila dalje na novi lokaciji

Tržnico dobrot Blagajeve dežele so prvo soboto na novi lokaciji obiskali tudi župan Jure Dolinar, podžupanja 
Ana Oblak in drugi predstavniki Občine ter Centra Vič.
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Lani so na pobudo kmetov v 
župniji organizirali prvi zbor, 
letos pa je bilo zanimanje še 
večje, s tem se je povečalo tudi 
število traktorjev, ki je bilo le-
tos že več kot 20. 

Po drugi sveti maši ob 10.30 
so se župljani in traktoristi 
zbrali na parkirišču, kjer so 
počakali župnika in nekaj 
ministrantov, da so slavno-
stno blagoslovili vse traktorje, 
traktoriste in navzoče farane. 
Ponudba traktorjev je bila res 
pestra. Prevladovali so vsem 
dobro poznani John Deer-
ji vseh vrst, nekaj je bilo tudi 
Classov, pa različni modeli 
Casejev, tudi New Holandi 

in Zetorji. Videti je bilo tudi 
Deutze in Fergusone in še ka-
kšen bi se našel. Nato je sledilo 
slikanje, ogled traktorjev in 
pogovori o različnih strojih 
in značilnostih posameznih 
traktorjev. Otroci in najbolj 
navdušeni so lahko katerega 
izmed traktorjev tudi preizku-
sili in se razgledali od znotraj, 
na voznikovem sedežu. Vsak 
lastnik je z veseljem razložil in 
pokazal, kakšne so posebnosti 
posameznih traktorjev. 

Lani je bila posebna atrakci-
ja, da so traktorje okrasili s po-
sebnimi rožami in Slovenskimi 
zastavami, letos pa so namesto 
okrasitve otroci pripeljali tudi 

svoje, otroške traktorje raz-
ličnih znamk in priključkov. 
Nekateri otroški traktorji so 
bili na električni pogon, spet 
drugi kot pravimo ‘’na žgan-
ce’’. S ponosom so se zapeljali 
mimo vseh faranov in svoje 
male traktorje parkirali pred 
svoj velik traktor. 

Po blagoslovu je sledilo še 
druženje ob kavi ter različnih 
velikonočnih dobrotah doma-
čih gospodinj. 

Kmetje so letos zopet doka-
zali, da je v naši dolini veliko 
kmetij in da je kmetijstvo pri 
nas še vedno zelo pomembno. 
Naslednje leto sledi že 3. tradi-
cionalni zbor in blagoslov. In 
tudi za kakšen dodaten traktor 
ali dva bi se drugo leto našlo še 
kaj prostora. Vabljeni.

M.D.

Prva postaja ob 5.20 bo kot že zadnjih 
nekaj let Brezje. 

Godba bo korakala vse od avtobusne postaje 
smer Horjul do Gasilskega doma Brezje. 

Tam bo tudi prvi jutranji sprejem, vabljeni, da 
se nam kljub zgodnji uri pridružite!

Naprej se bomo podali v Horjul, kjer bomo ob 
6.00 zakorakali po glavni cesti od parkirišča Me-
trel vse do vrtca Horjul. Sprejema ni, vsi vaščani 
lepo vabljeni na Vrzdenec! Ob 6.15 bomo svojo 
pot nadaljevali na Vrzdencu. Vstopna točka je na 
avtobusni postaji Vrzdenec (Šentjošt–Ljubljana) 
in vse do Gasilskega doma Vrzdenec. Pogostitev 
in sprejem vseh gasilskih društev občine Horjul 
in župana občine Horjul bo pred Gasilskim do-
mom. Pot nadaljujemo v Šentjošt, kamor bomo 
prispeli ob 7. uri. Korakanje bo potekalo od po-
kopališča do Možinetove hiše, kjer nas čaka 
sprejem. Toplo vabljeni vsi vaščani pred Moži-
netovo hišo. Nadaljujemo v Polhov Gradec, kjer 
bomo ob 8.00 korakali skozi vas. Začnemo pri 
Gasilskem domu Polhov Gradec in končamo na 
novi avtobusni postaji Polhov Gradec. Pogostitve 
ni, vabljeni še vseeno, da nas pričakate. Nato se 
odpeljemo naprej proti sedežu godbe, v Gabrje. 
Tam začnemo s korakanjem ob 8.30 izpred Ga-
brja 50 vse do Kmetije Pr’ Zel. Sledi pogostitev 
in sprejem. Vabljeni vsi vaščani, da se nam pri-
družite. Po končani pogostitvi odkorakamo še od 
Zela do igrišča v Gabrju. Pot nato nadaljujemo do 
Šujice, kjer se zberemo ob 9.15 in zakorakamo od 
avtobusne postaje Šujica preko Lipe, kjer imamo 
kratek sprejem vaščanov in pot nadaljujemo pro-

ti glavni cesti v smeri proti Dobrovi. Vsi vaščani 
Šujice, vabljeni k sprejemu!

Sledi nova lokacija: Stranska vas, kjer začnemo 
ob 9.50 na začetku vasi s smeri Podutik–Dobro-
va in korakamo vse do konca vasi. Sprejema ni, 
vsi toplo vabljeni pred Gasilski dom na Dobrovi! 
Nato se odpravimo na Dobrovo, kjer bomo ob 
10.10 zaigrali pri Lipah pred cerkvijo na Dobro-
vi, nato se bomo odpravili po vasi do Gasilskega 
doma na Dobrovi. Ob 10.30 nas čaka pogostitev 
ter sprejem vaščanov in župana Občine Dobrova 
- Polhov Gradec. Pot nadaljujemo v Podsmreko, 
kjer začnemo svojo pot ob 11.15 pri avtobusni 
postaji Komanija (smer: Ljubljana) in korakamo 
do Gasilskega doma Podsmreka. Tam nas čaka 
pogostitev in sprejem vaščanov. Toplo vabljeni, 
da se nam pridružite!

Za konec pa nas kot vsako leto pogosti naš 
mecen godbe Janez Jarc z zaključnim piknikom 
pod njegovim kozolcem na Komaniji. Tam bomo 
okoli 12. ure korakali od Komanije 1 do Vadam-
čevega kozolca.

Vabljeni vsi prebivalci naše in horjulske obči-
ne, da nas pričakate na katerikoli od postaj in nas 
pozdravite. Veseli bomo vašega obiska in podpo-
re! Ure in trase niso fiksne, možne so prilagoditve 
v primeru slabega vremena ali drugačne organi-
zacije. Na vseh postojankah s sprejemom ali brez 
zbiramo tudi prostovoljne prispevke. Veseli bomo 
vašega obiska ter prispevkov. Sponzorja dogodka 
sta Ja-Ne d.o.o. in Krajevna Skupnost Dobrova.

Že vnaprej hvala za vse prispevke in trud, ki ga 
boste vložili v pripravo dobrot in sprejema godbe!

Manca Dolinar
Blagoslov traktorjev na Dobrovi

Blagoslov traktorjev na Dobrovi

Cerkev sv. Andreja 
na Planini, ki spada 

pod župnijo Šentjošt, 
je zagotovo ena 

mogočnejših cerkva v 
naših krajih. 

Kot največja cerkev v doma-
či župniji, ki je nekdaj bila tudi 
romarska cerkev, se bohoti s 
štirimi mogočnimi bronastimi 
zidovi, petimi oltarji in urejeno 
notranjščino. Zgrajena je bila 
leta 1659, zato je hkrati tudi 
pomemben objekt naše sakral-
ne dediščine. Domačini so pri 
vzdrževanju cerkve sv. Andreja 
skrbni in vestni, kar poskrbi za 
to, da je v cerkvi in njeni okolici 

pogosto živahno, še posebej pa 
oživi ob svetih mašah – te na 
Planini potekajo na postne pet-
ke, 4. in 7. velikonočno nedeljo, 
za godova sv. Florjana in sv. An-
dreja ter ob žegnanju prvo ne-
deljo v septembru. 

Cerkev se nahaja na vrhu 
hriba, obdaja pa jo obzidje, ki je 
počasi klonilo zobu časa. Bilo 
je dotrajano in v slabem stanju, 
zato so domačini v sodelovanju 
z župnijo in Krajevnost sku-
pnostjo Šentjošt v lanskem letu 
pristopili k projektu za postavi-
tev novega obzidja, ki bi cerkvi 
omogočil, da zasije v vsej svoji 
veličini.

V maju 2023 so se tako pri-
čela dela. Staro obzidje je bilo 

odstranjeno, izveden je bil iz-
kop za nove temelje, pozidano 
je bilo novo obzidje in dodana 
kovana vrata, kip sv. Florjana ter 
drugo okrasje. Do novembra so 
bila gradbena dela uspešno za-
ključena in postavitev novega 
obzidja zaključena. Za projekt 
je bilo namenjenih okoli 25 ti-
soč evrov, ki so jih zagotovili 
župnijska podružnica Planina, 
Krajevna skupnost Šentjošt in 
krajani. V februarju 2024 je bila 
pred cerkvijo postavljena še slo-
venska zastava, kar je prav tako 
financirala domača krajevna 
skupnost. 

Za uspešno izvedbo projekta 
je zaslužno predvsem sodelova-
nje med domačini in lokalnimi 

mojstri, ki so poskrbeli, da so 
dela na Planini potekala hitro 
in učinkovito. To so Zidarstvo 
Sečnik, Izkopi in prevozi Janez 
Bradeško, Gradnja s kamenjem 
Nejc Skvarča, Betonarna Do-
lenc in Kovaštvo Gladek. Iz-
jemno pomembno vlogo pri 
gradnji novega obzidja pa so kot 
omenjeno odigrali tudi domači-
ni, ki so na različne načine po-
magali pri uresničitvi projekta, 
bodisi s prostovoljnim delom, 

pomočjo pri organizaciji dela, 
ali drugače – vsak se je potrudil 
po svojih najboljših močeh. Ob 
tem izrekamo vsem mojstrom 
in domačinom, ki so sodelova-
li pri gradnji, iskreno in veliko 

zahvalo v imenu prebivalcev 
Planine in drugih, ki se radi 
udeležujejo svetih maš v cerkvi 
sv. Andreja. 

l.o. in m.c.

Cerkev sv. Andreja na Planini 
z novim obzidjem

Prvomajska budnica 2024

V soboto, 4. maja 2024, bo ob 10. uri na Planini v cerkvi sv. Andreja pote-
kala tradicionalna Florjanova maša s procesijo in gasilskim blagoslovom, 
izveden pa bo tudi blagoslov novega obzidja. Vse občane zato vljudno 
vabimo, da se na ta dan udeležijo svete maše. Po maši vljudno vabljeni 
tudi na druženje s pogostitvijo, ki jo bodo pripravili domačini.

Na Velikonočni ponedeljek, 1. aprila, se je na 
parkirišču za pokopališčem na Dobrovi odvijal že 
drugi, tradicionalni zbor in blagoslov traktorjev.
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S tem se pripravi na veliki 
praznik, ki ga obeležujemo kar 
nekaj dni. Intenzivna priprava 
se začne s četrtkovo mašo, pet-
kovimi obredi in nato v soboto z 
blagoslovom vseh dobrot, ki so 

simbol Velike noči in križanega 
Jezusa. V Župniji Dobrova pa 
so letos mladi župljane pove-
zali že prej. V soboto, 23. 3., so 
pripravili celodnevno dogajanje 
pred župniščem, kjer so anima-

torji z otroci izdelovali butari-
ce. Sledilo je tudi predavanje 
zakoncev Čušin, kamor so bili 
vabljeni predvsem starši. Sobo-
tno dogajanje so torej popestrili 
za odrasle in otroke, ki so nasle-

dnji dan na Cvetno nedeljo prav 
pogumno in ponosno v cerkev k 
blagoslovu prinesli svoje doma-
če izdelane butarice. Nato pa se 
je začela intenzivna priprava na 
Veliko noč. S četrtkovo mašo se 
je začelo Velikonočno tridnevje, 
v soboto pa pred samim blago-
slovom dobrot še tradicionalno 
po hišah župljani nosijo ogenj. 
S tem ognjem se zakuri nekaj 
vejic oz. stare butarice s prej-
šnjega leta. Na žegnu dobrot se 
vaščani zberejo na podružni-

cah, v Župniji Dobrova jih je 
kar 5. S seboj prinesejo košaro 
s pirhi, hrenom, potico, šunko 
ter kruhom. Sledile so še zadnje 
priprave, v nedeljo zjutraj pa se 
je na Dobrovi že zjutraj zasliša-
lo melodije Jezus naš je vstal iz 
groba! 

Ob 7.30 se je začela Vstajenj-
ska procesija, obogatena z ban-
derami z vseh podružnic, farani, 
vaščani, duhovniki, ministranti 
pevci in vsako leto tudi z Godbo 
Dobrova-Polhov Gradec. Med 

procesijo je mogočne vstajenj-
ske melodije igrala godba, ki 
je pogumno prikorakala tudi 
skozi cerkev. Zaigrali so tudi 
zvonovi, med mašo pa je pel 
mešani pevski zbor Dobrova. 
Za konec je nekaj pesmi zaigrala 
še godba, nato pa so se župljani 
zadržali še na kavi in čaju in se 
nato odpravili na Velikonočni 
zajtrk v svoje domove.

M.D., 
foto: J.D.

Materinski dan Župnija Dobrova

V nedeljo, 17. marca, so otroci s starši 
pripravili posebno prireditev ob 
materinskem dnevu. 

Prireditev in hrkati zahvala mamam je po-
tekala po drugi sveti maši v dvorani Župnij-
skega doma na Dobrovi. Zbralo se je nemalo 
poslušalcev in tudi nastopajočih. Prireditev se 
je začela z dvema pesmima otroškega zborčka 
s spremljavo kitare. Program so nadaljevali Rut 
Elizabeta, Andraž in Nika, ki so prebrali nekaj 
verzov o družini, očetu, materi ter prijaznih 
besedah. Nato sta sledili dve pesmi o mami, ki 
sta ju prebrala Julija in Leon. Nato se je odvi-
jal glasbeni program z različnim inštrumenti. 
Za uvod je Ana zapela pesem Mamica je ka-
kor zarja, glasbeno vzdušje pa sta nadaljevali 
sestrici Hana in Ajda, ki sta na kljunasto flavto 
dvoglasno zaigrali pesem Jaz pa grem na zele-
no travco. Da se nam je pesem res dobro utrnila 
v spomin, jo je na prečno flavto nato zaigrala še 

Lucija. Na oder je zopet prišla Hana, ki je tokrat 
solo zaigrala na prečni flavti pesem z naslovom 
Potepuh. Malo premora in že je sledil zvok 
klarineta izpod prstov Ambroža, ki je zaigral 
Zahvalno pesem. Po vseh nastopih s pihali je 
sledil nastop trobil. Nejc in Matic sta s pozav-
no in trobento zaigrala vsem dobro poznano 
pesem Hallelujah. Za konec instrumentalnih 
točk pa je bilo moč slišati še brenkalo. Luka je s 
kitaro prav lepo zaigral nekaj pomladnih melo-
dij. Proti koncu sta Živa in Mark povedala nekaj 
o svoji družini, kar sta napisala kar sama. Koli-
ko otrok je pri hiši, kaj sta starša po poklicu, kaj 
so njihovi hobiji in koliko domačih živali imajo. 
Za konec nam je zopet zapel zborček vseh na-
stopajočih. Zapeli so dve pesmi, prva je bila O, 
Marija, drugo pa so popestrili z ropotuljicami, 
trianglom in palčkami. Pesem z dodatnimi rit-
mi mladih pevcev je nosila naslov Ti si moja 
Gospa. Zunaj so obiskovalce nato postregli še 
s čajem in kavo ter delili paketke piškotov za 
starše in bonbone za otroke.                   M.D.

Prireditev ob materinskem dnevu 
v Župniji Dobrova

Občni zbor je sklical Upravni 
odbor na svoji seji 5. februarja 
2024.

Uvodni govor je imela pred-
sednica društva Ivanka Kokelj, 
ki je vse prav lepo pozdravila 
in podala poročilo o delu v letu 
2023:

-  v mesecu februarju je poteka-
lo zimovanje v Izoli ter peka 
flancatov za Občino Horjul – 
pustovanje

-  v mesecu marcu je potekal 
kuharski tečaj v Horjulu in 
strokovna ekskurzija na Kme-
tiji Štrucelj, sajenje sadik v vrt-
cu v Horjulu – pikapolonice, 
zmajčki in delfinčki

-  v mesecu aprilu se je sode-
lovalo pri pripravi Las Barje 
v Horjulu in potekala je iz-
menjava semen v Polhovem 
Gradcu

-  v mesecu maju je potekal obč-
ni zbor Zveze kmetic Sloveni-
je v Gorenju pri Zrečah, ki se 
ga je udeležilo nekaj članic

-  v mesecu juniju je potekela 
destilacija, ki jo je vodila naša 
članica Margita Vehar in ob-
činski praznik Občine Horjul, 
na katerem je društvo prido-
bilo priznanje za naše delo 
ter sodelovanje društva na 
občinskem prazniku Občine 
Dobrova Polhov Gradec, ude-
ležili smo se tudi tekmovanja 
na državnih kmečkih igrah

-  v poletnih mesecih juniju in 
juliju je potekal ogled gleda-
liške predstave v Studencu 
in dogovori glede izleta v Is-
tanbul v mesecu novembru. V 
avgustu je bila planirana stro-
kovna ekskurzija, ki je zaradi 
poplav odpadla in bila presta-
vljena na september

-  v septembru na strokovni ek-
skurziji na Koroško se je med 
potovanjem utrnila iskrica in 
odločitev je padla, da se zbe-
rejo prostovoljni prispevki za 
članico društva v Mislinski 
dolini

-  v oktobru je potekala peka 

peciva za OŠ Dobrova, pote-
kalo je sodelovanje na izboru 
kmetice leta v Zagorju, pripra-
va gredic in sajenje čebulnic z 
otroki v Horjulu (sodelovanje 
z go. Cirilo)

-  najbolj pester pa je bil mesec 
december, ko se je peklo me-
denjake z otroci v OŠ Horjul, 
potekalo je sodelovanje na 
praznični ulici/tržnici na Do-
brovi, priprava prazničnega 
peciva za Občino Horjul, sro-
kovna ekskurzija v Celovec 
ter za dodatno popestritev sta 
poskrbeli dve naši članici, ki 
sta sodelovali na TV Planet s 
svojimi kuharskimi dobrota-
mi.
V sklopu rednega letnega obč-

nega zbora smo imeli tudi pre-
davanje g. Petra Pirša. Tema pre-
davanja je bila »Nazaj k sebi«. G. 
Peter je govoril o vlogi ženske, da 
podpira 3 od 4 vogalov hiše, po-
tem o vzorcih, ki jih vlečemo iz 
več kot 500 let nazaj. O zavednih 
in nezavednih vzorcih, potem o 
zaželjenih in nezaželjenih vzor-
cih. Vzorce dobimo v primarni 
družini, črpamo pa jih od nekje 
od 7. leta starosti. Kaj moramo 
vzeti za naše merilo. Tisti vzor-
ci, ki nas delajo srečne, naj jih 
upoštevamo v največji meri. Če 
nismo srečni, niso srečni tudi 
ljudje okrog nas. Bistvo je, da si 
vzamemo čas zase.

Andreja Dolinar

Redni letni občni zbor 
društva Kmečkih in 
podeželskih žena 

Predavatelj Peter Pirš

Blagoslov dobrot 

Vstajenjska procesija na Dobrovi

Velikonočni čas v Župniji Dobrova
Praznovanje Velikonočnega časa se vedno začne že 40 dni 
pred samo Veliko nočjo, s postom. 

Redni letni občni zbor Društva kmečkih in 
podeželskih žena Dobrova - Polhov Gradec 
in Horjul je bil v soboto, 2. marca 2024, ob 
9.30 PRI ŠKOFU V ZAKLANCU. 
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Kaj imajo Žiri skupnega 
z nami, ki živimo v 

občini Dobrova - Polhov 
Gradec? 

Pravzaprav veliko, skupaj z 
Žirmi smo v isti narečni skupini, 
ki ji rečemo rovtarska, znotraj 
nje pa je šest narečij, od poljan-
skega (kamor sodi tudi žirovski 
govor) do horjulskega. V kra-
jih naše občine sta obe narečji, 
vemo pa, da se dostikrat govor 
razlikuje že od vasi do vasi. Ko 
listamo po Žirovskem slovar-
ju, pod katerega sta se podpisala 
Milka Bokal, naša sokrajanka, 
in Martin Eniko, najdemo šte-
vilne besede, ki so nam skupne, 
četudi se v odtenkih dostikrat 
razlikujejo. Listati po slovarju 
je morda za koga dolgočasno, a 
sam sem pri marsikateri bese-
di vzkliknil: »Pa tako smo re-
kli tudi mi. O, poglej, tole pa 
Žirovci rečejo malo drugače! 
Kaj pa to pomeni?« Najmanj 
to troje sem rekel ničkolikokrat. 
In potem bral razlage, primere 
ali pogledal kakšno fotografijo, 
ki ponazarja izraz. Predvsem pa 
sem se razveselil mnogih besed, 
ki sem jih zaradi oddaljenega 
otroštva že skoraj pozabil. In 
prav s takimi slovarji ohranja-
mo jezikovno dediščino našega 
naroda. 

Ljudmila Bokal s slovaropis-
jem nadaljuje tudi po upokojitvi, 
še pred njo pa je pri svojem leksi-
kografskem delu na Inštitutu za 
slovenski jezik Frana Ramovša 
ZRC SAZU sodelovala kot ure-
dnica, sodelavka ali avtorica pri 
številnih terminoloških slovar-
jih (poleg dela pri Slovarju slo-
venskega knjižnega jezika, SSKJ, 
pri Slovenskem pravopisu ipd.) 
Med njenimi slovarji omenimo 
le Čebelarski terminološki slo-
var (2008), Slovenski smučarski 
slovar (2011), Mali klekljarski 
slovar (2014), Terminološki slo-
var uporabne umetnosti – po-
hištvo, ure, orožje (spletna obja-

va, 2015) in Slovar zvonjenja in 
pritrkovanja (2017). 

Žirovski slovar, ki ga je izdalo 
Muzejsko društvo Žiri, je nasta-
jal skoraj desetletje in vsebuje 
obsežen strokovni uvod, da pa 
ne bo kdo morebiti ucagal (tudi 
scagal), torej obupal, je na stra-
neh 71–77 skrajšani uvod, ki se 
zaključi z naslednjimi besedami 
o slovarju: »… je pisan, kolikor 
je mogoče, v laičnem stilu in 
je namenjen ljubiteljem besed, 
ki jim branje slovarjev ni vsak-
danje delo.« Seveda pa se bralec 
lahko zapodi kar naravnost v 
najzanimivejši, slovarski del, ki 
je lepo oblikovan: modri izrazi 
so zapisani v »knjižni obliki«, 
črni krepki pa tako, kot jih zares 
izgovarjajo Žirovci. Slovarju se 
vidi, iz kakšnega območja pri-
haja. Največ izrazov je iz kme-

tijstva, sadjarstva, gozdarstva, 
saj je širše Žirovsko predvsem 
kmečki svet, pri ročnih obrteh 
pa sta prevladovala čevljarstvo 
(iz te tradicije je nastala tovarna 
Alpina) in klekljarstvo, slednje je 

globoko usidrano tudi na obmo-
čju naše občine. Potem so tu še 
izrazi s področja mizarstva, ko-
vaštva – in iz vsakdanjega življe-
nja, tudi iz trenutkov, ko je človek 
čustveno vznemirjen (hudika, 
porkaflek, pišmeuret, arkaduš 

…). A so v ljudeh, četudi življenje 
ni bilo lahko, bile tudi mehke 
duše, o čemer pričajo pomanjše-
valnice za kmečke živali, kot so 
šečk (prašiček), čivčk (piščanček), 
bačk (bikec), teučk (teliček), wa-
ličk (voliček). Podobne so znane 
tudi v naših koncih.

Kar pozorno oko, ki primerja 
naše besede z žirovskimi, takoj 
opazi, je izgovorjava s poudar-
kom na a, pri nas bolj na o ali i, 
npr. Žirovci rečejo zagar, pri nas 
zogar (za cestarja), ali bandibje, 
pri nas bindibje (za endivijo). 
Tudi precej izgovorjav prično z 
a, primer aušnca za našo vajšn-
co (prevleko za blazino), pri njih 
drevje abcuode, pri nas vadco-
de (odcveti). Takih primerjav bi 
lahko našteli še nič koliko, a naj 
ostanejo v slovarju. Ujete za zgo-
dovino. Namreč, mnogih besed, 
ki jih slovar zajema, skoraj ni več 
najti v vsakdanjem jeziku, tudi 
zato, ker ustrezni predmeti ali 
dejavnosti izginjajo. Le redko-
kdo danes še frga (pri nas frega) 

– obsekava veje s požagane smre-
ke – ali uporablja draksl (pri nas 
drajsl) za struženje. Prav never-
jetno je, kaj vse je bilo še pred ne-

kaj desetletji vsakdanje opravilo 
ali orodje. 

Naslednja zanimivost, ko pri-
merjamo Žirovce in nas, je zvoč-
na podoba govora, ki je pri njih 
bolj pojoča kot pri nas. V Žireh 
se kriempajo, pri nas se krem-
pamo (praskamo), pri njih our-
lajo, pri nas vrlajo (orglajo), pri 
njih so brvejžni, pri nas brvežni 
(neprevidni, lahkomiselni), pri 
njih jedo večierjo, pri nas vičerje 
(večerja), in na mizi imajo mu-
očnk, pri nas močnk (močnik). 
Spet, kogar zanima, bo takih pri-
merov v slovarju našel res veliko. 

Slovar ne vsebuje le besed, am-
pak tudi frazeme – pregovore, 
reke, ustaljene obrazce, otroške 
izštevanke. Nekaj jih je značilno 
žirovskih, saj jih vsaj sam nisem 
nikoli slišal. Imamo pa skupne 
frazeme, kot je denimo sam, 
sama – za moža, ženo (npr. 
Sama se pa danes ne počuti 
najbolje.) 

Če se za konec vrnemo k be-
sedam iz kmečkega sveta, je 
Žirovski slovar prava zakladni-
ca imen za stare sorte jabolk 
ali drugega sadja, kmečkega 
orodja, kmečkih del in podob-
no. Zabavno pa je prebrati tudi, 
kako je kdo zaklamaturu (pri 
nas zaklamatiru), to je, opote-
kajoče kam pasti ali zaiti. In da 
bralec ne bo zašel, je v obsežni 
knjigi nekaj prav lepih fotografij, 
ki ponazarjajo predvsem čevljar-

ske izraze, orodje pa seveda kle-
kljarske vzorce ali pripomočke. 
In, kar je res zanimivo, čeprav so 
slike relativno majhne, nekaj po-
nazoritvenih je narisanih v teh-
niki pointilizma (avtor Martin 
Eniko), ki za slikanje uporablja 
izključno pike.

Slovar je izredno zanimiv, saj 
ne le, da obrazloži izraze, nave-
de primere, iz njega izvemo tudi 
kakšno krajevno posebnost, od 
prehrane do tega, da se cesta 
med Spodnjo Idrijo in Žirmi 
imenuje škofovska.

Če potegnemo črto pod skoraj 
štiristo strani debelo knjigo, lah-
ko rečemo, da sta Milka Bokal 
in Martin Eniko v Žirovskem 
slovarju še ujela nekatere bese-
de, ki bi sicer utonile v pozabo, 
obenem pa vse nas, ki pripada-
mo rovtarski narečni skupini, 
spomnila, da jih – vsaj nekatere 

– lahko uporabljamo še naprej. 
In, mašinaja (vzklik začudenja), 
neverjetno veliko število izrazov 
se je znašlo v knjigi, čez tri tisoč 
jih je. Če pa vzamemo še dodatek 
na koncu slovarja, ki predstavi 
besede s področja žirovske pre-
hrane, pa jih je še več. Vsekakor 
lahko zaključimo s trditvijo, da 
slovarji zagotovo niso dolgoča-
sne knjige, posebej, če so narečni, 
kot je ta. In še kako poučni so. 

Marjan Bradeško

V četrtek, 14. 3. 2024, 
ob 18. uri smo se zbrale 
dekleta in žene na 
kuharskem tečaju v 
gospodinjski učilnici 
Osnovne šole Horjul. 

Z dobrotami nas je navduše-
val naš kuharski mojster Ro-
bert Merzel. 

Občudovanja vredne mojstr-
ske spretnosti in žongliranja po 
kuhinji so nas tako prevzele, da 
smo obsedele, gledale, vonjale, 
testirale, slikale in oboževale 
odlične okuse.

Tokrat nam je pripravil:
1. Lignje v solati
2. Rižoto z lignji
3. Brancinov file v koruznih 
drobtinah s krompirjem in ze-
lenjavo
4. Pečeno jagnječjo kračo s 
krompirjem
5. Smetanovo rezino z višnjami 
in čokolado

Težko bi poudarili, kaj je bilo 
najboljše. Vse je bilo prijetnih 
vonjav, lepega videza in odlič-
nega okusa, vedno pa prevlada 
sladko. Izdam vam zelo eno-
staven recept in to je za lignje 
v solati:

- Lignje skuhamo v vreli vodi 
z jušno zelenjavo, celim po-
prom in začimbami. Kuhane 

lignje ohladimo in narežemo 
na rezine, zabelimo z olivnim 
oljem, sesekljanim peteršiljem, 
soljo, belim poprom in limo-
ninim sokom. Ponudimo s po-
pečenim kruhom in česnovo 
majonezo.

in še za sladokusce smetano-
va rezina z višnjam in čokolado:

- Za podlogo spečemo temen 
biskvit (recept za velik pekač je 

10 jajc, 30 dag sladkorja in 30 
dag moke ter kakav v prahu). 
Nanj nadevamo vodo višnjeve-
ga kompota, ki smo jo sladkali, 
zavreli in zgostili z gustinom. 
Potresemo z višnjami. Pusti-
mo, da se pohladi. Stepemo 
sladko smetano, jo fiksiramo z 
želatino ali kremfiksom, nade-
vamo z višenjami, poravnamo 
in ohladimo. Pred serviranjem 

potresemo čez vse grobo nari-
bano čokolado.

Za ostale dobrote pa se vidi-
mo spet v jesenskem času na 
naslednjih kuharskih tečajih. 
Po zapisu kuharskega mojstra 
Roberta Merzela za Društvo 
kmečkih in podeželjskih žena 
Dobrova - Horjul - Polhov Gra-
dec zapisala Andreja Dolinar

Kuharski mojster s pomočnicami in sladicami

Kuharski tečaj v Horjulu 
na temo velikonočnih jedi

Milka Bokal, Martin Eniko: Žirovski slovar

Obvestilo

Spremenjene uradne ure 
Upravne enote Ljubljana 
 
Upravna enota Ljubljana obvešča o spremenjenih uradnih 
urah, ki so v veljavo stopile z aprilom. Vlada RS je namreč 
izdala Uredbo o spremembi Uredbe o upravnem poslovanju, 
s ciljem prispevati k učinkovitemu in hitrejšemu reševanju 
upravnih zadev. V skladu s tem je Upravna enota Ljubljana 
prešla na spremenjen delovni čas.

Uradne ure in okensko poslovanje Upravne enote Lju-
bljana:
• v ponedeljek in torek, od 8.00 do 15.00
• v sredo od 8.00 do 18.00 in
• v petek od 8.00 do 13.00.

Krajevni uradi poslujejo z nespremenjenim urnikom. 
Krajevni urad Dobrova je odprt vsak torek, med 8. in 
12. ter 13. in 15. uro. 
Strankam priporočamo, da se na storitve naročijo v spletni 
aplikaciji eSamonaročanje - Prijava (gov.si) ali na telefonski 
številki 01 828 16 90 (upravna enota) oziroma 01 828 16 94 
(krajevni urad).
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Pomlad je 
že dodobra 
prikorakala v naše 
okolje, začele so 
cveteti prve rože 
in drevesa. 

Pomladni čas je čas prebu-
janja, toplejših in sončnih dni. 
Glasbena šola Emil Adamič pa 
te dni praznuje svoje 13. leto 
delovanja. V ta namen so učen-
ci in učitelji priredili Pomladni 
koncert, kjer so se predstavili 
mnogi učenci glasbene šole s 
petjem ali igranjem v različnih 
komornih zasedbah in godbi. 

Koncert so slavnostno otvo-
rili učenci Glasbene šole, ki se 
učijo tolkal. Pod mentorstvom 
Tilna Zakrajška so zdajšnji in 
bivši učenci združili moči in 
skupaj zaigrali uvodno pesem 
ter gledalce ponesli skozi Utrip 
južne tribune. Sledila je prva 
napoved in pozdrav vsem go-
stom, nastopajočim in obisko-
valcem. Vezna beseda je celoten 
koncert melodično in doživeto 
tekla preko voditeljice Tine 
Šlajpah, ki je prvič vlogo vodite-
lja dotičnega koncerta prevzela 
z velikim navdušenjem. Sledila 
je učenka violine, ki je v vseh 
letih učenja med najbolj uspe-
šnimi učenci glasbene šole. Za 
sabo ima že prek 5 tekmovanj s 
samimi najboljšimi uvrstitvami 
zlatih in srebrnih priznanj. Lu-
cija Ana Dragaš je gledalce po-
peljala skozi melodije Tartinija, 
na klavirju pa jo je spremljal 
učenec Dominik Kovačič. Men-
torici točke sta bili Tina Blaznik 
(violina) in Maruša Frelih (kla-
vir). Sledila je klavirska točka 
francoskega skladatelja in kom-
ponista Debussyja pod spretni-
mi prsti učenke Ive Kampuš iz 
enote Dol pri Ljubljani, mento-
rica Janja Šuštaršič. 

Pri naslednji točki je zopet 
sledil klavir, vendar v duetu s 
flavto. Učenki enote Dol pri 
Ljubljani Sara Michelle Pecik 
in Polona Babnik sta se pred-
stavili s pesmijo Variacije za 
flavto in klavir v e-duru, zna-
nega skladatelja Chopina. Malo 

predaha in vezne besede, in že 
so zopet na vrsto prišli tolkalci. 
Zasedba je tokrat poleg vseh 
bobnov zasedla še druge tolkal-
ske inštrumente. Slišati je bilo 
marimbo, vibrafon, zvončke, 
ksilofon, činele in little percus-
sion. Z jamajško ljudsko pesmi-
jo so gledalce popeljali na drugi 
konec sveta. Prav je, da se na 
koncertu predstavijo različni 
inštrumenti, zato so se v na-
slednji točki predstavila trobila. 
Trobilski kvintet pod vodstvom 
Mateja Rihterja nam je zaigral 
znano tujo skladbo Wonderful 
Tonight. Sledila je pevska toč-
ka učenke Tinkare Bučar pod 
mentorstvom Urške Kastelic. 
Slišati je bilo melodije pesmi I 
could have danced all night ob 
spremljavi učiteljice klavirja, Ja-
nje Šuštaršič. 

Nato pa so gledalci dočakali 
tudi brenkala. Kot prva sta se na 
odru predstavila kitara in banjo. 
Kitarista Davida sta z duetom 
Dueling banjos in kavbojsko 
opremo popestrila svojo točko. 
Poleg zanimivega neobičajnega 
zvoka benja sta svoje ritme s 
ponavljanji določenih melodij 
in vedno hitrejših ritmih kar 
stopnjevala napetost njune toč-
ke. Sledil je koncert trobentača 
Ignacija Dolinarja, ki je s spre-
mljavo klavirja predstavil enega 
izmed njegovih daljših koncer-
tov, ki jih je vajen igrati na raz-
ličnih tekmovanjih. Sledila so 
pihala. Kvartet klarinetov, ki so 
ga predstavljali godbeniki God-
be Dobrova - Polhov Gradec, je 
zaigral Lovsko koračnico bratov 
Avsenik, pod priredbo in men-
torskih vodstvom Janeza Benka. 
Sledil je trio flavt Eve, Zale in 
Lucije pod mentorstvom Klav-
dije Feguš, ki so zaigrale pesmi 
I will follow him in A Swingin 
safari. Trio so spremljali učitelji 
glasbene šole – Miloš Rebula 
na klavirju, Simon Brand na 
bas kitari ter Tilen Zakrajšek 
na bobnih. Sledila je komorna 
zasedba violin, ki so pod men-
torjem Milkom Jurečičem zai-
grale znano popularno skladbo 
Queenov z naslovom Bohemian 
Rhapsody. Nato smo odšli nazaj 

v Slovenijo. Orkester pihal, ki 
vsebuje klarinete in saksofone, 
je zaigral slovensko vsem dobro 
poznano Slovenskega naroda 
sin pod taktirko, mentorskim 
vodstvom in priredbo Janeza 
Benka. Sledila je še pesem pi-
halskega orkestra in solo kla-
rinetov z naslovom Klarinet-
tenmuckl. Orkester pihal sta 
spremljala še godbenika Aleš 
Škof na bas kitari ter Urh Jarc 
na tolkalih. Mentorji pihalcev 
so Janez Benko, Urban Knez in 
Matic Sotošek. 

Sledila je udarna pesem Ro-
undtable rival z Neli Božič na 
violini, Davidom Avbljem na 
električni kitari, Davidom Bur-
nikom na bas kitari in Lukom 
Jurešem na tolkalih. Začetni 

hitri ritmi violine so se prelevili 
v hitre ritme električne kitare, 
piko na i pa je dodala udarnost 
bobnov, ki je vse melodije pove-
zala v celoto. Mentor točke je bil 
violinist Milko Jurečič. 

Da pa ne bo nastopala le ku-
pica učencev v različnih komor-
nih zasedbah, so se predstavili 
tudi učitelji. Matej Rihter - Riki 
na trobenti, ki je hkrati tudi di-
rigent Godbe Dobrova - Polhov 
Gradec in trobentač pri skupini 
Fehtarji. Na klarinetu je profe-
sionalno odigral Janez Benko, 
učitelj, mentor, koncertni moj-
ster Orkestra Slovenske vojske 
ter član ansambla Zupan. Na 
kitari je melodije spremljal uči-
telj in ravnatelj Simon Brand na 
bas kitari rocker in učitelj Kle-

men Mlinar na klavirju, učitelj 
Miloš Rebula ter na bobnih Ti-
len Zakrajšek, bivši član Brendi-
jevih barab ter spremljevalnega 
banda Uroša in Tjaše. Zaigrali 
so pesem All of me skladateljev 
G. Marksa in S. Simonsa, ki je 
postregla s solo vložki najprej 
trobente, nato klarineta, ki-
tare, klavirja in bobnov. Vsak 
učitelj se je skozi pesem lahko 
predstavil s svojim vložkom in 
užival v ustvarjanju glasbe s 
sodelavci. Pred koncem je nekaj 
skladb zaigral še otroški orke-
ster Glasbene šole, kjer se kalijo 
mladi glasbeniki, ki se radi po-
vezujejo z glasbeniki različnih 
inštrumentov. Mladi glasbeniki 
nekoč lahko stopijo tudi v velike 
vrste Godbe Dobrova - Polhov 
Gradec. Pod taktirko Mateja 
Rihterja in mentorskim vod-
stvom Urbana Kneza in Ma-
ksa Rihterja so zaigrali skladbi 
Clowning around ter Rhapsody 
in blue. Za čisti konec večera pa 
je oder zapolnila Godba Do-
brova - Polhov Gradec, ki je kot 

prvo predstavila pesem s solom 
najmlajšega godbenika Patrika 
Vidoviča na ksilofonu in pesmi-
jo Fiddle Faddle. 

Nato je godba obiskovalce 
ponesla v Francijo, prek Parisa, 
Moulin Rouga, La vie en rosa 
in drugih vsem dobro pozna-
nih francoskih šansonov. Prek 
venčka francoskih so se v godbi 
predstavljali tudi solisti. Na kla-
virski harmoniki Marko Ciuha, 
na trobenti Ignacij Dolinar ter 
na saksofonu Aljaž Sečnik. Za 
konec pa še dve pesmi skupaj z 
Združenim otroškim pevskim 
zborom Glasbene šole Emil 
Adamič, ki so veselo in ponosno 
prikorakali na oder in zapeli Pe-
sem o upanju in pesem Geslo. 

Ker aplavza kar ni in ni bilo 
konec, so Godba in otroški zbor 
za bis zaigrali še Tra-ta-ta skla-
datelja Bojana Adamiča, ki je 
hkrati tudi himna slovenskih 
godb. 

M.D., foto: U.K.

V petek, 12. aprila 2024, 
se je v sklopu četrtega 
večera Na svoji zemlji 

odvil poseben dogodek. 

Gostili smo izjemno oseb-
nost – profesorja dr. Ernesta 
Petriča. Večer smo začeli z 
glasbenim nastopom sopra-
nistke Tine Debevec Dragoš 
in pianistke Katarine Tomi-
nec. Sledil je zanimiv pogovor 
z profesorjem Petričem, ki je 
delil svoje življenjske izkušnje, 
prepričanjih in poglede na svet. 

Ernest Petrič, izjemno spo-
štovan pravnik, diplomat in 

politik, je osebnost, ki je za-
znamovala slovensko in med-
narodno politično sceno s 
svojim izjemnim znanjem, iz-
kušnjami ter predanim delom 
za uveljavljanje pravičnosti in 
demokracije. Njegova bogata 
kariera je zaznamovana z vr-
sto pomembnih vlog, ki so od-
ražale njegovo strast do prava, 
pravičnosti in mednarodnega 
sodelovanja.

Rojen leta 1936 v Tržiču, je 
Petrič odraščal v času bur-
nih svetovnih dogodkov, ki 
so močno vplivali na njegovo 
življenje in prepričanja. Že v 
zgodnji mladosti je bil priča iz-

zivom in nepravičnostim dru-
ge svetovne vojne, kar je obli-
kovalo njegov pogled na svet in 
poudarilo pomen demokracije, 
človekovih pravic ter mednaro-
dnega sodelovanja.

Svojo kariero je Petrič začel 
kot pravnik, kjer je s svojim 
strokovnim znanjem in pre-
danim delom kmalu pritegnil 
pozornost. Svoje znanje je nad-
grajeval na prestižnih univer-
zah doma in v tujini, kar mu je 
omogočilo pridobitev izjemnih 
referenc in ugleda v mednaro-
dni pravni skupnosti.

Petričeva diplomatska pot 
je bila izjemno bogata, saj je 
zastopal Slovenijo kot velepo-
slanik v Indiji, Združenih dr-
žavah Amerike v New Yorku 
ter Avstriji. Leta 1972 je nekaj 
časa deloval kot ekspert Un-
seca v Kolumbiji in leta 1975 v 
Iraku.V letih 1983 do 1986 pa 
je poučeval mednarodno pravo 
na univerzi v Etiopiji, Solunu, 
Gradcu in Ljubljani. Njegova 
vloga v slovenski politiki ni bila 
nič manj pomembna. Kot član 
vlade Staneta Kavčiča je Petrič 
v letih med 1967 in 1972 pre-
vzel resor za tehnologijo, kjer je 

s svojim znanjem in izkušnjami 
prispeval k razvoju in napred-
ku države. Kljub burnim poli-
tičnim dogodkom in čistkam 
v tistem času je Petrič ostal 
zvest svojim prepričanjem ter 
se zavzemal za demokracijo in 
pravno državo.

Njegova kariera je dosegla 
vrhunec, ko je bil imenovan 
za predsednika Ustavnega 
sodišča Republike Slovenije 
novembra 2010. V tej vlogi je 
Petrič še naprej dokazoval svo-
jo strokovnost, integriteto in 
predanost pravni državi ter va-
rovanju ustavnih vrednot. Pod 
njegovim vodstvom je Ustav-
no sodišče sprejelo številne 
pomembne odločitve, ki so 
oblikovale pravno in politično 
pokrajino Slovenije. Kljub kon-
troverznosti nekaterih odloči-
tev je Petrič ostal zvest svojim 
načelom ter se zavzemal za 
spoštovanje ustave in zako-
nov. Njegova predanost pravi-
ci, demokraciji in človekovim 
pravicam je zgled mnogim, ki 
si prizadevajo za boljšo in pra-
vičnejšo družbo.

Petra Cankar

prof. dr. Ernest Petrič

Pogovorni večer z prof. dr. Ernestom Petričem

Pomladni koncert – godba, zbor

Pomladni koncert
Glasbene šole Emil Adamič
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Tudi TD Polhov Gradec 
je postal organizator 
ulične košarke 3x3 in to 
že drugo leto zapovrstjo. 

3x3 je hitra igra košarke sku-
pno le šestih igralcev na polovi-
ci košarkaškega igrišča. 

Igra se zunaj ali notri ob glas-
bi in njen moto je »od ulice do 
olimpijade« – Fiba kot svetovna 
krovna košarkaška zveza je igro 
3x3 leta 2017 dodala v program 
olimpijade in prvič se je igrala 
na olimpijadi v Tokiu l. 2020. 

 Tudi slovenska Košarkaška 
zveza Slovenije (KZS) je za igro 
3x3 l. 2020 pripravila uradna 
pravila na 70-ih straneh in ob-
javila obrazce za prijavo ekip, 

sama organizira tudi regional-
ne in državne turnirje, medtem 
ko so lokalni turnirji v organi-
zaciji športnih društev. 

V Polhovem Gradcu imamo 
dva primerna igrišča: v šolski 
telovadnici, kjer se je odvijal 
turnir 3x3 v soboto 6.4. in zu-
nanje igrišče. Betonsko igrišče 
s košem pred gostilno Pograjski 
dom pa nima zadostne veliko-
sti in ne ustreza FIBA pravilom 

– ima pa inovativni koš, saj se 
lahko zgornji del s tablo vred za-
suče za cel krog in tako naredi 
prostor prireditvenemu šotoru 
v primeru organizacije veselic.

Pod budnim očesom obeh 
sodnikov, Tadej Janevski in Ur-
ban Žnidaršič sta suvereno vo-
dila vse tekme, so se vse ekipe 

pomerile med seboj v deset mi-
nutnih dvobojih. Najboljše štiri 
ekipe so so Fizioterapija Tezo 
kot zmagovalci, drugi so bili 
Rožendolčani, nato Dobrova 
center in četrti Triple treat. Na 
koncu pa so za posebno nagra-
do 100 € metali še proste mete 
iz sredine igrišča in med vsemi 
tekmovalci je zadel le temno-
polti David Owowa. 

Nagradni sklad ni bil majhen, 
vse tri prvouvrščene ekipe so 
prejele vstopnice za vse igral-
ce ekipe za tekmo četrtfinala 
med Olimpijo in nasprotnikom 
v ABA ligi, poleg tega pa še za 
prvo nagrado prehodni pokal 
in 200 €, druga nagrada pokal, 
50 € ekipi in pice za vse člane 
v piceriji pr’prek na Šujici, tretja 
nagrada pokal in bowling v cen-
tru 300 v Dravljah in še praktič-
na nagrada.

Lani so zmagali igralci ekipe 
Bosanski javornik ki so že vgra-
virani v prehodni pokal, letos 
se dodajo trenutni zmagovalci, 
ime ekipe Fizioterapija tezo.

Aljaž Borštnar s.p. (žagarjev 
žar) je kot prehrambeni pokro-
vitelj poskrbel za prehrano vseh 
organizatorjev, nahranil pa tudi 
14 ekip torej skoraj 60 igralcev s 
ponudbo burgerjev, čevapči-
čev in pomfrija. Prodala se je 

vsa pripravljena hrana, največ 
pohval in širokih ust so prejeli 
burgerji s čisto govedino, zele-
njavo in posebno omako lastne 
recepture. Za pijačo so poskr-
beli v TD Polhov Gradec, ki so 
poskrbeli tudi za glasbo.

Večina igralcev je prišla iz Do-
brove, Hruševa in Dolenje Vasi, 
med njimi le ena mladoletna 
ekipa z imenom Telebajski iz 
Polhovega gradca. tako da orga-

nizatorji in Rok Galič pozivajo 
lokalno mladino, da se udeleži 
naslednjih turnirjev v čimve-
čjem številu in s seboj pripeljejo 
tudi spremljevalce in navijačice.

Turnirji košarke so velik 
uspeh saj je glavni cilj povezo-
vanje mladih po celotni občini 
in promoviranje zdravega giba-
nja in druženja. 

Žoga je najboljša droga!
Sebastjan Vehar

Vabilo 
 

8. Blažev nogometni turnir trojk

 ŠD Setnik vabi na 8. Blažev nogometni turnir trojk, ki 
bo v soboto, 18. maja 2024, na igrišču pri OŠ Polhov 
Gradec. Prijave pri Krištofu (030 620 595). 

Tokrat bomo poskrbeli tudi za mlajše nogometaše, saj 
bomo organizirali tudi otroški turnir, kjer se bodo lahko 
pomerili tekmovalci do 15. let.

Več informacij na našem FB profilu. Vabljeni!
ŠD Setnik

Kalista Vidmar je študentka prvega 
letnika Pravne fakultete v Ljubljani in 
že 8 let intenzivno trenira standardne 
in latinsko ameriške plese v Plesnem 
klubu Bolero. 

Na svoji plesni poti je tekmovala v paru, za-
radi pomanjkanja plesalcev pa se je odločila, da 
bo tekmovala tudi v disciplini Standard in Latin 
Solo. Na različnih tekmovanjih v Sloveniji in tuji-
ni je dosegla zelo lepe rezultate. Najbolj ponosna 
je, da je bila v disciplini Standard in Latin do sedaj 
že 10-krat državna prvakinja in enkrat državna 
podprvakinja. Zadnje državno prvenstvo v Stan-
dardu se je odvijalo 16. marca 2024 v Zagradcu, 
kjer je ponovno postala državna prvakinja v član-
ski kategoriji Solo. 

Ker je ples njena velika ljubezen, svoje znanje 
in izkušnje želi deliti tudi naprej. Poleg študija 
in treningov je tudi plesna učiteljica za družab-
ne plese v Plesnem klubu Bolero. Na plesni del 
valete prav letos pripravlja tudi devetošolce v OŠ 
Polhov Gradec. 

Njena največja želja je, da bi postali standardni 
in latinsko ameriški plesi ponovno bolj zanimivi 
za mlade, saj je prepričana, da je ples v paru zelo 
dobra športna aktivnost, ki zahteva kondicijo in 

disciplino, hkrati pa je za ples v paru potrebno 
dobro sodelovanje, spoštovanje in pristen odnos 
obeh plesalcev, kar se v času modernih komuni-
kacijskih naprav žal izgublja. (GT)

Kalista Vidmar na državnem prvenstvu v Zagradcu.

V nedeljo, 25. 2. 2024, smo uspešno 
zaključili drugi namiznoteniški turnir, 
ki ga je organizirala sekcija ŠUS, KUD 
Dobrova. 

Na turnir se je prijavilo 20 tekmovalcev, ki so 
se pomerili v izločilnih bojih. Prvo mesto si je pri-
boril Svit Kadunc, na drugem mestu je bil Aljaž 
Ocvirk, na tretjem Matija Voljč, četrto mesto pa 
je zasedel Lubo Kovačič. Iskrene čestitke vsem 
udeležencem, posebno našim zmagovalcem, ki 
so s svojimi spretnostmi navdušili publiko.

Zahvaljujemo se vsem, ki ste prispevali k odlič-
nemu vzdušju ter sponzorjem M Sora, Eurogar-
den, gostilna Prek, Konstrukcije Kogovšek in Ve-

zenje Dabi. Vabimo vas na naslednji turnir, ki bo 
12. 5. 2024 v prostorih KUD Dobrova.

Sekcija ŠUS
Foto: Uroš Japelj

3na3 turnir v košarki

Vse udeležene ekipe in igralci

Kalista Vidmar zopet posegla po zvezdah

Uspešno zaključen
drugi namiznoteniški turnir sekcije ŠUS
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V sredo, 27. marca 2024, 
smo se na OŠ Polhov 
Gradec s prireditvijo 
poklonili našim mamam in 
družini. 

Na prireditvi, ki je potekala v šolski 
avli, so se pod mentorstvom učiteljev 
predstavili učenci razredne stopnje in 
pevska zbora. Dogodek sta povezovala 

učenca 4. razreda in s hudomušnimi pri-
pombami, verzi in pogovori popestrila 
čas med točkami. 

Učenci so se predstavili z igro, plesom, 
petjem in deklamacijami, ki so vse nosile 
sporočilo staršem in starim staršem, saj 
nas brez njih, njihove skrbi in ljubezni ne 
bi bilo in naše otroštvo ne bi bilo tako 
brezskrbno in lepo.

Simona Mihalic

Dvorana Osnovne 
šole Dobrova je 21. 

3. zaživela v prav 
posebnem vzdušju. 

Letošnja prireditev ob mate-
rinskem dnevu z naslovom Do-
ber dan, življenje, je pritegnila 
ne le mame in očete, temveč 
tudi številne babice in dedke, ki 
so napolnili dvorano do zadnje-
ga kotička.

Rdeča nit predstave je bil 
klepet med deklico Amy in 
njeno prababico. Sprva vsakda-
nji pogovor je kmalu prerasel 
v obujanje spominov na mla-
dost. Nastopajoči so gledalce 
popeljali skozi različna življenj-
ska obdobja in jih spodbudili 
k razmišljanju o prijateljstvu, 
prvi ljubezni in o tem, kaj je v 
življenju najpomembnejše. So 
to hiša, drag avto, oblačila, ali 
je največje bogastvo nekaj pov-
sem drugega? Skozi igro, ples 
in petje so predali pomembno 
sporočilo – da je življenje kljub 
preizkušnjam lepo in da so naši 
bližnji tisti, ki ga še posebej obo-
gatijo. Spomnili so nas, naj ne 
pozabimo na babice, dedke in 
ostale starejše, ki nosijo s seboj 
dragoceno življenjsko modrost. 
Ob tej bomo tudi sami postali 
bogatejši. 

S podobnim sporočilom je 
obiskovalce nagovorila tudi rav-
nateljica Osnovne šole Dobrova, 
gospa Sonja Bregar Mazzini: 
»Stari starši ste zakladnica 
modrosti, izkušenj in zgodb, 

ki jih lahko delite svojim vnu-
kom. Ti pa vam lahko pred-
stavijo svoj svet v luči, kot ga 
vidijo in doživljajo sami ter 
pomagajo razumeti jezik so-
dobnega sveta. Z ohranjanjem 
medsebojnih odnosov se krepi-
jo družinske vezi in ustvarja 
občutek pripadnosti.«

Ponosni smo, da je pri leto-
šnji prireditvi sodeloval tako 
širok krog ljudi – učenci, starši, 
strokovnimi delavci, kulturno 
društvo Dobrova, glasbena šola 
Emil Adamič in Plesna šola Pa-
norama. Zahvaljujemo se župa-
nu, gospodu Juretu Dolinarju 
za nagovor ob začetku priredi-
tve in Občini Dobrova - Pol-
hov Gradec za cvetje za mame 

in babice. Hvala tudi Akustiki 
Centa, ki je poskrbela za odlič-
no osvetlitev in ozvočenje ter 
Anki Tomšič za papirnate rože 
za naše glavne igralce. Poleg 
Amy Japelj in Rahele Mulej v 
glavnih vlogah so bili to še Bor 
Sečnik, Ana Skopec in nekatere 
učenke četrtega razreda. 

Velik poklon gre tudi zaposle-
nim – učiteljici Barbari Burjak 
za sceno, Evi Furman za obliko-
vanje vabil in sceno, Evi Puše-
njak za oblikovanje diaprojekci-
je in Zvonki Španger za izvrsten 
scenarij ter mentorstvo našim 
nadobudnim igralcem. 

Tudi letos je bila nepogrešlji-
va učiteljica glasbe Marša Plohl 
Turk, ki je poleg pevskega zbora 

spremljala tudi druge glasbene 
točke. Hvala tudi Tini Ključev-
šek za glasbeno popestritev in 
ostalim zaposlenim, ki so sku-
paj z učenci s pesmijo Pesem 
skupaj nas drži sklenili leto-
šnjo prireditev. 

Veseli nas, da je prireditev pri-
čarala marsikateri nasmeh na 
obraz mamic in babic in da se 
je ob nekaterih točkah utrnila 
celo kakšna solza sreče. Upamo, 
da ste se obiskovalci domov od-
pravili z občutki hvaležnosti do 
svojih bližnjih in željo po ohra-
njanju teh dragocenih vezi tudi 
v prihodnosti.

Eva Pušenjak

Športno društvo Setnik je v nedeljo, 7. 
aprila 2024, organiziralo tradicionalni PINK 
PONK turnir, ki je bil že dvanajsti zapovrstjo! 
Vsi željni dobre igre in prijetnega druženja 
se namreč lahko kar dvakrat letno udeležijo 
našega turnirja – spomladi in pozimi. 

Na tokratnem turnirju se 
je med seboj pomerilo 36 tek-
movalcev. Napeti dvoboji, ne-
popustljiva igra ter predan boj 
za osvojitev niza so zaznamo-
vali tudi to nedeljo. Zmago-
valec turnirja je postal Urban 
Janša, ki je pokal dvignil naj-
višje že na prejšnjem turnirju, 
kar dokazuje, da svojo formo 
ohranja na najvišjem nivoju. 
Drugo mesto je osvojil Lovro 
Polajnar, čigar atraktivno igro 
vedno z veseljem spremljamo. 
Tako smo si lahko ogledali 
ponovitev lanskega novembr-
skega finala. Tretje mesto je 
pripadlo Mihu Koširju, ki prav 
tako vedno pokaže igro na 
izjemno visokem nivoju. Do-

godek je zaznamovala dobra 
volja in športno vzdušje. Vsi 
obiskovalci turnirja pa so se 
lahko tokrat prvič pomerili še 
v turnirju v ročnem nogometu, 
ki je naša najnovejša pridobi-
tev. Tudi tam smo lahko spre-
mljali napeto borbo!

Zahvaljujemo se vsem tek-
movalcem in obiskovalcem za 
izkazano podporo ter še en-
krat iskreno čestitamo zma-
govalcem! Naše misli pa so že 
usmerjene v maj, ko bomo po-
skrbeli, da bo Polhov Gradec 
obarvan nogometno. 18. maja 
2024 bo v Polhovem Gradcu 
potekal 8. Blažev turnir trojk.

ŠD Setnik

Prireditev ob materinskem 
dnevu na OŠ Polhov Gradec

Prireditev ob materinskem dnevu 
Dober dan, življenje

Zmaga na turnirju
v namiznem tenisu
ŠD Setnik ponovno 
pripadla Urbanu Janši
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Glede na učni načrt 
za slovenščino, ki 
predvideva obravnavo 
razlagalne pripovedke, 
sva se učiteljici 
slovenščine, ki 
poučujeva slovenščino 
na OŠ Polhov Gradec, 
skupaj z učenci 
pridružili projektu 
Teden kulturne 
dediščine.

 
Teden kulturne dediščine je 

nacionalni medresorski projekt, 
ki se vpenja v različne aktivno-
sti z namenom spodbujati večjo 
vključenost vsebin s področja 
ohranjanja kulturne in naravne 
dediščine v vzgojno-izobraže-
valne procese. Učencem želi 
podati osnove prepoznavanja, 
spoznavanja, ohranjanja in va-
rovanja dediščine, predvsem pa 
jih podučiti kako, kje in od koga 
pridobiti osnovne informaci-
je o dediščini. Glavno vodilo 
projekta je, da kulturna vzgoja 
na področju dediščine postane 
vzgoja za vse življenje. Nosilec 
projekta je Zavod za varstvo 
kulturne dediščine, partnerji 
pa so Ministrstvo za kulturo, 
Ministrstvo za izobraževanje, 
znanost in šport, UNESCO 
komisija za Slovenijo, Zavod RS 
za šolstvo in Skupnost vrtcev 
Slovenije. 

Letošnja tema je Dediščina 
kulturnih poti, mreženja in 
povezav. 

Učenci predmetne stopnje 
so v okviru učnega načrta (raz-
lagalna pripovedka) v obliki 
raziskovalne naloge raziskovali 
izvor domačih imen domačij, 
na katerih živijo. Pri tem so se 

povezali s starši, z dedki, ba-
bicami, strici, tetami, prijatelji, 
znanci ... ki poznajo izvor imen 
domačij. Šola se namreč nahaja 
v pretežno kmečkem okolju, kjer 
je tudi veliko višinskih kmetij 
in lastništvo domačij prehaja iz 
generacije v generacijo. Nekate-
ri učenci so svoje prednike pri 
pripovedovanju snemali, drugi 
zapisali po njihovem pripove-
dovanju, nekateri pa so prine-
sli rokopise svojih prednikov o 
zgodovini ali nastanku imena 
domačije.

V procesu raziskovalne na-
loge smo skupaj ugotovili, da 
je raziskovanje naših korenin 
vedno zanimivo, kot še nenapi-
san zaklad, ki se prenaša iz ge-
neracije v generacijo; predvsem 
pa dobimo vpogled v življenje, 
navade in običaje, ki so jih gojili 
naši predniki.

Vesna Muhič in Urška 
Žagar

Pr’ Vodame
Odraščala sem na kmetiji, ki 

se nahaja v neposredni bližini 
reke Horjulke, ob kateri so moji 
predniki zgradili mlin, saj ima 
reka na tem mestu kar nekaj 
padca. Najprej so s pomočjo 
kostanjevih debel zgradili jez, 

ob jezu pa mlin za mletje žita. 
V mlin so prihajali različni lju-
dje od blizu in daleč mlet moko. 
Eden od takratnih hlapcev, ki je 
skrbel za mlin, se je nekako zna-
šel v vodi, v reki Horjulki in vpil 
na pomoč, saj ni znal plavati: 
»Voda me, voda me!« Od takrat 
naprej se na naši domačiji reče 
Pr Vodame.

Učiteljica Urška Žagar

 Pr’ Muh
Domačija Pr’ Muh leži v sta-

rem delu Polhovega Gradca in 
je druga najvišje ležeča doma-
čija na pobočju Starega gradu. 
V njeni bližnji soseščini ležijo 
domačije z naslednjimi hišnimi 
imeni: Pr’ Stritarju, Pr’ Markovc, 
Pr’ Tinčet, Pr’ Jereb, Pr’ Luštk, 
Pr’ Facij, Pr’ Petrč, Pr’ Škrab. Pr’ 
Muh se je leta 1955 rodila moja 
babica Mihaela. Njena starša 
sta bila Jože in Tilka. Tilka se je 
prav tako rodila Pr’ Muh, njen 
mož Jože pa je bil Škrabov. Til-
kina starša sta bila Jože in Juli-
jana. Od kod izvira ime Pr’ Muh, 
ne vemo prav zagotovo. Menda 
je prvi lastnik te domačije imel 
vse živali kar v hiši. Kokoši so 
skakale vsepovsod in pujsi so 
ležali pod pečjo, posledično je 
bila vsa hiša polna muh, vsaj 

v poletnem času. Ženi prvega 
lastnika so tako rekli Muho-
va Johana. Možno je tudi, da 
so hišno ime lastniki prinesli 
s seboj, saj se tako imenuje še 
kar nekaj domačij v Sloveniji. 
V mladosti moje babice je bila 
Pr’ Muh majhna kmetija. Imeli 
so malo zemlje. Krme je bilo za 
eno kravo, pujse in nekaj kokoši. 
Kasneje so kravo zamenjali za 
nekaj ovac, danes pa so samo 
še kokoši, razen jeseni, ko redijo 
prašiče. Babica se spominja, da 
je bilo v njeni mladosti v pole-
tnih mesecih toliko muh, da je 
bil okvir hišnih vrat popolnoma 
črn. Mama jo je kregala, ker ni 
zapirala vrat in so muhe letele 
v hišo in posedale vsepovsod. 
Čeprav so marsikje imeli več 
domačih živali, niso imeli toliko 
muh. Očitno so muhe nekako 
vedele, katera hiša jim pripada. 

Hišno ime bo najbrž ostalo še 
za prihodne rodove, pa tudi če 
nam uspe muhe iztrebiti.

Ajda Janša, 9. b

Pr Plet
Pred petdesetimi leti je v osre-

dnjem delu Dvora pri Polhovem 
Gradcu živela družina Peklaj. 
Družino so sestavljali oče Pavel 
in mama Ivanka ter pet otrok, 
trije sinovi in dve hčerki. Oče 
Pavel in mama Ivanka sta bila 
kmeta. Njihova kmetija se je po 
domače imenovala kmetija Pr’ 
Plet. Kmetija je svoje ime dobila 
zaradi izdelovanja oblačil, ki se 
jim je reklo pleti.

Kaj je plet? Plet je pleteno ali 
kvačkano ogrinjalo, največkrat 
trikotne oblike. V zadnjih nekaj 
letih se je v modni industriji po-
novno začela pojavljati uporaba 
pletov, izdelanih iz različnih 

materialov, različnih barv, vzor-
cev in okraskov. Nekdaj kmečko 
vrhnje oblačilo je tako postalo 
priljubljeno med mladimi in 
manj mladimi.

Kmetijo sta starša Pavel in 
Ivanka po svoji smrti zapustila 
svojemu vnuku, ki se je odločil, 
da kmetije ne bo imel, saj je po 
poklicu zidar. Živino je prodal, 
hišo obnovil, kmetijsko poslo-
pje pa je tekom več let prav tako 
obnovil in namenil za potrebe 
shranjevanja gradbenega mate-
riala. 

Kljub temu, da kmetije ni več, 
se je ime ohranilo skozi čas in 
sovaščani še vedno potomce 
Pavla in Ivanke imenujejo »Ple-
tovi«. Jaz sem prav tako Pletova, 
saj je bila moja mami vnukinja 
Pavla in Ivanke. 

Tina Kunčič, 7. a

Ohranjanje kulturne 
dediščine na 
Polhograjskem

Na podlagi 13. člena Odloka o priznanjih 
Občine Dobrova - Polhov Gradec (Uradno glasilo 

občine Dobrova - Polhov Gradec št.: 6/2001) 
Komisija za mandatna vprašanja, volitve in 

imenovanja objavlja

Javni razpis 
za podelitev občinskih priznanj

v letu 2024

Vsebina in pogoji razpisa:

I. Občina Dobrova - Polhov Gradec podelju-
je priznanja zaslužnim občanom, dru-
gim posameznikom, podjetjem, zavodom, 
društvom in skupinam, združenjem in dru-
gim pravnim osebam za dosežke na podro-
čju gospodarstva, šolstva, kulture, športa, 
znanosti, ekologije, zaščite in reševanja ter 
na drugih področjih človekove ustvarjalno-
sti, ki prispevajo k boljšemu, kvalitetnejše-
mu in popolnejšemu življenju občanov in 
ki imajo pomen za razvoj in ugled občine 
Dobrova - Polhov Gradec. Priznanje je lah-
ko podeljeno tudi posmrtno.

II. Oblike in stopnje priznanj občine Dobrova 
- Polhov Gradec so:

1. Naziv častni občan občine Dobrova - Pol-
hov Gradec se podeljuje posameznikom za 
posebno pomembna dejanja, delo in zaslu-
ge, ki pomenijo izjemen prispevek k razvo-
ju, ugledu in uveljavljanju občine Dobrova-
-Polhov Gradec v Republiki Sloveniji ali na 
mednarodnem področju.

2. Zlati grb občine Dobrova - Polhov Gradec 
se podeljuje posameznikom, družbam, za-
vodom, skupnostim, društvom in drugim 
pravnim osebam za izredno življenjsko delo 
ali vrhunske uspehe in dosežke, ki so po-
membni za ugled in razvoj občine Dobrova 
- Polhov Gradec.  

 V koledarskem letu se lahko podeli največ 
en zlati grb občine Dobrova - Polhov Gra-
dec.

3. Srebrni grb občine Dobrova - Polhov Gra-
dec se podeljuje posameznikom, družbam, 
zavodom, skupnostim, društvom in dru-
gim pravnim osebam za pomembne do-
sežke v daljšem obdobju (praviloma več kot 
eno leto) in kot spodbudo za nadaljnje delo.

 V koledarskem letu se podelita praviloma 
največ dva srebrna grba občine Dobrova - 
Polhov Gradec.

4. Bronasti grb občine Dobrova - Polhov Gra-
dec se podeljuje posameznikom, družbam, 
zavodom, skupnostim, društvom in dru-
gim pravnim osebam za pomembne dosež-
ke v krajšem obdobju (praviloma v obdobju 
enega leta) in kot spodbudo za nadaljnje 

delo.
 V koledarskem letu se lahko podeli pravilo-

ma največ tri bronaste grbe občine Dobro-
va - Polhov Gradec.

5. Priznanje občine Dobrova - Polhov Gradec 
se podeljuje posameznikom, družbam, za-
vodom, skupnostim, društvom in drugim 
pravnim osebam za izkazano prizadevnost 
na različnih področjih delovanja.

III. Pobudniki oziroma predlagatelji za podel-
itev priznanj občine Dobrova - Polhov Gradec 
so lahko občani, politične stranke, krajevne 
skupnosti, podjetja, društva ter druge orga-
nizacije in skupnosti. Predlog za podelitev 
priznanja mora biti predložen v pisni obliki 
z obrazložitvijo in mora vsebovati podatke o 
kandidatu: ime in priimek oziroma naziv pre-
dlagatelja, ime in priimek, datum rojstva in na-
slov kandidata za priznanje, če gre za fizično 
osebo, naziv in sedež kandidata za priznanje, 
če gre za organizacijo, podatki o že prejetih 
priznanjih in odlikovanjih, podatki o prejemu 
občinskega priznanja v preteklih letih, vrsta 
predlaganega priznanja, našteti dosežki oziro-
ma uspehi z obrazložitvijo, zaradi katerih se 
kandidata predlaga za dobitnika občinskega 
priznanja, podpis predlagatelja in žig organi-
zacije. 
         
IV. Pisni predlogi za občinska priznanja 
morajo biti poslani v zaprti ovojnici na naslov: 
Občina Dobrova - Polhov Gradec, Komisija za 
mandatna vprašanja, volitve in imenovanja, 
Stara cesta 13, 1356 Dobrova in sicer najka-
sneje do petka, 31.5.2024. Na ovojnico 
zapišite oznako: »Ne odpiraj - Predlog za ob-
činsko priznanje«. Naslov pošiljatelja mora biti 
označen na hrbtni strani kuverte.  Upoštevani 
bodo samo predlogi, ki bodo poslani v skladu 
z razpisom in v razpisanem roku.

V. Prispele vloge bo obravnavala Komisija za 
mandatna vprašanja, volitve in imenovanja 
in pripravila predloge za podelitev priznanj. 
Odločitev o podelitvi priznanj sprejme občin-
ski svet s sklepom. Predlagatelji in prejemniki 
priznanj bodo v roku 8 dni po sprejemu skle-
pa pisno obveščeni o podeljenem priznanju. 
Seznam prejemnikov priznanj bo objavljen v 
občinskem glasilu in spletni strani občine.

VI. Sestavni del razpisa so kriteriji za podelitev 
priznanj (Priloga I) ter obrazec/vloga s podatki, 
ki jih             
morajo vsebovati pobude/predlogi (Priloga II).  

                                                              
Predsednica Komisije za mandatna 

vprašanja,                
volitve in imenovanja 

Irena Bačlija Brajnik l.r.

Eksotične 
živali v Vrtcu 
Dobrova 
V vrtec je prišel 
gospod Aleš iz 
društva Bioexo in 
nam predstavil pet 
eksotičnih živali. 

Prva se nam je predstavila 
Štefka, ki je madagaskarski 
sikajoči ščurek. Naslednji 
je bil mladiček ameriškega 
goža Felix. Spoznali smo 
tudi ptičjega pajka Rozi in 
bradato agamo z imenom 
Tine. Zadnji se nam je pred-
stavil rdečerepi udav Arax. 
Otroci so bili zelo pogumni, 
živali se niso bali. Pokazali 
so, da so pravi ljubitelji živali.

Zapisala P. P.
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Kriteriji za podelitev 
občinskih priznanj

Pri obravnavi posameznega predloga upošteva 
komisija določila iz Odloka o priznanjih Občine 
Dobrova- Polhov Gradec, z oceno, ali gre za delo 
oziroma za dejanja, ki imajo poseben pomen za 
občino in pomembno prispevajo k razvoju, ve-
čanju ugleda in uveljavljanju občine v širšem 
prostoru. Zlasti v primerih, ko je podanih več 
predlogov kot je število razpisanih priznanj, 
določi komisija njihovo pomembnost po nasle-
dnjih kriterijih:

1. Posamezniku se lahko podeli Naziv častni 
občan, za posebno pomembna dejanja, delo 
in zasluge, ki pomenijo izjemen prispevek k 
razvoju, ugledu in uveljavljanju občine Dobro-
va-Polhov Gradec v Republiki Sloveniji ali na 
mednarodnem področju; 
če je bil vsaj dve desetletji pomembno vpet v 
dogajanja in dejavnosti v občini, ki so bistveno 
vplivala na njen razvoj, ali je v tem časovnem ob-
dobju s svojimi vrhunskimi rezultati prispeval 
pomemben delež k ugledu občine. Pomemben 
delež k ugledu občine predstavljajo tudi državna 
in regijska priznanja ter priznanja mednarodnih 
institucij, ki jih je posameznik prejel za uspehe 
na svojem področju dela. 

2. Zlati grb občine se lahko podeli (eden na 
leto) za izredno življenjsko delo ali vrhunske 
uspehe in dosežke, ki so pomembni za ugled in 
razvoj občine Dobrova-Polhov Gradec; 
Posameznikom ter podjetjem, organizacijam, 
skupnostim, društvom in skupinam ljudi se 
lahko podeli priznanje za večletno dejavnost, če 
so s svojim delom in udejstvovanjem vsaj deset 
let pomembno vplivali na razvoj občine ali so v 
tem časovnem obdobju zaradi svojih vrhunskih 
rezultatov prispevali pomemben delež k njene-
mu ugledu. Pomemben delež k ugledu občine 
predstavljajo tudi državna in regijska priznanja 
ter priznanja mednarodnih institucij, ki jih po-
sameznik ali organizacija prejme za uspehe na 
svojem področju dela. 

3. Srebrni grb občine Dobrova-Polhov Gradec 
se lahko podeli (dva na leto) za pomembne do-
sežke v daljšem obdobju (praviloma več kot eno 
leto) in kot spodbudo za nadaljnje delo;
Posameznikom ter podjetjem, organizacijam, 
skupnostim, društvom in skupinam ljudi se 
lahko podeli priznanje za pomembne dosežke, 
če so s svojim delom ali z doseženim rezultatom 
pomembno prispevali k uveljavljanju in ugledu 
občine. Pomemben delež k ugledu občine pred-
stavljajo tudi državna in regijska priznanja ter 
priznanja mednarodnih institucij, ki jih posa-
meznik ali organizacija prejme  za uspehe na 
svojem področju dela. 

4. Bronasti grb občine Dobrova-Polhov Gra-
dec se lahko podeli za pomembne dosežke v 
krajšem obdobju (praviloma v obdobju enega 
leta) in kot spodbudo za nadaljnje delo.
V koledarskem letu se lahko podeli praviloma 
največ tri bronaste grbe občine Dobrova-Pol-
hov Gradec.

Merila:

Prispevek k razvoju občine se točkuje po nasle-
dnjih merilih:
- 1. sklop: velik prispevek k razvoju občine  1 – 4   
točke
- 2. sklop: zelo velik prispevek k razvoju obči-
ne    5 – 7   točk
- 3. sklop: izjemen prispevek k razvoju  občine  8 
– 10 točk

Prispevek k ugledu občine se točkuje po nasle-
dnjih merilih:
- 1. sklop: promocija občine v okviru regije  1 – 
4   točke
- 2. sklop: promocija občine v okviru države  5 
– 7   točk
- 3. sklop: promocija občine v tujini   8 – 10 točk

Posamezni uspehi, rezultati in dosežki med le-
tom se točkujejo po naslednjih merilih:
- 1. sklop: rezultat oziroma dosežek ima regio-
nalni pomen 1 – 4   točke
- 2. sklop: rezultat oziroma dosežek ima državni 
pomen 5 – 7  točk      
- 3. sklop: rezultat oziroma dosežek ima medna-
rodni pomen  8 – 10 točk 
 
Komisija se najprej opredeli, v katere sklope po 
zgornjih merilih sodi prispevek oz. rezultat pre-
dlaganega kandidata za prejem priznanja Ob-
čine Dobrova- Polhov Gradec. Člani komisije 
nato opravijo točkovanje v okviru posameznih 
sklopov in ugotovijo povprečno število točk za 
posameznega kandidata. 

Za podelitev naziva častnega občana mora pre-
dlog zadostiti kriterijem in doseči pri točkova-
nju na osnovi meril najmanj 15 točk.
Za podelitev Zlatega grba mora predlog zadosti-
ti kriterijem in doseči pri točkova nju na osnovi 
meril najmanj 13 točk.
Za podelitev Srebrnega grba mora predlog za-
dostiti kriterijem in doseči pri točkova nju na 
osnovi meril najmanj 12 točk.
Za podelitev Bronastega grba mora predlog 

zadostiti kriterijem in doseči pri točkova nju na 
osnovi meril najmanj 11 točk.

Društvom v občini se podeljuje Priznanje obči-
ne- obdobno priznanje za dolgoletno delo, po 20 
letih delovanja in nato vsakih 10 let, priznanja se 
društvom izročijo s strani predstavnika lokalne 
skupnosti na slovesni obeležitvi jubileja društva. 
Za isti dosežek lahko prejme posameznik ali or-
ganizacija priznanje le enkrat.  
V primeru, da je priznanje podeljeno za isti do-
sežek več prejemnikom, prejme vsak od njih 
listino oziroma plaketo. 

Priznanja Občine podeljuje župan praviloma na 
svečan način ob občinskem prazniku. 

Občina Dobrova – Polhov Gradec
Stara cesta 13 
1356 Dobrova         

JAVNI RAZPIS
ZA DODELJEVANJE SOCIALNIH 

POMOČI 
V OBČINI DOBROVA-POLHOV 

GRADEC V LETU 2024

1. NAZIV IN SEDEŽ SOFINANCERJA:
Občina Dobrova-Polhov Gradec, Stara cesta 
13, Dobrova
2. PRAVNA PODLAGA
Zakon o socialno varstvenih prejemkih (Ura-
dni list RS, št. 61/2010 in spremembe), Zakon 
o uveljavljanju pravic iz javnih sredstev (Uradni 
list RS, št. 62/10, 40/11, 40/12 – ZUJF, 57/12 – 
ZPCP-2D, 14/13, 56/13 – ZŠtip-1, 99/13, 14/15 
– ZUUJFO, 57/15, 90/15, 38/16 – odl. US, 51/16 
– odl. US, 88/16, 61/17 – ZUPŠ, 75/17, 77/18, 
47/19, 189/20 – ZFRO, 54/22 – ZUPŠ-1, 76/23 
– ZŠolPre-1B in 122/23 – ZŠtip-1C), Statut Ob-
čine Dobrova-Polhov Gradec (Uradni list RS, št. 
155/22), Odlok o dodeljevanju socialnih pomo-
či v Občini Dobrova-Polhov Gradec (Uradni 
list RS, št. 35/12) in Odlok o proračunu Občine 
Dobrova-Polhov Gradec za leto 2024 (Uradni 
list RS 9/24).

3.  PREDMET JAVNEGA RAZPISA
Predmet javnega razpisa je dodelitev socialnih 
pomoči, ki so namenjene:
- subvencioniranju šole v naravi osnovnošol-

cem v šolskem letu 2024/25 (zimske šole v 
naravi za učence 6. razreda Osnovne šole 
Dobrova in učence 6. razreda Osnovne šole 
Polhov Gradec ter poletne šole v naravi za 
učence 4. razreda Osnovne šole Dobrova in 
učence 5. razreda Osnovne šole Polhov Gra-
dec); 

- subvencioniranju nakupa šolskih potrebščin 
osnovnošolcem v šolskem letu 2024/25; 

- subvencioniranju šolske prehrane osnovno-
šolcem v šolskem letu 2024/25;

- kritju drugih stroškov in izdatkov z name-
nom premostitve trenutne materialne ogro-
ženosti v letu 2024.

4.  UPRAVIČENCI ZA DODELITEV 
SREDSTEV
Upravičenci do sredstev so:
- posamezniki ali družine, katerih dohodek na 

družinskega člana ne presega minimalnega 
dohodka, katerega višina se določi po meri-
lih Zakona o socialno varstvenih prejemkih 
(v nadaljevanju - cenzus), z upoštevanjem 
materialnih oziroma socialnih razmer upra-
vičenca;

- prosilci socialne pomoči morajo biti občani 
Občine Dobrova-Polhov Gradec s stalnim 
prebivališčem v občini, ki jim je zaradi tre-
nutne materialne ogroženosti nujno potreb-
na pomoč, izkoristili pa so že vse zakonske 
možnosti (na podlagi Zakona o socialno 
varstvenih prejemkih), ki pa ne zadoščajo za 
rešitev stiske. 

5. POGOJI IN OMEJITVE ZA  SODELO-
VANJE NA JAVNEM RAZPISU
- občan lahko izjemoma pridobi en-
kratno denarno pomoč tudi v primeru, ko za 
največ 100% presega omenjeni cenzus, če gre 
za težjo bolezen v družini oziroma nesposob-
nost za pridobitno delo, v primeru elementarne 
nesreče, požara ali smrti hranitelja ter v drugih 
izjemnih okoliščinah;
- na predlog Odbora za zdravstvo in socialo 

Občine Dobrova-Polhov Gradec lahko Ob-
činski svet Občine Dobrova-Polhov Gradec 
spremeni cenzus za dodelitev socialne po-
moči;

- upravičenec lahko prejme največ dve vrsti 
pomoči;

- socialna pomoč se praviloma izplača nepo-
sredno upravičencu, razen pomoč za šolska 
kosila, šolo v naravi ter v primeru, ko upravi-
čenec ne more zagotoviti namenske porabe 
-  za slednje tri primere se sredstva nakažejo 
neposredno izvajalcu storitve oziroma doba-
vitelju;

- denarno pomoč se lahko upravičencu dodeli 
v nižjem znesku, kot bi mu pripadala po Od-
loku o dodeljevanju denarnih socialnih po-
moči v Občini Dobrova-Polhov Gradec ali se 

mu ne dodeli, če se ugotovi, da kljub izkaza-
nemu nizkemu dohodku ni ogrožena social-
na varnost upravičenca in družinskih članov, 
ker je premoženje vlagatelja in družinskih 
članov takšno, da bi lahko zagotavljajo pre-
živetje oziroma dajalo ustrezne dohodke ali 
se ugotovi, da z upravičencem živijo osebe, ki 
niso družinski člani po Zakonu o socialnem 
varstvu, pa pridobivajo dohodke po navedem 
zakonu.

6. VIŠINA RAZPISANIH SREDSTEV IN 
DENARNIH POMOČI JAVNEGA RAZ-
PISA
Sredstva bremenijo proračunske postavke Pro-
računa Občine Dobrova-Polhov Gradec:

19026 Subvencioniranje šole v naravi v šolskem 
letu 2024/25 višini 800,00 EUR.
Višina denarne pomoči je najmanj 42,00 EUR 
(višina pomoči je odvisna o števila prosilcev in 
razpoložljivih proračunskih sredstev).
 
19027 Subvencioniranje nakupa šolskih potreb-
ščin v višini 3.600,00 EUR.
Višina denarne pomoči je najmanj 42,00 EUR 
(višina pomoči je odvisna o števila prosilcev in 
razpoložljivih proračunskih sredstev). 

19029 Subvencioniranje šolske prehrane v šol-
skem letu 2024/25 v višini 600,00 EUR (višina 
pomoči je odvisna o števila prosilcev in razpo-
ložljivih proračunskih sredstev). 

20014 Enkratna denarna pomoč zaradi materi-
alne ogroženosti v višini 15.000,00 EUR, zmanj-
šana za sredstva, ki jih Občina Dobrova-Polhov 
Gradec v skladu z Odlokom o dodeljevanju 
socialnih pomoči v Občini Dobrova-Polhov 
Gradec (Uradni list RS, št. 35/2012) namenila 
medletnim enkratnim denarnim pomočem za-
radi materialne ogroženosti.
Višina denarne pomoči je najmanj 42,00 EUR 
(višina pomoči je odvisna o števila prosilcev in 
razpoložljivih proračunskih sredstev). 

7. OBDOBJE ZA PORABO SREDSTEV
Dodeljena sredstva morajo biti porabljena v letu 
2024, v skladu s predpisi, ki določajo izvrševanje 
proračuna, razen sredstev iz PP 19026 Subven-
cioniranje šole v naravi ter 19029 Subvencioni-
ranje šolske prehrane, ki se nanaša na obdobje 
šolskega leta 2024/25.

8. RAZPISNI ROK ZA ODDAJO VLOG
Rok za oddajo vlog: 31.5.2024.

9. KRAJ, KJER LAHKO PROSILCI DVI-
GNEJO RAZPISNO DOKUMENTACIJO
Razpisno dokumentacijo (besedilo razpisa, na-
vodila in obrazci, merila za sofinanciranje ter 
vzorec sklepa) je ves časa objave javnega razpisa 
na voljo na spletni strani Občine Dobrova-Pol-
hov Gradec,  zainteresirani prosilci pa jo lahko 
dvignejo vsak delavnik v sprejemni pisarni Ob-
čine Dobrova-Polhov Gradec, Stara cesta 13, 
Dobrova.
Vse dodatne informacije v zvezi z razpisom do-
bijo prijavitelji pri Sandri Nartnik na tel. št. 01 
3601-800. Razpis in obrazci so dosegljivi tudi 
preko internetne strani Občine Dobrova-Pol-
hov Gradec: http://www.dobrova-polhovgra-
dec.si/

10. VSEBINA VLOGE
Vloga na javni razpis mora biti izdelana izključ-
no na obrazcih, ki so sestavni del razpisne do-
kumentacije, biti mora čitljiva in na ustreznih 
mestih podpisana. Vsebovati mora vse obvezne 
priloge, dokazila in podatke, določene v razpisni 
dokumentaciji.

K razpisni dokumentaciji morajo prosilci prilo-
žiti naslednjo dokumentacijo:
- potrdilo delodajalca o neto osebnih dohod-

kih v zadnjih treh mesecih pred oddajo vloge 
oziroma  zadnji odrezek o pokojnini;

- odločbo oziroma potrdilo o višini preživnine;
- odločba o višini katastrskega dohodka;
- odločba o davku od dohodka iz dejavnosti;
- kopija odločbe Centra za socialno delo o 

prejemanju denarne socialne pomoči, če je 
vlagatelj prejemnik denarne socialne pomoči 
in odločbo Centra za socialno delo o prejemu 
izredne denarne pomoči;

- kopija odločbe Centra za socialno delo o pre-
jemanju otroškega dodatka;

- kopija odločbe Centra za socialno delo o pre-
jemanju štipendije;

- potrdilo Zavoda RS za zaposlovanje za brez-
poselne in iskalce zaposlitve;

- odločbo Zavoda RS za zaposlovanje o upravi-
čenosti do denarnega nadomestila za brezpo-
selnost;

- izpisek iz bank-e za zadnje tri mesece pred 
oddajo vloge za vse polnoletne člane;

- potrdilo o priložnostnih ali občasnih dohod-
kih;

- kopijo bančne kartice vlagatelja.

Komisija lahko naknadno zahteva še predloži-
tev drugih dokumentov, kot dokazilo resnično-
sti navedb v vlogi in priloženi dokumentaciji.

11. ODDAJA IN DOSTAVA VLOG
Vloge je potrebno poslati na naslov: Obči-
na Dobrova-Polhov Gradec, Stara cesta 

13, Dobrova. Vloga mora biti v zapečatenem 
ovitku opremljena z izpisom na prednji strani: 
»Javni razpis socialne pomoči – NE OD-
PIRAJ«. Na hrbtni strani mora biti naslov po-
šiljatelja. 

Šteje se, da je vloga prispela pravočasno, če je 
bila najkasneje zadnji dan razpisnega roka preje-
ta v sprejemni pisarni Občine Dobrova-Polhov 
Gradec, Stara cesta 13, Dobrova, ali če je bila 
najkasneje zadnji dan razpisnega roka oddana 
na pošti kot priporočena pošiljka. 

Za prepozno se šteje vloga, ki ni bila najkasneje 
zadnji dan razpisnega roka prejeta v sprejemni 
pisarni Dobrova-Polhov Gradec, Stara cesta 13, 
Dobrova ali ni bila najkasneje zadnji dan raz-
pisnega roka oddana na pošti kot priporočena 
pošiljka.

Za nepopolno se šteje vloga, ki ne vsebuje vseh 
obveznih sestavin zahtevanih z javnim razpi-
som in razpisno dokumentacijo.

Oddaja vloge pomeni, da se prosilec strinja z 
vsemi pogoji ter merili razpisa.

12. OBRAVNAVA VLOG IN OBVEŠČA-
NJE O IZBORU
Po poteku razpisnega roka bo strokovna komi-
sija najkasneje v osmih dneh od poteka roka za 
prijavo na razpis hkrati odprla vloge, ki bodo 
prispele do razpisanega roka. Odpiranje vlog 
ne bo javno. V primeru formalno nepopolne 
vloge bo prosilec pozvan, da v roku 8 dni od 
dne prejetega obvestila dopolni vlogo. V kolikor 
vloga v navedenem roku ne bo dopolnjena, bo s 
sklepom zavržena. Prepozno prispele vloge se 
ne obravnavajo. 

Komisija bo opravila strokovni pregled popol-
nih vlog in jih v primeru izpolnjenih pogojev 
ocenila na podlagi meril za dodelitev denarnih 
pomoči ter podala predlog prejemnikov denar-
nih pomoči in višino sredstev. 

Predlog o izboru prejemnikov denarnih pomo-
či in višini sredstev, dobljenih na tem razpisu 
se predloži direktorju občinske uprave, ki izda 
sklepe o izboru prejemnikov denarnih pomoči 
ter višini dodeljenih sredstev v 30 dneh po spre-
jeti odločitvi in podaji predloga na seji komisije.

Prosilec ima možnost pritožbe na župana Ob-
čine Dobrova-Polhov Gradec v roku 8 dni od 
prejema sklepa.

Številka: 1230-0001/2024-2
Datum: 12.04.2024

     Jure Dolinar 
          Župan

Občina Dobrova – Polhov Gradec
Stara cesta 13 
1356 Dobrova         

JAVNI RAZPIS
ZA SOFINANCIRANJE PROGRAMOV 

DRUŠTEV UPOKOJENCEV 
V OBČINI DOBROVA-POLHOV 

GRADEC V LETU 2024

1. NAZIV IN SEDEŽ SOFINANCERJA: 
Občina Dobrova-Polhov Gradec, Stara cesta 
13, Dobrova
2. PRAVNA PODLAGA
Zakon o lokalni samoupravi (Uradni list RS, 
št. 94/07 – uradno prečiščeno besedilo, 76/08, 
79/09, 51/10, 40/12 – ZUJF, 14/15 – ZUUJFO, 
11/18 – ZSPDSLS-1, 30/18, 61/20 – ZIUZEOP-A 
in 80/20 – ZIUOOPE), Odlok o proračunu Ob-
čine Dobrova-Polhov Gradec za leto 2024 (Ura-
dni list RS 9/24), Pravilnik o postopkih za izvr-
ševanje proračuna Republike Slovenije (Uradni 
list RS, št. 50/07, 61/08, 99/09, 3/13, 81/16, 11/22, 
96/22, 105/22, 149/22 in 106/23).

3.  PREDMET JAVENEGA RAZPISA
Predmet javnega razpisa je sofinanciranje pro-
gramov društev upokojencev.

4.  UPRAVIČENCI ZA DODELITEV 
SREDSTEV
Upravičenci do sofinanciranja programov upo-
kojenskih organizacij so upokojenske organiza-
cije s sedežem v Občini Dobrova-Polhov Gra-
dec, ki delujejo na območju občine.

5. POGOJI IN OMEJITVE ZA  SODELO-
VANJE NA JAVNEM RAZPISU
Na razpis se lahko prijavijo društva, ki izpolnju-
jejo naslednje pogoje:
- da ima sedež v Občini Dobrova-Polhov Gra-

dec, 
- so po veljavni zakonodaji registrirana naj-

manj leto pred objavo javnega razpisa, 
- imajo urejeno evidenco o članstvu,
- imajo zagotovljene osnovne materialne, ka-

drovske in organizacijske pogoje za realizaci-
jo načrtovanih aktivnosti, 

- programi, ki so predmet sofinanciranja, mo-
rajo imeti jasno finančno konstrukcijo in vire 
financiranja,

- občinski upravi Občine Dobrova-Polhov 

Gradec vsaj enkrat letno dostavljajo poročilo 
o realizaciji programov ter namenski porabi 
sredstev, ki so jih v preteklem letu prejeli iz 
občinskega proračuna, razen v primeru, ko 
kandidirajo prvič,

- za isti program niso sofinancirani iz drugih 
virov proračuna občine,

- imajo do občine poravnane vse obveznosti, 
v kolikor so bili sofinancirani iz proračuna v 
preteklih letih,

- izpolnjujejo druge pogoje določene z razpi-
som. 

6. MERILA ZA OCENJEVANJE IN VRE-
DNOTENJE PREDLOGOV PROGRAMOV 
UPOKOJENSKIH ORGANIZACIJ
Ocenjevanje in vrednotenje programov upoko-
jenskih organizacij bo izvedeno v skladu z me-
rili, ki so opredeljeni v razpisni dokumentaciji. 
Programi bodo sofinancirani do višine razpolo-
žljivih sredstev. Višina sredstev, ki jih bo prejel 
posamezen program bo izračunana na podlagi 
točk, ki jih bo v postopku ocenjevanja na podla-
gi meril dobila posamezna prijava.

7. VIŠINA RAZPISANIH SREDSTEV IN 
DENARNIH POMOČI JAVNEGA RAZ-
PISA
Sredstva so zagotovljena v proračunu občine 
Dobrova-Polhov Gradec za leto 2024 na prora-
čunski postavki 18039 Programi drugih poseb-
nih skupin v višini 7.000,00 EUR.

8. OBDOBJE ZA PORABO SREDSTEV
Dodeljena sredstva morajo biti porabljena v letu 
2024, v skladu s predpisi, ki določajo izvrševanje 
proračuna.

9. RAZPISNI ROK ZA ODDAJO VLOG
Rok za oddajo vlog: 17.05.2024.

10. KRAJ, KJER LAHKO PROSILCI DVI-
GNEJO RAZPISNO DOKUMENTACIJO
Razpisno dokumentacijo (besedilo razpisa, na-
vodila in obrazci, merila za sofinanciranje ter 
vzorec pogodbe) je ves čas objave javnega raz-
pisa na voljo na spletni strani Občine Dobrova-
-Polhov Gradec.
Vse dodatne informacije v zvezi z razpisom do-
bijo prijavitelji pri Sandri Nartnik na tel. št. 01 
3601-800. Razpis in obrazci so dosegljivi tudi 
preko internetne strani Občine Dobrova-Pol-
hov Gradec: http://www.dobrova-polhovgra-
dec.si/

11.VSEBINA VLOGE
Vloga na javni razpis mora biti izdelana izključ-
no na obrazcih, ki so sestavni del razpisne do-
kumentacije, biti mora čitljiva in na ustreznih 
mestih podpisana. Vsebovati mora vse obvezne 
priloge, dokazila in podatke, določene v razpisni 
dokumentaciji.

Komisija lahko naknadno zahteva še predloži-
tev drugih dokumentov, kot dokazilo resnično-
sti navedb v vlogi in priloženi dokumentaciji.

12.ODDAJA IN DOSTAVA VLOG
Vloge je potrebno poslati na naslov: Občina 
Dobrova-Polhov Gradec, Stara cesta 13, 
Dobrova. Vloga mora biti v zapečatenem ovit-
ku opremljena z izpisom na prednji strani: »NE 
ODPIRAJ – vloga za sofinanciranje progra-
mov društev upokojencev«. Na hrbtni strani 
mora biti naslov pošiljatelja. 

Šteje se, da je vloga prispela pravočasno, če 
je bila najkasneje zadnji dan razpisnega roka 
prejeta v sprejemni pisarni Občine Dobrova-
Polhov Gradec, Stara cesta 13, Dobrova, ali če 
je bila najkasneje zadnji dan razpisnega roka 
oddana na pošti kot priporočena pošiljka. 

Za prepozno se šteje vloga, ki ni bila najkasneje 
zadnji dan razpisnega roka prejeta v sprejemni 
pisarni Dobrova-Polhov Gradec, Stara cesta 13, 
Dobrova ali ni bila najkasneje zadnji dan raz-
pisnega roka oddana na pošti kot priporočena 
pošiljka.

Za nepopolno se šteje vloga, ki ne vsebuje vseh 
obveznih sestavin zahtevanih z javnim razpi-
som in razpisno dokumentacijo.

Oddaja vloge pomeni, da se prosilec strinja z 
vsemi pogoji ter merili razpisa.

13. OBRAVNAVA VLOG IN OBVEŠČA-
NJE O IZBORU
Nepravilno označene in nepravočasno oddane 
vloge bodo zavržene. Odpiranje vlog ni javno in 
bo izvedeno najkasneje v roku 5 delovnih dni 
po preteku roka za prijavo na razpis. Komisija v 
roku osmih dni od odpiranja vlog pisno pozove 
tiste vlagatelje, katerih vloge ne vsebujejo vseh z 
razpisno dokumentacijo zahtevanih dokumen-
tov (nepopolne vloge), da jih dopolnijo. Če vla-
gatelj vloge ne dopolni v zahtevanem roku, iz-
vajalec razpisa vlogo zavrže s sklepom. Pritožba 
zoper sklep ni dovoljena.

V roku prispele in pravilno označene vloge bodo 
ovrednotene po točkovnem sistemu v skladu z 
merili za oceno programov, ki so opredeljena v 
razpisni dokumentaciji ter skladno z razpolo-
žljivimi finančnimi sredstvi. Izbor in vredno-
tenje programov bo izvedla razpisna komisija, 
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ki jo imenuje župan. O izidu razpisa in višini 
dodeljenih sredstev bodo prijavitelji obveščeni 
v roku 30 dni po izteku roka za prijavo na razpis. 
Z upravičenci do sofinanciranja bo sklenjena 
pogodba o izvajanju programov ter višini in 
načinu sofinanciranja v letu 2024. Upravičenci 
so dolžni do 15.12.2024 posredovati vsebinsko 
in finančno poročilo o izvedbi programa za leto 
2024.

Številka: 4300-0002/2024-2
Datum: 12.04.2024

 Jure Dolinar 
Župan

Občina Dobrova – Polhov Gradec
Stara cesta 13 
1356 Dobrova         

JAVNI RAZPIS
ZA SOFINANCIRANJE PROJEKTOV ZA 

MLADE
V OBČINI DOBROVA-POLHOV 

GRADEC V LETU 2024

1. NAZIV IN SEDEŽ SOFINANCERJA
Občina Dobrova-Polhov Gradec, Stara cesta 13, 
Dobrova

2. PRAVNA PODLAGA
Zakon o lokalni samoupravi (Uradni list RS, 
št. 94/07 – uradno prečiščeno besedilo, 76/08, 
79/09, 51/10, 40/12 – ZUJF, 14/15 – ZUUJFO, 
11/18 – ZSPDSLS-1, 30/18, 61/20 – ZIUZEOP-A 
in 80/20 – ZIUOOPE), Odlok o proračunu Ob-
čine Dobrova-Polhov Gradec za leto 2024 (Ura-
dni list RS 9/24), Pravilnik o postopkih za izvr-
ševanje proračuna Republike Slovenije (Uradni 
list RS, št. 50/07, 61/08, 99/09, 3/13, 81/16, 11/22, 
96/22, 105/22, 149/22 in 106/23).

3.  PREDMET JAVENEGA RAZPISA
Predmet javnega razpisa je sofinanciranje pro-
jektov za otroke in mladino v občini Dobrova-
-Polhov Gradec v letu 2024. 

»Mladinski projekt je aktivnost izvajalca 
– posamični vsebinsko zaključen enkratni 
dogodek (npr. tabor, delavnica, izvedba 
prazničnih obdarovanj otrok v mesecu 
decembru v občini Dobrova-Polhov Gradec, 
predavanje in podobne dejavnosti).«

Sofinancirali se bodo mladinski projekti, ki so 
namenjeni krepitvi in širitvi vrednot prosto-
voljnega dela in dela med mladimi, spodbujanju 
osebne avtonomije mladih in njihovi socialni 
integraciji ter druženju in uresničevanju njiho-
vega interesa, in sicer predvsem: 
- spodbujanju in razvijanju neformalnih oblik 

vzgoje, izobraževanja in usposabljanja za ve-
čje kompetence; 

- spodbujanju delovnih navad, prostovoljstva, 
solidarnosti in medgeneracijskega sodelova-
nja; 

- spodbujanje zdravega, aktivnega načina ži-
vljenja otrok in mladih in preprečevanje raz-
ličnih oblik odvisnosti;

- dvigu kakovosti življenja in aktivnemu preži-
vljanju prostega časa otrok in mladine; 

- spodbujanju kulturne ustvarjalnosti in ino-
vativnosti otrok in mladih; 

- vključevanju mladih z manj priložnostmi, 
spodbujanju javnega dialoga o družbenih 
vprašanjih ter aktivni participaciji mladih 
pri upravljanju družbe; 

- dejavnostim med šolskimi počitnicami; 
- osveščanju in spremljanju drugačnosti, 

zmanjševanju diskriminacije in socialne iz-
ključenosti mladih ter preprečevanju nasilja 
med mladimi in nad mladimi. 

Sredstva niso namenjena za sofinanciranje mla-
dinskih projektov, ki imajo naravo:
- dopolnilnega poklicnega ali univerzitetnega 

izobraževanja;
- rednega ali dopolnilnega izobraževanja v 

okviru ustanov, ki delujejo v skladu z določili 
Zakona o organiziranju in financiranju vzgo-
je in izobraževanja;

- znanstvenih raziskovanj in strokovnih sre-
čanj znanstvenega značaja;

- turističnih potovanj, letovanj in izletov ter 
komercialno naravnanih počitniških pro-
gramov za mlade;

- športnih in drugih tekmovanj, katerih udele-
ženci so mladi;

- programov organizirane športne vadbe;
- mladinskih aktivnosti komercialnega znača-

ja (npr. plesne šole, športni klubi, smučarski 
tečaji…);

- kulturnih predstav in festivalov.

4. POGOJI IN OMEJITVE ZA  SODELO-
VANJE NA JAVNEM RAZPISU
Na razpis se lahko prijavijo izvajalci, ki izpolnju-

jejo naslednje pogoje:
- da se nanašajo na projekte, ki so predmet so-

financiranja tega javnega razpisa, pri čemer 
se štejejo za nosilce ali uporabnike projektov 
otroci in mladi v starosti do 26 let (v nadalje-
vanju: mladi); 

- prijavitelji so društva in organizacije, ki imajo 
sedež v Občini Dobrova-Polhov Gradec; 

- da imajo materialne, prostorske, kadrovske in 
organizacijske pogoje za uresničitev načrto-
vanih aktivnosti; 

- projekti, ki so predmet razpisa, se morajo 
opravljati na območju občine Dobrova-Pol-
hov Gradec in morajo biti namenjeni pred-
vsem mladim, ki živijo v občini Dobrova-
-Polhov Gradec (med udeleženci bo več kot 
80% mladih s stalnim prebivališčem v občini 
Dobrova-Polhov Gradec); 

- projekti, ki so predmet sofinanciranja, mora-
jo imeti jasno finančno konstrukcijo in vire 
financiranja;

- občinski upravi Občine Dobrova-Polhov 
Gradec vsaj enkrat letno dostavljajo poročilo 
o realizaciji projektov ter namenski porabi 
sredstev, ki so jih prejeli iz občinskega prora-
čuna, razen v primeru, ko kandidirajo prvič;

- na razpisu ne morejo sodelovati zasebne 
ali javne organizacije, ki so registrirane za 
opravljanje in posredovanje kulturno-ume-
tniških, športnih, socialnih, izobraževalnih, 
mladinskih vsebin, ter društva in subjekti, ki 
so za iste vsebine že dobili finančna sredstva 
na drugih razpisih, ki jih je objavila občina 
Dobrova-Polhov Gradec; 

- imajo do občine poravnane vse obveznosti, 
v kolikor so bili sofinancirani iz proračuna v 
preteklih letih;

- se projekti izvajajo na neprofitni osnovi in
- izpolnjujejo druge pogoje določene z razpi-

som.  

5. VIŠINA RAZPISANIH SREDSTEV 
JAVNEGA RAZPISA
Sredstva so zagotovljena v proračunu občine 
Dobrova-Polhov Gradec za leto 2024 na prora-
čunski postavki 18056 Programi za mladino v 
višini 4.720,00 EUR.

6. UPRAVIČENI STROŠKI SOFINANCI-
RANJA
Za upravičene štejejo stroški, ki:
- so povezani s prijavljenimi mladinskimi ak-

tivnostmi in so nujno potrebni za uspešno 
pripravo in izvedbo mladinskih aktivnosti;

- jih je prijavitelj napovedal v prijavi;
- so skladni z načeli dobrega finančnega po-

slovanja, zlasti glede cenovne primernosti in 
stroškovne učinkovitosti;

- so dejansko nastali;
- so prepoznavni in preverljivi na osnovi izvir-

nih dokazil;
- niso in ne bodo sofinancirani iz drugih virov 

občine.

Vrsta upravičenih stroškov:
- stroški dela zaposlenih v projektu, vključno 

s stroški dela mentorjev prostovoljcem, ki so 
vključeni v projekt; 

- delo prostovoljcev;
- stroški vodenja, usklajevanja in mentorstva 

prostovoljcev;
- stroški zunanjih izvajalcev, v kolikor gre za 

specifične in strokovne storitve (npr. izvedba 
tematske delavnice, navedene v programu 
ipd., oglaševanja, prevozi,…);

- stroški materiala, v kolikor ne gre za material, 
ki je namenjen nadaljnjem trženju ali pobira-
nju prispevkov za organizacijo.

Neupravičeni so naslednji stroški:
- stroški alkohola,
- investicijsko vzdrževanje (npr. obnova pro-

storov, popravila …);
- amortizacija nepremičnin in opreme;
- tekoči stroški poslovanja zaradi opravljanja 

osnovne dejavnosti prijavitelja. 

7. MERILA ZA OCENJEVANJE IN VRE-
DNOTENJE PREDLOGOV MLADIN-
SKIH PROJEKTOV
Ocenjevanje in vrednotenje mladinskih projek-
tov bo izvedeno v skladu z merili, ki so opre-
deljeni v razpisni dokumentaciji. Projekti bodo 
sofinancirani do višine razpoložljivih sredstev. 
Višina sredstev, ki jih bo prejel posamezen pro-
jekt bo izračunana na podlagi točk, ki jih bo v 
postopku ocenjevanja na podlagi meril dobila 
posamezna prijava.

8. OBDOBJE ZA PORABO SREDSTEV
Dodeljena sredstva morajo biti porabljena v letu 
2024, v skladu s predpisi, ki določajo izvrševanje 
proračuna.

9. RAZPISNI ROK ZA ODDAJO VLOG
Rok za oddajo vlog: 31.05.2024.

10. KRAJ, KJER LAHKO PROSILCI DVI-
GNEJO RAZPISNO DOKUMENTACIJO
Razpisno dokumentacijo (besedilo razpisa, 

navodila in obrazci, merila za sofinanciranje 
ter vzorec pogodbe) je ves čas objave javnega 
razpisa na voljo na spletni strani Občine Do-
brova-Polhov Gradec,  zainteresirani prosilci 
pa jo lahko dvignejo vsak delavnik v sprejemni 
pisarni Občine Dobrova-Polhov Gradec, Stara 
cesta 13, Dobrova.
Vse dodatne informacije v zvezi z razpisom do-
bijo prijavitelji pri Sandri Nartnik na tel. št. 01 
3601-800. Razpis in obrazci so dosegljivi tudi 
preko internetne strani Občine Dobrova-Pol-
hov Gradec: http://www.dobrova-polhovgra-
dec.si/

11. VSEBINA VLOGE
Vloga na javni razpis mora biti izdelana izključ-
no na obrazcih, ki so sestavni del razpisne do-
kumentacije, biti mora čitljiva in na ustreznih 
mestih podpisana. Vsebovati mora vse obvezne 
priloge, dokazila in podatke, določene v razpisni 
dokumentaciji.

Komisija lahko naknadno zahteva še predloži-
tev drugih dokumentov, kot dokazilo resnično-
sti navedb v vlogi in priloženi dokumentaciji.

12. ODDAJA IN DOSTAVA VLOG
Vloge je potrebno poslati na naslov: Občina 
Dobrova-Polhov Gradec, Stara cesta 13, 
Dobrova. Vloga mora biti v zapečatenem ovit-
ku opremljena z izpisom na prednji strani: »NE 
ODPIRAJ – vloga za sofinanciranje projektov 
za mlade«. Na hrbtni strani mora biti naslov 
pošiljatelja. 

Šteje se, da je vloga prispela pravočasno, če 
je bila najkasneje zadnji dan razpisnega roka 
prejeta v sprejemni pisarni Občine Dobrova-
Polhov Gradec, Stara cesta 13, Dobrova, ali če 
je bila najkasneje zadnji dan razpisnega roka 
oddana na pošti kot priporočena pošiljka. 

Za prepozno se šteje vloga, ki ni bila najkasneje 
zadnji dan razpisnega roka prejeta v sprejemni 
pisarni Dobrova-Polhov Gradec, Stara cesta 13, 
Dobrova ali ni bila najkasneje zadnji dan raz-
pisnega roka oddana na pošti kot priporočena 
pošiljka.

Za nepopolno se šteje vloga, ki ne vsebuje vseh 
obveznih sestavin zahtevanih z javnim razpi-
som in razpisno dokumentacijo.

Oddaja vloge pomeni, da se prosilec strinja z 
vsemi pogoji ter merili razpisa.
13. OBRAVNAVA VLOG IN OBVEŠČANJE O 
IZBORU
Nepravilno označene in nepravočasno oddane 
vloge bodo zavržene. Odpiranje vlog ni javno in 
bo izvedeno najkasneje v roku 5 delovnih dni 
po preteku roka za prijavo na razpis. Komisija v 
roku osmih dni od odpiranja vlog pisno pozove 
tiste vlagatelje, katerih vloge ne vsebujejo vseh z 
razpisno dokumentacijo zahtevanih dokumen-
tov (nepopolne vloge), da jih dopolnijo. Če vla-
gatelj vloge ne dopolni v zahtevanem roku, iz-
vajalec razpisa vlogo zavrže s sklepom. Pritožba 
zoper sklep ni dovoljena.

V roku prispele in pravilno označene vloge bodo 
ovrednotene po točkovnem sistemu v skladu z 
merili za oceno projektov, ki so opredeljena v 
razpisni dokumentaciji ter skladno z razpolo-
žljivimi finančnimi sredstvi. Izbor in vredno-
tenje projektov bo izvedla razpisna komisija, 
ki jo imenuje župan. O izidu razpisa in višini 
dodeljenih sredstev bodo prijavitelji obveščeni 
v roku 30 dni po izteku roka za prijavo na razpis. 
Z upravičenci do sofinanciranja bo sklenjena 
pogodba o izvajanju projektov ter višini in na-
činu sofinanciranja v letu 2024. Upravičenci so 
dolžni do 15.12.2024 posredovati vsebinsko in 
finančno poročilo o izvedbi projektov za leto 
2024.

Številka: 4300-0003/2024-2
Datum: 12.4.2024

Jure Dolinar
Župan

Občina Dobrova – Polhov Gradec
Stara cesta 13 
1356 Dobrova         

JAVNI RAZPIS
ZA SOFINANCIRANJE SOCIALNO 

VARSTVENIH PROGRAMOV
V OBČINI DOBROVA-POLHOV 

GRADEC V LETU 2024

1. NAZIV IN SEDEŽ SOFINANCERJA:
Občina Dobrova-Polhov Gradec, Stara cesta 
13, Dobrova

2. PRAVNA PODLAGA

Zakon o lokalni samoupravi (Uradni list RS, 
št. 94/07 – uradno prečiščeno besedilo, 76/08, 
79/09, 51/10, 40/12 – ZUJF, 14/15 – ZUUJFO, 
11/18 – ZSPDSLS-1, 30/18, 61/20 – ZIUZEOP-A 
in 80/20 – ZIUOOPE), Odlok o proračunu Ob-
čine Dobrova-Polhov Gradec za leto 2024 (Ura-
dni list RS 9/24), Pravilnik o postopkih za izvr-
ševanje proračuna Republike Slovenije (Uradni 
list RS, št. 50/07, 61/08, 99/09, 3/13, 81/16, 11/22, 
96/22, 105/22, 149/22 in 106/23).

3.  PREDMET JAVENEGA RAZPISA
Programi in projekti socialno humanitar-
nih in invalidskih organizacij in društev,
ki jih bo v letu 2024 sofinancirala Občina Do-
brova-Polhov Gradec za občane občine Občina 
Dobrova-Polhov Gradec in sicer:
- programi preprečevanja, razreševanja in 

odpravljanja socialnih stisk, osamljenosti in 
izključenosti otrok in mladih, brezposelnih, 
starejših,

- programi za pripravo na kvalitetno življenje 
mladih in starejših, humanizacijo odnosov v 
družini in družbi,

- programi za kvalitetnejše življenje družine in 
podporo družini,

- programi odkrivanja in preprečevanja zlorab 
mladih, preprečevanja nasilja med mladimi,

- socialni in rehabilitacijski programi, ki omo-
gočajo enakopravno vključevanje kroničnih 
bolnikov, invalidov, oseb s posebnimi potre-
bami, oseb s težavami v duševnem zdravju v 
skupnost,

- socialni in rehabilitacijski programi za pre-
prečevanje in reševanje socialne problemati-
ke povezane z uživanjem prepovedanih drog 
in alkohola, 

- programi pomoči in samopomoči, usmerjeni 
v zmanjšanje socialne izključenosti starejših, 
mladih brezposelnih in drugih marginalnih 
skupin prebivalstva. 

Programe lahko prijavijo nevladne, neprofitne, 
nepridobitne, prostovoljne, socialno humani-
tarne, verske organizacije, invalidske organi-
zacije in društva ter druga društva, ki izvajajo 
programe s področja socialne, zdravstvene ali 
humanitarne dejavnosti in imajo sedež v občini 
Dobrova-Polhov Gradec. Vlogo na javni razpis 
lahko poda le društvo ali organizacija, ki je sa-
mostojna pravna oseba. 

Vsaka organizacija oz. društvo lahko (v kolikor 
ne prijavlja programa društva ali organizacije v 
celoti) prijavi največ dva različna socialno var-
stvena programa.

Predmet sofinanciranja so stroški, ki so nepo-
sredno povezani z izvajanjem prijavljenega pro-
grama, brez investicijskih stroškov.

4.  UPRAVIČENCI ZA DODELITEV 
SREDSTEV
Na javni razpis se lahko prijavijo nosilci oz. izva-
jalci programov, ki poleg posebnih pogojev, na-
vedenih v točki 3 izpolnjujejo naslednje pogoje:
- da so registrirani za izvajanje dejavnosti, ki je 

predmet razpisa,
- da imajo materialne, prostorske, kadrovske in 

organizacijske pogoje za uresničitev načrto-
vanih aktivnosti,

- programi, ki so predmet razpisa, se morajo 
opravljati na območju občine Dobrova-Pol-
hov Gradec;

- da imajo izdelano finančno konstrukcijo, iz 
katere so razvidni prihodki in odhodki izva-
janja programa, 

- da se socialnovarstveni program, ki ga prija-
vljajo, izvaja že najmanj 12 mesecev pred tem 
razpisom,

- da za program, ki ga prijavljajo, ne prejemajo 
drugih sredstev iz proračuna Občine Dobro-
va-Polhov Gradec.

- občinski upravi Občine Dobrova-Polhov 
Gradec vsaj enkrat letno dostavljajo poročilo 
o realizaciji projektov ter namenski porabi 
sredstev, ki so jih v preteklem letu prejeli iz 
občinskega proračuna, razen v primeru, ko 
kandidirajo prvič;

- imajo do občine poravnane vse obveznosti, 
v kolikor so bili sofinancirani iz proračuna v 
preteklih letih;

- se projekti izvajajo na neprofitni osnovi in
- izpolnjujejo druge pogoje določene z razpi-

som.  

Izvajalci morajo naštete pogoje izpolnjevati na 
dan objave javnega razpisa.

5. MERILA ZA OCENJEVANJE IN VRE-
DNOTENJE PREDLOGOV SOCIALNO 
VARSTVENIH PROGRAMOV
Ocenjevanje in vrednotenje socialno varstvenih 
programov bo izvedeno v skladu z merili, ki so 
opredeljeni v razpisni dokumentaciji. Projek-
ti bodo sofinancirani do višine razpoložljivih 
sredstev. Višina sredstev, ki jih bo prejel posa-
mezen projekt bo izračunana na podlagi točk, ki 
jih bo v postopku ocenjevanja na podlagi meril 
dobila posamezna prijava.

6. VIŠINA RAZPISANIH SREDSTEV IN 
DENARNIH POMOČI JAVNEGA RAZ-
PISA
Sredstva so zagotovljena v proračunu občine 
Dobrova-Polhov Gradec za leto 2024 na pro-
računski postavki 20019 Sodelovanje z nevla-
dnimi organizacijami na področju socialnega 
varstva  v višini 1.500,00 EUR.

7. OBDOBJE ZA PORABO SREDSTEV
Dodeljena sredstva morajo biti porabljena v letu 
2024, v skladu s predpisi, ki določajo izvrševanje 
proračuna.

8. RAZPISNI ROK ZA ODDAJO VLOG
Rok za oddajo vlog: 31.05.2024.

9. KRAJ, KJER LAHKO PROSILCI DVI-
GNEJO RAZPISNO DOKUMENTACIJO
Razpisno dokumentacijo (besedilo razpisa, na-
vodila in obrazci, merila za sofinanciranje ter 
vzorec pogodbe) je ves čas objave javnega raz-
pisa na voljo na spletni strani Občine Dobrova-
-Polhov Gradec.
Vse dodatne informacije v zvezi z razpisom do-
bijo prijavitelji pri Sandri Nartnik na tel. št. 01 
3601-800. Razpis in obrazci so dosegljivi tudi 
preko internetne strani Občine Dobrova-Pol-
hov Gradec: http://www.dobrova-polhovgra-
dec.si/

10.VSEBINA VLOGE
Vloga na javni razpis mora biti izdelana izključ-
no na obrazcih, ki so sestavni del razpisne do-
kumentacije, biti mora čitljiva in na ustreznih 
mestih podpisana. Vsebovati mora vse obvezne 
priloge, dokazila in podatke, določene v razpisni 
dokumentaciji.

Komisija lahko naknadno zahteva še predloži-
tev drugih dokumentov, kot dokazilo resnično-
sti navedb v vlogi in priloženi dokumentaciji.

11.ODDAJA IN DOSTAVA VLOG
Vloge je potrebno poslati na naslov: Obči-
na Dobrova-Polhov Gradec, Stara cesta 
13, Dobrova. Vloga mora biti v zapečatenem 
ovitku opremljena z izpisom na prednji strani: 
„JAVNI RAZPIS –  SOCIALNO VARSTVO 
2024 – NE ODPIRAJ“ Na hrbtni strani 
mora biti naslov pošiljatelja.

Šteje se, da je vloga prispela pravočasno, če 
je bila najkasneje zadnji dan razpisnega roka 
prejeta v sprejemni pisarni Občine Dobrova-
Polhov Gradec, Stara cesta 13, Dobrova, ali če 
je bila najkasneje zadnji dan razpisnega roka 
oddana na pošti kot priporočena pošiljka. 

Za prepozno se šteje vloga, ki ni bila najkasneje 
zadnji dan razpisnega roka prejeta v sprejemni 
pisarni Dobrova-Polhov Gradec, Stara cesta 13, 
Dobrova ali ni bila najkasneje zadnji dan raz-
pisnega roka oddana na pošti kot priporočena 
pošiljka.

Za nepopolno se šteje vloga, ki ne vsebuje vseh 
obveznih sestavin zahtevanih z javnim razpi-
som in razpisno dokumentacijo.

Oddaja vloge pomeni, da se prosilec strinja z 
vsemi pogoji ter merili razpisa.

12. OBRAVNAVA VLOG IN OBVEŠČA-
NJE O IZBORU
Nepravilno označene in nepravočasno oddane 
vloge bodo zavržene. Odpiranje vlog ni javno in 
bo izvedeno najkasneje v roku 5 delovnih dni 
po preteku roka za prijavo na razpis. Komisija v 
roku osmih dni od odpiranja vlog pisno pozove 
tiste vlagatelje, katerih vloge ne vsebujejo vseh z 
razpisno dokumentacijo zahtevanih dokumen-
tov (nepopolne vloge), da jih dopolnijo. Če vla-
gatelj vloge ne dopolni v zahtevanem roku, iz-
vajalec razpisa vlogo zavrže s sklepom. Pritožba 
zoper sklep ni dovoljena.

V roku prispele in pravilno označene vloge bodo 
ovrednotene po točkovnem sistemu v skladu z 
merili za oceno programov, ki so opredeljena v 
razpisni dokumentaciji ter skladno z razpolo-
žljivimi finančnimi sredstvi. Izbor in vredno-
tenje programov bo izvedla razpisna komisija, 
ki jo imenuje župan. O izidu razpisa in višini 
dodeljenih sredstev bodo prijavitelji obveščeni 
v roku 30 dni po izteku roka za prijavo na razpis. 
Z upravičenci do sofinanciranja bo sklenjena 
pogodba o izvajanju programov ter višini in 
načinu sofinanciranja v letu 2024. Upravičenci 
so dolžni do 15.12.2024 posredovati vsebinsko 
in finančno poročilo o izvedbi programa za leto 
2024.

Številka: 4300-0004/2024-2
Datum: 12.04.2024

Jure Dolinar
Župan
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Dragomer, Na Grivi 5
UPRAVNI CENTER, 
Loška c. 12, Log
p.p. 09, 
1358 Log pri Brezovici
obcina@log-dragomer.si
01 75 07 700

Poslovni čas
Ponedeljek, torek in četrtek
 8.00 - 12.00
  13.00 - 15.00

Sreda 8.00 - 12.00
  13.00 - 17.00

Petek 8.00 - 12.00
  12.30 - 13.0

Uradne ure: 
Ponedeljek 9.00 - 12.00
 13.00 - 15.00

Sreda 9.00 - 12.00
 14.00 - 17.00

Petek 9.00 - 12.00

Občina Log - Dragomer

Podžupanova beseda

Spoštovane 
občanke in občani!

 
Velikokrat si rečemo, kako 
hitro čas beži. Po lastni 
izkušnji lahko rečeva: čim 
starejši smo, tem hitreje. 

Lukovica, 14. april 
2024: Gradnja 

novega avtocestnega 
priključka na meji 

med občinama Log-
Dragomer in Brezovica 

teče kot po maslu. 

Na gradbišču dela potekajo 
na vseh štirih krakih priključka 
ter tudi na slopih krožišč. Na 
povezovalni cesti do Vnanjih 
Goric je na območju obreme-
nilnega nasipa mirno, saj je ta v 
fazi konsolidacije oziroma po-
čitka, ki je za gradnjo na obmo-
čju barja nujna.

 Gradbeni stroji JV Trgograd 
d. o. o. in GP Krk ter podizva-
jalca CBE še naprej brnijo na 
gradbišču ob primorski avtoce-
sti, kjer potekajo dela za vzpo-
stavitev novega avtocestnega 
priključka in povezovalne ce-
ste do Vnanjih Goric. Gradnja 
poteka na več lokacijah hkrati. 
»Izvajalec je skladno s termin-
skim načrtom v marcu 2024 iz-

vajal dela na priključnih krakih 
A in B, ki se lokacijsko nahajata 
v občini Log-Dragomer ter na 
priključnih krakih C in D. V 
marcu 2024 so se vzdrževali 
ukrepi na avtocesti za vodenje 
in zavarovanje pasu za odcep na 
lokacijo gradbišča iz smeri Lju-
bljane proti Vrhniki, kjer je že 
stekel promet z avtoceste na lo-
kacijo gradbišča,” so nam pove-
dali na Občinski upravi Občine 
Log-Dragomer ter dodali, da so 
izvajalci nadaljevali z deli za iz-
vedbo deviacije 1-2 ob regional-
ni cesti na lokaciji ob meji občin 
Brezovica in Log-Dragomer ter 
deviaciji 1-3 v občini Brezovica, 
kjer so postavili oporne zidove, 
na katere bodo v nadaljevanju 
namestili ograje ob zemljiščih 
Tržaške ceste 595 do 593. 

Na območju med avtocesto 
in regionalno cesto, kjer se bodo 
februarja v prihodnjem letu vo-
zniki z regionalne ceste lahko 
vključili na avtocesto, izvajalci 
nadaljujejo z vgrajevanjem ka-
mnitega nasipa v povezovalni 
plato za konsolidacijo. 

Zaključila so se dela za 
ureditev Dolinarjevega grabna

Medtem, ko so se marca za-
ključila zemeljska dela na Do-
linarjevem grabnu in ureditev 
potoka Drobtinka 1 ob novem 
krožišču na območju Vnanjih 
Goric, se nadaljujejo dela na 
prepustu 3-6b, kjer so za po-
trebe ureditve prepusta promet 
z regionalne ceste speljali po 
manjšem obvozu. Več so nam 
povedali na Občini Log-Dra-
gomer: “Izvajalec je zaključil 
izvedbo AB-del na ploščatem 
prepustu 3-6b pod deviacijo 
1-2 na RC ob objektu Vrhniška 
cesta 1 in izvedel preusmeritev 

prometa regionalne ceste na 
del novo izvedenega prepusta 
3-6b. Tako se so ustvarili pogoji, 
da so nadaljevali z zemeljskimi 
deli za drugo polovico prepusta 
3-6b. Novi režim prometa na 
regionalni cesti od uvoza ceste 
Pod gradom do Vrhniške ceste 
1 bo trajal najmanj do 1. maja 
2024 s posameznimi obvozi in 
premiki prometnega režima na 
regionalni cesti.” Izvedeli smo 
še, da na obremenilnem nasipu 
na povezovalni cesti do Vnanjih 
Goric dela trenutno ne potekajo, 
izvajajo pa monitoring za spre-
mljanje posedkov izvedenih 
predobremenilnih nasipov.

Promet bo med gradnjo 
občasno oviran tudi na 
avtocesti

Med gradnjo priključka bodo, 
glede na posamezne faze izva-
janja del, vzpostavljeni različni 
tipi zapor. Večinoma naj bi za-
pore omogočale ureditev pro-
meta po dveh začasnih, zoženih 
prometnih pasovih v eno smer 
vožnje. Ker je predmet pogod-
benih del tudi izgradnja križišča 
na regionalni cesti Brezovica–
Vrhnika, so predvidene različ-
ne vrste zapor tudi na tej cesti. 
»Obvestila o različnih fazah 
zapor in ureditvi prometa bodo 
objavljena v medijih (radio), na 
spletnih straneh upravljavcev 
cest oz. sofinancerjev (DARS, 
DRSI, Občina Brezovica, Obči-
na Log-Dragomer), spletni stra-
ni www.promet.si«, so za Naš 
časopis pojasnili na DARS.

V. L., foto: OU Občine Log-
Dragomer

Pa vendar smo po navadi mi 
tisti, ki hitimo sem ter tja in se 
ne znamo zaustaviti. Ravno 
zato imamo praznike, ki so, 
kot nam v svoji knjigi Prazniki 
razloži Žiga Turk, kot zname-
nja ob poti, kjer se ustavimo, 
se česa spomnimo ter se po-
družimo s svojimi sorodni-
ki, prijatelji, sosedi. Pomlad s 
prazniki ni skopa. Velika noč 
je ravno mimo in že sta pred 
nami dan upora proti okupa-
torju ter praznik dela, ko že za-
diši po poletju in skorajšnjem 
koncu šolskega leta. Izkoristi-
mo jih za počitek in rekreacijo, 
za ureditev okolice naših hiš, 
predvsem pa za prijetno dru-
ženje, ki bo ustvarilo tkanino 
spominov, s katero se bomo 
lahko greli kasneje v življenju.

Kakor se čas hitro suka v 
osebnem življenju, je tudi 
dogajanje v lokalni skupnosti 
zelo pestro. Stroji sicer ne br-
nijo v vsaki ulici, kot v minulih 
treh letih, je pa zato dogajanje 
pri novem avtocestnem pri-
ključku na Lukovici toliko bolj 
intenzivno. Ob takem tempu 
lahko upravičeno upamo, da 
se bomo čez leto že vozili po 
njem.

V pripravi je še nekaj projek-
tov: pozno jeseni se bodo izva-
jala tudi dela na ložanskem in 

dragomerškem pokopališču.
V naši občini je aktivnih 

veliko društev, ki združujejo 
ljudi na kulturnem, športnem, 
dobrodelnem, stanovskem 
ali kakem drugem področju. 
S koncem pomladi je večina 
društev svoje občne zbore že 
opravila in začrtala delo za 
letošnje leto. Mladim športni-
kom želimo uspešne nastope 
na tekmovanjih. Vsi skupaj se 
veselimo srečanj in predstav 
kulturnih društev, naše sku-
pnosti pa si prav tako ne zna-
mo predstavljati brez društev 
upokojencev ter gasilcev, ki 
poskrbijo, da občani na jesen 
življenja ne ostanejo osamljeni 
ter za našo varnost.

Ena od lepih in za današnji 
čas ne več povsod samoumev-
nih značilnosti naše občine je, 
da se ljudje na cesti še vedno 
pozdravljamo med sabo, če-
prav se ne poznamo, ali pa 
se poznamo le na videz. Za 
naključnega tujca je to nena-
vadno presenečenje, za nas 
pa je to izraz spoštovanja do 
sočloveka, ki mu lahko z dve-
ma besedama polepšamo dan. 
Naj tako tudi ostane!

Podžupana:
Viljem Kosednar

Simon Strgar

Simon Strgar

Viljem Kosednar

Log - Dragomer, 20. marec 
2024 - Občinski svet Občine 
Log - Dragomer je na svoji 7. 
redni seji obravnaval sedem točk 
dnevnega reda. 

Svetniki so se v uvodu seznanli s pripra-
vo celostne prometne strategije, ki odpira 
vrata evropskim sredstvom s tega področja.

 Med drugim so podprli predloga za po-
delitev občinskih priznanj za letošnje leto 
in v Svet zavoda KPLB imenovali nadome-
stnega člana.

 Občinski svet Občine Log - Dragomer 
je na svoji redni seji kot po tekočem traku 
potrjeval predloge in sklepe uvrščene na 
dnevni red. V uvodu so se svetniki strinjali 
z razširitvijo seje s še dodatno sedmo toč-

ko v okviru katere so se seznanli s pripra-
vo celostne prometne strategije. Svetniki 
so izvedeli, da je Občina Log-Dragomer 
na javnem razpisu za izdelavo dokumen-
ta prejela nepovratna sredstva Evropske 
kohezijske politike v višini 19.600 evrov. S 
sredstvi bodo izdelali Celostno prometno 
strategijo, ki naj bi pripomogla k ureditvi 
prometa, omogočala prijetnejšo izkušnjo 
ter oblikovanje kakovostnega in do občanov 
prijaznega javnega prostora. 

Pripravljalci bodo izdelali strategijo s ka-
tero bodo na Občini lahko bolje načrtovali 
novo infrastrukturo ter izboljšali obstoje-
čo. Strategija bo celostno obravnavala iz-
zive na področju prometa, odgovarjala pa 
naj bi potrebam občanov in različnih sku-
pnosti. Občinska celostna strategija je sicer 
eden od ključnih razvojnih dokumentov. S 

sprejetjem bo občina izpolnila tudi obvezni 
pogoj za kandidiranje za javna sredstva za 
sofinanciranje bodočih ukrepov na podro-
čju mobilnosti.

Sicer pa so svetniki na seji potrdili zapi-
snika s preteklih sej in se strinjali s predlo-
gom o brezplačnem prenosu zemljišč na 
Občino Log - Dragomer, ki v naravi pred-
stavljajo del kategoriziranih cest. Kot smo 
lahko slišali na seji nekatere kategorizirane 
ceste potekajo čez zasebna zemljišča, kar je 
v neskladju z zakonom. Ureditev lastniških 
razmerij vseh kategoriziranih cest je dolgo-
trajen proces, zato se postopno prenašajo 
deli cest, ki so jih lastniki pripravljeni brez-
plačno prenesti na občino. S prenosom pa, 
kot dodajajo, urejajo skladnost z Zakonom 
o cestah.

V. L.

Svetniki podprli predloga za podelitev priznanj

Gradnja avtocestnega priključka Dragomer 

Promet po regionalki 
po mini obvozu
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Na voljo bo električna pol-
nilnica za gospodarska vozila, v 
prihodnosti pa tudi polnilnica 
za vozila na vodik, investicija 
prinaša od 30 do 50 novih de-
lovnih mest, predvsem na teh-
ničnem področju, in pomeni 
priložnost za zaposlitev lokal-
nega prebivalstva in razvoj, po-
leg tega pa bo Skupina Emil Frey  
zagotovila kadrovsko štipendijo 
za dijaka ali dijakinjo tehniške 
smeri, ki bo izbran/a v sodelo-
vanju z Občino Log-Dragomer.

 Zaključek projekta, katerega 
vrednost ocenjujejo na okrog 15 
milijonov evrov, je načrtovan 
za leto 2026. Projekt so v mar-
cu predstavili skupaj z Obči-
no Log-Dragomer, ki bo s tem 
dobila nova delovna mesta in 
priložnost za razvoj. Ob koncu 
predstavitve so predstavniki 
skupine Emil Frey in župan 
Občine Log–Dragomer zasa-
dili drevesa, ki simbolizirajo 
skupno zavezanost k družbe-
no odgovornemu sodelovanju. 
Drevesa je prijazno podarila 
Drevesnica Kržič.

Z investicijo v novo lokacijo, 
ki jo bo upravljalo podjetje Au-
tocommerce, generalni uvoznik 
gospodarskih vozil Daimler 
Truck AG, želijo okrepiti pri-
sotnost na trgu gospodarskih 
vozil, povečati konkurenčnost 
podjetja in zagotoviti dolgoroč-
no rast. 

Kot je uvodoma poudaril 
Jožko Tomšič, generalni di-
rektor skupine Emil Frey za 
Slovenijo, »Skupina Emil Frey 
ostaja zavezana svojim ambi-
cioznim ciljem in nadaljuje z 
inovativnimi projekti, ki krepi-

jo naš položaj na trgu. Odlični 
rezultati preteklega leta kaže-
jo, da nam stranke zaupajo in 
od nas pričakujejo najboljšo in 
najsodobnejšo ponudbo. Tudi 
zato smo se odločili za investi-
cijo v Občini Log–Dragomer, 
ker je to le eden od korakov, ki 
nas peljejo v prihodnost. Veseli 
smo, da smo v tej občini našli 
kompetentnega sogovornika, 
ki z nami deli vrednote, kot so: 
zavezanost k trajnosti, usmer-
jenost v dolgoročni razvoj in 
družbeno odgovornost. To ne 
pomeni le odlične priložnosti 
za skupino Emil Frey, pač pa 
odpira številne nove perspekti-
ve tudi za lokalno okolje in tam-
kajšnje prebivalce.« 

V nadaljevanju pa je Rasto 
Oderlap, direktor podje-
tja Autocommerce, izposta-
vil: »Dosledna usmerjenost k 
strankam je ključnega pomena 
za uspeh družbe Mercedes-
-Benz Trucks. Pri tem imata 
odločilno vlogo kakovostna 
prodajna in poprodajna organi-
zacija. Skladno s tem je nadaljnji 
razvoj prodajno-servisne mreže 
z dodatno lokacijo v občini Log-
-Dragomer pomemben del naše 
strategije. Trenutno je v izvedbi 
tudi prenova servisne delav-
nice v Ljubljani na Baragovi 
ulici 12, posodobitev strojne 
delavnice in gradnja baterijske 
delavnice na isti lokaciji. Novi 
center gospodarskih vozil ne 
pomeni le pomembnega mej-
nika za Autocommerce, temveč 
za celotno skupino Emil Frey 
v Sloveniji. Posebej smo veseli 
integracije storitev na lokaciji 
Log-Dragomer. Prvič, to krepi 

našo prodajno servisno mrežo 
Mercedes-Benz v Sloveniji, ki 
bo s sedmimi servisi največja 
servisna mreža za tovornjake in 
avtobuse v Sloveniji, in drugič, 
postavljamo tudi nove standar-
de pri vzdrževanju in popravilih 
vozil s tehnologijo baterij in go-
rivnih celic.« 

Miran Stanovnik, župan 
občine Log–Dragomer pa 
je poudaril: »Izjemno ponosni 
smo, da občina Log-Dragomer 
z novimi investicijami in nasta-
jajočim avtocestnim priključk-
om postaja vse bolj pomembna 
logistična točka v Sloveniji. So-
delovanje s Skupino Emil Frey v 
našo občino prinaša najsodob-
nejše tehnologije gospodarskih 
vozil in s tem številne priložno-
sti za lokalni razvoj. Zavedamo 
se, kako dragoceno je imeti v 
občini nove zaposlitvene prilo-
žnosti, še posebej za mlade, ki si 
želijo delati v tehniških poklicih. 
Vse našteto ne bi imelo smisla, 
če ne bi bil projekt zasnovan 
trajnostno in v skrbi za okolje, 
kar želimo simbolično pouda-
riti z zasaditvijo dreves. Veseli 
nas, da smo v Skupini Emil Frey 
našli partnerja, ki ceni in pod-
pira lokalno okolje, v katerem 
deluje.« 

Prvi del investicije zaje-
ma nakup zemljišč v go-
spodarski coni ob avtocesti 
Ljubljana–Koper v skupni 
površini 26.142 kvadratnih 
metrov, drugi del pa izgra-
dnjo novega prodajno-servi-
snega centra za gospodarska 
vozila Mercedes-Benz. 

Trenutno poteka izdelava in 
pridobivanje vse potrebne grad-

beno-tehnične dokumentacije, 
čemur bodo namenili celotno 
letošnje leto. Gradnja centra za 
gospodarska vozila Mercedes-
-Benz se bo predvidoma zače-
la v prihodnjem letu, center pa 
bo vrata za svoje stranke odprl 
leta 2026. Skupna vrednost in-
vesticije se ocenjuje na okrog 15 
milijonov evrov. Investicija je 
odgovor na zahteve trga, saj je 
podjetje Autocommerce v lan-
skem letu zabeležilo rekordno 
prodajo gospodarskih vozil, in 
sicer kar 594 prodanih tovornih 
vozil. Obenem beležijo nenehno 
rast slovenskega voznega parka 
registriranih gospodarskih vo-
zil. 

V letu 2022 (za leto 2023 po-
datki še niso na voljo) je bilo v 
Sloveniji registriranih 11.964 
tovornih vozil Mercedes-Benz 
ter 156 tovornih vozil FUSO. 
Skupaj predstavljajo 33-odsto-
tni tržni delež, kar pomeni, da 
je skoraj vsako tretje registrira-
no tovorno vozilo na slovenskih 
cestah znamke Mercedes-Benz. 
Med avtobusi je bilo registrira-
nih 826 avtobusov Mercedes-
-Benz in 216 avtobusov Setra, 
kar skupaj predstavlja 48-od-
stotni tržni delež. To pomeni, 
da je vsak drugi registrirani av-
tobus znamke Mercedes-Benz 
ali Setra. V podjetju Autocom-
merce, ki je član skupine Emil 
Frey, na podlagi teh dosežkov 
in prihajajočih novih tehnologij 
ocenjujejo, da obstaja potreba 
po novi dodatni lokaciji, ki bo 
zagotavljala kakovostno servi-
siranje tovornih vozil in nudila 
dodatno podporo strankam v 
tem segmentu. Dobrih 26.000 

kvadratnih metrov veliko ob-
močje bo ponujalo prodajo in 
servis za tovorna vozila Merce-
des-Benz in FUSO ter storitve 
za avtobuse Mercedes-Benz in 
Setra. Center bo deloval tudi kot 
baza za skladišče nadomestnih 
delov v regiji. Nudil bo okrog 
150 parkirnih mest za tovornja-
ke in avtobuse, za katere bo na 
voljo tudi pralnica. 

V podjetju se veselijo no-
vega prodajno-servisnega 
centra, ki bo strankam za-
gotovil celostno transpor-
tno storitev na enem mestu 
in voznikom nudil prostor 
za kakovosten počitek, na-
črtujejo pa tudi od 30 do 50 
novih delovnih mest. 

Novogradnja bo odlično 
pripravljena na prihodnost 
transporta: delovna mesta in 
prostori bodo zasnovani tudi 
za vzdrževanje in popravilo 
baterijsko-električnih modelov 
tovornih vozil in avtobusov, kot 
so Mercedes-Benz eActros in 
eEconic, FUSO eCanter in me-
stni avtobus Mercedes-Benz 
eCitaro. Poleg tega je predvi-
deno posebno delovno mesto 
za delo na višini, najpogosteje 
na strehah vozil, kar je še po-
sebej pomembno za električni 
mestni avtobus Mercedes-
-Benz eCitaro, ki ima baterije 
na strehi. V novonastajajočem 
centru so predvidena delovna 
mesta tudi za vzdrževanje in 
popravila vozil s pogonskimi 
vodikovimi tehnologijami. De-
lavnica bo imela opremljeno 
delovno mesto, predvideno za 
popravilo vozil na plinski po-
gon. S tem bo center gospodar-
skih vozil Log-Dragomer postal 
prvi center za gospodarska vo-
zila Mercedes-Benz v Sloveniji, 
ki bo izpolnjeval vse zahteve za 
popravilo in vzdrževanje dizel-
skih vozil, vozil s pogonom na 
vodik in elektriko na enem me-
stu. Prav tako bo v centru ureje-
na tudi električna polnilnica za 
gospodarska vozila kapacitete 
do 300 kilovatov. Načrtujejo še 
ureditev polnilnice, ki bo zago-
tavljala megavatno polnjenje, v 
prihodnosti pa tudi polnilnico 
za vozila na vodik. 

Nov prodajno-servisni cen-
ter je načrtovan kot sodoben in 
trajnostni objekt, ki upošteva 
družbene, okoljske in ekonom-
ske vidike. Celoten objekt bo 
obsegal približno 2500 kvadra-
tnih metrov. Od tega bo 2000 
kvadratnih metrov namenjenih 
sodobni delavnici, ki bo imela 
10 stez in do 20 delovnih postaj. 
Preostalih 500 kvadratnih me-
trov bo namenjenih sprejemu 
strank, salonu in prostorom za 
zaposlene. Zasnovan bo po naj-
novejših standardih, kjer bodo 
delovni procesi digitalizirani v 
največji možni meri. Delavnica 
bo opremljena s stezo za preiz-
kus zavor tovornih vozil, priko-
lic in lahkih dostavnih vozil ter 
bo zasnovana na način, da bo 
omogočala kakovostno izved-
bo storitev vzdrževanja, popra-
vil, pregleda tehničnih lastnosti 
vozil in izvedbo ličarsko-karo-
serijskih popravil na tovornih 
vozilih in avtobusih. V sklopu 
servisa bo na voljo poseben 
prostor, namenjen voznikom 
in strankam, kjer bodo lahko 

kakovostno izkoristili svoj pro-
sti čas med tem, ko bo vozilo na 
servisu. 

V podjetju Avtocommerce 
so prepričani, da je lokacija 
Log-Dragomer idealna za 
novo lokacijo, saj bodo ure-
jene dobre povezave z avto-
cesto. 

Do izvoza za Vrhniko je le 
7,2 kilometra, novonastajajoči 
avtocestni izvoz Log-Drago-
mer bo oddaljen le 3,8 kilome-
tra. Enako velja za distribucijski 
promet v in iz središča Ljublja-
ne. Bližina mestnega središča 
pomeni tudi kratke razdalje za 
uporabnike mestnih avtobusov 
in prihrani čas za prevoze na 
servis in nazaj. 

Sicer pa je Skupina Emil Frey 
nosilec certifikata za družbeno 
odgovornost, saj se pri svojem 
poslovanju z odgovornostjo po-
sveča skrbi za svoje zaposlene in 
se enako odgovorno z upošteva-
njem širšega družbenega okolja, 
loteva vseh svojih projektov. 
Tudi zato je v načrtovanje no-
vega prodajnoservisnega centra 
vključila Občino Log-Dragomer, 
s katero bosta kot dobri poslov-
ni partnerici skrbeli za vključe-
vanje lokalnega okolja na vseh 
področjih, kjer bo to mogoče 
in smiselno. Investicija v novi 
center bo omogočila številne 
priložnosti za lokalni razvoj. 
Poleg zaposlitvenih možnosti 
za lokalno prebivalstvo bodo v 
lokalnem okolju spodbujali tudi 
zanimanje za tehniške pokli-
ce. V Skupini Emil Frey bodo 
zagotovili kadrovsko štipendijo 
za dijaka/injo tehniške smeri, ki 
jo bodo v sodelovanju z Občino 
Log-Dragomer podelili v začet-
ku šolskega leta 2024/25. Na 
tak način bo Skupina Emil Frey 
podprla šolanje in zaposlovanje 
najmanj eni mladi osebi, obe-
nem pa bo s kadrovskim štipen-
diranjem promovirala karierno 
pot in zaposlovanje na področju 
tehnike, gospodarskih vozil in 
transporta.

Skupina Emil Frey v Sloveniji 
zastopa 12 avtomobilskih in 3 
znamke gospodarskih vozil ter 
obvladuje skoraj četrtino slo-
venskega avtomobilskega trga. 
Trenutno zaposluje več kot 500 
zaposlenih. Poleg prodaje novih 
in rabljenih vozil ter ponudbe 
zanesljivih poprodajnih storitev 
je skupina Emil Frey tudi logi-
stični center za nadomestne 
dele in shranjevanje pnevmatik 
z velikim skladiščem, središče 
bogatih zaposlitvenih možnosti 
za različne profile v avtomobi-
listični branži, center znanja 
za izobraževanja, servisiranje 
in vzdrževanje električnih vo-
zil. Družbena odgovornost je 
ena temeljnih vrednot sku-
pine, ki usmerja delovanje in 
spodbuja poslovne odločitve, 
ki imajo širšo družbeno korist. 
Pred kratkim so odprli tudi co-
-working prostor Generator, ki 
ponuja delovni prostor in hkra-
ti spodbuja inovativnost ter ra-
zvoj poslovnih idej ambicioznih 
posameznikov, ki bi jih kasneje 
lahko vključili tudi v svoje po-
slovno okolje.

Andreja Čamernik Rampre, 
foto: Andreja Čamernik 

Rampre

Nov prodajno-servisni center 
gospodarskih vozil v občini

Občina Log-Dragomer, 12. marec 2024: Gre za novo, dodatno lokacijo  za skupino 
Emil Frey, kot so pojasnili; ključne točke investicije: okrepitev prisotnosti na trgu 
(v novem prodajno-servisnem centru Mercedes-Benz bodo zastopane znamke: 

Mercedes-Benz, Unimog Fuso in Setra, na voljo bodo tako tovorna vozila kot tudi 
avtobusi), investicija prinaša nove tehnologije in trajnostna gospodarska vozila z 

električnim in vodikovim pogonom.  
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Občina Log-Dragomer 
je uspešno kandidirala 
na razpisu Ministrstva 

za okolje podnebje 
in energijo ter 

pridobila evropska 
kohezijska sredstva 

za sofinanciranje 
izdelave dokumenta, 

na podlagi katerega bo 
temeljil nadaljnji razvoj 

mobilnosti. 

Izdelana Občinska celostna 
prometna strategija (OCPS) bo 
namreč tudi eden izmed pogo-
jev za pridobivanje dodatnih 
javnih sredstev za izvedbo kon-
kretnih ukrepov na področju 
trajnostne mobilnosti.

 Osrednji namen OCPS je 
uvajanje dolgoročnih strateških 

in trajnostnih rešitev urejanja 
prometa, ki bodo pripomogle 
k še višji kakovosti življenja v 
občini. Pomembno vlogo pri 
oblikovanju tega strateškega 
dokumenta boste imeli pred-
vsem občanke in občani Občine 
Log-Dragomer, saj se kot pešci, 

kolesarji, uporabniki javnega 
potniškega prometa ali vozniki 
osebnih vozil najpogosteje so-
očate z različnimi prometnimi 
izzivi. 

Zato že sedaj lepo vabljeni k 
čim večji udeležbi na spletnih 
delavnicah, javnih razpravah 

in drugih dogodkih. Tako boste 
lahko sodelovali pri oblikovanju 
vizije, predvsem pa pri prepo-
znavanju ključnih prometnih 
izzivov in iskanju najboljših 
rešitev, ki bodo omogočile še 
bolj kakovostno življenje v vaši 
občini.

Strategija bo pripravljena v so-
delovanju z izkušenimi strokov-
njaki Regionalne razvojne agen-
cije Ljubljanske urbane regije 
(RRA LUR), Inštituta za politike 
prostora (IPoP) in Ljubljanskega 
urbanističnega zavoda (LUZ). 
Spremljajte torej občinsko sple-
tno stran, družbene medije ter 
ostale kanale za obveščanje, 
preko katerih se boste lahko in-
formirali o terminih delavnic in 
ostalih dogodkov.

(V. L.).

V torek, 26. marca 2024 so predsednik 
Območne obrtno-podjetniške zbornice 
Vrhnika (v nadaljevanju OOZ Vrhnika) 
Matjaž Jereb, član upravnega odbora Marko 
Popit in sekretar Zbornice Luka Ogrin 
obiskali Občino Log- Dragomer, kjer so se 
sestali z županom Miranom Stanovnikom, 
podžupanom Simonom Strgarjem ter 
višjo svetovalko za področje družbenih 
dejavnosti in splošne zadeve Matejo Skočir.

Rdeča nit sestanka so bili 
ukrepi s področja obrti in pod-
jetništva, ki bodo namenjeni 
občanom Občine Log-Drago-
mer. 

Uvodoma je OOZ Vrhnika 
predstavila svoje dejavnosti, 
člane in poslanstvo, ker je bil 
njen temelj vedno podpora ma-

lemu gospodarstvu ter njenim 
članom na območju 3 občin – 
Vrhnike, Borovnice in Log-Dra-
gomerja. 

Nato je sledila razprava o 
tem, kako bi lahko obe insti-
tuciji: Občina in Zbornica, so-
delovali in skupaj pripomogli 
k izboljšanju pogojev za poslo-

vanje ter življenje podjetnikov 
v Občini Log-Dragomer. OOZ 
Vrhnika že vrsto let zagotavlja 
storitve SPOT (‘’Slovenska po-
slovna točka’’, prej VEM – ‘’vse 
na enem mestu’’) za občane Ob-
čine Log–Dragomer, kjer lahko 
posamezniki registrirajo novi 
s. p., gospodarsko družbo (d. o. 
o.), uredijo spremembe le-teh in 
obvezna socialna zavarovanja. 
Identificirana so bila možna po-
dročja prihodnjega sodelovanja, 
kjer predstavljata napredek in 
razvoj temelja sodelovanja, zato 
so se že uvodoma dogovorili za 
vzpostavitev kazalnikov uspe-
šnosti, s katerimi bodo lahko 
spremljali napredek skupnih 
projektov. 

(NČ)

Z osmo številko revije 
Pogovori, ki je izšla 
10. aprila, se nadaljuje 
zanimiva serija 
portretov, ki osvetljuje 
življenja in dela 
pomembnih osebnosti 
iz lokalne skupnosti 
Občine Log-Dragomer. 

Tokrat so v središču podje-
tniki, ki s svojim delovanjem in 
inovacijami že leta prispevajo 
k razvoju občine. Revija, ki jo 
izdaja društvo Dvig, prinaša 
zanimive pogovore z uspešni-
mi poslovneži: Pavlom Petrom 
Popitom, Branetom Toma-
ničem, Matjažem Smrdelom, 
Sebastjanom Šmajgertom in 
Jožetom Štufekom.

Predsednica društva Dvig, 
Nika Gams, je ob predsta-
vitvi revije izpostavila, da je 
bil dosedanji fokus revije na 
različnih segmentih prebival-
stva, od staroselcev, državnih 

nagrajencev, 90-letnikov do 
priseljencev. V tej številki so 
se osredotočili na podjetnike, 
ki s svojimi dolgoletnimi iz-
kušnjami in trudom bogatijo 
lokalno gospodarstvo. Alenka 
Logar Pleško, urednica revije, 
je v uvodniku zapisala, da če-
prav so si zgodbe petih podje-
tnikov na prvi pogled različne, 
jih združuje skupna rdeča nit: 
»Vsi so se z vsem srcem borili 
za svoje cilje, da bi uresničili 
svoje sanje in sledili viziji ra-
zvoja svojega podjetja.«

Vsaka zgodba je edinstvena 
in prikazuje, kako se je posa-
meznik srečal z izzivi, se učil 
in izpopolnjeval ter na koncu 

uspel v poslovnem svetu. Pogo-
vori odsevajo strast, zagnanost 
in predanost, ki so potrebni za 
uspeh v zahtevnem poslov-
nem svetu, ter nudi dragocen 
vpogled v to, kaj še pomeni biti 
podjetnik v današnjem času.

Revija Pogovori je na voljo 
na naslovu https://iold.si/revi-
ja/, kjer lahko obiskovalci do-
bijo svoj izvod in se poglobijo 
v zgodbe lokalnih podjetniških 
junakov. 

Revija Pogovori z vsako novo 
številko dokazuje, da so prav 
zgodbe ljudi tiste, ki oblikujejo 
identiteto in prihodnost vsake 
skupnosti.

GT

Energetsko varčno obnaša-
nje: 

Izklopimo iz omrežja 
polnilce za telefone in foto-
aparate, ko so naprave napol-
njene.

Aparati porabljajo električ-
no energijo tudi takrat, ko so 
v stanju pripravljenosti (»stand 
by«), zato je ugašanje v času 
neuporabe najenostavnejša 
in najcenejša metoda za var-
čevanje z električno energijo. 
Aparat, ki ni priključen na 
omrežje, zanesljivo ni porab-
nik električne energije. Med-
narodna agencija za energijo 
(The International Energy 
Agency - IEA) ocenjuje, da na-
prave v stanju pripravljenosti 
porabijo od 5 do 10 % skupne 
porabe električne energije 
in globalno prispevajo do 1% 
emisij CO2.

Pri nastavitvah ohranjeval-
nika zaslona nastavimo “spa-
nje” ekrana na primer na 10 
minut.

Enako velja za nastavitev 
“spanja” računalnika – na-
mesto, da je prižgan ves dan, 
naj “zaspi” (sleep) po uri brez-
delja. Vsi programi nas bodo 

ob ponovni uporabi pričakali 
odprti.

Ko ugasnemo računal-
nik, ugasnimo tudi mo-
nitor - v spanju porabi LCD 
okoli 5W, ko je ugasnjen (tipka 
spredaj) pa 1-2W. Tudi raču-
nalnik porabi okoli 2W elek-
trike, ko je izklopljen.

Ugašajmo tiskalnik in 
ostale naprave, če jih ne potre-
bujemo. Ali ste vedeli, tiskal-
nik porabi 30 % energije med 
tiskanjem, 70 % energije pa 
med čakanjem na naslednje 
tiskanje.

Energetsko učinkovite 
investicije: 

Ob zamenjavi računalni-
ka se odločimo za prenosni 
računalnik, ki porabi v sta-
nju delovanja okoli 30 % manj 
energije kot namizni računal-
nik. Ob zamenjavi starega ka-
todnega zaslona, se odločimo 
za LCD- zaslon. Prihranili 
ne boste le elektrike, ampak 
tudi delovni prostor in zdrav-
je (predvsem zaradi utripanja, 
paralakse in geometrijske ne-
pravilnosti).

GOLEA - Ustvarjamo 
obnovljivo prihodnost!

Energetska učinkovitost 
v gospodinjstvu

Nova izdaja revije 
“Pogovori” prinaša 
vpogled v svet lokalnih 
podjetnikov

Predstavniki
lokalne obrtne
zbornice pri županu

Občinska celostna prometna strategija – 
korak do še varnejše in bolj trajnostne mobilnosti

Nasveti na poti k energetski učinkovitosti.
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V Občini Log - Dragomer 
sta že drugo leto 
zapored sočasno 

potekali čistilna akcija 
ter akcija pomoči 

starejšim ob sezonskih 
opravilih, ki sta združili 

lokalne prostovoljce 
v prizadevanju za 

čistejše okolje in 
medgeneracijsko 

pomoč. 

Letošnja akcija pomoči sta-
rejšim je presegla pričakovanja, 
saj je pobudo za pomoč sprejelo 
več starejših kot lani. Po koncu 
akcije so bili zadovoljni vsi ude-
leženci - tako prostovoljci, ki so 
se izkazali z dobrim delom, kot 
tudi starejši, ki so pomoč z ve-
seljem sprejeli. Na terenu smo 
sicer opazili manj prostovolj-
cev kot v preteklih letih, zlasti 
v Dragomerju, kjer se je akcije 
čiščenja okolja udeležilo le pe-
ščica občanov  Boljše je bilo na 
Logu, kjer pa so prevladovali 
upokojenci. Organizatorji čistil-
ne akcije tako že letos pozivajo 

občane, še posebej družine z 
otroki, naj si vzamejo čas in se 
prihodnje leto pridružijo čišče-
nju okolja. V naravi je še vedno 
veliko odpadkov, ki jih je treba 
odstraniti, hkrati pa se na ta 
način mlade izobražuje v bolj 
okoljsko ozaveščene posame-
znike, in se s tem preprečuje, da 
bi v prihodnosti postal onesna-
ževalci.

 Tradicionalno čistilno akci-
ja, katere pobudnik je Občina 
Log - Dragomer v sodelovanju 
z JP KPV d.o.o., so organizatorji, 
tako kot lansko leto, ponovno 
združili z akcijo pomoči starej-
šim ob sezonskih opravilih, ki 
jo je pripravila delovna skupi-
na za medgeneracijsko sožitje 
Starosti prijazne Občine Log 
- Dragomer. Kot smo se prepri-
čali so se slednji letos odločili še 
nadgraditi lanskoletni uspeh ter 
še poglobiti svoja prizadevanja 
po pomoči starejšim ter bili, kot 
se je izkazalo na terenu, pri tem 
izjemno uspešni. Medgenera-
cijska pobuda je znova navdu-
šila tako prostovoljce kot tudi 
starejše prebivalce in v solidar-
nosti medgeneracijsko povezala 

lokalno skupnost. Na sončno 
jutro se je okoli devete ure pred 
gasilkim domov v Dragomerju 
zbralo okoli dvajset prostovolj-
cev. Med njimi so bili učenci 
Osnovne šole Log - Dragomer 
in njihova koordinatorka za 
prostovoljstvo, prostovoljke Po-
daj roko, posamezni občani ter 
številčna skupina brezoviških 
skavtov, med katerimi so bili 
tudi domačini iz Dragomerja, 
Loga in Lukovice. Vsak je bil 
pripravljen prispevati svoj delež 
in pomagati starejšim pri spo-
mladanskih opravilih. Prosto-
voljce so organizatorji razdelili 
v sedem medgeneracijskih sku-
pin, vsaka je bila sestavljena iz 
starejših in mlajših udeležencev. 
Ti so opravili raznolika dela na 
vrtu,pomagali pri čiščenju oken, 
prekopavanju zemlje in drugih 
spomladanskih opravilih, ki jih 
starejši težje zmorejo sami. Po 
opravljenem delu so si vzeli čas 
za pogovor in prijetno druženje, 
kar je še dodatno povečalo po-
men medgeneracijskega sodelo-
vanja.

Na zaključnem druženju, ki 
je potekalo v dragomerškem 
gasilskem domu so nam mladi 
zadovoljni prostovoljci pove-
dali, da se tovrstnih akcij radi 
udeležujejo, saj želijo aktivno 
pomagati in se povezati s sku-
pnostjo. Izvedeli smo še, da so 
veseli, da lahko pomagajo sta-
rejšim ter hkrati z njimi preži-
vijo nekaj uric v njihovi prijetni 
družbi. Podobno so se počutili 
tudi starejši, ki so bili navduše-
ni in izrazili iskreno hvaležnost 
mladim prostovoljcem za njiho-
vo srčnost in empatijo. Dodali 
so, da so prostovoljci resnično 
pridni ter da so zanje opravili 
veliko dela. Nekateri starejši so 
se prostovoljcem pridružili tudi 
na zaključnem druženju.

Kot so nam povedali orga-
nizatorji takšne akcije ne le 
krepijo medgeneracijske vezi, 
ampak tudi poudarjajo pomen 
prostovoljstva v lokalni sku-
pnosti. Tovrstve iniciative so 
ključnega pomena za ohranja-
nje povezanosti in solidarnosti 
med generacijami, kar bogati 
duh skupnosti. Akcijo pomoči 
starejšim ob sezonskih opravi-
lih je zaznamovalo veselje, soli-
darnost in medsebojna pomoč, 
v skupini za medgeneracijsko 
sožitje Starosti prijazne Občine 
Log - Dragomer pa upajo, da se 
bo takšna pozitivna energija na-
daljevala tudi v prihodnosti ter 
da bodo skupaj gradili še bolj 
povezano in sočutno skupnost.

Na čistilni akciji vsako 
leto manj prostovoljcev

Na tradicionalni čistilni akciji 
pa je opazen trend upadanja šte-
vila prostovoljcev, ki se udeležijo 
akcije. Še posebej je zmanjšanje 
udeležbe opazno v Dragomer-
ju, kjer se je na poziv k čiščenju 
okolja odzvala le peščica obča-
nov. Bolj spodbudno je bilo na 
Logu, a tudi tu so prevladovali 
starejši odrasli in upokojenci.

 Tako kot vsako leto so se pro-
stovoljci zbrali na dveh zbirnih 
mestih, v športnem parku na 
Logu in pred gasilskim domov 
v Dragomerju, kjer sta jih koor-
dinatorja Marjan Kavčič in Blaž 
Rupnik opremila z rokavicami 
in vrečami za ločeno zbiranje 
odpadkov ter napotki za čišče-
nje. Tudi tokrat so organizatorji 
želeli, da prostovoljci počistijo 
okolico prometnih poti, spre-
hajalnih poti v naravi - gozdu, 
parkih, okolico otroških igrišč, 
športnih površin, okolico brežin, 
strug, potokov, rek, jezer, bajer-
jev in jarkov ter se odpravijo na 
barjanske travnike in v gozd. 
Kljub temu da tovrstne čistilne 
akcije potekajo že več desetletij, 

prostovoljci v okolju še vedno 
najdejo precejšne količine od-
vrženih odpadkov. Prostovoljci, 
ki so se udeležili akcije, so opo-
zorili, da je čiščenje okolja le del 
rešitve. Ključna je preventiva in 
ozaveščanje ljudi, da se sami od-
ločijo za spoštljiv odnos do na-
rave. “Dokler se ljudje ne zaveda-
jo, da s svojimi dejanji ogrožajo 
tudi sebe in svoje okolje, bodo 
potrebne še večje in pogostejše 
čistilne akcije,” so poudarili pro-
stovoljci.

Čistilne akcije niso le estet-
ski ukrep za urejanje občine, 
temveč so ključnega pomena za 
ohranjanje habitata rastlin in ži-
vali ter preprečevanje onesnaže-
vanja zemlje in podtalnice. Zato 
je nujno, da se skupnost združi 
in se aktivno vključi v ohranja-
nje čistega okolja za prihodnje 
generacije.

Zato organizatorji upajo, da 
se bo prihodnje leto čistilni ak-
ciji pridružilo več prostovoljcev, 
predvsem družin z otroki. “V 
naravi je še vedno veliko odpad-
kov, ki jih je treba odstraniti. Po-
membno pa je tudi ozaveščanje 
in izobraževanje mladih, da po-

stanejo bolj okoljsko ozaveščeni 
posamezniki in preprečijo na-
daljnje onesnaževanje,” poudar-
jajo organizatorji.

Prostovoljci, ki so se udeleži-
li čistilne akcije, so izrazili tudi 
kritiko glede načinov obvešča-
nja o dogodku. Kljub temu da 
so organizatorji uporabili plaka-
te na oglasnih deskah, vabila v 
časopisih in poslali elektronska 
vabila v e-nabiralnike staršev 
šole, so prostovoljci izpostavili 
potrebo po dodatnih komu-
nikacijskih kanalih. Izrazili so 
željo po razdelitvi letakov po 
mestu, saj menijo, da bi to pove-
čalo ozaveščenost in udeležbo v 
prihodnjih akcijah.

Poleg tega so prostovoljci iz-
razili željo, da bi jih po koncu 
akcije pogostili, tako kot je bila 
navada v preteklih letih. Ta-
kšna sproščena druženja so po 
njihovem mnenju prispevala 
k boljšemu vzdušju in krepitvi 
medsebojnih vezi med prosto-
voljci ter spodbudila ponovno 
udeležbo v prihodnjih akcijah 
čiščenja okolja.

V. L. , foto: V. L. in 
prosotovoljci

Topli žarki so 
začeli prebujati 
naravo. Okolice 

hiš so skrbni 
stanovalci okrasili 

s cvetlicami, 
ki naznanjajo 

pomlad. 

Tudi jaz sem nasadila spo-
mladanske rože v kozolec, ki 
je postavljen ob glavni cesti in 
nakazuje naselje JORDANOV 
KOT na Logu. Krajani smo 
nanj seveda ponosni in skrbi-
mo, da je kozolček z okolico 
urejen. Cvetovi so bili res lepi 
in z veseljem sem gledala nanje, 
kot verjetno tudi večina sokra-
janov. A glej ga zlomka! na ve-
likonočni ponedeljek so rože 
iz cvetličnih lončkov izginile. 
Bila sem presenečena in razo-
čarana, da se najde nekdo, ki si 
na tak način polepša svojo hišo. 
Ker so se podobni incidenti 
tudi v preteklosti že dogajali, 
se mi zdi pomembno opozoriti 

na nedopustnost takega ravna-
nja. Ne glede na slabo izkušnjo, 
bom posadila nove rože v upa-

nju, da nam bodo lepšale kraj 
do pozne jeseni.

Henrika Gutnik

Tudi to je vandalizem

Srčnost 
prostovoljcev:
Za čisto okolje in 
medgeneracijsko 
solidarnost
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Tudi v naši občini imamo 
Demenci prijazno točko. 

Deluje poleg splošne ambulante v 
Pisarni za starejše in tam lahko dobi-
te koristne informacije, kako ravnati z 
osebo, ki ima demenco. V povezavi z 
Demenci prijazno točko, ki je del pro-
jekta Podaj roko 2, smo imeli tretjega 
aprila odlično predavanje o tej vse 
pogostejši bolezni. Osebe z demenco 
živijo z nami, med nami, so del naše 
skupnosti in tudi vse več jih je.

Predavala nam je dr. Vida Drame 

Orožim, zdravnica, specialistka nevro-
logije in psihiatrije z več kot 50-letno 
zdravniško prakso. Dolgoletna prosto-
voljka, do nedavnega vodja Pro bono 
ambulante, osebnost leta Vala 202 za 
leto 2022. V zadnjih letih je aktivna 
tudi v društvu Spominčica - Alzhei-
mer Slovenija - združenje za pomoč 
pri demenci. Je članica upravnega in 
nadzornega odbora ter neprecenljiva 
strokovna sodelavka.

Ko je dr. Vida Drame Orožim spre-
govorila s svojim močnim, jasnim in 
obenem mehkim glasom, je v dvorani 

zavladala tišina. Preplavila nas je njena 
energija in začutili smo dobre vibracije. 
Ta očaranost je trajala vse do konca, ko 
smo si želeli še in še.

Demenco in z njo povezane vse te-
žave, predvsem pozabljanje, nam je 
skušala približati skozi spoznavanje 
delovanja možganov. Človeški možga-
ni predstavljajo višek razvoja evolucije, 
razvijali so se tri milijone let vse do 
današnje faze. So čudovit svet, božji 
dar in prav zaradi njih je vsak človek 
enkratno, neponovljivo bitje. Možgani 
so njena ljubezen, proučuje jih že 50 let. 
Pravi, da naši možgani cvetijo dvakrat. 
Prvič v času našega šolanja od 17. do 
25. leta, ko mlad človek vpija vse znanje 
tega sveta; drugo cvetenje pa se pojavi v 
času menopavze pri starosti med 55 in 
62 let. Tedaj se nam zdi, da je vse naro-
be, spreminja se nam razpoloženje, ob-
livajo nas valovi vročine, pozabljamo. 
Toda kot po čudežu tudi to obdobje 
mine in vse se spet uredi, tudi v naši 
glavi. Sledi obdobje, ko človek doseže 
zrelost, in to je lahko lepo ter kakovo-
stno. Toda za to je treba delati. Človek 
skrbi za vse svoje notranje organe: za 
srce, jetra, ledvice; kaj pa pravzaprav 

naredimo za zdravje svojih možga-
nov, tega najčudovitejšega organa, ki 
je sestavljen iz dveh polovic in skrit ter 
zaščiten pod večimi plastmi? Osnovna 
celica v možganih je nevron, teh ima-
mo 100 bilijonov in vsi so med seboj 
povezani ter sodelujejo, si pomagajo, 
ko kakšen delček odpove. Med sabo sta 
povezani tudi leva in desna polovica 
možganov, le da je mostiček med obe-
ma pri moških zelo ozek, pri ženskah 
pa širši. Vsaka možganska polovica ima 
svoje naloge. Preko desne polovice člo-
vek ustvarja, tu so doma čustva; leva 
polovica pa je zadolžena za logiko, red, 
razum. Ker je povezava med obema 
polovicama pri ženskah širša, se depre-
sija pri ženskah izraža drugače kot pri 
moških. Moški »kuhajo navznoter« in 
jim je večkrat težko diagnosticirati de-
presijo, ženske pa depresijo izražamo z 
jokom in žalostnim razpoloženjem.

Predavateljica je poudarila, da je za 
zdravje naše možganovine zelo po-
memben spanec, in to 8-urni ne-
prekinjeni spanec z vsemi tremi 
fazami. Le tako se naši možgani oči-
stijo nesnage in so pripravljeni na nov 
dan. Toda za dobro spanje se je po-

trebno organizirati, spanje naj postane 
skrbno načrtovan proces. Umirimo 
se, razmišljajmo o lepih stvareh, lahko 
prebiramo šale. Možgani ljubijo svež 
zrak, kisik in sladkor. Poleg 8-urnega 
spanja, gre dobesedno za zdravilen 
spanec, je za naše možgane najboljše 
zdravilo aktivacija, učenje novih 
reči, kajti le tako so prisiljeni delati, 
se povezovati, iskati rešitve. Rutin-
ska opravila možganom koristijo zelo 
malo. Pomembna je tudi zdrava pre-
hrana in vse preveč je v našem prosto-
ru alkohola.

Da bo naša možganovina delovala, 
»jo moramo gnati«, kot ženemo miši-
ce. Potrebuje vsakodnevni trening, kaj 
novega, drugačnega od vsakodnevne 
rutine. 

Dr. Drame Orožim nas je seznanila 
tudi z različnimi vrstami demenc: so 
demence, ki jih povzročijo infekti, de-
generativne spremembe, srčno-žilna 
obolenja ali kot posledica presnovnih 
obolenj, na primer sladkorne bole-
zni, povišanega krvnega tlaka. Zato je 
zelo pomembno, da skrbimo za urejen 
krvni sladkor, za normalne vrednosti 
maščob in da zdravimo povišan krvni 
tlak.

Za svoje možgane moramo skrbeti, 
saj se možganovina obnavlja še v zre-
lih letih. 

Če sumimo, da je kaj narobe, če opa-
žamo spremembe v mišljenju, razpo-
loženju, vedenju, izražanju, težave pri 
orientaciji; ko pozabljamo imena svo-
jih najbližjih, se opoldne ne spomnimo, 
kaj smo jedli za zajtrk; tedaj zahtevaj-
mo pri svojem zdravniku pregled pri 
specialistu nevrologu ali psihiatru. Ko 
pa se tudi večkrat na dan ne spomni-
mo, kam smo odložili telefon, ali se ne 
spomnimo, kaj moramo kupiti v trgo-
vini, ne gre za nujno demenco. 

Stanje našega ožilja je izredno po-
membno za naše zdravje. Zelo dobro je 
vidno pri povsem enostavni preiskavi, 
to je slikanju očesnega ozadja. Prosi-
mo zdravnika, da se opravi ta preiska-
va. Dobro je tudi praviti preventivno 
slikanje vratnih žil. Zdravnica pripo-
roča uživanje ribjega olja, omega 3 z 
dodatnim vitaminom K2. Najbolj ka-
kovostno je olje iz hladnega severnega 
morja.

Kar prehitro je bilo konec srečanja. 
Predavateljici smo postavili veliko 
vprašanj, bili smo aktivni poslušalci in 
za naše sodelovanje smo bili nagrajeni 
z njeno pohvalo. 

Spoštovana profesorica dr. Vida 
Drame Orožim, iskrena hvala, da ste 
bili z nami! Želimo si ponovnega sni-
denja.

Erna Kos Grabnar, 
foto: Združenje Spominčica
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Evropski kmetijski sklad za razvoj podeželja: Evropa investira v podeželje 

Vabljeni 
na individualno svetovanje o 
prilagoditvi stanovanja, ki ga bo v 
Pisarni za starejše enkrat na mesec 
vodila arhitektka Barbara Železnik 
Bizjak. 

Občina 
LOG - DRAGOMER 

OSNOVNA ŠOLA 
Log - Dragomer 

REPUBLIKA SLOVENIJA LAS 
BARJE 
Z ZALEDJEM 

PODAJ ROKO 

Lepo vabljeni! 

DRUŠTVO UPOKOJENCEV 
LOG PRI BREZOVICI 

DRUŠTVO UPOKOJENCEV 
DRAGOMER - LUKOVICA 

Poslikajte prostore ali načrt, narišite preprosto skico za mesta v hiši, 
kjer ste ugotovili, da imate težave z dostopom, uporabnostjo 
prostora ali gibanjem v njem. Svetovalki boste razložili težave in 
skupaj bosta gotovo našla idejo primerne in varne rešitve 
preureditve. Včasih je rešitev preureditve za starejše zelo preprosta 
in ne zahteva velikih in dragih posegov.

Svetovanje bo potekalo v sredo, 15. 5. 2024, od  15.00 do 17.00 ure 
v Pisarni za starejše (Občina Log - Dragomer, Upravni center, Loška 
cesta 12, 1358 Log pri Brezovici - 1. nadstropje)!

2

KOLEDAR AKTIVNOSTI IN DOGODKOV 
MAJ 2024

Za več informacij nam pišite na podajrokopisarna@gmail.com ali pa nas pokličite na telefonsko številko 041 349 812 vsak delovni dan med 
9.00 in 15.00 uro. 

MERITVE krvnega tlaka in sladkorja 
+ PREDAVANJE: Prehranski izzivi in 
prehranska dopolnila 

Brezplačne meritve krvnega tlaka in 
predavanje Centra za krepitev 
zdravja, ZD Vrhnika

Meritve potekajo vsako prvo sredo v mesecu od 9.00 do 
10.00 ure (8.5.2024, Pisarna za starejše), Od 10.00  do 12.00 
predavanje – Majska tema: Prehranski izzivi in prehranska 
dopolnila 

Predavanje o demenci Izr. Prof. dr. Maja Trošt, dr. 
med.,specialistka nevrologije

Predavanje bo 8.5.2024 ob 16.uri v prostorih Občine Log- 
Dragomer (Upravni center, Loška cesta 12, Log pri Brezovici - 
mansarda)

INDIVIDUALNA SVETOVANJA 
Prilagodimo stanovanja za starost

Izvaja Barbara Železnik Bizjak, univ. 
dipl. inž. arh. 

Vsako tretjo sredo v mesecu med 15.00 in 17.00 uro v 
pisarni za starejše, (15.5. 2024) Loška cesta 12, Stavba 
Občinske uprave Log Dragomer 

PISARNA ZA STAREJŠE
NOVO! TOČKA ZA DEMENCO

Informiranje, pogovor, koordinacija 
prostovoljske pomoči, pomoč pri 
uporabi pametnih telefonov….

Vsak ponedeljek od 10.00 do 12.00 ure in vsaka sreda od 
15.00 do17.00 ure, Stavba občinske uprave Log – Dragomer. 
Za individualno učenje uporabe pametnega telefona 
pokličite  041 349 812 ali pa se oglasite v pisarni za starejše v 
času uradnih ur).

SKUPINA SVOJCEV Mesečna srečanja za vse, ki doma 
oskrbujete svoje družinske člane

Za več informacij pokličite 041 349 812.

Pozabljivost ali 
demenca
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Občina Log–
Dragomer, 10. april 

2024: Je slovenski 
vokalist, pianist, 

skladatelj, aranžer in 
zborovodja. 

Širša javnost ga pozna kot 
avtorja slovenskih zimzelenih 
uspešnic: Ljubezen iz šolskih 
dni, Poletje v školjki in še mno-
gih drugih, sicer pa je v svoji 
dolgoletni glasbeni karieri so-
deloval v mnogih zasedbah. Še 
posebej ga poznamo kot ume-
tniškega vodjo vokalne zasedbe 
Perpetuum Jazzile in dolgole-
tnega člana New Swing Quar-
teta. Kot glasbenik je sodeloval 
pri albumih mnogih zasedb in 
solistov, prav tako je sodeloval 
tudi z legendarnimi slovenski-
mi glasbenimi imeni, kot so: Bo-
jan Adamič, Jani Golob in Jože 
Privšek ter s Plesnim orkestrom 
RTV Slovenija. Napisal ali pri-
redil je preko 450 glasbenih del.

 Kot je tudi sam potrdil, je vse 
našteto samo en del vsega tiste-
ga, kar je kot glasbenik v vsej 
svoji dolgoletni karireri ustvaril. 
Začel je že kot majhen deček, ko 
ga je, kot takrat mnoge mladce, 
najprej navdušila harmonika. 
Vendar, ko se je želel vpisati v 
glasbeno šolo, so mu jo odsve-
tovali, saj je bil manjše postave, 
harmonika pa je težka, zato se je 
odločil za klavir. 

Kasneje je študiral glasbeno 
pedagogiko pa tudi kompozi-
cijo pri prof. Alojzu Srebotnja-

ku na ljubljanski Akademiji za 
glasbo.

Sicer je v svoji dolgi glasbeni 
karieri tako ali drugače sode-
loval pri mnogih skupinah: kot 
so E.T. (Eva in Tomaž), Prelom, 
Black & White, Igra, Cafe ozi-
roma od 1989 dalje Caffe, New 
Swing Quartet, Perpetuum Jaz-
zile (umetniški vodja do janu-
arja 2011), Xplozion, Vokalna 
skupina Pinocchio (umetniški 
vodja), Time to Time, Vox Ar-
sana (umetniški vodja), vokalna 
skupina XXL in druge. Vse to 
so, razen tistih iz začetka njego-
ve glasbene kariere, bolj vokal-
ne zasedbe. Kot je pojasnil, si 
tudi sam nikoli ni predstavljal, 
da bodo zanj postale poseben 
izziv, ki se ga je lotil skorajda fo-
renzično natančno. 

Dva njegova izstopajoča glas-
bena projekta sta seveda New 
Swing Quartet in potem še 

Perpetuum Jazzile. New Swing 
Quartet je zgodba, ki še traja 
in število let njihovega delova-
nja je zares častitljivo, 55 zares 
uspešnih let je za njimi in niso 
še rekli zadnje besede. Svojo 
kreativnost in ustvarjalnost je 
Tomaž Kozlevčar pokazal tudi 
pri delu z vokalno zasedbo Per-
petuum Jazzile. 

Skupaj z njimi je dosegel za-
res nekaj posebnega, ne samo v 
Sloveniji, ampak širše. Pripeljal 
jih je v sam vrh vokalnih zasedb, 
pesem Africa v njihovi izvedbi 
je na Youtube kanalu dosegla 
že več milijonov ogledov. Kot je 
Tomaž Kozlevčar še povedal, je 
bil izjemno vesel pisma skupine 
TOTO, originalne izvajalke te 
skladbe, v katerem so izrazili iz-
jemno navdušenje nad priredbo 
in izvedbo pesmi. 

Poleg že naštetih vrhun-
skih dosežkov to še ni vse. 

Tomaž Kozlevčar je pisal 
tudi za film, uglasbil otro-
ško poezijo Neže Maurer 
ter priredil več slovenskih 
ljudskih pesmi.

Tomaž Kozlevčar je kar dolgo 
našteval še vsa največja glasbe-
na imena, s katerimi se je v svoji 
glasbeni karieri srečeval, in ob 
tem dodal, da je vedno preple-
tal in dopolnjeval ustvarjalsko, 
poustvarjalsko ter glasbeno-
-producentsko dejavnost, pri 
svojem ustvarjanju pa rad čr-
pal tako iz resne kot iz zabavne 
glasbe in jazza. Pravzaprav že 
ves čas presega navidezne loč-

nice med glasbenimi zvrstmi in 
glasbo vrednoti zgolj po kriteri-
ju kakovosti.

Sicer je z glasbo prežeta vsa 
njegova družina. Na svoje otro-
ke je izjemno ponosen in s so-
progo sta jih, kot je pojasnil, ves 
čas podpirala tako pri glasbenih 
kot tudi vseh ostalih izzivih, ki 
jih prinaša življenje. 

Veseli se sedanjosti in priho-
dnosti, saj ima še veliko načrtov, 
ki se v glavnem vrtijo okoli glas-
be in družine. Morda ga bomo 
prav kmalu videvali tudi v naši 
bližini, ampak počakajmo še s 
podrobnostmi. Ob koncu pogo-

vora je sledilo še prijetno prese-
nečenje, saj je Tomaž Kozlevčar 
sedel za klaviaturo in ob po-
moči članov Glasbeno-kultur-
nega društva DAN, Vrhničana 
Dejana Mesca, pevke Andreje 
Čamernik Rampre in pevca Da-
niela Rampreta, zapel in zaigral 
nekaj njegovih najljubših pesmi 
ter tako prijeten večer naredil še 
lepši, kar so vsi obiskovalci potr-
dili še z gromkim aplavzom. 

Andreja Čamernik Rampre, 
foto: Arhiv KUD-a Kosec

Koledar prireditev TVU 2024 v Občini Log - Dragomer

Sobota, 11. maj 2024
09.00 – 12.00; Gasilski dom Log Boljši sejem in menjava flanc, sadik…., KUD Kosec

Ponedeljek, 13. maj 2024
17.00 - 18.00; Upravni center OLD Otvoritev občinskega TVU 2023, pozdravni nagovori, kulturni program, DU DL

Sreda, 15. maj 2024

18.00 – 19,30; Dom krajanov
Ogled filma Vsak pravi pesnik, režija Nejc Saje in Yeffrey Young, branje pesmi in 
pogovor o pesniku Tomažu Šalamunu, Društvo DVIG - univerza za tretje življenjsko 
obdobje

Četrtek, 16. maj 2024

10.00 – 11.00; Upravni center OLD, 
Zgodovinska soba

Stare otroške igre – vrtec Dragomer, KUD Kosec

Petek 17. maj 2024
17.00 – 18.00 Igrišče JORDANOV KOT Lutkovna predstava Štoklja išče svoje gnezdo, MAH TEATER

Ponedeljek, 20. maj 2024

8.00 – 9.00; OŠ Log - Dragomer
Risanje z učenci likovnega krožka OŠ Log-Dragomer z akad. slikarjem Milanom 
Eričem, KUD Kosec

Sobota, 25. maj 2024
8,00 – 9,00: Športni park Log Simbioza giba in predavanje na temo gibanje za zdravje,  DU Log

Torek, 4. junij 2024
9,00 – 10, 00: vrtec Dragomer Bralni nahrbtnik, najmlajši in malo starejši, vrtec Dragomer
10,00 – 11,00: vrtec Dragomer Bralni nahrbtni, predšolski otroci in za , vrtec Dragomer

Sreda, 5. junij 2024

18.00 – 19,00: Upravni center OLD
Pogovor z Dušico Kunaver, avtorico naj knjige leta 2023 Sto slovenskih ljudskih, 
Društvo DVIG 

Četrtek, 6. junij 2024

16.30 – 17,45: travnik, DK Dragomer
Razstava lutk in literarnih del članov BK Od pravljice do lutke, Društvo DVIG-
univerza za tretje življenjsko obdobje

18.00 – 19.00: pred GD Dragomer
10 let izhajanja revije Pogovori z občani, nastop pritrkovalcev z Brezovice pod 
vodstvom Braneta Tomaniča, Društvo DVIG - univerza za tretje življenjsko obdobje

Torek, 11. junij 2024
9.00 – 12.00 Dom krajanov DU DL Delavnica oblikovanje in izdelava nakita,   DU Dragomer-Lukovica

Četrtek, 13. junij 2024

13.00 – 17.00 GD Dragomer
Pozdrav poletju ,  razstava stare posode in pribora ter priprava jedi kot nekoč - DU 
Dragomer-Lukovica

19.00 – Športni park Log
10 let izhajanja revije Kosec, glasbeno kulturni program, KUD KOSEC Dragomer-
Lukovica

Več o prireditvah si lahko ogledate na nacionalni spletni strani : https://tvu.acs.si/sl/koledar/

Praznovanje 
ustanovitve naše 

Občine sovpada s 
Tedni vseživljenjskega 

učenja - z vseslovenskim, 
evropskim in 

svetovnim gibanjem 
za spodbujanje učenja 

vseh generacij.

Tudi v naši Občini prevladuje 
spoznanje, da je vseživljenjsko 
učenje predpogoj za obvlado-
vanje številnih obrazov dana-
šnjega časa. Ne gre le za učenje, 
da imamo znanje in veščine 
za dobro opravljanje svojega 
poklica, ampak tudi zato, da 
bi »znali živeti v skupnosti z 
razvijanjem razumevanja dru-
gih ljudi in sprejemanja sood-
visnosti – z uresničevanjem 
skupnih projektov in z učenjem 

za uravnavanje sporov«. V da-
našnjem času postaja vedno 
bolj pomembno učenje, ki pri-
speva k celovitemu razvoju po-
sameznika, da bi bil sposoben 
ravnati vedno bolj neodvisno, 
razsodno in odgovorno ter bi bil 
prežet s čutom odgovornosti za 
življenje v skupnosti. Pri tem so 
pomembna vsa področja, kjer 
poteka učenje: izobraževanje, 
kultura, šport, humanitarne 
dejavnosti, okolje … 

Letošnje TVU prireditve v 
naši občini povezujejo različne 
organizacije in društva, ki de-
lujejo na različnih področjih. 
Verjamem, da vsaka prireditev 
prispeva kamenček v mozaik 
učenja za življenje v skupnosti 
in za razvijanje čuta odgovor-
nosti, kritičnosti ter solidarno-
sti; prinaša tudi radost in veselje 
vsem ukaželjnim. 

Zavedam se, da je v Koledarju 
prireditev tudi nekaj belih lis in 
upam, da jih bomo s skupnim 
delovanjem v naslednjih letih 
uspeli obarvati s prireditvami 
novih izvajalcev in z novimi 
vsebinami. 

Pokroviteljstvo TVU v naši 
občini sem sprejel na pobudo 
koordinatorja DU Dragomer-
-Lukovica zato, da na simbolni 

ravni podprem ozaveščanje 
naših občanov in svojih so-
delavcev o pomenu učenja za 
različne vloge, ki jih vsak od 
nas opravlja kot posameznik ali 
kot član skupnosti v različnih 
življenjskih obdobjih. 

Verjamem, da z znanjem in 
sodelovanjem lahko razvijamo 
našo skupnost v »učečo se Ob-
čino«, kot smo zapisali v Ob-
činskem letnem programu izo-
braževanja odraslih, in obenem 
uresničimo strateški krovni re-
zultat v Strategiji razvoja OLD 
2016-2025: večjo pripadnost 
Občini in boljšo zadovoljitev 
izobraževalnih, kulturnih ter 
družabnih potreb občanov. 

Spoštovane občanke in ob-
čani, spoštovane sodelavke in 
sodelavci! 

Vabim vas, da se v čim večjem 
številu udeležite napovedanih 
TVU dogodkov v času med 15. 
majem in 16. junijem 2024. So-
delovanje in obisk prireditev je 
za vse nas učna priložnost, za 
izvajalce dogodkov pa pomeni 
naš obisk priznanje in zahvalo 
za njihovo prostovoljsko delo. 

Miran Stanovnik, župan, 
pokrovitelj TVU v Občini 

Log-Dragomer 2024 

Gostili glasbenika Tomaža Kozlevčarja

Učimo se in delujmo
z roko v roki za skupno dobro!
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Revija KUD Kosec letos 
praznuje okrogli jubilej. 

V desetletju ustvarjanja se je 
uredniški odbor lotil številnih 
tem, ki razkrivajo tančice pre-
teklosti. Po vzoru preteklih let 
so tudi tokrat reviji nadeli tra-

dicionalni podnaslov “Čas beži, 
spomini ostajajo”.

 Tokrat ustvarjalci revije 
predstavljajo zgodbe o samo-
prispevkih in prostovoljnih 
udarnih akcijah prebivalcev, ki 
so se v sedemdesetih in osem-
desetih letih priselili na novo 
urbanizirano območje naše 

občine. Aktivno so sodelovali 
pri razvoju in oblikovanju Kra-
jevne skupnosti, ki je uspešno 
vodila vsa dela.

Pogovori s predsedniki kra-
jevnih skupnosti so razkrili za-
nimive čase, polne solidarnosti 
in medsebojnega sodelovanja, 
ko so prebivalci skupaj gradili 
in oblikovali novo okolje. Kljub 
pomanjkljivi dokumentaciji so 
se ustvarjalci trudili ohranjati 
in zapisati spomine, ki pred-
stavljajo del žive dediščine. Kot 
je pojasnila predsednica KUD 
Kosec Anica Vengust, so zado-
voljni, da so se uspeli povezati 
in zapisati njihove zgodbe, ki 
bodo pomembne tudi za pri-
hodnje generacije. Želijo si, da 
bi z raziskovanjem preteklosti 
pridobili nove vpoglede, saj 
pravi latinski pregovor: “Zgo-
dovina je učiteljica življenja.”

Preteklo desetletje je bilo 
zelo plodno, pisci so se do-
taknili zgodb o starih, raz-
pokanih in na pol porušenih 
zidovih, ki so se preoblikovali 
v sodobne stavbe. Iz knjig in 
listin, ki so ostajale v zapraše-
nih kleteh, so spletli zgodbe 
skupne preteklosti. Te zgodbe 
odgovarjajo na vprašanja, kako 
so naši predniki živeli in doži-
vljali svet. Razkrivajo njihovo 

iznajdljivost pri uporabi ma-
terialov, ki so jim bili na voljo; 
orodja, ki so ga uporabljali pri 
delu, ter tehnologije, s katero 
so gradili. Kot poudarja pred-
sednica Kosca: s poglobljenim 
razumevanjem preteklosti 
oblikujemo sedanjost in utira-
mo pot prihodnosti.

“Če poznamo svojo dedišči-
no, se lahko skozi njo učimo o 
svoji identiteti, medsebojnem 
spoštovanju, solidarnosti in 
medkulturnem dialogu. Če 
zanemarimo dediščino, jo pre-
pustimo propadu in pozabi, se 
družba izgubi kot človek, ki ne 
pozna svoje družine - osamljen 
tava brez cilja in spominov. 
Čeprav živimo v času, ki ga za-
znamuje globalizacija, potro-
šništvo in individualizem, se v 
društvu vedno trudimo ohra-
niti številne dragocenosti, ki so 
nam jih zapustili naši predniki. 
Te vrednote smo zapisali, da 
jih bomo lahko nekoč predali v 
branje našim potomcem. Želi-
mo si, da bi znali prepoznati in 
ceniti srčnost ljudi našega oko-
lja,” nam je še povedala Anica 
Vengust in tako pojasnila, zakaj 
so vsa ta leta ustvarjali revijo 
ter zbirali in zapisovali spomi-
ne preteklosti. 

V. L. 

Občina Log – 
Dragomer, 27. marec 

2024: Za pestro 
kulturno življenje v 

občini Log– Dragomer 
skrbijo že šestnajsto 

leto. 

Kot je na nedavnem občnem 
zboru izpostavila predsednica 
društva Anica Vengust, ima 
ljubiteljska kulturna dejavnost 
pri njih že dolgoletno in bogato 
tradicijo.

 Leto 2023 je bilo leto, ko se 
je družba pričela spet odpirati, 
kar se je odražalo tudi v njiho-
vem društvu. Leta 2019, 2021 in 
2022 si bodo zapomnili po ko-
rona virusu, leto 2023 pa so za-
znamovale avgustovske popla-
ve, ki so prizadele marsikatero 
hišo in družino. Tudi v tem času 
se je društvo KOSEC odzvalo z 
dobrodelnostjo. Članice dru-
štva: Jožica Popit, Ana Vrenk, 
Julijana Černigoj, Anita Mole, 
Marjeta Tešanovič in Bojana 
Hartman so izdelale unikatne 
kvačkane hobotnice in sešite 
otroške igre, ki so jih poklonili 
otrokom poplavljenega vrtca 
Mengeš, prizadetim krajanom 
Občine Komenda pa so prispe-
vali rokavice, kape, šale, trakove 
za glave in copatke za najmlaj-
še. Že drugo leto po vrsti pa so 
omenjene kvačkane hobotnice, 
podarili Porodnišnici Ljubljana 
za nedonošenčke.

V lanskem letu so izpeljali več 
kot 35 dogodkov, in sicer so se 
kot izvajalci vključevali v lokal-
ne in zunaj občinske projekte, 
kot so sodelovanje z Inštitutom 
Cene Štupar, Turističnim dru-
štvom Blagajana, Las barjem, 
sodelovali pri Tednu ljubiteljske 
kulture, Tednu vseživljenjskega 
učenja in projektu Podaj roko. 
Seveda pa gredo vse zahvale in 
pohvale tudi mentorjem, brez 
katerih ne gre, in sicer so to: 
Draga Davitkova, ki vodi likov-
no sekcijo; Ivica Česnik, ki vodi 
klekljarsko sekcijo; Mojca Pre-
mus, ki vodi zeliščno sekcijo; 
občasno pride na pomoč tudi 
Meta Maček, potem Tomislava 
Zaletelj s papirnim gledališčem 
KAMIŠIBAJ, za učenje roč-
nih spretnosti skrbita Marjeta 
Tešanovič in Katarina Pezdir; 
Nataša Kogovšek vodi otroško 
folklorno sekcijo Nageljček, 
Sekcija za ohranjanje kulturne 
dediščine deluje pod vodstvom 
Borisa Smirnova, Andreja Ča-
mernik Rampre pripravlja po-
govorne večere z znanimi slo-

venskimi osebnostmi in seveda 
pevska skupina Mladi po srcu 
pod taktirko Iztoka Urbanca. V 
društvu se lahko pohvalijo tudi 
z udeležbo na že enajstem festi-
valu, kjer so se predstavili naj-
boljši slovenski izvajalci kamiši-
baja. Tako kot vsako leto, so tudi 
tokrat že devetič zaporedoma 
izdali revijo KOSEC, ki je bila 
tako zelo pestra in bogata z vse-
bino, da je bilo povpraševanje 
po dodatnih izvodih resnično 
veliko. Natisnili so jih kar 1.250. 

V letošnjem letu so pripra-
vili bogat program, veliko 
energije pa bodo usmerili v 
pridobivanje novih članov, 
predvsem mlajše generacije. 

Na žalost vsako leto ugota-
vljajo, da se mladi vedno bolj 
usmerjajo v Ljubljano in jim pri-
manjkuje časa za vključevanje v 
domače okolje. Zavedajo se, da 
je v društvo vključena pretežno 
starejša populacija, zato bi radi 
izboljšali strukturo članstva, 
saj se društvo bogati z enako-
mernejšim vključevanjem vseh 
generacij in tako tudi delovanje 
družbe na splošno. Izhajajoč iz 
tega se bodo tudi v letošnjem 
letu povezovali s šolo in vrtcem 
ter v ta namen organizirali za 
otroke in učence prve triade 
stare ljudske igre, pripovedovali 
pravljice in organizirali gledali-
ške predstave . 

V sodelovanju z Občino Log-
-Dragomer so izpeljali tudi 
precej obsežen projekt STARA 
HIŠNA IMENA, ki so ga v dru-
štvu uresničevali tri leta. Cilj 
tega projekta je bil ohraniti hi-
šna imena kot del žive kulturne, 
etnološke in jezikovne dedišči-
ne, ohranitev prepoznavnosti 
hiš po njihovih starih imenih 
ter obuditev nekaterih že poza-
bljenih imen. Občina Log–Dra-
gomer je prepoznala pomemb-
nost tega projekta in ga zato 
tudi finančno podprla. 

V letošnjem letu jih poleg 
rednih delavnic in dogodkov, 
ki so zajeti v zgibanki »Plan 
za leto 2024« , čakajo še druge 
aktivnosti kot je sodelovanje z 
LAS BARJE in občino Log-Dra-
gomer. Želja društva je postavi-
ti informativne table v naseljih 
Dragomer in Log, na novi šol-
ski poti med Logom in osnovno 
šolo postaviti tematske table ter 
obnoviti freske v cerkvi Sv. Lo-
vrenca v Dragomerju.

Poleg naštetega bodo sodelo-
vali tudi v partnerskem projektu 
Medgeneracijski mozaik Barje 
z Javnim zavodom Cene Štupar, 
prav tako tako pa še v projektu 

Podaj roko pod okriljem Inšti-
tuta Antona Trstenjaka in Ob-
čine Log-Dragomer, ki naslavlja 
bolj kakovostno staranje in 
povezovanje generacij v občini 
Log-Dragomer. V KUD Kosec 
bodo tudi letos s pomočjo Ko-
misije za lepše okolje ocenjevali 
urejenost posameznih krajev in 
domov, organizirali bodo bolšji 
sejem, skrbijo pa tudi za Knjigo-
bežnice, v katerih so brezplačno 
na voljo različne knjige. Nada-
ljujejo tudi s pogovornimi veče-
ri, na katere so že lani povabili 
nekaj znanih slovenskih imen 
(svetovno znani alpinist Viki 
Grošelj, harfistka Mojca Zlob-
ko Vajgl, igralec Jernej Kuntner 
in mnogi drugi). Tako kot vsako 
leto se bodo tudi letos udeležili 
projekta Tedni vseživljenjskega 
učenja, ki so najvidnejša kam-
panja na področju izobraževa-
nja in učenja v Sloveniji ter pro-
jekta Teden ljubiteljske kulture. 

Oba dogodka se bosta odvijala 
v mesecu maju vse do druge 
polovice junija. Izdali bodo že 
deseto revijo KOSEC pod naslo-
vom: »Čas beži, spomini ostaja-
jo«. Tokrat so izbrali temo sa-
moprispevkov in prostovoljnih 

udarnih akcij, pod naslovom 
Zakaj in kaj je samoprispevek?

Kot pojasnjuje predsednica 
društva Anica Vengust, se bodo 
tudi v prihodnje trudili za čim-
bolj pestro kulturno življenje v 
Občini in za čimvečje vključe-

vanje vseh generacij v različne 
aktivnosti na tem področju. 

Andreja Čamernik Rampre, 
foto: Andreja Čamernik 

Rampre

V KUD Kosec 
zadovoljni z 
delom v lanskem 
letu, letošnji 
program še 
bogatejši

Izdali jubilejno deseto revijo Kosec
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Okrasni cvetlični lonci 
so priljubljen dodatek 
v domovih, ki dodajajo 
barvitost in svežino. 

Da resnično zasijejo in pri-
dejo do izraza, je ključno, da 
so usklajeni s preostalim in-
terierjem in barvami cvetov. 
Prenova cvetličnih loncev je 
cenovno ugoden projekt, ki 
lahko precej spremeni podobo 
naših domov in izboljša estet-
ski videz prostora. S svežimi 
barvami in kreativnimi vzorč-
ki na lončkih, lahko privlačno 
popestrite in oživite prostor 
ter ustvarite pomladno raz-
položenje  Zato so v likovni 
sekciji, ki deluje pod vodstvom 
Drage Davidkove v Kulturno-
-umetniškem društvu Kosec, 

izkoristili zadnje zimske dni za 
pomladno prenovo cvetličnih 
lončkov.

 Prenova cvetličnih lončkov 
je cenovno ugoden projekt, ki 
lahko precej spremeni podobo 
naših domov in izboljša njihov 
videz. Za ta preprost projekt 
potrebujete le nekaj osnovnih 
materialov, kot so: glineni lon-
ci, akrilne barve, čopiči, morda 
čipke in zaščitni lak. Postopek 
je preprost: najprej očistimo 
in posušimo lonec. Če želimo 
biti bolj samozavestni pri pre-
novi lonca ali oblikovati bolj 
natančen vzorec, lahko najprej 
s svinčnikom narišemo želeni 
motiv. Nato lonec premažemo 
z akrilno barvo in počakamo, 
da se posuši. Za bolj intenziven 
videz ponovimo nanos barve. 

Na koncu lonec obdelamo z 
zaščitnim lakom, kar omogoča, 
da je primeren tudi za zunanjo 
uporabo, saj ga lak zaščiti pred 
vremenskimi vplivi. 

Udeženke delavnice so z 
navdušenjem odnesle domov 
svoje končne izdelke, ki jim 
bodo prinašali veselje ob vsa-
kem pogledu. Prenova cvetlič-
nih lončkov je odličen način, 
kako osvežiti notranje prostore 
in pričarati pomladno vzdušje 
v domu. Če želite oživiti svoje 
prostore z lastnimi unikatni-
mi lončki, si vzemite čas za 
ustvarjalnost in začnite s pre-
prosto pomladno prenovo. Vaš 
dom bo zasijal v novi podobi, 
ki jo ustvarite sami.

V. L. foto: KUD Kosec

V Kulturno-
umetniškem društvu 
Kosec so ob letošnjih 
velikonočnih 
praznikih pripravili 
delavnice, ki so 
združile različne 
generacije in 
poudarile pomen 
ohranjanja našega 
bogatega kulturnega 
izročila. 

Udeleženci so lahko izbirali 
med različnimi aktivnostmi, 
med katerimi so izdelovanje 
velikonočnega okrasja, pletenje 
košaric iz ličja ali okraševanje 
velikonočnih pirhov. Posebno 
navdušenje so vzbudile delav-
nice izdelovanja velikonočnih 
butaric, na katerih so sodelovali 
otroci iz vrtca skupaj s svojimi 
starimi starši in vzgojiteljicami. 
V ospredju sta bila ohranjanje 
kulturne dediščine ter spodbu-
janje medgeneracijskega druže-
nja.

 Konec marca so predšolski 
otroci iz vrtca Log-Dragomer 
pod vodstvom Mete Maček 
skupaj s svojimi vzgojiteljicami 
ter starimi starši izdelovali zi-
mzelene butarice. Cvetna nede-
lja je v Sloveniji namreč zazna-
movana s tradicijo blagoslova 
butaric ali spomladanskega ze-
lenja. V nekaterih krajih butari-
ce še vedno izdelujejo doma in 
tako ohranjajo star običaj ter 
prenašajo znanje izdelovanja 
butaric iz roda v rod. Običaj iz-

delovanja butaric sega v 9. sto-
letje, pri čemer se te po sloven-
skih pokrajinah razlikujejo. 

Na delavnici izdelovanja 
butaric na tradicionalen na-
čin, ki je potekala v spominski 
sobi Upravnega centra Občine 
Log-Dragomer, so udeleženci 
uporabljali naravne materiale. 
Kot je pojasnila Anica Vengust, 
predsednica Kulturno-umetni-
škega društva Kosec, ki je orga-
niziralo delavnico, so pripravili 
različne zimzelene materiale. 
Delavnica je bila medgeneracij-
sko obarvana, saj so otroci bu-
tarice izdelovali skupaj s svojimi 

starimi starši, hkrati pa je bila 
tudi tradicionalno obarvana, saj 
so otroci spoznavali postopek 
izdelovanja z naravnimi ma-
teriali. Nastali so izredno lepi 
izdelki, ki so jih otroci ponosno 
odnesli domov. 

Na delavnici izdelovanja ve-
likonočnega okrasja, barvanja 
pirhov in pletenja košaric iz ličja 
pa so se udeleženci z nostalgijo 
vrnili v čase svojih starih star-
šev, ko so večeri minevali ob 
pletenju košaric in petju. Udele-
ženke delavnice so s petjem po-
pestrile ustvarjanje in pod stro-
kovnim vodstvom Anite Mole 

pletle velikonočne košarice za 
pirhe. Začele so z natrganim 
ličjem, nato oblikovale osnovo 
in nadaljevale s pletenjem, pri 
čemer so po drugem krogu 
že uporabile iglo za lažje delo. 
Udeleženci so spoznavali tudi s 
servietno tehniko okraševanja 
velikonočnih pirhov, ki jim jo 
je predstavila Draga Davitkova, 
ki v Koscu vodi likovno sekcijo. 
Davitkova je izbrane motive iz-
trgala s serviete, robovi motiva 
so tako ostali lepši in naravnejši, 
kar je ustvarilo izjemno estetski 
videz na pirhih.

V. L., foto: KUD Kosec

Pomladna osvežitev 
cvetličnih lončkov

Velikonočne 
delavnice 
KUD Kosec
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Pot je bila vsaj za polovico 
krajša, a nič manj lepa, prijetna 
in zanimiva. Društvo upoko-
jencev Dragomer–Lukovica je 
za aprilski izlet pripravilo obisk 
Obale s tem, da je ponudilo 
možnost tako za rekreativce, ki 
naj bi pešačili od Izole do Pira-
na, kot za tiste, ki radi posedajo 
na soncu, si ogledajo muzejske 
znamenitosti ali si privoščijo 
krajši sprehod ob morju. Za vse 
je bilo dovolj časa in dovolj pri-
ložnosti. 

Aprilsko vreme letos prej spo-
minja na poletje kot pomlad, saj 
so temperature ozračja nenor-
malno visoke, sonce pa narav-
nost vabi v naravo. 

Med vožnjo so udeleženke 
poskrbele za dobrodošlico in 
predsednica je orisala potek 
izleta. Veselo je bilo v avtobusu, 
vzdušje ravno pravo za nadalje-
vanje aktivnosti in kot bi mignil, 
smo prispeli do Izole. Tretjina 
udeležencev je pot nadaljevala 
peš, ostali so se z avtobusom 
odpeljali do Pirana.  Pohodniki 

smo krenili ob obali do Simo-
novega zaliva, kjer je prav takrat 
potekalo Evropsko prvenstvo v 
jadranju, ki se ga je udeležilo 
420 jadralcev iz 38. držav. Po-
mikali smo se med jadralci, ki 
so jadrnice splavljali v morje in 
občudovali tiste, ki so s svojimi 
jadrnicami že preplavili zaliv. 

Ob obali smo se povzpeli v 
hrib do Belvedera in pot na-
daljevali naprej do krajinskega 
parka Strunjan. Pot se vije po 
robu klifa, od koder je čudo-
vit razgled na Mesečev zaliv, 
preko morja pa do italijanske 
obale. Če je ozračje čisto, bo-
ste od tu lahko občudovali 
tako Julijske Alpe kot italijan-
ske Dolomite. Mi nismo imeli 
tako dobrega razgleda, a videti 
se je dalo vseeno veliko pokra-
jine daleč naokoli. Čisto morje 
se je na odprtem poigravalo z 
valovi, v zalivih pa mirno po-
čivalo in se predajalo soncu. 
Skupen posnetek pohodnikov 
ob strunjanskem križu, potem 
pa naprej po dobro označeni in 

shojeni poti. Pot je lahka, vije se 
po sredozemskem gozdičku vse 
do strunjanskih solin. Občudo-
vali smo kukavičevke (divje or-
hideje), perunike in borovci so 
bili vsi v cvetenju, kot še mnogo 
rastlin, ki jih nismo poznali, a so 
pritegnile našo pozornost. Pot 
čez soline je zanimiva, od daleč 
smo že opazili cerkev Svetega 
Jurija v Piranu. Pot zavije naprej 
proti Pacugu, potem je sledil 
spust do Fiese in postanek za 
osvežitev. Od Fiese se je vila 
pot ob obali, ki je po plazenju v 

lanskem letu spet varna in lepo 
urejena. 

Na Tartinijevem trgu v Pira-
nu smo se po treh urah hoje in 
pol ter prehojenih 13 km srečali 
z ostalimi udeleženci izleta. 

Ti so si privoščili ogled mu-
zeja školjk in navdušeno pripo-
vedovali o svojih vtisih. Muzej 
školjk je edinstven v Sloveniji, 
saj hrani kopenske, jezerske, 
rečne, jamske in morske pred-
stavnike ene od starejših sku-
pin živali na našem planetu, te 
so najrazličnejših oblik, barv in 

velikosti. Vodička jim je poja-
snila, v čem se razlikujejo pol-
ži od školjk, in opisala veliko 
nenavadnih zgodb in doživetij, 
povezanih z njimi. Ogledali so 
si razstavljene eksponate in na 
novo odkrivali lepote zbirke, ki 
vsebuje preko 4000 lupin polžev 
in školjk s celega sveta. Sledilo 
je pohajkovanje po mestu, ki 
vedno znova očara obiskoval-
ce. Punta, Tartinijev trg, cerkev 
Svetega Jurija, trgi in ulice, šte-
vilne palače, še ostale cerkve, v 
Piranu jih je kar osem; številne 
kavarne, restavracije narav-
nost vabijo, da človek upočasni 
korak, za trenutek sede in se 
preda soncu ter lepotam tega 

majhnega mesteca. Turistični 
utrip je bil živahen in pomešali 
so se med sprehajalce.

Kosilo so nam pripravili v go-
stišču na Belem križu in dan se 
je končal s klepetom v prijetni 
družbi. 

Izleti nudijo priložnost za 
nova spoznanja, prepoznavanje 
lepot naše dežele, raziskovanje 
neznanega in premalo znanega 
bogastva, ki se skriva v muzejih 
in galerijah, predvsem pa omo-
goča druženje, sproščen klepet 
ter lepo preživet čas v prijetni 
družbi. Zato je vselej lepo. Za-
hvala vsem, ki so pripomogli k 
izvedbi izleta!

Dragica Krašovec

V domu našega društva 
smo se tokrat zbrali v 
ponedeljek, 11. marca 
2024. 

Srečanja se je udeležilo kar 
34 naših članov, ki jih privla-
čita narava in pohodništvo. 
Imamo »privilegij«, da živimo 
v okolju, ki nam ponuja števil-

ne priložnosti za vznemirljiva 
doživetja na sprehodih po 
ravnicah in hriboviti oko-
lici v vseh letnih časih. Po-
hodništvo je ena izmed najbolj 
priljubljenih oblik sprostitve. 
Pri hoji po naravi vsak posa-
meznik sam prilagodi tempo 
glede na svoje zmogljivosti in 
zdravstveno stanje. Ko hoja 
postane navada, rutina, celo 
»zasvojenost«, nekaterim po-
stane tudi naša okolica prete-
sna. Odpravijo se na potep po 
dolgih, neraziskanih poteh, ki 
jih nagrajujejo s čudovitimi 
razgledi ter doživetji, ki po-
božajo telo in duha.

Taka sta tudi naša tokratna 
obiskovalca, sovaščana Lilija-
na in Janez Kogovšek, ki sta z 
nami delila delček njunih mno-
goterih prehojenih poti, ki se 
merijo v več tisoč kilometrih. 
Ne le, da sta našo lepo Slove-

nijo prehodila po dolgem in 
počez, podajata se tudi v deže-
le po Evropi in izven nje. Med 
drugim sta prehodila večino 
Jakobovih poti ali El Camino 
de Sanitago (romarske poti, ki 
vodijo do katedrale Santiago de 
Compostela - Santiago pome-
ni Sveti Jakob). Tudi poti Nove 
Zelandije niso ostale brez nju-
nih stopinj, korakov in preho-
jenih kilometrov. V letu 2023 
sta se podala na starodavno 
romarsko pot »Via Francige-
na«. Pot ju je vodila iz Canter-
buryja (Anglija) prek Francije 
v Švico in Italijo vse do Rima. 
Njuno navdušenje nad hojo je 
vredno spoštovanja in velikega 
poklona. Upravičeno sta svoje 
podvige poimenovala »PEŠPO-
TNIKA«. Njuni predstavitvi 
smo vsi prisluhnili z velikim 
zanimanjem in občudovanjem. 
Predstavitev je potekala ob pro-

jekciji čudovitih fotografij, ki 
sta jih zbrala tudi v fotoknjigah 
v trajni spomin. Vem, da nisem 
naštela vseh njunih prehojenih 
poti, še mnogo jih je in jih še bo, 
saj že kujeta nove načrte...

Druženje se je nadaljevalo 
ob čaju in prigrizkih, glavna 
tema pa je bil klepet z gosto-
ma ob ogledovanju fotoknjig. 
Spoznali smo pohodništvo, ki 
zdaleč presega meje zmožnosti 
večine od nas, pa vendar naj bo 
to spodbuda, da marsikdo od 
nas naredi “kakšen korak več”...

Hvala Liljiana in Janez! Želi-
mo vama še veliko lepih in za-
nimivih podvigov ter trden in 
odločen korak.

Za DU Log, Damijana 
Toplak

DUDL – iz Dragomerja v Piran

Čajanka DU Log v marcu

Nismo ravno potovali kot v Kreslinovi pesmi
»Z Goričkega v Piran«. 
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Obisk lutkovnega 
gledališča v Ljubljani

Materinski dan, praznik, 
posvečen materam, smo 

obeležile tudi članice 
Društva upokojencev 

Dragomer-Lukovica 
s krajšim kulturnim 

programom, rožicami 
in jagodami, ki so 

polepšale ponedeljkovo 
pozno popoldne. 

Poklonile smo se spominu 
na vse matere, še zlasti svojim 
mamam, babicam, tudi hčeram, 
ki so kdaj koli prevzele poklic 
mame. Poklonile smo se tudi 
tistim, ki te vloge niso mogle 
prevzeti, a se s hvaležnostjo 
spominjajo svojih mam, babic, 

skratka kogarkoli, ki jim je v ži-
vljenju stal ob strani ali jim še 
vedno nudi oporo. Nenazadnje 
smo se poklonile sebi, saj opra-
vljamo pomembno vlogo - tako 
v družini kot v širši družbeni 
skupnosti. Poklon tisti, ki nas je 
rodila in vzgojila, je vreden to-
liko, kot je močan sončni žarek 
na najtoplejši dan poletja. Zato 
ta praznik praznujejo v mnogih 
deželah po svetu, tudi pri nas v 
Sloveniji. Njegova tradicija pri 
nas ni dolga, kakšnih trideset 
let je tako, smo pa edini na naši 
zemeljski polobli, ki ga praznu-
jemo 25. marca. Večina jih to 
naredi na drugo soboto v maju. 
Ne bi se ponavljala s tem, ka-
kšna je vloga matere pri nas in v 

svetu. Zagotovo je veliko držav, 
kjer mame vlagajo neverjetno 
moč, iznajdljivost, potrpljenje, 
pogum, vztrajnost in prilago-
dljivost v to, da bi otroci nekega 

dne imeli lepše, človeka dostoj-
no življenje. Vidimo pa, da je 
grozot, lakote in vojn v svetu še 
veliko, tudi pomen vloge žen-
ske je pogosto utišan, razvre-
dnoten in ogrožen. Pravica do 
svobodnega odločanja o rojstvu 
otrok, pravica do dela, enako-
vrednega položaja v zakonski 
zvezi ter v družbi, je za marsi-
katero žensko še vedno nedose-
gljiva; šolanje in opravljanje že-
lenega poklica, pravično plačilo 
za delo ter organizirano varstvo 
otrok pa prej pobožna želja kot 
možnost uresničitve. Da niti ne 
govorim o pravici do toplega in 
varnega doma, dovolj hrane za 
preživetje družine, lastne var-
nosti v okolju, kjer se giblje. Skr-

bi ni nikoli konec. Skrbimo za 
otroke, vnuke, za ostarele star-
še, zakonca, mnoge še za ljudi, s 
katerimi niso v sorodstvenem 
razmerju, a jim je mar njihovo 
počutje, varnost in dostojno 
preživljanje jeseni življenja.

Na prireditvi nismo jemale v 
misli negativnih in hudih preiz-
kušenj mam po svetu, posvetile 
smo se prebiranju poezije slo-
venskih pesnic in pesnikov ter 
skozi verze spoznavale, kako 
veliko moč ima pesniška beseda 
in koliko je avtorjem mar mate-
rinstvo ter ljubezen do matere. 
Presenečene smo ugotovile, da 
je takšnih pesmi zares veliko, 
čeprav smo prisluhnile zgolj ti-
stim, ki so se dotaknile snovalke 

prireditve. Nismo spregledale 
niti ustvarjalcev pesmi iz naše 
sredine, spomnile smo se tudi 
Srečka Kosovela, saj prav v teh 
dneh obeležujemo 120-letnico 
njegovega rojstva.

Ena od zelo znanih in lepih je 
tale pesem Toneta Pavčka:

Mama
Vsaka mama je prava mama,
dana za srečo in za veselje.
Prava in ena sama.
Za vse življenje.
Zbralo se nas je veliko in skupaj 
smo preživele nekaj lepih tre-
nutkov.

Dragica Krašovec

Praznovanje
materinskega dne v DUDL-u

Log-Dragomer, 
19. marec 2024: V 
zgodovinski sobi 

Upravnega centra 
Občine Log- Dragomer 

so se otroci vrtca Log-
Dragomer iz skupine 

Zvezdna soba pod 
vodstvom mentorice 

Nataše Kogovšek 
podali na popotovanje 

po slovenski kulturni 
dediščini. 

Delavnica se je odvijala v 
okviru Sekcije za ohranjanje 
kulturne dediščine KUD Ko-
sec, mentorica pa je otroke 
popeljala v čas brez sodobnih 
elektronskih naprav in kon-
struiranih igrač, kot jih pozna-
mo danes. Podobna delavnica 
je za skupino nekoliko starej-
ših otrok potekala pred dvema 
mesecema.

 Nataša Kogovšek, nekdanja 
vzgojiteljica vrtca Log-Dra-
gomer, je na delavnici otroke 
Zvezdne sobe, stare 3 do 5 let, 
ter vzgojiteljici Dragico Slana 

in Bojano Vogrinec popeljala 
v svet, ki je popolnoma druga-
čen od sodobnega, z digitalni-
mi vsebinami in elektronski-
mi napravami polnega sveta. 
Otroci so imeli na delavnici, ki 
je potekala v okviru Koščeve 
sekcije za ohranjanje kulturne 
dediščine, priložnost spoznati 
različne slovenske tradicio-
nalne igre, ki so se jih nekoč 
otroci igrali po vsej Sloveniji. 
Med igro so plesali rajalne igre: 
“Kačo vit”, “Zavijanje polža” in 
“Potujemo v Rakitnico”, se za-

bavali ob skupinskih igrah “Pe-
telinji boj” in “Trden most?” ter 
uživali v prstni igri “Ta z dreve-
sa hruške stresa.”

Naša sogovornica nam je 
razkrila, da so otroci izjemno 
uživali ter z navdušenjem so-
delovali: “Tudi tokrat je bilo 
videti, da so otroci uživali in se 
zabavali pri igrah, bili so spro-
ščeni in razigrani, ob koncu 
so izrazili željo po ponovitvi. 
Razveselili pa so se tudi drob-
ne sladke pozornosti, za katero 
je poskrbela predsednica KUD 

Kosec, gospa Anica Vengust, ki 
je prisostvovala na dogodku.” 
Otroci so s svojo spontanostjo 
in veseljem pokazali, kako po-
membno je ohranjati slovensko 
kulturno dediščino ter kako 
dragoceno je bogatiti njihove 
izkušnje skozi igro. Ta dogodek 
je bil le del širšega prizadevanja 
za ohranjanje naše kulture in 
tradicije ter za prenašanje teh 
vrednot na mlajše generacije.

V. L., fotografije: 
KUD Kosec

Otroci skozi igro odkrivali preteklost

Ogledali smo si lutkovno 
predstavo Bobek in barčica. 
Bobek je deček, ki živi ob jeze-
ru. Po vodi spušča svoje male 
barčice in sanjari, da je kapitan. 
Ko najde pravi čoln, želi z njim 
odpluti po jezeru. Pogumno 
sede vanj, a takoj, ko zapluje, 
so tu že miška, žabica, zajček, 
lisica in medved. Jih ni za čol-

niček malo preveč? Kako se je 
vse končalo, vedo le otroci, ki 
so duhovito lutkovno igrico 
doživeli in se po predstavi pol-
ni vtisov sprehodili še po sonč-
ni Ljubljani. 

Vzgojiteljici Anja Žerovnik 
in Bojana Vogrinec,

Vrtec Log-Dragomer

 V četrtek, 21. marca 2024 smo se z otroki Sončne 
igralnice odpravili z lokalnim avtobusom v 
Lutkovno gledališče Ljubljana. 
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Na podlagi 7. člena Pravilnika o 
sofinanciranju izobraževanja odraslih v 
Občini Log - Dragomer (Uradni list RS, 

št. 31/21) in Odloka o proračunu Občine 
Log - Dragomer za leto 2024 (Uradno 
glasilo e-občina, št. 42/2023), Občina 

Log - Dragomer objavlja

JAVNI RAZPIS
ZBIRANJA PREDLOGOV ZA 

SOFINANCIRANJE 
LETNEGA PROGRAMA 

IZOBRAŽEVANJA ODRASLIH 
OBČINE LOG - DRAGOMER V 

LETU 2024

1. NAROČNIK JAVNEGA 
RAZPISA 

Naročnik javnega razpisa je Občina 
Log - Dragomer, Na Grivi 5, 1351 Bre-
zovica pri Ljubljani.

2. PREDMET JAVNEGA RAZPISA 
Predmet javnega razpisa je sofinanci-
ranje programov in projektov izobra-
ževanja odraslih po sledečih vsebin-
skih sklopih:

− splošno neformalno izobraževanje 
odraslih,

− promocija učenja za razvoj učeče se 
občine v Tednu vseživljenjskega uče-
nja,

− pospeševanje medgeneracijskega 
učenja in učenja starejših,

− razvoj novih izobraževalnih dejav-
nosti,

− spodbujanje vključevanja starejših v 
izobraževanje,

− dejavnosti za izpeljavo LPIO - izo-
braževanje, usposabljanje in izpo-
polnjevanje strokovnih kadrov

− spodbujanje delovanja lokalnih dru-
štev in zvez, katerih osnovna dejav-
nost je izobraževanje odraslih. 

3. CILJI JAVNEGA RAZPISA

Cilj javnega razpisa je spodbujanje 
programov in projektov na področju 
izobraževanja odraslih v Občini Log - 
Dragomer.

4. UPRAVIČENCI

− društva, katerih dejavnosti spadajo 
pod šifro št. 85.5 – Drugo izobra-
ževanje, izpopolnjevanje in usposa-
bljanje, skladno z Standardno klasi-
fikacijo dejavnosti – SKD 2008 po 
Uredbi o standardni klasifikaciji de-

javnosti (Uradni list RS, št. 69/07 in 
17/08), pod pogojem, da je pričakova-
nih vsaj 10 udeležencev izobraževa-
nja občanov Občine Log - Dragomer,

− zavodi, gospodarske družbe, zaseb-
niki in druge organizacije, ki so na 
podlagi zakonskih predpisov regi-
strirane za opravljanje dejavnosti iz-
obraževanja odraslih, pod pogojem, 
da je pričakovanih vsaj 10 udeležen-
cev izobraževanja občanov Občine 
Log - Dragomer,

− javni zavodi s področja vzgoje in iz-
obraževanja za program, ki ne sodi 
v osnovno dejavnost iz ustanovi-
tvenega akta javnega zavoda, pod 
pogojem, da je pričakovanih vsaj 10 
udeležencev izobraževanja občanov 
Občine Log - Dragomer.

5. POGOJI ZA SODELOVANJE NA 
JAVNEM RAZPISU

Upravičenci morajo izpolnjevati nasle-
dnje pogoje:

− imajo sedež v Občini Log - Drago-
mer 

− imajo v svojih aktih jasno opredelje-
no delovanje na razpisanem podro-
čju, 

− imajo zagotovljene materialne, ka-
drovske, prostorske in organizacijske 
možnosti za uresničitev načrtovanih 
izobraževalnih dejavnosti, 

− imajo društva vsaj 25 članov s stal-
nim prebivališčem v Občini Log - 
Dragomer,

− imajo urejeno evidenco o članstvu,
− občinski upravi vsako leto redno 

dostavljajo poročila o realizaciji pro-
gramov in finančno poročilo,

− vlagatelji, ki so v preteklih 2 letih že 
bili pogodbene stranke Občine Log 
- Dragomer morajo imeti izpolnjene 
pogodbene obveznosti do Občine 
Log – Dragomer,

− da se ne sofinancirajo za redno de-
javnost in programe iz katere koli 
druge postavke proračuna Občine 
Log - Dragomer.

6. MERILA JAVNEGA RAZPISA

Vloge bodo presojane in ocenjevane v 
skladu  z merili, ki jih določa Pravilnik 
o sofinanciranju izobraževanja odra-
slih v Občini Log - Dragomer (Uradni 
list RS, št. 31/21).

Komisija bo v skladu z navedenim 
pravilnikom ugotovila število vseh 
prispelih vlog, število vseh formalno 

popolnih in pravočasnih vlog, pozvala 
predlagatelje nepopolnih vlog k pre-
dložitvi manjkajoče dokumentacije in 
za vse popolne in pravočasne vloge na 
podlagi pogojev in meril, ki jih opre-
deljuje navedeni pravilnik, pripravila 
oceno redne dejavnosti in posame-
znih programov ter izračunala vre-
dnost točke glede na višino sredstev iz 
proračuna in glede na zbrano skupno 
število točk predlagateljev za njihovo 
redno dejavnost in programe. 

Po določitvi vrednosti točke občinska 
uprava z odločbo obvesti vse predla-
gatelje o višini dodeljenih sredstev za 
redno dejavnost in posamezne pro-
grame, s katerimi so kandidirali na 
javnem razpisu. 

7. OKVIRNA VREDNOST 
JAVNEGA RAZPISA

Okvirna vrednost vseh razpoložljivih 
sredstev, namenjenih za predmet tega 
javnega razpisa, znaša 5.000,00 EUR. 
Vrednost vseh razpoložljivih sredstev 
se lahko spremeni v skladu s spremem-
bami proračuna Občine Log - Drago-
mer.

Občina Log - Dragomer bo sredstva 
za sofinanciranje programov in 
projektov kulturne dejavnosti, skla-
dno z določili Zakona o izvrševanju 
proračunov Republike Slovenije za 
leti 2024 in 2025 (Uradni list RS, št. 
123/23, 12/24), izbranim izvajalcem 
nakazovala na naslednji način:

- 70% odobrenih sredstev v roku 30 
dni od sklenitve pogodbe o sofinan-
ciranju ter

- preostanek v višini 30% odobrenih 
sredstev v roku 30 dni po prejemu 
ustreznih vsebinskih in finančnih 
poročil v rokih, določenih s pogodbo 
o sofinanciranju. (glej preglednico)

8. OBDOBJE ZA PORABO 
DODELJENIH SREDSTEV

Sofinancirajo se programi, ki se bodo 
izvedli v letu 2024. Rok za porabo sred-
stev je 31. 12.
2024. Sredstva niso prenosljiva.

9. ROK JAVNEGA RAZPISA

Javni razpis prične teči naslednji dan 
po objavi v Našem časopisu in se za-
ključi 29. 5. 2024 ob 12. uri. 

10. POSTOPEK OBRAVNAVE 
VLOG

Obravnava vlog bo potekala v skladu 
z določili Pravilnika o sofinanciranju 
izobraževanja odraslih v Občini Log 
- Dragomer (Uradni list RS, št. 31/21).

Vloge se bodo predvidoma odpirale 
dne 4. 6. 2024 v prostorih Občine Log - 
Dragomer. Postopek odpiranja ter oce-
njevanja in vrednotenja vlog ni javen. 

Vloga mora biti pravočasna in popolna. 
Pravočasna vloga je tista, ki je prejeta 
na občini kot je določeno v 12. točki 
tega javnega razpisa.

Popolna vloga je tista, ki vsebuje:
• pravilno in popolno izpolnjene pri-

javne obrazec, ki so del razpisne do-
kumentacije, 

• plan dela za tekoče leto, 
• zapisnik zadnjega občnega zbora, 
• poimenski seznam članov ter doka-

zilo o plačani članarini, 
• dokazilo o zagotovljenih material-

nih, prostorskih, kadrovskih in or-
ganizacijskih možnostih,

• fotokopijo veljavnega temeljnega 
akta (statut ali pravila),

• fotokopijo odločbe o vpisu v ustrezni 
register (na primer.: centralni regi-
ster društev, sodni register).

Društvo ali organizacija, ki ima status 
delovanja v javnem interesu, mora pre-
dložiti ustrezno odločbo pristojnega 
organa.

Vloge, ki niso bile oddane v predpisa-
nem roku, ki jih ni vložila upravičena 
oseba in nepopolne vloge, ki kljub po-
zivu niso bile pravočasno dopolnjene, 
bodo s sklepom zavržene.

Odločba o izboru prejemnikov razpi-
sanih sredstev se izda kot posamični 
upravni akt po Zakonu o splošnem 
upravnem postopku.

11. RAZPISNA DOKUMENTACIJA

Razpisna dokumentacija je dostopna 
na spletnem naslovu www.log-drago-
mer.si. Prav tako je možno razpisno 
dokumentacijo, po predhodnem do-
govoru, prevzeti na naslovu Upravnega 
centra Občine Log - Dragomer, Loška 
cesta 12, 1358 Log pri Brezovici, in si-
cer vsak dan v času uradnih ur Občine 
Log - Dragomer, od dneva objave jav-
nega razpisa do dneva, ko se izteče rok 
za oddajo vlog.

Razpisna dokumentacija obsega nasle-
dnje dokumente: 
- Besedilo javnega razpisa
- Obrazci za prijavo na javni razpis
- Obrazci za zahtevek in poročanje
- Vzorec pogodbe

12. ODDAJA IN DOSTAVA 
VLOGE

Predlagatelji morajo vloge oddati pri-
poročeno po pošti na naslov Občine 
Log - Dragomer, Na Grivi 5, p.p. 09, 
1351 Brezovica pri Ljubljani ali osebno 
na naslovu Upravnega centra Občine 
Log - Dragomer, Loška cesta 12, 1358 
Log pri Brezovici (vlogo se odda v spre-
jemni pisarni Občine Log - Dragomer) 
ali preko spletne strani Občine Log - 
Dragomer (spletna prijava).

Oddaja vloge pomeni, da se upra-
vičenec strinja z vsemi pogoji in 
merili javnega razpisa. Tudi do-
polnitve vlog se oddajajo, dostavljajo 
in označujejo na način, ki je določen 
za oddajo vloge v tej točki. Posamezni 
upravičenec lahko na javni razpis pre-
dloži samo eno vlogo.

Vloga je pravočasna, če je bila odda-
na priporočeno po pošti do vključno 
dne 29. 5. 2024 ali dostavljena osebno 
v sprejemno pisarno Občine Log - Dra-

gomer do 29. 5. 2024 do 12. ure ali 
oddana na spletni strani Občine Log 
- Dragomer (spletna prijava) do 29. 5. 
2024 do 12. ure.

Vloga mora biti izdelana na prijavnih 
obrazcih, ki so sestavni del razpisne 
dokumentacije ter vsebovati zahteva-
ne priloge oziroma dokazila, ki so na-
vedena v razpisni dokumentaciji. Vla-
gatelj izpolni tiste obrazce, ki ustrezajo 
programom, skupinam oz. sekcijam 
ter projektom, s katerimi se prijavlja na 
razpis.

Nepravočasno oddane vloge ne bodo 
upoštevane. 

V primeru oddaje priporočeno po 
pošti in osebno v sprejemno pisar-
no, mora biti ovojnica opremljena: 
- s polnim nazivom in naslovom 

pošiljatelja (v levi zgornji kot ovo-
jnice)

- z naslovom prejemnika in  
- s pripisom  NE ODPIRAJ – vloga 

– JAVNI RAZPIS LPIO 2024 – št. 
603-6/2023

V primeru, ko vloga ne bo pravilno 
označena, se ne bo uvrstila v nadaljnji 
postopek ocenjevanja in vrednotenja 
vlog in bo s sklepom zavržena.

13. IZID RAZPISA

Predlagatelji programov bodo o izidu 
javnega razpisa obveščeni v roku 30 
dni po dokončnosti odločb o izbiri iz-
vajalcev. 
Z izbranimi upravičenci bo Občina 
Log - Dragomer sklenila pogodbo o 
sofinanciranju izobraževanja odraslih 
v letu 2024.

V kolikor upravičenec, kateremu so bila 
dodeljena sredstva, ne vrne podpisane 
pogodbe v petnajstih dneh od izdaje 
poziva za podpis pogodbe, se šteje, da 
je odstopil od zahteve za sofinancira-
nje izobraževanja odraslih v letu 2024.

14. DODATNE INFORMACIJE

Dodatne informacije in pojasnila zago-
tavlja Mateja Skočir, elektronski naslov 
mateja.skocir@log-dragomer.si . 

Številka: 603-6/2023
Datum:   11. 4. 2023

 Občina Log - Dragomer
 Župan
 Miran Stanovnik
po pooblastilu št. št. 032-6/2023-8

Podžupan 
dr. Simon Strgar

1 Splošno neformalno izobraževanje odraslih

1.800,00 €
1.1 Računalniško opismenjevanje starejših
1.2. Učenje tujih jezikov
1.3. Bralni krožek, spoznavanje slovenskih avtorjev

2
Promocija učenja za razvoj Učeče se občine v Tednu vseživljenjskega 
učenja (TVU)

300,00 €2.1. Prireditve za promocijo učenja v OLD v okviru TVU

2.2. Koordinacija prireditev v barjanskih občinah za promocije Barja v okviru TVU

3 Medgeneracijsko učenje in izobraževanje starejših

700,00 €
3.1.

Pomoč učencem osnovne šole pri učenju matematike, slovenščine in 
angleščine

3.2. Pomoč mladih starejšim pri uporabi računalnika in pametnega telefona

3.3. Medgeneracijska izobraževalna srečanja 

4 Razvoj novih izobraževalnih oblik in dejavnosti
700,00 €

4.1. Razvoj novih študijskih krožkov
4.2. Ustanovitev središča za samostojno učenje

5
Spodbujanje vključevanja starejših v izobraževanje – študijski obiski 
starejših – spoznavanje in predstavljanje uspešnih izobraževalnih 
dejavnosti v Sloveniji in tujini

700,00 €

6
Izobraževanje, usposabljanje in izpopolnjevanje strokovnih delavcev v 
izobraževanju odraslih

300,00 €

7
Delovanje društev in zvez na lokalni ravni, katerih osnovna dejavnost je 
izobraževanje odraslih

500,00 €

Oglašujte! 
Oglašujte! 
Oglašujte!
Oglašujte!

Oglašujte!

Oglašujte!
v
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Ne samo v rižotah, juhah in 
solatah … Lahko jih jemo tudi 
s testeninami! Ta delikatesna in 
nadvse zdrava zelenjava v zeleni 
ali beli obleki se v svoji opojni 
aromi poda prav vsem našte-
tim jedem. Ljubitelji testenin ne 
boste razočarani, z malo truda 
lahko hitro pripravite pravo se-
zonsko specialiteto!

Za štiri osebe
Sestavine:
• 400 g priljubljenih testenin
• 500 g zelenih špargljev
• 400 g graha (svežega ali zmr-

znjenega)
• ena srednje velika bela ali ru-

mena čebula
• 6 strokov česna
• 4 jž oljčnega olja
• 500 ml zelenjavne jušne osno-

ve oz. špargljeve vode (opis v 
postopku pod št. 4)

• ½ limone (sok in naribana lu-
pinica)

• ena jž belega vina
• sol in sveže mleti poper
Začimbe in zelišča
• ščepec naribanega muškatne-

ga oreščka
Za serviranje in okrasitev
• en kos priljubljenega sira (npr. 

Pecorino-Romano ali Grana-

-Padano) za serviranje
• sveže tolčen beli poper za lju-

bitelje bolj pekočega in inten-
zivnejšega okusa

• sveža zelišča za serviranje

Priprava:
1. Šparglje očistimo po nasle-

dnjem postopku: spodnje 
dele – kjer so lahko že malo 
”leseni”, olupimo z lupilcem 
za krompir (pod lupino je 
mehki del) in tako lahko 
uporabimo vse. Zgornji del – 
vršičke (3,5 do 4 cm) odreže-
mo in spravimo za na koncu. 
Ves preostali del pa nareže-
mo na manjše kose, npr. 2 do 
2,5 cm.

2. Pripravimo kozico za vodo, 
dodamo približno 500 ml 
vode, ki jo rahlo solimo. Ko 
zavre, notri stresemo rezane 
šparglje (brez vršičkov) in jih 
kuhamo dve minuti.

3. Medtem čebulo in česen 
očistimo ter drobno nase-
kljamo. Limono ožamemo, 
lupino pa nastrgamo.

4. Nato šparglje precedimo, 
vodo, v kateri so se kuhali, 
pa shranimo kot špargljevo 
jušno osnovo oz. špargljevo 
vodo, ki jo bomo potrebovali 

za pripravo omake.
5. V segreto večjo posodo ka-

nemo oljčno olje, dodamo 
čebulo in jo pražimo tri 
minute. Ko rahlo postekle-
ni, dodamo česen. Takoj ko 
zadiši, (do ene minute) zalije-
mo s 500 ml špargljeve vode 
ali jušne osnove in belim vi-
nom.

6. Dodamo grah in vse skupaj 
dušimo 8 do  10 min., toli-
ko da se grah in čebula lepo 
zmehčata.

7. Med kuhanjem začinimo 
z muškatnim oreščkom in 
poprom. Soli ne dodajamo 
oz. bodimo z njo previdni, 
odvisno, koliko smo solili že 
šparglje.

8. Vmes v drugi posodi skuha-
mo testenine po navodilih 
proizvajalca. Ko so kuhane, 

jih odcedimo in pomešamo z 
eno jž oljčnega olja.

9. Zdaj pripravimo omako! 
Mešanico graha, čebule in 
česna skupaj z limoninim 
sokom, nastrgano lupinico 
in vso tekočino (špargljevo 
jušno osnovo) s paličnim 
mešalnikom ali blenderjem 
dobro pretlačimo. Dobiti 
moramo homogeno zmes.

10. V posodo, v kateri smo ku-
hali testenine zlijemo oma-
ko in ponovno pristavimo 
na ogenj (da bo omaka res 
vroča), dodamo šparglje in 
testenine. Vse skupaj dobro 
premešamo, na koncu prida-
mo še preostale šparglje (vr-
šičke) in po potrebi dodamo 
sol ali poper.

11. Po vrhu pred serviranjem 
narežemo ali naribamo 

priljubljeni sir. Za ljubitelje 
aromatičnih ovčjih sirov 
priporočamo Pecorino-Ro-
mano, za vse druge pa Gra-
na-Padano. Za ljubitelje zelo 
aromatičnih jedi lahko na 
koncu potresemo še nekaj 
sveže tolčenega belega popra. 
Za okras po želji dodamo se-
zonska sveža zelišča.

Zaključek:
• Namig: kremno omako lahko 

po enakem postopku pripra-
vimo tudi s kuhanim belim 
fižolom ali s čičeriko. V vseh 
različicah je jed odličnega 
okusa! Limona doda osvežil-
no in slastno noto!

• Zaradi kombinacije aroma-
tičnih okusov začimb skoraj 
ne potrebujemo, lahko pa se 
poigramo s svežimi sezon-

skimi zelišči ali samoniklimi 
rastlinami.

• Špargelj ali beluš (Aspara-
gus officinalis) je delikatesna 
zelenjava z izjemnim, poseb-
nim in aromatičnim okusom. 
V kulinariki uporabljamo le 
mlade poganjke te rastline, 
ki so lahko beli ali zeleni. Po 
navadi so beli šparglji blažje-
ga okusa, zato jih večinoma 
le blanširamo, zeleni pa so 
prave aromatične poslastice, 
ki jih obožujemo v rižotah, 
omakah za testenine ali pitah.
Za več receptov obiščite blog: 

www.izibizi.si

Recept: besedilo: Nina 
Glažar / IZIBIZI

Fotografija: 
Matjaž Škerjanec

Najbolj znana uveljavljena zelišča 
na našem vrtu so drobnjak, bazilika, 
timijan, origano, meta, majaron, koper 
in še bi lahko naštevali. Vzgojimo jih 
iz semena ali pa sadike posadimo v 
drugi polovici maja na gredo in v vi-
soko gredo, ko je zemlja topla in ni več 
nevarnost nizkih temperatur. Najbolj 
znana in pogosta bazilika, znana pod 
imenom »genovese«, zraste do 35 cm 
visoko in ima zelene liste, ki jih nabi-
ramo in uporabljamo sveže ali jih su-
šimo. Odlično se poda k paradižniku 
v različnih jedeh. Iz celotne rastline 
lahko pripravimo odličen sok in iz nje-
nih listov balzamičen kis ter pesto iz 
njenih listov.

Na vrtu baziliko sadimo ob paradi-
žnik ali kumare. S sajenjem pričnemo, 
ko so nočne temperature višje od 12 
°C, tla pa so ogreta na 15 do 18 °C, kar 
velja za vsa zelišča, izjema je drobnjak, 
ki prenaša nižje temperature. Take raz-
mere so po navadi izpolnjene v maju, 
zato s sajenjem na vrtu ne prehitevamo. 
Baziliko v posodi lahko gojimo na bal-
konu ali terasi, z malo izkušnjami tudi 
vse leto.

Bazilika je rastlina sonca in toplote, 
zato ji zagotovite ustrezne razmere za 
rast. Pri nas uspevajo vse bazilike, kot 

so drobnolistne z različnimi  vonji in 
okusi. Znana je tudi rdečelistna, ki  
dodatno poudari barvo jedi. Bazilike 
bogato cvetijo in privabljajo različne 
opraševalce. Zagotovo se na vrtu ali 
v posodi najbolj počuti v bližini para-
dižnika ali paprike. Med cvetlicami se 
odlično počuti v družbi ognjiča. Prve 
liste bazilike režemo mesec in pol po 
sajenju sadik. Priporočljivo je, da jih 
režemo redno in nikoli več kot tretjino 
celotne listne mase. 

Zelišča, ki morajo biti v našem 
vrtnem sortimentu.

Timijan je nižja rastlina, ki bogato 
cveti, je odlična čebelja paša. Posadimo 
jo lahko tudi v skalnjak.

Šetraj je enoletnica, visoka do 35cm 
in  je obvezen dober sosed na vrtu niz-
kemu fižolu.

Origano, obvezen dodatek za pico 
zraste lahko do 80 cm visoko in bogato 
cveti.

Koper in kumina sta enoletni  višji 
zelišči, ki sta obvezen dodatek za okus 
pri konzerviranju kumaric. Potem sta 
še majaron in meta, pogosti zelišči na 
vrtovih naših babic.

Drobnjak na vrtu je trajnica. No-
vejša podobna različica je listni česen 
z okusom po česnu.

Posadimo ju na stalno mesto, njune 
liste režemo vse leto.

Vrtnini, ki ju tudi uvrščamo med ze-
lišča, sta peteršilj in zelena, ki ju sadi-
mo na vrt, v lonce in korita.

Pri sajenju zelišč je treba upošteva-
ti, da so to  rastline, ki ljubijo sonce in 
toploto. Na balkonu ali terasi jih po-
stavite na mesto, kjer je vsaj 6 do 8 ur 
sončne svetlobe na dan. Glede tal na 

vrtu jim najbolj ustrezajo dobro odce-
dna tla. Pazimo, da voda ne zastaja v 
posodah ali koritih. 

Nasvet: štiričlanska družina potre-
buje okoli dvajset sadik za zeliščni vrt.

Ne pozabimo na  kamilico; sveže na-
brana se odlično poda v sveže mešani-
ce ledenega čaja.

Poleg kamilice manjkati na vrtu ne 
smejo naslednje cvetlice: kapucinka, ki 

odganja uši, posadimo jo ob krompir-
ju, kapusnicah in solati. Žametnica ali 
tagetes je cvetlica za vsak vrt, preganja 
talne ogorčice in tako koristno vpliva 
na tla. Ognjič je čudovita sončna cve-
tlica. V vrtu odganja talne ogorčice in 
polže, v kuhinji pa njegovi cvetni lističi 
služijo za okras jedem in kot nadome-
stek žafrana.

Barbara Lončar

Bazilika

Testenine s
šparglji v 
osvežilni grahovi 
omaki 

Vrt v maju

Špargljev ni nikoli preveč! 

Zelišča so nepogrešljive na vrtu v posodah, koritih, 
med cvetočimi enoletnicami na okenski polici ali kot 

trajnice v skalnjaku.
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Vsi se kdaj počutimo 
zelo utrujene med 

tednom in komaj 
čakamo, da bo prišel 

petek, da bomo 
lahko dolgo spali 

v soboto zjutraj in 
tako nadoknadili 

izgubljeni spanec, 
kajne? Ampak to 

morda ni najboljša 
izbira za nas. 

Spoznajmo, zakaj se 
to zgodi in kaj lahko 
to povzroči našemu 

telesu.

Potreba po čezmernem spa-
nju je odziv na njegovo pomanj-
kanje. Nekateri ljudje spijo več 
kot deset ur med vikendi, ker 
med tednom spijo šest ur ali 
manj. Eden od razlogov, zakaj 
se ljudje po dolgem spancu še 
vedno počutimo utrujene, je, da 
še vedno nismo poplačali svoje-
ga spalnega dolga. Če smo spali 
zelo premalo, traja več dni, da se 
ponovno spravimo na pravo pot 
in “poplačamo dolg”.

Kaj nadzira in vpliva na 
potrebo po spanju v našem 
telesu?

Potrebo po spanju v našem 
telesu nadzoruje več dejavnikov, 
ki se prepletajo med seboj.
• Cirkadiani ritem: Naše 

telo ima prbližno 24-urno 
biološko uro, ki se nadzoruje 
v suprahiazmatičnem jedru 
(SCN), ki je v hipotalamusu 

možganov. SCN deluje kot 
nekakšen notranji časovnik, 
ki usklajuje telesne funkcije, 
kot so spanje, budnost, tele-
sna temperatura, izločanje 
hormonov in metabolizem. 
SCN zaznava svetlobo skozi 
oči in jo uporablja za sinhro-
nizacijo s 24-urnim ritmom 
dneva in noči.

• Homeostatski mehani-
zem: Ta mehanizem nad-
zoruje potrebo po spanju na 
podlagi tega, koliko smo že 
spali. Med budnostjo se v 
naših možganih kopiči snov 
adenozin, ki deluje kot uspa-
valna snov. Več adenozina 
kot se nakopiči, bolj utrujeni 
smo in močnejša je potreba 
po spanju. Spanje zniža raven 
adenozina in zato smo zjutraj 
po zadostnem spancu ponov-
no sveži in polni zagona za 
dnevne aktivnosti. V prime-
ru nezadostnega spanca pa se 
zjutraj še vedno počutimo za-
spane, saj je raven adenozina 
še zmeraj relativno visoka.

• Odziv boj ali beg: To je od-
ziv telesa na stres ali zaznano 
nevarnost. Ko možgani za-
znajo grožnjo, nas ne bodo 
pustili spati. Ta odziv, podo-
ben tistemu, ki so ga doživlja-
li naši predniki v srečanjih 
s plenilci, nas lahko ponoči 
drži budne zaradi jutrišnjega 
izpita ali pa pomembnega se-
stanka.

 Na potrebo po spanju lahko 
vplivajo tudi drugi dejavni-
ki, kot so: telesna aktivnost, 
prehrana, starost in nekatera 
zdravila.

Kakšne posledice ima 
podaljšano spanje med 
vikendom?

Podaljšano spanje med viken-
dom moti cirkadiani ritem. Če 
se po navadi zbudimo ob šesti 
uri zjutraj, bo spanje do kosila 
zmotilo sproščanje nevrotran-
smiterjev, potrebnih za občutek 
osveženosti in pripravljenosti za 
nov dan. V bistvu lahko pride 
do “jet-laga”.

Kljub dejstvu, da naj bi v pov-
prečju lahko spali okoli sedem 
ur na dan, to “povprečje” lah-
ko zelo odstopa od realnosti. 
Dnevna količina, kakovost in 

usklajenost ritma med spanjem 
in budnostjo je prav tako po-
membna. Nedavna študija kaže, 
da naš spanec ne odpušča prav 
veliko, če ga poskušamo nado-
knaditi za vikend. Raziskovalci 
so ugotovili, da so osebe, ki so 
med tednom spale pet ur, ven-
dar so dolg nadoknadile med 
vikendom z dodatnim spanjem, 
kljub temu plačale ceno, ki 
vključuje: presežen vnos kalo-
rij po večerji, zmanjšano pora-
bo energije, povečano telesno 
maso in škodljive spremembe 
v delovanju inzulina. Čeprav je 
bil spalni dolg na papirju odpla-
čan, so imele osebe, ki so “nado-
knadile” spanec med vikendom, 

podobne rezultate kot tisti, ki 
so ostali v “spalnem dolgu” tudi  
čez vikend brez podaljšanega 
spanca.

Raziskave kažejo, da omenje-
na strategija lahko neugodno 
vpliva tudi na dolgoročno izgu-
bljanje telesne mase. Kronično 
pomanjkanje spanja lahko vpli-
va na ravnovesje hormonov, ki 
uravnavajo tek, kot sta leptin in 
grelin, ki sta odgovorna za ob-
čutek lakote in odpiranje hla-
dilnika ob enajstih zvečer. Mo-
tnje v njunem ravnovesju lahko 
privedejo do povečanja občutka 
lakote, kar vodi v prenajedanje 
in posledično pridobivanje tele-
sne mase.

Čeprav dodatni spanec med 
vikendi lahko začasno omili ob-
čutke utrujenosti, pa ne rešuje 
učinka pomanjkanja spanja na 
kognitivne funkcije, razpolože-
nje in splošno zdravje. 

Kako zmanjšamo spalni dolg 
in preprečimo potrebo po 
daljšem spanju čez vikend?
• Upoštevajmo urnik: Posku-

simo iti spat in se zbuditi ob 
istem času vsak dan, tudi čez 
vikend. To pomaga telesu, da 
ve, kdaj je čas za spanje. Seve-
da nastanejo posebne prilo-
žnosti, ko smo dlje pokonci. 
Pomembno je, da naslednje 
dni čimprej preidemo na sta-
len urnik spanja.

• Sproščanje pred spanjem: 
Ustvarimo si sproščujočo ru-
tino pred spanjem, da se telo 
umiri. Branje, meditacija ali 
topla kopel telesu javljajo, da 
je čas za umiritev in spanje.

• Naj bo spalnica prijazna za 
spanje: Naša spalnica naj bo 
hladna, temna in tiha za naj-
boljši spanec.
Vseeno pa je pomembno, da 

se zavedamo, da ni čarobnega 
napoja za utrujenost. Namesto 
da se zanašamo na daljše spanje 
čez vikend za nadomeščanje iz-
gubljenega spanca, se raje osre-
dotočimo na razvijanje dobrih 
spalnih navad vsak dan.

Avtor: Žan Petrič, mag. 
kineziologije

JEKLARNA – Center 
Zdravega Načina Življenja

www.jeklarna.si

Patronažna zdravstvena 
nega je specialno področje 
zdravstvene nege, ki se ukvarja 
s posamezniki, z družino in 
lokalno skupnostjo v vseh 
obdobjih zdravja in bolezni.

Svetujemo o zdravem načinu življenja 
in obnašanja ter opozarjamo na dejavnike 
tveganja, ki lahko ogrozijo zdravje posa-
meznika ali članov družinske skupnosti. 
Patronažne medicinske sestre ugotavlja-
mo potrebe po zdravstveni pomoči in 
zdravstveni negi bolnika  na njegovem 
domu, načrtujemo posege zdravstvene 
nege, jih izvajamo po naročilu zdravnika 
glede na izdani delovni nalog in vredno-
timo dosežene cilje. Vse aktivnosti, tako 
preventivne, babiške kot tudi kurativne 
obiske, izvaja ena patronažna medicinska 
sestra na svojem terenskem območju.

Da lahko svoje delo kakovostno in stro-
kovno opravljamo, imamo zelo široko zna-
nje, za kar se moramo redno izobraževati 
in usposabljati, potrebujemo pa tudi ustre-
zno opremo za vrsto različnih strokovno 
tehničnih posegov. Nege na domu ne iz-
vajamo, lahko pa Vam svetujemo, na koga 
se obrnete.

Nosimo prepoznavno uniformo z 
logotipom ZD Vrhnika in imenom 
za identifikacijo. Tako lahko vsak, tudi 
če nas ne pozna, preveri, ali smo »prave« 
patronažne sestre. To je izredno pomemb-
no v času dopustov, ko se menjavamo. Za 
naše delo pa so pomembni tudi avtomobili. 
Vozni park patronažne službe so beli avto-

mobili fiat panda, ki so naš zaščitni znak.
Patronažne med. sestre večino delov-

nega časa preživimo v avtomobilu, pri vo-
žnji iz enega do drugega delovišča – hiše, 
stanovanja ... Pokrivamo celotno območje 
občin Vrhnika, Log - Dragomer in Borov-
nica. Dnevno patronažna med. sestra pre-
vozi okoli 25 km, pa tudi od 40 do 80 km 
na dan. V času dopustov ali drugih odso-
tnosti se razdalje še podaljšajo, prevozimo 
tudi 100 km ali več. Če to pretvorimo v čas, 

smo v avtu skoraj polovico delovnega dne. 
Ob tem se srečujemo z raznimi vremen-
skimi vplivi, različnimi cestnimi podlaga-
mi, delom na cesti ter seveda z vozniki in 
drugimi udeleženci v prometu. Pozorne 
moramo biti prav na vse udeležence ter 
hkrati hitro, varno in racionalno potovati. 
K sreči so naši avtomobili manjši in lahko 
parkiramo še na tako majhnem dvorišču. 
Zgodi pa se tudi, da moramo avto pusti-
ti na varnejšem mestu in z vso potrebno 
opremo prehoditi nekaj sto metrov (naj-
večkrat po strmem klancu ali ozki gozdni 
poti, okoli delovišč …). Tako pozimi v sne-
gu, v dežju ali pa v poletni vročini.  

Čez poletje se delo v patronažni službi 
kaj dosti ne spremeni. Vedno se trudimo, 
da upoštevamo dogovorjene ure obiska, 
saj se zavedamo, da je tako Vaš kot tudi 
naš čas dragocen. Delo lahko kakovostno, 
natančno in hitro poteka, ko so vsi pogoji 
izpolnjeni, se pa vedno lahko zgodi kaj ne-
predvidenega. 

Od Vas pričakujemo, da ste doma 
na dan dogovorjenega obiska oz. nas 
ob morebitni odsotnosti, pregledu ali 
sprejemu v bolnišnico o tem pravoča-
sno obvestite vi ali vaši svojci. 

Patronažne medicinske sestre svoje 
delo izvajamo na bolnikovem domu. S 
pravo informacijo oziroma nasvetom 
ob pravem času lahko na bolnikovem 
domu pripomoremo k zmanjšanju 
negotovosti in stiske ter posledično 
pripomoremo k boljšemu počutju, 
hitrejšemu okrevanju in zadovoljstvu.

Foto: Freepik

Občine Vrhnika, Log - Dragomer, Borovnica

Patronažna služba 

Zakaj dolg spanec
čez vikend ne bo 
odpravil utrujenosti?

Vabilo! 

Glas
upokojencev
naj seže v deveto vas!
Aktivnosti Društva »Inštitut 1. oktober«, ljudska iniciativa 
»Glas upokojencev«, v letu 2024 so:
-  20. 1. 2024 ustanovitev stranke Glas upokojencev.
-  16. 2.2024 je potekal 10. shod upokojencev, 25. 4. 2024 pa 

že 11. vseslovenski shod upokojencev.
-  Začetek zbiranja podpisov za referendum o ukinitvi RTV 

plačila prispevka.
-  Začetek postopka za Zakon o vpisu državne temeljne po-

kojnine v Ustavo Republike Slovenije.
-  Slovenija je članica EU že 20 pomladi. Vabljeni na evropske 

volitve, 9. 6.2024, kjer bomo podprli Zalo Tomašič (SDS).

Vljudno vabljeni tudi na našo facebook stran 
Inštitut 1. oktober, Regijski odbor Vrhnika, Borovnica, 
Log-Dragomer, Horjul, Dobrova-Polhov Gradec.
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Pri psih žvečenje ni zgolj običajno 
vedenje, ampak ključni element, ki 
bistveno prispeva k njihovi fizični in 
psihični blaginji. 

Ko jih opazujemo, kako z navdušenjem grize-
jo svoje igrače, morda ne dojemamo vseh koristi, 
ki jih ta dejavnost prinaša. Uničevanje predme-
tov, hiperaktivnost in nezmožnost umiritve so 
pogosto več kot le moteče navade; so dejansko 
jasen znak, da naši štirinožni prijatelji ne dobijo 
dovolj priložnosti za zadovoljevanje svoje po-
trebe po žvečenju. Spoznajmo, zakaj je žvečenje 
tako pomembno za njihovo  dobro počutje  in 
kako lahko izboljša kakovost življenja.
 
Psi in njihova potreba po uničevanju

Ko psi preživijo veliko časa sami, brez za-
dostne mentalne ali fizične vzpodbude, lahko 
vedenje hitro postane destruktivno. Tako lo-
čitvena kot splošna anksioznost privedeta, da 
začnejo iz obupa gristi stvari, ki jih obdajajo. Še 
posebno živahni psi, ki potrebujejo obilo aktiv-
nosti, lahko brez ustrezne sprostitve energije 
postanejo problematični. Konec koncev pa je 
vendarle naravna potreba po žvečenju tista, ki 
ima vitalno vlogo pri ohranjanju zdravih zob in 
dlesni ter pri obvladovanju stresa.
 

Kako žvečenje koristi psom
Žvečenje ni le nujno za vzdrževanje čistoče 

zob in zdravja dlesni, temveč deluje tudi kot ču-
stvena opora, ki jim pomaga obvladovati stres 
in anksioznost. Pravilno izbrane igrače nudijo 
mentalno vzpodbudo in preprečujejo dolgčas, 
kar je ključno za pasje splošno zadovoljstvo in 
zdravje.

Strategije za podporo žvečilnim navadam 
vašega psa

Da bi imeli vaši psi  dovolj priložnosti za žve-
čenje, izberite varne in zanimive igrače, prilago-
jene velikosti  in njihovim žvečilnim sposobno-
stim. Materiali, kot so guma, najlon in naravni 
žvečilni priboljški (bikovka, sapnik, uhlji, rogovi 

…), nudijo ure zadovoljstva! Vključite torej žve-
čenje v dnevni urnik in poskrbite za razvoj zdra-
vih navad. Ne pozabite na zadostno redno tele-
sno aktivnost, saj odpravlja presežek energije in 
pse ohranja mentalno stimulirane. Naučite jih, 
kaj je primerno za žvečenje in kaj ne, da prepre-
čite neželeno uničevanje.

Za zaključek še tale duhovit nasvet: »Če 
tvoj pes ne žveči igrače, bo verjetno žvečil tvoje 
čevlje. Izbira je tvoja!« Z ustrezno založeno ška-
tlo igrač in priboljškov boste vi in vaš pes lah-
ko uživali v sreči in zdravju, vaši čevlji pa bodo 
varni!

Doget

V tednu pred cvetno 
nedeljo je imelo 
Združenje ekoloških 
kmetov Zdravo življenje 
svoj redni občni zbor. 

V Gostilni Frfrav smo se zbra-
li člani, ki prihajamo iz več ob-
čin osrednje Slovenije. Največ 
smo govorili o letošnjem pra-
znovanju 25-letnice delovanja. 
Na koncu je sledila še podelitev 
priznanj.

Še pred začetkom smo pri-
sluhnili predstavitvi sredstev za 
varstvo rastlin. Nato se je pričel 
uradni del z izvolitvijo delovnih 
teles in poročil za minulo leto, 
ki smo jih soglasno sprejeli, prav 
tako načrt dela za letos.  Sezna-
nili smo se tudi z informacijo o 
ustanavljanju zavodov za pro-
mocijo, t. im. bioregije.

Večinoma so se povabljeni 
župani iz občin, od koder pri-
hajamo člani, opravičili za od-
sotnost. Le Občino Moravče je 
zastopal podžupan Ivan Vidic.

Lani so bila organizirana 
razna izobraževanja, predno-
voletno srečanje, dve zanimivi 
strokovni ekskurziji, ena od njih 
pri našem članu na kmetiji Do-

lenc na Brezovici pri Ljubljani. 
Nekatere kmetije so se predsta-
vljale na lokalnih sejmih. 

Tudi letos bo glede tega po-
dobno. Čaka pa nas še en velik 
projekt, na katerega se pripra-
vljamo že z vso vnemo. To je 
praznovanje 25-letnice delova-
nja združenja. Ob tej priložno-
sti bo izšla nova zloženka. 

V sodelovanju s Kmetijsko-
-gozdarskim zavodom Lju-
bljana je v načrtu še zasaditev 
petindvajsetih ekoloških sadik 
jablan ob slovenskih šolah, ki 
bodo za to pokazale zanimanje. 

Poleg tega naj bi bile razstave 
sadja na nekaj lokacijah s pred-
stavitvijo domorodnih sort in 
ekološke pridelave nasploh. 
Tudi k temu bodo povabljene 
šole, da bi učencem omogočile 
ogled in temo vključile v svoj 
učni načrt. 

Pomembno je namreč, da 
že otroke začnemo ozaveščati 
glede pomembnosti ekološke 
pridelave, zdrave prehrane in 
domorodnih slovenskih sort. 
Vedno bolj namreč prevladuje 
miselnost, da hrana »zraste» v 
trgovini ali skladišču. 

O vsem dogajanju bo javnost 

obveščena pravočasno. Vse 
od 20. obletnice združenja na 
občnem zboru podeljujejo tudi 
priznanja kmetijam za dvaj-
setletno članstvo. Letos je to 
priznanje prejelo trinajst kmetij, 

podelila pa sta jih predsednik 
Janez Ocepek in strokovna taj-
nica Pavla Pirnat. Tistim z naj-
daljšim stažem sta se s tega ob-
močja pridružili  kmetija Ferjan, 
Marinke in Staneta Koširja iz 
Briš, in kmetija Seč pri Tonetu, 
Francke in Antona Sečnika iz 
Samotorice. Vse čestitke in po-
gumno naprej na začrtani poti!

Francka Toman

Občni zbor ZEKZŽ
v znamenju letošnjega 

praznovanja

Prejemniki priznanj

Umetnost žvečenja

Skrivnost za zdravje in srečo vašega psa
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Prebujanje jeklenih konjičkov iz zimskega spanja in skok v novo sezono

Prišel je čas, ko se narava prebuja, dnevi postajajo daljši in predvsem toplejši. 
Motoristi v tem času začnemo razmišljati o svojih jeklenih konjičkih na dveh 
kolesih. Lepi spomini na lansko sezono v kombinaciji s sončnimi dnevi v nas kar 
kličejo po tem, da se odpravimo v garažo in začnemo načrtovati naše prve kilometre. 
A zavedati se moramo, da je za nami daljše obdobje, v katerem se praktično nismo usedli 
na motor in da je, preden se ponovno podamo na vijuganje, priporočljivo, da ponovimo 
oz. osvežimo svoje sposobnosti in znanje o vožnji motornega kolesa. Zato bi bilo najbolj 
primerno prve zavoje opraviti v varnem okolju, nekje na poligonu ali podobni površini. Razmere 
na cestah so v tem obdobju pogosto še vedno težke, na njih je ostalo precej peska, naredile 
so se nove udarne jame in razpoke, asfalt pa je hladen in ne nudi zadostnega oprijema. 
Preden vas lepo vreme in želja po novih kilometrih čisto prevzame, si vzemite 
čas in preverite stanje vaše opreme in tehnično brezhibnost motorja. Posebno 
pozornost namenite zavoram, kjer preverite raven zavorne tekočine in stanje zavornih 
oblog, preglejte ustreznost pnevmatik in tlak v njih. Ne pozabite na preverjanje svetlobnih 
teles, da boste v prometu vidni. Seveda preverite tudi stanje verige, vzmetenja, nivo olja 
in hladilne tekočine ter vizualno preverite ostale ključne dele svojega jeklenega konjička. 
Na motorju nas motoriste v primeru nesreče pred hujšimi poškodbami lahko obvaruje le 
dobra in popolna motoristična oprema, zato jo uporabljajmo na vsaki vožnji. Nosite čelado, 
ki se vam dobro prilega, zaščitne rokavice, ki naj ne bodo prevelike, motoristične škornje, 
ki nudijo dodatno zaščito in obleko z vgrajenimi ščitniki. Ne pozabite na ščitnik hrbtenice. 
Priporočljivo je, da je oprema živih barv, saj s tem poskrbite, da boste v prometu vidni in opaženi!
Za prve zavoje na cesti izberimo krajše relacije, zahtevnost in dolžino voženj stopnju-
jmo postopoma. Ko se motoristična sezona začenja, bodite v prometu še posebej 
pozorni in pazljivi, saj motoristi spadamo med ranljivejšo skupino udeležencev v 
cestnem prometu, ostali vozniki pa se v tem obdobju šele ponovno privajajo na našo 
prisotnost na cestah. Statistika ne laže in največkrat so vzroki prometnih nesreč, v katerih so 
udeleženi motoristi, prevelika hitrost, nepravilna stran in smer vožnje ter odvzem prednosti.
Na motorju bodimo zbrani in strpni. Nikoli se ne usedimo na motor utrujeni, upoštevajmo 
svojo kondicijo, svoje fizične in mentalne sposobnosti. S stalnim opazovanjem okolice lahko 
že vnaprej preprečimo marsikatero neprijetno situacijo. Alkohol in motor ne sodita skupaj!

Se vidimo na največjem motorističnem dogodku sezone!

Veliko varnih užitkov v vožnji na dveh kolesih vam želi
EKIPA ZIIP

Vozniki  motornih koles naj 
hitrost prilagodijo stanju ceste. 
V tem času je namreč na cesti 
še veliko peska, asfalt je hladen, 
prav tako je priporočljivo, da se 
na motoristično sezono kondi-
cijsko pripravijo ter da upora-
bljajo svetle dele motoristične 
opreme, s katero bistveno pri-
pomorejo k vidnosti.

Policija bo v času tako ime-
novane “motoristične sezo-
ne” opravila več obdobnih in 
enodnevnih nadzorov s pou-
darkom na navedeni kategoriji 
motornih vozil. 

Pri tem bo preverjala pred-
vsem tehnično brezhibnost in 
pogoje za udeležbo teh vozil v 
cestnem prometu, pa tudi vo-
znikov. Poleg navedenega se 
bodo v času nadzora potekale 
meritve hitrosti: Pri večkratnih 
kršiteljih bodo preverjali pogoje 
za zaseg motornega vozila.

V letu 2023 se je na območju 
Policijske postaje Vrhnika zgo-
dilo sedem prometnih nesreč 

z udeležbo voznikov motornih 
koles, od katerih so se štirje 
hudo telesno poškodovali, dva 
sta se lahko telesno poškodo-
vala, v treh primerih pa so bili 

vozniki motornih koles povzro-
čitelji nesreče.

Vladimir Adam, mag.,
načelnik PP Vrhnika,

Foto: PU Ljubljana

S pomladjo in toplejšimi 
dnevi se začenja 

motoristična sezona, 
na katero se je treba 

ustrezno pripraviti, 
saj so v začetnem 
obdobju pomladi 

vremenske razmere še 
nestanovitne. 

Začetek motoristične sezone
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Preizkusite nova kefirja  
z dvojno močjo! Kefirju  

z več kot 30 probiotičnimi 
kulturami smo zdaj dodali 
še nekaj novega: izbirate 

lahko med kefirjem z 
dodanimi proteini ali 

kolagenom.

Odkrijte

 novih kefirjev
DVOJNO MOC

MARINE
KOLAGEN

+ C VITAMIN

OKUS VRTNICA OKUS 
VANILIJA

BREZ LAKTOZE

31 g
PROTEINOV
NA PORCIJO

V Mlekarni Krepko iz Laz pri Logatcu 
so leto zaključili z inovacijami v 
proizvodnji liniji kefirja, novo leto pa 
začeli z nagradami. 

Njihov najnoveši kefir »Krepki suhec s protei-
ni« je namreč s strani Inštituta za nutricionistiko 
prejel prestižni naslov »Inovacija leta 2024«. 

Izjemno cenjena nagrada Inštituta za nutri-
cionistiko se podarja izdelkom, ki izstopajo na 
področju trajnostnega razvoja in inovativnosti v 
prehranski industriji. Kot omenjeno je Mlekarna 
Krepko prejela nagrado za inovativnost za Krep-
ki suhec z dodanimi beljakovinami, ki je prvi to-
vrstni izdelek na slovenskem tržišču. »Izdelek je 
narejen iz slovenskega mleka, odlikuje ga visoka 
vsebnost beljakovin in nizka vsebnost maščob. V 
primerjavi s podobnimi izdelki ga odlikuje tudi 
zmerna vsebnost dodanega sladkorja. Je brez lak-
toze ter zato primeren tudi za potrošnike, obču-
tljive na laktozo,« je nagrajeni izdelek na kratko 
predstavila Sandra Turnšek, direktorica dru-
žinske mlekarne Krepko. Fermentiran mlečni 
napitek ima prijeten, aromatičen vonj in okus po 
vaniliji ter ohranja rezkost, ki je značilna lastnost 
tradicionalnega kefirja. »Kefir Krepki suhec s 
proteini ni le odraz naše zavezanosti k ustvar-
janju kakovostnih in hranljivih izdelkov, ampak 
tudi potrditev naše misije, da razvijemo izdelke, 
ki presegajo pričakovanja potrošnikov in hkrati 
prispevajo k bolj zdravemu in trajnostnemu nači-
nu življenja.« Spomnimo, proteini ali beljakovine 
so makrohranila za optimalno delovanje telesa. 

Nujni so za rast in razvoj, gradijo celične struktu-
re, krepijo imunski odziv in delovanje mišic. Pol 
litra proteinskega kefirja vsebuje ker 31 gramov 
beljakovin, kar športnikom omogoča močno 
»proteinsko bombo«. 

»Kefir« za vegane
Mlekarna Krepko je lani obogatila linijo svojih 

kefirjev še za nekaj izdelkov. Prvič so slovenske-

mu trgu ponudili »kefir za vegane«. »Namesto v 
mleko smo prava kefirna zrna namočili v ovseni 
napitek, osvežujoč okus pa dobili z dodajanjem 
ananasa in kokosa,« je pojasnila sogovornica. Pre-
hranska inovacija ni dobrodošla novost samo za 
tiste, ki se se izogibajo živalskim prehrambenim 
izdelkom iz osebnih prepričanj, ampak tudi za 
tiste, ki imajo zdravstvene težave po zauživanju 
mleka ali laktoze, saj je iz ovsenega napitka. 

S kefirjem do upočasnitve staranja kože
Od lani dalje v Mlekarni Krepko pridelujejo 

tudi kefir z dodanim kolagenom, ima pa okus po 
vrtnici. Dodan mu je še vitamin C, ki omogoča 
absorpcijo kolagena. »Njegova posebnost je, da 
vsebuje hidroliziran ribji kolagen, ki ga je za po-
trebe Mlekarne Krepko razvil Medex. Ribji kola-
gen dokazano zmanjša gube in izboljša čvrstost 
kože. Kolagen je glavna sestavina vezivnega tkiva, 
največ ga je v hrustancu, kosteh, kitah, vezeh in 
koži. S starostjo postaja vezivno tkivo bolj ohla-
pno, koža pa zgubana, oba procesa pa lahko upo-
časnimo, če uživamo kolagen,« pravi sogovornica. 

Novi izdelki kot odgovor potrebam tržišča
»Razvijemo izdelke, ki jih sami iščemo, a na 

trgu pogrešamo. Z našimi tradicionalnimi kefirji 
zagotavljamo podporo zdravju, vendar pa nikoli 
ne pozabimo ali zanemarimo pomembnosti do-
brega okusa. Naši izdelki so zares okusni in nekaj 
posebnega,« dodaja Sandra Turnšek. V ekološki 
mlekarni Krepko iz Laz pri Logatcu, ki edina v 
Evropski uniji dela kefir tradicionalno iz pravih 
kefirnih zrn, upajo, da jim bodo inovacije odprle 
vrata na tuje trge. 

Mlekarna Krepko kefir prodaja v večjih trgo-
vskih verigah, kupcem pa ponuja tudi dostavo 
na dom. Zadovoljni so, da že leta oskrbujejo šole, 
vrtce, domove za starejše, pa tudi univerzitetna 
klinična centra v Ljubljani in Mariboru, bolnišni-
co v Sežani in druge. »Po našem tradicionalnem 
kefirju bolniki niso napihnjeni, v želodcu jih ne 
tišči, nimajo prebavnih motenj in se bolje poču-
tijo. Upam, da bodo to zaznali tudi zunaj naših 
meja, saj želimo nova kefirja tudi izvažati,« še pra-
vi Sandra Turnšek.

Oglasno sporočilo

Kefir Krepki suhec s 
proteini prejel prestižni 
naziv »Inovacija 2024«

Možnost naročanja iz naslanjača

-  Spletna trgovina Mlekarne Krepko 
 (www.mlekarna-krepko.si )
-  Obisk prodajnega svetovalca na domu ali podjetju
-  Lahko pokličete na brezplačno številko 080 28 33, 

ter se dogovorite za obisk prodajnega svetovalca na 
vašem domu ali podjetju v katerem delate

Kefir s kolagenom z okusom vrtnice 
in nagrajeni kefir s proteini.

Sandra Turnšek, direktorica družinske mlekarne Krepko: »Po našem tradicionalnem kefirju bolniki niso 
napihnjeni, v želodcu jih ne tišči, nimajo prebavnih motenj in se bolje počutijo.«
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Vrhnika, 23. marec – Na ve-
likem odru Cankarjevega doma 
je v organiziciji vrhniške JSKD 
potekala že 56. Območna revi-
ja odraslih pevskih zborov ob-
čin Vrhnika, Borovnica in Log 
- Dragomer. 

Udeležilo se je je devet zbo-
rov: MePZ Društva invalidov 
Vrhnika, MPZ Štingl’c, ŽPZ 
Barjanke, ŽPZ Tonja, MePZ 
KUD Drenov Grič - Lesno Brdo, 
MePZ Ivana Cankarja, Oktet 
Raskovec, MePZ Mavrica in 
Mešani cerkveni pevski zbor sv. 
Pavla Vrhnika. Kakovost zborov, 
ki so se predstavljali s po tremi 
pesmimi, je spremljal Tomaž 
Pirnat, dolgoletni vodja mla-

dinskega pevskega zbora RTV 
Slovenija, dirigent pihalnega 
orkestra in zborovodja. 

Zbori so se od občinstva 
poslovili s Privškovo sku-
pno pesmijo Tam, kjer sem 
doma pod taktirko zboro-
vodje Primoža Malavašiča.  
Dogodek je bil krstna revija za 
novo vodjo vrhniške izpostave 
JSKD Nives Kermavnar, ki se 
je ob tej priložnosti zahvalila 
predhodnici Nataši Bregant 
Možina za njeno opravljeno 
delo, zborom pa zagotovila, da 
so pri njej zanje vedno odprta 
vrata.

Gašper Tominc

Revijo je sklenil nastop združenega zbora na odru s Privškovo pesmijo Tam, kjer sem doma. 
Na regijsko srečanje pevskih zborov sta se uvrstila MePZ Mavrica Vrhnika (zborovodkinja: Darinka Fabiani) in in MeCPZ sv. Pavla Vrhnika 

(zborovodja: Primož Malavašič).  

Nastopili so Otroški PZ Po-
družnične šole Bevke, Otroški 
PZ OŠ Log - Dragomer, PZ 1. 
razreda OŠ Antona Martina 
Slomška, Mladinski PZ OŠ 
Log - Dragomer, otroška pevska 
zbora drugega in tretjega ter 
četrtega in petega razreda OŠ 
Antona Martina Slomška, MPZ 
OŠ Antona Martina Slomška, 
OPZ Kuštravci in MPZ Druml-
ca iz OŠ Ivana Cankarja. Revijo 

je spremljal Tomaž Pirnat, pri-
znani zborovodja, ki je dvajset 
let vodil mladinski pevski zbor 
RTV Slo, na Vrhniki pa se je v 
vlogi strokovnega spremljevalca 
revije mudil že pred tedni, ko je 
prisluhnil odraslim pevskim 
zborom. Dobro uro trajajoč 
program se je sklenil s pova-
bilom zborovodjem (Mojca 
Lorber, Tamara Jerina, Metka 
Tramte, Ljubica Jelovšek, Nejc 

Mikolič) in spremljevalcem na 
glasbilih (Nadja Rus, Ema Tr-
ček, Tanja Trček, Lian Pucihar 
in Metka Tramte), naj na odru 
prevzamejo priznanja oziroma 
zahvale. 

Podelila jim jih je vodja vrhni-
ške izpostave JSKD Nives Ker-
mavnar, ki je bila skupaj z ZIC 
Vrhnika tudi organizatorica 
prireditve. Izpostavila je, kako 
pomembno vlogo ima petje pri 
otrocih, saj pomeni dragoceno 
popotnico za njihovo nadaljnje 
življenje

Gašper Tominc

Šestinpetdeseta Območna revija odraslih pevskih zborov

Otroški PZ OŠ Log - Dragomer

OPZ OŠ AM Slomška, 2.–3. razred Mladinski pevski zbor Drumlca OŠ Ivana Cankarja Vrhnika

Pevski živžav na Cankarjevem odru

Lepo vabljeni
k vpisu
v Glasbeno
šolo Vrhnika! 

Vse mlade navdušence za 
igranje različnih inštrumentov 
lepo vabimo k vpisu v 
glasbeno šolo. Naučili se 
boste igranja na vaš najljubši 
inštrument in se zabavali
ob skupni igri s sošolci 
glasbeniki.

Za vpis obiščite našo 
spletno stran www.gsv.si

Vrhnika, 11. april – Veliki oder Cankarjevega 
doma je izmenjaje zasedlo kar devet šolskih 

zborov, ki so se predstavili na Območni reviji 
otroških in pevskih zborov 2024. 
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1.   

2.   

    

11. MAJ 2024 OB 20. URI
CANKARJEV DOM VRHNIKA

                                              

VI. mednarodni pevski festival
 

PEVSKO DRUŠTVO IVANA CANKARJA VRHNIKA IN ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA

CANKARJEVI DNEVI 2024

KONCERTI  NA SVETI  TROJ ICI

17.–19.  
MAJ 2024

Vljudno vabljeni! Prost vstop

Petek, 17. maj 2024, ob 18. uri
Koncert učencev – absolventov Glasbene šole Vrhnika

 
Sobota, 18. maj 2024, ob 18. uri

Koncert učiteljev Glasbene šole Vrhnika
 

Nedelja, 19. maj 2024, ob 18. uri
Koncert ob 40-letnici Mešanega cerkvenega  

pevskega zbora Sv. Pavla Vrhnika

Koncert so pripravili ob tri-
desetletnici delovanja zbora in 
ga poimenovali Mavrična rap-
sodija.

Nastopili so s popolnoma no-
vim programom, ki so ga izvedli 
v dveh delih. V prvem delu so 
zapeli predvsem klasične pesmi 
z ljudsko in pokrajinsko vsebino 
ter tematiko. V drugem delu pa 
se je pevcem pridružil okrnjeni 
Orkester Simfonika. Skupaj so 
zapeli in zaigrali precej znanih 
glasbenih popevk, ki jih je pri-
redil Marko Fabiani. Celoten 
koncert je povezovala znana 
televizijka Monika Tavčar, ki 
že vrsto let sodeluje z Mavrico. 
Med posameznimi pesmimi so 
člani zbora – Veronika Kržič, 
Simona Rudež, Franci Gabršček, 
Lana Fabiani in Rasto Jakič – 
popestrili večer še z recitacijami 
poezije. 

Med obema deloma koncerta 

je zbrane nagovoril tudi župan 
Vrhnike Daniel Cukjati, ki je 
poudaril, da je Vrhnika ponosna 
na njihovo tridesetletno pevsko 
kariero in da s svojo glasbo ple-
meniti številne kulturne do-
godke v Sloveniji in tujini. Za 
županom je besedo prevzela Ni-
ves Kermaunar, vodja vrhniške 
izpostave JSKD, ki je prav tako 
pohvalila pevsko in kulturno 
delovanje Mavrice. Ob tem je 
podelila tudi Gallusove značke 
za dolgoletno delovanje na pev-
skem področju. Prejeli so jih:

– bronasto Gallusovo značko: 
Andreja Černe, Simona Ru-
dež in Marija Vodeb, 

– častno Gallusovo značko pa 
je prejel Silvester Resinovič.

 MePZ Mavrica je izročila sre-
brno priznanje JSKD območ-
nemu odboru Vrhnika. 
Predsednica društva MePZ 

Mavrica Slavi Štirn je Anki 

Grom, Mariji Kramar, Bogdanu 
Čaterju in Janezu Dolencu po-
delila naziv častni član MePZ 
Mavrica. Tak zaslužen naziv so 
prejeli za res dolgo delovanje v 
pevskem zboru. Na koncu ura-
dnega koncerta sta zbor Mavri-
ca in Orkester Simfonika vse 
prisotne poslušalce navdušila 
še s tremi dodatki, aplavza pa 
skoraj ni bilo konec.

Resnično so vsi prisotni z 
navdušenjem spremljali celoten 
koncert in Mavrična rapsodija 
je napolnila dvorano. Zbor Ma-
vrica je namreč poln mladostne 
zagnanosti in spoznavanja, da 
je glasba najbolj priljubljena pri 
nas in v svetu. Zato naj bodo 
mavrične barve še naprej njihov 
najlepši moto.

Simon Seljak

Mavrična rapsodija

Mavrična rapsodija MePZ Mavrica

Novi častni člani zbora Mavrica

Mešani pevski zbor Mavrica, ki ga vodi 
Darinka Fabiani, je 13. aprila napolnil 

dvorano Cankarjevega doma. 
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Se lahko na kratko predstavite? Kaj ste počeli/počnete v 
svojem poklicnem življenju?
Igro sem študirala na akademiji v Moskvi, nato 
sem magistrirala iz dramske igre na AGRFT. De-
lam na TV SLO, trenutno za verski in kulturni 
program. V času študija sem igrala tudi v študent-
skem gledališču in bližnjem Teatru Vahtangova, 
potem sem se vrnila v Slovenijo, ker je prišla koro-
na, otrok … Aja, moj mož je ruski igralec, zdaj živi 
tu, skupaj vodiva delavnice in igrava (predvsem 
otroške) predstave. Zadnje čase se izpopolnju-
jem v klovnadi, hodim k zakoncema (klovnoma) 
Sultanovima, na Vrhniki postavljamo igro Bobri, 
v društvu SNG Kranj igram Vesno v komediji 
Obiski. Nekaj Rusov inštruiram slovenščino, pa 
kakšnega Slovenca ruščino.

Kaj vam pomeni igranje na gledališkem odru?
Način bivanja, ko vajeti prepustim drugi sebi, 
predvsem me vodijo čustva in domišljija; ko se 
izražam z vsem telesom in glasom in sem živa na 
nov način. Igranje (če je pravo) me vedno znova 
zbudi, me poživi, mi da energijo in kakšen uvid 
za moje življenje.

Nam zaupate kakšno prijetno ali neprijetno izkušnjo z 
odra?
Nekaj časa sem za potrebe igranja v otroški igral-
nici Zumma Kids poskušala vsak teden napisati 
novo priredbo otroške predstave Regec in Kvakec. 
V njej poleg mene igra moj mož, ki pa mu je kot 
tujcu učenje besedil v slovenščini velika muka. 
Hitro sem ugotovila, da mu ne smem dati veliko 
besedila, najbolje sploh ne. Tako je bil Regec v eni 
epizodi prehlajen in brez glasu, v drugi jezen in 
molčeč, v tretji pa preprosto ni prišel do besede. 
Potem je imel mož dovolj eksperimentiranja in je 
vztrajal, da igrava isto različico, ampak dobro!

Kako ste začeli sodelovati z Mah Teatrom, kako ste se 
našli?
Z možem sva v Kopru izvajala gledališke delavni-
ce in treninge. Sodelavka JSKD naju je priporočila 
in odzval se je režiser Matija Milčinski, ki je želel 
z ljubiteljskimi igralci z Vrhnike in okolice nare-
diti gledališko igro. Spoznali smo se z Mah Tea-
trom in takrat smo ustvarili Pohujšanje v skode-
lici hrušk. Kasneje je predsednik društva, Miran 
Setnikar, predlagal, da bi po knjigi Janeza Jalna 
pripravili gledališko uprizoritev Bobrov. Zdelo se 
mu je, da bi bila tematika zanimiva za tukajšnje 
občinstvo, meni pa se je ideja zdela zanimiva tudi 
z gledališkega vidika.

Gre za precej obsežno zgodbo. Kako ste jo strnili in pripe-
ljali do uprizoritve na odru?
Nisem se obremenjevala s podobnostjo z izvir-
nikom, temveč se mi je zdelo pomembno, da iz 
zgodbe črpam inspiracijo. Iskala sem podobnost 
med liki, ki se pojavijo takoj na začetku prve knji-
ge, in igralci, ki so si želeli sodelovati v predstavi. 
Na odru bomo gledalcem predstavili le majhen 
delček te zgodbe.

Kdor pozna Bobre, lahko pričakuje podobnost ali popol-
noma drugačno zgodbo?
Besedilo je popolnoma enako, to že, a smo do-
dali malo umetniške svobode glede na to, kako 
se obrne usoda. Prilagodila sem se tudi igralcem 
glede na to, kaj jim ustreza. Ko smo se z igralci 
Mah Teatra srečali prvič, sem jih vprašala, kateri 
del sebe bi želeli izraziti skozi lik, del, ki ga morda 

v drugih likih ali pa v življenju ne morejo izživeti. 
To je tudi ena izmed stvari, ki mi je zelo pomemb-
na pri ustvarjanju predstave, da igralci skozi lik 
lahko izrazijo sebe.

Kako ste se lotili uprizoritve? Čemu ste dali največji pou-
darek med vajami, kakšen je bil ta proces?
Na začetku smo imeli treninge za gradnjo lika, se 
spraševali, kako se lik razlikuje od nas samih, in 
uporabljali metode improvizacije. Ker smo bili 
omejeni s časom, smo prešli na učenje scenarija 
in iskanja načinov za oblikovanje prizorov okoli 
določenih predmetov.

Kako dolgo nastaja ta predstava?
Začeli smo lani spomladi. Predstava torej nastaja 
že eno leto, vendar z velikim premorom od maja 
do letošnjega januarja. Sedaj smo tik pred pre-
miero, pred tem smo maja lani že odigrali krajši 
delček predstave. Predstava Bobri sledi zgodovin-
skim dejstvom o koliščarjih, zato bo zanimiva za 

osnovnošolce, ki to snov obravnavajo v šolah, pa 
tudi za druge ljubitelje zgodovine in za okoliške 
prebivalce, ki bodo skozi predstavo lahko začutili 
svoj izvor in se povezali s preteklostjo.

Kateri je bil največji izziv pri ustvarjanju predstave?
Dolžina. Eno je narediti petnajstminutno pred-
stavo, čisto nekaj drugega pa predstavo, ki je dolga 
okoli ene ure. Zadali smo si res veliko, ustvarjanje 
neke celote in dolžina pa sta mi bili resnično velik 
izziv. 

Je to vaša prva tako dolga predstava?
V vlogi režiserke ja. V prvi vrsti sem igralka in 
prepuščam režiserjem, da “postavijo” igro in ima-
jo v glavi celoto. Doslej sem režirala otroške pred-
stave, v katerih sem tudi sama igrala, tako da je 
bilo ustvarjanje Bobrov zame neka nova izkušnja. 
Ne vem, kako delajo drugi režiserji, morda je moj 
pristop drugačen v tem, da jaz nikoli ne vztrajam, 
da bi igralci govorili besedilo dobesedno. Med 
ustvarjanjem predstave smo se predvsem zelo 
zabavali. Resnično so me nasmejali, to je res srč-
na ekipa, ki je znala narediti vaje kakovostne in 
zabavne. Spoznala sem ljudi, ki jih resnično ob-
čudujem. Poleg učenja besedila doma oni sešijejo 
še dvajset kostumov, prinašajo stare predmete, 
posode, drevake. Igralci so poskrbeli tako za ko-

stume kot tudi za scenografijo, eden izmed njih je 
naredil gledališke liste in plakate, ena piše pesmi. 
Njihova vsestranskost in srčnost se mi zdita re-
snično vredni občudovanja.

Kaj bi spremenili oz. kaj je treba izboljšati v amaterskih 
gledališčih, da bi bila gledalcem prijaznejša in zanimi-
vejša?
Mislim, da je pomembna izbira repertoarja, da 
lahko ansambel ohranja sproščenost, naravnost, 
da se tako prikupi publiki. Pomembni se mi zdijo 
tudi treningi, vaje, ki smo jih profesionalci delali 
v času študija. 

Misel gledalcem vaših predstav.
Res si želim, da bi vam obisk katerega koli že gle-
dališča pustil bogat pečat. Ko se odzrcali nekaj, 
kar je kot življenje, samo še lepše, bolj izklesano. 
Dandanes je toliko ponudbe, dogodkov in po-
znam občutek, ko si utrgaš čas za obisk neke pri-
reditve, potem pa te pusti razočaranega, ker ni 
»popolna«, ni katarzična. Želim vam torej pravih 
izbir in pravega gledalčevega zadovoljstva. Zdaj-
šnji človek to potrebuje, menim.

V. L., foto arhiv Mah Teatra

Vrhnika, 21. april – V cerkvi sv. Pavla je na 
dekanijski pevski reviji nastopilo osem cer-
kvenih pevskih zborov iz vrhniške dekanije. 
Kot je v pozdravnem govoru dejal vrhniški 
župnik in dekan Mohor Rihtaršič, » … glasba 
in pesem pripomoreta, da  celostno začutimo, 
kaj nam želita vera in cerkveno leto poveda-
ti.« Nastopili so Ženski pevski zbor iz Preserja, 
vokalna skupina Anima iz Logatca, mešani 
cerkveni pevski zbori iz Horjula, Borovnice in 
Šentjošta, Cerkveni mešani pevski zbor Dani-
ca iz Horjula, Mešani cerkveni pevski zbor sv. 
Pavla z Vrhnike in Mešani pevski zbor Ado-
ramus iz Dolnjega Logatca. Zbori so revijo 
sklenili s skupnim nastopom pod taktirko 
dirigenta Marjana Grdadolnika iz logaškega 
Adoramusa. 
Horjulski župnik Janez Smrekar je v zahval-
nem govoru zborom njihove nastope označil 
za »balzam za dušo« in izrazil upanje, da se 
bodo v prihodnje srečevali pogosteje. Zadnja 
revija je bila namreč pred petimi leti, tik pre-
den je bila razglašena epidemija koronavirusa. 

Gašper Tominc, foto: GT Združeni nastop zborov

Več kot sto pevcev na dekanijski pevski reviji

Uršula Vratuša
v režiserskem prvencu 

oživlja Bobre
 

Mah Teater bo 7. maja ob 19.30 na odru Cankarjevega doma Vrhnika pred-
stavil svojo novo gledališko igro Bobri. Spektakel, navdihnjen z izseki iz 

romana Janeza Jalna, bo prikazal bit divjega človeka in občinstvo povezal 
s preteklostjo. Predstava sledi zgodovinskim dejstvom o koliščarjih, obe-

nem pa igralcem omogoča, da se ob drevakih in ognjišču počutijo povsem 
domače. O ustvarjanju Bobrov, vlogi režiserke, poklicni poti in gledališču 

smo se pogovarjali z režiserko Uršulo Vratuša.



K U L T U R A

NAS CASOPIS 525/29. 4. 2024 C M Y K 79

29. april 2024 79
elektronski naslov: nascasopis@zavod-cankar.si

Dirigent: MARKO FABIANI

Sobota, 25. maj 2024, ob 19.30
Cankarjev dom Vrhnika

Klara Jelovšek – violina
Lana Fabiani – klavir

Lan Gostečnik  – ksilofon
Andrej Jesenovec – vokal

ORKESTER SIMFONIKA VRHNIKA

Prodaja vstopnic:  TIC, Tržaška cesta 9, Vrhnika in mojekarte.si  (12 €, otroška 6 €)
Društvo Orkester Simfonika Vrhnika    |    Občina Vrhnika    |    ZIC Vrhnika

Solisti:

Zadnjo soboto v maju 
bo v Cankarjevem 
domu zvenela 
simfonična glasba. 

Na tradicionalnem koncertu 
Klasično in drugačno orkestra 
Simfonika se bo klasika preple-
tala s filmsko glasbo, muzika-
lom in zimzelenimi melodija-
mi. Orkestru se bodo pridružili 
štirje solisti; trije so domačini: 
violinistka Klara Jelovšek, 
pianistka Lana Fabiani ter 
vokalist Andrej Jesenovec. V 
goste iz Trebnjega prihaja mla-
di tolkalist Lan Gostečnik, ki 
bo prvič nastopil z orkestrom 
Simfonika. 

Ker se vsi naši solisti v glas-
benem svetu srečujejo z različ-
nimi vlogami, smo jih vprašali, 
kako izbirajo med njimi in kako 
jih združujejo.

Klara Jelovšek, violinistka in 
koncertna mojstrica orkestra 

Simfonika, profesorica violine
Če bi morala izbrati med 

vlogo koncertne mojstrice 
in solistke, kaj bi izbrala?

Raje izberem vlogo koncer-
tne mojstrice, saj sem po duši 

pedagog in tako lahko delujem 
tudi v orkestru, kjer s svojimi 
nasveti in predlogi pomagam 
soorkestrašem.

Lana Fabiani, pianistka, ki za-
ključuje šolanje na GŠ Vrhni-

ka in se veseli nadaljevanja na 
Konzervatoriju za glasbo in ba-
let v Ljubljani.

Ali ob igranju na klavir 
kdaj tudi kaj zapoješ?

Ob igranju na klavir zelo 
rada zapojem pesem ali dve. 
Najraje pojem umirjene, vča-
sih pa tudi narodnozabavne 
pesmi, ki me pomirijo in spro-
stijo.

Andrej Jesenovec, dolgoletni 
baskitarist orkestra, ki se je že 

večkrat predstavil kot vokalist.
Če bi moral izbrati med 

basom in glasom, kaj bi iz-
bral?

Odločil bi se za glas, ker imaš 
pri petju veliko več svobode pri 
interpretaciji glasbe in ker mi 
pri petju ni treba brati not.

Lan Gostečnik, solist na ksilofo-
nu, ki prihaja iz Trebnjega.

Če bi se moral odločiti le 
za en tolkalski inštrument, 
katerega bi izbral?

Zelo težko bi se odločil za 
enega, zato bi izbral multiper-
cussion, ki omogoča kombina-
cijo različnih tolkal in različno 
postavitev.

Vabimo vas, da se sami pre-
pričate, kako dobro se solisti in 
člani orkestra znajdejo v svojih 
glasbenih vlogah. 

Pridružite se nam na kon-
certnem večeru v soboto, 25. 
maja, ob 19.30 v Cankarje-
vem domu. 

Vstopnice bodo v prodaji na 
TIC Vrhnika in mojekarte.si od 
13. 5. 2024.

Zavod Ivana Cankarja za kulturo, šport in turizem Vrhnika
Cankarjev dom Vrhnika

TOREK, 7. maj 2024, ob 19.30

CANKARJEVI DNEVI 2024

KULTURNO DRUŠTVO MAH TEATER
ZAVOD IVANA CANKARJA VRHNIKA

Janez Jalen

BOBRI
Premiera uprizoritve zgodovinske 
povesti

Dramatizacija: Uršula Vratuša
Režija: Uršula Vratuša in Ivan Gorbunov
Pomočnik režije: Miran Setnikar
Glasba: Nives Kermavnar, Aleksander Pian-
kov
Ton in luč: Andrej Grebenc, Aleš Kozjan, Ta-
dej Kvaternik
Scenografija in kostumografija: Nevena Kralj, 
Damjana Rožič
Šepetalec in dim: Miran Setnikar

Igrajo:
Ostrorogi Jelen: Ivica Rajković
Kodrolasa Sinjeoka: Nives Kermavnar
Jezerna Roža: Damjana Rožič

Neokretni Karp: Drago Leskovar
Brkati Som: Silvester Pontelli
Redkozoba Ščuka: Marinka Cotman Pintar
Udarni Jalan: Matej Smole
Bela Ovca: Nevena Kralj
Zorna Kalina: Majda Miklavčič
Medeja: Suzana Pitka
Jazon: Drago Leskovar
Triander: Marjan Miro Dobovšek
Rjavi Bober: Suzana Pitka

Predstava Bobri sledi zgodovinskim dejstvom 
o koliščarjih, hkrati pa dovoli igralcem, da se 
v drevakih in ob ognjiščih počutijo domače. 
Izseki iz romanov Janeza Jalna so prepleteni z 
bitom divjega človeka. 
A prav divjost daje prostor človečnosti in pri-
stnim čustvom: Ostrorogi Jelen se zaljubi v 
Jezerno Rožo, njegovo sestro zasnubi Udarni 
Jalan z Gorenjske, polbrata se ob smrti Brka-
tega Soma pomirita, nato pa rod obiščejo tudi 
Argonavti. 
Ustvarjalci predstave povečini (bivamo) izvi-
ramo z Ljubljanskega barja in nam je študij 
predstave pomenil tudi iskanje vezi z zemljo 
in predniki.

Vljudno vabljeni na ogled predstave!

Orkester Simfonika vabi na 
koncert Klasično in drugačno
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Do 7. maja 2024

Razstava 

NAŠI PRSTKI USTVARJAJO;
razstava ročnih in likovnih izdelkov učencev, ki obiskujejo interesne dejavnosti Oblikovanje 
gline, Ročne spretnosti, Šiviljski krožek, Čipkarski krožek in Klekljanje, ki smo jo 

pripravili z OŠ Ivana Cankarja Vrhnika, bo v Galeriji na ogled do 7. maja 2024.

Do 7. maja 2024

Dokumentarna razstava 
dr. Božo Flajšman: 

OKUPACIJSKE MEJE, 
ki smo jo pri pravili skupaj z ZB NOB Vrhnika, bo v avli na ogled do 7. maja 2024.

V petek, 10. maja 2024, ob 20. uri 

vas skupaj z OŠ Ivana Cankarja Vrhnika
ob Slavnostni akademiji Občine Vrhnika vabimo na odprtje razstave: 

PETKOVŠKOVA LIKOVNA KOLONIJA. 
Razstava bo na ogled do 6. junija 2024.

Razstave v Cankarjevem domu na Vrhniki, Tržaška cesta 25, so na ogled od ponedeljka do 
petka od 10. do 13. ure (ob delovnih dneh) ter ob drugih prireditvah. 

Stalna razstava akad. slikarja Florisa Oblaka trenutno ni odprta, 
ker poteka prenova Rokodelskega doma na Tržaški cesti 23.

R A Z S T A V E

v Cankarjevem domu

Vabilo 

Društvo Nauportus viva vabi na odprtje kiparske razstave 
akademskega kiparja MIRSADA BEGIĆA naslovom:  

križani v piranskih cerkvah, 
ki bo v četrtek, 9. maja 2024, ob 18. uri
v cerkvi Svete Trojice na Vrhniki.

Ob Cankarjevem dnevu smo na poseben način počaščeni, ker bomo lahko za en teden gostili 
razstavo Begićevih risb, ki so bile letos v Piranu prvič predstavljene  javnosti. Ob odprtju 
bosta za glasbeno popestritev poskrbela Andrej in Špela Marinčič. Kiparja in njegova dela 
bo predstavil Silvester Gaberšček. 
Vljudno vas vabimo k ogledu doslej nepoznanih vrhunskih umetnikovih del.
Razstava bo odprta  od petka, 10. maja 2024, do  srede, 16. maja 2024, dopoldne  od 10. do 12. 
ure in popoldne od 16. do 18. ure.
Možnost ogleda za skupine iz šol in vrtcev po predhodni najavi na e-naslov: nauportus.viva@
gmail.com.

Vabljeni!

Svetovalno središče Ljubljana
Ljubljanske urbane regije

Brezplačno in zaupno informiranje in svetovanje za izobraževanje
odraslih:

– INFORMIRANJE o: možnostih učenja in izobraževanja (za poklic, strokovno izpopolnje-
vanje ali za prosti čas), vpisnih pogojih, trajanju izobraževanja, učni pomoči …
– SVETOVANJE pri: odločanju za primerno izobraževanje (neformalno, formalno, NPK), 
premagovanju učnih in drugih težav, povezanih z izobraževanjem (motivacija, učni stili,
tipi, vaje za spomin, koncentracijo, načrtovanje učenja, kam in kako …), načrtovanju in spre-
mljanju izobraževanja, izvajanju postopkov ugotavljanja in vrednotenja že pridobljenega 
znanja, spretnosti in kompetenc (Učenje učenja, Načrtovanje kariere, digitalna kompetenca, 
državljanska k., socialna k. v osebnem in delovnem okolju) …
Dejavnost poteka:
– v Cankarjevi knjižnici na Vrhniki/prek spleta enkrat na mesec – prva sreda v mesecu: od 
9.00 do 11.00: individualna svetovanja in informiranje.

Prijave zbiramo na Mojca.Sikosek@cdi-univerzum.si. 

V maju bo svetovanje v sredo, 8. 5. 2024.
Vabljeni!

• Vabilo na delavnico 
Cvetlice z domačega vrta 
na jedilni mizi

Na Univerzi za tretje življenjsko obdobje 
ponosno napovedujemo zadnjo delavnico 
tega študijskega leta z naslovom Cvetlice z 
domačega vrta na jedilni mizi. V maju naši 
vrtovi zasijejo v razkošju različnih cvetlič-
nih barv in oblik, ki vabijo, da se med njimi 
sprehodimo ter se prepustimo vsem čutom: 
vidu, vonju, tipu in tudi okusu. Gre za pravi 
cvetlični velnes, ki nas lahko navduši. Ste se 
kdaj vprašali, ali je cvetje z našega vrta več 
kot le dekoracija ali omamno dišeč dodatek 
v našem domu? Ste vedeli, da mnoge okra-
sne rastline niso le lepe na pogled, temveč 
so tudi užitne in jih lahko brez pomislekov 
vključimo v kulinariko?

Na tej  delavnici vam bo svoje znanje in 
izkušnje delila Ksenija Novak Gere, diplo-
mirana inženirka agronomije, ki je v celoti 
predana življenju z naravo. Kot priznana ze-
liščna strokovnjakinja, ljubiteljica naravne-

ga vrtnarjenja, čebelarka in izdelovalka ze-
lene kozmetike Ksenija združuje bogastvo 
znanja in prakse, kar nam bo omogočilo, 
da cvetove z našega vrta uporabimo tudi 
v kuhinji. Skupaj bomo odkrivali, katere 
rastline so primerne za uživanje, kako jih 
prepoznati, pripraviti za različne jedi ter 
kako lahko s cvetlicami z domačega vrta 
obogatimo svojo prehrano.

Vabimo vas, da se nam pridružite na tej 
navdihujoči delavnici, kjer boste poleg pri-
dobivanja znanja tudi praktično preizkusili 
uporabo cvetlic v kulinariki. Udeleženci 
boste imeli priložnost iz prve roke spoznati, 
kako lahko cvetje z domačega vrta izbolj-
ša vaše kuharske veščine na povsem novo 
raven in vašim jedem dodate poseben čar.

Delavnica bo potekala v četrtek, 9. 5. 
2024, ob 17.00 v Grabeljškovi dvorani, 
ki je v prostorih Cankarjeve knjižnice 
Vrhnika. Predhodna prijava ni potreb-
na.

Dr. Katica Pevec Semec, članica 
Upravnega odbora U3ŽO Vrhnika

   •  Skodelica 
  novega 
  znanja

C K V

Velik del mojega 
poklica je predelovanje 
občutkov z mojimi 
klienti in zlasti 
klientkami ob težkih, 
problematičnih, bolečih 
razvezah. Včasih nosim 
to delo »domov«. 
Plevem vrt ali pomivam 
posodo ter meljem 
in tuhtam, kako bi 
bilo mogoče kakšno 
težavo, ki se mi vztrajno 
izmika, prijeti drugače, 
učinkoviteje … 

Ampak že zdavnaj mi je 
postalo jasno, da se moram 
odzivati delu, h kateremu me 
pokliče življenje. Kadar se mu 
odzovem, sem vedno nagrajena 

z globokim občutkom smisla, 
pomirjenosti, ustvarjalnosti in 
zadovoljstva ob skupnih uspe-
hih. Kadarkoli trmarim po svoje 
in se skušam ukvarjati s stvar-
mi, ki mi niso pisane na kožo, 
se hitro in neslavno končajo z 
neprijetnim priokusom razoča-
ranja ter lastne nespametnosti, 
da nekoristnosti sploh ne ome-
njam.

Glede na povedano je ra-
zumljivo, da sem se odzvala 
Marjetinemu povabilu na njene 
Odkrite pogovore 14. marca v 
Cankarjevi knjižnici Vrhnika. 
Tako zasebno kot javno sem se 
navajena pogovarjati čim bolj 
odkrito, zato se mi je zdela to 
lepa, prijetna priložnost. In 
vendar sem bila kar preseneče-
na – pozitivno – ob Marjetini 
blagi, a laserski pronicljivosti, 
zlasti pa ob izjemni odzivnosti 

najinih poslušalk in poslušalcev. 
Ljudje so pripovedovali svoje 
zelo osebne izkušnje in ob kon-
cu večera sem se počutila, kot 
da se vozim domov obložena z 
najdragocenejšimi darili.

Med darili se mi zdi najlep-
ša zaupnost. Zaupnost je pro-
stor, ki ga Marjeta iz pogrebne 
službe Monumentum, ki vodi 
Odkrite pogovore, ustvarja z na 
videz neverjetno lahkoto. Seve-
da pa so njen naravni dar tanko-
čutnega komuniciranja z ljudmi 
nadgradila leta izkušenj. Zato ni 
nič čudnega, da se ob Odkritih 
pogovorih tkejo znanstva in pri-
jateljstva – tako z gosti kot med 
obiskovalci, ki trajajo.

Nepričakovano sem se v tem 
tkanju znašla tudi sama. Še se 
bom vračala na Vrhniko!

Jana Lavtižar, holistična 
psihoterapevtka

Odkriti pogovori v Cankarjevi knjižnici

Ločitev – 
začetek 

novega življenja
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D o g o d k i 
 maj

DAN URA DOGODEK

Dogodki na Vrhniškem

ZIC – Nedelje in prazniki

3
Pet

20.00 Kino
IZZIVALCI
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

4 
Sob

18.00

20.00

Kino risanka
ROBOTOVE SANJE
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina 

Kino
SPEČI PSI
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

5
Ned

18.00 

20.00

Kino risanka
NERAZDRUŽJIVI (sinhronizirano)
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Kino
NENADOMA SAMA
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

6
Pon

20.00 CANKARJEVI DNEVI 2024
79. OBLETNICA OSVOBODITVE VRHNIKE
Proslava z Mešanimi pevskim zborom Mavrica Vrhnika
Cankarjev dom Vrhnika / ZB NOB, ZIC / Vstop prost

7
Tor

19.30 CANKARJEVI DNEVI 2024
BOBRI
Premiera uprizoritve zgodovinske povesti
Cankarjev dom Vrhnika / Mah teater, ZIC / Vstop prost

8
Sre

20.00 Kino
AMEN
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstop prost

9
Čet

20.00 Kino
BITKA ZA HOLMEC
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

10
Pet  

20:00 CANKARJEVI DNEVI 2024
SLAVNOSTNA AKADEMIJA OB PRAZNIKU OBČINE VRHNIKA
Podelitev občinskih priznanj s kulturnim programom
Odprtje likovne razstave / Petkovškova kolonija OŠ IC Vrhnika
Cankarjev dom Vrhnika / Občina Vrhnika, ZIC / Vstop prost

11
Sob

20.00 CANKARJEVI DNEVI 2024
POD JASNIM NEBOM RDEČA ROŽA
6. mednarodni festival Pevskega društva Ivana Cankarja
Cankarjev dom Vrhnika / MEPZ IC, ZIC / Vstop prost

12
Ned

18.00 Kino risanka
NERAZDRUŽJIVI (sinhronizirano)
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

20.00 Kino
ZBUDI ME!
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

13
Pon

18.00 CANKARJEVI DNEVI 2024
POJ Z MENOJ
Nastop glasbenih skupin
Cankarjev dom Vrhnika / OŠ IC, ZIC / Vstop prost

14
Tor

19:30 CANKARJEVI DNEVI 2024
ENA SAMA LJUBEZEN
Koncert vokalne skupine  Kvintêtke
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC / Vstop prost

15
Sre

18.00 CANKARJEVI DNEVI 2024
RIMA RAJA
Zaključek 13. festivala otroške poezije
Cankarjev dom Vrhnika / Uroš Vošnjak, OŠ IC, CK, GŠV, ZIC / Vstop prost

17
Pet

18.00

20.00

CANKARJEVI DNEVI 2024
FESTIVAL VRHNIKA
Koncert absolventov Glasbene šole
Cerkev sv. Trojice nad Vrhniko / ZIC, GŠV / Vstop post

Kino
KRALJESTVO PLANETA OPIC
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

18
Sob

7.30

18:00

18:00

20.00

CANKARJEV POHOD
25 km okusnih zgodb
Cankarjev vrh, gostilna Rožnik / ZIC, / Vstopnina

CANKARJEVI DNEVI 2024
FESTIVAL VRHNIKA
Koncert učiteljev Glasbene šole
Cerkev sv. Trojice nad Vrhniko / ZIC, GŠV / Vstop prost

Kino risanka
IZMIŠLJENI PRIJATELJ(sinhronizirano)
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Kino 
KASKADER
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

19
Ned

18.00

18.00

20.00

CANKARJEVI DNEVI 2024
FESTIVAL VRHNIKA – SAPICE MAJA
Koncert ob 40-letnici 
Mešanega cerkvenega pevskega zbora Sv. Pavla Vrhnika 
Cerkev sv. Trojice nad Vrhniko / ZIC, MePZ Sv. Pavla / Vstop post

Kino  risanka
IZMIŠLJENI PRIJATELJ(sinhronizirano)
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Kino 
SAMSARA
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

21
Tor     

9.00

18.00

CANKARJEVI DNEVI 2024
ŽUPANČIČEVA FRULICA
Predizbor mladih deklamatorjev in pripovedovalcev
Cankarjev dom Vrhnika /ZIK Črnomelj, ZIC / Vstop prost

CANKARJEVI DNEVI 2024
MULTIKULTI
Prireditev ob Dnevu Evrope
Cankarjev dom Vrhnika /OŠ IC, ZIC / Vstop prost

23
Čet

19.30 CANKARJEVI DNEVI 2024
62. REGIJSKO LINHARTOVO SREČANJE 
izbranih gledaliških skupin osrednje Slovenije
Cankarjev dom Vrhnika /JSKD OI, ZIC / Vstop prost

25
Sob

19.30 Kino risanka
KLASIČNO IN DRUGAČNO
Koncert
Cankarjev dom Vrhnika / Orkester Simfonika, ZIC / Vstopnina

26
Ned

18.00

20.00

Kino risanka
GARFIELD (sinhronizirano)
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Kino 
PANKART
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

28
Tor

18.00 CANKARJEVI DNEVI 2024
KONCERT ORKESTROV
Cankarjev dom Vrhnika /GŠV, ZIC / Vstop prost   

29
Sre

18.00 CANKARJEVI DNEVI 2024
KONCERT ORKESTROV
Cankarjev dom Vrhnika /GŠV, ZIC / Vstop prost

30
Čet

10.00

19:30

Kino 
RADIKAL (Z Liffa na Vrhniko)
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

CANKARJEVI DNEVI 2024
5. PODELITEV CANKARJEVE NAGRADE
za najboljšo izvirno literarno delo minulega leta v slovenskem jeziku
Cankarjev dom Vrhnika /UO CANKARJEVE NAGRADE, SLOVENSKI 
CENTER PEN, SA-ZU, UNIVERZA V LJUBLJANI, ZRC SAZU, 
OBČINA VRHNIKA, CKV, ZIC / Vstop prost

31
Pet

18.00

20.00

Kino risanka
GARFIELD (sinhronizirano)
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Kino 
FURIOSA: DEL SAGE POBESNELI MAX 
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

ORGANIZATORJI DOGODKOV

ZIC – Zavod Ivana Cankarja Vrhnika
CKV – Cankarjeva knjižnica Vrhnika
KVŠ –Klub vrhniških študentov
OŠ ICV – Osnovna šola Ivana Cankarja Vrhnika
JSKD  – Javni sklad za kulturne dejavnosti OI Vrhnika
GŠV  – Glasbena šola Vrhnika 
MePZ IC– Mešani pevski zbor Ivana Cankarja Vrhnika
ZB NOB Vrhnika– Združenje Borcev za vrednote NOB Vrhnika
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Gledališka predstava: 
Zadnja večerja
Opis predstave: »Sfukan sem od tega, 
da kr naprej zgubljam ljudi.« – Oskar 
Dramedija Zadnja večerja v zasnovi 
umetniškega kolektiva Odprte scene in 
režiji Tie Lončar. »Trije cimri, situati-
onship. Dogajamo se danes. Leta 2023. 
December.« »Prodat moram ledvico, 
da loh normalno sfolgam čez mesec!« 
»Vse je treba do včeri narest. Bomo 
spal, ko bomo stari. Kariera, biznis, do-
ber seksualni drajv. Ka pa familija?« »A 
smo kej napredoval od naših tastarih 
al smo še kar na isti točki?« »To je neka 
borba samim s sabo pa konstantnim 
obvladovanjem lastne psihe v resnici.« 
Igrajo: David Champaigne, Alen 
Rivić, Veronika Saša Kržičnik, Tia 
Lončar, Tina Murenc. Predstava je 
nastala v koprodukciji Odprte scene in 
Zavoda Bob. Ta zgodba je zgodba naše 
generacije in o tem, kako velikokrat ču-
timo nek pritisk. Psihični in življenjski 
in ne vemo zares, kaj naj z njim poč-
nemo. Trudimo se, da smo “straight 
to the point” v pomenu reprezentacije 
občutij naše generacije v tem svetu. 
Skušamo bit humorni in ne preveč de-
presivni, a hkrati kritični do situacije v 
kateri smo in nas izredno zadeva. Je kaj 
narobe s tem, če želimo neke določene 
stvari drugače, kot so jih počeli naši 
starši, smo se česa naučili iz njihovih 
napak ali delamo isto oziroma še slab-
še? Na ta in še mnoga druga vprašanja 
odgovarjamo – oziroma ne. Ne odgo-
varjamo, ampak se z njimi ukvarjamo 
v tej predstavi. Če je ta predstava v prvi 
vrsti o mladih, je aktualna za vse, ker 
zadeva vse nas. Ker se dogaja tukaj in 
zdaj, v tem prostoru in ni izmišljena. 
Je v resnici zelo zelo resnična. Cena za 
ogled predstave: deset evrov. Vabljeni v 
petek, 3. 5. 2024, ob 19.00 v Grabe-
ljškovo dvorano.

Kako ozdraviti izgorelost 
(predavanje in 
meditacija) – 
Marjan Rijavec
Toplo vabljeni na predavanje, kjer 
bomo spoznali, kako ozdraviti izgo-
relost in ustvariti notranji mir. Dogo-
dek zajema predavanje, meditacijo in 
praktične napotke, kako se spopasti in 

premagati izgorelost. Z vami bom delil 
konkretne izkušnje in zadnja dognanja 
s področja izgorelosti iz svoje zasebne 
terapevtske prakse. Z dogodka boste 
odšli umirjeni in opolnomočeni. S se-
boj lahko prinesete blok/zvezek, pisalo 
in vodo. Namenjen je vsem, ki želite 
več volje do življenja, energije, vitalno-
sti in miru v srcu, umu in telesu. Bo-
nus: po dogodku boste prejeli posnetek 
meditacije za odpravljanje izgorelosti 
in več energije. Cena za dogodek znaša 
dvajset evrov. Vabljeni in vso srečo do 
takrat.  Obvezne prijave 041 766 559 
ali info@marjanrijavec.com Ponede-
ljek, 6. 5. 2024, ob 17.00, Grabeljškova 
dvorana.

Brezplačen vpis v 
knjižnico za nove člane
Ob obletnici Cankarjevega rojstnega 
dneva in občinskem prazniku Občine 
Vrhnika vas v petek, 10. 5. 2024,  od 
9.00 do 19.00 vabimo na brezplačen 
vpis za nove člane v osrednjo knjižni-
co na Vrhniki in od 8.00 do 13.00 v 
enoto v Borovnici. Člani naše knjižnice 
si lahko brezplačno izposojate fizične, 
e-knjige in zvočne knjige ter dostopate 
do Baze slovenskih filmov. Za večjo do-
stopnost kulture, predvsem zapisane 
besede, sedanjih, prejšnjih in bodočih 
pisateljev, pesnikov, dramatikov, stro-
kovnjakov z različnih področij in dru-
gih ustvarjalnih piscev obeh spolov; 
naših in tujih. Vabljeni, da nas obiščete 
in poiščete knjigo, ki vas bo navdušila 
in vam polepšala dan/teden/življenje. 
KNJIGE SO ZAKON! Cankarjevi dne-
vi 2024.

Delavnica: Zmanjšanje 
stresa in ohranjanje 
dobrega počutja
Skupaj s Kristino Brenčič se bomo 
na delavnici naučili različnih tehnik za 
obvladovanje stresa in ohranjanje do-
brega počutja v vsakdanjem življenju. 
Delavnica je primerna za vse starostne 
skupine in ni potrebno predhodno 
znanje. Zaradi omejenega števila mest 
je prijava zaželena. Za prijavo ali do-
datne informacije pokličite na št. 040 
656 449 ali pošljite e-pošto na bodi.
ti.kristina@gmail.com. Delavnica sta-
ne deset evrov. Pridružite se nam in se 
naučite koristnih tehnik za obvladova-
nje stresa ter ohranjanje dobrega po-
čutja v vašem življenju! Naše druženje 
in učenje bo potekalo v ponedeljek, 
13. 5. 2024, ob 16.30 v Grabeljškovi 
dvorani. 
 

Rima raja
Prijazno vabljeni na zaključek trinaj-
stega festivala otroške poezije Rima 
raja, ki bo v veliki dvorani Cankarje-
vega doma Vrhnika v sredo, 15. 5. 
2024, ob 18.00. Pobudnik in soor-
ganizatorji: pesnik Uroš Vošnjak, 
Osnovna šola Ivana Cankarja Vrhnika, 
Glasbena šola Vrhnika, Zavod Ivana 
Cankarja Vrhnika in Cankarjeva knji-
žnica Vrhnika. Cankarjevi dnevi 2024.
Predstavitev nove knjige Eve Mah-
kovic: Toxic

Vabljeni na predstavitev knjige Toxic 
dramaturginje in pisateljice Eve 
Mahkovic. Z gostjo se bo pogovar-
jala Jana Jernejčič. Prijazno vabljeni 
v četrtek, 16. 5. 2024, ob 17.00 v 
Grabeljškovo dvorano. 

Brezplačna mesečna 
srečanja za nosečnice in 
mamice na porodniški – 
Anita Jakša
Se kdaj razjočeš? Premalokrat/preveč-
krat/ravno prav? Solze, jeza, žalost, 
veselje, sreča, zadovoljstvo in brezpo-
gojna ljubezen. Vse to in še veliko več 
je starševstvo. Za ženske ustvarjamo 
brezplačna mesečna srečanja, ki pol-
nijo tebe: dušo in telo. Brezplačna sre-
čanja so ženski krogi za nosečnice in 
mame z dojenčki na porodniški, v ka-
terih pustiš vs,e česar ne potrebuješ in 
se vrneš domov mirnejša. Izhodiščna 
tema maja: KAKO NAPREJ PO PO-
RODNIŠKI. Če te pokliče druženje 
z mamicami, dobrodošla, da se nam 
pridružiš. Skupaj zmoremo več. Ni ti 
treba biti sama za vse.  Anita Jakša, 
idejna vodja projekta Varuh Narave in 
Veva.si. Vabljene v petek, 17. 5. 2024, 
ob 9.15 v Grabeljškovo dvorano. 

Odkriti pogovori  – 
Tone Vrhovnik Straka iz 
lastnih izkušenj: Si danes 
vzel tablete?
Tone Vrhovnik Straka je poln ži-
vljenjske energije, odprt, prijeten, z 
veliko zanimivih življenjskih zgodb. 
Po končani fakulteti si je s svojo dol-
goletno soprogo ustvaril družino in še 
vedno opravlja delo v odgovorni službi. 
Veliko se ukvarja s športom in že leta 
aktivno sodeluje pri različnih forumih 
za duševno zdravje. Je član  nekaterih 
društev, ki se ukvarjajo s to tematiko, 
saj verjame, da je mogoče duševne te-
žave reševati na veliko bolj human in 
nekemičen način. Že desetletja išče 
podobnosti, ki bi mu pomagale odpra-
vljati strahove ljudi v duševni stiski. 
Opaža, da so razmere vedno slabše, 
primerov je vedno več. Išče bolj hu-
mane pristope, za katere je prepričan, 
da pomagajo v večji meri, kot trenutno 
uveljavljeni. Ne živi tipičnega povpreč-
nega življenja. A kako le, ko pa mu je 
življenje zadalo zanimivo nalogo. Lani 

je izdal osebno izpoved Si danes vzel 
tablete? Knjigo, ki jo je prvič predstavil 
v polni dvorani gradu Hrastovec. Go-
vori o lastnih izkušnjah iz psihiatrije, 
kjer je prvič pristal še kot mladenič. 
Na Odkritih pogovorih boste slišali 
in prisluhnili njegovi zgodbi ter po-
slušali odlomek iz njegove knjige, v 
kateri so kratke zgodbe in njegova 
razmišljanja in pustili vašim vpraša-
njem prosto pot. Vabljeni na srečanje 
Odkriti pogovori,  ki jih organiziramo 

skupaj z Marjeto Herksel iz pogreb-
ne službe Monumentum  v petek, 
17. 5. 2024, ob 17.00 v Grabeljškovo 
dvorano. 

Potopisno predavanje: 
Filipini – Luzon / Gregor 
Zajc in Miha Zajc
Čeprav so Filipini generalno postali že 
kar popularna turistična destinacija, je 
večina vseh turistov skoncentriranih 
le na nekaj najbolj priljubljenih otokih. 
Večina največjega in precej hribovitega 
otoka Luzona je še skoraj povsem ne-
raziskana in le redki popotniki si vza-
memo čas za odkrivanje neizmerno 
raznolike narave in spoznavanje obi-
čajev ljudstev, ki poseljujejo notranjost 
otoka. Luzon je brez dvoma še ena 
tistih azijskih destinacij, ki s svojimi 
neprimerljivo nizkimi cenami, pristno 
prijaznostjo domačinov in vrhunsko 
kulinariko obiskovalca popelje v Azi-
jo, ki jo je svet poznal pred razmahom 
množičnega turizma. Od spoznavanja 
več tisočletij starih riževih teras in vul-
kanov do plavanja s kitovci, plezanja v 
jamah in ogledovanja španske koloni-
alne dediščine – vse to in še mnogo 
več je Luzon. Potopisno predavanje bo 
v četrtek, 23. 5. 2024, ob 18.00, v 
Grabeljškovi dvorani. V sodelovanju s 
KVŠ. 

Peta podelitev 
Cankarjeve nagrade
Slovenski center PEN, Slovenska aka-
demija znanosti in umetnosti, Univer-
za v Ljubljani, Znanstvenoraziskovalni 
center SAZU, Zavod Ivana Cankar-
ja Vrhnika in Cankarjeva knjižnica 
Vrhnika vas prijazno vabimo na peto 
podelitev Cankarjeve nagrade za naj-
boljše izvirno literarno delo minulega 
leta v zvrsteh, v katerih je ustvarjal naš 
največji pisatelj Ivan Cankar. Priredi-
tev bodo s svojim nastopom obogatili 
člani Tria Rupnik in člani Mešanega 
pevskega zbora Ivana Cankarja.
Velika dvorana Cankarjevega doma 
Vrhnika, v četrtek, 30. 5. 2024, ob 
19.30. Cankarjevi dnevi 2024.

Branje Cankarjevih 
besedil
V sodelovanju s Turističnim dru-
štvom Blagajana vas vsako sredo 
ob 17.00 vabimo v Močilnik k bra-

nju Cankarjevih besedil. Dogodek bo 
v vsakem vremenu. Prijava za branje 
na daljavo oziroma informacije o 
točnem kraju in terminu: mirjam.
suhadolnik@gmail.com. 

Uganke – nagrajenci
V aprilu smo prejeli 71 rešitev uganke, 
osem jih je imelo napačen odgovor. 
Žreb smo opravili 2. 4.  2024. Pravilni 
odgovor na uganko je: nogavica. Na-
grajenci so: BOR JURCA, Vrhnika, 
nagrada: O človeku, ki  je iskal srečo, 
Zdenka Obal ter NIKA MIKLAV-
ČIČ, Vrhnika, in SARAH LUNA 
MERKUŽIČ, Vrhnika. Obe prej-
meta knjižno nagrado: Jakobova želja, 
Nina Vehar. Vsem trem čestitamo in 
jim želimo prijetne bralne urice. Pre-
vzem nagrad v knjižnici. Vabljeni k 
reševanju nove uganke, pridite in pre-
verite svoje znanje.

RAZSTAVE V  CANKARJEVI 
KNJIŽNICI  VRHNIKA

Razstava semen različnih zelišč – 
Terezija Nikolčič
Naša prva uradna zeliščarica Terezija 
Nikolčič bo predstavila semena, po-
droben opis in pripravo na setev. 
Na ogled razstave vas vabimo v sodelo-
vanju s Hedero in ZIC. Razstava bo na 
ogled do konca maja 2024.

Zverinice 
Igor Junak (Pavlovčič) ustvarja iz 
lesa in kovine – vrhniške Zverinice, ki 
si jih lahko ogledate v prostorih naše 
knjižnice. 

Skodelica brez kave
Do konca junija 2024 vas vabimo k 
ogledu izdelkov udeleženk študijskega 
programa Keramika, ki deluje v okviru 
U3ŽO Vrhnika. Njihova mentorica je 

Majda Oblak. Dela bodo razstavljena 
v vitrinah.

Mandale
V maju in juniju 2024 vas vabimo k 
ogledu izdelkov udeleženk študijskega 
programa Likovno ustvarjanje: risa-
nje mandal, ki deluje v okviru U3ŽO 
Vrhnika. Njihova mentorica je Milena 
Oblak Erznožnik. Dela bodo razsta-
vljena v Cankarjevem salonu.

Vabljeni
na naše prireditve 

v maju 2024

22. maja 2024 
bo Cankarjeva knjižnica Vrhnika 
(Vrhnika in Borovnica) zaprta 
zaradi strokovne ekskurzije.
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Posledica sestanka je bila 
ustanovitev novega nogome-
tnega kluba na Vrhniki – Futsal 
kluba Vrhnika, ki je pred sedmi-
mi leti spremenil naziv v Futsal 
klub Siliko Vrhnika. 

Klub je jubilej obeležil v veli-
ki dvorani Cankarjevega doma, 
kjer so navzoči ob videoprojek-
ciji obujali spomine, zbrane pa 

so nagovorili tudi predstavniki 
kluba in gosti. Boštjan Erčulj, 
predsednik kluba, je pojasnil, 
da v začetku ni bilo lahko, saj 
so morali pridobiti zaupanje 
igralcev in skupnosti. »Upam, 
da smo v desetih letih s 603 odi-
granimi tekmami, tremi osvoje-
nimi naslovi državnih prvakov 
in tremi osvojenimi superpo-
kali upravičili zaupanje.« Da 
je bilo na začetku težko, je pri-
trdil tudi »doktor nogometa«, 
kot je Milivoja Simeunovića, 
trenerja kluba, poimenoval 
povezovalec prireditve Aleš 
Sečnik – Sečo. »Na ustanov-

nem sestanku na Krasu je bila 
preostala trojica še kar optimi-
stična, jaz pa bolj tako tako. Prvi 
trening bi ocenil s komaj dve od 
ena do deset. Si predstavljate?« 
Ampak s trdim delom je gene-
racijam igralcev, trenerski ekipi 
in upravi kluba uspelo vzgojiti 
falango, ki zdaj kroji vrhove 
državnih in ligaških tekmovanj. 
»Imam občutek, da smo v de-
setih letih presegli, kar smo si 
na začetku drznili predstavljati. 
Mogoče celo prehitro. Zato so 
tudi včasih pričakovanja neka-
terih prevelika in nerealna,« je 
dodal Milivoje. Uspehe sta prav 

kmalu prepoznala tudi lokalna 
skupnost in gospodarstvo. Žu-
pan Daniel Cukjati je dejal, 
da je imel privilegij, da je klub 
spremljal kot sodelavec za šport 
na ZIC-u, že od samega začetka. 
»Še najbolj me veseli, da v tem 
času ni zrasel samo futsal klub, 
ampak tudi drugi ekipni špor-
ti na Vrhniki, med katerimi ni 
rivalstva, ampak vlada sinergija 
v korist naših otrok.« Sinergija 
je še kako pomembna v športu, 
podlago pa mora imeti v marlji-
vosti. »Brez marljivosti ni uspe-
hov ne v športu ne v podjetni-
štvu. Oba žanjeta uspehe le ob 

trdem delu. To prepoznavamo 
tudi v futsal klubu, zato radi in 
bomo tudi v prihodnje podpira-
li tovrstne zanesenjake,« pa so 
bile besede, ki jih je klubu name-
nil Janez Koprivec iz Silika, d. 
o. o., ki je glavni sponzor kluba.  
Uro dolga prireditev je minila v 
sproščenem vzdušju. Dobršen 

del zaslug za to je imel imitator 
Tilen Artač, dogodek pa je s 
svojim stasom in glasom po-
pestrila tudi pevka Ines Erbus.  
Desetletni spomini so ovekove-
čeni na posebni fotografski raz-
stavi v avli Cankarjevega doma, 
ki bo na ogled do sredine aprila. 

Gašper Tominc,
foto: GT

Ne morem mimo 
dejstva, da nekaj zadnjih 

let v Logatec hodijo na 
trening odbojke tudi 

dekleta z Vrhnike. 

Še posebno se je število pove-
čalo lani in letos, ko v sosednji 
občini trenira skoraj petnajst 
deklet v vseh starostnih kate-
gorijah. 

Prav letos v marcu pa je član-
ska ekipa Menard RA Logatec 
dosegla izjemen uspeh in se iz 
tretje slovenske odbojkarske 
lige uvrstila v drugo Slovensko 
ligo. V tej ekipi nastopajo tudi 
tri Vrhničanke, Lana Seljak, 

Sara Gombač in Pika Janjič 
Martinčič (Bevke), ki so odigra-
le kar vidno vlogo za uvrstitev 
v višjo ligo. Vodstvo odboj-
karskega kluba deluje že nekaj 
let, v novi zasedbi pa že drugo 
leto zapored, ko so lani naredili 
nove načrte in strategijo vzga-
janja ter vodenja mlajših sekcij. 

Za članice in mladinke so 
naredili spremembe na trener-
skem položaju. 

Vodenje članic je prevzel nek-
danji reprezentant Slovenije 
Jasmin Čuturič s pomočnikom 
Akijem Karianijem. Skupaj so 
postavili cilje za napredovanje 
v višjo ligo in da se v treh letih 
povzpnejo v prvo odbojkarsko 

ligo. Tako so letos članice osvo-
jile prvo mesto v tretji ligi in se 
uvrstile v drugo. 

V klub je vključenih okoli 
170 deklet, ki igrajo malo od-
bojko in odbojko v različnih 
starostnih skupinah. Nekako 
tudi računajo in razmišljajo 
o širšem odbojkarskem baze-
nu – Notranjske, saj je veliko 
zanimanja za vključitev deklet 
tudi iz drugih občin. Seveda so 
to res velike želje, ki bi se lahko 
uresničile, saj so v klub sprejeli 
kar nekaj sponzorjev in dona-
torjev: NLB, Mercator Emba, 
Roletarstvo Medle, Žerjal, Avto 
Aktiv, Sensilab, Empor, Hair 
Beauty, Lonstroff, Voleybolen, 

Menard RA, Okna in vrata Na-
gode, Vzajemna in Asteko. Tudi 
našteti so zaslužni za uspehe in 
si zaslužijo vse pohvale. Naj po-

udarim še, da je Logatec postal 
res mesto ženske odbojke, saj je 
bilo na tekmah veliko gledalcev, 
ki so glasno vzpodbujali tekme 

v vseh kategorijah, seveda pa 
največ na odličnih igrah ženske 
vrste.

Simon Seljak

Desetletnica Futsal kluba Siliko 

Tilen Artač v vlogi Pera Lovšina

Jubilej futsal kluba je popestrila fotografska razstava. 

Glavni trener Jasmin Čuturič 
in njegov pomočnik Akoja Karimi

Ženska ekipa s pokalom za prvo mesto v tretji ligi. Igrajo: Eneja Avdić, Neli Joras, Zahra Moghani Ghahremanlooei, Neja Nedoh, Nika Marolt, Anna 
Čuturić, Petja Možina, Pika Janjič Martinčič, Pia Rozalija Žalec, Maša Rossi, Lana Seljak, Alja Menard, Sara Gombač in Anđela Pavlović.

Boštjan Erčulj, predsednik klubaMilivoje Simeunović je dejal, da 
so v desetih letih presegli, kar so si 

zadali na začetku. 

Logatec – mesto ženske odbojke

Vrhnika, 4. april 
– Pred desetimi 

leti je bil »usodni 
sestanek« na 
Krasu, ko so 

se za isto mizo 
znašli Miran Ribič, 

Boštjan Erčulj, Igor 
Repac in Milivoje 

Simeunović.

Janez Koprivec, Siliko, d. o. o.: 
»Tako v športu kot v podjetništvu 
pridejo dobri rezultati samo, če si 

marljiv.« 
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Skupina Gadi 
19:00 - veselica pod šotorom

9:30 - tek
otroci - 500/1000 m / odrasli - 7/14 km

Sobota, 1. junij ‘24

spletne predprijave

18.
TEK

BEVKE

BEVKE

V začetku meseca je v Celju 
potekalo dvoransko prvenstvo 
Slovenije za pionirke in pionirje 
letnikov 2011 in 2012. 

V starejši kategoriji si je nov 
osebni rekord in četrto me-
sto v državi na 60 m z ovirami 
pritekla Lana Leben. Kljub po-
nesrečenemu finalnemu teku 
je le za nekaj desetink zgrešila 
stopničke. Na šestem mestu v 
teku na 60 m je pristala Lana 

Otoničar, ki je prav tako krep-
ko izboljšala svoj osebni rekord. 
V mlajši kategoriji so vrhniške 
barve zastopali Mia Jovanovič, 
za katero je bila to prva tekma v 
obetavni atletski karieri in je že 
osvojila sedmo mesto v državi 
v teku na 60 m. V isti disciplini 
je na 17. mestu pristala Tinkara 
Otoničar. V bolj vzdržljivostni 
disciplini, v teku na 600 m, pa 
sta se pomerila Marcel Furlan 

med pionirji in Aleksandra 
Prebil med pionirkami. Oba 
sta tekmovanje zaključila s sed-
mim mestom in dokazala do-
bro kondicijsko pripravljenost 
ter borbenost. 

Teden kasneje je v Slovenj-
ski Bistici potekalo Prvenstvo 
Slovenije še za letnika 2014 in 
2013. Med vsemi udeleženci AS 
Vrhnika je izstopal rezultat in s 
tem prvo mesto v teku na 50 m 
Bineta Pleška, ki je znova doka-
zal svoj talent. Drugi odmevni 
rezultat pa velja skupinskemu 
nastopu šestih atletov v štafe-

tnem teku 6 x 50m. Bine Pleško, 
Matija Kavčič, Erik Iskra, Živa 
Magdič, Kristina Kočevar in 
Jerca Marolt so osvojili drugo 
mesto in poleg hitrih nog po-
kazali tudi ekipni duh. Med 
letniki 2014 sta odličen nastop 

prikazala Nadja Oblak z osvoje-
nim petim mestom v teku na 50 
m in v isti disciplini Jure Indi-
har, ki se je povzpel na stopnič-
ke in si okoli vratu pripel bron. 
Pohvala velja tudi Miji Leben z 
osvojenim sedmim mestom v 

teku na 200 m. Vsem omenje-
nim in preostalim nastopajo-
čim iskreno čestitamo in verja-
memo, da so to obetavni začetki 
nizu tekmovanj.

Tjaša Železnik

Iz vrhniške atletske sekcije
V prejšnjem mescu so na tekmovalne 
proge stopili tudi mlajši člani Atletske 
sekcije Vrhnika. 

Javni poziv k oddaji vlog za najem športnih 
dvoran v upravljanju Zavoda Ivana Cankarja 
za kulturo, šport in turizem Vrhnika za sezono 
2024/2025

Obveščamo, da do 21. junija 2024 sprejemamo vloge za najem Športne dvorane Ivana 
Cankarja Vrhnika, Telovadnice Partizan Vrhnika in Večnamenske športne dvorane Antona 
Martina Slomška Vrhnika za sezono 2024/2025. Vlogo za najem športnih dvoran in Pravilnik 
o uporabi športnih objektov v upravljanju Zavoda Ivana Cankarja za kulturo šport in turi-
zem Vrhnika najdete na spletni strani: https://www.visitvrhnika.si/si/zavod-ivana-cankarja/
razpisi/sport.

Vlogo lahko dvignete tudi v tajništvu zavoda v času uradnih ur. Dodatne informacije na 
051 661 061 ali po elektronskem naslovu sport@zavod-cankar.si.

Višji svetovalec področja II
Gašper Stržinar
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Tovrstnih prvenstev se smejo 
udeleževati neregistrirani igral-
ci, mlajši od štirideset let, in vsi, 
registrirani in neregistrirani 
igralci, starejši od štirideset let. 
Tekmovalci tekmujejo po po-
sameznih starostnih kategori-
jah, poleg rekreativcev pa se jih 
udeležujejo tudi nekdanji in še 
aktivni vrhunski igralci. Tako 
je letos v kategoriji moški 40 do 
50 let tekmoval in prepričljivo 
zmagal domačin Gregor Zafo-
šnik, trenutno prvi igralec na 
državni članski lestvici.

Naši udeleženci so v močni 
konkurenci dosegli vidne uspe-
he in se prav vsi domov vrnili ali 
s pokalom (podeljuje se za prvo 
mesto) ali z medaljo (za drugo 
oz. tretje mesto) ali celo obojim. 

Najboljši rezultat je dosegla Ta-
nja Nišavić, ki je postala tri-
kratna državna prvakinja, 
in sicer v kategoriji ženske nad 
petdeset let posamezno, enotni 
kategoriji ženske dvojice (s Kri-
stino Lesar) in enotni katego-
riji mešane dvojice (z Dragom 
Torkarjem). Odličen rezultat 
je dosegla tudi Lucija Grad, ki 
je zmagala v kategoriji ženske 
do petdeset let posamezno in 
osvojila drugo mesto v kate-
goriji ženske dvojice (z Alenko 
Zidar Zupan). Prav tako je bila 
zelo uspešna Alenka Zidar 
Zupan, ki je osvojila tretje me-
sto v kategoriji ženske nad pet-
deset let posamezno. Dekleta so 
tako potrdila in še nadgradila 
velik uspeh z jesenskega pokal-

nega tekmovanja Namiznote-
niške zveze Slovenije, kjer so v 
absolutni konkurenci osvojila 
četrto mesto. Uspeh deklet je 
dopolnila moška dvojica Uroš 
Cerar – Smiljan Mekicar, ki 
je osvojila tretje mesto v kate-
goriji moške dvojice 40 do 50 
let. Vse rezultate si je mogoče 
ogledati na straneh Nami-
znoteniške zveze Slovenije na 
povezavi https://slo-namizni-
tenis.si/ntzavse/rekreativni-nt/ 
Naši veterani se tako polni sa-
mozavesti odpravljajo na sve-
tovno veteransko prvenstvo, ki 
bo julija v Rimu. 

Namiznoteniška sekcija ŠD 
Vrhnika (www.ntenis.si) (FB: 

NTS Vrhnika

VPISUJE OTROKE 
V TENIŠKO ŠOLO

INFO: PETER TOMC    041 782 399   info@tkvrhnika.si    www.tkvrhnika.si

VABLJENI NA 
TENIŠKA IGRIŠČA 

NA VRHNIKI

S PRIČETKOM NOVE POLETNE SEZONE
TK VRHNIKA VABI K VPISU
OTROKE V TENIŠKO ŠOLO

Oprema je prilagojena sposobnostim in starosti otroka. 
Usmerjen pristop k razvoju igre skozi zabavo in druženje.

Tenisa se lahko učijo tudi najmlajši člani. Vpis od 6. leta starosti.
Več informacij spodaj.

Športni Park Bevke
Bevke 92a

Rezervacija:
041/205-529

Odbojka
Rekreacija 

pozitivna vpliva 
na vaše zdravje

Tenis

Druženje zaposlenih je dobro za 
vsak kolektiv in

izboljšuje medsebojne odnose 
znotraj kolektiva

Teniški klub Vrhnika je kot ena velika 
družina. Vsak doda svoj košček, ki je 
pomemben del sestavljanke. 

Tudi letos je UO TK Vrhnika v začetku leta 
naredil načrt dogodkov, ki bodo potekali me 
letom. V prvem načrtu je, kot pred vsako po-
letno sezono, pripraviti igrišča na najvišji ravni. 
V ta namen smo v marcu organizirali delovno 
akcijo SKUPAJ ZMOREMO BOLJE. V sobo-
to, 23. marca, smo se zbrali v lepem številu. Še 
posebno smo ponosni, da so bile zastopane vse 
starostne skupine.

V nekaj urah so bila igrišča očiščena, star pe-

sek je bil odstranjen, na novo je bila posejana 
trava. Stari znanci so se ponovno srečali in z 
obilico smeha lažje in hitreje opravili delo.

V sredo, 10. aprila, je bil prvi igralni dan, nare-
jeni so bili prvi letošnji teniški zamahi. V maju 
pa nas čaka vrsta dogodkov, ki bodo pravi raj za 
tenisače, saj v tem mesecu potekajo prve teniške 
lige, otvoritveni turnir piknika in prvič na naših 
igriščih mednarodni moški turnir ITF.

Za več informacij obiščite našo spletno stran 
www.tkvrhnika.si.

Več informacij dobite na naši spletni strani 
www.tkvrhnika.si.

Vabljeni v našo teniško družino.
TKV – Več kot tenis

Igraj se z nami

Uspešen nastop na 
veteranskem

državnem prvenstvu v 
namiznem tenisu

Tanja Nišavić (prvo mesto) in Alenka Zidar Zupan (tretje mesto) v kategoriji ženske nad petdeset let

V soboto, 6. 4. 2024, na svetovni dan 
namiznega tenisa, je v Murski Soboti v odlični 
organizaciji domačega kluba Mura Sobota 
potekalo državno prvenstvo za rekreativce 
in veterane za sezono 2023/24, ki se ga je 
udeležilo tudi šest članov Namiznoteniške 
sekcije Športnega društva Vrhnika. 
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Jaka, ti plešeš že triindvajset let, če se ne motim?
Jaka: Da, v triindvajsetem letu rokenrola sem za-
ključil svojo aktivno plesno kariero. Ampak plesal 
sem tudi že pred tem. Mislim, da mi je bilo to po-
loženo v zibko. Ko smo tako plesali v prvem ra-
zredu Cankarjeve šole, me je rokenrol popolnoma 
omrežil. Prvih plesnih korakov me je učila Irena 
Škerjanc, zdaj Petan, ki je nato ostala z menoj vso 
kariero. Kasneje, leta 2011, se je trenerski ekipi pri-
družil še Boštjan Pavček, ki je bil najprej moj nato 
pa najin trener do zadnjega dneva. Sedaj obema 
pomagam na treningih.

Če bi še enkrat izbiral, bi izbral rokenrol?
Jaka: Absolutno. Ne morem biti pri miru. Potre-
bujem nekaj dinamičnega, kot je ta ples, kjer se 
miga, brca, dela akrobacije … 

Saj pri kakšnem standardnem plesu bi verjetno tudi 
'švical'?
Jaka: Verjetno res, ampak ne toliko, kot pri roke-
nrolu. Mi ples nadgrajujemo z akrobatiko, kar ta 
ples dviguje na neko drugo, višjo raven. 

Gaja, kje si pa ti začela?
Gaja: S šestimi leti sem začela z ritmično gimna-
stiko v Ljubljani. Hkrati sem plesala tudi za šolski 
plesni festival v polhograjski osnovni šoli. No, tam 
smo s prijateljicami, s katerimi smo bile v formaciji, 
dosegale kar lepe uspehe. Ko sem prenehala obi-
skovati gimnastiko, sem se odločila, da bom samo 
še plesala. Verjetno je tukaj imela prste vmes tudi 
moja mami Nataša, ki je bila plesalka. 

Bi tudi ti še enkrat izbrala rokenrol?
Gaja: Itak. (smeh) 

Kako sta se našla kot plesni par?
Gaja: Gre za splet srečno nesrečnih okoliščin 
ali kako bi drugače povedala. V začetku leta 
2016 si je moj plesalec Grega Petkovšek po-
škodoval ramo, zato sem ostala brez plesalca.  
Jaka: Jaz imam kar zelo visoke cilje, kar zadeva 
ples. Ker sem videl, da ciljev z mojo tedanjo ple-
salko ne bom mogel doseči, sem potarnal. Predla-
gali so mi Gajo. Nisem bil navdušen, a že po prvih 
desetih minutah treninga sem videl, kako sem se 
motil. Od tedaj pleševa oziroma sva plesala skupaj 
osem let.   

Znata plesati še kaj drugega?
Gaja: O, ja, plesala sem še džez, znam pa tudi ne-
kaj osnov latinskih standardnih plesov.
Jaka: Tudi jaz znam osnove drugih plesov, ker uči-
va v osnovnih šola devetošolce plesne korake za 
valeto. Torej kar zadeva osnove, bi znal. 

Kaj pa polka in valček?
Gaja: Seveda, saj prihajam s podeželskega Polho-
vega Gradca, kjer poznamo veselice. 

Zakaj sta se pravzaprav odločila, da po tako uspešni ka-
rieri zaključita s plesom?
Jaka: Ker leta 2025 na Svetovnih igrah, ki so naj-
boljši približek olimpijskih iger, rokenrola ne bo. 
Leta 2022 sva bila na Svetovnih igrah v ZDA, kjer 
sva si dejala, da greva samo še na naslednje Sve-
tovne igre, potem pa zaključiva. No, lani avgusta 
pa sva izvedela, da na Svetovnih igrah sploh ne 
bo najinega plesa. Drugi dejavnik pa so bile moje 
poškodbe. V zares dolgi karieri se jih je nabralo 
kar nekaj. Na neki točki se pač moraš odločiti in 
midva sva se. Odločila sva se soglasno. 

Ti imaš enaintrideset let. Saj to ni taka starost za plesal-
ca, da bi odnehal, kajne?

Jaka: Da, to ni ne vem kako visoka starost, ampak 
ko nimaš več dolgoročnega cilja, ki bi te gnal, raz-
misliš, kako in koliko časa še naprej. In pri meni je 
to pomenilo od avgusta, ko smo dokončno zvede-
li, da leta 2025 ne bomo tekmovali na Svetovnih 
igrah, zgolj do konca sezone v decembru. Poleg 
tega sem moral dati svojemu telesu nekaj pavze in 
sedaj, ko ne treniram več, se mi zdi, da počasi pri-
haja vse za menoj in so bolečine intenzivnejše. Ko 
tekmuješ, si ne dovoliš poškodb, če pa so, bolečino 
poskušaš potlačiti. 

Kdo je bil pri vama v paru 'šef'?
Gaja: Saj se ve. (smeh) No, včasih je to tudi poma-
galo, ker v nekaterih primerih sem bila pa jaz še 
bolj natančna kot on. V bistvu preveč in potem je 
on ustavil moje pikolovstvo.
Jaka: Trener mi je večkrat šaljivo dejal, da fantje 
moramo biti v plesu 'šefi', kajti to je redka prilo-
žnost, da bomo bili šefi v odnosu z žensko. 

Začela sta kot najstnika, ti Jaka še celo prej. Koliko pa 
sta imela potem, ko sta začela hoditi na mednarodna 
tekmovanja, sploh prostega časa? 
Gaja: Skoraj nič. To je zelo resna zadeva. Vstajala 
sem ob šestih zjutraj, bila do dveh ali treh v šoli, šla 
na kosilo, v nekem baru naredila domačo nalogo 
in se učila, nato pa šla na trening ter se ob desetih 
vrnila domov. In to sem ponavljala vso srednjo 
šolo.

Se ti je kdaj potožilo, ker prijateljice pa niso imele takih 
omejitev?
Gaja: Če te kdo vpraša, ali bi se šel družit, moraš 
reči ne. Ko si tako visoko v športu, se vse podre-
di cilju. Tudi družina in praznovanja. Saj bi lahko 
spustila trening, ampak …
Jaka: Nisem privrženec tega, da se treningi izpu-
ščajo. Mora biti ekstremno dober razlog. Sicer pa: 
najini treningi so trajali od ponedeljka do petka po 
dve uri, v ponedeljek je bila še dodatna ura gimna-
stike. Nekaj časa sva imela dodatno uro gimnasti-
ke tudi še v torek. No, sam sem še približno trikrat 
na teden hodil zjutraj na fitnes. Povprečno nama 
je na teden naneslo okoli sedemnajst ur treninga. 

Ali je bilo toliko treninga potrebno pred, recimo, dvaj-
setimi leti?
Gaja: Ne, ker šport ni bil tako razvit. Ko se po-
stavljajo boljši rezultati, je potrebno več treninga. 

Kaj bo pa potem čez dvajset let?
Jaka: Ne vemo. Seveda pa tako intenzivni trenin-
gi pustijo neke posledice. Zagotovo tako kot vsak 
profesionalen šport terja svoj davek. Pravijo, da 
profesionalni šport ni zdrav. Če res ni permanen-
tna poškodba, je mogoče z vajami telo zložiti nazaj. 
To je sedaj tudi moj cilj. 

Ves čas že govorimo o vajinih uspehih, jih lahko pred-
stavita bralcem? Predstavljam si, da imata nepregledno 
množico medalj in pokalov. 
Jaka: Ja, tega se je z leti res veliko nabralo. No, če se 
osredotočim samo na največje uspehe. Leta 2017 
sva bila tretja in druga v svetovnem pokalu, na-
slednje leto sva zasedla vsa tri mesta in zmagala v 
skupnem seštevku. Leta 2019 sem si poškodoval 
ramo, predvsem zaradi moje trmoglavosti, saj ni-
sem želel počivati, ko bi bilo to potrebno, a sva bila 
kljub temu nekajkrat v finalu pokala. Leta 2020 
sva prešla na višji nivo članov, iz članov Contact 
Style na Free Style. Leto kasneje sva že bila deveta 
na svetovnem prvenstvu, leta 2022 pa nanizala 
tudi nekaj drugih in tretjih mest, tako da sva bila 
na koncu tretja v svetovnem seštevku. No, lani pa 
sva bila dvakrat prva in dvakrat druga, kar je bilo 
dovolj za zmago v svetovnem pokalu. 

Torej sta zaključila sanjsko?
Gaja: Da, pravzaprav tako velikega uspeha nisva 
pričakovala. Zato je bila tudi odločitev za preki-
nitev kariere lažja. 

Če bi bila tako uspešna v Nemčiji ali v ZDA, kaj bi to po-
menilo za vaju?
Gaja: Hmm, težko rečem za ZDA, ker sta pri njih, 
če se ne motim, samo dva kluba. Zanimivo, ker 
čeprav izhaja glasba rokenrol iz Amerike, pa ples 
kot tak tam ni uspel. Imajo, kot sem rekla, enega 
ali dva kluba, nekaj posameznih plesalcev, to je pa 
tudi vse. 
Jaka: Mogoče se tudi zato ni razvil, ker so vsa ve-
čja tekmovanja v Evropi, torej razmeroma daleč 
od ZDA. Tako da težko primerjamo, kako bi bilo 
v ZDA. Če pa bi bila v Nemčiji, pa bi, recimo, imela 
vedno s seboj na tekmovanju vsaj fizioterapevta. 
Drugače pa nama kar veliko pomaga slovenska 
plesna zveza, ki nama je pokrila večino stroškov 
za pot na tekmovanja in nastanitev. 

Vajini uspehi so vrhunski. Dobita poleg medalj ali poka-
lov tudi kakšno denarno nagrado? 
Gaja: Da, od leta 2018 so za določena mesta v 
končni razvrstitvi svetovnega pokala rezervirana 
tudi denarna sredstva, ki jih podeljuje svetovna 
plesna zveza. 
Jaka: Saj se trudijo in gre na bolje. Ampak roke-
nrol ima eno težavo, ki se ji reče »energičnost«. Ta 
ples je kombinacija napornega energičnega plesa 
in akrobatike. Tega ne zmore vsak. Pravzaprav nas 
je vsako leto manj. 

Res se mi zdi, da je bil v devetdesetih rokenrol popular-
nejši, kot je dandanes. 
Jaka: Zagotovo. Moj prvi mednarodni rezultat leta 
2004 je bilo 82. ali 84. mesto. Pa nisem bil zadnji. 
Danes na mednarodnih tekmovanjih nastopa le 
okoli štirideset parov. Tudi korona je naredila svo-
je, ko so nekateri videli, da jim je lažje, če so doma. 
Gaja: Drugače pa so Rusi zelo močni v rokenrolu.

Presenetljivo, Rusi? 
Gaja: Da, oni so organizirali več velikih tekmo-
vanj in imeli dobre plesalce. Nekako bi lahko rekli, 
da je rokenrol tam na drugem nivoju. Vemo pa, 
kakšna je situacija z Rusijo, kar se tudi pozna pri 
številčnosti mednarodnih tekem. 

Kaj pa delež fantov v plesu?
Jaka: Joj, manjka jih. Prišli smo tako daleč, da ima-

mo samo dekliške formacije. Torej potrebujemo 
moške plesalce. Če je kdo, ki bere, naj se takoj javi 
v Plesno mesto!

Zanimivo, ker imam občutek, da so fantje dandanes 
bolj poženščeni.
Jaka: Razumem, ampak ravno to je to. 
Gaja: Ne zmorejo napornega treninga. Rokenrol 
je specifičen, energičen ples, ki se ga težko greš 
samo malce rekreativno. To pa takoj pomeni vsaj 
dva treninga na teden. Številnim je to odveč. 
Jaka: Res ne vem, kaj bo nekoč v prihodnosti. Bo 
šport sploh še imel dovolj kandidatov?

Vajin šport je lahko v določenih razmerah tudi malce 
nevaren. Merim na akrobacije. Kako je s tem?
Jaka: Ma, glede na akrobacije, ki jih počnemo, bi 
rekel, da je malo poškodb. Novi plesalci se zelo 
počasi uvajajo v akrobacijo, imamo tudi določene 
pripomočke, ki to uspešno omogočajo. 

Gaja, si ti kdaj že nerodno padla?
Gaja: Enkrat sem nerodno padla na hrbet, ven-
dar brez resnih posledic, drugače pa kaj hujšega 
ni bilo. 

Predstavljam si, da mora biti plesalka lahka kot pere-
sce. Si se ti morala kdaj odrekati hrani, da si vzdrževala 
telesno vitkost?
Gaja: Na srečo nisem imela težav s težo. Sicer mi 
je trener kdaj rekel, naj izpustim kakšen čips ali 
pico, ampak se mi je zdelo, da brez potrebe. 
Jaka: Glede tega sem bil jaz manj strikten kot tre-
ner in sem Gajo zagovarjal. Menil sem, da če ima 
kakšen kilogram več, ni taka težava, dokler ima 
med akrobacijami telo pod nadzorom. 

Vrnimo se na izhodišče našega pogovora o začetkih ple-
sa. Katera so tista primerna leta za začetek plesnih kora-
kov? Če slučajno koga od naših bralcev zaščemijo pete …
Gaja: Starostne omejitve ni, če želimo rekreativno 
plesati. Če pa se vidimo v tekmovalnem svetu, pa 
na kratko povedano: čim prej. No, ampak jaz sem 
živ dokaz, da lahko tudi malce kasneje. Začela sem 
s štirinajstimi leti, pa sem uspela.
Jaka: Starost ni omejitev, samo ples morate imeti 
radi. Tako da: vabljeni!

Gašper Tominc

Jaka Južnič in Gaja Malovrh

»Ko si tako visoko v športu, 
se vse podredi cilju«

Plesalca rokenrola JakaJužnič z Vrhnike in Gaja Malovrh iz 
Polhovega Gradca sta se po skoraj osmih letih skupnega 

preplesavanja in osvojeni zmagi v svetovnem pokalu v skupnem 
seštevku odločila, da zaključita plesno kariero. 
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Življenjski ritem 
današnjega časa človeka 

vse bolj obremenjuje. 

Postajamo družba, v kateri je 
prisotno obilje materialnih do-
brin, a s pomanjkanjem uravno-
teženega fizičnega in psihičnega 
zdravja.  

Da bi družbi lahko ponudili 
možnost mentalne in fizične 
razbremenitve, smo v Društvu 
šola zdravja skupaj z Andražem 
Purgerjem (vodjem projekta Di-
hamo z naravo) in Maurom Lu-
ganom pred štirimi leti razvili 
popoldansko vadbo Dihamo z 
naravo, ki temelji na druženju 
v skupini, nežnem gibanju za 
razgibanost hrbtenice in me-
denice, dihalnih tehnikah in 
mentalnem sproščanju v naravi. 
Aktivnost je priložnost za vse, 
da se vsaj za eno uro na teden 
ustavimo, zadihamo in umiri-
mo. Dolgoročni namen vadbe 
pa je, da se vadeči preprostih 
tehnik naučijo do take mere, 
da jih lahko izvajajo tudi med 

tednom doma, kadarkoli začu-
tijo, da potrebujejo psihofizično 
razbremenitev. 

V letih, odkar poteka aktiv-
nost, se je vadba izkazala za 
učinkovito orodje za obvlado-
vanje stresa in odlična aktivnost 
za sproščanje fizične napetosti 
ter umiritev uma. 

V letošnji sezoni, ki se je priče-
la v marcu, aktivnost izvajamo 
kar na enaintridesetih različnih 
lokacijah po Sloveniji z ustrezno 
usposobljenimi vaditelji. Vadbi 
se lahko pridruži kdorkoli želi, 
primerna je namreč za vse ge-
neracije. Ker projekt sofinanci-
ra in podpira tudi Ministrstvo 
za zdravje, je aktivnost BREZ-
PLAČNA. 

Vadbi Dihamo z naravo se 
lahko v aprilu pridružite tudi: 
na Vrhniki na kar DVEH 
LOKACIJAH, in sicer:
• v Močilniku; vadbo vodi Bar-

bara Buh vsak PONEDELJEK 
ob 17.30 (zaželena prijava na 
barbara2buh@gmail.com)

• ob ribniku pri Ribiškem domu 

v Sinji Gorici; vadbo vodi Si-
mona Rosa vsak ČETRTEK 
ob 17.30 (zaželena prijava na 
rosa.simona@gmail.com )

v Občini Dobrova - Polhov 
Gradec pa bo potekala:
• na igrišču ŠRC Gabrje; vadbo 

vodi Mauro Lugano vsak ČE-
TRTEK ob 17.30 (prijava ni 
potrebna)

Več informacij o aktivnosti 
boste našli tudi na spletni stra-
ni: 

https://solazdravja.com/cate-
gory/dihamo-z-naravo/ 

Informacije o lokacijah in 
terminih vadb, ki se jim lahko 
pridružite: 

h t t p s : / / s o l a z d r a v j a .
com/2024/02/23/skupine-in-lo-
kacije-dihamo-z-naravo-2024/

Lahko pa tudi pišete vodji 
projekta DIHAMO Z NARA-
VO Andražu Purgerju na e-na-
slov: andraz@solazdravja.si

Naj vam vadba dihanja v na-
ravi sprosti pomladne dni. 

Ana Pirih Naravovarstveni izlet 
Planinskega društva 
Vrhnika 2024 

Ljubitelji narave smo se letos odpravili na na-
ravovarstveni izlet v Italijo. 

Obiskali smo izvire reke Timav pri Štivanu, 
otok Cona (Isola della Cona) v Deželnem rezer-
vatu Ustje Soče pri Tržiču (Monfalcone), nazaj 
grede pa smo si ogledali tudi Botanični vrt Car-
siana pri Zgoniku (Sgonico).

Po prehodu državne meje na Fernetičih smo 
se ustavili pod Štivanom in mimo gotske cerkvi-
ce sv. Janeza Krstnika skozi park bujnega rastja 
dreves in grmovja prišli na območje treh izvi-
rov dva kilometra dolge kraške reke Timav, ki se 
po novejših raziskavah do ene tretjine napaja s 
podzemno vodo reke Reke, preostali dve tretji-
ni vode pa prihajata iz podzemnih vod ponorov  
Vipave in Soče; četrti izvir Moščenice pride na 
dan južno od Doberdobskega jezera. 

Cerkev sv. Janeza Krstnika je iz 15. stoletja, 
njena notranjščina je brez okrasja, naravno 
bela in je pod gotskimi oboki apside izredno 
akustična. Dejstvo, da je od uničenja med prvo 
svetovno vojno cerkev brez glavnega oltarja, je 
bilo presenetljivo; zrli smo v rimske izkopanine 
ob stenah in v poplavljene grobove zgodovine, 
ki v mulju skrivajo mozaična tla, le skozi gotska 
okna je prihajala svetloba in osvetljevala križ na 
glavni steni. 

Pot smo nadaljevali skozi Tržič (Monfalcone), 
kjer dvojni napisi povedo, da tam živijo zamejski 
Slovenci, in vožnjo nadaljevali v smeri Gradeža 
(Grado) ter kmalu vstopili v zavarovano obmo-
čje Deželnega parka Ustje reke Soče in naravne-
ga rezervata Otok Cona (Isola della Cona). 

S prvega parkirišča smo krenili na nasip nad 
cesto in se razgledovali po naravnih in umetno 
ustvarjenih kanalih ter lagunah med izlivom 
Soče na eni strani in plitvim morskim kanalom 
na drugi strani zavarovanega območja, koder je 
bilo med lagunami opaziti tudi naplavljeno ne-
snago, ki jo je nanesel morski tok. Vrnili smo 
se na asfaltno cesto in se neizmerno razveselili 
zelenomodre reke Soče. 

V Centru za obiskovalce smo poravnali vsto-
pnino in stopili na krožno pot v rezervatu Otoka 
Cona, ki je zamočvirjen, poln lagun in kanalov, 
od koder se je v toplem sobotnem dnevu širil 
vonj po močvirju. Ob dva kilometra dolgi poti 
so številne opazovalnice ptic, iz močvirskega 
trstičja smo slišali oglašanje zelenih žab, opa-
zovali smo gibanje sivo belih kamarških konj v 
sobivanju s kravjimi čapljami, ki se jim je sem pa 
tja približal tudi kakšen labod. 

Raznežili smo se ob lepoti račje družine, ko 
so male glavice komaj vidno dvigale travno 
površino svojega začasnega domovanja, se ču-
dili četici domorodnih želv, ki so se stiskale na 
manjšem plavajočem deblu, ujetem ob travnati 
otoček. Občudovali smo ptice v letu nad lagu-
nami v smeri jugovzhoda, kjer se Soča izliva v 
morje. Do tja zaradi zamočvirjenega terena to-
krat nismo šli, ampak smo se vrnili pred Center 
za obiskovalce, kjer je mrgolelo obiskovalcev;:od 
družin z majhnimi otroki do ljubiteljev ptic, or-
nitologov in fotografov z velikimi teleobjektivi. 
Na poti do avtobusa smo se s   skupinsko fo-
tografijo ločili od smaragdne reke Soče, ki tudi 
tam krasi pokrajino in sije v vsej svoji prirodni 
lepoti.

Nekaj kilometrov pred mejnim prehodom 
Fernetiči smo zapustili avtocesto na izvozu 
Zgonik (Sgonico) in si vzeli še uro časa za ogled 
Botaničnega vrta Carsiana. Med sproščeno hojo 
po urejenih poteh z natančno zasnovo skalnja-
kov in celostne podobe vrta smo prepoznavali 
kraško pokrajino v malem, številne drevesne 
vrste, kraško in gorsko rastlinje, ki cveti od po-
mladi do pozne jeseni.

Spontani zaključek dneva na malem koščku 
botaničnega vrta je strnil kraško pokrajino in 
doživetja neokrnjene narave tistega dne v lepe 
spomine z mislijo, da je med turističnimi objekti 
na pozidani obali, z mesti in ladjedelniško indu-
strijo, z vso odpadno nesnago v zatrepu Jadrana 
mogoče ohraniti bisere neokrnjene narave, kjer 
najdejo mir in tišino tako živali kot človek, ki 
vstopa v tamkajšnji prostor z vsem spoštova-
njem, saj je v njem samo gost.

Entuziazem posameznikov, ki se trudijo, da 
naravo ohranjajo v svoji prvobitnosti, ni zaman.

Marija Dolinar,  foto Andrej Kolenc

Odkrijte sprostitev v naravi
z brezplačno vadbo 
Dihamo z naravo 

Društva šola zdravja

P L A N I N S K I  K O T I Č E K
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Veseli Triglavci na 
Jožefovem pohodu ob 
Lahinji

V nedeljo, 17. marca, smo se Veseli Triglavci 
odpravili v Belo krajino na že tradicionalni deseti 
Jožefov pohod ob reki Lahinji. 

Lepo vreme je privabilo več kot šesto poho-
dnikov. Potepanja ob Lahinji, kot pohodu pravijo 
domačini, so se udelezili tudi pohodniki planin-
skih društev iz Hrvaške, Bosne in Hercegovine, 
Srbije in Makedonije. Pohvalimo pa se lahko, da 
smo bili Veseli Triglavci poleg Planinskega dru-
štva Pošte in Telekoma Ljubljana najštevilčnejša 
skupina. V imenu krajanov, ki prevzemajo levji 
delež organizacije, nas je pozdravil organizator 
Stanislav Malerič, nato predsednik PD Črnomelj 
Dare Štukelj, sledil je tudi nagovor župana Obči-
ne Črnomelj Andreja Kavška. 

Po uvodnem pozdravu je sledil glasbeno-plesni 
program, kjer se je predstavila Otroška folklorna 
skupina Dragatuš in nam popestrila dan. Štart 
smo začeli pred apartmaji Malerič v Podlogu. 
Pot nas je vodila preko sotočja rek Poturenščice 

in Lahinje, kjer smo lahko občudovali pestrost 
neokrnjene prebujajoče se narave. Kmalu smo 
prispeli do idilične kmečke hiše Bahor v vasici 
Zorenci. Pot se je naprej vila do Kuzminega mlina 
skozi vasico Velika Lahinja do hriba Sadeži, ki ga 
krasi obilo trsov vinske trte. Mimo Brdarcev smo 
prispeli v vasici Črešnjevec in Knežino ter prišli 
do izvira Lahinje. Med potjo so nas prijazni do-
mačini gostili z odličnimi lokalnimi dobrotami, 
tako da lačen in žejen ni ostal nihče. Prenekateri 
smo se tudi zazibali v živahnih ritmih. Naša kro-
žna pot nas je vodila ob Lahinji, mimo vasi Mala 
Lahinja do Pustega Gradca in mimo vasi Šipek 
ter izvira Topličice nazaj na Podlog do turizma 
Malerič.

Tam so nas domačini pogostili z odličnim to-
plim obrokom. Med potjo marsikdo od poho-
dnikov ni ostal praznih rok, saj je potekalo tudi 
žrebanje praktičnih lokalnih nagrad. Hvala or-
ganizatorjem za res prekrasen program in gosto-
ljubje, ki krasi Belokranjke in Belokranjce. Hvala 
tudi šoferju Janiju prevozništva Frelih, ki nas je 
varno pripeljal domov. 

Dragi naši gostitelji, se vidimo ob letu osorej.
Mateja Tomažič

Pohod Triglavk iz 
Grgarskih Raven na 
Jelenk

17. februar – Naše izhodišče tokratnega pohoda 
je bila majhna vas Grgarske Ravne, iz katere smo 
se odpravili na hrib Jelenk – 787 m. 

Pot nas je vodila skozi vas Dragovico, med šte-
vilnimi travniki, kjer so se na enem izmed njih 
pasle ovce, na drugem pa dve kozi. Tam je bila 
včasih razširjena živinoreja, ki se je ohranila le v 
manjšem obsegu. V tamkajšnjih krajih je najbolj 
razširjena domača žival čebela;  daleč naokoli je 
znan odličen med. Hoja je bila prijetna in se je zla-
goma vzpenjala po gozdu, dokler nismo zagledali 
skalnega pobočja s kraškim pojavom, škrapljami 

– voda je v površine trdega apnenca izdolbla po-
dolgovate žlebove. S kamnite ploščadi se odpre 
pogled po vsej gorski verigi z zasneženimi vrhovi. 
Vzeli smo si postanek za okrepčilo in smo šele 
čez čas nadaljevali pot na sam vrh Jelenka, ki je 
večja skalna gmota, od koder so prelepi razgledi 
na Alpe z Matajurjem v ospredju, za njim Kanin-
sko pogorje, Krn, Tolminsko-Bohinjske gore ... V 
lepih razgledih smo uživali. Vrnili smo se delno 
po isti poti, nato pa se skozi gozd med travniki 
napotili v vas Bate. Od tam smo se odpeljali pro-
ti turistični kmetiji Široko. Razgledna točka leži 
755 m visoko nad Mostom na Soči. Pogledi proti 
dolini presenetijo s smaragdno zeleno Sočo na 
eni strani in na drugi na reko Bačo, ki priteče iz 
Baške grape. Nad vsem tem pa se dvigajo vrhovi 
Kolovrata, Kanina, in Bohinjsko-Tolminskih gora, 
Porezna in drugih Idrijsko-Cerkljanskih vrhov. 
Res edinstveni pogledi. Ker sta bila med nami 
dva slavljenca, Bogdan in Jože, sta nas presene-
tila s slastnim kosilom, za kar smo jima hvaležni 
in jima želimo še veliko let med nami. Vodnik 
Roman je ob poti najdeno skalo posebne oblike 

skupaj s trobenticami podaril Mateji za bližnji 
praznik, kar jo je zelo razveselilo. Vredno se je 
bilo spustiti po strmi poti nekaj nižje od kmetije, 
kjer je posebno obeležje – na križu Jezus iz slame 
in pod njim lesena ploščad, kjer je pogled v doli-
no še lepši. Ker se je popoldne pričelo prevešati v 
večer, smo se z avtomobili odpeljali v dolino proti 
Mostu na Soči in nato skozi Idrijo proti Vrhniki. 
Zadovoljni smo bili, ker smo doživeli dan, poln 
doživetij v neznanih krajih s čudovitimi razgledi 
in v odlični družbi. Za vse doživeto se zahvaljuje-
mo vodniku Romanu. Jana Fabjan

Vabimo vas, da si ogledate nov salon Avto Trobec 
tudi v živo na Tbilisijski ulici 57a, ter tudi sami izkusite 
filozofijo udobja, ki jo znamka Citroën prinaša svojim 
strankam.

Promocijske ugodnosti za 
vse avtomobile na zalogi!

051 604 420 01 24 25 579
prodaja@avto-trobec.si

Mladinski odsek 
vabi na jubilejni, 
šestdeseti planinski 
tabor Nadiža 2024
Pozdravljen/a mladi/a planinec/ka!
Šolsko leto se počasi bliža koncu, bližajo se poletne po-
čitnice in z njimi tudi planinski tabor. Čas je, da te pova-
bimo na jubilejni, šestdeseti planinski tabor, 
ki bo od 1. do 10. avgusta 2024 v Nadiži.
Te zanima, kaj vse boš doživel/a v planinskem taboru? 
Pridobil/a boš nova planinska znanja, užival/a v raz-
gledih z osvojenih vrhov, pel/a ob tabornem ognju in 
spletal/a nova prijateljstva. 
Prijaviš se prek obrazca Google (povezava je objavljena 
na spletni strani PD Vrhnika).
Na spletni strani najdeš tudi seznam opreme in druge 
informacije. Dodatne informacije lahko dobite tudi na 
telefonski številki 068 186 907 (Martin Jeraj, vodja ta-
bora) ali po e-pošte mladinci.pdvrhnika@gmail.com.
Pohiti s prijavo, saj se mesta hitro polnijo!
Lep planinski pozdrav,

Mladinski odsek PD Vrhnika
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Storitve 

Lepotna oaza Špela, Špela 
Osredkar, s. p. Nudim storitev 
medicinske pedikure, estetske 
pedikure, nohtne protetike in 
sponk, keratinsko vikanje tre-
palnic, oblikovanje in barvanje 
obrvi, trepalnic, depilacija ... 
Špela Osredkar, s. p., Verd 187, 
Vrhnika. info@lepotnaoaza.
si, 069-700-650 (delovnik po 
dogovoru).

Sprehajanje psov – Vrhnika 
z okolico. Če se kdaj znajdete v 
situaciji, ko ne morete spreho-
diti vašega hišnega ljubljenčka, 
me pokličite. Andreja, 041 811 
494. 

Trajno vam odpravim 
depresijo, razne strahove, 
tesnobo, izgorelost, ljubosumje, 
anksioznost, nespečnost, stres, 
panične napade ... s terapijo 
EFT. Mojca NENDL, 051-780-
724, www.eft.si, mojca@eft.si.

Globinsko čiščenje sedežne 
garniture, cena 70 €. Tel.: 031 
648 877, Nina.

Nudim pomoč v gospodinj-
stvu – čiščenje. Tel.: 040 127 
345 (Maja). 

Izkušen varilec nudim izdel-
ke iz železa in inoxa: pohištvo, 
ograje ... in storitve namestitve. 
Za vse informacije sem na 
voljo na telefonski številki 070 
999 985.

Nudim pomoč starejšim na 
domu. Imam dolgoletne izku-
šnje. Telefon: 051 206 714.

Smo skupina prostovoljcev, 
ki bi občanom Vrhnike rada 
ponudila pomoč pri skrbi 
za zdravje. Poslužujemo se 
naravnih sredstev kot so hi-
droterapija, masaže in zelišča, 
svetujemo glede prehrane in 
predstavljamo zdrav način 
kuhanja. Če si želite obiska ali 
srečanja z nami, nas pokličite 
na telefonsko številko: 040 475 
703 (Jasmina). 

Pomagam družinam in 
starejsim osebam pri čiščenju v 
hiši in stanovanju (npr. sesanje, 
pomivanje oken itn.) Tel: 070 
219 044.

Šiviljske storitve, Ob progi 
8, 1360 Vrhnika, Tel.: 031 433 
163.

Posamezna in skupinska 
psihoterapija na Vrhniki. 
Strokovna pomoč pri osebnih 
izzivih. Informacije in prijave 
na št.: 040 126 826, Ana Podli-
pnik www.motivacijainsveto-
vanje.si

Masaže – protibolečinska, 
trigger point, klasična, lipo-
modeling (intenzivna masaža 
– limfna drenaža),
nodana. Danijela Đokić, s. p., 
Ljubljanska cesta 6, Vrhnika.  
041 983 008.

Dajejo vaše krave premalo 
mleka s premajhno vsebnostjo, 

se vaše krave ne gonijo ali pa 
so pojatve tihe, vaših krav ne 
uspete uspešno osemeniti, 
se ukvarjate s slabimi par-
klji, somatskimi celicami in 
pogostimi vnetji vimena, ob- in 
poporodnimi zapleti?  Pokličite 
in pomagali vam bomo. Stane 
Knez, dr. vet. med.,  Tel. 041-
588-933.

V zobozdravstveni 
ordinaciji iščemo čistilko 
za polovični delovni čas. 
Možnost sodelovanja tudi prek 
s. p.  Prijave pošljite na info@
legatdent.si. 

Iščem izvajalca za izgradnjo 
enostavne nizke betonske 
škarpe v dolžnini 30 m. 
Telefon: 041 723 209 (Marjan, 
Dragomer).

Nudimo vse vrste vrtnarskih 
storitev. Strokovno in ugodno. 
Tel 031 802 324

Nepremičnine, 
gradnja

V najem oddam prostor za 
mirno obrt ali skladišče, 100 
m2. Prostor je ogrevan, urejene 
sanitarije in parkirišče. Telefon: 
041 626 892.
 

Najamem delavnico, okrog 
100 m3, za varilska dela na Vrh-
niki ali v okolici: Verd, Sinja 
Gorica, Drenov Grič, Ligojna, 
Horjul, Logatec, Borovnica ... 
Pokličite me na mobitel 070 
999 985.

Ugodno prodam zazidljivo 
parcelo, velikosti 846 m2.  Na 
parceli je: voda, elektrika in 
kanalizacija, 10 km iz LJ. Za 
informacije sem na voljo 041 
631 556. 

Zemljišče s parc. št. 1870/1, 
k. o. 2004 Borovnica, na Lazah 
pri Borovnici, prodam, v izmeri 
1.261 m2. Zemljišče je delno 
stavbno (47 %) in delno kmetij-

sko (53 %). Cena po dogovoru. 
Dodatne informacije dobite na 
tel. št. 031 897-201, Zofija. 

Kmetijska parcela na barju, 
10 000 m2, prodam. Cena po 
dogovoru. 041 392 291.

Strešna kritina, »trajanka«, 
200 kosov, prodam. Tel.: 041 
754 435. 

Prodam kmetijski parceli 
na Barju, 3000 m2 , cena po 
dogovoru. Telefon: 041 850 
846.

Kmetijstvo

Suha bukova drva prodam. 
Mogoč razrez in dostava. Tel.: 
041 390 657. 

Suha drva, kvalitetna, pro-
dam. 051 872 404 ali 031 740 
792
 
Bukova in mešana drva, 
suha. Lahko vam jih tudi naža-
gam in dostavim. 041 388 442

Prodam kakovostna me-
šana suha drva. Možnost 
prevoza na dom. Tel.:  031 740 
792 ali 051 872. 404.

Sobni oljni radiator s 
termostatom, timerjem in 
regulatorjem, znamke Sentik, 
prodam. 031 819 330 
 
Regal iz nerjavečega 
jekla, 195 x 153 x 42 cm, s 5 
steklenimi policami širine 81 
cm in 5 steklenimi policami 
širine 71 cm, prodam. Regal je 
sestavljiv. 031 819 330 

Umetno kovana mreža za 
na vhodna vrata, 102 x 36 cm, 
prodam. 071 259 440

Umetno kovana kljuka 
za vhodna vrata dva para, 
prodam. Tel.: 031 819 330, 
Janez 

Umetno kovane svečnike 
raznih velikosti, prodam. Tel.: 
031 819 330, Janez 

Umetno kovane podstavke 
za steklenice — buteljke, 
prodam. Tel.: 031 819 330, 

Umetno kovana stropna 
luč, premer 33 cm, 2 komada, 
prodam. Tel.: 031 819 330, 
Janez 

Stenski obešalnik umetno 
kovan, 83 x 31 cm, polička 22 
cm, prodam. 031 819 330, Janez 

Obračalnik — pajek, 4 
vretena, nov, SPAIDER 350-4 
ALP SIP, prodam 10% ceneje. 
031 819 330 

Gumi voz, 2 kom. Traktorski 
priklop, 13 in 15 col, kovaško 

Povprečna poraba goriva: 4,84 – 6,21 l/100 km, emisije CO2: 110 – 141 g/km. 
Emisije onesnaževal zunanjega zraka iz prometa pomembno prispevajo k poslabšanju kakovosti zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam prizemnega ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov. 
Slike so simbolne. Več informacij je na voljo pri pooblaščenih prodajalcih vozil Hyundai. Pogoji garancije in podatki o specifični porabi goriva in emisijah CO2 so na voljo na www.hyundai.si. Pridržujemo si pravico do napak.

BAYON

i20

i10

Omejena serija 
s fiksno obrestno mero!

Interclass cars d.o.o., Gorjupova 1, 1000 Ljubljana 
Tel: 01 2000 955,   WWW.INTERCLASSCARS.SI

okovan, zavore 4x4, prodam. 
031 819 330

Prodam kratko zrezano 
slamo, pakirano po 25 kg, za 
živali ali zastirko. Cena bale je 
enajst evrov. Tel.: 041 691 795.

Seno v okroglih balah (za 
govedo ali konje) prodam. 
Telefon: 040 959 205. 
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Ostalo

Starinsko omaro, kuhinj-
sko kredenco, mizarsko mizo, 
skrinjo, mizo, stole, klop ... 
kupim 041 623 165.
 
Trobenta Dignatone, starej-
ša, v kovčku, brezhibna, od go-
renjskega trobentača, prodam. 
Tel.071 259 440.
 
Slika Marije z Jezusom in 
stenski križ. Ročno izdelano v 
tehniki intarzije v lesu. Tel. 040 
235 455.

Ustrojene kože, rdeče-bele 
barve, 2 kom, velikost cca 1,5 
kvadratnega metra, prodam. 
031 819 330 

Leseni kolesi od velike kočije, 
premera 1,3 m, primerni za 
okras ali lestenec, prodam. 031 
819 330 

Kovaški primež, velikost 
čeljusti 9 cm, prodam. 071 259 
440

Kleparska ali kovaška 
ravnalna miza (železna 
plošča), 100 x 90 cm, debeline 9 
cm, z okroglo odprtino 48 cm, 
teža cca 550 kg na podstavku, 
prodam. 071 259 440

Hidravlično dvigalo — 
žirafa za avtomehanike, dvojna 
funkcija, maksimalni dvig 320 
cm, dvižna moč cca do 900 kg, 
prodam. 031 819 330

Prodam, ugodno, kotel za 
žganjekuho, 80 l, motorno 
škropilnico STIHL, elektro-
varilni aparat, 100 amperov, 
inoks posodo – 120-litrsko. Inf. 
kadarkoli na št. 041 840 512 
(Vrhnika). 

Prodam toaletno omarico 
za kopalnico, primerna za 
montažo na steno nad umival-
nikom. Višina 90 cm, širina 56 
cm.  Tel. 041 573 812.

Klubska mizica, 57 x 57 cm, 
rjava, prodam. Tel. 041 573 
812.

Radiator, »lojtra«, za brisače, 
rabljen, prodam. Tel. 041 573 
812.

Steklena disko krogla, ele-
ktrična, rabljena, prodam. Tel. 
041 573 812.

Prodam satelitsko TV s 
krožnikom za simbolično ceno. 
Tel.: 031 558 643.

Oddam tiskalnik, znamke 
Epson, na kartuše. Cena po 
dogovoru. Tel.: 041 427 824.

Frizerski komplet Philips za 
petnajst pričesk s kodralniki, 
likalnikom – zloženo v lepi 
potovalni torbici z žepki. 
Skoraj novo, lahko za darilo. 
Poceni prodam. Tel.: 051 258 
004.

Ortopedske copate – 
natikače fly flot, št. 43, temno 
modre, mehko usnje, zelo 
ugodno prodam. So kot novi, a 
premajhni.Tel:  051 258 004.

Tlačilko za kolo, nožno,  z 
manometrom, TUV Germany, 
prodam za deset evrov. Lepo 
ohranjena, odlično dela. Kupcu 
podarim še novi bidon za vodo 
Merida. Tel.:  051 258 004.

Tapiserijo iz kakovostne 
volne (proti nabiranju prahu), 
ročno delo, 90 x 70 cm, temno 
rjavo oranžni prelivajoči se 
odtenki, na leseni letvici s 
kaveljčki za na steno, zelo 
ugodno prodam. Unikatna 
tapiserija je primerna tudi za 
darilo (poroke, upokojitev …). 
Tel.: 051 258 004.

Prodam Odkrivajmo 
angleščino za otroke (knjige 
in kasete). Tel.: 040 847 051.

Prodam vrtno kosilnico, 
bencinska, cena po dogovoru. 
Tel.: 040 847 051. 
 

»Inštrukcije«

Nudim učno pomoč šo-
loobveznim otrokom. Po 
izobrazbi sem pedagoginja 
in imam veliko izkušenj ter 
zagotavljam odlične rezultate.                    
Več informacij: 051 346 179

Inštruiram matematiko za 
osnovno in srednjo šolo, tudi 
na vašem domu. Informacije 
na telefonsko številko: 031 
392-842.
 
Ponujam inštrukcije za 
angleščino za osnovnošolce, pa 
tudi za srednjo šolo. instrukci-
je.anglescine.vrhnika@gmail.
com

Izkušena profesorica nudi 
instrukcije angleščine, vse 
stopnje, tudi konverzacija. Tel.:  
040 362 763, Vrhnika.

Nudim inštrukcije (ob 

celostnem pristopu glede na 
individualnost posameznika), 
OŠ in začetek SŠ. Matematika, 
biologija, slovenščina, poten-
cialno tudi še kateri drug na-
ravoslovno-tehniški predmet. 
Tel.: 040 127 345 (Maja).

Z veseljem nudim učno 
pomoč učencem do 6. razreda 
pri vseh predmetih. Sem prof. 
razrednega pouka, imam dolgo-
letne izkušnje. Zagotavljam tudi 
dobre rezultate. Če vaš otrok 
potrebuje pomoč, me lahko 
pokličete po telefonu, št. 041 
283 284, Barbara.

Angleščina za OŠ – umirje-
no in malo drugače. Inštrukcije 
na svojem domu na Vrhniki 
nudim učiteljica, prof. angl. 
E-naslov: 
zavedanje.si@gmail.com

Na vašem domu nudim in-
štrukcije kitare, glasbe in nem-
ščine za OŠ, SŠ in odrasle ter 
učno pomoč za OŠ pri druž-
boslovnih predmetih. Lokacije: 
Vrhnika, Log - Dragomer, 
Horjul, Brezovica, Dobrova - 
Polhov Gradec. Pišite na tea.
korencan@guest.arnes.si

Ponujam inštrukcije špan-
ščine za osnovno in srednjo 
šolo. Tel. št.: 030 689 854, Eva

Inštruiram angleščino, 
osnovna in srednja šola. Kliči! 
Mateja: 031 768 918

Na vašem domu ali prek 
Zooma nudim kakovostne 
in vam prilagojene in-
štrukcije ter tečaje kitare, 
glasbe, nemščine za OŠ, SŠ 
in odrasle – individualno, 
v paru in manjših skupi-
nah. Dolgoletne izkušnje 
z inštruiranjem in pou-
čevanjem v OŠ. Stik: tea.
korencan@guest.arnes.si

Nudim inštrukcije iz angle-
ščine za osnovno šolo. Sem 
izkušena učiteljica, prof. angl. 
Tel.: 031/ 781-242, Polona. 

Starine

Odkupujem vse vrste 
starin: mizarske ponke, 

skrinje, orodja, kipe in drugo. 
Tel.: 051 258 936.

Kupim stare figurice PEZ. 031 
878351.

Lesena kolesa od velike 
kočije, premera 1,3 metra – za 
okras ali lestenec. Prodam. 
Telefon: 071 259 440.

Star lesen kovček s polkro-

žnim pokrovom, 71 x 39 x 39 
cm, prodam. 031 819 330  

Steklenice pletene, 15 l, 10 
kom, za žganje ali vino, cena 15 
eur, prodam. 031 819 330

Star kovaški dvostopenjski 
meh, premer meha 67 cm, 
višina 97 cm, raztegljivost 125 
cm brezhiben prodam. 071 259 
440

Po MAZDO se gre v Interclass cars na Viču.
Velika zaloga bogato opremljenih MAZD na zalogi, 
pohitite in ujemite super UGODNOSTI.

Salon MAZDA – T: 01 2000 955 / M: 070-394-555 in 041-630-680
prodaja@interclasscars.si / www.interclasscars.si

POPUSTI DO 3.500,00 EUR
(višina navedenega popusta velja za modele MAZDA CX-60)
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ai169987225916_Mazda_CX-30_03112023_196x138mm_Interclass-PP.pdf   1   13/11/2023   11:44

031/244 495 041/688 211
instalacije.bizjan@gmail .com

centralno ogrevanje · vodovodne
inštalaci je · adaptaci je · pl inske

inštalaci je · toplotne črpalke · kotl i na
drva, pelete, sekance · rekuperaci ja

IŠČEMO NOVEGA SODELAVCA. 
Inf.: 031 244 495.
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V najem ponujamo dvorano 
(100 m2) na svojem sedežu v 
centru Vrhnike, Tržaška cesta 8a, 
1360 Vrhnika.

Dvorana je sodobno opremljena z brezžič-
nim optičnim internetom, projektorjem, 
projekcijskim platnom in tablo piši-briši. 
Na voljo je 50 sedežev, 16 miz (za 32 
oseb) in govorniški pult. 

Omogočamo prilagodljivo razporeditev, 
mogoč je tudi umik miz in stolov ter upo-
raba dvorane za različne dejavnosti (joga, 
delavnice, izobraževanja ...). 

Ponujamo tri lastna parkirna mesta, v oko-
lici so na voljo tudi javna.

Vse dodatne zahteve in podrobnosti po do-
govoru. 

Veselimo se Vašega obiska.

Naslov: OOZ Vrhnika, Luka Ogrin, 
e-pošta: luka.ogrin@ozs.si, 
mob.: 051/619-215.

Najem dvorane
CENA:  Do 3 ure 60 €, vsaka 
dodatna ura 20 €; ob najemu 
10 ali več terminov so cene nižje 
za 50 %

  STANOVANJSKA ZADRUGA VRHNIKA z.o.o. 
 Stara cesta 2a 
 1360 VRHNIKA 
 
 

zaposlimo 
 

RAČUNOVODJO 
 
 

Ključne naloge in področje dela: 
       
      -   vodenje, načrtovanje, organiziranje in koordiniranje dela na področju računovodstva, 

spremljanje zakonodaje in tolmačenje zakonskih predpisov s finančnega, 
računovodskega in davčnega področja, 

      -   samostojno izvajanje vseh knjigovodskih ter računovodskih del, 
      -   obračun plač in drugih osebnih prejemkov, 
      -   organizacija in izvedba obračuna DDV, 
      -   priprava, izdelava in oddaja  mesečnih, medletnih in letnih računovodskih 
          izkazov, poročil in davčnih obračunov, 
      - skrb za zakonito, pravilno in pravočasno izvajanje del in nalog računovodske           

službe, 
      -   aktivno sodelovanje pri inšpekcijskih in revizijskih pregledih, 
      -   sodelovanje s finančnimi institucijami in drugimi poslovnimi partnerji, 
      -   ostala dela in naloge po navodilih nadrejenih.        
 
Od kandidata pričakujemo: 
 

- najmanj višjo ali visoko izobrazbo ekonomske  smeri, 
- najmanj petletne delovne izkušnje na področju računovodstva, 
- poznavanje davčne zakonodaje in financ, 
- poznavanje slovenskih računovodskih standardov, 
- pozitivno naravnanost, zanesljivost in odgovoren odnos do dela, 
- samostojnost, odgovornost, komunikativnost, 
- poznavanje uporabe aplikacij MS Office, e-pošte, interneta, e-poslovanja, 
- osnovno znanje angleškega ter srbskega ali hrvaškega jezika, 
- prednost imajo osebe z izkušnjami na področju upravljanja večstanovanjskih stavb 

 
Nudimo: 
 

- dinamično in odgovorno delo v dobro organiziranem in urejenem okolju 
- strokovno izpopolnjevanje 
- delovno razmerje za nedoločen čas 
- 6-mesečno poskusno delo. 

 
Informacije na tel.: 041 357 818   g. Primož Godina 
 
Prijave pričakujemo do 15.05.2024 na e-naslov primoz.godina@szvrhnika.si 
ali po pošti na naslov:  
STANOVANJSKA ZADRUGA VRHNIKA z.o.o., Stara c.2a, 1360 VRHNIKA 
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Solza, žalost, bolečina
te zbudila ni,

a ostala je tišina,
ki močno boli.

(T. Pavček)

JOŽEF KRAŠOVEC
(28. 7. 1935 – 6. 4. 2024)

Ob boleči izgubi našega dragega moža, očeta, ata in pradedka se iskreno 
zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in znancem za izrečeno 

sožalje, podarjene sveče in druge darove.  Hvala Pogrebni službi Vrhovec za 
organizacijo pogreba, pevcem za sočutno petje ter g. župniku Mohorju Rihtaršiču 

za lepo opravljen pogrebni obred. Hvala vsem, ki ste ga pospremili na njegovi 
zadnji poti. Za vedno boš ostal v naših srcih.

Žena Ana, sin Gorazd z ženo Marjo, hčerka Mojca z 
možem Marjanom, vnukinje Alja, Nina, Ana in Lina ter 

pravnuka Gaber in Galja

Mamica je kakor sonček, 
srček njen je zlat 

kakor žarek, ki posije 
od nebeških vrat.

ZAHVALA

MILENA KRIŽAJ
1947 - 2024

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom, sodelavcem in 
znancem za izrečeno sožalje in besede podpore, cvetje, sveče ter druge darove in 
vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti. Vaša prisotnost in podpora sta nam 

veliko pomenili.

Vsi njeni

Ni te več na vrtu, ne v hiši,
nič več glas se tvoj ne sliši,

če lučko na grobu upihnil bo vihar,
v naših srcih je ne bo nikdar.

ZAHVALA
poslovila se je

MARIJA RUPNIK
po domače Grogovcova Mari

18. 5. 1943 - 8. 4. 2024

Ob boleči izgubi naše drage žene, mame, tašče in babice se zahvaljujemo vsem 
sorodnikom, prijateljem, sosedom in znancem za izrečeno sožalje, za darovano 

cvetje, sveče in darove za cerkev. Lepo se zahvaljujemo tudi zaposlenim v Centru 
starejših Horjul, pogrebni službi Lavanda, g. župniku Janezu Kvaterniku, pevcem 
in trobentaču za lep poslovilni obred. Še enkrat iskrena hvala vsem, ki ste se od 

nje poslovili ter jo pospremili na njeni zadnji poti. Za vedno bo ostala v naših 
srcih.   

Žalujoči: mož Dore, sin Dominik ter hčeri Marjeta in 
Mojca z družinami

Noč v korakih mirnega je sna 
vzela, kar življenje da.  
Pot zdaj tvoja vodi tja,  

kjer so drugi tvoji že doma.

ZAHVALA

IRENA  TREVEN 
(8. 4. 1958 – 8. 4. 2024)

Ob zemeljskem slovesu naše drage hčerke, sestre in tete se iskreno zahvaljujemo 
vsem, ki ste si radi vzeli čas zanjo in ji s svojo prisotnostjo lepšali življenje. Hvala 

vsem, ki ste v zadnjih letih pomagali pri skrbi zanjo, osebnim asistentkam, 
posebno ge. Alenki in ge. Dušanki, oskrbovalkam Pomoči na domu vrhniškega 
DU, patronažni sestri Jeleni in zdravnici dr. Teji Krašnja. Iskreno se zahvaljujemo  

vsem, ki ste se prišli od Irene poslovit, posebno sestri Edith in prijateljem 
invalidom, sorodnikom, sosedom in prijateljem za izrečeno sožalje, cvetje, sveče 

in darove za svete maše oz. v dober namen. Hvala gospodu župniku Mohorju 
Rihtaršiču za pogrebno sveto mašo, Kvartetu Krizantema in trobentaču za 

občutene melodije ter pogrebni službi Vrhovec za vso organizacijo  pogreba. 
Irena, hvaležni smo Bogu, da si bila del našega življenja! Počivaj v miru!

Ata Andrej, brat Andrej z družino, nečaki Janez, 
Karmen, Andraž ter Ida, Anita in Marta z družinami

Vrhnika, april 2024

Za vedno boš ostal v naših srcih, 
tvoja  prisotnost in spomin 

pa bosta živela naprej v naših 
mislih.

ZAHVALA

IVAN - JANI TRČEK
(14. 4. 1952 – 5. 4. 2024)

V teh težkih trenutkih žalovanja bi se želeli iskreno zahvaliti vsem, ki ste nam stali 
ob strani in nas podprli ob boleči izgubi našega dragega moža, atija, ata,  brata, 

strica – Janija Trčka iz Bevk 139. 
Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, znancem, 

sovaščanom in drugim za izrečeno sožalje in tolažilne besede ter prav tako za 
darovano cvetje in sveče. Vaša prisotnost in topla beseda sta nam v teh težkih 

trenutkih pomenili neizmerno veliko. 
Posebno zahvalo izrekamo gasilcem PGD Bevke in vsem gasilskim društvom v 

okolici, ki ste nam nudili podporo in pomoč v teh zahtevnih trenutkih. 
Iskreno se zahvaljujemo diakonu gospodu Boštjanu Koprivcu za prelepe izrečene 

besede – poslovilni obred ter gospodu Vinku Keršmancu za ganljiv poslovilni 
govor. 

Vaša prisotnost in besede so bile vir tolažbe in spomina, ki ga bomo vedno nosili 
v srcih. Posebno zahvalo želimo izreči tudi vsem našim poslovnim partnerjem za 

izkazano razumevanje in podporo v času naše žalosti. 
Vaša prijaznost in sočutje sta nam bila v teh težkih trenutkih v veliko oporo. 

Iz srca se zahvaljujemo tudi Območni obrtno-podjetniški  zbornici Vrhnika za 
njihovo podporo ter Območnemu združenju veteranov vojne za Slovenijo Vrhnika 

– Borovnica za njihovo prisotnost in spoštovanje. 
Hvala tudi Pogrebni službi Vrhovec za izjemno organizacijo pogreba in pevcem za 

sočutno petje, ki je dodalo poseben pečat slovesnosti.

Vsi njegovi
Bevke, april 2024

Navadno in permanentno 
lakiranje nohtov

Masaža 
stopal

Naravna 
manikira

Estetska 
pedikura

Pedikas

ZAHTEVNA pEdikurA 

Po dogovoru tudi na domu!

Odstranjevanje kurjih očes in otiščancev, 
sanacija vraščenih nohtov, nega glivičnih nohtov in kože.

T: 040 593 008

PEDIKAS, NEGA ROK IN NOG
Barbara Smrtnik s.p., Slovenska cesta 7, 1354 Horjul

OOKKEENNSSSSSKKEEEE PPPPPPPPPOOOOOOOOOLICE • STOPNICE
KKKKKKKKKKKUUUUUUUUUUUUUUHHHHHHHHHHHHHHHIIIIINNNNNJJJSSSSSKKKKKIII  IINNNNN KKKOPALNIŠKI PULTI
PPPPPOOOOORRRRRTTTTTTTTAAALLII •• BBAAALLLLLLLLLLKKKKKKKKONSKE OBROBE
NNAAAAAGGGGGRRRRRROOOOOOBBBBBBNNNNNNNNNIIIIIIII  SSSSSSSSSPPOOMENIK I
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Iščemo sodelavca za 
ključavničarska dela
Opis del:
- varjenje
- sestava različnih kovinskih elementov
- montaža konstrukcij na terenu
- priprava materiala (rezanje in krivljenje pločevine)
- ročna obdelava (brušenje, varjenje)
Izpit B kategorije je zaželen.
Delo poteka na terenu po Sloveniji in v delavnici. 
Zaposlitev za nedoločen čas. 
Poskusna doba 3 mesece. 
Info na: Konstrukcije Kogovšek d.o.o., Horjulska cesta 56, 1356 Dobrova
E-pošta:info@konstrukcijekogovsek.si
Tel.: 041 611 056

Oglašujte!
Oglašujte!
Oglašujte!
v
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Iščem te v travah, 
iščem te v morjih,

najdem te v zvezdah, ki sijejo 
name.

(M. Kačič)

ZAHVALA
V 61. letu starosti je v večnost zaspal naš ljubi 

sin, oče in dedek

LEON PIŠORN
(11. 4. 1963 – 28. 3. 2024)

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom 
in znancem za izrečeno sožalje, podporo, darovano cvetje in sveče. Hvala župniku 

Mohorju Rihtaršiču za poslovilni obred, Pogrebni službi Vrhovec za organizacijo 
pogreba ter pevcem in trobentaču za ganljivo glasbeno spremljavo. Iskrena 

hvala tudi zaposlenim z oddelka Intenzivne interne medicine UKC in g. Feferju za 
nudenje prve pomoči. Nenazadnje hvala vsem, ki ga imate v lepem spominu in ki 
ste ga pospremili na njegovi zadnji poti. Hvala za vse lepe trenutke, ki si jih delil z 

nami; za večno so zapisani v naših srcih.

Vsi njegovi

Vsa toplina tvojega srca
in vsa tvoja ljubezen

ostajata vedno z nami. 

ZAHVALA

MARIJA KONČAN
(5. 10. 1932 – 6. 3. 2024)

Ob izgubi naše mame Mici se vsem sorodnikom, sosedom, sovaščanom in 
znancem zahvaljujemo za izrečeno sožalje, podarjene sveče in cvetje ter darove 
za svete maše. Iskrena hvala osebju Centra starejših Horjul za skrbno nego. Prav 
tako iskrena hvala župniku g. Janezu Smrekarju za opravljen pogreb ter zahvala 

Pogrebni službi Lavanda za lepo opravljen poslovilni obred. Hvala vsem, ki ste jo 
pospremili na njeni zadnji poti. Mami, vedno boš v našem srcu. 

Žalujoče hčerke: Mija, Irena in Nandi z družinami

Za zmeraj si zaspala 
v neskončni čas

in hkrati boš ostala še tu, del nas.
Za vso dobroto, ki si nam jo dala,

mama Mici, hvala!

MARIJA NOVAK,
rojena Per, po domače Kovačeva Mici

(16. 7. 1921 – 4. 3. 2024)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in znancem za izrečeno 
sožalje, besede tolažbe za podarjene sveče ter za darovane svete maše. Zahvala 

zdravnici dr. Tei Krašni in patronažni službi za vso pomoč. Hvala gospodu 
župniku Mohorju Rihtaršiču za lep obred, pevcem Kvarteta Grm, trobentaču 

pravnuku Domnu in Pogrebni službi Vrhovec. Hvala vsem tistim, ki so našo mamo 
pospremili na njeni zadnji poti. Za vso toplino njenega srca bo ostala za vedno z 

nami. 

Žalujoči: vsi njeni iz Sinje Gorice, Horjula, Korene nad 
Horjulom

Ni te več ne na vrtu ne v hiši,
nič več se tvoj glas ne sliši.

Če lučko na grobu vpihnil bo vihar,
v naših srcih jeo ne bo nikdar.

ZAHVALA

SMAIL OSMANAGIĆ
(6. 2. 1941 – 26. 3. 2024)

Ob boleči izgubi našega dragega očeta, atka, brata in strica se iskreno 
zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in znancem za izrečeno 

sožalje, darovano cvetje, sveče in darove. Zahvala tudi Pogrebni službi Vrhovec za 
organizacijo pogreba, gospe Marinki Kupec za prečudovit govor in Franju Čretniku 

za preostalo pomoč. Hvala vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti. 
Pogrešali te bomo.

Žalujoči: hči Draga z družino, Aleš z družino in vsi 
njegovi

Na Vrhniki, april 2024

ZAHVALA
V 85. letu starosti nas je zapustil dragi mož, oče, 

dedek, pradedek, brat in stric 

NACE KNAPIČ 
(10. 8.1939  – 11. 3. 2024)

Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, prijateljem, sosedom in znancem za 
izrečeno sožalje, cvetje in sveče, Pogrebni službi Vrhovec in gospodu župniku za 

lepo opravljen obred ter ekipi NMP Vrhnika.

Žena Sonja, sinova Iztok in Igor, vnukinji Staša in Nina 
ter sestra Anica z družino

Vsa toplina tvojega srca
in vsa tvoja ljubezen 

ostajata za vedno z nami.

ZAHVALA 

ŠTEFKA DRAŠLER
(26. 11. 1936 – 7. 3. 2024)

Ob izgubi drage mame in babice se zahvaljujemo za izrečeno sožalje, darovano 
cvetje in sveče. Hvala, da ste jo na zadnjo pot pospremili v tolikem številu. Za 

vedno bo ostala v naših srcih. 

Vsi njeni

ZAHVALA
Sestra, teta, mama, žena, babica, prababica

TEREZIJA GABROVŠEK 
(15. 10. 1939 – 11. 1. 2024)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, znancem in sosedom za izrečeno 
sožalje, darovane sveče, rože ter darove za svete maše. Posebej se zahvaljujemo 
zdravstvenemu osebju, sestram v Hospicu, župniku za lep obred. Vse pohvale in 

zahvale Pogrebni službi Lavanda, posebno Marjanu Žvoklju.

Mož Janko, sin Jože z Marjetko, vnuka Timotej, Tamara

Pomlad bo na tvoj vrt prišla
in čakala, da prideš ti.

Sedla bo na rožna tla in jokala,
ker te ni.

(S. Gregorčič)

ZAHVALA

ALOJZ  MAČEK
(19. 5. 1933 – 14. 3. 2024)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, lovcem, 
znancem in sokrajanom za izrečene besede sožalja, darovane sveče, cvetje 
in darove za svete maše. Hvala župniku Franciju Kaduncu za lepo opravljen 

poslovilni obred, Lovski družini Šentjošt za izvedbo lovskega pogreba in lovcem 
drugih lovskih družin, ki ste ga pospremili na zadnji poti, Katji in Tomažu za 

lep poslovilni govor. Zahvala tudi cerkvenemu zboru za zapete pesmi, Pogrebni 
službi Lavanda za organizacijo pogreba in vsem, ki ste se od njega poslovili in ga 

pospremili k večnemu počitku. Za vedno boš ostal v naših srcih

Vsi njegovi
Šentjošt, marec 2024

Vsa toplina tvojega srca
in vsa tvoja ljubezen

ostajata za vedno z nami.

ZAHVALA
V 79. letu se  je poslovil

ANTON BAŠKOVČ
(1.1. 1945 – 10. 4. 2024)

Zahvaljujmo se vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom, kolektivu Pekarne 
Baškovč in znancem za izrečeno sožalje, za žalno cvetje in sveče ter druge darove. 

Zahvala tudi Pogrebnemu zavodu Vrhovec, pevcem in trobentaču ter kaplanu 
Blažu za lep pogrebni  obred. Res lepa hvala tudi osebju Doma upokojencev na 
Vrhniki za ves trud in lepo oskrbo. Hvala vsem, ki ste bili z nami ob njegovem 

slovesu.

Žalujoči: žena Marta, sestra Tončka, sin Tomaž ter 
hčeri Judita in Brigita z družinama

Srce je omagalo,
dih je zastal,

a spomin nate
bo večno ostal.

ZAHVALA
V 79. letu nas je zapustila naša draga

MARJANCA CENTA
(5. 2. 1946 – 12. 3. 2024)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in znancem za izrečeno 
sožalje in besede tolažbe. Hvala tudi vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji 

poti.  Prav tako se zahvaljujemo pevcem, trobentaču in župniku g. Šilarju za lepo 
opravljen obred, Pogrebni službi Pieta za pomoč in  organizacijo pogreba.

Sinovi Matjaž, Borut in Roman z družinami
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Ostal sem sam, ko je nekdo
za kratek čas odprl nebo.

Za svetlobo dneva sem zahvalil se
in takrat sem videl, kje je upanje.

ZAHVALA

JANEZ TRČEK
(25. 6. 1941 – 31. 3. 2024)

V 83. letu nas je zapustil naš dragi mož, ati, ata, pradedi, brat, stric Janez Trček. 
Ob slovesu se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in znancem za izrečene 

sožalne besede, za darovano cvetje, sveče in darove za svete maše. Lepo se 
zahvaljujemo urgenci Vrhnika z ekipo sodelujočih za hitro pomoč. Zahvaljujemo 

se Pogrebni službi Vrhovec, pevcem in g. župniku Rihtaršiču za lepo opravljen 
poslovilni obred ter Obrtni zbornici Vrhnika za prisotnost in cvetje. Hvala vsem, ki 

ste ga imeli radi. 

Žena Francka, hčerki Nevenka in Tatjana z družinama 
ter družina sina Robija

Po isti poti,
koder odhajaš,

nevidno prihajaš nazaj –
med svoje, ki jih ne nehaš ljubiti

in ki živijo od tvoje ljubezni.
(T. Kuntner)

ZAHVALA

ANDREJA TOLAR,
rojena Ogrin

(25. 12. 1974 – 10. 3. 2024)

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, 
sodelavcem in znancem za izrečeno sožalje, besede tolažbe, podarjeno cvetje, 

sveče, darove za svete maše in molitve. Hvala župniku, gospodu Jemcu iz Žirov za 
lep pogrebni obred in mašo. Zahvala Pogrebni službi Lavanda za organizacijo in 
skrbno pripravljen pogreb ter pevcem za sočutno in lepo petje. Hvala tudi sosedi 
Valeriji Demšar za lep govor. Hvala vsem, ki ste jo imeli radi in jo v tako velikem 

številu pospremili na njeni zadnji poti.

Vsi njeni
Žiri, Stara Vrhnika, Podolnica

Srce je omagalo,
tvoj dih je zastal,

a nate spomin
bo večno ostal.

ANDREJA NIKOLIĆ
(12. 10. 1950 – 23. 3. 2024)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in znancem za 
izrečeno sožalje, podarjene sveče in druge darove. Iskrena zahvala Pogrebni službi 

Vrhovec, trobentaču ter društvu upokojencev za lepo opravljen pogrebni obred. 
Hvala vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti. Ostala bo v naših srcih.

Vsi njeni žalujoči

Življenje sploh ni tisto, kar se zdi,
je le korak na poti k večnosti.

ZAHVALA
V 89. letu se je za vedno poslovil

 JANEZ - IVAN URH
 (25. 5. 1935 – 21. 3. 2024)

Od njega smo se poslovili 25. 3. 2024 na pokopališču v Verdu. Zahvaljujemo se 
gospodu župniku Rihtaršiču, pevcem in trobentaču za lep poslovilni obred. Prav 
tako se zahvaljujemo domu upokojencev za lajšanje zadnjih trenutkov življenja. 
Hvala tudi Pogrebni službi Vrhovec in vsem sorodnikom in znancem za darovano 

cvetje in sveče.  Hvala vsem, ki se ga boste spominjali.

Vsi njegovi

Zaman je bil tvoj boj,
zaman vsi dnevi tvojega trpljenja,

bolezen je bila
močnejša od življenja.

ZAHVALA 

EVA LUŽAR
(1946–2024)

Iz srca hvala dr. Tavčarju, Miri in Dušanu, patronažni sestri Suzani, NMP Vrhnika, 
DU Vrhnika in  moji družini, ki ste nama pomagali in stali ob strani na tej težki 
poti. Iskreno se zahvaljujem tudi vsem, ki ste mami pospremili na njeni zadnji 
poti in ste bili del njenega življenja ter z njo delili tako lepe kot težke trenutke.

Barbara

ZAHVALA
V 81. letu se je poslovila draga žena, mama, 

sestra, svakinja in nečakinja

KRISTINA PETELIN
(13. 1. 1943 – 3. 3. 2024)

Hvala vsem sorodnikom, sosedom za podarjene sveče in darove za svete maše. 
Hvala pevskemu Kvartetu Borovnica, DU Borovnica, sodelavcem Prigo, Pogrebni 

službi Pieta. Hvala tudi gospodu župniku Šilarju za lepo opravljen obred. 

Vsi njeni

  ..
 , 

     
www.usluge-lavanda.si

PIETAPOGREBNA SLUŽBA

Franci Tršar s.p.

Gabrče 9, 1360 Vrhnika
e-pošta: franci.trsar@siol.net
pieta.trsar@gmail.com
www.pieta.si

24-urna dosegljivost

031 774 939 
051 371 177 
041 930 936

Delujemo na območju občin Vrhnika, 
Borovnica, Log-Dragomer in Brezovica.

EDINI POOBLAŠČENI 
IZVAJALEC POKOPALIŠKE 

DEJAVNOSTI NA 
POKOPALIŠČU VRHNIKA

W W W . V R H O V E C . E U
D O S E G L J I V I  2 4  U R

041  637  617
031  7 16  176

Celotne pogrebne, pokopališke in 
cvetličarske dejavnosti na območju 

občin Vrhnika, Dobrova-Polhov 
Gradec, Horjul, Log

VSE NA ENEM MESTU

DRENOV GRIČ 128, VRHNIKA

Zahvale
Želite tudi vi objaviti zahvalo? 
Pošljite nam jo po elektronski 

pošti na 
nascasopis@zavod-cankar.si 

(besedilo v wordu, sliko kot 
priponko)  ali po klasicni pošti 

na Naš casopis, Tržaška 9, 
1360 Vrhnika. Cena zahvale je 

68,72 evrov z DDV. Zraven pripišite
 še naslov placnika in telefon. 

v

v

v

Veseli s teboj smo živeli,
žalostni, ker te več ni.
Ostali so živi spomini,
z nami potuješ vse dni.

SLAVICA MALAVAŠIČ
(13. 6. 1961 – 18. 3. 2024)

Iskreno se zahvaljujemo vsem za izrečeno sožalje,
podarjeno cvetje in sveče  in vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti.

Vsi njeni
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Nagradna križanka S U D O K U

Navodila za igranje:  
Cilj igre sudoku je izpopolniti mrežo 
tako, da se v vsakem stolpcu, vrstici 
in malem kvadratu 3 x 3 le enkrat 
uporabi ena izmed danih rešitev. 
Nobena številka ali barva se torej v 
vrstici, stolpcu ali malem kvadratu 
ne sme pojaviti dvakrat. Za pomoč 
pri reševanju si lahko pomagate z 
zaznamki, ki jih vpišete v prazna 
polja.

J U N I O R

Nagradno geslo pretekle križanke, ki je potekala pod pokroviteljstvom Gostilne Tavžentorža, se je glasilo »Prisankovo srce«. V uredništvo smo prejeli 
ogromno pisem z rešitvami. Nagrajenci, ki bodo prejeli bon za pico in pijačo, so: Sonja Pleško, Danica Oblak, Nina Bograf, Zdravko Go-
dnjavec in Veronika Plestenjak. Rešitve (nagradno geslo) za tokratno križanko pošljite najkasneje do 8. maja na naslov Naš časopis, Tržaška cesta 
9, 1360 Vrhnika (ali nascasopis@zavod-cankar.si), s pripisom »Nagradna križanka«. Trgovina Doget bo petim nagrajencem podelila bon v vrednosti 
15 evrov. 

V primeru, da sem izžreban, dovoljujem da Naš časopis objavi moje osebne podatke.   

REŠI ME

PRIIMEK IN IME:

KONTAKTNI PODATKI:

Kontaktne podatke zbiramo za namene nagradne igre in bodo v 7 dneh po izidu časopisa uničeni. Vaših osebnih podatkov ne bomo posredovali, prodajali ali zamenjali z nobenim drugim podjetjem ali fizično osebo.



Izdajatelj: Zavod Ivana Cankarja Vrhnika, katerega ustanoviteljica je Občina Vrhnika. Soizdajateljice: občine Borovnica, Horjul, Dobrova-Polhov Gradec in Log-Dragomer. Urednik: Peter Perše. Časopis izhaja praviloma vsak zadnji ponedeljek 
v mesecu. Brezplačno ga prejmejo vsa gospodinjstva v omenjenih občinah. Ponatis posameznih delov ali celote časopisa za objavo v drugih medijih je mogoč samo s pisnim dovoljenjem uredništva. Uredništvo si pridružuje pravico, da 

nenaročenih prispevkov ne objavi. Pisma bralcev morajo biti obvezno  opremljena s polnim naslovom s telefonsko številko. Naslov: Naš časopis, Tržaška cesta 9, 1360 Vrhnika. Uredništvo: 041 336 277, elektronski naslov: nascasopis@zavod-cankar.si. 
Celostna grafična podoba Našega časopisa: Studio OKUSI - Vrhnika, oblikovalec Jani Govekar. Grafična realizacija: Tomograf, Tomo Cesar, s. p., naklada 14 060 izvodov; tisk Tiskarna Salomon. Cena zahvale: 68,72 evra. ISSN: 2536-4073

Ljubezen
»Ali si res prepričana, da te ima rad?« 
vpraša Meta.
»Da, trdno sem prepričana,« odvrne 
Greta.
»Kako pa moreš tako natanko vedeti?«
»Rekel mi je, da bi tudi umrl zame.«
»To pravijo vsi. Ne verjemi mu, dokler 
ti tega ne dokaže.«

Zaljubljen do ušes
»Gospodična, zaljubljen sem v vas čez 
ušesa.«

»Vem, to mi je nedavno rekel tudi go-
spod Janez.«
»Toda, gospodična, jaz imam vendar 
daljša ušesa.«

Norci
Mestna pobalina sedita na zidu poleg 
pločnika in oba glasno štejeta: »Sede-
minosemdeset ...«
Mimo pride policist in ju vpraša: »Kaj 
pa vidva delata tu na zidu?«
»Štejeva norce! Oseminosemdeset …«
 

Fotoaparat
Na Čopovi ulici v Ljubljani sedi slikar 
in na platnu  ustvarja podobo starega 
mestnega jedra. Mimo prideta dva 
najstnika in eden reče: »Poglej kako se 
muči, ker nima fotoaparata!«
 

Obhladki
Zakaj blondinka polaga hladne obklad-
ke na rob mize?
Ker ji je doktor rekel, naj jih polaga tja, 
kamor se je udarila.

Obnašanje
Janko je odšel v vrtec po svojo mlajšo 
sestrico Majo.
»Kaj ste delali danes?« jo je vprašal med 
potjo proti domu.
Maja je povrtala po nosu in rekla: »Le-
pega obnašanja smo se učili!«

Simpozij
Bil je simpozij pivovarjev in v odmo-
ru se prijatelji ter drugi odločijo nekaj 
popiti.
Predstavnik Heinekena naroči pivo 

Heineken, iz Budweisera naroči pivo 
Budweiser, iz Stelle naroči pivo Stello. 
Samo Slovenec iz Pivovarne Laško na-
roči fruc. 
Pa ga vprašajo drugi: »Pa dobro, no, 
kako lahko na simpoziju pivovarjev 
naročiš fruc?«
Pa odgovori Slovenec: »Pa, če vi nočete 
piva, potem ga tudi jaz ne bom.«

Mokre hlače
Zakaj imajo Primorci mokre hlače? 
Ker ko cigareto vržejo v morje, jo gredo 
pohodit, da ugasne.
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RASTLINA MESECA
FUKSIJA

VSE ZA UREJENO ZELENICO

PE DOBROVA PRI LJ  I  PE KRŠKO  I  tel. 01 24 25 100
*Akcija traja od 1. 5. do 31. 5. 2024 oz. do razprodaje zalog. Popusti se ne seštevajo. Cena za vrtni traktor velja le za model Ramda RA 895709.

eurogarden.eu

SADIKA MESECA
SLADKI KROMPIR

*Akcija velja za izdelke RA 698799W, RA 698801 in RA 698756. 

-20%*

*Akcija velja za sladki krompir - sadike,
lonček P12 3830034425305.

-15%*

-20%*

ŽE OD
1.799,99 €*

-15%

**Akcija velja za izbrane modele Kamado-
Ramda žarov in traja od 1. 4. 2024 do 31. 5. 2024
oz. do razprodaje zalog. Popusti se ne seštevajo.

**

KAMADO-RAMDA ŽARI
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